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STATE OF NORTH CAROLINA

COUNTY OF WAKE

STATE OF NORTH CAROLINA

V.

JAMES A. BLACKMON

IN THE GENERAL COURT OF JUSTICE

SUPERIOR COURT DIVISION

83 CRS 84695

AFFIDAVIT

NOW COMES William P. Hart being first been duly sworn, who deposes and
says the following:

1. I am an attorney, duly licensed to practice law in North Carolina. I have been
practicing law for years.

2. I began prosecuting James Blackmon for the murder of Helena Payton as an
Assistant District Attorney in Wake County.

3. I left the Wake County District Attorney's Office in 1986 to take a position as
a special prosecutor in the North Carolina Attorney General's Office, but continued to
prosecute the case from my new position.

4. If a guilty plea was made pursuant to North Carolina v. Alford, 400 U.S. 25
(1970), I would make sure that it was documented in the Transcript of Plea and that it was
addressed with the judge.

5. Although I do not independently recollect that Mr. Blackmon took an Alford
plea, I have reviewed the Transcript of Plea (attached hereto as Exhibit 1), which documents
that Mr. Blackmon would not answer whether he was in fact guilty. This indicates to me that
it was an Alford plea because it shows that Mr. Blackmon was not admitting guilt.

6. Because it was my practice to address such matters on the record, I believe that
a transcript of the plea hearing would include on the record that Mr. Blackmon was pleading
guilty pursuant to Alford.

This the day of

r,2018^^orn to and subscribed before me this JL day of

ikwUiilO [Seal]^<o£ S. >
■ Notary Public J

My Commission Expires:



EXHIBTT

/

3TATE OF NORTH CAHOLINA
In The General Court of Justice

Superior Court Division

1/^ ACf' County

Ptie Mo

f-flm No.

STATE VERSUS

Oolr^Ai TRANSCRIPT OF PLEA
Q & i^-inao

and being first duly sworn, makes the following

Answers

V^i

The defendant, having offered a plea of
answers to the questions set out below

1- Are you able to hear and understand me?

"TV drugs, narcotics, mediclnei. pHIa, or anyothenmoxicants? CPixiCr-./'+ta-.'l p. , ny SJy£,S
laj When was the last time you used or consumed any such substance? .

Have you discussed your case fully wlth-your liwyar and are you satisfied with his le^al servicesr . .) '

S. (a) tro you understand thal you are pteadln8((gini^(B^.datest) to the felonies of ' '

5. (b) Do you understand that you are pleading-(aulllV) (rid contest) to the jhlsdemeannrs nf ' ~
* • ' ^ • • •• • . • *.

semi-' - 'V- • H ■'

• " ®"fri°.n !f®- the rl&ht to ple^d noi:gJllty. and:iid tried by a:jtiiy:and aisucri' ' ' v'
.  9'"® "P.*hese and your othar-eonstrtutional rights relatli^-tp'trlaib'y jury?" - .. .■■ ■"

9. Ooyou now personalty plea(^j^u^)' fnn nnntnciQ"' . ' ' Mf' " i -'ll-i
'  .'void

' KSv'I'h^Wn'i T" W,r Plei of no oofitrist .yog wMl'lte treated as' .' V ' ' •■'oeing guilty Whether ornot you admit your guilt? . •'"' " i' ' •

you answer I advise you that ■ ' •,■;.;
■  tLT.nd"c?n!iirotsXu?p,^^^^ IW^t have Ihformad the -Cburt that the« are ail the'- ^ -f'

, . ■ Ifthte.cp'r^i as bBlnBtyduT(.ullpl.aa'(tr'rahgerTi6nt7;V' ' • ■ ■ . • ■ '■ ■ -■:... ^ ^



13» cottier than the plea arran^emnt between you and the prweculor) has »>yone made any prom
ises or thraatmied you In any way to cause you to enter thispiea agafiwt your wishes?

t4. Do you enter this plea of your own free will, fully understendiifg wdiat you are doing? tlS

h^®^y_tiUBrtlon8 about^what has just been said to you or about anything else con-

.1 ̂
grade of school. (List any additional education.

19. oo you hav
neetedwith

fappfliaiLig

your case to this point? .

years of age and have completed the j2L

I have read or have heard all of these questions, and understand tham.The answers shown are the dnwl gave In
.0^ court and they are true and aecurate. Neither my lawyer nor anyone else has told me Xo give false answers in
order to have.the-Gouri acehpt my plea In this oase. The eonditjohs of the'piea as stated on the reverse hereof. If
anyuaieaccurete.

1  8W0BN AND SUBSCRIBED TO BEFORE ME r  ■ * • '

ioMt ' ' ~ ... '
- ;• •:. ■ ■ ■'■•! ■;

1 a»Mhiwrfpigwtyontwl|toeCtot> WSt»ilidfe^ ■ /■

-3Ssr

thedefeiularitthe/ntdreaiid-eCeinentsot^ehaj^teyy^ if

*  •! * ' k .fl l ei ■a'Ui nib tA d i m ■ •- ■ 1* _^.oas^
... -

..P&EAADdUQfCATION

propar, evidence prp^iitM. .answe{l, ^ defendant, ancystatemmWof the

■  '
is made fradfy*

rpiaii ..

:yd«dpja>iHapitete Cdurft^ b oidei^^
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 MS. MATOIAN:  I understand.  Do you 

remember the preliminary hearings regarding his 

confession and things like that? 

MR. MANNING:  I know I filed a Motion 

to Suppress, and that was the part of my effort 10 

to deal with this case.  I was trying to remember 11 

who the judge was for that, and I can't remember 12 

who the trial court was or my opponent now. 13 

MS. MATOIAN:  I think it was Bill Hart 14 

was the ADA. 15 

Do you happen -- I know it's been a 16 

long time, do you happen to remember if they 17 

brought the shirt or the knife in -- during your 18 

Motion to Suppress? 19 

MR. MANNING:  I don't think so because 20 

the whole issue was whether the confession was 21 

tricked and whether -- who was it, the -- it was 22 

the Mutt and Jeff cops.  It was Jimmy Holder and 23 

A.C. Munday were the detectives on the case, and24 

Jimmy, I think he now works security for Bank of 25 
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America or something -- 1 

MS. MATOIAN:  Uh-huh. 2 

MR. MANNING:  -- he went to school on 3 

whatever was wrong with the client, read a bunch 4 

of stuff, and then I think tricked him into 5 

giving that confession.  I'll never believe 6 

otherwise, and that was the whole spirit of my 7 

cross-examination.  My attack on the thing was 8 

that he, Holder, read up on the various 9 

personality disorders and then got him -- I think 10 

it was taped.  I can't remember if it was taped 11 

or pretty close notes, got him in a rhythm of 12 

agreeing with him and then got him to say that 13 

the bad -- I think the bad James Blackmon killed 14 

him, not the good James.  I think that's what  15 

the -- 16 

17 

18 

19 

  

  I 20 

21 

22 

23 

24 

25 
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STATE OF NORTH CAROLINA

COUNTY OF WAKE

STATE OF NORTH CAROLINA

V.

JAMES A. BLACKMON

IN THE GENERAL COURT OF JUSTICE

SUPERIOR COURT DIVISION

83 CRS 84695

AFFIDAVIT OF MARY ELIZABETH

MCNEILL

The undersigned, having first been duly sworn, deposes and says the following:

1. I am an attorney, duly licensed to practice law in North Carolina. I have
been licensed to practice law since 1993.

2. I am currently an attorney employed by North Carolina Prisoner Legal
Services (NCPLS).

3. I have represented James Blackmon in my capacity as an attorney for PLS
since 2011, and I continue to represent James Blackmon.

4. During the course of my representation, James Blackmon has not admitted
guilt in this case.

5. During the course of my representation, James Blackmon has maintained
his innocence related to this crime.

6. I referred the case of James Blackmon to the North Carolina Innocence

Inquiry Commission (Commission) in 2011 and provided the PLS file to the Commission.

This the ^ day of 2018.

(Mary Elizabeth McNeill)

Sworn to and subscribed before me this lx\J< day of fUAf£^U-tl;^C/r2018

Public

y Commission Expires:

[Seal]

-1-

j  Notary Public
? Chothom County i
= Mv Commission Expires:
^  04/27/2021 ^
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STATE OF NORTH CAROLINA

COUNTY OF WAKE

STATE OF NORTH CAROLINA

/

.  ' V. ,

JAMES ANDRES BLACKMON,

IN THE GENERAL COURT OF JUSTICE

SUPERIOR COURT DIVISION

FILE NO. 83 CR 4695

)
)
)
)
)
)
)
)

■):■
)
)

AFFIDAVIT OF .
WENDY LANCASTER

Wendy Lancaster, being duly sworn, deposes and says:

1. My name is Wendy Lancaster. I am over eighteen years of age and I am of sound

mind. I make this affidavit based on my personal knowledge.

•2. ' I am currently the Evidence Manager for the City of Raleigh Police Department I

have been the Evidence Manager since, 2006. Prior to that I, was Records Specialist with

Raleigh Police Department Investigative Division for approximately 11 years.

3. Evidence related to the above captioned matter was physically looked for in 2007

when the North Carolina Center on Actual Innocence submitted a request for a review of the

evidence and documentation.

4. Evidence related to the above captioned matter was physically looked for in 2012

when the North Carolina Innocence Inquiry Commission submitted a reqpest for a review of the

evidence and documentation.

5. Evidence related to the above captioned matter was physically looked for in June

of 2013 at the request of the North Carolina hmocence Inquiry Commission.

1609561 vl



6. The location searched each time was evidence bin #6-B, where the items were

stored when they were placed into evidence on 11-1-1979. The items listed as stored in this bin

are: pocket knife and dashiki shirt.

7. The pocket knife and dashiki shirt were not located during any of the above

referenced searches.

8. Documentation such as the original evidence cards, logs, court orders and

disposal information were also searched for in 2007,2012 and again in 2013.

9. One document log showing the incoming property for the date of 11-1-79 and

bin/storage location, case number, and item description was located in 2007, 2012 and 2013 and

copies were provided as requested.

10. All other documentation for these items was destroyed prior to my supervision.

While I have no firsthand knowledge, it is my belief that these items were destroyed due to their
!■

age. All documents over 20 years old were purged in the early 2000's.

11. The Evidence Unit was located at 110 S. McDowell Street, Raleigh, NC until

December of 2009 when we began our relocation to 218 W. Cabarrus Street, our current

location. During this move each bin was audited, manifested, packed, sealed, moved, unsealed,

unpacked, and audited again by double partner teams as it was placed in the new bin location at

Cabarrus Street. To ensure the move was completed without error no bin numbers were

changed.

12. The items above in question did not show on our move manifest, which indicates

they were not in our facility as of2009.

13. Homicide cases are filed/indexed by victim name and case number to ensure all

the evidence is maintained together for review at all times.

1609561 vl



14. The oldest piece of evidence still in the custody of the Raleigh Police Department

dates back to the mid to late 1970s.

15. Evidence is routinely audited. The Inspections Unit for the Police Department

conducts quarterly audits and one annual audit. The Captain or Lieutenant in charge of the

Administrative Division conducts quarterly audits. Additionally, the City of Raleigh Police

Department in accredited by CALEA, which establishes policies and practices for evidence

retention, storage and destruction.

This the 1 ̂  day of April, 2014.

Wendy Lancaster, Evidence Manager
Raleigh Police Department

NORTH CAROLINA
COUNTY OF WAKE

Sworn to and subscribed before me, this \ day of April, 2014

Nbtary Public ^

My Commission Expires:

1609561 vl
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STATE OF NORTH CAROLINA

COUNTY OF WAKE

IN THE GENERAL COURT OF JUSTICE

SUPERIOR COURT DIVISION

83 CRS 84695

STATE OF NORTH CAROLINA

JAMES BLACKMON

AFFIDAVIT

The undersigned, having first been duly sworn, deposes and says the following:

1. I am over the age of eighteen, suffer no legal disabilities, have personal knowledge
of the facts set forth below, and am competent to testify.

2. I am employed as an Assistant Clerk at the Wake County Clerk of Court. As part
of my duties, I supervise the evidence room staff.

3. On or about January 31, 2014,1 physically searched for evidence related to James
Blackmon at the request of the North Carolina Innocence Inquiry Commission and did not find
any evidence related to this case. I searched the notebook in the evidence room for James
Blackmon's name and did not locate any entries. On or about February 7, 2014,1 also searched
the area that the evidence should have been located.

4. Our evidence facility is room 1202A in the Wake County Courthouse. To my
knowledge, it has never relocated. Evidence is organized according to file number and defendant
name. There is another evidence room at the new Wake County Justice Center, but it only contains
evidence from October 2013 and forward. .

5. Our evidence facility has no current record of the evidence related to James
Blackmon, including a record for how the evidence was disposed. We do not have a physical file
for James Blackmon, but we do have a partial file on microfilm.

6. I do not know the oldest piece of evidence retained by our facility.

7. There are no official regular audits or inventories conducted of the evidence room.
I have conducted informal audits of the evidence room myself.

8. We currently retain all records of destruction for evidence, but I do not know the
policy of prior administrations. We currently destroy files in accordance with the AOC Rules of
Retention And Disposition Schedule. Under our current policy, the file for James Blackmon would
not have been destroyed. Evidence is destroyed at Sheriffs Department.

-1-



9. Our filing system is indexed in notebooks by alphabetical order. The notebook will
note the location the evidence should be in the evidence room.

10. There are no additional evidence storage facilities where evidence may be stored.
The evidence room in the Wake County Justice Center only contains evidence fi-om October 2013
and forward. If there is a trial going on, evidence will sometimes be stored in a secure room for
the duration of the trial. Once all of the evidence, including documents, have been collected at the
completion of the trial, the evidence will be moved fi"om that secure room to the evidence room.

This the _7 day of 2014.

Richard Brown

Sworn to and subscribed before me this day ok^ ,2014

[Seal]
>lic ^

My Commission Expires: 5

-2-
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Curriculum	Vitae																																																	

Renee Lynn Minella	
Forensic	Supervisor	
(919)	255‐7356	

Renee.Minella@wakegov.com	
 

EDUCATION  
  

Slippery Rock University, Bachelors of Science Business Administration, 
September 1985-December 1988  

FBI Administrative Advanced Latent Fingerprint School, FBI Training 
Academy, Quantico VA, April 1988 (5 credits, 114hrs) 

American Institute of Applied Science, Forensic Science Multi-discipline, 
Graduate, June 1993 (6 credits 230 hours) 
 

PROFESSIONAL 
EMPLOYMENT 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
PROFESSIONAL 
QUALIFICATIONS 
 
 
 
 
 
 
FORENSIC TRAINING 

Forensic Supervisor- Wake / Raleigh City- County Bureau of 
Identification, Raleigh, NC, Oct.  2015-present,  Assistant Supervisor- Oct. 
2013- Oct., 2015, Forensic Examiner,  March 2008-Oct. 2013 

Forensic Impressions Analyst- NC State Bureau of Investigation Crime 
Laboratory, Latent Evidence Section. November 2005-March 2008 

Detective-3rd Grade, Latent Examiner/Mobile Crime Unit –Investigations 
Branch, City of Pittsburgh Bureau of Police, April 1993-April 1999 

Police Officer-City of  Pittsburgh, Bureau of Police, April 1989-April 1993

Certified Latent Print Examiner, International Association for 
Identification, March 2010-Present 

Expert Witness-Qualified approx. 25 times in the Latent discipline in 
Municipal, Superior, and Federal Court in both  Wake County, NC, and 
Allegheny County PA  
 
Completed over 1000 hours of diversified Forensic Training from 1993-
present, See attached sheet for course descriptions & details/ credits. 
 

LEADERSHIP- 
SUPERVISOR 
TRAINING 
 
 
 
 
 
 
 
 
AWARDS/ 
RECOGNITIONS 

FBI LEEDA, Executive Conference, April 2016 
Executive Leadership Institute, FBI-LEEDA, December 2015 
Command Leadership Institute, FBI-LEEDA,  July 2015 
Leaders Without Titles, FBI-LEEDA, Feb. 2015 
Supervisor Leadership Institute, FBI-LEEDA, December 2014  
Advanced Supervisor Liability, Certificate, October 2014 
Supervisor Liability, Certificate, January 2014 
B.O.S.S. - Graduate 18-month supervisory curriculum for public-sector 
management level employees totaling over 100 hours of CEU credit. 



Curriculum	Vitae																																																	

Renee Lynn Minella	
Forensic	Supervisor	
(919)	255‐7356	

Renee.Minella@wakegov.com	
 

AWARDS/ 
RECOGNITIONS 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
INSTRUCTOR/       
SPECIAL  
LECTURER 
 
 
 
 
SPECIALIZED 
TRAINING 
 
 
 
 
LAW ENFORCEMENT    
TRAINING  
 
 
PROFESSIONAL 
MEMBERSHIPS 
 

Directors Award of Excellence, July 26, 2017, Latent Print Unit- 
Raleigh/Wake City- County Bureau of Identification Crime Lab 

Trilogy Award Recipient, FBI LEEDA, April 2016 

Letter of Commendation- Wake / Raleigh City County Bureau of 
Identification-April 2013-Presented by Director Pennica for work on the 
NCIAI Educational & Training Conference of 2013. 

Certificate of Appreciation- NC SBI Crime Lab, Latent Evidence Section,  
March 2008, Presented by SAC J. Byrd for Case work- backlog reduction. 

Best / Worst Quality Latent Hit & Identification-Spex Forensics Annual 
Training Conference, case latent voted by LPE peers, May 2011 

Letter of Recognition-City of Pittsburgh Mayor’s Office, May 1997, 
Presented for Letter of Recognition-City of Pittsburgh Mayor’s Office, 
Presented for locating and developing a latent resulting in the ID and 
subsequent arrest of a suspect responsible for a series of home invasion 
Robberies.  Citation given. 

Letter of Recognition-City of Pittsburgh Mayors Office, June 1994, 
Presented for locating and developing a latent resulting in the ID and 
subsequent arrest of a suspect responsible for a series of home invasion 
Robberies. Citation given.  

Latent Print Unit, Trainer &  Program development, March 2010-2011, 
2016   
North Carolina State University,  Graduate School,  March   2011 
Wake County Public School System, 2002-Present 
Girl Scouts, Coastal Pines of North Carolina, 2002-2012 
Pittsburgh Police Mobile Crime Unit Latent Trainer, 1997-1998 
Bureau of Police Public Safety Training Academy, 1997-1999   
 
VALEAP-Virginia Law Enforcement Assistance Program, October 2015, 
Post Critical Incident Seminar, CISM, Wake Tech, Feb 2016 
Critical Incident Stress Debriefing (CISD) Coordinator / Peer Team for 
CCBI, September 2015 to present 

Pennsylvania Municipal Police Officer Graduate, April, 1989, City of 
Pittsburgh, Bureau of Police Training Academy 

 
2017-2018 Board of Directors- Board Member, Conference Chair 



Curriculum	Vitae																																																	

Renee Lynn Minella	
Forensic	Supervisor	
(919)	255‐7356	

Renee.Minella@wakegov.com	
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

FBI LEEDA, Associate Member July 2014-2016 
International Association of Identification,  2008-Present & 1993-1999,   
NC International Association of Identification,  Member 2008-Present 
Educational & Training Conference Planning Committee 2010-present 
Law Enforcement United, Member 2011-2013 
International Association of Women Police-Conference Planning 
Committee, City of Pittsburgh, Bureau of Police 1994 

  

  

 



 

RENEE LYNN MINELLA 
 

FORENSIC TRAINING  
 

 International Association for Identification, IAI Educational Conference, July 29- August 4, 2018 (32 hrs.) 
 AFIS Workshop- Spex Forensics, Feb 2018 (24 hours)  
 Quality Assurance for the LPE / Tri-Tech Forensics, Jan 8-12, 2017 (40 hours)  
 NC LPE Meeting / October 2017 -FRS Stats Presentation, (6 hours) 
 NCIAI Educational & Training conference, April 2017 (16 hours)  
 NC LPE Conference/ Speaker, AFIS Unconfirmed Backlog- RPD, November 2016 (6 hours) 
 Analysis of Distortion in Latent Prints, Alice Maceo, August 2016 (16 hours)  
 NCIAI Educational & Training Conference, NC State May 2016   (20 hours) 
 FBI LEEDA Conference –Trilogy Award Recipient, April 2016 
 NC LPE Conference, October 2015 (6 hours) 
 SAMSI Workshop -Statistics & Applied Mathematics in Forensic Science Sept 2015 (5 hours)  
 NCIAI Educational & Training Conference, Greensboro, May 2015 (20 hours of Forensic Training) 
 Examination, Comparison & Identification of Footwear-Phase II, Sirchie, April 2015 
 FBI LEEDA-Advanced Supervisory Liability Training,  March 2015 
 FBI LEEDA-Leaders Without Titles, February 2015 
 FBI LEEDA-Executive Leadership Institute, December 2014 (1rst in Trilogy) 
 Laboratory Accreditation-Senate Bill 200, NCIAI-Wake Tech, October 2014 
 A Guide to Latent Print Testimony, August 2014 (RTI) 
 Laboratory Accreditation & comparison of Footwear Evidence, July 2014 (Forensic ITC) 
 Fingerprint Identification:  Reliability  & Accuracy , July 2014 (RTI) 
 Erroneous Exclusions Webinair, June 2014     
 NCIAI Training and Educational Conference, April 2014, 2015-Conference Planning Committee                                   
 FBI LEEDA -Supervisor Liability , January 31, 2014 
 Internal Auditor  Training,  April 2014 
 NCIAI Training and Educational Conference, April 2013 (15 hours Forensic training) 
 ASCLD/Lab International Preparation Course-Testing Labs, October 2012 
 Examination and Recovery of Footwear Evidence, June 2012 
 NC IAI Annual Training & Educational Conference, March 2012  
 NC IAI Annual Training LPE Meeting, October 2011 
 Forensic Digital Image Processing, FORAY, Sept. 2011 
 International Association for Identification,  Educational Conference, August 2011 (Milwaukee, WI) 
 Footwear/Tire tread Documentation-Collection, May 2011 
 SPEX Forensics Annual Training Conference, May 2011 
 NC LPE Meeting, February 2011 
 LPE Fall Conference-Winston Salem, October 2010 
 NC IAI Spring Conference- Raleigh, NC,  May 2010 
 NCSU  Forensic Science Symposium,  Raleigh NC, December 2009 
 FBI-Daubert Direct Testimony, Raleigh, NC,  April 2009 
 NC LPE Conference, Raleigh NC, September 2008 
 IAI Educational Conference- Louisville, KY,  August 2008 
 Palm Print Analysis, NC Justice Academy,  July 2008 
 NC IAI Spring Conference, Forensic Training, May 2008 
 Advanced Latent Ridgeology, Sirchie Laboratories,  May 2008           



 SPEX Forensics Printquest AFIS & APIS, April 2008 
 NC LPE Conference, Guilford County, May 2007                                       
 Advanced Palm Print Comparison, R S & A Nashville, TN, March 2007 
 NCIAI Conference- Forensic Training, Raleigh, NC, April 2006 
 Advanced Ridgeology, INS Lab, Pat Wertheim, McClean VA, March 2000 
 Forensic Identification Seminar, Metropolitan Toronto PD, October 1997 
 AFIS, NEC Technologies Training, PA State Police, October 1997 
 International AFIS Internet Conference, Harrisburg, PA, September 1996 
 Advanced Latent Fingerprint Development Techniques, F.B.I., August 1995 
 Palm Print Symposium, Ron Smith, April 1995 
 Fingerprint Classification & Identification, F.B.I., May 1994 
 Crime Scene Search, F.B.I., September 1993 
 Basic Fingerprinting, P.I.A.I., March 1993 
 Pennsylvania Municipal Police Officer Graduate, City of Pittsburgh, Bureau of Police, Training Academy 
 April, 1989, 
 BOSS Curriculum- Building Organizational Supervisory Success: Graduated -September 2014 

• HR Core 1 - 2/26/14 
• HR Core II  -4/3/14 & 5/28/14 
• HR Core III  -6/14/14 
• Crucial Conversations –Part 1 & 2  6/12/14 & 6/19/14 
• Myers Briggs Type Indicator -10/20/13 
• Seven Habits of Highly Effective People, Part 1,2 & 3  11/7/13, 11/14/13 & 11/21/13 
• Trust-  8/22/13 
• Listening -2/21/14 
• Feedback and Coaching- 8/20/13 
• Conflict, Confrontation and Defensiveness-3/6/14 
• Peer Today, Boss Tomorrow, 3/25/14   
• Emotional Intelligence -12/3/13 

 
Professional Development/ Presenter & Lecturer:  

 International Association for Identification Educational Conference, IAI- Presenter/ Lecturer, July 
31, 2018- Latent Print Unit Backlog Reduction Strategies & Policy Creation, San Antonio Texas  

 NCIAI Educational Conference, Presenter-Latent Print Unit Backlog Strategies & Policy 
Creation, Winston Salem, NC, May 2018 

 MAFFIE Meeting, Charlotte NC Jan. 2016 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Updated 10/23/18 
RLM 
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City-county Bureau Of Identification

Incident Case Number:

Reporting Agency:

Print Date/Time:

City-county Bureau Of

13-004992

11/08/2018 14:12:40

Disclaimer: The information contained within this report is 
reflective of  the investigation at the date and time of its printing.

Page 1



Open

#1

#2

#3

Agency Name

ORI

Case#

Date / Time Reported

Crime Incident(s)

Crime Incident

Crime Incident

At Found

Weapon / Tools

Premise TypeLocation of Incident Zone/Tract

Case Status

Invest ID#

Case Disposition:

Supervisor

CODES:   V- Victim (Denote V2, V3) O = Owner (if other than victim) R = Reporting Person (if other than victim)
Type:

Code Name (Last, First, Middle) SexRaceDOBVictim of
Crime #

Home Address Home Phone

Business PhoneEmployer Name/Address

Type:

Code Name (Last, First, Middle) SexRaceDOBVictim of
Crime #

Home Address Home Phone

Business PhoneEmployer Name/Address

# of Victims Type: Injury:

V1
Victim/Business Name (Last, First, Middle) Resident StatusSex

Home Phone

Business Phone

Relationship
To Offender

Home Address

Employer Name/Address

VYR Make Model Style Color Lic/Lis VIN

RaceDOBVictim of
Crime #

("OJ" = Recovered for Other Jurisdiction)
VI
# Code

Status
Value OJ QTY Property Description Make/Model Serial Number

City-county Bureau Of Identification 13-004992

NC092013Y
07/19/2013 14:31

Murder & Non-negligent Manslaughter
0110

07/19/2013 14:29

07/19/20133301 Hammond Rd, Other/unknown

MO

Unknown

 1

PAYTON, HELENA
1, U F 1RU

-   -

(0) ROBERTSON, J. J. (UNAS, UNAS)

I

C
N

I
D
E
N
T

D

T
A

A

V
I
C
T
I

M

O
T
H
E
R
S

I
N
V
O
L
V
E
D

P
R
O
P
E
R
T
Y

Status 07/19/2013

Other Major Injury

Com

Printed By: CBI9343, 11/08/2018 14:12

Fri

14:30 Fri

INDIVIDUAL/ NOT LAW

(

(

(

)

)

)

Military
Branch/Status

Weapon / Tools

Weapon / Tools

Relationship

Relationship

To Offender

To Offender

Resident Status

Resident Status

Military
Branch/Status

Complainant Signature

Age 

Age

Age
Branch/Status

Military

Entry

Entry

Entry

Exit

Exit

Exit

Security

Security

Security

Frm/To

Officer/ID# ROBERTSON, J. J. (UNAS, UNAS) (ID9347)

INCIDENT/INVESTIGATION
REPORT

Sys#: 85926

Fri

Activity

Activity

Activity

Last Known Secure

Page 2

Mobile Phone

Mobile Phone

Mobile Phone

F

Injury:

Injury:

R_CS1IBR

-   -

1 = None    2 = Burned    3 = Counterfeit / Forged     4 = Damaged / Vandalized    7 = Stolen    6 = Seized    5 = Recovered   8 = Unknown



Case #

Assisting Officers

Status
Codes

IBR Status Quantity Type Measure Suspected Type

13-004992

D
R
U
G
S

INCIDENT/INVESTIGATION REPORT

Suspect Hate / Bias Motivated:

City-county Bureau Of Identification

Up to 3 types of activity

1 = None    2 = Burned    3 = Counterfeit / Forged     4 = Damaged / Vandalized    5 = Recovered    6 = Seized    7 = Stolen   8 = Unknown

Narr. (cont.)  OCA: 13-004992
INCIDENT/INVESTIGATION REPORT
City-county Bureau Of Identification

N A R R A T I V E

By: CBI9343,  11/08/2018 14:12R_CS2IBR Page 3



OCA
13-004992City-county Bureau Of Identification

THE INFORMATION BELOW IS CONFIDENTIAL - FOR USE BY AUTHORIZED PERSONNEL ONLY

Date / Time Reported

Fri 07/19/2013 14:31
OffenseVictim

PAYTON, HELENA MURDER & NON-NEGLIGENT

REPORTING OFFICER NARRATIVE

Homicide

DOO: 9/28/1979

Vic: Helena Payton

RPD #: 558471

ROBERTSON, J. J.Reporting Officer: Page 4Printed By: CBI9343,            11/08/2018 14:12
R_CS3NC



OCA: 13004992

CASE SUPPLEMENTAL REPORT

City-county Bureau Of Identification

THE INFORMATION BELOW IS CONFIDENTIAL - FOR USE BY AUTHORIZED PERSONNEL ONLY

Case Status: OPEN Case Mng Status: NA

Printed: 11/08/2018  14:12

Offense: MURDER & NON-NEGLIGENT MANSLAUGHTER

Occurred: 07/19/2013

Reference:Contact: Case Progress Notes

Date / Time:MINELLA, R. L. (ID9343)Investigator: 08/23/2013 09:43:39, Friday

Supervisor Review Date / Time:DAVIS, T. T. (ID9348)Supervisor: 08/23/2013 11:05:19, Friday

CCBI #:  13-4992 (Original CCBI #558471 - 9/28/1979 Date of Collection)  
RPD

DATABASE SEARCH REVIEW - The database search review is a notification indicating which latent impressions
from a case, if any, have been submitted for database searching. It is only a preliminary review of the latent print
evidence received in a case. 

If a latent print search is conducted on the LOCAL/STATE system(s), the below-listed information will explain which
lift cards contained latent evidence that was searched.

Latent impressions will be retained in the LOCAL/STATE database system(s) for continued searching against newly
acquired finger and palm records.  

If a latent print search is conducted on the FEDERAL system, the latent print images will not be retained for continued
searching. Therefore, negative results for federal database searches will be so indicated. 

 A latent report will be generated for database searches that yield positive results. 
Latent print evidence not of quality for database searching will be listed as NOT DATABASE QUALITY, or NDQ. 

DATABASE SEARCH ABBREVIATIONS:
LOCAL DATABASE SEARCH = LS
STATE DATABASE SEARCH = SS
FEDERAL DATABASE SEARCH = FS/NEG
LATENT EVIDENCE THAT IS NOT OF DATABASE QUALITY = NDQ 

LIFT CARD(S) # / DATABASE(S) SEARCHED OR NDQ: 
LC1                        /     LS      SS
LC2                       /      LS      SS

THIS REVIEW WAS CONDUCTED ON:   8/7/13, 8/19/13, 8/21/13
 
(RLM)

Page 5

Investigator Signature Supervisor Signature



OCA: 13004992

CASE SUPPLEMENTAL REPORT

City-county Bureau Of Identification

THE INFORMATION BELOW IS CONFIDENTIAL - FOR USE BY AUTHORIZED PERSONNEL ONLY

Case Status: OPEN Case Mng Status: NA

Printed: 11/08/2018  14:12

Offense: MURDER & NON-NEGLIGENT MANSLAUGHTER

Occurred: 07/19/2013

Reference:Contact: Ccbi Report

Date / Time:MINELLA, R. L. (ID9343)Investigator: 08/27/2013 08:17:55, Tuesday

Supervisor Review Date / Time:HEINRICH, R. X. (ID9303)Supervisor: 08/27/2013 09:31:19, Tuesday

Raleigh/Wake City-County Bureau of Identification
3301 Hammond Road
Raleigh, North Carolina 27603

**Requestor**  
Raleigh Police Department - 6716 Six Forks Road - Raleigh, NC  27615

Victim: Helena Payton
Requesting Agency Case #:  558471
Submitted By:  Agent Hardy
Type of Case:  Homicide

Subject:  James Edward Leach

===================================================================
Latent Print Unit Examination Report
=====================================================================================

FULL CASE LATENT PRINT EXAMINATION REPORT 

ITEMS SUBMITTED:

One (1) sealed latent envelope containing latent print lift cards numbered as #1 - #2, submitted by Agent Hardy on
09/28/1979.     

The known impressions of James Edward Leach, SID NC0154713A, as generated by a state database search. 

TYPE ANALYSIS REQUESTED:

Latent Print Examination

RESULTS AND CONCLUSIONS: 

One (1) as James Edward Leach

Page 6

Investigator Signature Supervisor Signature



OCA: 13004992

CASE SUPPLEMENTAL REPORT

City-county Bureau Of Identification

THE INFORMATION BELOW IS CONFIDENTIAL - FOR USE BY AUTHORIZED PERSONNEL ONLY

Case Status: OPEN Case Mng Status: NA

Printed: 11/08/2018  14:12

Offense: MURDER & NON-NEGLIGENT MANSLAUGHTER

Occurred: 07/19/2013

Reference:Contact: Ccbi Report

Date / Time:MINELLA, R. L. (ID9343)Investigator: 08/27/2013 08:17:55, Tuesday

Supervisor Review Date / Time:HEINRICH, R. X. (ID9303)Supervisor: 08/27/2013 09:31:19, Tuesday

The latent print evidence collected on the lift cards as listed was analyzed, compared, and evaluated (when applicable)
against the known impressions of LEACH. 

Lift card 1:  "outside of bathroom stall door"

Finger #6, (left thumb), of LEACH, was identified one time.
LEACH was excluded as the source of the remaining latent print impressions on this lift card.
Lift card 2: "outside of bathroom stall door"
LEACH was excluded as the source of the latent print impressions of value on this lift card.
The remaining latent print impressions on this lift card contain insufficient ridge detail for comparison or identification.

Forensic Supervisor Rebecca Heinrich, CLPE independently verified the latent print identification. 

DISPOSITION:

The above items will be retained in file. 

Renee Minella, CLPE
Senior Forensic Examiner / Assistant Supervisor

       

*** Confidential:  This is an official file of the City-County Bureau of Identification.  This report is to be used and
distributed only in connection with an official criminal investigation and shall not be reproduced, except in its entirety,
without written approval of the Director***

Page 7
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OCA: 13004992

CASE SUPPLEMENTAL REPORT

City-county Bureau Of Identification

THE INFORMATION BELOW IS CONFIDENTIAL - FOR USE BY AUTHORIZED PERSONNEL ONLY

Case Status: OPEN Case Mng Status: NA

Printed: 11/08/2018  14:12

Offense: MURDER & NON-NEGLIGENT MANSLAUGHTER

Occurred: 07/19/2013

Reference:Contact: Case Progress Notes

Date / Time:MINELLA, R. L. (ID9343)Investigator: 01/07/2014 13:05:06, Tuesday

Supervisor Review Date / Time:DAVIS, T. T. (ID9348)Supervisor: 01/07/2014 13:48:11, Tuesday

CCBI #:  13-4992
RPD #: 558471  

(Date of original incident 9/28/1979)

DATABASE SEARCH REVIEW - The database search review is a notification indicating which latent impressions
from a case, if any, have been submitted for database searching. It is only a preliminary review of the latent print
evidence received in a case. 

If a latent print search is conducted on the LOCAL/STATE system(s), the below-listed information will explain which
lift cards contained latent evidence that was searched.

Latent impressions will be retained in the LOCAL/STATE database system(s) for continued searching against newly
acquired finger and palm records.  

If a latent print search is conducted on the FEDERAL system, the latent print images will not be retained for continued
searching. Therefore, negative results for federal database searches will be so indicated. 

 A latent report will be generated for database searches that yield positive results. 
Latent print evidence not of quality for database searching will be listed as NOT DATABASE QUALITY, or NDQ. 

DATABASE SEARCH ABBREVIATIONS:
LOCAL DATABASE SEARCH = LS
STATE DATABASE SEARCH = SS
FEDERAL DATABASE SEARCH = FS/NEG
LATENT EVIDENCE THAT IS NOT OF DATABASE QUALITY = NDQ 

LIFT CARD(S) # / DATABASE(S) SEARCHED OR NDQ: 
LC1                    /    FS  (neg)

THIS REVIEW WAS CONDUCTED ON:  1/6/14
 

(RLM)

Page 8
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OCA: 13004992

CASE SUPPLEMENTAL REPORT

City-county Bureau Of Identification

THE INFORMATION BELOW IS CONFIDENTIAL - FOR USE BY AUTHORIZED PERSONNEL ONLY

Case Status: OPEN Case Mng Status: NA

Printed: 11/08/2018  14:12

Offense: MURDER & NON-NEGLIGENT MANSLAUGHTER

Occurred: 07/19/2013

Reference:Contact: Case Progress Notes

Date / Time:MINELLA, R. L. (ID9343)Investigator: 01/07/2014 16:35:14, Tuesday

Supervisor Review Date / Time:DAVIS, T. T. (ID9348)Supervisor: 01/07/2014 16:47:39, Tuesday

CCBI #:  13-4992
 RPD #: 558471  

(Date of original incident 9/28/1979)

DATABASE SEARCH REVIEW - The database search review is a notification indicating which latent impressions
from a case, if any, have been submitted for database searching. It is only a preliminary review of the latent print
evidence received in a case. 

If a latent print search is conducted on the LOCAL/STATE system(s), the below-listed information will explain which
lift cards contained latent evidence that was searched.

Latent impressions will be retained in the LOCAL/STATE database system(s) for continued searching against newly
acquired finger and palm records.  

If a latent print search is conducted on the FEDERAL system, the latent print images will not be retained for continued
searching. Therefore, negative results for federal database searches will be so indicated. 

 A latent report will be generated for database searches that yield positive results. 
Latent print evidence not of quality for database searching will be listed as NOT DATABASE QUALITY, or NDQ. 

DATABASE SEARCH ABBREVIATIONS:
LOCAL DATABASE SEARCH = LS
STATE DATABASE SEARCH = SS
FEDERAL DATABASE SEARCH = FS/NEG
LATENT EVIDENCE THAT IS NOT OF DATABASE QUALITY = NDQ 

LIFT CARD(S) # / DATABASE(S) SEARCHED OR NDQ: 
LC1                    /   SS  (duplicate entry/ searched on 8/21/13)

THIS REVIEW WAS CONDUCTED ON:  1/6/14
 

(RLM)

Page 9
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OCA: 13004992

CASE SUPPLEMENTAL REPORT

City-county Bureau Of Identification

THE INFORMATION BELOW IS CONFIDENTIAL - FOR USE BY AUTHORIZED PERSONNEL ONLY

Case Status: OPEN Case Mng Status: NA

Printed: 11/08/2018  14:12

Offense: MURDER & NON-NEGLIGENT MANSLAUGHTER

Occurred: 07/19/2013

NOT SUPERVISOR APPROVED

Reference:Contact: Report Sent To Da`s Office

Date / Time:RAINEY, T. X. (ID9104)Investigator: 01/22/2014 11:39:09, Wednesday

Supervisor Review Date / Time:(0)Supervisor: NOT REVIEWED

Court order completed on 1/17/2014 to NC Innocence Inquiry Commission.
Wake  DA`s office Discovery  completed on 1/22/2014. [01/22/2014 11:47, CBI9104, 181, CBI]

Page 10
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OCA: 13004992

CASE SUPPLEMENTAL REPORT

City-county Bureau Of Identification

THE INFORMATION BELOW IS CONFIDENTIAL - FOR USE BY AUTHORIZED PERSONNEL ONLY

Case Status: OPEN Case Mng Status: NA

Printed: 11/08/2018  14:12

Offense: MURDER & NON-NEGLIGENT MANSLAUGHTER

Occurred: 07/19/2013

Reference:Contact: Ccbi Report

Date / Time:MINELLA, R. L. (ID9343)Investigator: 11/08/2018 10:59:16, Thursday

Supervisor Review Date / Time:HEINRICH, R. X. (ID9303)Supervisor: 11/08/2018 13:34:40, Thursday

Raleigh/Wake City-County Bureau of Identification
Crime Laboratory Division
3301 Hammond Road
Raleigh, North Carolina 27603

**Requestor**
Innocence Commission,  Lindsey Guice Smith 
P.O. Box 2448 Raleigh, NC  27602

Submitting Agency Case #: RPD 79-558471
Type of Case: Homicide
Submitted By: Agent Hardy
Date Submitted: 9/28/1979
Date Requested: 10/29/18
Subjects: James A. Blackman
                 William Edward Poole
                 James Edward Leach 
Victim: Helena Payton

====================================================================================
CCBI Laboratory Report
====================================================================================

Item(s) Submitted:

---Latent Evidence---

One (1) sealed envelope
Lift Cards 1-2

---Known Standards---

Subject: James A. Blackman 
Local # 68025

Subject: William Edward Poole

Page 11
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OCA: 13004992

CASE SUPPLEMENTAL REPORT

City-county Bureau Of Identification

THE INFORMATION BELOW IS CONFIDENTIAL - FOR USE BY AUTHORIZED PERSONNEL ONLY

Case Status: OPEN Case Mng Status: NA

Printed: 11/08/2018  14:12

Offense: MURDER & NON-NEGLIGENT MANSLAUGHTER

Occurred: 07/19/2013

Reference:Contact: Ccbi Report

Date / Time:MINELLA, R. L. (ID9343)Investigator: 11/08/2018 10:59:16, Thursday

Supervisor Review Date / Time:HEINRICH, R. X. (ID9303)Supervisor: 11/08/2018 13:34:40, Thursday

SID #: NC0031102A 

Subject James Edward Leach
Local ID # 034950

Type Examination Requested: Full Case Comparison - An analysis and comparison of all latent evidence to all known
standards. 

Results and Conclusions:

---Exclusion(s) & Inconclusive(s)---
Exclusion - The subject was eliminated as the source of the latent impression.
Inconclusive - The subject was not identified or excluded as the source of a latent impression.

Lift Card 1: "outside of bathroom stall door""
Inconclusive:  BLACKMAN, POOLE & LEACH (due to policy change- original examiner and verifying examiner
could not reach an agreement) 
                        

Lift Card 2: "Outside of bathroom stall door"
Inconclusive:  BLACKMAN, POOLE & LEACH (due to policy change-original examiner and verifying examiner
could not reach an agreement) 
                        

---Additional Information---

Lift cards which contain latent print impressions with identifications, exclusions, or inconclusive results may also
contain additional latent impressions that are of no value for comparison or identification.

The above evidence has been retained on file at CCBI.

R. Minella, CLPE
Latent Print Examiner

Page 12
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OCA: 13004992

CASE SUPPLEMENTAL REPORT

City-county Bureau Of Identification

THE INFORMATION BELOW IS CONFIDENTIAL - FOR USE BY AUTHORIZED PERSONNEL ONLY

Case Status: OPEN Case Mng Status: NA

Printed: 11/08/2018  14:12

Offense: MURDER & NON-NEGLIGENT MANSLAUGHTER

Occurred: 07/19/2013

Reference:Contact: Ccbi Report

Date / Time:MINELLA, R. L. (ID9343)Investigator: 11/08/2018 10:59:16, Thursday

Supervisor Review Date / Time:HEINRICH, R. X. (ID9303)Supervisor: 11/08/2018 13:34:40, Thursday

*** Confidential:  This is an official file of the City-County Bureau of Identification.  This report is to be used and
distributed only in connection with an official criminal investigation and shall not be reproduced, except in its entirety,
without written approval of the Director***
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CITY-COUNTY BUREAU OF IDENTIFICATION

LATENT UNIT EXAM NOTE SHEET

CASE INFORMATION

0^-
I

Examiner: R. Minelia Date Started: 10/30/18 Date Compieted: 11/1/18

CCBI Case ft: 13-4992 Agency: RPD & innocence Commission Agency Case ft: 79558471

Crime Type: Homicide Victim: Heiena Payton Examination Type: Euii

LATENT EVIDENCE

NDQ ltem#/Cail iD#
Lift Card ft /

Total ft Digital images
Collected By Date Submitted Condition

□ N/A LCl-2 Agent Hardy N/A
N/A at time

Sealed

DATABASE SEARCHING

IS Database searching previously completed.

Lift Card ft

or Image ft
LS Date #F #P SS Date #F #P FS Date #F #P

N/A N/A N/A N/A N/A N/A N/A N/A N/A N/A

*AII remaining Lift Cards/Digitai images not iisted above were deemed NDQ and/or DUP.

CCBI-163.6
Issued By; Director

Page 1 of2
Issued Date: 6/18/18

All copies of this document are uncontrolled when printed



CITY-COUNTY BUREAU OF IDENTIFICATION

LATENT UNIT EXAM NOTE SHEET

COMPARISONS

KNOWN STANDARO(S)

Subject(s) Unique ID# Generated By Condition Other
Total #

of 0

James A. Blackman
Local ID # 68025

Ink- 9/12/83

SAFIS-12/7/1983

Request to compare -

manual. Innocence

Commission 10/24/18

N/A

Prev. compared by M.

Ludas on 2/24/1983-EXC.

(New policy- VER of EXC)

0

William Edward

Poole

SID NC# NC0031102A

Local ID # 130009

D.O.A. 8/2/1997

Request to compare-

manual, Innocence

Commission 10/24/18

N/A

Prev. compared by W. M.

Parker on 10/31/79.

(New policy- VER of EXC)

0

James Edward

Leach

Local ID # 034950

LVS 6/3/2003, Ink

12/5/1967, Ink-

5/5/81

Prev. compared by R.
MInella & published

report- 8/27/13
N/A

Request to verify EXC as

per C. Stark 10/29/18
1

(original)

ANALYSIS / COMPARISON / EVALUATION

Lift Card # or

Image #
Lift Location

Latent

Level 1
Analysis / Comparison Evaluation

#of

0

ID

date

LCI

PH

(dup)

(2 pieces of
lifting tape)

"outside of bathroom

stall door"

TP PPT SM MV DK MST MV

POQUDSTMIn L2(DBL?)SPY

(ID to #6- LEACH not Included-

see notes 8/22/13)

EXC: BLACKMAN

EXC: POOLE

EXC: LEACH
N/A

F-/ PPT

LC2

"Outside of

bathroom stall door"

F-PPT

WP

F's

ImpP

SMLP (Anatomically

consistent with # 7-lOP)
DST DK SM OVL MV DBLP SM

PO QU OA MIn L2

SMLP RC-CREP DSTSM PO QU

OA DK PO CLR MIn L2 MV

P SML PPT MLT FRG PO QU QA

CLR SM DST MIn L2

FRG PO QU QA OVL MV

(2) parallel linear voided areas

BLW SML digits

OVfor EXC:

EXC: BLACKMAN

EXC: POOLE

EXC: LEACH (8/22/13)

OV for EXC:

EXC: BLACKMAN

EXC: POOLE

EXC: LEACH (8/22/13)

RD NV

Remaining RD NV

N/A

N/A

CCBI-I63.6

Issued By: Director

All copies of this document are uncontrolled when printed

Page 2 of2
Issued Date: 6/18/18



CITY-COUNTY BUREAU OF IDENTIFICATION

LATENT UNIT EXAM NOTE SHEET

CONSULTATION(S)

Lift Card #

or Image #
Nature of Consult Examiner Consulted Result of Consult Date of Consult

N/A N/A N/A N/A N/A

AFIS ASSOCIATION(S) (LIMITED CASE ONLY)

Lift Card #

Or image #
Lift Location Subject

N/A N/A N/A

UNIDENTIFIED LATENT PRINTS REMAINING (FULL CASE ONLY)

Lift card #

Number of friction ridge

impressions of value

remaining

Observations

LCI 1
Tip impression, PPT

LC2
2

(of value for exclusion only) SML- Limited L2 detail available/ Anatomically consistent with a SML
Total number; 1

(2 impressions-of value for exclusionary purposes only)

REVIEW

Verified By Name/Date:

CCBI-163.6

Issued By: Director
Page 2 of2

Issued Date; 6/18/18

All copies of this document are uncontrolled when printed



Pag§
Raleigh-Wake City-County Bureau of identification CCBI Case'# 13-4992
Additional Notes Initials JJM

Date 11/7/2018

On 11/1/18, 1 received LC's 1 & 2 in the case number referenced above for the purpose of performing verifications

of exclusions made by R. Minella. On 11/5/18, 1 examined the excluded print on LC 1 and reviewed R. Minella's

contemporaneous notes. I agreed with her analysis of the impression (TP, ?PT, MV, PO QU, DST, MIN L2,

DBL?, SPY); however, with the impression appearing to be a tip, and not having major case impressions/tips

of all the subjects compared, I could not reach or veri^ the conclusion of Exclusion as noted by R. Minella.

I then examined the two excluded impressions on LC 2 and reviewed the documented analysis by R. Minella. I also

agreed that the impressions had the look of being simultaenous, and with her documentation of ?PT, DST, SM, OVL,

PO QU/QA, PO CLR, MIN L2, MV. With the unclear pattern types, high degree of distoration present, movement,

and shifting of ridges within the impressions, I could not conclusively trust the minimal minutia present to

exclude the subjects compared. Therefore, I could not reach or verify the conclusions of Exclusion as noted by

R. Minella.

UfJBI

CCBI-111.2 All copies of this document are uncontrolled when printed Page 1 of 1
Issued By: Director Issued Date: 10/11/2018



Raleigh-Wake City-County Bureau of identification
Additional Notes

Page S
CCBI Case'# Q 'A

Initials

Date

On 11/7/18 Renee Minella and Julianne MoMannes approached me regarding a conflict of opinion that occurred

during the verification process.

After a review of the evidence I determined that there were no erroneous conclusions in the examination or in the

verification. An evaluation of the conclusion determined that the indecision was justifable, and therefore according

to current policy guidelines, the conclusion would need to be reported out as "inconclusive" as opposed to "excluded".

Rebecca Heinrich Wi'fCh^
Forensic Supervisor, Technical Leader

't i ^ f

CCBI-111.2

Issued By: Director
All copies of this document are uncontrolled when printed Page 1 of 1

Issued Date: 10/11/2018



I'-J

:ient iD; 1606000578630 ^ I Record 1
ebon Data Desenptors ' Workflow Mistoiy i \ '> '''^"<-

jJcA - ''-'SSS;5;?J

ist Name BLACKMAN

rst Name | JAMES

lie Name

ne Suffix

sn Name

s Names

Height p'lr

Weight 1196

;ye Color (irovvn
lair Color i&i&cK

kin Tone

of Arrest 112/07/1983
vsmsssmsik ■

3 Of Birth

3 of Birth |North Carolina

srprlnted |
ccyy.

Alias Names

:;:i
■ I

0

Date of Birth (1)

3

i-xtj rcf-pi'T o-^ iutlX'arH«.K_mxi*\

Vj\6.fH£ t/J&i noi oo C(M-dlj
l4^

f

1

Tib tT/

5^

Pt.o'tess Selectcic? images

r/»vC*C \ O / >V »»» ^?r-?«5 -sr^ ̂/l'^



 

Handout 10 



WILLIAM E. POOLE 
 
 

CRIMINAL RECORD 

Conviction  Jurisdiction DOO Date of Conviction 

ASSAULT ON FEMALE 
(M) 

WAKE 09/25/2001 05/07/2002 

AWDW (M) WAKE 08/01/1997 10/17/1997 

DISORDERLY 
CONDUCT (M) 

WAKE 05/04/1991 05/06/1991 

LARCENY (M) WAKE 04/24/1989 08/03/1989 

LARCENY OF MOTOR 
VEHICLE 

WAKE UNKNOWN 12/09/1980 

DISORDERLY 
CONDUCT (M) 

WAKE UNKNOWN 05/08/1979 

LARCENY UNKNOWN ARRESTED 
04/05/1966 

UNKNOWN 

LARCENY UNKNOWN UNKNOWN 07/14/1965 

MALICIOUS DAMAGE 
TO PROPERTY 

UNKNOWN ARRESTED 
06/25/1964 

UNKNOWN 

 



 

Handout 11 



JAMES EDWARD LEACH 
 
 

CRIMINAL RECORD 
Conviction  Jurisdiction DOO Date of Conviction 

2ND DEG TRESPASS (M) WAKE 06/14/2007 10/10/2007 

PROBATION 
VIOLATION (M) 

WAKE UNK 5/7/2002 

POSSESS DRUG 
PARAPHERNALIA (M) 

WAKE 04/27/1999 06/25/1999 

ESCAPE FROM 
DETENTION CENTER 

(M) 

WAKE 07/03/1998 08/17/1998 

PROBATION 
VIOLATION (M) 

WAKE UNK 6/2/1998 

ASSAULT ON FEMALE WAKE 01/19/1998 04/30/1998 

2ND DEG TRESPASS (M) WAKE 09/03/1996 05/09/1997 

ASSAULT ON FEMALE 
(M) 

WAKE 10/16/1996 03/10/1997 

ASSAULT ON FEMALE WAKE 08/27/1996 11/01/1996 

2ND DEG TRESPASS WAKE 08/27/1996 11/01/1996 

INJURY TO PERSONAL 
PROPERTY (M) 

WAKE 02/29/1996 07/12/1996 

BREAKING OR 
ENTERING (M) 

WAKE 08/04/1995 09/18/1995 

PROBATION 
VIOLATION (M) 

WAKE UNK 8/30/1989 

POSSESS MARIJUNA UP 
TO ½ OZ (M) 

WAKE 07/28/1989 08/30/1989 

DRIVING WHILE 
IMPAIRED (M) 

WAKE 06/04/1988 10/19/1988 



TRANS ALC / 
CONTAINER NOT 

MANU 

WAKE 06/04/1988 10/19/1988 

CIVIL REVOCATION DR 
LIC 

WAKE 06/04/1988 07/26/1988 

ASSAULT ON LAW 
OFFICER (M) (x2) 

WAKE 03/22/1987 06/04/1987 

ASSAULT ON A 
FEMALE (M) 

WAKE 03/22/1987 06/04/1987 

RESIST/OBSTRUCT 
PUBLIC OFFICER (M) 

WAKE 03/22/1987 06/04/1987 

ASSAULT WITH A 
DEADLY WEAPON (M) 

WAKE 06/20/1986 08/20/1986 

CARRYING 
CONCEALED WEAPON 

WAKE UNKNOWN 04/26/1986 

INTOXICATED AND 
DISRUPTIVE 

WAKE UNKNOWN 04/26/1986 

RESIST/OBSTRUCT 
PUBLIC OFFICER (M) 

WAKE 11/25/1981 10/14/1982 

AGGRAV ASSLT (M) WAKE UNKNOWN 05/12/1977 

BURGL – B & E W/I TO 
COMMIT LARC/FEL 

WAKE VARIOUS 01/08/1968 
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Page 1 of 17 
 

JAMES EDWARD LEACH PHYSICAL DESCRIPTION, ARRESTS, INCARCERATIONS, AND WHEREABOUTS 1967-2008 

DOB: 12/16/1950 

Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

10/28/1967 Raleigh RPD Report: Damage to Property.   

Money box taken from Nab machine. No suspects and marked 

inactive.  

NOTE: Leach is not specifically mentioned, but record was provided 

by RPD in response to NCIIC request for Leach’s RPD records. 

N/A RPD file, p. 1-2  

10/28/1967 Raleigh RPD Report: Breaking and Entering  

Trailer broken into and tools taken at A&N Electric Company.  

James Leach (age 16) and Ralph Chambers (age 14) arrested.  They 

admitted to a series of burglaries in the business district and nearby 

streets, however, they did not admit to this case.  Reports indicate 

it was “highly possible” that they did this crime, so the case is 

“exceptionally cleared.”  

N/A RPD files, p. 7-

9. 

10/29/1967 Raleigh RPD Report: Breaking and Entering.   

Two black boys broke into cigarette machine with prying tool at Big 

Management Club. Nothing taken. Did not take anything.  Police 

chased both boys, who jumped a high fence.   

Report dated 12/10/1967: Leach and Ralph Chambers arrested and 

admitted to using crowbar and to other breaking and enterings. 

Case is “exceptionally cleared.”  

N/A RPD Files, p. 

3-6 

12/3/1967 Raleigh RPD Report: Damage to Property and Larceny. N/A RPD files, p. 

10-11 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

Vending machine broken into and money stolen at Carolina Motor 

Sales.  Police believed James Leach and Ralph Chambers were 

responsible because they had admitted to 40-50 breaking and 

enterings in the downtown area.  Case “exceptionally cleared.”   

12/3/1967 Raleigh RPD Report: Breaking and Entering at Federal Property Agency. 

Drink/snack machines pried open and coins taken. 

NOTE: Leach is not specifically mentioned, but record was provided 

by RPD in response to NCIIC request for Leach’s RPD records. 

N/A RPD files, p. 

14-18 

12/4/1967 Raleigh RPD Report: Damage to Property.  

Police officer on patrol observed two black males run from a 

Laundromat.  The two subjects (neither named as Leach) were later 

apprehended and released.  Door on coffee machine was pried 

open.  Police unable to make case against suspects.   

NOTE: Leach is not specifically mentioned, but record was provided 

by RPD in response to NCIIC request for Leach’s RPD records. 

N/A RPD files, p. 

12-13 

12/5/1967 Raleigh, NC Leach fingerprints collected by CCBI related to Breaking and 

Entering and Larceny charges. 

5’5”, 142 lbs., 

“Build: 

Slender”, 

“Beard: Light.” 

CCBI, p. 6.  

1/9/1968 Polk YI New admission to prison.  N/A DPS External 

Movements 

4/1/1969 Polk YI Receives infraction for negligently performing duties. N/A DPS infraction 

records.  
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

9/29/1970 UNK Released on Parole from Polk CI N/A DPS External 

Movements 

12/8/1970 UNK Returned from Parole/Permanent Parole Revocation. N/A DPS External 

Movements 

2/2/1971 UNK Receives infraction for creating offensive situation. N/A DPS Infraction 

Summary 

12/1/1971 UNK Receives infraction for theft of property. N/A DPS Infraction 

Summary 

2/14/1972 Central 

Prison 

Transferred to Central Prison from Western YI. N/A DPS External 

Movements 

3/27/1972 Polk YI Transferred to Polk YI from Central Prison. N/A DPS External 

Movements 

4/7/1972 Central 

Prison 

Transferred to Central Prison Youth Center from Polk YI. N/A DPS External 

Movements 

6/21/1972 Central 

Prison 

Transferred to Central Prison Honor Guard from Central Prison 

Youth Center. 

N/A DPS External 

Movements 

12/14/1972 UNK Released on Parole from Triangle CI N/A DPS External 

Movements 

5/7/1973 UNK Returned from Parole; returned to prison for loss of employment N/A DPS External 

Movements 

6/28/1973 Sampson CI Transferred to Sampson CI from Central Prison. N/A DPS External 

Movements 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

9/11/1973 Triangle CI Transferred to Triangle CI from Sampson CI. N/A DPS External 

Movements 

11/1/1973 Triangle CI Receives infraction for negligently performing duties.  N/A DPS Infraction 

Summary 

12/16/1973 Raleigh, NC Leach’s daughter with Barbara Sanders is born. N/A Barbara 

Sanders 

Interview 

5/2/1974 Triangle CI Receives infraction for weapon possession. N/A DPS Infraction 

Summary 

6/13/1974 Halifax CC Transferred to Halifax CC from Triangle CI. N/A DPS External 

Movements 

7/11/1974 Triangle CI Transferred to Triangle CI from Halifax CC. N/A DPS External 

Movements 

7/31/1974 Triangle CI Assigned to work release status.  N/A DPS Activity 

History/Job 

Activity 

History 

12/30/1974 UNK Receives infraction for disobeying order. N/A DPS Infraction 

Summary 

1/8/1975 Central 

Prison 

Transferred to Central Prison from unknown location. N/A DPS External 

Movements 

1/21/1975 Caledonia CI Transferred to Caledonia CI from. N/A DPS External 

Movements 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

2/18/1975 Polk YI Transferred from Caledonia CI to Polk YI. N/A DPS External 

Movements 

2/20/1975 Caledonia CI Transferred from Polk YI to Caledonia CI. N/A DPS External 

Movements 

11/14/1975 Caledonia CI Expiration of Sentence.  N/A DPS External 

Movements 

2/22/1977 N/A Daughter Tasha Pierce is born; Cynthia Pierce is the mother 

(unknown if James Leach was present for daughter’s birth) 

N/A Cynthia Pierce 

interview 

5/12/1977 Raleigh, NC Misdemeanor Aggravated Assault. NOTE: records indicate this date 

as date of arrest and date of conviction. 

N/A DCIN 

2/28/1978 Triangle CI Re-Admission (Probation Revoked) N/A DPS 

Movement 

Records; DCIN 

3/17/1978 Triangle CI Receives infraction for profane language. N/A DPS Infraction 

Summary 

5/20/1978 Triangle CI Expiration of Sentence N/A DPS 

Movement 

Records 

UNK UNK DPS “Personal Characteristics” 6’1”, 158 lbs., 

medium 

complexion, 

thin build.  

DPS records.  
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

12/15/1978 Darlington, 

SC 

Marries Cynthia Pierce Leach in Darlington, SC. According to Cynthia 

Pierce Leach, he returns to Raleigh a few days after the wedding. 

N/A Marriage 

Certificate; 

Cynthia Pierce 

Leach 

interview 

5/5/1981 Raleigh, NC Leach fingerprints collected by CCBI related to Breaking and 

Entering and Larceny Charges. 

6’, 170 lbs. CCBI, p. 5 

5/27/1981 Raleigh, NC Breaking and Entering and Larceny charges from 5/5/1981 

dismissed for no probable cause. 

N/A DCIN 

11/25/1981 Raleigh, NC Arrested for Interfering and Obstructing Officer.  N/A DCIN 

3/25/1982 Raleigh, NC Found guilty of two (2) counts of Resist/Obstruct Public Officer 

(related to 11/25/1981 arrest). 

N/A CJ Leads 

10/14/1982 Raleigh, NC Found guilty of two (2) counts of Resist/Obstruct Public Officer 

(related to 11/25/1981 arrest). 

N/A CJ Leads 

10/30/1982 Raleigh, NC Charged with Trespass Without A License and Assault on a Female. N/A CJ Leads 

12/15/1982 Raleigh, NC Charged with Non-Support of Illegitimate Child. N/A CJ Leads 

1/3/1983 Raleigh, NC Trespass Without A License and Assault on a Female charges 

voluntarily dismissed (related to 10/30/1982 charges). 

N/A CJ Leads 

3/29/1986 Raleigh, NC Charged with Carrying a Concealed Weapon and Intoxicated and 

Disruptive. 

N/A CJ LEADS 

4/26/1986 Raleigh, NC Convicted of Carrying a Concealed Weapon and Intoxicated and 

Disruptive (related to 3/29/1986 charges). 

N/A CJ Leads 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

6/20/1986 Raleigh, NC Offense date for AWDW. N/A CJ Leads 

6/21/1986 Raleigh, NC Charged with AWDW N/A CJ Leads 

8/20/1986 Raleigh, NC Found guilty of AWDW (related to 6/20/1986 charges). N/A CJ Leads 

3/22/1987 Raleigh RPD Report: Assault on Female.   

Victim listed as Judy Oakley (aka Judy Bolton aka Judy Hedgepeth). 

Oakley reported that her boyfriend, James Leach, accused her of 

having sex with someone else, told her he was going to kill her, and 

choked her until she got away.  Oakley was noted to have swelling 

and scratches on her neck.  Pamela Oakley, the Victim’s daughter, 

said she thought her mother’s boyfriend was trying to kill her and 

Leach threatened her for calling the police. She said he had a knife. 

Leach injured two officers attempting to arrest him.   

6’, 160 lbs., 

short afro, 

mustache, dark 

complexion, 

“dirty/ragged” 

appearance, 

medium build, 

right handed.  

RPD, p. 19-31 

6/4/1987 Raleigh, NC Leach found guilty of Assault On A Female, Resisting/Obstructing a 

Public Officer, Assault On A Law officer (related to 3/22/1987 

charges). 

N/A DCIN 

6/8/1987 Triangle CI Re-Admission to Prison N/A DPS External 

Movements 

8/3/1987 UNK Receives infraction in prison for disobeying orders.  N/A DPS Infraction 

Summary 

12/4/1987 Triangle CI Parole/Return to Parole N/A DPS External 

Movements 

12/4/1987 UNK Abscond/Warrant N/A DPS External 

Movements 



Page 8 of 17 
 

Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

6/4/1988 Raleigh, NC Charged with No Operators License, DWI, Civil Revocation, and 

Misdemeanor Probation Violation. 

N/A CJ Leads 

7/26/1988 Raleigh, NC Civil Revocation of Driver’s License (related to 6/4/1998 charges). N/A CJ Leads 

9/2/1988 UNK Returned from Parole/End Violation Date N/A DPS External 

Movements 

10/12/1988 UNK Permanent Parole Revocation N/A DPS External 

Movements 

10/19/1988 Raleigh, NC Found guilty of No Operators License and DWI. N/A CJ Leads 

11/18/1988 Triangle 

CI/UNK 

Returned to Parole/Terminated Parole  N/A DPS External 

Movements 

7/28/1989 Raleigh, NC RPD Report: Possession with Intent to Sell and Deliver Marijuana.  

Leach arrested for Possession With Intent to Sell and Deliver 

Marijuana. Leach was approached by law enforcement and 

discarded a plastic bag with nine (9) individually wrapped bags of 

marijuana. Fingerprints collected by CCBI.  

RPD: 6’1”, 170 

lbs., short afro, 

no facial hair, 

dark 

complexion, 

uniformed 

appearance, 

medium build, 

right handed.  

CCBI: 6’1”, 160 

lbs. 

RPD, p. 32-33; 

CCBI, p. 4 

8/30/1989 Raleigh, NC Probation Violation. N/A CJ Leads 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

8/30 or 

8/31/1989 

Raleigh, NC Convicted on Possession of Marijuana charge.  N/A DCIN 

11/14/1989 Raleigh, NC Child Support charge voluntarily dismissed (related to 12/15/1982 

charges). 

N/A CJ Leads 

1/20/1992 Raleigh, NC Leach arrested for Failure to Appear. Mug shot taken at CCBI.  6’1”, 155 lbs.  CCBI, p. 7-8 

and 38 

7/7/1992 Raleigh, NC RPD Reports: Burglary. 

Doris Leach reported a burglary at her home. She told law 

enforcement she believed Leach, her brother, may have had 

something to do with it. Doris reported that Leach “hangs out in 

Walnut Terrace and smokes crack and has no steady job.” Doris 

Leach later reported to RPD that her VCR was missing and another 

brother told her Leach had been trying to sell it. Case is 

“exceptionally cleared.”  

6’1”, 155 lbs., 

thin/light 

mustache, dark 

complexion, 

medium build.  

RPD, p. 34-46 

3/22/1987 Raleigh RPD Report: AWDW. 

Leach is named as a Victim in an Assault With Deadly Weapon case. 

He reported that he had been drinking and two black males jumped 

out and hit him with a baseball bat. He was not robbed. Unable to 

provide a description of the suspects.  

N/A RPD, p. 47-50 

5/19/1993 Raleigh, NC Arrested for felony AWDW on Officer. Dismissed Without Leave by 

DA on unknown date. 

N/A DCIN 

8/21/1993 Raleigh, NC  Leach arrested for Disorderly Conduct. Mug shot taken by CCBI.  6’1”, 150 lbs. CCBI, p. 9-10 

and 38 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

6/23/1994 Raleigh, NC Charged with Shoplifting/Concealment of Goods. N/A CJ Leads 

11/1/1994 Raleigh, NC Shoplifting/Concealment of Goods charge dismissed with leave 

(related to 6/23/1994 charges). 

N/A CJ Leads 

12/3/1994 Raleigh, NC Leach arrested for 2nd degree trespassing. Mug shot taken by CCBI.  6’1”, 155 lbs. CCBI, p. 11-12 

and 38. 

5/31/1995 Raleigh, NC 2nd Degree Trespassing Charge dismissed with leave (related to 

12/3/1994 charges). 

N/A CJ Leads 

8/4/1995 Raleigh, NC  RPD Report: Breaking and Entering. 

Leach arrested for Breaking and Entering. A maintenance man 

found Leach in an apartment he had been evicted from a few days 

prior. Leach admitted to coming in through the bedroom window, 

but stated he was unaware that he had been evicted despite the 

posted signs. Mug shot taken at CCBI.  

6’1”, 155 lbs. RPD, p. 51-58. 

CCBI, p. 13-14 

and 39. 

9/18/1995 Raleigh, NC Convicted of Breaking and Entering charge (related to 8/4/1995 

charges).  

N/A CJ Leads 

9/30/1995 Raleigh, NC  RPD Report: Assault 

Quentin Singletary, the victim, reported that he was not assaulted 

and did not want to press any charges. An anonymous witness 

provided Leach’s name as a suspect.   

6’1”, 150 lbs.  RPD, p. 59-62. 

10/30/1995 Raleigh, NC Breaking and Entering Charges remanded to district court (related 

to 8/4/1995 charges). 

N/A CJ Leads 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

2/29/1996 Raleigh, NC RPD Report: Damage to Personal Property.  

Leach arrested for Damage to Personal Property. Jerry Bridges 

reported that Leach, his friend, was drunk and would not leave. 

When law enforcement arrived, Leach was banging on the door, 

causing damage. Mug shot taken at CCBI.  

RPD: 6’1”, 150 

lbs., short afro, 

mustache, 

medium 

complexion, 

“dirty/ragged” 

appearance, 

medium build, 

right handed.  

CCBI: 6’1”, 150 

lbs. 

RPD, p. 63-69. 

CCBI, p. 15-16 

and 39. 

4/18/1996 Raleigh, NC RPD Report: Assault. 

Beverly Quiller reported that Leach, her boyfriend, had hit her in 

the head with a beer bottle during an argument. Quiller later 

reported that both she and Leach had been intoxicated and she hit 

him with the bottle first. Both declined to press charges on the 

other.  

6’, 160 lbs.  

6’, 165 lbs., 

dark 

complexion, 

thin body type, 

bushy 

mustache, 

round facial 

shape, afro.  

RPD, p. 70-76 

7/12/1996 Raleigh, NC Found guilty of Injury to Personal Property (related to 2/29/1996 

charges). 

N/A CJ Leads 

8/27/1996 Raleigh, NC RPD Report: Assault on Female and Second Degree Trespassing.  

Leach arrested for Assault on Female and Second Degree 

Trespassing. Cynthia Peebles reported that Leach, her boyfriend, 

RPD: 6’1”, 155 

lbs., medium 

afro, bushy 

mustache, dark 

RPD, p. 77-86. 

CCBI, p. 17-18 

and 39 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

struck her with an open hand during an argument and pushed her 

in the chest. Mug shot taken at CCBI.  

complexion, 

“dirty/ragged” 

appearance, 

light build/thin.  

 

CCBI: 6’1”, 155 

lbs.  

9/3/1996 Raleigh, NC Leach arrested and booked into Wake County Detention Center for 

Second Degree Trespassing. Mug shot taken by CCBI.  

6’1”, 155 lbs.  WCSO files, p. 

21; CCBI, p. 

19-20 and 40. 

10/16/1996 Raleigh, NC RPD Report: Simple Assault.  

Deborah Ruffin reported that Leach, her boyfriend, had hit her with 

his hands. “…the suspect was previously charged for simple 

assault.” Ruffin reported that Leach “gets to drinking that wine, and 

gets crazy. He just started hitting me.” Ruffin was interviewed two 

days later and indicated she had already signed warrants against 

Leach. A trespassing warrant was also issued due to Leach being in 

Walnut Terrace.  

5’10”, 140 lbs., 

medium afro, 

mustache, 

medium 

complexion, 

light build.  

RPD, p. 87-92 

10/18/1996 Raleigh, NC Charged with 2nd Degree Trespass. N/A CJ Leads 

11/1/1996 Raleigh, NC Convicted of Assault on a Female and 2nd Degree Trespassing 

(related to 8/27/1996 charges). 

N/A CJ Leads 

12/4/1996 Raleigh, NC Leach arrested for Failure to Appear. Mug shot taken at CCBI.  6’1”, 155 lbs. CCBI, p. 21-22 

and 40 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

12/6/1996 Raleigh, NC Released from Wake County Detention Center N/A WCSO files, p. 

21 

Undated Raleigh, NC CCBI mug shot for Leach. No arrest date given.  6’1”, 155 lbs. WCSO files, p. 

23-24 

3/10/1997 Raleigh, NC Found guilty of Assault on Female charge (related to 10/20/1996 

charges). Probation begins.  

N/A CJ Leads 

4/9/1997 Raleigh, NC Booked into and released from Wake County Detention Center. N/A WCSO files, p. 

21 

5/9/1997 Raleigh, NC Found guilty of Second Degree Trespassing (related to 10/20/1996 

charges). 

N/A CJ Leads 

1/12/1998 Raleigh, NC Charged with Probation Violation. N/A CJ Leads 

1/19/1998 Raleigh, NC RPD Report: Assault On A Female.  

Leach arrested for Assault on Female. Deborah Ruffin reported that 

Leach, her boyfriend, that she got into an argument with Leach and 

“started tussling around” Leach hit her in the face with a Sprite 

bottle. Leach was located at a nearby store. He had scratch marks 

on his face and Ruffin had a deep cut on her face. Leach declined to 

press charges on anyone for his injuries.  Booked into and released 

from Wake County Detention Center 

6’1”, 160 lbs., 

short hair, 

mustache, dark 

complexion, 

light build.  

RPD, p. 93-

103.  

WCSO, p. 21. 

CCBI, p. 40 

2/23/1998 Raleigh, NC RPD Report: Broken Window.  

Leach calls RPD to report that someone broke the window to his 

living room.  

N/A RPD, p. 104-

107 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

2/23/1998 Raleigh, NC Leach arrested and booked into Wake County Detention Center for 

Probation Violation. Mug shot taken by CCBI. 

6’1”, 155 lbs. WCSO files, p. 

21; CCBI, p. 

25-26 and 60. 

3/5/1998 Raleigh, NC Leach arrested Failure to Appear. Mug shot taken by CCBI.  6’1”, 155 lbs.  CCBI, p. 27-28 

and 60 

4/2/1998 Raleigh, NC Probation Revoked. N/A CJ Leads 

4/30/1998 Raleigh, NC Convicted of Assault On a Female Charges from 1/19/1998. N/A CJ Leads 

7/3/1998 Raleigh, NC Does not return from work release. N/A WCSO files, p. 

68 

7/5/1998 Raleigh, NC Arrested for not returning from work release on 7/3/1998. Booked 

into Wake County Detention Center. Mug shot taken by CCBI.  

6’1”, 150 lbs.  WCSO files, p. 

9 and 21; 

CCBI, p. 29-30. 

8/17/1998 Raleigh, NC Found guilty of Escape from Detention Facility. N/A CJ Leads 

8/28/1998 Raleigh, NC Released from Wake County Detention Center N/A WCSO files, p. 

21 

4/27/1999 Raleigh, NC RPD Report: Possession of Cocaine.  

Leach arrested for Possession of Cocaine. Leach was observed 

making a drug transaction by officers conducting surveillance. Mug 

shot taken by CCBI.  

RPD: 6’1”, 155 

lbs., short afro, 

mustache, 

medium 

complexion, 

“mod./unusual” 

appearance, 

light build. 

RPD, p. 108-

115 

CCBI, p. 31-32 

and 60. 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

CCBI: 6’1”, 155 

lbs.  

4/28/1999 Raleigh, NC Fingerprints for Leach collected by CCBI related to Possession Sch. II 

(Cocaine) charge. 

6’1”, 155 lbs. CCBI, p. 3 

6/25/1999 Raleigh, NC Convicted of misdemeanor Possession of Drug Paraphernalia. 

Probation begins.  

N/A DCIN 

3/15/2002 Raleigh, NC Leach arrested for Probation Violation. Mug shot taken by CCBI.  6’1”, 155 lbs. CCBI, p. 33-34 

and 59 

5/7/2002 Raleigh, NC Probation Violation. N/A CJ Leads 

5/7/2002 Raleigh, NC Booked into Wake County Detention Center.  N/A WCSO files, p. 

21 

9/3/2002 Raleigh, NC Released from Wake County Detention Center N/A WCSO files, p. 

21 

5/31/2003 Raleigh, NC Date of Offense listed for AWDWISIWTK. N/A DCIN; CJ Leads 

6/3/2003 Raleigh, NC Leach arrested related to AWDWISIWTK. Fingerprints and mug shot 

collected by CCBI 

6’1, 155 lbs. CCBI, p. 2 and 

35-36; RPD p. 

179 

6/25/2003 Raleigh, NC AWDWISIWTK charge dismissed for no probable cause (related to 

6/3/2003 charges).  

N/A DCIN; CJ Leads 

5/28/2005 Raleigh, NC  RPD Report:  

Leach is a witness to a man throwing hot coffee in his landlord’s 

face.  

5’9”, 150 RPD, p. 116-

118 
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Date Location Notes Physical 

Description 

File Location 

7/2/2005 Raleigh, NC RPD: Deceased Person Call.  

Leach is interviewed by RPD in relation to a deceased person call for 

an acquaintance of his. 

6’4”, 180 lbs.  RPD, p. 127-

132. 

1/5/2006 Raleigh, NC RPD Report: Breaking and Entering. 

Leach and Ralph Chambers are arrested for Breaking and Entering 

for breaking into Chambers’ niece’s old apartment and taking her 

washing machine. 

5’9”, 160 lbs. RPD, 133-142 

4/4/2006 Raleigh, NC Breaking and Entering charge is voluntarily dismissed. N/A CJ Leads 

4/30/2006 Raleigh, NC RPD Report: Shooting. 

Leach is a witness in a shooting case. Provides information on what 

he saw.  

6’2, 150lbs. RPD, p. 143-

155 

3/31/2007 Raleigh, NC RPD Report: Fire.  

Fire reported at the home where Leach lived with his family. Minor 

damage and no injuries. Leach did not see anything. No arrests. The 

reports indicate that house is a “problem location” known for drug 

activity.  

5’10”, 195. RPD, p. 119-

126; 156-165 

6/14/2007 Raleigh, NC Date of offense listed for Second Degree Trespassing charge.  N/A CJ Leads 

10/10/2007 Raleigh, NC Found guilty of Second Degree Trespassing (related to 6/14/2007 

charges). 

N/A CJ Leads 

11/28/2007 Raleigh, NC RPD Report: Shooting.  5’10”, 160 lbs. RPD, p. 166-

178 
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File Location 

Shots fired into the home Leach shared with his family. Leach is 

named as a victim. Police reports indicate the house and Leach’s 

nephew have been tied to gang activity. No arrests made.  

10/11/2008 Raleigh, NC Leach dies. Immediate cause of death listed as dilated 

cardiomyopathy. Additional causes listed as end stage liver disease 

and renal failure. 

N/A Death 

Certificate 

3/22/13 Raleigh, NC Dismissal of 2nd Degree Trespass Charge from 10/18/1996 N/A CJ Leads 
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JAMES LEACH FAMILY AND FRIENDS – PHYSICAL APPEARANCE, VIOLENCE, KNIFE, AND DASHIKI 

Name Relationship to 
Leach 

Physical Appearance in 
1979 

Violence Knife Dashiki 

Ralph 
Chambers 

Friend 
 
Close friends with 
Leach; went to jail and 
prison together 

Hair:  one inch afro 
 
Facial Hair:  did not grow hair 
on his face; always had a 
mustache (had on in 1979) 
 
Height: Around 6’0 tall, 
possible a little less 
 
Weight:  165-175 pounds 

Leach hit a guy in the head 
 
Leach assaulted women 
 
Leach was violent with 
Judy Bolton 
 
Never heard of Leach 
using a weapon 

Initially told Commission 
that Leach might have 
had a knife, but not gun 
 
At his deposition 
Chambers testified that 
Leach didn’t have a 
knife and that he had 
never seen Leach with a 
knife 
 

Not really, but wouldn’t 
say he couldn’t have worn 
one 
 
At his deposition, 
Chambers said he did not 
recognize the dashiki and 
never saw Leach wear 
anything like it 

Janice Bass Former Girlfriend 
 
Dated Leach from 
1975-1977 
 
Knew Leach in 1979 
 
Leach lived in Raleigh 
in 1979 
 
Later got back 
together with Leach 
after his marriage to 
Cynthia 
 

Hair:  short haircut – either 
short afro or close cut 
 
Facial Hair:  mustache and a 
little facial hair on chin 

Leach was violent with her 
 
They fought all of the time 
 
She recalled him kicking in 
the door once 
 
They were dating when he 
got married and she left 
him when she found out; 
he broke her jaw 
 
He never used a weapon 
on her 
 
They were in a violent 
relationship for 5-6 years 
 

Carried a long knife all 
of the time 
 
It had a brown handle 
and a silver blade 
 
The blade was about 4 
inches 
 
It folded down 

No. It wasn’t his style. 

Judy Bolton Former Girlfriend Not asked Leach was violent Did not carry a knife or 
other weapon 

Never wore anything like a 
dashiki 
 
Wore Jeans and T-shirt 
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Name Relationship to 
Leach 

Physical Appearance in 
1979 

Violence Knife Dashiki 

Cynthia 
Leach 

Former Wife 
 
Married Leach in 
Darlington, SC on 
December 15, 1978 
 
Leach left SC a day or 
two after marriage 
and went back to 
Raleigh.  She stayed in 
SC 
 
Was with Leach on 
and off 
 
Divorced in 1998 
 

Hair:  one inch long 
 
Facial Hair:  no facial hair; 
thinks he had a mustache 
 
Height:  6’0 or something 
 
Complexion:  dark 
 
Build:  Skinny 

She was scared of Leach 
because he was violent 
 
Leach never used a 
weapon against her 
 
Leach was violent with all 
the women he dealt with 
 
 

Carried a knife 
 
She never saw it, but 
Leach would say he 
would use the knife 
 
People said Leach would 
fight with a knife 
 
Threatened her with a 
knife once, but she did 
not see it 
 

Dressed like a painter, but 
saw him in a dashiki a 
couple of times 

Doris Leach 
Jackson 

Sibling Not asked Not asked Not asked Never wore anything like a 
dashiki 
 
Wore Jeans and T-shirt 
 

John Leach Sibling 
 
Not close to Leach 

Does not know Leach was violent to 
anyone – men and women 
 
Heard of Leach fighting in 
clubs 
 
Saw Leach fight Judy 
Bolton (Hedgepeth) at a 
party in 1977 or 1978 

Carried knife all of this 
life  
 
Brown folding knife with 
long blade 
 
Six inches long 
 
Barlow knife  
 
 

Never saw Leach in a 
dashiki 



 

Page 3 of 4 
 

Name Relationship to 
Leach 

Physical Appearance in 
1979 

Violence Knife Dashiki 

Lisa Leach Half Sibling Not asked 
 

Not asked Not asked He might have worn 
dashikis, but can’t say if 
she saw him in one 
 

Karen Leach Half Sibling 
 
Leach lived in Raleigh 
in 1979 

Hair:  short afro 
 
Facial Hair: maybe sideburns, 
but no beard; does not recall 
mustache 
 

Leach was mean and 
fought a lot 
 
Witnessed his fights 
 
Leach beat up a guy badly 
 
Remembered Leach being 
violent with women and 
recalled she saw Leach 
beat Judy Bolton 
(Hedgepeth) “like you 
beating another man” 
 
Leach threatened her for 
trying to help Judy 
 

Can’t say for sure he 
ever carried a knife 

No 

Calvin Leach Half Sibling 
 
No more than just a 
half brother 
 
Would see Leach once 
a month or once a 
year 
 
Never knew him to 
live anywhere other 
than NC 

Hair:  thick, not afro but 
short; not close cut 
 
Facial Hair:  maybe a little; 
thinks he had a beard; not 
sure about a mustache 
 
Complexion:  Dark 
 
Build:  slender 

No Did not know Leach to 
carry a knife, but said 
that every man carried 
one 

No. Never. 
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Name Relationship to 
Leach 

Physical Appearance in 
1979 

Violence Knife Dashiki 

Barbara 
Owens 
Sanders 

Former Girlfriend Unknown. Last contact with 
Leach in 1974 and did not see 
again until her 40s. 

No No No 
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Tori Pittman, AOC-Approved Transcriber
PO Box 47, Wake Forest, NC 27588 * * * pittmanstenography.com

Ralph Chambers - Examination by Ms. Bridenstine

Q.Q.Q.Q. James Leach's fingerprint was found on the

bathroom stall where Helena Payton was stabbed in Latham

Hall at Saint Augustine's University in 1979.

Can you think of any reason why James Leach was in

that bathroom?

A.A.A.A. Only Only Only Only way way way way IIII can think is if  can think is if  can think is if  can think is if it it it it werewerewerewere --  --  --  -- in 'in 'in 'in '79?79?79?79?

Q.Q.Q.Q. Uh-huh.

A.A.A.A. Okay.  Only wayOkay.  Only wayOkay.  Only wayOkay.  Only way, , , , if he -- if he was, he was overif he -- if he was, he was overif he -- if he was, he was overif he -- if he was, he was over

theretheretherethere doing some roofing work for this company he was doing some roofing work for this company he was doing some roofing work for this company he was doing some roofing work for this company he was

working withworking withworking withworking with.  .  .  .  ButButButBut    IIII don't  don't  don't  don't knowknowknowknow....

ThenThenThenThen, , , , if a fingerprint if a fingerprint if a fingerprint if a fingerprint were were were were foundfoundfoundfound, , , , why didn'twhy didn'twhy didn'twhy didn't -- -- -- --

the people the people the people the people didn't didn't didn't didn't arrest him for arrest him for arrest him for arrest him for it, you know, and it, you know, and it, you know, and it, you know, and questionquestionquestionquestion

him about it?him about it?him about it?him about it?

Q.Q.Q.Q. Can you think of anything else?

A.A.A.A. Nothing that -- Nothing that -- Nothing that -- Nothing that -- you know, you know, you know, you know, IIII don't  don't  don't  don't knowknowknowknow.  That.  That.  That.  That's's's's

hard to hard to hard to hard to believebelievebelievebelieve,,,,    you knowyou knowyou knowyou know....

Q.Q.Q.Q. Other than potential roofing, can you think of any

other reason why he might have been in that bathroom?

A.A.A.A. NoNoNoNo....

 1

 2

 3

 4

 5

 6

 7

 8

 9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23
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RALPH CHAMBERS 
 
 

CRIMINAL RECORD 

Conviction  Jurisdiction DOO Date of Conviction 

DRUG VIOLATION WAKE UNKNOWN 03/14/1979 

POSSESS HEROIN WAKE UNKNOWN 10/10/1977 

BURGL – B&E WITC 
LARCENY 

WAKE UNKNOWN 01/08/1968 
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LEGEND FOR ST. AUGUSTINE’S COLLEGE MAP 

1. St. Agnes Building 14. Hunter Building 27. Student Union

2. Heating Plant 15. Boyer Building 28. Emery Gymnasium

3. Goold Hall 16. Benson Bldg. 29. Fine Arts Building

4. Main Gates 17. Taylor Hall

5. Tuttle Bldg (ROTC) 18. Chapel

6. Library 19. Hermitage Infirmary

7. Cheshire 20. Apartments A. Basketball Courts

8. Latham Hall 21. Chaplain’s Cottage B. Tennis Courts

9. Baker Hall 22. Faculty Apt. C. Baseball Field

10. Delaney Hall 23. Faculty Apt. D. Track and Field

11. Penick Hall of Science 24. Faculty Apt. I. Information

12. Laundry 25. Lynch Hall

13. Art Building 26. Atkinson Hall P. Parking



I I
 

�
 r
 . .

I 
J

H
IU

�
UT

J
�

 

U
Xl

E
N

D
 

IS
flDIJ

--
III

O 
PW

1 
,
 
...
 

•
 
..-

,
u
u

 

I 
IW

m
t

.
. 

I�
 

'u
u

.u
, 

I 
tll(l>Olj

 
I

U
1
1'1A.M

 

'
L

U
L
i
 

I I
 toJ.

 
W

l 
11 

P'OOtl
 l

iAU
 W

 SC
D

tl
 

U'
 U

Pll:
l 

ll
 Al

l 
I 

,.
 

..
 
-

ll
N

fO
 .

..
.

 
�•

 IOSII
 klC

 
11

 l
&r

lJf
 M

U 
ll

tW
U 

II
 M

owt
i.S

I 
.,.....

 
II

 '
1U

ll
OH

 
11

 awurs
 c

tn
a.ca

 
n

 r
u:a

n
"

' 
n

 
,
_

n
.,

, 

J4
 f

lCl
ln

 U
'1

 
ll

lt
llt

N
II.IU

 
a

 
a
rllfS;N

 

n
-

.
,
-

•
 c.:n

 
mrr

 

11
rt11

 ..
 n

-

& 
IUU

11AU
 C

M
n

 
I 

CMf
l1

 
C

WU.U
lllll

 
I 

IUD
 ...

 ,
ru

 
I
W

 
1
1(MI

 

·
·
-

"I
 

A
l

l
 

'I
T

R
t

n
 

S
A

I
N

T
 

A
U

G
U

S
T

I
N

E
'S

 
C

O
L

L
E

G
E

 

C
A

M
P

U
S

 P
L

A
N

 

T
ar

bo
ro

 
St

re
et

 

to
 
N

ew
 
B

er
n 

A
ve

nu
e O

ak
w

oo
d

A
ve

nu
e

N
or

th
 
St

at
e 

St
re

et
 
to

G
la

nc
oc

k 
St

re
et



 

Handout 19 



i-iU T T -'*

I

C via
p J yip «M

jawiToA

II mi

/ ■■

rSTAlffj 1 ! ■ ■
y' ^©TAiB-

J  i ! • ^
„ .ooyi?!

000143

Denise 
Hatter

Tarenda 
Jerman

Mae 
Lynn

614

Jaqueline 
Phillips

Rosemary 
Green

613 612 611

609

608

607

615

616

601

602 603 604 605

606

Front of Building
S

N

W E

Hazel 
Burwell

Paula 
Custalow

Melissa 
Ashford

Cynthia 
Smalls

Linda Davis

Valeria 
Shropshire

Helena Payton

Elvin Turner
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Brown
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JACKIE KELLY DATE OF CONTACT WITH RPD 

DATE ACTION SOURCE 
9/28/1979 States she saw black male subject calmly walk down stairwell RPD – PLS, Bk. 

1, p. 1 

9/28/1979 -States she was in bed; heard scream; opened door and stepped into 
hallway; looked down hall and saw black male come out of bathroom 
(furthest door); suspect walked directly toward her and passed within 
a few feet; suspect never said anything; suspect turned left at elevator 
and went out of sight; suspect described as the following--6’3’’ or 
taller, maroon dashiki with gold design, dark colored trousers, 
sneakers, medium to short Afro,  fairly clean face, if he had beard or 
mustache it was very, very light 
-Went down the hall and saw the Victim bleeding 
-Felt she would definitely know him if she saw him again 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 6-7 

9/28/1979 Went with Elvin Turner to CCBI to look through mug books and make 
composite picture of suspect 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 9 

10/4/1979 -Shown a preliminary picture lineup (Polaroids) with Viola Underdue 
and Barbara Lee 
-Picked out photo of Derry Washington as a possible 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 24-25 

10/7/1979 -Viewed Tommy Garrett in live lineup; no other witness was present 
-Said that his complexion was similar to the actual suspect, but no one 
in the lineup was the person she saw 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 31-32 

10/9/1979 -Shown picture lineup; other witnesses who also saw lineup were 
Vivian Best and Carolyn Wilson; they were all shown the lineup at 
different times 
-No one saw suspect in the lineup 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 60 

10/12/1979 -Went by herself to the Rainbow Cab Stand to have a “personal view” 
of Marcellous Leon McCloud; said McCloud was not the subject that 
stabbed student at St. Augustine’s College 
-Also viewed lineup of pictures 
-NOTE: It is not clear what date this occurred 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 58-59 

10/12/1979 -Timothy Paul Shields, Derry Washington, and Tommy Allen Garrett 
were seen in person by Kelly and Carolyn Wilson; these individuals 
were “positively eliminated” 
-NOTE: It is not clear what date this occurred 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 62 

10/12/1979 -Went to RPD to view photographic lineup of inmates released from 
DOC since 9/1/1979; went through 25 photos and said suspect was 
not in there 
-Reported that she saw Blair Alexander on 10/11/1979 and he 
resembled suspect 
-Listened to recorded call of caller who said Harold Moore was 
responsible for this crime; said voice of caller sounded familiar and like 
a college student voice 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 63 

10/30/1979 -Viewed 11 photographs alone; one of the photos was of William 
Poole 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 82-83 



DATE ACTION SOURCE 
-Elvin Turner, Carolyn Wilson, Barbara Lee, and Viola Underdue also 
viewed these photographs at St. Augustine’s College 
-Kelly did not pick out William Poole; however, Turner, Wilson, Lee, 
and Underdue picked out Poole’s photo as looking the most like the 
suspect, but said they would have to see a more recent photo of him 
to eliminate him 

10/31/1979 -Viewed William Edward Poole alone at RPD through two-way mirror; 
said his facial features resembled the suspect but he was not large 
enough in body and was several inches too short 
-Other witnesses who viewed Poole in person were Barbara Lee and 
Viola Underdue; both said the same thing as Kelly about his 
appearance 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 86 

11/19/1979 Viewed photos in lobby at St. Augustine’s College with Barbara Lee; 
neither was able to pick anyone out 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 96 

2/20/1980 Viewed group of photos with Detective Brinson; said she was fairly 
sure none of the pictures viewed was of the suspect 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 199 

5/9/1980 Viewed group of photos with Elvin Turner; said suspect was not among 
pictures viewed 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 102 

4/24/1981 -Viewed physical lineup at Wake County Jail with Elvin Turner 
-Both stated suspect was not in the lineup 

RPD – PLS, Bk. 
1, p. 110 

9/26/1983 Interviewed by Detective Munday and Holder at Fort Benning, Georgia PLS RPD 207-
236, Book 2 

9/26/1983 Took psychological voice stress analysis PLS RPD 191-
192, Book 2 
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 STATE OF NORTH CAROLINA 

 COUNTY OF WAKE  

GENERAL COURT OF JUSTICE   

SUPERIOR COURT DIVISION FILE 
NUMBER 83 CRS 84695 

 ___________________________ 

 STATE OF NORTH CAROLINA, 

  Petitioner,   TRANSCRIPT 

 vs.    Telephone Interview 

 JAMES ANDREW BLACKMON, 

  Defendant. 

 ___________________________ 

  This is the transcript of the recorded telephone 

 interview taken of Jackie Kelly which was conducted by 

 Catherine Matoian, Grant Staff Attorney, from the North 

 Carolina Innocence Inquiry Commission.  The telephone 

 interview took place on December 16, 2014. 

 APPEARANCES: 

  Catherine Matoian, Grant Staff Attorney 

  North Carolina Innocence Inquiry Commission 

  P.O. Box 2448 

  Raleigh, NC 27602 

  Jackie Kelly - (via telephone) 

  Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com 
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       1                          P R O C E E D I N G S 

 

       2                MS. MATOIAN:  Hello, Ms. Kelly? 

 

       3                JACKIE KELLY:  Hi.  How you doing? 

 

       4                MS. MATOIAN:  Good.  How are you? 

 

       5                JACKIE KELLY:  Good. 

 

       6                MS. MATOIAN:  Thank you so much for responding to 

 

       7      my letter.  I appreciate it. 

 

       8                JACKIE KELLY:  Uh-huh. 

 

       9                MS. MATOIAN:  I'm calling from -- or I wrote to 

 

      10      you from the North Carolina Innocence Inquiry Commission. 

 

      11      And as I explained in the letter, it's a state agency that 

 

      12      investigates claims of innocence by people who have been 

 

      13      convicted of crimes in North Carolina. 

 

      14                So the man who was eventually convicted of Ms. 

 

      15      Payton's murder has applied to the Commission.  Now, we 

 

      16      don't represent him and we don't represent the State.  We're 

 

      17      a neutral State fact-finding agency.  So I know you were a 

 

      18      witness back at the time of the original investigation and I 

 

      19      just wanted to be able to ask you a few questions. 

 

      20                JACKIE KELLY:  Okay. 

 

      21                MS. MATOIAN:  And if you feel more comfortable 

 

      22      doing this in person, I'm in North Carolina, but I can come 

 

      23      to Florida if you would prefer that. 

 

      24                JACKIE KELLY:  However you want to handle it. 

 

      25                MS. MATOIAN:  Okay.  Well, we can talk a little 
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       1      bit here and then if I -- we'll see -- maybe we can 

 

       2      reevaluate at the end. 

 

       3                JACKIE KELLY:  Okay. 

 

       4                MS. MATOIAN:  What -- do you remember what 

 

       5      happened that morning? 

 

       6                JACKIE KELLY:  Yes, ma'am. 

 

       7                MS. MATOIAN:  Can you tell me what you remember? 

 

       8                JACKIE KELLY:  I remember hearing a screaming 

 

       9      outside the door.  And I was young, in college, and probably 

 

      10      sleeping late.  I sleep late in college.  I still sleep late 

 

      11      today. 

 

      12                MS. MATOIAN:  Me, too. 

 

      13                JACKIE KELLY:  But -- but certain girls in our 

 

      14      dormitory on campus got up bright and early and went to 

 

      15      breakfast.  And you had to get out of your bed in order to 

 

      16      get breakfast.  So I was one of the ones that did not go. 

 

      17                And so when I heard the screaming, my response was 

 

      18      I wish these girls would learn some respect, you know, the 

 

      19      "B" word and -- because I'm trying to sleep.  And so the 

 

      20      next thing I know the screaming started again.  And so I got 

 

      21      up and went to my door and opened it.  And when I opened up 

 

      22      the door, there was a guy walking down the hall.  And I 

 

      23      thought to myself, um, he's kind of cute.  But we don't 

 

      24      supposed to have men on the -- in the dormitory, so it's 

 

      25      none of my business why he's there.  But he had on a Dashiki 
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       1      and he was tall, dark and slender.  And I thought, like I 

 

       2      said, was kind of nice looking.  And when he passed me, the 

 

       3      girl started screaming again.  And so by that time, a lot of 

 

       4      girls was up trying to figure out why the screaming was 

 

       5      taking place. 

 

       6                And so my roommate came to the door about the time 

 

       7      the guy was passing, but she was in her underclothes and she 

 

       8      went back in.  And like I said, the screaming started again. 

 

       9      So everybody went towards the bathroom and there we seen 

 

      10      Ms. Payton laying on the floor bleeding from -- you know, I 

 

      11      don't even know what she was bleeding from, but she was 

 

      12      bleeding.  And we was on the top floor.  And I just knew 

 

      13      that the dorm matron needed to be notified what was going 

 

      14      on. 

 

      15                And I thought, you know, I would go down there 

 

      16      while the other girls was putting pressure on her -- on her 

 

      17      wound to let the dorm matrons know that something had 

 

      18      happened on the fifth floor.  I think it was the fifth -- 

 

      19      fifth floor. 

 

      20                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

      21                JACKIE KELLY:  And I was getting ready to go on 

 

      22      the elevator and then I thought, I'm not going on the 

 

      23      elevator because he could be on the elevator. 

 

      24                MS. MATOIAN:  Yeah. 

 

      25                JACKIE KELLY:  And then -- no.  And no, we got on 

 

 

 

                   Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com 

 

  



                                                                           5 

 

 

 

 

       1      the elevator and then I think me and a group of girls got on 

 

       2      the elevator and then I said, you know, he might be still in 

 

       3      the building, so we need something to protect ourself in 

 

       4      case he's still in the building.  And so we stopped on the 

 

       5      next floor and I got some like some spiked shoes with some 

 

       6      like five-inch heels.  And I said we'll beat him to death 

 

       7      with the shoes. 

 

       8                And -- but the elevator went back upstairs.  And I 

 

       9      said to myself, now, he could be still in the -- the 

 

      10      staircase.  And so, you know, I did my little pray, I hope 

 

      11      he's not in the staircase, and ran down and told the dorm 

 

      12      matron that he -- what had happened. 

 

      13                MS. MATOIAN:  Uh-huh. 

 

      14                JACKIE KELLY:  And by then, the police and the 

 

      15      ambulance, they came out to the school. 

 

      16                MS. MATOIAN:  When you saw the man in the hallway, 

 

      17      as far as his hair and his facial hair, did he seem to be 

 

      18      kind of clean cut or did he have -- was he a little bit 

 

      19      scruffier? 

 

      20                JACKIE KELLY:  Well, I can't remember exactly the 

 

      21      facial.  I just -- like I said, I thought he looked nice. 

 

      22                MS. MATOIAN:  Yeah. 

 

      23                JACKIE KELLY:  They was trying to give me -- put 

 

      24      me under hypnosis so I could recall the facial.  Because I 

 

      25      remember everything else but the exact facial. 
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       1                MS. MATOIAN:  Yeah. 

 

       2                JACKIE KELLY:  But he was not like, I guess -- if 

 

       3      it was hair, it was clean.  Everything -- nothing really 

 

       4      stood out.  Only thing I can remember, he did have on a 

 

       5      Dashiki and he was tall and slender. 

 

       6                And they did bring me for a lineup.  And when I 

 

       7      told them about what I seen and the guy that they had that 

 

       8      said that he did it, he didn't look nothing like the guy I 

 

       9      described. 

 

      10                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

      11                JACKIE KELLY:  And they said, well, he said he did 

 

      12      it.  I said, but he might be crazy.  He'll say anything if 

 

      13      he's crazy. 

 

      14                MS. MATOIAN:  Uh-huh. 

 

      15                JACKIE KELLY:  And that's how it was left. 

 

      16                MS. MATOIAN:  Now, did they tell you he was crazy 

 

      17      or did you just say that? 

 

      18                JACKIE KELLY:  I just said that. 

 

      19                MS. MATOIAN:  Okay.  Do you -- did he look at you, 

 

      20      say anything to you, say anything to anyone else that you 

 

      21      saw? 

 

      22                JACKIE KELLY:  I don't understand your question. 

 

      23                MS. MATOIAN:  I'm sorry.  The -- the man with the 

 

      24      Dashiki on, when he walked past you in the hall and you saw 

 

      25      him, did he say anything to you -- 
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       1                JACKIE KELLY:  No. 

 

       2                MS. MATOIAN:  -- or to anyone else? 

 

       3                JACKIE KELLY:  No.  He just walked right by me. 

 

       4      He was in a slow pace.  He walked right by me in a slow 

 

       5      pace, normal.  That's why I didn't connect between him and 

 

       6      the girl screaming because he didn't -- he wasn't in a 

 

       7      hurry.  He wasn't, you know, anxious looking.  He was just 

 

       8      normally walking right by like he was trying to get out of 

 

       9      everybody way -- 

 

      10                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

      11                JACKIE KELLY:  -- without people seeing him. 

 

      12                MS. MATOIAN:  Okay.  And the lineup where they 

 

      13      told you the man had admitted to doing it -- 

 

      14                JACKIE KELLY:  Yes. 

 

      15                MS. MATOIAN:  -- was that the only lineup you 

 

      16      remember going to? 

 

      17                JACKIE KELLY:  That's the only one I can remember 

 

      18      at this point. 

 

      19                MS. MATOIAN:  Okay.  Do you remember giving an 

 

      20      interview for the news? 

 

      21                JACKIE KELLY:  To the news people? 

 

      22                MS. MATOIAN:  Yes. 

 

      23                JACKIE KELLY:  Well, I may have.  I might have 

 

      24      said something to the news because they was trying to -- you 

 

      25      know, anytime an incident happened, the news come out.  But 
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       1      I remember moving off campus because I didn't feel secure 

 

       2      anymore. 

 

       3                MS. MATOIAN:  Yeah. 

 

       4                JACKIE KELLY:  And -- and, you know, I don't 

 

       5      recall.  I might have said something, but it was not like a 

 

       6      long, sit down interview if I did one. 

 

       7                MS. MATOIAN:  Okay.  I have a police report that 

 

       8      you had given an interview to the news, and then later that 

 

       9      night apparently someone had called the dorm and threatened 

 

      10      you for giving the interview.  Do you remember that 

 

      11      happening? 

 

      12                JACKIE KELLY:  No.  I just know -- it might have 

 

      13      happened, but I knew I moved off campus because I was not -- 

 

      14      I didn't feel secure.  It might have been the reason why I 

 

      15      moved off campus. 

 

      16                MS. MATOIAN:  Yeah.  That's understandable. 

 

      17                Okay.  Do you remember anything about the other 

 

      18      girls in the dorm and some conflicts you may have had after 

 

      19      this happened such as with Alfreda Hussey and Elvin Turner? 

 

      20                JACKIE KELLY:  Well, I just know that she hung 

 

      21      around like two or three of the girls and they -- somebody 

 

      22      had said it was her birthday, the morning of the incident 

 

      23      was her birthday.  And so, you know, I just thought, you 

 

      24      know, he might have knew her or -- I don't know.  You know, 

 

      25      she -- 
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       1                MS. MATOIAN:  Yeah. 

 

       2                JACKIE KELLY:  -- was quiet.  She was very quiet. 

 

       3      So when it comes down to quiet people, they're not like, you 

 

       4      know, put their business in the street. 

 

       5                MS. MATOIAN:  Yeah.  Yeah.  But you don't remember 

 

       6      getting into a fight with her friends? 

 

       7                JACKIE KELLY:  About what? 

 

       8                MS. MATOIAN:  Well, some of the police reports 

 

       9      that I was reading, before the man who has applied to the 

 

      10      Commission was arrested, there were rumors going around 

 

      11      between all the girls in the dorm that some of the girls 

 

      12      were involved with drugs or other things and that the man 

 

      13      had been in the dorm to get to, you know, the other girls 

 

      14      and came upon Ms. Payton instead and she was kind of in the 

 

      15      wrong place at the wrong time.  Do you remember any of that? 

 

      16                JACKIE KELLY:  Well, personally, I don't recall 

 

      17      any of that, but it's not uncalled for back then.  College 

 

      18      kids, girls, it could be possible that this might have been 

 

      19      what happened.  But I don't know, I didn't hang around a lot 

 

      20      of people, so I don't know. 

 

      21                MS. MATOIAN:  Okay.  And you didn't -- you didn't 

 

      22      personally see any kind of drugs or prostitution or, you 

 

      23      know, kind of strange men coming through the dorms? 

 

      24                JACKIE KELLY:  No.  But like I said, this is a 

 

      25      college environment, so a lot of things happen in college. 
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       1                MS. MATOIAN:  Yeah. 

 

       2                JACKIE KELLY:  And they still go on attend class 

 

       3      and do what they have to do in college. 

 

       4                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

       5                JACKIE KELLY:  Like -- like it's no big deal. 

 

       6                MS. MATOIAN:  Yeah.  So what we have found through 

 

       7      our investigation, they had taken fingerprints from the 

 

       8      bathroom door. 

 

       9                JACKIE KELLY:  Uh-huh.  Right. 

 

      10                MS. MATOIAN:  The stall. 

 

      11                JACKIE KELLY:  Uh-huh. 

 

      12                MS. MATOIAN:  And when we had those fingerprints 

 

      13      run through the system, they came back to a man named James 

 

      14      Leach or Jimmy Leach.  And I'm -- you know, and that could 

 

      15      mean nothing.  You know, he could have been someone's 

 

      16      boyfriend.  So we're trying to find out if that name rings a 

 

      17      bell to anyone. 

 

      18                JACKIE KELLY:  I wish I could tell you.  I -- I 

 

      19      was (inaudible) a lot of people.  If I met him, I met and 

 

      20      never really knew the name and hardly and will remember 

 

      21      their face. 

 

      22                MS. MATOIAN:  Okay.  All right.  Does the name -- 

 

      23      the name of the man who was eventually arrested and has 

 

      24      applied to the Commission.  His name is James Blackmon or 

 

      25      Jimmy Blackmon.  Does that ring a bell? 
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       1                JACKIE KELLY:  No.  Because once I graduated from 

 

       2      college, I left North Carolina. 

 

       3                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

       4                JACKIE KELLY:  (Inaudible.)  And like I said, I 

 

       5      moved off campus my last year. 

 

       6                MS. MATOIAN:  Okay.  All right.  Do you remember 

 

       7      -- do you remember there being kind of a lag in between when 

 

       8      the police spoke to you -- 

 

       9                JACKIE KELLY:  Yes. 

 

      10                MS. MATOIAN:  -- that the crime happened and then 

 

      11      Mr. -- 

 

      12                JACKIE KELLY:  Yeah. 

 

      13                MS. MATOIAN:  -- Blackmon was arrested a few years 

 

      14      later? 

 

      15                JACKIE KELLY:  Yeah.  Yeah. 

 

      16                MS. MATOIAN:  And you were already out of North 

 

      17      Carolina at that time? 

 

      18                JACKIE KELLY:  Yes.  I was in the military at the 

 

      19      time. 

 

      20                MS. MATOIAN:  Okay.  All right.  Just from reading 

 

      21      the police reports, like I said, the original theory was 

 

      22      that it had something to do with the girls in the dorm.  And 

 

      23      there were some girls that were accusing you of being 

 

      24      involved in bad things, and you were also accusing some of 

 

      25      the other girls of being involved in bad things and I'm just 
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       1      trying to -- 

 

       2                JACKIE KELLY:  No, no.  No, not -- not me.  Not 

 

       3      me.  I had a girlfriend and it was just me and her most of 

 

       4      the time that hung around together. 

 

       5                MS. MATOIAN:  Okay.  And what was that -- 

 

       6                JACKIE KELLY:  And my boyfriend.  My girlfriend 

 

       7      was Glenna Delaney. 

 

       8                MS. MATOIAN:  Okay.  And you said you had a 

 

       9      boyfriend? 

 

      10                JACKIE KELLY:  I had several boy -- I had like a 

 

      11      boyfriend.  I know I was going steady with one guy.  I can't 

 

      12      remember his name, but I know I was going steady with this 

 

      13      one guy.  And we didn't have transportation and my 

 

      14      girlfriend had got a car and (inaudible) to take me to see 

 

      15      him.  And so (inaudible) with my boyfriend.  But I think my 

 

      16      last year in college, I kind of got serious about going into 

 

      17      the military, so I kind of like spent a lot of time 

 

      18      preparing for the military, you know, getting in shape for 

 

      19      the military. 

 

      20                MS. MATOIAN:  Yeah.  Do you remember telling the 

 

      21      police that shortly before you had heard the screams that 

 

      22      you had woken up and walked out into the hallway and saw the 

 

      23      man that you later saw walking down the hall outside of 

 

      24      another girl's dorm room? 

 

      25                JACKIE KELLY:  No, I don't recall that because -- 
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       1      no, I don't recall that.  Because normal -- normally when 

 

       2      you're in the dorm, you are in behind your doors. 

 

       3                MS. MATOIAN:  Uh-huh. 

 

       4                JACKIE KELLY:  You kind of like, you know, if 

 

       5      you've got a roommate -- 

 

       6                MS. MATOIAN:  Leave your door shut. 

 

       7                JACKIE KELLY:  -- or a -- yeah.  Whatever you're 

 

       8      doing, you're doing it in your room. 

 

       9                MS. MATOIAN:  Uh-huh.  And you were sleeping, too? 

 

      10                JACKIE KELLY:  Yeah.  Because it was early in the 

 

      11      morning. 

 

      12                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

      13                JACKIE KELLY:  And that's when I get my best 

 

      14      sleep. 

 

      15                MS. MATOIAN:  Yeah.  Me, too. 

 

      16                I must have had a question -- oh, so I know that 

 

      17      you said that boys were not supposed to be in the dorm 

 

      18      room -- 

 

      19                JACKIE KELLY:  Right. 

 

      20                MS. MATOIAN:  -- but did girls sneak boys in from 

 

      21      time to time? 

 

      22                JACKIE KELLY:  Yes. 

 

      23                MS. MATOIAN:  Okay.  And when they would come into 

 

      24      the dorm room, say a girl had her boyfriend over and he 

 

      25      needed to use the bathroom, would they just let them use the 
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       1      bathroom on the floor? 

 

       2                JACKIE KELLY:  I can -- I imagine so because if I 

 

       3      had one there, yes, I would take him to the bathroom, too, 

 

       4      but (inaudible) at night. 

 

       5                MS. MATOIAN:  Yeah.  Okay.  All right.  Well, what 

 

       6      I'm going to do, Ms. Kelly, is I'm going to send you a 

 

       7      picture of each of the men that I mentioned to you, James 

 

       8      Leach and James Blackmon.  They're not great quality 

 

       9      pictures and they're not that close to the time that this 

 

      10      happened, so I mean I'm kind of -- it's an old case, so I'm 

 

      11      kind of limited in what I can do.  But I'm just going to 

 

      12      send you copies of those pictures and if you could just -- 

 

      13      if you recognize either one of them, if you could just 

 

      14      indicate on the picture for me or just indicate that you 

 

      15      don't recognize them, I'd really appreciate that. 

 

      16                JACKIE KELLY:  Can you send them through email? 

 

      17                MS. MATOIAN:  Email, yeah, sure.  What's your 

 

      18      email address? 

 

      19                JACKIE KELLY:  Jackelly@bellsouth.net. 

 

      20                MS. MATOIAN:  Okay.  Let me -- you're breaking up 

 

      21      a little bit, so I just want to make sure I spelled that 

 

      22      right.  That's jackelly@bellsouth.net? 

 

      23                JACKIE KELLY:  Yes, ma'am. 

 

      24                MS. MATOIAN:  Okay.  And just one more question. 

 

      25      Do you remember hearing any rumors around campus about who 
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       1      may have done it? 

 

       2                JACKIE KELLY:  I moved off campus. 

 

       3                MS. MATOIAN:  Yeah.  So after it was over, you 

 

       4      didn't -- there wasn't any kind of gossip going around that 

 

       5      so and so may have been involved? 

 

       6                JACKIE KELLY:  You know, I think -- I think you 

 

       7      might be right about me moving off because (inaudible) some 

 

       8      people and the news media, but once I left campus, you know, 

 

       9      I just attended class. 

 

      10                MS. MATOIAN:  Yeah.  And stayed out of all that. 

 

      11      Okay.  All right.  Well, again, I really appreciate you 

 

      12      calling me back and I'll scan those pictures into the 

 

      13      computer and send you an email. 

 

      14                JACKIE KELLY:  Okay.  Thank you. 

 

      15                MS. MATOIAN:  All right.  Thank you so much, 

 

      16      Ms. Kelly. 

 

      17                JACKIE KELLY:  Bye-bye. 

 

      18      (End of the recording.) 

 

      19 

 

      20 

 

      21 

 

      22 

 

      23 

 

      24 

 

      25 
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                       T R A N S C R I P T   C E R T I F I C A T E 

 

                   This is to certify that the foregoing 16 pages of this 

 

              transcript of the recorded interview of Jackie Kelly that 

 

              was taken on December 16, 2014, is a true and accurate 

 

              transcript to the best of my ability due to the quality of 

 

              the audio recording presented for transcription. 

 

                   I further certify that I am not counsel for nor related 

 

              to any party or attorney, nor am I interested in the results 

 

              of this action. 

 

                   This the 6th day of September 2018. 

 

        
                                       ________________________ 

                                       DONNA ROWE 

                                       1040 Lake Shore Drive 

                                       Wendell, NC 27591 

                                       919.649.1656 

                                       ddrsteno@gmail.com 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Handout 25 



Bridenstine, Julie E.

From: Matoian, Catherine L

Sent: Monday, January 05, 2015 2:34 PM
To: 'jackelly@bellsouth.net'
Subject: RE: NC Innocence Inquiry Commission

Ms. Kelly,

I wanted to make sure this email reached you. If you have any issues opening the attachments. Please let me know.

Thank you,

Catherine Matoian

From: Matoian, Catherine L.

Sent: Wednesday, December 17, 2014 9:07 AM

To: 'jackelly@bellsouth.net'

Subject: NC Innocence Inquiry Commission

Ms. Kelly,

Thank you for speaking with me yesterday. As we discussed, I've attached two photographs to this email. I apologize for
the quality. If either man looks familiar to you, please let me know and indicate where you remember them from. If you
do not recognize either man, please let me know that as well.

I just wanted to follow up with you about one thing. You mentioned yesterday that the police pointed out the man they
said confessed to the murder when they brought you in for a lineup. Can you describe that to me? Did they have you
look at the men in person or did they have you look at photographs? Did they say that the man confessed before or after
they asked you to identify anyone? Was this during the original investigation right after the crime or was it a few years
later when you were in the Army?

Again, I appreciate you speaking with me about what must have been a difficult experience for you. Should you ever
think of any additional information, please feel free to call, email, or write any time.

Thank you,

Catherine Matoian

Grant Staff Attorney
North Carolina Innocence Inquiry Commission
Post Office Box 2448

Raleigh, North Carolina 27602
Phone: (919)890-1580
Fax: (919) 890-1937

www.InnocenceCommission-NC.aov
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January 9,2015

VIA FIRST CLASS MAIL

Ms. Jaqueline Kelly
240 NW 28"' Ave

Fort Lauderdale, PL 33311

Dear Ms. Kelly:

Thank you for speaking with me last month. I want to reiterate that the North Carolina Innocence
Inquiry Commission is a neutral state agency and that we do not represent the man who was convicted of
Ms. Payton's murder. You had requested that I send an email with the pictures of the individuals I wanted
you to look at and see if you recognize. 1 sent the email in December and another earlier this week. In
case my emails are not getting through to you, I'm sending this letter.

I have enclosed the pictures of the two individuals. 1 apologize for the quality. If you recognize
either of these men, please indicate on the picture with your initials and any other information you have
about them and return the pictures in the enclosed self-addressed envelope.

I also wanted to follow up with you regarding something we spoke about on the phone. You
mentioned that the police pointed out the man they said confessed to the murder when they brought you in
for a lineup. Can you describe that lineup process to me? Did they have you look at the men in person or
did they have you look at photographs? Did they say that the man confessed before or after they asked
you to identify anyone? Was this during the original investigation right after the crime or was it a few
years later when you were in the Army?

Again, I appreciate you speaking with me and I apologize for bringing up what must have been a
very frightening experience. Please let me know if you have any additional questions.

Sincerely,

lerine Matoian

Grant Staff Attorney

* A state agency created by the North Carolina General Assembly in 2006 pursuant to N.C.G.S. § 15A-1460-75.
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February 17, 2015

Jacqueline C Kelly

240 NW 28th Ave

Fort Lauderdale, FL 33311

Dear Ms Matoian:

I am so very sorry for my delay in responding to your request but I stay busy and I am such a
procrastinator. But, once I complete a task it makes me feel real good about myself. Sometimes we
cannot rush faith because I had to pray and studied in my mind my response because it has been such a
long time ago. I don't want to say the wrong thing to cause any further harm to an innocent person.
Therefore, my response is as followings:

Photograph #1 looks like the man I seem walking casualty in the hallway. My choice is based on the
memories of how t described the suspect back in 1979. The man I saw was tall, slimmer, dark
complexion with possible facial hair and he wore an African top called dashiki.

While in the military I received a telephone call asking me to participate in a lineup in North Carolina. I
think I was told over the telephone that the police had a suspect. I cannot recall exactly when I was told
by the police that their suspect had confessed. My logic tells me that after the line-up when I told the
police the man I saw was not in the lineup this is when I was told that their suspect had confessed. I
recalled telling the police that their suspect could tell them anything, he could be mentally incompetent
or maybe he just wanted to be arrested. The man I saw was not light skinned but, was tall and slimmer
with a dark complexion.

The lineup consisted of about 5 men that I looked at through a glass window. It did not take me long to
say that the man I saw was not in the lineup. I do recall looking through several photograph books of
criminals but it was so many pictures it was like looking for a needle in a hay stack. I also recall the
police tried to put me under hypnosis but, I was to up tight it did not work.

I do recall being involved in a protest on campus and giving an interview with the media. Several
students wanted me to lead the protest but afterward hearing of or receiving a death threat I no longer
wanted to get involved and I moved off campus because I did not feel safe anymore.

Sincerely,

line C. Kelly
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              STATE OF NORTH CAROLINA          GENERAL COURT OF JUSTICE 

              COUNTY OF WAKE                   SUPERIOR COURT DIVISION 

                                               FILE NUMBER 83 CRS 84695 

 

              ___________________________ 

 

              STATE OF NORTH CAROLINA, 

 

                        Petitioner,              TRANSCRIPT 

 

              vs.                                Telephone Interview 

 

              JAMES ANDREW BLACKMON, 

 

                        Defendant. 

              ___________________________ 

 

 

                   This is the transcript of the second recorded telephone 

 

              interview taken of Jackie Kelly, which was conducted by 

 

              Julie Bridenstine, Staff Attorney, from the North Carolina 

 

              Innocence Inquiry Commission.  The telephone interview took 

 

              place on May 24, 2018. 

 

 

              APPEARANCES: 

 

                   Julie Bridenstine, Staff Attorney 

                   North Carolina Innocence Inquiry Commission 

                   P.O. Box 2448 

                   Raleigh, NC 27602 

 

 

                   Jackie Kelly - (via telephone) 
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       1                          P R O C E E D I N G S 

 

       2                JACKIE KELLY:  Hello.  Can you hear me? 

 

       3                MS. BRIDENSTINE:  I can hear you.  Can you hear 

 

       4      me? 

 

       5                JACKIE KELLY:  Yeah, I can hear you. 

 

       6                MS. BRIDENSTINE:  Oh, okay.  We must have had a 

 

       7      bad connection. 

 

       8                This is Julie Bridenstine.  I'm returning your 

 

       9      call.  I'm from the North Carolina -- 

 

      10                JACKIE KELLY:  Could you hold for a minute? 

 

      11                MS. BRIDENSTINE:  I'm sorry? 

 

      12                JACKIE KELLY:  Could you hold for one -- 

 

      13                MS. BRIDENSTINE:  Absolutely. 

 

      14                JACKIE KELLY:  -- could you hold for one minute? 

 

      15                MS. BRIDENSTINE:  Sure. 

 

      16                JACKIE KELLY:  Okay.  Thank you. 

 

      17                                (Pause.) 

 

      18                JACKIE KELLY:  Are you still there?  Are you still 

 

      19      there? 

 

      20                MS. BRIDENSTINE:  I am still here. 

 

      21                JACKIE KELLY:  Okay.  What happened was I was 

 

      22      (inaudible) -- 

 

      23                MS. BRIDENSTINE:  You were what? 

 

      24                JACKIE KELLY:  -- and my phone on my iWatch rang. 

 

      25      So I went back to my desk to get my phone and to conclude 
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       1      our conversation.  And so now I'm available to talk. 

 

       2                MS. BRIDENSTINE:  Oh, okay.  Good.  I can kind of 

 

       3      -- you're a little quiet, so -- but I can hear you. 

 

       4                JACKIE KELLY:  (Inaudible) quiet. 

 

       5                MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Now I can hear you a 

 

       6      little better.  All right. 

 

       7                JACKIE KELLY:  Okay. 

 

       8                MS. BRIDENSTINE:  Okay.  So as I said, I'm Julie 

 

       9      Bridenstine from the North Carolina Innocence Inquiry 

 

      10      Commission and I sent you a letter a couple of weeks ago. 

 

      11      So I just wanted to touch base with you about that. 

 

      12                Did you recognize the man in the photo that we 

 

      13      sent to you that was labeled Photo 2A? 

 

      14                JACKIE KELLY:  I didn't understand, quite 

 

      15      understand where my position was regarding your 

 

      16      correspondence because I -- I -- I needed enough information 

 

      17      to find out what is the photograph representation of; if 

 

      18      this is the person that you say did it or the innocent guy? 

 

      19                MS. BRIDENSTINE:  So I can't give you that 

 

      20      information.  I just want to know if you recognize him for 

 

      21      any reason. 

 

      22                JACKIE KELLY:  Did you -- why couldn't I -- can I 

 

      23      get the body structure of the guy on the photo whether or 

 

      24      not he's tall, short? 

 

      25                MS. BRIDENSTINE:  I can't give you any -- any 
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       1      information.  I can let you know that you saw a previous 

 

       2      photo of him, but we found a -- you know, a better photo of 

 

       3      his face, so I wanted you to take a look at this photo 

 

       4      because we felt like it was a better photo in general. 

 

       5                JACKIE KELLY:  But see, the issue with the photo, 

 

       6      the photograph is the fact that I can remember more detail 

 

       7      of the body structure than the facial features.  So I don't 

 

       8      want to say or yay or nay unless I got more details to go 

 

       9      on.  You are not providing me with enough details to make a 

 

      10      decision.  You're just showing a half a face of a person 

 

      11      that could be one of a million peoples in the world.  And 

 

      12      what -- and then this happened like close to 40 years ago. 

 

      13      And like I said, in my mind, the body structure stood out 

 

      14      more than the facial features. 

 

      15                MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Okay. 

 

      16                JACKIE KELLY:  Okay, what? 

 

      17                MS. BRIDENSTINE:  Well, I mean I -- I can't give 

 

      18      you more information than I have, but I certainly can -- 

 

      19                JACKIE KELLY:  You probably got more -- you said 

 

      20      you wanted to discuss the case in the letter.  You're not 

 

      21      discussing the case, you're just asking me a question. 

 

      22                MS. BRIDENSTINE:  Well, our cases are -- what we 

 

      23      do and how we investigate is confidential.  So there's 

 

      24      information I can't give to you.  And there's a reason why I 

 

      25      can't give it to you.  I certainly wouldn't want to 
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       1      influence anything that you had to tell us.  So based on 

 

       2      what you've told me, that you said you remembered more 

 

       3      details on the body structure than the facial structure, I 

 

       4      appreciate that you told me that, but I can't give you any 

 

       5      more details than what I've already provided to you. 

 

       6                JACKIE KELLY:  So I -- you know, I don't know what 

 

       7      you expect for me to say, yeah, this guy look familiar, but 

 

       8      he could -- familiarity is different than -- than actually 

 

       9      suspect, wouldn't you think?  The actual suspect is what 

 

      10      you're looking for, not whether or not if I have ever seen 

 

      11      this picture before.  Because the person that walked down 

 

      12      the hall when I was in school was a person I have never -- I 

 

      13      didn't know. 

 

      14                MS. BRIDENSTINE:  Okay. 

 

      15                JACKIE KELLY:  So say like if it was a guy that 

 

      16      was familiar, I had seen him walking around the campus or in 

 

      17      the city, it would have been something different.  But a 

 

      18      person that you've never seen before and you're asking me to 

 

      19      identify whether or not this person is familiar?  I tell you 

 

      20      the truth, the bottom line is, yes, he do look familiar.  He 

 

      21      kinda like fits the features of the person that I seen, but 

 

      22      that's the only thing I can say unless I had more 

 

      23      information. 

 

      24                MS. BRIDENSTINE:  Okay.  All right. 

 

      25                JACKIE KELLY:  Because, you know, I -- you know, I 
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       1      do want this to be over with, you know, after so many years. 

 

       2      And I know the family would like for it to be over with. 

 

       3      And I know the guy that supposed to be claiming innocence 

 

       4      would like for it to be over with.  So, you know, I -- you 

 

       5      know, I just feel like me discussing this photo with you 

 

       6      doesn't give me a conclusion to an end result. 

 

       7                MS. BRIDENSTINE:  All right.  Well, I will let you 

 

       8      know that where we are in our process is that we anticipate 

 

       9      this case will be going to a hearing before our 

 

      10      commissioners probably sometime in November, maybe December 

 

      11      is where we think it's going to happen.  And we would like 

 

      12      you to be there to testify.  So our commissioners hold their 

 

      13      hearings in Raleigh and we would pay for travel and 

 

      14      accommodations and like per diem expenses.  Would you be 

 

      15      willing to come up to Raleigh?  It would probably be like 

 

      16      maybe the night before and a day. 

 

      17                JACKIE KELLY:  Yes, I will be willing if it's 

 

      18      going to cause conclusion to this problem -- 

 

      19                MS. BRIDENSTINE:  Okay. 

 

      20                JACKIE KELLY:  -- a decision. 

 

      21                MS. BRIDENSTINE:  All right.  Well, that's all I 

 

      22      wanted to tell you about regarding the case and give you an 

 

      23      update is that it is moving forward and we do anticipate it 

 

      24      going to a hearing before the end of this year. 

 

      25                JACKIE KELLY:  Okay. 
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       1                MS. BRIDENSTINE:  So what I will do is -- this is 

 

       2      your phone number.  I will get in touch with you as we get 

 

       3      closer and I can give more details about that -- 

 

       4                JACKIE KELLY:  Okay. 

 

       5                MS. BRIDENSTINE:  -- and see if we can arrange it 

 

       6      with your schedule and everything. 

 

       7                JACKIE KELLY:  Okay. 

 

       8                MS. BRIDENSTINE:  So I appreciate your giving me a 

 

       9      call back and I will give you a call sometime soon. 

 

      10                JACKIE KELLY:  Okay. 

 

      11                MS. BRIDENSTINE:  All right.  Thank you so much. 

 

      12                JACKIE KELLY:  Thank you. 

 

      13                MS. BRIDENSTINE:  Bye. 

 

      14                JACKIE KELLY:  Bye-bye. 

 

      15      (End of recording.) 

 

      16 

 

      17 

 

      18 

 

      19 

 

      20 

 

      21 

 

      22 

 

      23 

 

      24 
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Jackie Kelly - by Ms. Bridenstine

(Phone call placed.)

MS. KELLY:  Yes.  Jackie speaking.

MS. BRIDENSTINE:  Hi, Ms. Kelly.  This is

Julie Bridenstine from the North Carolina Innocence Inquiry

Commission calling.

How are you doing?

MS. KELLY:  I'm doing good.  How about you?

MS. BRIDENSTINE:  I'm doing well.

I'm just calling because we'd previously

talked about having some time to go over some questions now.

Is now a good time for you to talk?

MS. KELLY:  Yes.  Okay.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  I don't think it

will take too long, but I did have some follow-up questions.

I know you spoke to Catherine Matoian with our agency about

four years ago and you spoke to me a little bit back in May.

I just wanted to follow up on some of the

things that Ms. Matoian talked to you about and had some

questions, too, about what you remembered about your contact

with the Raleigh Police Department when they were

investigating the case.

MS. KELLY:  Okay.

MS. BRIDENSTINE:  So first, going back to

Latham Hall -- this happened on the sixth floor, which was

the top floor.  I had a question about the stairs.
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Now, I know that there were two staircases on

each side of the building that exited out to the ground

floor.  You could go outside from those stairwells, and I've

been to them and I've seen that, but at the time, were you

able to get in the stairwells from the outside?

MS. KELLY:  Yes.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  How did you get into

the stairs?

MS. KELLY:  The thing is, once I realized

that we -- it's a contact, the one matron who was on the

first floor.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  We decided to -- since we didn't

have cells back then or no other way other than the

elevator, we got on the elevator.  And when -- I say we was

like on one -- because when I realized -- because he went

down the stairway, out, I'm assuming.  I got in the

elevator, and I said, "Suppose he's still in the building"

or stuff like that -- I said, "We need something to protect

ourselves if he's still in the building."

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  So I stopped on the floor and got

a Stellano [sic: stiletto] shoe that I was going to beat him

half to death with.  And because the elevator went -- closed

and went either up or down, I had no other choice but to get
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to the first floor by taking this way.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Okay.

Back when this happened, if you were outside

the dorm, how would you -- how were you able to get into the

dorm?

MS. KELLY:  Most of the time, I guess it's

when -- you know how when people walk in the building --

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  -- you know, you can walk in

behind them?  You know, as a student there I didn't

(indiscernible) other ways to get in the building because I

was authorized to be in the building.  So, you know, I was,

like, clueless of, you know, ways to get in other than the

front door because I was a student.  And so somebody could

follow behind you into the building.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  As a student, you

had a key to the dorm; is that right?

MS. KELLY:  I won't say we had a key to the

dorm.  I think the dorm was open for a certain amount of

time, and locked -- because, you know, I guess, you know --

I guess -- you know, I didn't (indiscernible) out at night.

I didn't do a lot of partying at night.  So I'm assuming if

I did go out to a party and stayed out late, the dorm door

was authorized to be opened by the dorm matron.  I don't

recall access other than the dorm matron.
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MS. BRIDENSTINE:  Okay.

MS. KELLY:  You know, somebody might've been

up 24 hours that could open up the door.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  So for you

personally, did you ever go into the dorm anywhere except

through the front door?

MS. KELLY:  For me personally, only the front

door.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  And I guess what I'm

trying to get at is do you remember or recall if you could

get into the stairways from outside the dorm?

MS. KELLY:  I don't know.  I would -- I don't

know.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.

MS. KELLY:  I cannot --

MS. BRIDENSTINE:  All right.  All right.

On your floor, do you remember where the

phones were located?

MS. KELLY:  The phones -- I don't know.  You

know, I -- I can tell you about me.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  Is that I was very independent.

I was an independent student.  My mother was not financially

able to send me to school; so I was doing everything myself.

So therefore, I didn't call home that much
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and I didn't call other people that much because I always

been an individual.  So only person that I really spoke with

or hung with were one other student.  Other than that, you

know, I don't remember how we communicated.  But I can

imagine it was from a phone in the lobby.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  The lobby of your

floor or the lobby of the building?

MS. KELLY:  The building.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Do you remember any

floors -- or, sorry, excuse me -- any phones being on the

sixth floor?

MS. KELLY:  No.  No, I don't.  Those things,

I don't recall.

MS. BRIDENSTINE:  All right.

MS. KELLY:  Because if it was one on the

sixth floor, I would've used it instead of taking the

elevator or the stairway.

MS. BRIDENSTINE:  Did you ever see any men on

the sixth floor prior to Ms. Payton being attacked?

MS. KELLY:  Well, you know, the reason why my

recognition of his face was not shock is because I felt like

it was not my business to know who was bringing other people

in the building in case I might want to bring somebody in

the building.  I would say it's none of your business; stay

out of my business, I'll stay out of your business.
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So yes, I think guys did come into the

building.

MS. BRIDENSTINE:  Do you remember how

frequently that would happen?

MS. KELLY:  No.  Once you close your door,

you know, you've got this floor -- once you close your door,

you didn't know what was going on outside of the door.

MS. BRIDENSTINE:  I guess what I'm trying to

get at -- was it a common occurrence?  Did it happen

frequently?

MS. KELLY:  Well, I don't know.  Like I said,

I was not into people's business; so therefore, what they

did was their business and what I did was mine.  So I think

it was -- somebody had told me that either I -- or it was a

prostitution ring going on in the dorm.  I'm like, you know,

that was the first time I ever heard --

MS. BRIDENSTINE:  Hello?

MS. KELLY:  Hello?

Yeah.  You didn't hear me?

MS. BRIDENSTINE:  No.  You cut out.  I heard

something about the first time you had ever heard about a

prostitution ring.

MS. KELLY:  Yeah.  Somebody said I was in it

or it was in the building.  And I'm like, that was the first

time I ever heard something like that.
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MS. BRIDENSTINE:  Now, did you --

MS. KELLY:  I did not --

MS. BRIDENSTINE:  Did you hear that after

Ms. Payton was stabbed or before?

MS. KELLY:  What?

MS. BRIDENSTINE:  About the prostitution

ring.

MS. KELLY:  Somebody told me that within the

last couple years.

MS. BRIDENSTINE:  Hello?

MS. KELLY:  Somebody told me that within the

last couple years.

MS. BRIDENSTINE:  Oh.  Okay.

Did you ever hear anything about that back in

the --

MS. KELLY:  No.  Because like I said -- 

MS. BRIDENSTINE:  -- late '70s, early

'80s?

MS. KELLY:  No.  Because I was not, you know,

socially active reference to what was going on.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Now, I know you said

that you wouldn't have seen it because people would close

their doors.

MS. KELLY:  (Indiscernible.)

MS. BRIDENSTINE:  But did you ever personally
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see men on the sixth floor before Ms. Payton was attacked?

MS. KELLY:  I don't think so.  I think I

might've seen somebody going in a room, you know, the back

part of their body.  But, you know, face-to-face, I don't

recall being face-to-face people.  I might have, you know,

heard it or seen the latter part of the body going in the

door, but no, not face-to-face.

MS. BRIDENSTINE:  Do you remember or --

anyone on the floor dating anyone, like, a man in his

mid-to-late 20s?

MS. KELLY:  Again, I was not that sociable.

I mind my business.  And the room -- the hall was shaped

into, like, a U or a square.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  So you could only see down the

aisle -- the walkway of the hall that you was looking at.

You couldn't see what was around the corner.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  But you don't have

any specific memories of that?  Or recall that?

MS. KELLY:  It might've been people that went

to school there, but not me.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did you ever see or

know of any men doing any maintenance work or painting on

the sixth floor prior to Ms. Payton being attacked?

MS. KELLY:  No.  No.
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MS. BRIDENSTINE:  Did you know a Deborah

Taylor Moore?  I believe she was on a different floor, but

she was in Latham Hall at that time.  She was also a student

Saint Augustine's.

MS. KELLY:  I don't know people names.  I

only know by face.  I don't get -- I meet people constantly.

The names -- I'm not good at names.

What's her name again?

MS. BRIDENSTINE:  Deborah Taylor Moore.

MS. KELLY:  Deborah Moore.  The name seems to

be familiar, but I would have to put a face to it.  See, I'm

not even on Facebook.

MS. BRIDENSTINE:  All right.  All right.  I

want to go back and see what you remember about your

contacts with the Raleigh Police Department.

In looking through their file, it looks like

you would meet up with them and look at people's photos and

they would show you people's pictures to see if you

recognized them.

What do you remember about meeting with

investigators with Raleigh Police Department?

MS. KELLY:  Exactly what you just said.

MS. BRIDENSTINE:  Did you ever do, like, an

in-person lineup where you viewed men to see if you

recognized them, like, in person?
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MS. KELLY:  Yes.

MS. BRIDENSTINE:  And how many times?

MS. KELLY:  I can't remember.  It couldn't

have been no more -- I think it was kind of like the first

and the second time I was involved with them.

MS. BRIDENSTINE:  The first time -- do you

remember how long it was after Ms. Payton was stabbed that

you did that?

MS. KELLY:  I think it was when I was in the

military -- had graduated and was in the military.

MS. BRIDENSTINE:  And that's the first time?

MS. KELLY:  I think so.

MS. BRIDENSTINE:  All right.  What year did

you graduate?

MS. KELLY:  It might have been the second --

it might've been the last time.  I can't remember doing a

lineup when I was in college.

MS. BRIDENSTINE:  All right.  When did you

graduate?

MS. KELLY:  In 1981 from college.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  All right.

So you remember doing lineups after you

graduated in 1981?  Sometime after that period?

MS. KELLY:  Yes.  Yes.  I remember doing a

lineup after that -- after graduation.
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MS. BRIDENSTINE:  Now, how many lineups do

you remember?

MS. KELLY:  I can remember one, two --

vaguely.  One -- the last one.

MS. BRIDENSTINE:  All right.  And what do you

remember about -- you said the first one is vague?

MS. KELLY:  Yes.

MS. BRIDENSTINE:  Does that mean you remember

the second one better?

MS. KELLY:  Yes.

MS. BRIDENSTINE:  And what do you remember

about that second one?

MS. KELLY:  That I told them it wasn't the

guy --

MS. BRIDENSTINE:  You --

MS. KELLY:  -- that they had -- I just

remember that I told them it wasn't the guy that they had --

that they say had did it.

MS. BRIDENSTINE:  When did that second lineup

occur?

MS. KELLY:  When I was in the military.

MS. BRIDENSTINE:  So looking back at the

file, it looks like you told police that you were graduated

in June of 1981, that you were in Sanford for four to six

weeks, and that you went onto active duty in August of 1981.
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MS. KELLY:  Yes.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  So that sounds

accurate?

MS. KELLY:  Yes.

MS. BRIDENSTINE:  Now, in August of 1981,

where did you start off in the military?

MS. KELLY:  Fort Lee, Virginia.

MS. BRIDENSTINE:  And how long were you

stationed there?

MS. KELLY:  I forgot.  It was training.

MS. BRIDENSTINE:  Training.  Okay.

So your interview indicates you had 18 weeks.

Does that sound accurate?

MS. KELLY:  I don't know.  It was training

for Officer Candidate School.

MS. BRIDENSTINE:  Officer Candidate School?

Okay.

MS. KELLY:  Yeah.

MS. BRIDENSTINE:  Were you in the Army?

MS. KELLY:  Yes.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  All right.

Where did you go --

MS. KELLY:  18 weeks -- 18 weeks is how many

months?  3 to 4 months?

MS. BRIDENSTINE:  Oh, gosh.  Right around, I
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guess, four?  Maybe a little bit -- yeah.  That sounds

right.

MS. KELLY:  Yeah.  That sounds like the time

frame.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.

MS. KELLY:  Because, you know, we did a lot

during that time -- the training.  And I had a apartment --

I had a apartment up there.

MS. BRIDENSTINE:  Where did you go after Fort

Lee, Virginia?

MS. KELLY:  Fort Benning, Georgia.

MS. BRIDENSTINE:  When did you start at Fort

Benning, Georgia?

MS. KELLY:  Right after the training.

MS. BRIDENSTINE:  All right.  So the

information that I have looks like maybe you started around

January 1982 at Fort Benning.

MS. KELLY:  That sounds like -- yeah.  That

sounds like four months in training, August -- August,

September, October, November, December.  It sounds like they

gave us a break and then straight to Fort Benning.

MS. BRIDENSTINE:  Now, going back to the

second lineup, where were you when the lineup occurred?

Where was the lineup held?

MS. KELLY:  Raleigh.
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MS. BRIDENSTINE:  And where were you living

when the lineup -- when you went to that lineup?

MS. KELLY:  Fort Benning, Georgia.

MS. BRIDENSTINE:  Do you remember what month

or year that was?

MS. KELLY:  Columbia, South Carolina --

Columbia, Georgia [sic].  That's the city or surroundings,

was Columbia, Georgia.

Do I remember the time frame that the -- the

interview happened?  Not per se.  I just remember, you know,

them offering to send me, fly me up there for the lineup.

And they wanted to do a hypnosis so I can kind of recall the

individual's face.  And I told them I just -- I don't think

I would relax enough to go through hypnosis at that time.

MS. BRIDENSTINE:  All right.  How did the

police get in contact with you when you were living in

Georgia regarding the lineup?

MS. KELLY:  I guess the same way you did, you

know.

MS. BRIDENSTINE:  Do you remember anything

about that?

MS. KELLY:  No.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.

MS. KELLY:  Other than it kind of

surprised -- that they had called me after all those years
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of the incident.

MS. BRIDENSTINE:  How did you get from

Georgia to Raleigh to do the lineup?

MS. KELLY:  I don't know if I drove home

because, you know, I could be with my family a little bit.

I might have drove.  I think I might have drove.

MS. BRIDENSTINE:  Did you go by yourself?

MS. KELLY:  Yeah.  I was -- like I said, I

was very independent.

MS. BRIDENSTINE:  All right.  Now, I

understand that some of the detectives from Raleigh came and

interviewed you in person at Fort Benning, Georgia, in 1983.

The date that they have is September 26, 1983.

MS. KELLY:  That might be true.  If they

document that to be true, it might be true.

MS. BRIDENSTINE:  Do you remember that?

MS. KELLY:  Maybe that was -- huh?

MS. BRIDENSTINE:  Do you remember that?

MS. KELLY:  I think I do.  You know -- you

know, you're talking to somebody who is not a person of

detail.  I'm not detail-oriented to keeping facts.  Facts,

to me, is like water going through a river -- here today,

gone tomorrow.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  Reference to details, you know, I
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just deal for tomorrow, not for yesterday.  A lot of people

is good at remembering facts.  I'm -- I applaud them for

being able to remember details.  But to me, I just don't

worry about it.

MS. BRIDENSTINE:  So do you remember that

interview occurring?

MS. KELLY:  Like I said, one of them --

sometime -- somebody wanted to do -- I think the first --

when I was in the military, they were saying that, with the

C -- the criminal -- the military police wanted to see me,

and that kind of shook me to my core, wondering why the

military police wanted to see me.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  Because I was like, "What did I

do?"  You know, I became an officer in the military, and I

couldn't figure out why the MPs wanted to see me.

So when I went to see the MPs, maybe the

people from Raleigh was there.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did that happen

before or after you went to a lineup in Raleigh?

MS. KELLY:  That probably happened before.

MS. BRIDENSTINE:  What makes you say that?

MS. KELLY:  Because the last involvement I

had with the case was the last time, I say, before somebody

from y'all organization contact me was the last time that I
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was involved with this case.

MS. BRIDENSTINE:  Sorry.  I didn't quite

catch that.

Could you say that again?  The last

involvement -- what?

MS. KELLY:  Was with the lineup in Raleigh,

was the last time before y'all contacted me.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  So did you do

hypnosis?  Did you try?

MS. KELLY:  No, I didn't try.

MS. BRIDENSTINE:  Oh, okay.

So going back to when you said the military

police contacted you, do you know now if that had to do with

the Raleigh Police Department wanting to talk to you?

MS. KELLY:  Yes.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  So you do remember

that now?

MS. KELLY:  Yes.

MS. BRIDENSTINE:  All right.

MS. KELLY:  Yes.  Because they -- they was

just like the in-between person.  They knew I was in the

military.  I guess they contacted the MPs and the MPs

contacted me.  And like I said, I was shocked that the MPs

wanted to speak to me.  I was like totally -- I guess that's

why I couldn't get hypnotized because it, like -- it shook
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me to the core because, like I said, I had just got my

commission in the military, couldn't figure out why the MPs

wanted to talk to me.  It made me so nervous. 

MS. BRIDENSTINE:  So when the MPs --

MS. KELLY:  (Indiscernible).

MS. BRIDENSTINE:  Correct me if I'm

understanding things wrong, but are you saying that, when

the military police contacted you, it turned out that

Raleigh -- people from Raleigh Police Department were there

in Georgia?

MS. KELLY:  Well, I guess so.  You said they

visited me.

MS. BRIDENSTINE:  I'm just -- well, I --

that's what the reports indicate, but I want to make sure

that I understand what you remember.

MS. KELLY:  I just remember that the MPs

contacted me, but the MPs was not the one that interviewed

me.

MS. BRIDENSTINE:  And that happened before

you did that lineup in Raleigh?

MS. KELLY:  The last one, yes.  

MS. BRIDENSTINE:  And --

MS. KELLY:  So that might've been the --

yeah.

MS. BRIDENSTINE:  Sorry.  Go ahead.  I didn't
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mean to cut you off.

MS. KELLY:  No.  It's just -- you know, it's

like over the years ago, you know.  When you give me

details, it kind of -- my brains march to the surface.  Like

I said, I don't just carry things with me about what

happened 30 years ago.

MS. BRIDENSTINE:  All right.  So going back

to the lineup, just walk me through what you remember about

how that came about.

MS. KELLY:  No more than what you told me.

The MPs, the Raleigh people (indiscernible) in Columbia,

South Carolina.  They either wanted me to come back or --

come back to Raleigh -- or I know I did go to Raleigh.  What

I did is go to Raleigh from Georgia at least one time.

MS. BRIDENSTINE:  And what do you remember

about that lineup?

MS. KELLY:  Only thing I can remember, it was

the end part, when I told them this was not the guy I

described.

MS. BRIDENSTINE:  And what -- did they say

anything to you about anyone who was in the lineup?

MS. KELLY:  No.  Well, they say he

committed -- that he confessed.

MS. BRIDENSTINE:  Do you remember when they

told you that?
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MS. KELLY:  When I was leaving the building.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Was anyone else from

Saint Augustine's College there the lineup?  Like, did you

see any of the other girls or witnesses?

MS. KELLY:  No.  No.

MS. BRIDENSTINE:  And do you remember

anything else about that lineup?

MS. KELLY:  No.

MS. BRIDENSTINE:  Do you remember, like, what

time of year it was?

MS. KELLY:  I'm trying to think, but -- it

might've been the fall, but I'm not sure.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  All right.

Oh, going back just to the incident itself,

do you remember Elvin Turner?  She was Helena Payton's

roommate.

MS. KELLY:  I just remember that, you know,

people hangs in cliques --

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  -- and she had a clique.  She had

a clique with her.

MS. BRIDENSTINE:  Were you a friend of hers?

Were you guys friends?

MS. KELLY:  No.

MS. BRIDENSTINE:  Did you ever tell her that
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you saw a man coming out of Sarah Collins' and Alfreda

Hussey's dorm room --

MS. KELLY:  No.

MS. BRIDENSTINE:  -- five minutes before

Ms. Payton was stabbed?

MS. KELLY:  I don't think so because the only

time I remember seeing the guy was -- what was your question

again?

MS. BRIDENSTINE:  Did you ever tell Elvin

Turner that you saw a man coming out of Sarah Collins' and

Alfreda Hussey's dorm room that morning five minutes before

Ms. Payton was stabbed?

MS. KELLY:  No.

What I had said was I seen the guy walk down

the hall.  And when he passed me, she -- what woke me up was

the scream.  And when I went to the door and stood in the

doorway, he was walking down the hallway.  And when he

passed me, she started screaming again.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  So he had left -- he had passed

me going out the building, and my thought when he passed me,

again, was it was none of my business where he came from

because I didn't want to know.  I don't even know what room

she was in.  I just knew she was at the end of the hall.  I

was on the other side of the hall because she -- they found
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her in the bathroom.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  I don't even know what room she

was in.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Okay.

MS. KELLY:  What part of the building

(indiscernible) was, what size the room, her -- what side of

the building her room was, the left side or the right side.

I just knew they found her in the bathroom.  Because, like I

say, she -- she was on my floor, but it was, like, how many

other girls also was on my floor?

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.  Uh-huh.

Okay.  Had you been up that morning before

you heard the screams?

MS. KELLY:  No.  I was sleeping good.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did anything unusual

happen the night before?

MS. KELLY:  I probably -- probably -- I

remember being tired, trying to sleep late, because --

(indiscernible) did something because I was trying to sleep

in because her people that she hung around with would go to

breakfast.

MS. BRIDENSTINE:  Would go to what?

MS. KELLY:  And they had to go -- 

Eat breakfast.  
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And you had to go to the cafeteria to eat

breakfast.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  And that means you had to get out

of your bed early enough to get there in time, and that's

one thing I hardly ever did, get up and go eat breakfast.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did that change in

the military?

MS. KELLY:  So on -- huh?

MS. BRIDENSTINE:  Did that change in the

military?

MS. KELLY:  No.  No.  No, it did not.

I was telling somebody recently that I was so

glad to be on my own time once I got out of the military, I

could sleep as late as I want.

MS. BRIDENSTINE:  Yeah.

MS. KELLY:  No, I'm not a morning person.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Well, I think that's

everything that I have.

Is there anything else that you can think of

that's important that we haven't gone over yet?

MS. KELLY:  It depends.  See, I have no idea

your objectives.  I have no idea what your objective is.

MS. BRIDENSTINE:  Well, I just want to find

out the truth and find out what information you remember and

 1

 2

 3

 4

 5

 6

 7

 8

 9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25



    25

Tori Pittman, AOC-Approved Transcriber
PO Box 47, Wake Forest, NC 27588 * * * pittmanstenography.com

Jackie Kelly - by Ms. Bridenstine

that you have.

So I can't think of anything else that I want

to cover with you, but if you think of something -- like if

something comes up and you remember something else, just let

me know.

MS. KELLY:  Well, it should be in the

records; right?  Everything should be in the records?

MS. BRIDENSTINE:  Well, we have looked at all

the police reports that were created and written in this

case.

So just like I said, if you saw -- if you

remembered something and you thought -- and you think, "Oh,

I should, you know, let her know this," or, "I now remember

this detail," just feel free to reach out and let me know.

MS. KELLY:  (Indiscernible) the same details

that's in the report, police report?

MS. BRIDENSTINE:  I'm sorry?

MS. KELLY:  Are you talking about the same

details that was part of the police report?

MS. BRIDENSTINE:  No.  Just if you just

happen to remember anything else yourself just now.  I mean,

if -- if something happens and you think, "Oh, I remember

this now," and you think I should know --

MS. KELLY:  I remember -- I remember what

happened and the fact that my roommate was standing beside
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me when he walked down the hall.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  But because she was in her

underwear, she's left the door -- hallway.  And I remember

they saying that they found his dashiki -- because he had a

dashiki on -- behind the building.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.

MS. KELLY:  And they found his knife in the

rec room, but they could not pick up prints because it was a

room kind of -- you know, they couldn't pick up prints.  

I remember running to the security booth to

try to get the security guard once I got on the first floor,

and nobody was in the security booth.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.  All right.

So the hearing is scheduled for November 14th

through the 16th.  That's Monday, Tuesday, Wednesday --

that's the week before Thanksgiving -- I am so sorry.

That's the Wednesday through Friday before Thanksgiving, not

the Monday through Wednesday.

So that's Wednesday, Thursday, and Friday,

14th, 15th, and 16th of November.

I know last time we talked, you had said that

you were willing to come up and testify at our hearing.  I

will get in touch with you probably really soon, this week

or next week, to talk about arrangements for that.
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But do you have any questions about that

right now that I could answer?

MS. KELLY:  No.  I just need to let

management know my projected -- because we kind of like, in

a month in advance for schedule of -- you know, I work for

the government, and we have no clerical people.  So someone

has to be (indiscernible) every day to process the mail and

checks that we get.  And so we rotate it based on --

everybody is doing it, like, once a week.  So management

likes to print it out a month in advance.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.

MS. KELLY:  And they (indiscernible) leave

requests so they can do the schedule around people's leave.

MS. BRIDENSTINE:  All right.  So let me talk

to my boss about that, and I would say if you can block off

that time, it's the 14th through the 16th, but we might be

able to give you a better idea of which day we would call

you or that we would need you.

So let me get in touch with my boss and talk

to her about that and then I can give you a call back on

Monday.

Would that work?

MS. KELLY:  Yeah.  The thing was -- I was

saying is if you decided that you needed me to come up

there, I was going to -- I have a sister still in North
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Carolina, and I was going to make arrangements to visit her

a couple of days before --

MS. BRIDENSTINE:  Okay.

MS. KELLY:  -- or after --

MS. BRIDENSTINE:  Okay.

MS. KELLY:  -- the trip because of the fact

that I don't get to see her that much, and our --

Thanksgiving, I will be here at (indiscernible) Florida.  So

here's an opportunity to visit my family while I'm up there.

So I was going to request a week off.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.

MS. KELLY:  But I needed to know was it

necessary to request a week based on whether or not you

needed me or not.

MS. BRIDENSTINE:  Well, the dates of the

hearing are the 14th, 15th, and 16th.  So those are the only

days where you would even possibly be called.

MS. KELLY:  Okay.  But I'm just saying I was

planning on doing the whole week, if I have to.

MS. BRIDENSTINE:  Okay.

MS. KELLY:  Or two days -- okay.

MS. BRIDENSTINE:  All right.  All right.

Well, I will still get back to you and try

and firm up those details as soon as possible.  Okay?

MS. KELLY:  No problem.
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MS. BRIDENSTINE:  All right.  Thanks a lot.

MS. KELLY:  Thank you.

MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.  Bye.

MS. KELLY:  Bye-bye.

(The recorded interview concluded.)
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 ANDREW MUNDAY:  If I was interviewing a person   

that was a suspect, again, I would try to develop some 

kind   of rapport with him in order to get him to talk, 

you know.   I -- I was never a person that was -- 

confronted a witness 

 Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com 
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  1   or a suspect as hostile, you know, if I was trying to get 

  2   something from him. 

  3  MS. TANNER:  Right.  When you were -- and I'm 

  4   going to use the word interrogating, but we can use the word 

  5   talking. 

  6  ANDREW MUNDAY:  No problem. 

  7  MS. TANNER:  -- talking to a suspect, did you ever 

  8   purchase them food or take them for a haircut and a shave or 

  9   run errands with them in order to build that rapport? 

 10  ANDREW MUNDAY:  Yes. 

 11  MS. TANNER:  You did. 

 12  ANDREW MUNDAY:  Yeah. 

 13  MS. TANNER:  All three of those things? 

 14  ANDREW MUNDAY:  I've never -- I don't remember 

 15 

 16 

 17 

 18 

 19 

 20 

 21 

 22 

 23 

 24 

 25 

taking somebody to get a haircut, but I purchased some food   

and did -- did small things like that, carried them places. 
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  1 

  2 

  3 
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 10 
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 12 

 13 

 14 

 15  MS. TANNER:  So tell me a little bit -- because 

 16   you said he came with dreadlocks.  Do you -- did he have 

 17   facial hair at the time when you were talking to him in the 

 18   '80s? 

 19  ANDREW MUNDAY:  I think so. 

 20  MS. TANNER:  Okay.  Did you ever remember a time 

 21   where Mr. Blackmon did not have facial hair? 

 22  ANDREW MUNDAY:  I don't recall a time. 

 23  MS. TANNER:  Okay.  And the dreads, did he have 

 24   the dreads the whole time you were working with them or did 

 25   he eventually get rid of them? 
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  1  ANDREW MUNDAY:  I think he had them the whole 

  2   time. 

  3  MS. TANNER:  Okay. 

  4  ANDREW MUNDAY:  I can't remember when we were in 

  5   court whether he had them or not, but I believe he did. 

  6   MS. TANNER:  Okay.  Was there ever a time when you 

  7   talked with him about going and getting the dreads cut off 

  8   or looking less scary? 

  9  ANDREW MUNDAY:  James was -- even though he was a 

 10   street person, he was -- he kept hisself clean.  He would go 

 11   in public places and bathrooms and -- and -- and wash up at 

 12   the sink and all this kind of stuff.  He properly did take 

 13   baths, but he -- he tried to keep himself clean.  And it 

 14   seems like to me, we might have carried him one time to 

 15   get -- to get a haircut, but I can't swear to that out. 

 16  MS. TANNER:  Okay.  And why would you have carried 

 17   him to get a haircut?  I know he had those dreads, but -- 

 18  ANDREW MUNDAY:  Just -- just cooperating with 

 19   them. 

 20  MS. TANNER:  Cooperating with him. 

 21  ANDREW MUNDAY:  To win him over that much more. 

 22   We carried him to Lumberton for Thanksgiving -- 

 23  MS. TANNER:  Yeah, I saw that.  I actually have 

 24   that -- 

 25  ANDREW MUNDAY:  -- to be with his family. 
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 10 

 11 

 12 

 13 

 14  MS. TANNER:  Okay.  So here is -- this is 

 15   another -- another note.  And I think I might be on -- I 

 16   don't know what Exhibit.  I'm just going to call it 18 even 

 17   if I'm skipping around so I don't miss it.  But this is an 

 18   11/5 note from Dorothea Dix.  It's pages 142 and 143.  You 

 19   can read the whole note.  It kind of starts right here.  But 

 20   Mr. Blackmon -- this is 11/5 and he's talking about that he 

 21   did to get a cut and he was well groomed.  And that he said 

 22   "This is the new James Blackmon."  Does that -- 

 23  ANDREW MUNDAY:  Yes. 

 24  MS. TANNER:  -- does that refresh your 

 25   recollection? 
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  1  ANDREW MUNDAY:  Very -- very much. 

  2  MS. TANNER:  Okay.  Tell me what you remember now 

  3   about that. 

  4  ANDREW MUNDAY:  I just I remember him getting 

  5   cleaned up and -- and he probably did get a haircut.  And -- 

  6   and he was calling himself "The new James Blackmon." 

  7  MS. TANNER:  Okay. 

  8  ANDREW MUNDAY:  "The good one." 

  9  MS. TANNER:  And you had said that it's possible 

 10   that you guys took him to run that errand.  Does this 

 11   refresh your recollection -- 

 12  ANDREW MUNDAY:  Yes. 

 13  MS. TANNER:  -- now that you guys -- 

 14  ANDREW MUNDAY:  Pretty much. 

 15  MS. TANNER:  -- took him? 

 16  ANDREW MUNDAY:  Yeah. 

 17  MS. TANNER:  Okay.  You remember taking him; is 

 18   that right? 

 19  ANDREW MUNDAY:  Yeah, I think so. 

 20 

 21 

 22 

 23 

 24 

 25 
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       1                          P R O C E E D I N G S 

 

       2                MS. MCNEILL:  Hi, Mr. Blackmon.  How are you?  Do 

 

       3      you remember me -- 

 

       4                MR. BLACKMON:  Yes. 

 

       5                MS. MCNEILL:  -- from Prisoner Legal Services?  I 

 

       6      know you've seen me in Harnett -- 

 

       7                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 

 

       8                MS. MCNEILL:  -- a couple times. 

 

       9                Well, this is Ms. Matoian -- 

 

      10                MS. MATOIAN:  Matoian. 

 

      11                MS. MCNEILL:  Matoian.  I'm sorry.  From the 

 

      12      Innocence Commission and this is one of their investigators. 

 

      13      And they wanted to ask you some questions and are going to 

 

      14      take a DNA sample. 

 

      15                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am.  Well, they said they 

 

      16      found some (inaudible.) 

 

      17                MS. MCNEILL:  Uh-huh. 

 

      18                MR. BLACKMON:  They found the dashiki with blood 

 

      19      on it. 

 

      20                MS. MCNEILL:  Well. 

 

      21                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

      22                MS. MCNEILL:  The Dashiki. 

 

      23                MR. BLACKMON:  They said a garment -- they said it 

 

      24      was a garment that they found. 

 

      25                MS. MCNEILL:  Yeah.  Well, -- I -- I don't know 
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       1      that they have found that.  They -- 

 

       2                MR. BLACKMON:  Well, do they have that in my 

 

       3      records? 

 

       4                MS. MCNEILL:  Well, I don't know that they have it 

 

       5      now, but they -- it's kind of standard procedure to get a 

 

       6      DNA sample in case they do come across that they -- 

 

       7                MR. BLACKMON:  They did come across it.  In my -- 

 

       8      my record, they said they found it. 

 

       9                MS. MCNEILL:  Well, they -- they found it back 

 

      10      then. 

 

      11                MR. BLACKMON:  Yeah. 

 

      12                MS. MCNEILL:  The problem is we don't know that 

 

      13      they still have it. 

 

      14                MR. BLACKMON:  Well, they got that.  They -- they 

 

      15      took all of my paperwork and destroyed everything I had. 

 

      16                MS. MCNEILL:  When you moved here? 

 

      17                MR. BLACKMON:  No.  When I was -- when I was -- 

 

      18      when they was coming to see me, the last thing they did, 

 

      19      they said they destroyed everything. 

 

      20                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

      21                MR. BLACKMON:  (Inaudible), everything I had. 

 

      22      They destroyed everything. 

 

      23                MS. MCNEILL:  Well, the -- the good news is, I 

 

      24      have a copy of all the papers that I sent you -- 

 

      25                MR. BLACKMON:  Yeah, yeah. 
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       1                MS. MCNEILL:  -- back and forth, so I -- I can 

 

       2      take care of that. 

 

       3                MR. BLACKMON:  But I'm saying though all my 

 

       4      original papers -- 

 

       5                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

       6                MR. BLACKMON:  -- destroyed everything, my 

 

       7      (inaudible).  They destroyed everything. 

 

       8                MS. MCNEILL:  Okay.  Okay.  Well, we -- I -- I 

 

       9      have a lot.  I have copies of a lot of stuff. 

 

      10                MR. BLACKMON:  You told me you were going to go 

 

      11      see my sister, right? 

 

      12                MS. MCNEILL:  I -- I tried to write your sister. 

 

      13                MR. BLACKMON:  But I'm saying that you told me 

 

      14      they were going down to talk to her.  That was the last time 

 

      15      I saw you. 

 

      16                MS. MATOIAN:  Well, it was one of the things we 

 

      17      wanted to talk about, getting in touch with some of your 

 

      18      family members. 

 

      19                MR. BLACKMON:  Yeah.  That's what they said they 

 

      20      were going to do.  Leave me lying in here forever, you know. 

 

      21                MS. MCNEILL:  Okay.  Well, this is -- this is -- 

 

      22      this is a new group of folks. 

 

      23                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 

 

      24                MS. MCNEILL:  This is -- this is not the -- this 

 

      25      is not the group that you dealt with.  This is not the 
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       1      detectives from Raleigh. 

 

       2                MR. BLACKMON:  Yeah. 

 

       3                MS. MCNEILL:  This is a -- this is -- this is a 

 

       4      group, a new group with the Innocence Commission.  And they 

 

       5      just wanted to ask you some questions because they -- 

 

       6      they're working on things and trying to see what they can 

 

       7      find. 

 

       8                MR. BLACKMON:  I understand. 

 

       9                MS. MCNEILL:  And so they're gong to ask you a 

 

      10      couple of questions and take a DNA sample.  And that's -- 

 

      11      that's all they're -- that's what -- that's all they're here 

 

      12      to do today -- 

 

      13                MR. BLACKMON:  Okay. 

 

      14                MS. MCNEILL:  -- is just get some information from 

 

      15      you. 

 

      16                MR. BLACKMON:  All right. 

 

      17                MS. MATOIAN:  Okay.  Hi, Mr. Blackmon. 

 

      18                MR. BLACKMON:  Hi. 

 

      19                MS. MATOIAN:  I was wondering if you remember when 

 

      20      you used to live in Binghamton, New York. 

 

      21                MR. BLACKMON:  Yeah, I remember. 

 

      22                MS. MATOIAN:  And who did you live in Binghamton 

 

      23      with? 

 

      24                MR. BLACKMON:  I had a girlfriend I was staying 

 

      25      with. 
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       1                MS. MATOIAN:  Did you -- 

 

       2                MR. BLACKMON:  Her name was Peggy McCall 

 

       3      (phonetic). 

 

       4                MS. MATOIAN:  Did you have a -- did you have 

 

       5      family out there? 

 

       6                MR. BLACKMON:  Nah. 

 

       7                MS. MATOIAN:  Okay.  Do you remember when you left 

 

       8      Binghamton? 

 

       9                MR. BLACKMON:  No, ma'am.  I don't remember at 

 

      10      all. 

 

      11                MS. MATOIAN:  Do you remember ever being in 

 

      12      Florida? 

 

      13                MR. BLACKMON:  Yes.  I was there for -- for about 

 

      14      three days down there in Florida. 

 

      15                MS. MATOIAN:  And where were you at right before 

 

      16      you went to Florida? 

 

      17                MR. BLACKMON:  I was staying with my girlfriend in 

 

      18      Raleigh. 

 

      19                MS. MATOIAN:  Girlfriend in Raleigh? 

 

      20                MR. BLACKMON:  Yeah.  Her name was Erma Williams. 

 

      21      Erma Williams was her name. 

 

      22                She -- at the -- at the time it happened, me and 

 

      23      her were work at Black and Decker.  But she wasn't 

 

      24      (inaudible). 

 

      25                MS. MATOIAN:  Okay. 
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       1                MR. BLACKMON:  I was working at Black and Decker, 

 

       2      Black and Decker. 

 

       3                MS. MATOIAN:  Okay.  So you went from Binghamton 

 

       4      to Raleigh to -- 

 

       5                MR. BLACKMON:  No.  I went from Binghamton to 

 

       6      North Carolina, Lumberton, North Carolina, to see my 

 

       7      grandma. 

 

       8                MS. MATOIAN:  Is that in Lumberton? 

 

       9                MR. BLACKMON:  Yeah.  Because my grandma -- mom 

 

      10      and grandma.  My mother, she was blind at the time. 

 

      11                MS. MATOIAN:  Okay.  And then we were trying to 

 

      12      get in touch with a few of your family members just to ask 

 

      13      them a few questions.  Ms. McNeill already gave me addresses 

 

      14      for your sister and your aunt. 

 

      15                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 

 

      16                MS. MATOIAN:  I have a list of a few other people. 

 

      17      You may not know their addresses off the top of your head, 

 

      18      but any contact information, whether now or later, you can 

 

      19      provide to either me or Ms. McNeill would be really helpful. 

 

      20                MR. BLACKMON:  Okay. 

 

      21                MS. MATOIAN:  Okay.  Is your mother still living? 

 

      22                MR. BLACKMON:  Nah, she's dead. 

 

      23                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

      24                MR. BLACKMON:  My mother, grandma she dead, too. 

 

      25                MS. MATOIAN:  Okay. 
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       1                MR. BLACKMON:  They died together since I've been 

 

       2      locked up. 

 

       3                MS. MATOIAN:  Okay.  I'm sorry to hear that. 

 

       4                MR. BLACKMON:  Yeah. 

 

       5                MS. MATOIAN:  Aside from -- let's see.  Aside from 

 

       6      Linda Floyd, do you have any other siblings? 

 

       7                MR. BLACKMON:  What's that? 

 

       8                MS. MATOIAN:  Do you have any other siblings? 

 

       9                MR. BLACKMON:  What's that, siblings? 

 

      10                MS. MATOIAN:  Brothers or sisters. 

 

      11                MR. BLACKMON:  Yeah.  Got a brother named James 

 

      12      and one named Anthony.  Anthony Blackmon and James Blackmon. 

 

      13                MS. MATOIAN:  You have another brother named 

 

      14      James? 

 

      15                MR. BLACKMON:  Yeah.  And a brother named Anthony 

 

      16      Blackmon. 

 

      17                MS. MATOIAN:  James and Anthony Blackmon, okay. 

 

      18      What about a man named Fred Hooker? 

 

      19                MR. BLACKMON:  Who? 

 

      20                MS. MATOIAN:  Fred Hooker. 

 

      21                MR. BLACKMON:  Fred Hooker?  My brother's name is 

 

      22      Freddy Blackmon. 

 

      23                MS. MATOIAN:  Freddy Blackmon? 

 

      24                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

      25                MS. MATOIAN:  Okay.  What about -- 
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       1                MR. BLACKMON:  I don't know where he at. 

 

       2                MS. MATOIAN:  I'm sorry? 

 

       3                MR. BLACKMON:  I said I don't know where my 

 

       4      brother Freddy at. 

 

       5                MS. MATOIAN:  You don't know where he's at? 

 

       6                MR. BLACKMON:  Nobody know where he's at. 

 

       7                MS. MATOIAN:  What about your friend Allen 

 

       8      Thompson? 

 

       9                MR. BLACKMON:  Oh, yeah.  He living over there 

 

      10      somewhere with -- I don't know where he live now. 

 

      11                MS. MATOIAN:  Where did he used to live? 

 

      12                MR. BLACKMON:  In Lumberton.  That's where he 

 

      13      from, Lumberton. 

 

      14                MS. MATOIAN:  Lumberton.  Okay.  And is he about 

 

      15      your age? 

 

      16                MR. BLACKMON:  Yeah. 

 

      17                MS. MATOIAN:  Okay.  What about do you have a 

 

      18      sister named Sharon Hooker? 

 

      19                MR. BLACKMON:  Who? 

 

      20                MS. MATOIAN:  Sharon Hooker? 

 

      21                MR. BLACKMON:  Yeah.  Sharon.  My sister's name is 

 

      22      Linda Floyd, Linda Blackmon and she got married to a guy and 

 

      23      now her name is Linda Floyd. 

 

      24                MS. MATOIAN:  Linda Floyd.  Okay. 

 

      25                MR. BLACKMON:  Linda Floyd is my sister. 
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       1                MS. MATOIAN:  Okay.  And I know you have an aunt 

 

       2      named Shirley Jones.  Do you have an aunt named Esteen 

 

       3      Hooker? 

 

       4                MR. BLACKMON:  Who? 

 

       5                MS. MATOIAN:  Esteen Hooker or Erstine. 

 

       6                MR. BLACKMON:  She's dead.  She's dead.  Esteen, 

 

       7      she's dead. 

 

       8                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

       9                MR. BLACKMON:  Well, my aunt Shirley Hooker, 

 

      10      Shirley, her name is Shirley -- 

 

      11                MS. MATOIAN:  Jones. 

 

      12                MR. BLACKMON:  She -- Shirley (inaudible) my aunt. 

 

      13                MS. MATOIAN:  Okay.  What about a friend named 

 

      14      Zedric Thompson? 

 

      15                MR. BLACKMON:  Who?  Oh, that -- that's his 

 

      16      brother that died. 

 

      17                MS. MATOIAN:  Okay.  He's deceased. 

 

      18                MR. BLACKMON:  Allen Thompson's brother is dead. 

 

      19                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

      20                MR. BLACKMON:  Hey, they took all my -- all my 

 

      21      stuff, everything I had.  My old case papers are all -- 

 

      22      (inaudible).  They destroyed everything (inaudible) it all. 

 

      23                MS. MCNEILL:  Okay.  I'm sorry.  You know, 

 

      24      sometimes -- 

 

      25                MR. BLACKMON:  They destroyed everything. 
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       1                MS. MCNEILL:  Sometimes that happens.  I -- we -- 

 

       2      I have a copy of everything. 

 

       3                MR. BLACKMON:  But I'm saying I have really little 

 

       4      chance because they destroyed all that stuff. 

 

       5                MS. MCNEILL:  I understand.  I understand and I -- 

 

       6      and I'm -- I'm sorry that happened.  And we can -- when you 

 

       7      get moved to another prison, if you want me to send you 

 

       8      another copy, I can. 

 

       9                MR. BLACKMON:  I'm saying the copy that they sent 

 

      10      me, right -- 

 

      11                MS. MCNEILL:  Uh-huh. 

 

      12                MR. BLACKMON:  -- a copy (inaudible) was my 

 

      13      original chance because they destroyed evidence. 

 

      14                MS. MCNEILL:  Okay.  Okay.  I understand.  I 

 

      15      understand.  I'm sorry. 

 

      16                MR. BLACKMON:  Yeah.  All right. 

 

      17                MS. MATOIAN:  Do you have uncles named Sonny Jones 

 

      18      or William Jones? 

 

      19                MR. BLACKMON:  Sonny Jones?  Sonny Jones? 

 

      20                MS. MATOIAN:  Would they be related to Shirley? 

 

      21                MR. BLACKMON:  No.  My aunt can tell you -- Sonny 

 

      22      -- Sonny Jones is Shirley -- Shirley Jones' husband. 

 

      23                MS. MATOIAN:  Husband.  Okay. 

 

      24                MR. BLACKMON:  That's my aunt's boyfriend.  That's 

 

      25      Shirley -- Shirley Jones -- Shirley Jones.  That was her old 
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       1      man. 

 

       2                MS. MATOIAN:  Okay.  I just want to go back to 

 

       3      when you were living in Binghamton a little bit.  I know 

 

       4      you said you lived with a girlfriend.  Do you remember 

 

       5      living at the YMCA at all? 

 

       6                MR. BLACKMON:  I never stayed at that YMCA in my 

 

       7      life. 

 

       8                MS. MATOIAN:  Never -- 

 

       9                MR. BLACKMON:  Only (inaudible). 

 

      10                MS. MATOIAN:  Okay.  And that was in Binghamton? 

 

      11                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 

 

      12                MS. MATOIAN:  Okay.  Do you remember when you left 

 

      13      the YMCA at all? 

 

      14                MR. BLACKMON:  I think I -- I can't remember that 

 

      15      all.  It's been a good while since I left there and came 

 

      16      back to North Carolina. 

 

      17                MS. MATOIAN:  Okay.  And when you traveled in 

 

      18      those days, how did you travel? 

 

      19                MR. BLACKMON:  By bus.  Sometimes I walked. 

 

      20                MS. MATOIAN:  Okay.  And when you were living in 

 

      21      New York, did you receive any type of government assistance 

 

      22      like disability? 

 

      23                MR. BLACKMON:  Yeah.  When I was in Binghamton, 

 

      24      New York, I was. 

 

      25                MS. MATOIAN:  Was it disability or Social -- 
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       1                MR. BLACKMON:  Disability. 

 

       2                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

       3                MR. BLACKMON:  I was on medication in Binghamton 

 

       4      back then. 

 

       5                MS. MATOIAN:  Okay.  Were you ever in a mental 

 

       6      health facility when you lived in New York? 

 

       7                MR. BLACKMON:  Yeah.  I got the meds by going 

 

       8      there. 

 

       9                MS. MATOIAN:  Do you remember the name of it? 

 

      10                MR. BLACKMON:  On The Hill.  The place On The Hill 

 

      11      is what it's called because (inaudible) that's the only 

 

      12      institution they got in Binghamton. 

 

      13                MS. MATOIAN:  They called it On The Hill? 

 

      14                MR. BLACKMON:  Yeah.  They called it On The Hill, 

 

      15      yeah. 

 

      16                MS. MATOIAN:  Okay.  And that -- do you know if 

 

      17      that was around Binghamton or -- 

 

      18                MR. BLACKMON:  It -- it was in Binghamton. 

 

      19                MS. MATOIAN:  In -- in Binghamton. 

 

      20                MR. BLACKMON:  (Inaudible) and stuff. 

 

      21                MS. MATOIAN:  Okay.  Do you know somebody named 

 

      22      Debra Blackmon? 

 

      23                MR. BLACKMON:  Who? 

 

      24                MS. MATOIAN:  Debra Blackmon. 

 

      25                MR. BLACKMON:  No.  I got a Debra Sterling 
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       1      (inaudible) my girlfriend in Binghamton. 

 

       2                MS. MATOIAN:  She was your girlfriend in 

 

       3      Binghamton, okay. 

 

       4                MR. BLACKMON:  Yeah.  (Inaudible) Debra Sterling. 

 

       5      She had a baby by me, but she had a miscarriage. 

 

       6                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

       7                MR. BLACKMON:  Did you hear me? 

 

       8                MS. MATOIAN:  Can you say that again? 

 

       9                MR. BLACKMON:  She had a baby by me but she had a 

 

      10      miscarriage. 

 

      11                MS. MATOIAN:  She had a miscarriage.  Okay. 

 

      12                Have you had any contact with her since you've 

 

      13      been here? 

 

      14                MR. BLACKMON:  No.   This is a long time ago. 

 

      15                MS. MATOIAN:  Yeah. 

 

      16                MR. BLACKMON:  (Inaudible).  I don't respond to 

 

      17      that. 

 

      18                MS. MATOIAN:  Okay.  All right.  Mr. Blackmon, I 

 

      19      know you said they destroyed your papers.  When you do go 

 

      20      back to your cell, if you can find or think of any addresses 

 

      21      for them. 

 

      22                MR. BLACKMON:  All of their addresses (inaudible). 

 

      23                MS. MATOIAN:  No address or anything, okay.  Well, 

 

      24      if you happen to come across any, you can send them to 

 

      25      Ms. McNeill and she'll make sure they get to me, okay? 
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       1                MR. BLACKMON:  I don't have them.  They're all 

 

       2      (inaudible). 

 

       3                MS. MATOIAN:  I understand.  All right.  I'm going 

 

       4      through the list. 

 

       5                Besides the -- the facility in Binghamton On the 

 

       6      Hill and Dorothea Dix, can you think of any other mental 

 

       7      health facilities you've ever been a patient at? 

 

       8                MR. BLACKMON:  I was in Rome State School.  I 

 

       9      would have been a child then, 14.  Rome State School. 

 

      10                MS. MATOIAN:  Rome State School in Rome, New York? 

 

      11                MR. BLACKMON:  In Rome.  I stayed in Rome, yeah. 

 

      12                MS. MATOIAN:  I know where Rome is. 

 

      13                MR. BLACKMON:  Do you know where Rome is? 

 

      14                MS. MATOIAN:  Uh-huh. 

 

      15                MR. BLACKMON:  Have you ever been there? 

 

      16                MS. MATOIAN:  Yup. 

 

      17                MR. BLACKMON:  (Inaudible), too, you know. 

 

      18                MS. MATOIAN:  Yes. 

 

      19                MR. BLACKMON:  The doctors (inaudible).  You been 

 

      20      to Rome, too. 

 

      21                MS. MATOIAN:  I have, yes.  And I'm from New York. 

 

      22                MR. BLACKMON:  There's a place there (inaudible.) 

 

      23      It's real nice. 

 

      24                MS. MATOIAN:  It's very nice. 

 

      25                MR. BLACKMON:  Yeah.  I was in State School when I 
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       1      was going to school.  (Inaudible.) 

 

       2                MS. MATOIAN:  Okay.  All right, Mr. Blackmon.  I 

 

       3      think that's all the questions that I have.  I'm going to 

 

       4      get one of the guards to figure out how we're going to 

 

       5      collect a buccal swab with you and Ms. McNeill will be right 

 

       6      next to me explaining anything that you have any questions 

 

       7      about, okay? 

 

       8                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 

 

       9                MS. MATOIAN:  All right.  Let me go find someone. 

 

      10                MR. BLACKMON:  Hey, I gotta wait about 90 days 

 

      11      here (inaudible) jail. 

 

      12                MS. MATOIAN:  Can you say that again? 

 

      13                MR. BLACKMON:  I said I had to wait about 90 days 

 

      14      before I could (inaudible) old camp. 

 

      15                MS. MATOIAN:  Oh, okay. 

 

      16                MR. BLACKMON:  That what they told me. 

 

      17                MS. MATOIAN:  So you're here for 90 more days? 

 

      18                MR. BLACKMON:  90 more days, yeah. 

 

      19                MS. MATOIAN:  Okay.  All right.  Let me -- 

 

      20                MS. MCNEILL:  So how are you doing? 

 

      21                MR. BLACKMON:  I'm (inaudible.)  They destroyed 

 

      22      all my stuff. 

 

      23                MS. MCNEILL:  Yeah. 

 

      24                MR. BLACKMON:  They destroyed everything. 

 

      25                MS. MCNEILL:  I understand.  I -- I know.  I'm 
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       1      sorry that that happened.  So -- but you're hoping to go 

 

       2      back to Harnett? 

 

       3                MR. BLACKMON:  Yeah.  I'll try to go back there. 

 

       4      Or if not there, Raleigh. 

 

       5                MS. MCNEILL:  Or Raleigh, to Central? 

 

       6                MR. BLACKMON:  Yeah.  You know something, all the 

 

       7      papers I had when I was sent to prison, all my papers and 

 

       8      stuff, they took all of my things, even (inaudible), 

 

       9      because, you know, ain't going to worry about it. 

 

      10                MS. MCNEILL:  No.  Yeah.  There's -- there's -- 

 

      11      there's nothing -- nothing we can do about it. 

 

      12                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

      13                MS. MCNEILL:  But if -- if you get back there and 

 

      14      you want copies of stuff, let me know. 

 

      15                MR. BLACKMON:  Yeah.  But by losing (inaudible) I 

 

      16      had, my personal papers that I had, they destroyed 

 

      17      everything. 

 

      18                MS. MCNEILL:  I'm sorry.  I'm sorry. 

 

      19                MR. BLACKMON:  They -- even all the paperwork that 

 

      20      they gave me, what they gave me.  (Inaudible) all that's 

 

      21      destroyed. 

 

      22                MS. MCNEILL:  Okay.  Okay.  Well, I'm sorry that 

 

      23      happened. 

 

      24                MR. BLACKMON:  Yeah. 

 

      25                MS. MCNEILL:  Are you still -- are you continuing 
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       1      to see your doctor? 

 

       2                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am.  They got me on 

 

       3      (inaudible) medication. 

 

       4                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

       5                MR. BLACKMON:  Make me feel a little better. 

 

       6                MS. MCNEILL:  And so you're feeling better? 

 

       7                MR. BLACKMON:  Yeah. 

 

       8                MS. MCNEILL:  That's good. 

 

       9                MR. BLACKMON:  It keeps me from hallucinating. 

 

      10                MS. MCNEILL:  It keeps you from what? 

 

      11                MR. BLACKMON:  From hallucinating, seeing things. 

 

      12                MS. MCNEILL:  Oh, I see, yeah. 

 

      13                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

      14                MS. MCNEILL:  Yeah.  Were you hallucinating at 

 

      15      Harnett? 

 

      16                MR. BLACKMON:  Yeah. 

 

      17                MS. MCNEILL:  Yeah.  I'm sorry. 

 

      18                MS. MATOIAN:  It's going to be a few minutes so we 

 

      19      can keep chatting. 

 

      20                MS. MCNEILL:  I think what they're going to do is 

 

      21      they're going to take a -- a swab, like gigantic Q-tip. 

 

      22                MS. MATOIAN:  This is the kit.  We're going to 

 

      23      have two Q-tips. 

 

      24                MR. BLACKMON:  Ma'am? 

 

      25                MS. MATOIAN:  Two Q-tips are in here and then I'm 
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       1      just going to swab the inside of both of your cheeks. 

 

       2                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 

 

       3                MS. MATOIAN:  It will take two seconds. 

 

       4                MR. BLACKMON:  All right.  Where, inside my mouth. 

 

       5                MS. MATOIAN:  Huh? 

 

       6                MR. BLACKMON:  Inside my mouth? 

 

       7                MS. MCNEILL:  Yeah.  She'll -- she's -- she's just 

 

       8      going to -- you'll just open your mouth and she'll just -- 

 

       9      it won't hurt or anything. 

 

      10                MR. BLACKMON:  My mouth is dry though.  It's dry. 

 

      11                MS. MATOIAN:  Okay.  That's all right. 

 

      12                MS. MCNEILL:  That's fine. 

 

      13                MS. MATOIAN:  That will be okay.  It will just 

 

      14      take two seconds. 

 

      15                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am.  Hey, I mean how long 

 

      16      have I been locked up? 

 

      17                MS. MCNEILL:  Huh? 

 

      18                MR. BLACKMON:  How long have I been locked up? 

 

      19                MS. MCNEILL:  What? 

 

      20                MR. BLACKMON:  How long have I been locked up? 

 

      21                MS. MATOIAN:  Almost 30 years. 

 

      22                MR. BLACKMON:  Almost 30 years.  Damn.  That's a 

 

      23      long time here. 

 

      24                MS. MATOIAN:  Very long time.  Now, I do you want 

 

      25      to -- 
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       1                MR. BLACKMON:  Hey, you know something, that guy 

 

       2      that did -- (inaudible) run on up to him and was beating him 

 

       3      up, they got the same case almost like. 

 

       4                MS. MATOIAN:  What guy? 

 

       5                MR. BLACKMON:  That young (inaudible) that they 

 

       6      got all the (inaudible) at Dorothea Dix.  I don't remember 

 

       7      his name. 

 

       8                MS. MCNEILL:  Somebody at Dorothea Dix? 

 

       9                MR. BLACKMON:  The young man that got all that 

 

      10      money from (inaudible).  Now he got the same (inaudible) and 

 

      11      he got the same case I got. 

 

      12                MS. MCNEILL:  The young guy that went to Dorothea 

 

      13      Dix? 

 

      14                MR. BLACKMON:  The young -- young (inaudible) at 

 

      15      Dix.  We got the same case, everything.  (Inaudible), 

 

      16      everything.  They tried to (inaudible). 

 

      17                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

      18                MS. MATOIAN:  Do you remember what his name was? 

 

      19                MR. BLACKMON:  Nah.  I just know he got a -- he 

 

      20      got (inaudible), but I can't say his name though. 

 

      21                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

      22                MR. BLACKMON:  I remember he had the same 

 

      23      (inaudible) as me, everything.  The same thing. 

 

      24                MS. MATOIAN:  Okay.  I should have done this 

 

      25      before I started talking and I apologize, but just I know 
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       1      she explained a little bit who we are.  I just want to make 

 

       2      sure I tell you.  Like she said, we work for the North 

 

       3      Carolina Innocence Inquiry Commission.  And I know you two 

 

       4      spoke about asking us to investigate your case, so your case 

 

       5      is under investigation with us.  And we're a neutral state 

 

       6      agency, which means that we don't represent you and we don't 

 

       7      represent the State.  We just look at the facts and the 

 

       8      truth and that's it. 

 

       9                MR. BLACKMON:  All right. 

 

      10                MS. MATOIAN:  So just want to make sure you 

 

      11      understand that. 

 

      12                MR. BLACKMON:  I do.  Thank you. 

 

      13                MS. MATOIAN:  Okay.  Anytime you have -- I don't 

 

      14      know if they'll let me give you my business card -- anytime 

 

      15      you have questions, if you want to write to her or you can 

 

      16      write directly to us. 

 

      17                MR. BLACKMON:  I have somebody else.  I can't 

 

      18      write, read or write. 

 

      19                MS. MATOIAN:  Uh-huh.  I understand. 

 

      20                MS. MCNEILL:  Do you have somebody here who can -- 

 

      21                MR. BLACKMON:  I need to try to find somebody. 

 

      22      I'm on the block now. 

 

      23                MS. MCNEILL:  Okay.  Okay. 

 

      24                MR. BLACKMON:  When I come off the block, I'll 

 

      25      find somebody. 
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       1                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

       2                MR. BLACKMON:  You (inaudible). 

 

       3                MS. MCNEILL:  Okay.  Do you want me to write you 

 

       4      while you're here or -- 

 

       5                MR. BLACKMON:  Yeah.  Let's see if (inaudible), 

 

       6      yeah. 

 

       7                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

       8                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

       9                MS. MCNEILL:  Huh? 

 

      10                MR. BLACKMON:  You write me. 

 

      11                MS. MCNEILL:  Okay.  I'll write you.  I just 

 

      12      didn't know if you wanted me to wait until you were out of 

 

      13      lockup, but I -- I can -- 

 

      14                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

      15                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

      16                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

      17                MS. MCNEILL:  Okay.  I'll write you when I get 

 

      18      back to the office this week. 

 

      19                MR. BLACKMON:  All right.  Thank you. 

 

      20                MS. MCNEILL:  I'll send you a letter. 

 

      21                MR. BLACKMON:  (Inaudible) big capital letters. 

 

      22                MS. MCNEILL:  I will. 

 

      23                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

      24                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

      25                MR. BLACKMON:  I've been locked up for 30 years? 
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       1      I've been locked up 30 years? 

 

       2                MS. MATOIAN:  Almost 30 years. 

 

       3                MR. BLACKMON:  Damn.  That's a long time, isn't 

 

       4      it? 

 

       5                MS. MATOIAN:  Yes.  How long have you been in 

 

       6      Maury?  How long have you been here? 

 

       7                MR. BLACKMON:  About almost three months. 

 

       8                MS. MATOIAN:  And what camp were you at before 

 

       9      this? 

 

      10                MR. BLACKMON:  Where was it I was at? 

 

      11                MS. MCNEILL:  You were at Harnett. 

 

      12                MR. BLACKMON:  It was Harnett.  Okay.  And then I 

 

      13      was at Raleigh. 

 

      14                MS. MATOIAN:  You were at Central? 

 

      15                MR. BLACKMON:  Yeah.  My things showed up after 

 

      16      (inaudible). 

 

      17                MS. MCNEILL:  Okay.  Were you -- 

 

      18                MR. BLACKMON:  It was real bad. 

 

      19                MS. MCNEILL:  Were you having problems with your 

 

      20      medication? 

 

      21                MR. BLACKMON:  (Inaudible), yeah. 

 

      22                MS. MCNEILL:  But you're feeling -- things are 

 

      23      better now? 

 

      24                MR. BLACKMON:  Yeah.  They took all the sheet and 

 

      25      everything (inaudible), everything was pulled out. 
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       1      (Inaudible.) 

 

       2                MS. MATOIAN:  Is that better now? 

 

       3                MR. BLACKMON:  It's getting better now. 

 

       4                MS. MATOIAN:  That's good. 

 

       5                MR. BLACKMON:  They were big, too.  (Inaudible) 

 

       6      that big.  They don't (inaudible). 

 

       7                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

       8                MR. BLACKMON:  Hey, I know that -- I thought you 

 

       9      said 30 years or 30 years? 

 

      10                MS. MATOIAN:  Almost 30 years. 

 

      11                MR. BLACKMON:  Damn.  That's -- that's a life 

 

      12      sentence.  That's what it is.  30 years.  That's pulling 

 

      13      time, you know that? 

 

      14                MS. MCNEILL:  So did you like Central?  Did you -- 

 

      15                MR. BLACKMON:  (Inaudible.)  It was all right. 

 

      16                MS. MCNEILL:  There's -- 

 

      17                MR. BLACKMON:  (Inaudible) camp like (inaudible). 

 

      18                MS. MCNEILL:  At Harnett, yeah. 

 

      19                MR. BLACKMON:  (Inaudible) as Central. 

 

      20      (Inaudible.) 

 

      21                MS. MCNEILL:  Uh-huh. 

 

      22                MS. MATOIAN:  They're just having us wait until 

 

      23      the other inmates finish their visitation so that way they 

 

      24      can bring you out there and we'll do the swab then. 

 

      25                MR. BLACKMON:  Hey, (inaudible)? 
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       1                MS. MATOIAN:  Can you say that again? 

 

       2                MR. BLACKMON:  They lied to me so much they had me 

 

       3      lying on myself. 

 

       4                MS. MATOIAN:  Who did, the police? 

 

       5                MR. BLACKMON:  Yeah. 

 

       6                MS. MATOIAN:  What did they lie to you about? 

 

       7                MR. BLACKMON:  They me saying that they said I did 

 

       8      it.  I was all messed up back then.  I didn't know what was 

 

       9      going on.  (Inaudible.) 

 

      10                Hey, when you find that guy, the one that did all 

 

      11      that (inaudible), he got the same (inaudible) as me. 

 

      12                MS. MATOIAN:  When you say "the same," do you mean 

 

      13      the same circumstances or the same case? 

 

      14                MR. BLACKMON:  Same circumstances, yeah. 

 

      15      Everything.  Everything. 

 

      16                MS. MATOIAN:  Do you remember anything about this 

 

      17      man? 

 

      18                MR. BLACKMON:  I can't remember his name, but I 

 

      19      know that he's -- the cops, they gave him a whole lot of 

 

      20      money to disappear up there (inaudible). 

 

      21                MS. MATOIAN:  They gave him money to disappear, is 

 

      22      that what you said? 

 

      23                MR. BLACKMON:  No, ma'am.  They had to pay him for 

 

      24      all the wrong that they did to him. 

 

      25                MS. MATOIAN:  Okay. 
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       1                MR. BLACKMON:  Actually, they paid him 

 

       2      (inaudible).  He. 

 

       3                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

       4                MR. BLACKMON:  He's the only bad guy (inaudible) 

 

       5      paid.  They tried to (inaudible).  He got the same 

 

       6      (inaudible) as me (inaudible). 

 

       7                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

       8                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

       9                MS. MATOIAN:  Let me -- 

 

      10                MR. BLACKMON:  They had me lying on myself.  I 

 

      11      feel a little bit better now. 

 

      12                MS. MATOIAN:  That's good. 

 

      13                MR. BLACKMON:  (Inaudible) a little bit.  I didn't 

 

      14      (inaudible). 

 

      15                MS. MATOIAN:  That's good. 

 

      16                MR. BLACKMON:  I wrote my sister (inaudible.) 

 

      17      They told her a bunch of lies. 

 

      18                MS. MCNEILL:  Oh, okay.  Well, I gave them the 

 

      19      addresses that you gave me for your sister. 

 

      20                MR. BLACKMON:  You gave them (inaudible). 

 

      21                MS. MCNEILL:  And -- and Ann. 

 

      22                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

      23                MS. MCNEILL:  I'm sorry, why didn't I go talk 

 

      24      to -- 

 

      25                MR. BLACKMON:  No.  I said (inaudible) see my 
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       1      sister (inaudible) and they told me a bunch of lies. 

 

       2                MS. MCNEILL:  Yeah.  Well, I'm -- yeah, I'm sorry 

 

       3      about that. 

 

       4                MR. BLACKMON:  I thank you (inaudible). 

 

       5                MS. MCNEILL:  Huh? 

 

       6                MR. BLACKMON:  I thank you for that you're doing 

 

       7      for me. 

 

       8                MS. MCNEILL:  Well, I -- you know, I'm happy to 

 

       9      help if I can. 

 

      10                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am.  30 years is a lot of 

 

      11      time.  Damn.  That's a long time, ain't it?  They said 

 

      12      (inaudible) life sentence.  They said that 25 to life.  All 

 

      13      the things that they did (inaudible).  Then they sent me -- 

 

      14      they said your max life sentence. 

 

      15                MS. MCNEILL:  Well, I think you had been eligible 

 

      16      for parole and, you know, unfortunately you haven't gotten 

 

      17      -- they haven't granted you parole.  So that's why -- 

 

      18                MR. BLACKMON:  So I max -- max sentence 

 

      19      (inaudible)? 

 

      20                MS. MCNEILL:  Huh? 

 

      21                MR. BLACKMON:  Are the max sentences (inaudible)? 

 

      22                MS. MCNEILL:  Not automatically.  You may or you 

 

      23      may not get parole.  And you have to stay in until -- on a 

 

      24      life sentence, you have to stay in until you get parole. 

 

      25                MR. BLACKMON:  How long is a life sentence? 

 

 

 

                   Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com 

 

  



                                                                          28 

 

 

 

 

       1                MS. MCNEILL:  It's life, unfortunately. 

 

       2                MR. BLACKMON:  I got 25 years. 

 

       3                MS. MCNEILL:  There's -- not -- not under what 

 

       4      you're sentenced under.  There's -- there's parole 

 

       5      eligibility.  And then on life sentences, if you don't get 

 

       6      parole, then you -- 

 

       7                MR. BLACKMON:  Well, (inaudible). 

 

       8                MS. MCNEILL:  Huh? 

 

       9                MR. BLACKMON:  Is (inaudible) eligibility? 

 

      10                MS. MCNEILL:  I think you are, but I'm not sure, 

 

      11      but I believe you are. 

 

      12                MR. BLACKMON:  Who (inaudible)? 

 

      13                MS. MCNEILL:  Huh? 

 

      14                MR. BLACKMON:  Look into that inaudible? 

 

      15                MS. MCNEILL:  Okay.  I will. 

 

      16                MR. BLACKMON:  That time went by fast. 

 

      17                MS. MCNEILL:  It went by fast? 

 

      18                MR. BLACKMON:  Yeah. 

 

      19                MS. MCNEILL:  So what -- what do you like about 

 

      20      Harnett County?  What -- what do you like about the camp 

 

      21      where you were? 

 

      22                MR. BLACKMON:  It was all right. 

 

      23                MS. MCNEILL:  Yeah. 

 

      24                MR. BLACKMON:  Yeah.  I was getting confused when 

 

      25      I was there (inaudible) just (inaudible) medication. 
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       1                MS. MCNEILL:  Okay.  So is that -- 

 

       2                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

       3                MS. MCNEILL:  -- is that why -- 

 

       4                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

       5                MS. MCNEILL:  Is that why you got moved to 

 

       6      Central, because you were confused? 

 

       7                MR. BLACKMON:  Yeah.  And I suffered from -- 

 

       8                MS. MCNEILL:  Yeah. 

 

       9                MR. BLACKMON:  Yeah.  I think it was (inaudible). 

 

      10                MS. MCNEILL:  Yeah. 

 

      11                MR. BLACKMON:  (Inaudible) and everything 

 

      12      (inaudible) my sister out for (inaudible). 

 

      13                MS. MCNEILL:  Oh. 

 

      14                MR. BLACKMON:  I stayed up there about three of 

 

      15      four months, two, three months getting treatment. 

 

      16                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

      17                MR. BLACKMON:  And it was -- it was bad, too. 

 

      18                MS. MCNEILL:  Yeah. 

 

      19                MR. BLACKMON:  I feel much better now. 

 

      20                MS. MCNEILL:  Well, that -- 

 

      21                MR. BLACKMON:  You know, I'm sick and all 

 

      22      (inaudible). 

 

      23                MS. MCNEILL:  Well, I -- I'm glad you're feeling 

 

      24      better. 

 

      25                MR. BLACKMON:  Yeah.  I feel -- my thinking is 
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       1      better, too.  My mind feels better. 

 

       2                MS. MCNEILL:  Good. 

 

       3                MR. BLACKMON:  Because they had to let the mind 

 

       4      (inaudible).  All I know is with that medicine (inaudible) I 

 

       5      get it, I don't do that no more.  I don't -- (inaudible) 

 

       6      nobody, I take it by myself. 

 

       7                MS. MCNEILL:  You take it? 

 

       8                MR. BLACKMON:  I don't get it, but I take it by 

 

       9      myself. 

 

      10                MS. MCNEILL:  Yeah.  Well, that -- that's wise. 

 

      11                MS. MATOIAN:  They just have to search him once 

 

      12      they're -- they get him out of the room, so... 

 

      13                MR. BLACKMON:  Hey, my girlfriend, she 

 

      14      (inaudible), she know when I was working at Black and 

 

      15      Decker. 

 

      16                FEMALE:  You can have -- you can have the 

 

      17      (inaudible) -- 

 

      18                MS. MATOIAN:  Okay. 

 

      19                FEMALE:  -- as soon as he gets finished and I'll 

 

      20      bring him around so (inaudible). 

 

      21                MS. MATOIAN:  Great.  Thank you so much. 

 

      22                FEMALE:  You're welcome. 

 

      23                MR. BLACKMON:  Me and my girlfriend worked at 

 

      24      Black and Decker (inaudible.) 

 

      25                MS. MCNEILL:  You and Erma Williams working at 
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       1      Black and Decker? 

 

       2                MR. BLACKMON:  Yeah.  She married this guy 

 

       3      (inaudible). 

 

       4                MS. MCNEILL:  Oh, do you -- do you keep in touch 

 

       5      with her at all? 

 

       6                MR. BLACKMON:  No.  We won't talking -- talk 

 

       7      (inaudible).  She don't even (inaudible).  That was my girl. 

 

       8      She got offended by two (inaudible).  I haven't seen her 

 

       9      (inaudible). 

 

      10                MS. MCNEILL:  Oh, okay.  Do you know who she 

 

      11      married?  Do you know her last -- 

 

      12                MR. BLACKMON:  Yeah.  She got married to this one 

 

      13      guy (inaudible). 

 

      14                MS. MCNEILL:  Do you know what her -- her last 

 

      15      name is? 

 

      16                MR. BLACKMON:  No, ma'am.  Back then her name was 

 

      17      Erma Williams.  She married a guy called Tim Goldston 

 

      18      (phonetic).  She's married to the Goldston.  She 

 

      19      (inaudible). 

 

      20                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

      21                MR. BLACKMON:  She's married to Tim Goldston. 

 

      22                MS. MCNEILL:  Okay. 

 

      23                MR. BLACKMON:  Okay.  And I think at the time it 

 

      24      was Erma Williams -- (inaudible) Williams. 

 

      25                MS. MCNEILL:  Okay. 
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       1                MR. BLACKMON:  Yeah.  She's married to somebody 

 

       2      else now. 

 

       3                MS. MCNEILL:  Okay.  Okay. 

 

       4                MS. MATOIAN:  They just have one more inmate and 

 

       5      then we'll go ahead and do the swab. 

 

       6                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am.  That's a long damn 

 

       7      time, I know that. 

 

       8                Hey, somebody told me when that see (inaudible) in 

 

       9      that room where the girl got killed at, they said it was a 

 

      10      (inaudible), right?  Remember? 

 

      11                MS. MCNEILL:  Yeah.  I -- I -- I mean I remember 

 

      12      that the dorm had a lot of floors. 

 

      13                MR. BLACKMON:  But for some reason I was on the 

 

      14      third floor. 

 

      15                MS. MCNEILL:  Huh? 

 

      16                MR. BLACKMON:  (Inaudible) they didn't take me on 

 

      17      the second, they took me on the third floor. 

 

      18                MS. MCNEILL:  Oh, okay. 

 

      19                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

      20                MS. MCNEILL:  Yeah.  We -- I know.  I know that 

 

      21      you were very confused then about everything, so... 

 

      22                MS. MATOIAN:  So you never remember going to 

 

      23      St. Augustine's University? 

 

      24                MR. BLACKMON:  (Inaudible.)  I know the only time 

 

      25      that I ever been over there the police took me there.  It's 
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       1      still -- it's still vague.  I don't know how to get there. 

 

       2      I have never been there in my life, never. 

 

       3                Hey, at the time, I used to wear turban out there 

 

       4      on the streets and -- it's all mixed up. 

 

       5                MS. MATOIAN:  Did you wear dashiki shirts? 

 

       6                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am.  I usually have a 

 

       7      uniform that had a cape on it and stuff.  (Inaudible.) 

 

       8      Yeah.  When we took it to court, went to the county jail, 

 

       9      had so much room, we had to bring it back.  I guess people 

 

      10      were getting on them about their uniform and all. 

 

      11      (Inaudible), I was looking good.  (Inaudible.)  I couldn't 

 

      12      get back in my uniform no more.  I couldn't get back in it 

 

      13      no more. 

 

      14                MS. MATOIAN:  All right.  They're ready to do the 

 

      15      swab now, so they're going to come get you. 

 

      16                MR. BLACKMON:  All right. 

 

      17                MS. MATOIAN:  (Inaudible.) 

 

      18                MS. MCNEILL:  Can I help you with anything? 

 

      19                MS. MATOIAN:  If you want to carry that box, 

 

      20      that'd be awesome.  Thank you. 

 

      21                (Pause.) 

 

      22                MS. MCNEILL:  Who is the hearing (inaudible)? 

 

      23                MS. MATOIAN:  It's for -- it's not one of my 

 

      24      cases, but for another person's case.  It's going before the 

 

      25      Commission. 
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       1                MS. MCNEILL:  Oh, okay. 

 

       2                MS. MATOIAN:  Where is the box?  There's the box. 

 

       3                MS. MCNEILL:  (Inaudible.)  How are you? 

 

       4                FEMALE:  Good.  How are you? 

 

       5                MS. MCNEILL:  (Inaudible.)  Right there? 

 

       6                MS. MATOIAN:  Yeah.  Sorry.  (Inaudible.) 

 

       7                MS. MCNEILL:  Are we -- oh, we're going in.  Are 

 

       8      they bringing him -- 

 

       9                MS. MATOIAN:  Oh, (inaudible). 

 

      10                MS. MCNEILL:  Yeah.  I was going to say 

 

      11      (inaudible.) 

 

      12                MS. MATOIAN:  (Inaudible.) 

 

      13                MS. MCNEILL:  You got it?  You're putting both of 

 

      14      them on? 

 

      15                MS. MATOIAN:  Huh? 

 

      16                MS. MCNEILL:  You're going to put both of them on? 

 

      17                MS. MATOIAN:  Both what? 

 

      18                MS. MCNEILL:  Swabs. 

 

      19                MS. MATOIAN:  Yes. 

 

      20                MR. BLACKMON:  My mouth is a little dry. 

 

      21                MS. MCNEILL:  That's okay. 

 

      22                MR. BLACKMON:  Got some water -- 

 

      23                MS. MCNEILL:  It will -- it will work. 

 

      24                MR. BLACKMON:  All right. 

 

      25                MS. MATOIAN:  Like I said, Mr. Blackmon, we're 
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       1      just going to get a swab on the inside your cheek. 

 

       2                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

       3                MS. MATOIAN:  I'm going to do this one first. 

 

       4      Okay.  Now this one. 

 

       5                MR. BLACKMON:  (Inaudible.) 

 

       6                MS. MATOIAN:  I'm just going to let them dry for a 

 

       7      second before we put them in the box. 

 

       8                MR. BLACKMON:  I've never seen that girl never in 

 

       9      my life (inaudible). 

 

      10                MS. MATOIAN:  All right. 

 

      11                MR. BLACKMON:  Do I need to sign something? 

 

      12                MS. MATOIAN:  No, you don't need to sign anything. 

 

      13                MR. BLACKMON:  Okay then.  Are you Italian? 

 

      14                MS. MATOIAN:  Armenian. 

 

      15                MR. BLACKMON:  Armenian.  Oh, (inaudible).  That's 

 

      16      over in India somewhere. 

 

      17                MS. MATOIAN:  It's by Turkey. 

 

      18                MR. BLACKMON:  Turkey.  Yeah, yeah.  Armenian. 

 

      19      Got a lot of Muslims in (inaudible). 

 

      20                MS. MATOIAN:  No, it's mostly Christian. 

 

      21                MR. BLACKMON:  Yeah.  Yeah, Christian (inaudible). 

 

      22                MALE:  Are you all done? 

 

      23                MS. MCNEILL:  Yes.  I think (inaudible). 

 

      24                MS. MATOIAN:  Yes.  We're all done.  Thank you so 

 

      25      much, Mr. Blackmon. 
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       1                MR. BLACKMON:  Okay.  Thank you. 

 

       2                MS. MATOIAN:  I just need to get -- 

 

       3                MS. MCNEILL:  I'll send you a letter. 

 

       4                MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 

 

       5                FEMALE:  (Inaudible.) 

 

       6                MS. MCNEILL:  Throw them away? 

 

       7                FEMALE:  Uh-huh.  Be fine.  (Inaudible.) 

 

       8                MS. MATOIAN:  Sorry.  I'm going to stop this tape 

 

       9      and I'm done. 

 

      10                MS. MCNEILL:  Are you going to turn this off? 

 

      11                MS. MATOIAN:  Yeah. 

 

      12      (End of recording.) 

 

      13 
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P R O C E E D I N G S 1 

  MS. TANNER:   Good morning. 2 

  MS. MCNEILL:  Beth McNeill. 3 

  MS. TANNER:  I'm Beth Tanner.  Hi, 4 

nice to meet you. 5 

  MS. MCNEILL:  Nice to meet you as 6 

well. 7 

  MS BRIDENSTINE:  Hi, I'm Julie 8 

Bridenstine. 9 

  MS. MCNEILL:  Hi, Beth McNeill. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Nice to meet you. 11 

  MS. MCNEILL:  And this is James 12 

Blackmon. 13 

  MS. TANNER:  Good morning, Mr. 14 

Blackmon. 15 

  MR. BLACKMON:  How are you doing, 16 

ma'am?  Pretty good. 17 

  MS. TANNER:  May I shake your hand? 18 

  MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 19 

  MS. TANNER:  I'm Beth. 20 

  MR. BLACKMON:  Yeah, thank you. 21 

  MS. TANNER:  Nice to meet you. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  Hi, I'm Julie. 23 

  MR. BLACKMON:  Hi, Julie, thank you. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Nice to meet you. 25 
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  MS. TANNER:  Now, Mr. Blackmon, I will 1 

sit down here because Julie is going to be asking 2 

most of the questions, okay? 3 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  Let me 4 

get set up. 5 

  MR. BLACKMON:  You got your tape 6 

control on? 7 

  MS. BRIDENSTINE:  Yeah. 8 

  MS. TANNER:  Yeah.  Yes, sir, we did. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  We are taping this. 10 

  MR. BLACKMON:  (Indiscernible) give 11 

one copy so I can have something to look to 12 

verify that you all came -- a copy of whatever 13 

you got to do for me, do.  I mean, I'd like to 14 

have a notary (sic) of it, a copy of it. 15 

  MS. MCNEILL:  If he signed something, 16 

a release, he would like to get a copy of what he 17 

signs. 18 

  MS. TANNER:  Yes, sir.  So if you sign 19 

a release or something today, though, I'm not 20 

sure that we're planning to do that.  I'll 21 

double-check with Julie.  We can get you, I 22 

think, a copy of the release that you've signed. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  Yeah, yeah.   24 

  MS. TANNER:  But -- 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  And we can send that 1 

to you maybe and -- 2 

  MS. MCNEILL:  Sure. 3 

  MS. TANNER:  And facilitate that. 4 

  MS. MCNEILL:  Sure. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  And this 6 

is my card. 7 

  MR. BLACKMON:  Is this Raleigh? 8 

  MS. BRIDENSTINE:  We are in Raleigh.  9 

We're with the North Carolina Innocence Inquiry 10 

Commission. 11 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  We're investigating 13 

your innocence claim.  We are a neutral State 14 

agency, and what that means is that we do not 15 

represent you.  This is, you know -- your 16 

attorney, Ms. McNeill, she's here to represent 17 

you.  We do not represent the State.  We're not 18 

prosecutors.  We're just looking for the truth, 19 

and so we're here to ask you some questions about 20 

your case -- 21 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  -- go over some 23 

things with you.  We just ask you to be 24 

completely honest with us -- 25 
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  MR. BLACKMON:  Yes. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  -- to tell us 2 

everything that you know.  If you have any 3 

questions, you can ask them.  If you don't 4 

understand something, please stop me and let me 5 

know. 6 

  MR. BLACKMON:  All right. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  We don't want you to 8 

guess at anything either, so if you don't 9 

remember something or you don't know the 10 

answer -- 11 

  MR. BLACKMON:  Say I don't remember, 12 

yeah. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  -- just let us know. 14 

  MR. BLACKMON:  All right. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  All right?  You 16 

talked to Catee Matoian about four years ago, so 17 

someone with my office came by and spoke to you. 18 

  MR. BLACKMON:  Who's that? 19 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember a 20 

Catee Matoian? 21 

  MR. BLACKMON:  I don't remember that, 22 

no. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  She came back 24 

in 2014. 25 



6 

 

  MR. BLACKMON:  No, I don't remember 1 

her. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  But she also works 3 

with our agency and talked to you about your case 4 

before.  I do have some forms and things to go 5 

over with you.  And the reason we're asking you 6 

to sign these forms is just to see if we can get 7 

any information about any income you might have 8 

had or disability claims you might have made with 9 

the Social Security Administration in both North 10 

Carolina and with the federal government, all 11 

right.  So there are some forms.  12 

  How are you feeling today? 13 

  MR. BLACKMON:  I'm feeling pretty 14 

good. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Are you 16 

taking any medication currently? 17 

  MR. BLACKMON:  Yes, I am, yeah. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  What are you taking? 19 

  MR. BLACKMON:  I don't know the name 20 

of it.  I know it's about 13 pills.  I know it's 21 

a whole lot of it, I know that. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  You take 13 pills a 23 

day? 24 

  MR. BLACKMON:  A day, yeah, 13 pills a 25 
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day and about five or six at night.  And then 1 

they medication me down.  That's too much 2 

medicine. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  How do 4 

they make you feel? 5 

  MR. BLACKMON:  Some make me feel 6 

drowsy.  Some had me hearing voices, but I don't 7 

be talking to the voices, though.  That's about 8 

it. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.   10 

  MR. BLACKMON:  And then sometimes 11 

you're hallucinating a little bit, too, off the 12 

medication. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Are you 14 

hearing any voices right now? 15 

  MR. BLACKMON:  No.  I don't hear 16 

nothing now.  It's only when I'm in my room when 17 

it's quiet and silent. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Okay. 19 

  MR. BLACKMON:  I hear them, but I 20 

don't talk to them, though. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  Are any 22 

of the medications that you're taking, do you 23 

think they affect your memory of things? 24 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  I believe -- 25 
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yeah, a little bit, yeah, a little bit they do, 1 

yeah. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  What -- 3 

  MR. BLACKMON:  I have medication 4 

called a psyche medication. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 6 

  MR. BLACKMON:  And that's something 7 

that makes me hearing voices and stuff. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  All right.  9 

Let's go over the forms first. 10 

  MS. TANNER:  Yes. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.   12 

  MR. BLACKMON:  Did that storm come 13 

down your way? 14 

  MS. TANNER:  It did a little bit. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  It did, but probably 16 

not as much as it did here. 17 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  About like 18 

(indiscernible)  How much water about? 19 

  MS. BRIDENSTINE:  Where I live? 20 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Which is Chatham 22 

County, which is, you know, 40 minutes away from 23 

Raleigh, it was okay, but Monday we had some 24 

flooding. 25 
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  MR. BLACKMON:  Oh, through the houses 1 

and stuff (indiscernible)?  It wasn't that bad, 2 

huh? 3 

  MS. BRIDENSTINE:  No.  Some of the 4 

creeks got too high. 5 

  MR. BLACKMON:  Oh, they got too 6 

everything going down lower. 7 

  MS. TANNER:  Yes.  Everything is -- 8 

  MR. BLACKMON:  They've cleared up, 9 

yeah. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Yeah, yeah.  What 11 

about here?  How did you guys do here? 12 

  MR. BLACKMON:  We didn't get nothing 13 

here. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  No?  Okay. 15 

  MS. TANNER:  That's good. 16 

  MR. BLACKMON:  (Indiscernible) drown. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Yeah.  Well, they 18 

were thinking it was going to hit here pretty 19 

hard. 20 

  MR. BLACKMON:  Yeah, but now it 21 

didn't, though. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  This 23 

form is for -- it's going to the North Carolina 24 

Department of Commerce, Division of Employment 25 
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Security.  It's just to ask for any employment 1 

information that you might have.  It may not be 2 

able to go back to the time period of this case.   3 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  I don't think that 5 

it will, but we're going to try just to say that 6 

we made efforts to do that.  I can fill this out 7 

later, but we're just going to have -- we're 8 

going to put your information here, and then the 9 

request for signature, just need to sign it here 10 

and then the date, and I think that one should be 11 

fine.  So -- 12 

  MS. TANNER:  So this is an example of 13 

a form that when you sign it, we get it all 14 

filled out -- 15 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 16 

  MS. TANNER:  -- we'll give a copy to 17 

Ms. McNeill and then she can give you a copy, 18 

okay? 19 

  MR. BLACKMON:  Where do I sign it? 20 

Right here? 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Sign right there.  22 

Yes. 23 

  (PAUSE) 24 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  And I 25 
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can date it for you, actually.   1 

  MS. BRIDENSTINE:  Just look at those 2 

and just make sure you've got everything. 3 

  MS. MCNEILL:  All right.  And then 4 

this one -- 5 

  MR. BLACKMON:  Why did it take so long 6 

to get people out of the penitentiary when they 7 

can't find you guilty? 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Why what? 9 

  MR. BLACKMON:  Why did it take so long 10 

to getting you out of the penitentiary when they 11 

can't find him guilty? 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Find -- 13 

  MR. BLACKMON:  Find -- why did it take 14 

so long to get someone out of the penitentiary 15 

when they can't find (indiscernible)? 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Oh.  Well, you know, 17 

our agency, we're the only one in the country, 18 

and we started -- I think we were finally first 19 

operational in 2008, but post-conviction cases 20 

can take a long time to investigation. 21 

  MR. BLACKMON:  But mine can take about 22 

a year or something? 23 

  MS. BRIDENSTINE:  About what? 24 

  MR. BLACKMON:  About a year 25 
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investigating -- 1 

  MS. MCNEILL:  I think he -- I think, 2 

Mr. Blackmon, we were discussing earlier a little 3 

bit about the process -- 4 

  MS. TANNER:  Sure. 5 

  MS. MCNEILL:  -- and how long it 6 

takes.  And I know that we're going to the -- you 7 

all are presenting before the Commission in early 8 

November. 9 

  MS. TANNER:  Yes. 10 

  MS. MCNEILL:  And then kind of maybe 11 

what happens, how long it takes to get a decision 12 

and -- 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Oh, how long -- 14 

  MS. MCNEILL:  Yeah. 15 

  MS. TANNER:  So usually in the 16 

hearing, so we can have cases open for 17 

investigation.  That's kind of what we're doing 18 

right now and coming to talk to you and some 19 

other folks.  That can take years, but now your 20 

case is scheduled for a hearing in front of what 21 

we would call the full Commission, so we just 22 

work for the Commission.  We're just the staff 23 

people.  We go do the work, but the Commissioners 24 

are the people who listen to your case. 25 
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  MR. BLACKMON:  What do I do?  I will 1 

see them, though, and talk to them? 2 

  MS. TANNER:  You will get a chance to 3 

talk to them.  You don't sit through the whole 4 

hearing, so it's different than court.  You don't 5 

sit through the whole hearing because we're 6 

neutral.  We don't -- you know, it's not an 7 

argument.  It's just a presentation.  And yours 8 

is set for November 14th, 15th, and 16th, right 9 

before Thanksgiving. 10 

  MR. BLACKMON:  What's the month today?  11 

What month is it today? 12 

  MS. TANNER:  So it would be a 13 

Wednesday, Thursday and Friday, okay. 14 

  MR. BLACKMON:  Oh. 15 

  MS. TANNER:  And we are sending Ms. 16 

McNeill, but she'll have a conference about the 17 

case right before it goes -- 18 

  MR. BLACKMON:  Oh. 19 

  MS. TANNER:  -- so it hasn't happened 20 

yet, okay. 21 

  MR. BLACKMON:  Oh, uh-huh. 22 

  MS. TANNER:  And then we'll let her 23 

know about which of those days we'll call you to 24 

come and talk to the commissioners, okay? 25 
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  MR. BLACKMON:  Yeah. 1 

  MS. TANNER:  And -- 2 

  MR. BLACKMON:  I mean, will it be here 3 

or I have to go to Raleigh? 4 

  MS. TANNER:  We'll probably have to -- 5 

you'll probably going up to Raleigh, but we just 6 

don't know yet.  Sometimes we do it by video 7 

conference.  Most of the times with the claimant 8 

we bring them if they can be moved, okay? 9 

  MR. BLACKMON:  Okay. 10 

  MS. TANNER:  But now there's some 11 

details with that that just aren't ready yet, but 12 

we will be talking with your lawyer about that, 13 

okay, and how that would look for you.   14 

  At the hearing, they hear all kinds of 15 

evidence.  You won't get to see all the things 16 

that they hear.  And then after they usually do 17 

the deliberations right at the end of the 18 

hearing. 19 

  MR. BLACKMON:  Excuse me.  I've been 20 

trying to get my transcript.  21 

  MS. TANNER:  For? 22 

  MR. BLACKMON:  My regular transcript 23 

was that long back then, but they cut it down and 24 

made a little, small transcript, not even 25 
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(indiscernible) nothing.  And my real papers 1 

today they destroyed them.  And my papers from my 2 

last time (indiscernible)on the form that they 3 

wrote out for me, they said "We destroyed all 4 

your property."   That's on the form. 5 

  MS. TANNER:  So I think -- I don't 6 

know exactly which ones you're talking about, but 7 

we have a copy of documents that you had 8 

provided, and we have independent power to go get 9 

some things and collect some things, so I don't 10 

want you to worry about that. 11 

  MR. BLACKMON:  But I'm saying on my 12 

original paperwork back in the days -- 13 

  MS. TANNER:  Right. 14 

  MR. BLACKMON:  -- they did -- they 15 

throwed (sic) all that away. 16 

  MS. TANNER:  Okay. 17 

  MS. MCNEILL:  They may have -- 18 

sometimes when you have too much stuff, sometimes 19 

for storage reasons -- 20 

  MR. BLACKMON:  I thought that was only 21 

when you're dead and gone. 22 

  MS. MCNEILL:  Well, but we have 23 

things.  I think they may -- it may be that they 24 

took your copies that you had with you due to 25 
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storage.  That doesn't mean that we haven't been 1 

able to find some of the documents. 2 

  MR. BLACKMON:  But I'm saying my first 3 

document -- let me explain, when I first got 4 

locked up -- 5 

  MS. MCNEILL:  Uh-huh. 6 

  MR. BLACKMON:  -- my transcript was 7 

like that. 8 

  MS. MCNEILL:  Okay. 9 

  MR. BLACKMON:  And they said -- and on 10 

the other transcript they (indiscernible) like 11 

that there with a whole lot of lines and stuff, a 12 

little transcript they gave me like that. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 14 

  MR. BLACKMON:  But my vision of the 15 

document transcript was over 36 years. See what 16 

I'm saying. 17 

  MS. MCNEILL:  Uh-huh. 18 

  MR. BLACKMON:  (Indiscernible) they 19 

took (indiscernible) and made a little, small 20 

document (indiscernible) and then they gave that 21 

to me for my records. 22 

  MS. TANNER:  Okay.  So I think that's 23 

definitely something with Ms. McNeill if you want 24 

to talk about.  So DPS -- so the prison sometimes 25 
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will say you can't keep it, but let me ask you -- 1 

you can have all of your -- 2 

  MR. BLACKMON:  You can have all 3 

(indiscernible). 4 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 5 

  MS. TANNER:  Okay. 6 

  MR. BLACKMON:  Everything they did 7 

(indiscernible) documents. 8 

  MS. TANNER:  And when you had that big 9 

pile -- 10 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 11 

  MS. TANNER:  -- what was that made up 12 

of? 13 

  MR. BLACKMON:  Me going to court with 14 

the different -- I had Judge, what was his name, 15 

Judge Madison -- 16 

  MS. TANNER:  Uh-huh. 17 

  MR. BLACKMON:  -- I mean Lawyer 18 

Madison and Tom -- no, Tom Madison, he was one. 19 

  MS. TANNER:  Right. 20 

  MR. BLACKMON:  And the other -- I had 21 

two lawyers. 22 

  MS. TANNER:  Okay. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  Thomas Manning. 24 

  MR. BLACKMON:  And another one. 25 
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  MS. TANNER:  Okay. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  All right, right. 2 

  MR. BLACKMON:  It was him and another 3 

one.  I had two lawyers because one left my case 4 

and the other one took it over. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  Yes. 6 

  MS. TANNER:  We have their names. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 8 

  MR. BLACKMON:  But I'm saying, but my 9 

regular transcript talks about what's going on 10 

now. 11 

  MS. TANNER:  Okay. 12 

  MR. BLACKMON:  And they destroyed all 13 

that stuff. 14 

  MS. TANNER:  Okay. 15 

  MR. BLACKMON:  Even a little, small 16 

transcript they made of it, right, they said "We 17 

destroyed all your property.  It can't -- by law, 18 

they can't do that. 19 

  MS. MCNEILL:  Okay. 20 

  MS. TANNER:  Okay.  The prison is what 21 

you're saying; is that who destroyed it? 22 

  MR. BLACKMON:  No. 23 

  MS. TANNER:  Who destroyed it? 24 

  MR. BLACKMON:  I'm saying the prison 25 
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up there in Raleigh. 1 

  MS. TANNER:  Okay. 2 

  MR. BLACKMON:  The officers and 3 

everything, they got a reward to try to put that 4 

charge on me. 5 

  MS. TANNER:  Okay. 6 

  MR. BLACKMON:  They moved them up. 7 

  MS. TANNER:  Okay.  So your file was 8 

made up of court papers that you had collected? 9 

  MR. BLACKMON:  Yeah, over the years.  10 

Out of 32 years, 36 years, (indiscernible) small 11 

contract like that, 33 years, 36 years.  My case 12 

was like that there. 13 

  MS. TANNER:  Okay. 14 

  MR. BLACKMON:  And it was going 15 

(indiscernible).  They didn't want nobody to know 16 

what was going on, so they said they destroyed 17 

everything. 18 

  MS. TANNER:  Okay.  And so when you 19 

say "they," who do you mean destroyed everything? 20 

  MR. BLACKMON:  I'm saying up there in 21 

Raleigh. 22 

  MS. TANNER:  Okay.   23 

  MR. BLACKMON:  The police is the one 24 

that wrote that -- filed the paper saying I did 25 
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what I did in a little transcription like that 1 

there, but my original transcription like that 2 

there. 3 

  MS. TANNER:  Okay. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  Mr. Blackmon, we're 5 

taking everything down today -- 6 

  MR. BLACKMON:  Okay. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  -- and this will be 8 

made into a transcript, so your concerns will be 9 

made part of what we talk about today. 10 

  MR. BLACKMON:  Okay.  Yes. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 12 

  MR. BLACKMON:  I'll be quiet now, 13 

yeah. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  No, no.  We're not 15 

saying that.  I'm just letting you know that now 16 

that you've told us we are aware that -- 17 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  -- that's a concern. 19 

  MS. TANNER:  You have that concern. 20 

  MR. BLACKMON:  Because I had Tom 21 

Madison for a lawyer, then I had -- after he got 22 

out, okay, then another lawyer took my case. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  For the appeal? 24 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, yeah. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  Your first attorney 1 

was -- 2 

  MR. BLACKMON:  Frank Jackson. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  Yeah, Franklin 4 

Jackson. 5 

  MR. BLACKMON:  Frank Jackson and Tom, 6 

they was the two. 7 

  MS. TANNER:  Uh-huh. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Yeah. 9 

  MR. BLACKMON:  Frank Jackson, he was 10 

the one that stopped all my case, right?  Did he 11 

get off the case and someone took over? 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Thomas Manning, I 13 

believe, did your initial appeal, but I'm not 14 

positive. 15 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  I would have to go 17 

back and look -- 18 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  -- but he definitely 20 

handled your case through the plea. 21 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  And then they 22 

took him out, then someone else took his place, 23 

then they had me go for the court.  It took me 24 

around five times to get me to plead guilty to 25 
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something I did not even do. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 2 

  MR. BLACKMON:  Five times. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  We're going to try 4 

and cover everything including all of your 5 

concerns.  And I do want to talk to you 6 

about your plea a little bit later. 7 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  But if we 9 

don't get to it, remind me and we'll go 10 

back to it later and talk about your plea. 11 

  MR. BLACKMON:  Okay. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay? 13 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  This form -- because 15 

I want to make sure we get these things 16 

done.  We have time, so we can go over 17 

everything -- 18 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  -- that you need to 20 

say to us.  So this is the Social Security 21 

Administration form.  We had filled out and 22 

requested information.  We're doing it 23 

again because we're not convinced that they 24 

necessarily gave us all the information 25 
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that they had, so we're going to try again 1 

and get more information. 2 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  And with this one, 4 

you just need to sign it here, so right 5 

here, right there. 6 

  MR. BLACKMON:  All right.  Sign it 7 

right there? 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Next to -- yeah, 9 

right there, that first line there. 10 

  (PAUSE) 11 

  MS. TANNER:  I'm going to just sign 12 

this witness form? 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  It's the 14 

25th. 15 

  MR. BLACKMON:  There you go, Miss. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  All right, thank 17 

you.  All right, this last one is just to 18 

see if you ever have social security 19 

earnings information, so any time that you 20 

worked and your employer paid taxes, it 21 

would be documented.  We're just trying to 22 

see what your work history is in general. 23 

  MR. BLACKMON:  I was getting social 24 

security paid when I was in Binghamton, New 25 
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York.  I was in the hospital, you know -- 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  2 

  MR. BLACKMON:  -- (indiscernible), you 3 

know. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  And we're 5 

going to ask you some of that later, but 6 

that's good information to know. 7 

  This one, you just need to sign it -- 8 

I'll show you, sign it right here. 9 

  (PAUSE) 10 

  MS. BRIDENSTINE:  All right, thank 11 

you.  It doesn't look like on this -- 12 

  MS. TANNER:  This one's good.  We're 13 

good. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  The next 15 

thing I want to do is just show you -- 16 

  MR. BLACKMON:  Is that my picture in 17 

there? 18 

  MS. BRIDENSTINE:  Well, I'm going to 19 

show you some photos and I'll see if you 20 

recognize -- so I'm going to show you this 21 

photo first.  Do you recognize that? 22 

  MR. BLACKMON:  Who in the hell is 23 

that? 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you know who that 25 
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is? 1 

  MR. BLACKMON:  No. 2 

  MS. TANNER:  Okay. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  All right. 4 

  MR. BLACKMON:  I don't know him.  I've 5 

never seen him in my life. 6 

  MS. TANNER:  We're going to mark this 7 

one as Exhibit 1. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Yeah. 9 

  MR. BLACKMON:  Never seen him in my 10 

life.  Yeah, I never just looked like that 11 

neither. 12 

  MS. TANNER:  Okay. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  This is 14 

a copy, but this is a better version of 15 

this. 16 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  I just want you to 18 

take a look at this.  Do you recognize this 19 

photo? 20 

  MR. BLACKMON:  No.  That's not -- I 21 

don't know him neither in my life.  I never 22 

seen that -- I never wore no clothes like 23 

that. 24 

  MS. TANNER:  Okay.  We're going to 25 
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mark this one as Exhibit 2. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  I'm actually going 2 

to mark the copy just because this is the 3 

original.  Okay.  All right. 4 

  MR. BLACKMON:  That's all the 5 

pictures? 6 

  MS. BRIDENSTINE:  We might have some 7 

stuff a little bit later, but that's it for 8 

right now. 9 

  MR. BLACKMON:  Who's that supposed to 10 

be, though? 11 

  MS. BRIDENSTINE:  So this is part of 12 

our investigation.  We just wanted to see 13 

if you recognized those. 14 

  MR. BLACKMON:  No.  I never seen them 15 

a day in my life. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  All right. 17 

  MR. BLACKMON:  I used to wear turbans 18 

on my head when I was on the streets and 19 

garments.  I didn't wear no clothes like 20 

that. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  What kind of clothes 22 

did you wear? 23 

  MR. BLACKMON:  Islamic clothes like a 24 

turban around my head, yeah.  Islamic 25 
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garments. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  What did the 2 

garments look like? 3 

  MR. BLACKMON:  Like dresses that men 4 

wear in the Islamic country, like the 5 

garments that they wear, long garments. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Can you describe 7 

line one that you've worn, color, what it 8 

looked like? 9 

  MR. BLACKMON:  I had some green 10 

elephant pants.  At the bottom they -- 11 

every time they big (indiscernible) like 12 

that, right?  I used to wear turbans, but I 13 

never did wear no dashiki, though. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 15 

  MR. BLACKMON:  Black sometimes,  black 16 

or white. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  You used to wear 18 

what black or white? 19 

  MR. BLACKMON:  Black or white turbans 20 

that you wrap around your head. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  What did your 22 

shirts look like? 23 

  MR. BLACKMON:  Let's see, I had like 24 

one little dashiki.  It was like the color 25 
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of the floor, right, color of the floor, 1 

and it had splits in it, and that's about 2 

it. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  What color was the 4 

floor? 5 

  MR. BLACKMON:  The same color as the 6 

floor here. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay, so like a 8 

cream? 9 

  MR. BLACKMON:  Cream, yeah, yeah. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  And what 11 

did the dashiki look like to you? 12 

  MR. BLACKMON:  Huh? 13 

  MS. BRIDENSTINE:  What did the dashiki 14 

look like? 15 

  MR. BLACKMON:  Just that color.  You 16 

know how -- you ever seen a dashiki? 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Well, why don't you 18 

tell me what it looks like because I'm not 19 

always sure. 20 

  MR. BLACKMON:  What I'm saying, it's 21 

the color, the cream of this floor -- 22 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 23 

  MR. BLACKMON:  The whole shirt is.  It 24 

looked like a garment with a split in the 25 
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middle, and I used to wear like white long 1 

garment clothes, too. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 3 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  That was about 4 

it. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  Okay.  6 

And when did you wear outfits like this? 7 

  MR. BLACKMON:  Ever since I've been in 8 

Raleigh I've been wearing outfits like 9 

that. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  What did you wear in 11 

New York? 12 

  MR. BLACKMON:  Garments and turbans 13 

and stuff. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  Was it the same or 15 

different? 16 

  MR. BLACKMON:  It was different a 17 

little bit, different. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  What did it look 19 

like there? 20 

  MR. BLACKMON:  It had like different 21 

colors to it, like red, black, green, and 22 

designs and stuff.  That was about it. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  Was the shirt the 24 

same or different? 25 
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  MR. BLACKMON:  It was different, 1 

different colors. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Was the style 3 

the same? 4 

  MR. BLACKMON:  The style was the same, 5 

yeah.  The style was different. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  And what did your 7 

turban look like? 8 

  MR. BLACKMON:  Black or white.  Had a 9 

giraffe around the center, wear black and 10 

sometimes I wore a white one. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  How often did you 12 

wear a turban? 13 

  MR. BLACKMON:  Every -- since I've 14 

been in Raleigh.  When I was with my old 15 

lady I always had one on. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  Now, I 17 

understand that you grew up in New York. 18 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  When did you move 20 

there? 21 

  MR. BLACKMON:  I don't know.  My mama 22 

came and got me when I was about 15, 14 23 

years old and took us upstate New York. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Where in New 25 
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York did you guys live? 1 

  MR. BLACKMON:  Syracuse. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  I understand that 3 

you served a prison sentence in Attica? 4 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  What was that case 6 

for? 7 

  MR. BLACKMON:  Armed robbery. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  What happened? 9 

  MR. BLACKMON:  Just needed some money 10 

that day and we just went out robbing, 11 

sticking up people. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  How old were 13 

you when that happened? 14 

  MR. BLACKMON:  I was about 18. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  When you got out of 16 

prison from that case in Attica, where did 17 

you go? 18 

  MR. BLACKMON:  I went to Binghamton, 19 

New York. 20 

  MS. BRIDENSTINE:  Why did you go 21 

there? 22 

  MR. BLACKMON:  Because I was trying to 23 

make a new plan to start my life, and a 24 

friend, he was an independent 25 
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(indiscernible), he told me about I can get 1 

myself together, so I went there and got 2 

things together. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  Who told you what?  4 

Sorry, I didn't catch that last part. 5 

  MR. BLACKMON:  A friend of mine that 6 

was locked up in Attica with me in prison, 7 

right, I didn't have nowhere to go, so he 8 

told me that I could go and live with his 9 

friend.  I went there and I lived with his 10 

friend, then I got a little job, then I got 11 

a little sick and I went to the hospital. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Which friend?  13 

What was your friend's name? 14 

  MR. BLACKMON:  His name was -- I can't 15 

think of his name.  It was a long time ago, 16 

though.  17 

  MS. BRIDENSTINE:  Is it someone that 18 

you had known before you went Attica? 19 

  MR. BLACKMON:  No.  I met him while I 20 

was there. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  So you met a friend 22 

in Attica and moved to Binghamton with him 23 

after you got out? 24 

  MR. BLACKMON:  Not -- when I got out, 25 
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yeah.  He set me up with one of his friends 1 

because I had nowhere to go. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  I see, okay. 3 

  MR. BLACKMON:  Then I moved in with 4 

him and everything.  We lovey-dovey since 5 

then. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you know anyone 7 

who was living in Binghamton at that time? 8 

  MR. BLACKMON:  No.  My buddy's friend 9 

that I was staying with, only him and his 10 

old lady. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.   12 

  MR. BLACKMON:  That was about it. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  You mentioned going 14 

to a hospital in Binghamton? 15 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  I went there 16 

because I got a little sick.  I wasn't 17 

taking my medication. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  What was the 19 

medication for? 20 

  MR. BLACKMON:  My nerves and 21 

conditions and that's about it. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  How long were you at 23 

the hospital? 24 

  MR. BLACKMON:  At Binghamton? 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 1 

  MR. BLACKMON:  I'd say about eight 2 

months, I believe, no lesser than that. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  What happened when 4 

you got out of the hospital, where did you 5 

go? 6 

  MR. BLACKMON:  I got my own apartment.  7 

They helped me get my own apartment, get 8 

myself established, then they had me on 9 

payroll. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Were you working? 11 

  MR. BLACKMON:  No, not then. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  And where 13 

was this apartment? 14 

  MR. BLACKMON:  Hm? 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Where was this 16 

apartment?  In Binghamton, where was the 17 

apartment? 18 

  MR. BLACKMON:  I don't know where the 19 

apartment -- I can't even remember the 20 

street number (indiscernible) or nothing.  21 

I just know that I went there to live with 22 

him when I got out of the prison.  That's 23 

all I know. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  After the hospital, 25 
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where did you go? 1 

  MR. BLACKMON:  Got my own apartment 2 

then. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  How long were you in 4 

that apartment? 5 

  MR. BLACKMON:  For a good while, 6 

couple years. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did you live 8 

with anyone there? 9 

  MR. BLACKMON:  I stayed by myself until 10 

I got together with my girlfriend and she 11 

came and she started living with me.  We had 12 

a place together, living together. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  What was her name? 14 

  MR. BLACKMON:  Her name was Peggy 15 

Labarr. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Peggy Labarr, okay.  17 

When did you leave Binghamton? 18 

  MR. BLACKMON:  Let me see.  It's been 19 

a good while.  I can't remember, though.  20 

It's been a good while. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  When you were in New 22 

York and Binghamton, were you there pretty 23 

-- the -- from 1974 after Attica, were you 24 

there for several years? 25 
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  MR. BLACKMON:  Yeah.  I left Attica, 1 

then I went there.  By the time it was over 2 

-- it was time for me to get out. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  The time that you 4 

were living there in Binghamton, did you 5 

ever come down to North Carolina? 6 

  MR. BLACKMON:  No -- yeah, I did.  I 7 

did. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Where did you go? 9 

  MR. BLACKMON:  Lumberton. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Who's in Lumberton? 11 

  MR. BLACKMON:  My -- it was my 12 

grandmamma -- my mama, all the people.  13 

They're all dead now. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  When did you go to 15 

Lumberton? 16 

  MR. BLACKMON:  It's been a long time. 17 

I don't know all the questions, a long 18 

time.  Can't remember. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  When you were in 20 

Binghamton and you came down to Lumberton, 21 

do you remember how many times you came 22 

down? 23 

  MR. BLACKMON:  Just one time, and I 24 

stayed.  I come down was one time and 25 



37 

 

didn't come down no more.  I stayed. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 2 

  MR. BLACKMON:  Because my mama, she 3 

was blind.  Grandma, she was getting old. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  When you came down 5 

to Lumberton and you stayed, what do you 6 

mean by that? 7 

  MR. BLACKMON:  What's that? 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you leave 9 

Lumberton after that? 10 

  MR. BLACKMON:  Lumberton? 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 12 

  MR. BLACKMON:  Yeah, for a little 13 

while, then came up to Raleigh, went to 14 

Raleigh.  I got busted with the charge.  15 

They sent me to Central Prison, sent me to 16 

prison (indiscernible) into the streets 17 

with this girl I met, then we were living 18 

together. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  So when you were in 20 

Binghamton, did you ever come down and 21 

visit your family in Lumberton? 22 

  MR. BLACKMON:  No.  I left there and 23 

came down to stay. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did you go 25 



38 

 

anywhere in between Binghamton and 1 

Lumberton? 2 

  MR. BLACKMON:  No.  No.  I just left 3 

Binghamton and came down south just here 4 

until my mama deceased.  They deceased 5 

since I've been locked up, though. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Right, right.  We 7 

did know that.  I'm sorry about that. 8 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  When you came down 10 

to Lumberton, how did you get there? 11 

  MR. BLACKMON:  By a damn car, by bus. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember? 13 

  MR. BLACKMON:  No, I don't -- I 14 

remember it was by bus. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Do you 16 

remember where the bus went? 17 

  MR. BLACKMON:  At the bus station 18 

where they dropped off all the people.  19 

That's where it went. 20 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 21 

  MR. BLACKMON:  The bus (indiscernible) 22 

that way, you know.  They got a loading 23 

spot and pickup spot, too, you know. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  How did you -- did 25 
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you have money to take the bus? 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  I had a little 2 

bit of money, yeah. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  Where did you get 4 

the money from? 5 

  MR. BLACKMON:  I had my social 6 

security that had been given to me, paying 7 

me for my sickness and stuff at the 8 

hospital. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember how 10 

much you got from that? 11 

  MR. BLACKMON:  No.  I can't remember.  12 

I knew it was a little sum, though.  I know 13 

that. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  So is that -- how 15 

many times have you collected income? 16 

  MR. BLACKMON:  Welfare? 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Yeah. 18 

  MR. BLACKMON:  It's been about -- let 19 

me see.  I was getting it upstate New York, 20 

but when I came, then they would just sign 21 

back and forth, so you know, it's been a 22 

long time. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  Was New York the only 24 

place where you got any sort of income from 25 
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the government? 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, yeah.   2 

  MS. BRIDENSTINE: Did you ever go to 3 

Florida? 4 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, a long time 5 

ago, yeah.  I went there.  And then all 6 

this whole thing started and then they lied 7 

about that, too. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you mean by 9 

that? 10 

  MR. BLACKMON:  When I was in Florida, 11 

I left my girl and I went to Florida, tried 12 

to get with my people (indiscernible) up 13 

there, so they turned and sent me back.  14 

Then they turned me and sent me back.  I 15 

left there, then I came back to Raleigh to 16 

get with my lady.  That was about it. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember when 18 

that was? 19 

  MR. BLACKMON:  It's been a long time, 20 

real, real long time, I don't remember 21 

nothing. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  Other than Florida, 23 

have you been anywhere else? 24 

  MR. BLACKMON:  No.  That's about it. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  Have you ever been 1 

to Atlanta?  Have you ever been to Atlanta? 2 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, yeah, yeah, 3 

Atlanta, yeah.  I've been there, yeah. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  When did you go to 5 

Atlanta? 6 

  MR. BLACKMON:  I don't know.  I know I 7 

stayed there one day and got the hell back, 8 

called my lady, and came back to Raleigh.  9 

That was about it. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember when 11 

you went to Atlanta? 12 

  MR. BLACKMON:  No.  That was a long 13 

time.  I don't remember nothing, a long 14 

time ago. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember how 16 

long you were there for? 17 

  MR. BLACKMON:  Where? 18 

  MS. BRIDENSTINE:  In Atlanta. 19 

  MR. BLACKMON:  I'd say about two or 20 

three days. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Back when you were 22 

living in Binghamton -- 23 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  -- and back in the 25 
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1970s, did you know anyone who lived in 1 

Raleigh? 2 

  MR. BLACKMON:  No, I didn't know 3 

nobody then. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you have any 5 

friends or relatives who lived in Raleigh? 6 

  MR. BLACKMON:  No.  I made all my 7 

friends in Raleigh when I was in -- up 8 

there at the hospital at Dorothea Dix. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  When was the first 10 

time you came to Raleigh? 11 

  MR. BLACKMON:  I don't even know that 12 

neither, a long time ago, too.  I only 13 

remember half of the questions.  It's been 14 

a long time. 15 

  MS. TANNER:  Was it cold when you came 16 

to Raleigh? 17 

  MR. BLACKMON:  No, it wasn't, no.  It 18 

was warm. 19 

  MS. TANNER:  It was warm? 20 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 21 

  MS. TANNER:  Okay.  And tell me about 22 

Ms. Labarr, was she your girl in New York? 23 

  MR. BLACKMON:  My girl, she's my 24 

girlfriend, yeah. 25 
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  MS. TANNER:  Okay.  And when -- did 1 

she live with you in your apartment in 2 

Binghamton? 3 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, we lived 4 

together, yeah. 5 

  MS. TANNER:  Okay.  And did you move 6 

anywhere with her? 7 

  MR. BLACKMON:  That came up, my room, 8 

she found an apartment, I was forced to 9 

live in there.  I moved in there with her. 10 

  MS. TANNER:  Okay.  And did you all 11 

break up? 12 

  MR. BLACKMON:  Not really.  I left 13 

there because I was getting homesick. 14 

  MS. TANNER:  Right.  And when you left 15 

her, where did you go? 16 

  MR. BLACKMON:  I came to North 17 

Carolina. 18 

  MS. TANNER:  Okay. 19 

  MR. BLACKMON:  Get my mama, get my 20 

grandmother and my mother. 21 

  MS. TANNER:  Okay.  And is that when 22 

it was warm? 23 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  It was cold -- 24 

real hot. 25 
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  MS. TANNER:  It was -- tell me again. 1 

  MR. BLACKMON:  It was real hot, not 2 

cold. 3 

  MS. TANNER:  It was real hot, not cold 4 

when you came to North Carolina? 5 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 6 

  MS. TANNER:  Okay.  And where did you 7 

-- did you stay in North Carolina after 8 

that? 9 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  I stayed with my 10 

grandmother, my mama here. 11 

  MS. TANNER:  Okay.  Can you help us 12 

understand about your time in Florida and 13 

how that fits with Ms. Labarr? 14 

  MR. BLACKMON:  Well, Ms. Labarr, she's 15 

from Binghamton. 16 

  MS. TANNER:  She's from Binghamton? 17 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 18 

  MS. TANNER:  Did you go to Florida 19 

while you were still with her or after you 20 

left her? 21 

  MR. BLACKMON:  After I left her and 22 

came down here, then I went to Florida. 23 

  MS. TANNER:  Okay.  So just so I'm 24 

understanding, you came down here when it 25 
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was warm. 1 

  MR. BLACKMON:  Warm, yeah. 2 

  MS. TANNER:  And then you went to 3 

Florida? 4 

  MR. BLACKMON:  Yeah, I went to 5 

Florida, yeah, and I left my old lady and 6 

went to Florida. 7 

  MS. TANNER:  Okay.  And when you say 8 

you left your old lady, who is that we're 9 

talking about? 10 

  MR. BLACKMON:  My girlfriend. 11 

  MS. TANNER:  Okay.  12 

  MR. BLACKMON:  She didn't want to help 13 

me get a job working with her at Black & 14 

Decker. 15 

  MS. TANNER:  Can you remind me of her 16 

name again? 17 

  MR. BLACKMON:  Ms. Erma Williams. 18 

  MS. TANNER:  Okay.  And she's the one 19 

you left to go to Florida? 20 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  I left her and 21 

went to Florida. 22 

  MS. TANNER:  Okay.   23 

  MR. BLACKMON:  I lived with her on Old 24 

Garner Road back in the days. 25 
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  MS. TANNER:  Okay.   1 

  MR. BLACKMON:  It's been a long, long, 2 

long time. 3 

  MS. TANNER:  Okay. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  When you first came 5 

to Raleigh, do you remember where you went? 6 

  MR. BLACKMAN:  I know I got -- let's 7 

see, oh, yeah.  I was in Lumberton, then I 8 

came to Raleigh.  I can't hardly remember.  9 

It's been a long time.  I can't even hardly 10 

get my thoughts together on that. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Okay. 12 

  MS. TANNER:  A long, long time.   13 

  MR. BLACKMON:  It's like my thoughts, 14 

everything just fade away. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  All right. 16 

  MS. MCNEILL:  I understand.   17 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you know why you 18 

came to Raleigh? 19 

  MR. BLACKMON:  When I was in Central 20 

Prison, they sent me to Dorothea Dix, then 21 

I start living in Raleigh. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  Had you been to 23 

Raleigh before that? 24 

  MR. BLACKMON:  Never in my life, no. 25 
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Was my first time, ever, ever, ever.  No.  1 

After Dorothea Dix, I mean, I found an 2 

apartment, place, found a little lady and I 3 

moved in with her and tried to live since 4 

then.  That was about it. 5 

  MS. BRIDENSTINE:   Live with who?  You 6 

said "her." 7 

  MR. BLACKMON:  Her, yeah. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Are you talking 9 

about -- 10 

  MR. BLACKMON:  Erma. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Erma, okay. 12 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever live at 14 

the YMCA in Binghamton? 15 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, I did, yeah, 16 

I did, yeah, I did, yeah. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  When was that; do 18 

you remember that? 19 

  MR. BLACKMON:  I don't remember that 20 

neither.  It's been a long time. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember ever 22 

getting in trouble, like criminal cases in 23 

Binghamton for anything? 24 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah.  I stole a 25 
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fur coat out of the window. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 2 

  MR. BLACKMON:  A mink.  I went in the 3 

window.  I was walking down the street, 4 

seen the coat in the shop, right?  Then 5 

went back, I walked in, took the coat, put 6 

it in my arms and walked out, then ran 7 

around the road, right around the corner.  8 

The police came and they seen I had a coat 9 

and a bag.  I said they wouldn't do 10 

nothing, right?  I had it all wrapped 11 

around my arm.  They seen it, they stopped.  12 

"(Indiscernible) go, buddy?  Where did you 13 

get that from?"  I said "Nowhere."  So they 14 

took me to jail. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember any 16 

other criminal cases after that from 17 

Binghamton? 18 

  MR. BLACKMON:  No, no, I don't 19 

remember none, no, not none. 20 

  MS. BRIDENSTINE:  Who's Allen 21 

Thompson? 22 

  MR. BLACKMON:  That's my best friend, 23 

my buddy, my best friend, I mean, me and 24 

him, we was in the hospital together there 25 
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in Binghamton, New York. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  You were in the 2 

hospital with him? 3 

  MR. BLACKMON:  Both was in there 4 

together.  He's an old Vietnam, what do 5 

they call them, Vietnam -- 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Vet? 7 

  MR. BLACKMON:  Yeah, vet, yeah. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 9 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  So he was at the 11 

Binghamton Psychiatric Center? 12 

  MR. BLACKMON:  We were both there.  We 13 

was on the same block, same tier, yeah. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  So when we've spoken 15 

to you before, you mentioned that you 16 

stayed at a place that was called On The 17 

Hill? 18 

  MR. BLACKMON:  They called it 19 

Binghamton up on the hill. 20 

  MS. BRIDENSTINE:  Up on the hill? 21 

  MR. BLACKMON:  Up on the hill, yeah. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  And that's 23 

the same one you're talking about now with 24 

Mr. Thompson? 25 
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  MR. BLACKMON:  Yeah.  We was over 1 

there together. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever see Mr. 3 

Thompson in North Carolina? 4 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, many times, 5 

yeah. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Where did you see 7 

him? 8 

  MR. BLACKMON:  In Lumberton. He stayed 9 

in Lumberton, and I didn't even know it 10 

until -- when I came back from there, I 11 

didn't even know it that it was him.  When 12 

I looked closer I said, damn, that's T-boy.  13 

We say, "Oh, yeah.  Hey, what's up man?"  14 

It's been a long time seeing me, you know. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Yeah. 16 

  MR. BLACKMON:  And I was just walking 17 

through then. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  When was the last 19 

time you saw him in Binghamton? 20 

  MR. BLACKMON:  It's been -- he got 21 

sick.  It's been a long time. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  Since -- 23 

  MR. BLACKMON:  I hope he's -- about 24 

four, five, eight, six or seven, eight 25 
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years ago. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  So the last 2 

time you saw him was six or seven or eight 3 

years ago? 4 

  MR. BLACKMON:  It's been a long time, 5 

though. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  When he was in 7 

Binghamton and you were in Binghamton? 8 

  MR. BLACKMON:  We was there together 9 

at the hospital.  That's where I met him, 10 

at the hospital, but then when I was coming 11 

down here to Raleigh, Lumberton, I seen 12 

him.  I started talking to him, and we just 13 

came to be the most best friends in the 14 

world, yeah. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you know that he 16 

was in North Carolina at that point? 17 

  MR. BLACKMON:  No.  I didn't know 18 

nothing, no, until I see him sitting on the 19 

porch when I was coming through Lumberton, 20 

then I found out that he lived there.  All 21 

his family gone and dead, too. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  Now when you saw him 23 

in Lumberton and you were surprised to see 24 

him -- 25 
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  MR. BLACKMON:  Yeah, I was. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  -- when was the last 2 

time before that you'd seen him? 3 

  MR. BLACKMON:  Never.  Since then, no 4 

time, and it's been years, years, and 5 

years.  He used to send me Christmas boxes 6 

and stuff, but I believe he's got his stuff 7 

together and he lives somewhere else now.  8 

he don't stay in Lumberton no more neither. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did you ever 10 

see Allen Thompson in Raleigh? 11 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, I did. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Where did you see 13 

him in Raleigh? 14 

  MR. BLACKMON:  He was outdoors sitting 15 

on the porch when I was walking down the 16 

street and I seen him.  I said, damn, 17 

that's T-boy.  Yeah, that's him.  "What's 18 

going on man?" I said to him.  "Where you 19 

been?"  I said "I've been everywhere."  20 

He's a real good friend of mine. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 22 

where you were when you saw him in Raleigh, 23 

like where were you staying at that point? 24 

  MR. BLACKMON:  I'm saying -- where, in 25 
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Raleigh? 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh, when you saw 2 

him on the porch. 3 

  MR. BLACKMON:  I saw him on the porch 4 

in Lumberton. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  Oh, in Lumberton, 6 

okay. 7 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  That's where his 8 

family, people -- that's where he's from.  9 

We're from the same location. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did you ever 11 

see him in Raleigh? 12 

  MR. BLACKMON:  No, never, no, never. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  How long were you in 14 

Florida for; do you remember that? 15 

  MR. BLACKMON:  I'd say it's about 16 

three or four days, that's all. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Where did you go 18 

after that? 19 

  MR. BLACKMON:  I didn't have nowhere 20 

to go, and I was all out of money.  The 21 

police -- I told them, I said "I need my 22 

medication," so with they did, they took me 23 

to a hospital there in Florida somewhere. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Hospital? 25 
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  MR. BLACKMON:  Yeah.  I can't remember 1 

the name of the place, but I was there, but 2 

I know that I stayed there for about four, 3 

five days, then I discharged myself and 4 

came out and went on about my business and 5 

came back down to North Carolina to get 6 

together with my lady. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  Which lady? 8 

  MR. BLACKMON:  Erma. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  How many 10 

times have you been to Florida? 11 

  MR. BLACKMON:  Just once in my life.  12 

No other time.  Just once. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  So you went from 14 

Florida to -- 15 

  MR. BLACKMON:  Back to Raleigh. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Back to Raleigh -- 17 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  -- to be with Erma.  19 

So other than New York and North Carolina 20 

and Florida, and you said you were in 21 

Atlanta for a little bit, Atlanta for a 22 

little bit? 23 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  About two or 24 

three days, that's all. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  Two or three days? 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  And what were you 3 

doing over there?  How did you get there? 4 

  MR. BLACKMON:  I had money because I'd 5 

been working at Black & Decker at the time 6 

when all this took place. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 8 

  MR. BLACKMON:  And I got money from my 9 

job.  She's the one that helped me get a 10 

job working with her. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  So you went -- 12 

correct me if I'm wrong, I don't want to -- 13 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  -- say anyting 15 

wrong.  You went to Atlanta when you were 16 

working at Black & Decker? 17 

  MR. BLACKMON:  No.  I quit my job at 18 

Black & Decker. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 20 

  MR. BLACKMON:  Then I went to Florida, 21 

Atlanta. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 23 

  MR. BLACKMON:  And then from there, 24 

stayed there for a little while, then came 25 
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on back and moved in back in with her. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  So you went from 2 

Black & Decker, quit your job, went to 3 

Florida -- 4 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  -- went to Atlanta? 6 

  MR. BLACKMON:  Yeah, Atlanta. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  And then came  8 

 back -- 9 

  MR. BLACKMON:  Came back to North 10 

Carolina. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 12 

  MR. BLACKMON:  Moved back here with my 13 

old lady, Erma. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  So what did you do 15 

at Black & Decker? 16 

  MR. BLACKMON:  We was like -- I was 17 

like a custodian, custodian, and she was 18 

doing custodian work, too. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  Who was? 20 

  MR. BLACKMON:  Erma. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you guys work 22 

there together? 23 

  MR. BLACKMON:  Together, yeah.  She's 24 

the one that helped me get a job because I 25 
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couldn't read and write.  She helped me get 1 

the job working with her.  We were working 2 

together then. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  How long did you 4 

work at Black & Decker for? 5 

  MR. BLACKMON:  It's been a good while, 6 

too.  Ever since that mess they said I did 7 

was going on. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember how 9 

long you worked for, how long you had the 10 

job for? 11 

  MR. BLACKMON:  Well, I'd say about 12 

eight or seven months. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember who 14 

hired you for that job? 15 

  MR. BLACKMON:  I don't remember 16 

nothing.  She got me the job.  She had to 17 

fill out the contract.  Then when she 18 

filled out the contract they notified me, 19 

then we started working together. 20 

  MS. BRIDENSTINE:  When you say you 21 

worked with Erma, did you guys do your 22 

shifts together? 23 

  MR. BLACKMON:  Oh, yes.  Sometimes she 24 

helped me.  Sometimes I helped her. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  Did anything ever 1 

happen there, any sort of problems with a 2 

woman working there? 3 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, yeah. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  What was that? 5 

  MR. BLACKMON:  A lady, she had a 6 

vacuum machine, right? 7 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 8 

  MR. BLACKMON:  And then you know how 9 

the things get messed up at the bottom? 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 11 

  MR. BLACKMON:  So I was in the room 12 

where she was at fixing the vacuum machine, 13 

and she enticed me, stuck her legs and her 14 

foot up on -- I was sitting down, took her 15 

legs and sitting on the thing, right.  I 16 

was rubbing her leg, then later on she -- 17 

then later on, the next day, she told the 18 

boss and the boss man, they fired me and 19 

said "You got to find a new job somewhere 20 

else.  You fired." 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  So you were 22 

fired? 23 

  MR. BLACKMON:  Yeah, because I was 24 

enticement by the lady, by the young girl. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  Earlier, you said 1 

you quit -- 2 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  -- but -- 4 

  MR. BLACKMON:  I had to quit because 5 

he said I was in error. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Do you 7 

remember the lady's name? 8 

  MR. BLACKMON:  I don't remember 9 

nothing.  It was a long time.  I don't 10 

remember nothing.  I don't remember 11 

nothing. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  What happened after 13 

you were fired?  What happened next?  Where 14 

did you go? 15 

  MR. BLACKMON:  I went back to live 16 

with my old lady.  And then the police put 17 

that charge on me, then they locked up at 18 

Dorothea Dix. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember how 20 

much time happened between the firing at 21 

Black & Decker for the lady and the 22 

Dorothea Dix? 23 

  MR. BLACKMON:  This has been a long 24 

time.  I can't remember none of that.  I 25 
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can't remember none of it.  I understood 1 

that girl, she (indiscernible).  She put 2 

her legs on my knee, started rolling her 3 

legs, then later on, the next day she told 4 

the boss that I was trying to entice her.  5 

She enticed me. 6 

  MS. TANNER:  I'm sorry, you said there 7 

was -- she was working on a vacuum? 8 

  MR. BLACKMON:  You know how you  9 

 vacuum -- 10 

  MS. TANNER:  Uh-huh. 11 

  MR. BLACKMON:  -- you got a 12 

(indiscernible) on the bottom you got to 13 

take it off -- 14 

  MS. TANNER:  Right. 15 

  MR. BLACKMON:  -- put it back on, she 16 

took her vacuum, bring it to me in the 17 

room, right?  And when she brought in the 18 

room she said "I can't fix the vacuum.  Can 19 

you fix that?"  "Yes, I'll fix it."  So she 20 

took her leg up and then put it on my foot, 21 

right, and I start rubbing her leg, and I 22 

said, no, I'm not going to start that, then 23 

I fixed her vacuum.  I went on about my 24 

business. 25 
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  MS. TANNER:  Do you remember like what 1 

building you were working in? 2 

  MR. BLACKMON:  No.  It was some -- oh, 3 

at Black & Decker? 4 

  MS. TANNER:  Uh-huh. 5 

  MR. BLACKMON:  I can't remember the -- 6 

they tore that building down.  It's not up 7 

no more now. 8 

  MS. TANNER:  Okay. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 10 

where it was? 11 

  MR. BLACKMON:  It was on a boulevard 12 

in Raleigh somewhere, somewhere on the 13 

boulevard. 14 

  MS. TANNER:  What did they do with 15 

that building? 16 

  MR. BLACKMON:  Huh? 17 

  MS. TANNER:  What did they do?  What 18 

did Black & Decker do? 19 

  MR. BLACKMON:  Oh, they make like 20 

sewing machines, (indiscernible) machine, 21 

battery, flashlights.  They make all kinds 22 

of little equipment stuff that they make 23 

there. 24 

  MS. TANNER:  Is that what they made in 25 
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the building you cleaned? 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, yeah, yeah, 2 

yeah.  That was the only building that was 3 

up there. 4 

  MS. TANNER:  Okay. 5 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 6 

  MS. TANNER:  Did you ever clean any 7 

other buildings for them? 8 

  MR. BLACKMON:  No, never, no.  9 

(indiscernible). 10 

  MS. TANNER:  Did you go to the same 11 

place every day for work? 12 

  MR. BLACKMON:  Yeah, every day, same 13 

place. 14 

  MS. TANNER:  Okay.  And Erma went with 15 

you? 16 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  We both -- we 17 

were at the same job.  She had -- she was 18 

working downstairs, and I was working 19 

upstairs. 20 

  MS. TANNER:  Okay. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever work 22 

anywhere else other than Black & Decker? 23 

  MR. BLACKMON:  When I was in Syracuse, 24 

New York I worked at -- they call hot dogs, 25 
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hamburger, what do they call them? 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Like a restaurant  2 

 or -- 3 

  MR. BLACKMON:  No.  It's like a 4 

McDonald's. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 6 

  MR. BLACKMON:  Making hot dogs and 7 

patties and stuff on the grill machine. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 9 

  MR. BLACKMON:  Had a job doing that. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember when 11 

that was? 12 

  MR. BLACKMON:  No.  I was young back 13 

then.  I don't remember that. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  Other than Black & 15 

Decker and that job, did you work anywhere 16 

else? 17 

  MR. BLACKMON:  No.  That was in 18 

Syracuse, Black & Decker and nowhere else.  19 

That was it. 20 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever know a 21 

Barbara in Raleigh anywhere? 22 

  MR. BLACKMON:  Barbara?  No, I don't 23 

know no Barbara.  Barbara, Barbara who? 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Just if you ever 25 



64 

 

knew anyone named Barbara. 1 

  MR. BLACKMON:  Never in my life, no. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 3 

anything happening at a library? 4 

  MR. BLACKMON:  In Raleigh? 5 

  MS. BRIDENSTINE:  Yeah, like a problem 6 

with a librarian? 7 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  What was that? 9 

  MR. BLACKMON:  That was -- yeah.  I 10 

went to the library and -- see, I like to 11 

have sex.  See what I'm saying? 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 13 

  MR. BLACKMON:  And my lady, she wasn't 14 

giving me, feeding me the way I needed, 15 

right?  But I was in no (indiscernible) 16 

bad, rough and tough, I didn't have like 17 

that relationship, sex, sex, sex.  So one 18 

day she wouldn't please me, right?  So I 19 

went to the library and I was sitting down 20 

looking at the girls.  I was 21 

(indiscernible), right, and I was going 22 

like that, rubbing myself, and then she 23 

called her -- called the house where she 24 

was at and told her sister.  And then when 25 



65 

 

they told her sister, the two officers, the 1 

same -- Munday and the other guy, they came 2 

to get me and then they took me to the 3 

hospital out there in Raleigh somewhere.  I 4 

don't know which one it was. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  On what? 6 

  MR. BLACKMON:  To the hospital in 7 

Raleigh. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 9 

  MR. BLACKMON:  I don't know which one 10 

it was.  Then they put me in Dorothea Dix. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did anything 12 

else happen with that trip to Dorothea Dix? 13 

Did anyone say that anything else had been 14 

going on that led to you going there? 15 

  MR. BLACKMON:  No. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Was it just the 17 

librarian or was it anything else? 18 

  MR. BLACKMON:  Huh? 19 

  MS. BRIDENSTINE:  Was it just the 20 

librarian the led to your being put in 21 

Dorothea Dix at that time? 22 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  Was there anything 24 

else with anyone? 25 
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  MR. BLACKMON:  I'm saying the two 1 

officers wanted to arrest me.  They're the 2 

ones that came and got me. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 4 

  MR. BLACKMON:  Those two, the same one 5 

that told lies, allegations about me. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  What about with 7 

Erma, did you ever have any problems with 8 

her? 9 

  MR. BLACKMON:  No, no.  I loved that 10 

girl, man.  We was groovy together.  I 11 

loved her.  She'd know it, too. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever 13 

threaten her with a knife? 14 

  MR. BLACKMON:  Hell, no, no way.  No, 15 

no way.  No woman have I ever threatened 16 

with a knife, and I had never killed no 17 

woman never ever in my life. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did you ever 19 

have any problems with Erma's sister, 20 

Yvette? 21 

  MR. BLACKMON:  No, no, no, no.  We 22 

never had no problems, no. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  You mentioned the 24 

detectives that you were -- you talking 25 
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about Munday? 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah, Holder and Munday 2 

and -- those are the ones that came to get 3 

me when they first took me to the hospital 4 

in Raleigh.  Then from the hospital they 5 

put me in Dorothea Dix. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  When was that? 7 

  MR. BLACKMON:  I don't know.  It's 8 

been a long time.  I can't remember. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  Was it the time that 10 

you were just talking about with the 11 

problem with the librarian or was it a 12 

different time? 13 

  MR. BLACKMON:  It was the time with 14 

the librarian. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 16 

meeting with Detectives Holder and Munday? 17 

  MR. BLACKMON:  Huh? 18 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 19 

meeting with Detectives Holder and Munday 20 

at the Raleigh Police Department? 21 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, yeah, yeah, 22 

yeah, yeah.  They came and got me when I 23 

was there with my lady.  They told me to 24 

come down to the office and talk to them.  25 
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That's when I went in and talked to them.  1 

Then after that they didn't -- then they 2 

said "We going to put --," I can't say the 3 

whole lot -- I can't remember what was 4 

going on back then, a whole lot of stuff.  5 

I can't remember. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you -- why did 7 

you meet with them?  Why did you go and 8 

meet with them? 9 

  MR. BLACKMON:  The polices? 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 11 

  MR. BLACKMON:  They came to me.  I 12 

didn't go to them because Yvette -- they 13 

called the police to tell them what I was 14 

doing, right?  When they came, Munday and 15 

Holder, they came and got me and they took 16 

me up to the hospital somewhere in -- 17 

medical hospital up there in Raleigh.  Then 18 

from the medical hospital, then they went 19 

to Dorothea Dix. 20 

  MS. TANNER:  Was that the first time 21 

you had ever seen Munday and Holder? 22 

  MR. BLACKMON:  Yeah, the first time.  23 

Never seen them -- never, never, never -- 24 

the first time. 25 
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  MS. TANNER:  Okay. 1 

  MR. BLACKMON:  But the second time, I 2 

seen them plainly -- I haven't seen them 3 

like in the first time. 4 

  MS. TANNER:  Okay. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  When was the next 6 

time you saw them?  When was the next time 7 

you saw them? 8 

  MR. BLACKMON:  When they told me to 9 

come down and talk to them at the office.  10 

I went down there. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Did they tell you 12 

why they wanted to talk to you? 13 

  MR. BLACKMON:  They said -- they're 14 

trying -- I know they didn't tell anything 15 

until I got there.  They started showing me 16 

some pictures and stuff, pictures of a guy, 17 

but they didn't have a picture of me.  They 18 

just had a dashiki that they said that they 19 

found that I was wearing, you know, when 20 

they said I was supposed to have killed 21 

that girl.  I never killed nobody in my 22 

natural life, nobody, black or white. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you remember 24 

about meeting with Detectives Holder and 25 
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Munday? 1 

  MR. BLACKMON:  I know one thing, 2 

everything that they said out of their 3 

mouth I repeat it.  Everything they said I 4 

repeat it, out of their mouth, I repeat it 5 

after what they said, everything. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Why is that? 7 

  MR. BLACKMON:  They just kept -- they 8 

-- kind of guy that was nice 9 

(indiscernible), nothing. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Well, why did you do 11 

that? 12 

  MR. BLACKMON:  Huh? 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Why did you do that? 14 

  MR. BLACKMON:  Do what? 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Why did you repeat 16 

what they were saying? 17 

  MR. BLACKMON:  Because they had my 18 

mind all messed up, that's why, when they 19 

had me on all that medication.  Other than 20 

that, I was great. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Why do you think 22 

that they wanted to talk to you?  Why do 23 

you think they were wanting to talk to you? 24 

  MR. BLACKMON:  Because they needed 25 



71 

 

somebody to put that case on so that -- on 1 

somebody so that they can put in a high 2 

position and get more money, and that's 3 

what they did. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  Did Detectives 5 

Munday and Holder, did they ever give you 6 

anything? 7 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, they did.  8 

They gave me money.  They bought me 9 

hamburgers, hot dogs, and all that stuff. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Anything else? 11 

  MR. BLACKMON:  Let me see, and they 12 

gave me some money to buy a little baby 13 

doll, a doll to give that girl up there at 14 

Dix, Dorothea Dix, too, hospital.  Her name 15 

was Debra Springer. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  And who was Debra 17 

Springer? 18 

  MR. BLACKMON:  She's a girl that I -- 19 

ever since I've been over there at Dorothea 20 

Dix Hospital. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Have you seen her 22 

since Dorothea Dix? 23 

  MR. BLACKMON:  I haven't -- never, 24 

never.  Don't know where the hell she at. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  Was Debra Springer, 1 

was she black? 2 

  MR. BLACKMON:  Yeah, she was black, 3 

yeah. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember how 5 

old she was at the time, approximately? 6 

  MR. BLACKMON:  She was young, about my 7 

age back then. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Other than -- 9 

  MR. BLACKMON:  She's old now. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  So other than the 11 

buying you food and money for a baby doll. 12 

Did they ever give you anything or buy you 13 

anything other than that? 14 

  MR. BLACKMON:  No, no.  Then they 15 

called me down to the station and started 16 

talking a bunch of lies and everything.  It 17 

was crazy. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you know 19 

anything about the case that they were 20 

talking to you about? 21 

  MR. BLACKMON:  I didn't know nothing 22 

until they told me, and then I went along 23 

with every word what they say, what they 24 

did, I admitted to it.  Took me five, six 25 
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damn times to get me to plead guilty to 1 

court for something I didn't do.  I waited 2 

until the last damn moment that I -- I was 3 

so messed up on that medication at old 4 

Central Prison I would have said anything 5 

out of my mouth.  I was like a zombie. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Have you ever heard 7 

anything about that case at St. Augustine's 8 

before you met with Detectives Holder and 9 

Munday? 10 

  MR. BLACKMON:  No, nothing, no, 11 

nothing, nothing. 12 

  MS. TANNER:  Mr. Blackmon, we were 13 

just talking about the librarian, and you 14 

said that somebody called.  Who did they 15 

call? 16 

  MR. BLACKMON:  No, I believe she 17 

called my old lady, and Yvette, the phone, 18 

and they told her what was going on.  They 19 

called up the police, Holder and Munday, 20 

they came, and then they took me to a 21 

hospital somewhere out there in Raleigh.  22 

Then from there, then they took me to 23 

Dorothea Dix last. 24 

  MS. TANNER:  Okay.  And who took you 25 
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there? 1 

  MR. BLACKMON:  Holder and Munday. 2 

  MS. TANNER:  Okay.  Was there ever a 3 

time that they took a picture of you when 4 

you were meeting with them? 5 

  MR. BLACKMON:  No, not that I know of, 6 

no. 7 

  MS. TANNER:  Okay.   8 

  MR. BLACKMON:  Never. 9 

  MS. TANNER:  And that was the first 10 

time you'd ever seen Holder and Munday? 11 

  MR. BLACKMON:  Yes, yeah, the first 12 

time I ever seen them. 13 

  MS. TANNER:  And this is after the 14 

incident with the librarian? 15 

  MR. BLACKMON:  Yeah, with the 16 

librarian. 17 

  MS. TANNER:  Okay.  How many times did 18 

you go to the library? 19 

  MR. BLACKMON:  I been there about once 20 

or twice, that's all. 21 

  MS. TANNER:  Okay.   22 

  MS. BRIDENSTINE:  Did Detectives 23 

Munday and Holder or anyone with Raleigh 24 

Police ever have you do anything other than 25 
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talking to them? 1 

  MR. BLACKMON:  No.  No, nothing. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Did they ever have 3 

you participate in any sort of like a 4 

lineup or anything like that? 5 

  MR. BLACKMON:  Oh, they did.  That was 6 

in Raleigh, yeah. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  What was that? 8 

  MR. BLACKMON:  They had me in a 9 

lineup. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Can you tell me 11 

about that?  What do you remember about 12 

that? 13 

  MR. BLACKMON:  I know all the guys in 14 

there didn't look nothing like me. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you mean? 16 

  MR. BLACKMON:  They say -- when they 17 

try for somebody, they try to get somebody 18 

to look like you, see if you're the person, 19 

right?  And they had this black girl, I 20 

can't remember, I don't remember who she 21 

is, and she's the one that picked me out.  22 

She said, "Yeah, that's the guy right 23 

there."  I never even seen her a day in my 24 

life. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  So did you see her? 1 

  MR. BLACKMON:  No, I never seen her.  2 

They had me on a lineup. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  What did the lineup 4 

look like? 5 

  MR. BLACKMON:  Nobody didn't look like 6 

me.  We didn't look alike. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  So describe what 8 

this lineup -- 9 

  MR. BLACKMON:  You know about -- you 10 

know how -- 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Talk me through it 12 

from start to finish.  What was it? 13 

  MR. BLACKMON:  We were lined up about 14 

five or six.  They put us in a lineup, 15 

right?  They had some witness that tried to 16 

testify if that was the person or not.  And 17 

then that's what it was with that girl when 18 

she said I did what I said (indiscernible) 19 

I did.  And I never seen her in my life. 20 

  MS. TANNER:  Were you able to see her?  21 

Were you able to see this person? 22 

  MR. BLACKMON:  I never seen her in my 23 

life, no, never in my life. 24 

  MS. TANNER:  Okay.  During the  25 
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 lineup -- 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 2 

  MS. TANNER:  -- were you able to see 3 

her? 4 

  MR. BLACKMON:  You couldn't see 5 

nothing. 6 

  MS. TANNER:  Okay. 7 

  MR. BLACKMON:  They hid behind a, you 8 

know, the glass wall. 9 

  MS. TANNER:  Okay. 10 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  So you were there 12 

with other people? 13 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah.  They had us 14 

on the lineup. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Where was this? 16 

  MR. BLACKMON:  In Raleigh. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 18 

where? 19 

  MR. BLACKMON:  No.  Someplace in 20 

Raleigh where they be lining people up.  I 21 

don't know where, though.  They be lining 22 

people up trying to find men guilty, not 23 

guilty for some of the other cases, stuff 24 

like that. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember when 1 

this happened? 2 

  MR. BLACKMON:  No.  I don't really 3 

know nothing.  It's been a long time. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  Was this after you 5 

met Detective Munday and Holder or before? 6 

  MR. BLACKMON:  It was after they had 7 

me on the lineup.  Detective Holder and 8 

Munday, they were there, too, when they had 9 

me on the lineup. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Both of them were 11 

there? 12 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Did anyone tell you 14 

any reason why they wanted you to do this 15 

lineup? 16 

  MR. BLACKMON:  Huh? 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Did anyone tell you 18 

about why they wanted you to do this 19 

lineup? 20 

  MR. BLACKMON:  Well, they told me, 21 

they said "They want you to go get a 22 

lineup, see if you're the guy that killed 23 

that girl or not," so I said yes.  I went 24 

to get a lineup and then that was it.  Then 25 
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they said the girl point me out, right?  1 

Then they said I was the guy that did what 2 

they said I did.  And I never did nothing 3 

like that in my life. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you know which 5 

girl it was? 6 

  MR. BLACKMON:  No.  Some girl -- I 7 

don't know where the hell they find her, 8 

where they got her from.  I never seen her 9 

never in my life. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Had you ever been in 11 

a lineup before? 12 

  MR. BLACKMON:  Never. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Not Florida or -- 14 

  MR. BLACKMON:  Never, never. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  -- New York? 16 

  MR. BLACKMON:  Never, never, never.  17 

Oh, yeah, when I was in Syracuse, New York, 18 

yeah.  No, never, no, I've never been in a 19 

lineup.  This is the first time since I've 20 

been down here in North Carolina. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Where were you 22 

staying when you did the lineup?  Where 23 

were you living at the time? 24 

  MR. BLACKMON:  I was in Central Prison 25 
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when they had all that lineup and putting 1 

all that -- giving me all that medicine 2 

like I was a zombie and can't think.  I was 3 

in the CP when all that took place. 4 

  MS. TANNER:  Is your medicine 5 

different now than when you were in Central 6 

Prison? 7 

  MR. BLACKMON:  Yeah, it's different. 8 

  MS. TANNER:  Okay. 9 

  MR. BLACKMON:  They had me all drug up 10 

back then.  I couldn't think, function.  I 11 

was a zombie, couldn't think, function, 12 

nothing when I was going to court.  It took 13 

them about four, five times to get me to 14 

plead guilty to something I didn't do.  And 15 

they didn't even give me no plea bargain, 16 

no nothing. 17 

  MS. TANNER:  In comparison, how does 18 

your medicine make you feel now? 19 

  MR. BLACKMON:  Actually, I really 20 

don't need it, but I just take it anyway. 21 

  MS. TANNER:  Okay. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  Tell us about 23 

Dorothea Dix, what was it like there? 24 

  MR. BLACKMON:  It was a nice place.  25 
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It wasn't too bad. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever have 2 

any problems there? 3 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah.  An officer 4 

pulled a knife, I don't know, when I was up 5 

there. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  An officer pulled a 7 

knife? 8 

  MR. BLACKMON:  No, I mean a nurse, a 9 

nurse.  He pulled a knife, and I beat him 10 

on his shoulder.  That was in the news in 11 

Raleigh, in the news.  There were two back 12 

in the days.  All of that was on the news, 13 

in the newspaper. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  What happened around 15 

that?  What do you remember from that? 16 

  MR. BLACKMON:  Huh? 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Tell us more about 18 

that.  What do you remember from that? 19 

  MR. BLACKMON:  All I know is that -- I 20 

can't hardly remember nothing for that.  I 21 

can't hardly remember.  It's been a long 22 

time. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  Did anything happen 24 

as a result of that? 25 
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  MR. BLACKMON:  Oh, yeah.  I bit the 1 

guy on his back and then -- and we went to 2 

court.  It was in the newspaper.  We went 3 

to court.  They said he couldn't work 4 

around no mental hospital peoples no more.  5 

They fired him. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you remember 7 

about court, going to court? 8 

  MR. BLACKMON:  Where? 9 

  MS. BRIDENSTINE:  For this case, for 10 

the case you're talking about with the 11 

nurse at Dorothea Dix. 12 

  MR. BLACKMON:  No, I didn't go to 13 

court.  I didn't go to court.  I can't 14 

remember who the lady was.  All that stuff 15 

was in the newspaper.  I can't remember 16 

when that was neither. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you mean 18 

"the lady"? 19 

  MR. BLACKMON:  I can't remember -- all 20 

that stuff was in the newspaper, the girl 21 

that said -- the one that said that I did 22 

that, she was wrong, too.  I never killed 23 

nobody. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Other than that 25 
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incident with the nurse with the knife, did 1 

anything ever -- else happen at Dorothea 2 

Dix? 3 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, yeah, yeah. 4 

We went to court.  Everybody went to court. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you mean? 6 

  MR. BLACKMON:  On that charge because 7 

there was some lawyer I was talking to, she 8 

told me, she said "Lay low and be cool."  9 

Then after that we went to court, and then 10 

they found that he was guilty for doing 11 

what he did.  They fired him and said he 12 

can't work at no institution in the state 13 

no more all throughout North Carolina.  He 14 

lost his job.  That was in the newspaper 15 

back in the days, too.  And they 16 

(indiscernible) -- just like that -- 17 

remember that Floyd guy, that Floyd guy 18 

that got all that money for being assaulted 19 

in Dorothea Dix?  We got the same same 20 

thing, same identical case. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Which guy? 22 

  MR. BLACKMON:  Floyd. 23 

  MS. TANNER:  Floyd. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Floyd. 25 
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  MR. BLACKMON:  He's the one that got  1 

 -- had -- Dorothea Dix and stuff like that.  2 

He went to Florida and stuff 3 

(indiscernible) that money.  He got the 4 

same identical case. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  What happened with 6 

his? 7 

  MR. BLACKMON:  Huh? 8 

  MS. BRIDENSTINE:  What happened with 9 

his case? 10 

  MR. BLACKMON:  His case was like my 11 

case. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Other than that 13 

incident with the knife, did anything else 14 

happen at Dorothea Dix? 15 

  MR. BLACKMON:  No, nothing happened. 16 

After I bit him on his back, he put the 17 

knife up then they then brought a charge 18 

against me, and I told my lawyer, I can't 19 

remember her name back then.  I went to 20 

court on that. 21 

  MS. TANNER:  You had a lawyer back 22 

then? 23 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  I can't remember 24 

who it was.  It's been a long time. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  You said "her name."  1 

Was it a woman or a man? 2 

  MR. BLACKMON:  Oh, it was a man, 3 

Officer -- like a nurse that worked there.  4 

It was man. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you have any 6 

other problems at Dorothea Dix? 7 

  MR. BLACKMON:  I have none, no, I 8 

don't.  Other than that, everything was 9 

(indiscernible), no problems. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you belong to any 11 

religious organizations? 12 

  MR. BLACKMON:  I'm a Muslim and a 13 

Hebrew. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  How long have you 15 

been a Muslim? 16 

  MR. BLACKMON:  And a Hebrewite, too. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 18 

  MR. BLACKMON:  Been for a little 19 

while, since I've been locked up.  I was 20 

when I was on the streets, but I didn't 21 

practice it, though. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  It was what? 23 

  MR. BLACKMON:  I said I was when I was 24 

on the streets, but I never did practice, 25 
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though. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you mean? 2 

  MR. BLACKMON:  My religion.  I was a 3 

Muslim on the streets, but I never 4 

practiced, practiced my religion, yeah. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  How long have you 6 

been a Muslim? 7 

  MR. BLACKMON:  Good little while, not 8 

too long. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  And what do you mean 10 

by you said Hebrew, Hebrewite? 11 

  MR. BLACKMON:  Israelite, Hebrew 12 

Israelite. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever attend 14 

any religious organizations in Raleigh? 15 

  MR. BLACKMON:  No, not none, no, not 16 

none. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  When you were in 18 

Raleigh and you weren't in Dorothea Dix, 19 

where did you live? 20 

  MR. BLACKMON:  Huh? 21 

  MS. BRIDENSTINE:  When you were living 22 

in Raleigh, but you weren't at Dorothea  23 

 Dix -- 24 

  MR. BLACKMON:  Oh, I was staying with 25 
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my girlfriend, Erma.  We was living 1 

together. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever live 3 

anywhere other than that? 4 

  MR. BLACKMON:  No. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  How did you meet 6 

Erma? 7 

  MR. BLACKMON:  Through a friend from 8 

Dorothea Dix. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  And what -- how did 10 

-- what do you mean through a friend?  Tell 11 

me about that. 12 

  MR. BLACKMON:  I can't remember his 13 

name.  A friend of mine, he said he got a 14 

little girlfriend, you know, he want me to 15 

meet, so when I met her, I went to her 16 

house and we started living together. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember when 18 

that was? 19 

  MR. BLACKMON:  No.  It's been a long 20 

time.  I can't really remember nothing no 21 

more.  Also getting old. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  When did you first 23 

grow a beard? 24 

  MR. BLACKMON:  I had a beard all my 25 
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life.  I never shave. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  You never shave? 2 

  MR. BLACKMON:  No, never. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  Why do you wear a 4 

beard? 5 

  MR. BLACKMON:  It brings out my 6 

identity. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  It what? 8 

  MR. BLACKMON:  It brings out my 9 

identity. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you mean? 11 

  MR. BLACKMON:  My focus, that's all. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  And how tall are 13 

you? 14 

  MR. BLACKMON:  I don't know that 15 

neither, about six/five, five, five, six, 16 

something like that, in between. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  I know we talked a 18 

little bit about this before, but when -- 19 

you've mentioned before that you had some 20 

sort of a uniform that you used to wear, a 21 

uniform? 22 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  What is that?  What 24 

does that look like? 25 
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  MR. BLACKMON:  It's just like a -- you 1 

know how elephant pants look? 2 

  MS. BRIDENSTINE:  I think so.  They're 3 

tight at the ankle? 4 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  They're real 5 

loose.  You got to tighten up the strings 6 

that come together, tie it together.  They 7 

were like (indiscernible) fit me like 8 

regular pants and stuff. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  What did the shirt 10 

look like? 11 

  MR. BLACKMON:  The same, the same one 12 

I told you that's on the floor.  That's the 13 

only one I've ever had like that.  Almost 14 

all my other clothes was at my grandma 15 

house and I never bring them -- I never did 16 

bring them over to Raleigh when I was with 17 

my old lady. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  How did you put your 19 

shirt on? 20 

  MR. BLACKMON:  Huh? 21 

  MS. BRIDENSTINE:  How did you put your 22 

shirt on? 23 

  MR. BLACKMON:  It's like a regular 24 

polo you put on. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  We -- I'm sorry, go 1 

ahead. 2 

  MS. TANNER:  When you said it was the 3 

color of this floor -- 4 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 5 

  MS. TANNER:  -- what color is this 6 

floor? 7 

  MR. BLACKMON:  It's brownish 8 

something, plain color.  I just know it's 9 

the same color. 10 

  MS. TANNER:  Okay.   11 

  MR. BLACKMON:  What the hell is that? 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Well, I'm going to 13 

ask you.  Do you recognize this? 14 

  MR. BLACKMON:  Who's that, bin Laden? 15 

  MS. TANNER:  So we're going to show 16 

you what's marked Exhibits 3 -- 17 

  MR. BLACKMON:  Oh, those got Islamic 18 

on them, too. 19 

  MS. TANNER:  Yeah.  And Exhibit 4.  20 

Exhibit 3 is something with a face, and 21 

Exhibit 4 is a different drawing.  And 22 

we're going to ask you to look at these and 23 

tell us which one you're looking at and 24 

what you think it is if you know. 25 
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  MR. BLACKMON:  I don't know who that  1 

 -- that's him, not me right there.  I know 2 

that. 3 

  MS. TANNER:  Okay.  So this is the 4 

picture -- you're pointing to the picture 5 

that says Exhibit 3; is that right? 6 

  MR. BLACKMON:  What is it mean?  7 

What's it mean? 8 

  MS. TANNER:  See right here at the 9 

top, Exhibit 3? 10 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 11 

  MS. TANNER:  So this helps us when we 12 

go back that we know what picture we're 13 

talking about.  You know, I'm just going to 14 

take Exhibit 4 here.  We'll just talk about 15 

Exhibit 3 for a little while, okay? 16 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you recognize it 18 

at all? 19 

  MR. BLACKMON:  No.  I don't recognize 20 

none of that. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you know what -- 22 

  MR. BLACKMON:  (Indiscernible), but 23 

it's a little bit Arabic, guess so. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  It's Arabic? 25 
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  MR. BLACKMON:  Guess so. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you recognize 2 

that? 3 

  MR. BLACKMON:  Some of it I 4 

understand.  Some of it I don't understand. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Did you ever 6 

write Arabic? 7 

  MR. BLACKMON:  No, never in my life, 8 

never, never in my life. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever draw? 10 

  MR. BLACKMON:  Yeah, but I never drew 11 

nothing like that, though.  That don't even 12 

look like me. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  So this is not 14 

something you made? 15 

  MR. BLACKMON:  I don't even know where 16 

it came from. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you have any idea 18 

what it is? 19 

  MR. BLACKMON:  Would be a photograph 20 

and a picture of some guy.  I never seen 21 

that a day in my life. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  Let me take away 23 

Exhibit 3.  And Exhibit 4, do you recognize 24 

that? 25 
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  MR. BLACKMON:  Like an apartment, a 1 

house or something. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Have you ever seen 3 

it before? 4 

  MR. BLACKMON:  Never in my life, no.  5 

Never seen it before in my life. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  So is this something 7 

that you drew or not? 8 

  MR. BLACKMON:  I can't even draw -- 9 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 10 

  MR. BLACKMON:  -- a box. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  All 12 

right.  Thank you. 13 

  MR. BLACKMON:  Got a guy trying to 14 

look like me every damn (indiscernible).  15 

That's crazy -- whoever draw that picture, 16 

they can't certainly draw, I know that. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever carry a 18 

knife? 19 

  MR. BLACKMON:  Never in my life, 20 

never, never, never, never. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Earlier you were 22 

talking to me a little bit about your plea.  23 

Can you tell me about how that came about? 24 

  MR. BLACKMON:  When I was going to 25 
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court. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 2 

  MR. BLACKMON:  I know one thing, they 3 

supposed to have gave me a plea bargain, 4 

right? 5 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 6 

  MR. BLACKMON:  They didn't give me 7 

nothing. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  What were -- what 9 

did you think they were supposed to give 10 

you? 11 

  MR. BLACKMON:  Time cut off and all 12 

that mess they said I did.  The law changed 13 

since then. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  What did you think 15 

you were receiving? 16 

  MR. BLACKMON:  They said a life 17 

sentence with parole. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  Have you ever gone 19 

before the parole board? 20 

  MR. BLACKMON:  Yeah, I did that.  They 21 

keep sending me letters due to the fact 22 

your condition can't, you know, let you go 23 

-- the same old thing over and over. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you remember 25 
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about your discussions with your attorney 1 

about your plea?  How did that come about? 2 

  MR. BLACKMON:  We never even ever 3 

talked about my plea, nothing.  He would 4 

say "plead guilty."  That's all what he 5 

said, and I plead guilty after four or five 6 

times of being up in there. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  Of being up in 8 

where? 9 

  MR. BLACKMON:  The courthouse. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  How many times did 11 

you talk about a plea with your attorney? 12 

  MR. BLACKMON:  We never even brought 13 

that subject up. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 15 

having a hearing on your -- the statements 16 

that you made to Detective Holder and 17 

Detective Munday? 18 

  MR. BLACKMON:  I believe so. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you remember 20 

about that? 21 

  MR. BLACKMON:  I can't -- it's hard to 22 

function.  I knew everything what they did 23 

and what they said was I lied to them, I 24 

know that. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  Why did you plead 1 

guilty? 2 

  MR. BLACKMON:  Because he told me to 3 

plead guilty so I plead guilty, but when I 4 

was going to court the first three times, I 5 

pleaded not guilty, not guilty, not guilty.  6 

And then they said "plead guilty," so I 7 

just plead guilty, and they just gave me 8 

all that time.  I didn't know what was 9 

going on back then. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 11 

anything about court when you pled guilty, 12 

what happened, what was said? 13 

  MR. BLACKMON:  I don't remember 14 

nothing. 15 

  MS. TANNER:  Mr. Blackmon, I know I've 16 

been asking you questions here and there, 17 

but just as a reminder, I'm Beth, okay. 18 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 19 

  MS. TANNER:  I want to go back a 20 

little bit to the earlier piece where we 21 

were talking about your turban. 22 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 23 

  MS. TANNER:  What did you wear in New 24 

York City (sic) as it related to your 25 
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turban? 1 

  MR. BLACKMON:  The same thing, the 2 

turban, a little black and white, that's 3 

all. 4 

  MS. TANNER:  Okay.  And in North 5 

Carolina, did you go to a barbershop? 6 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, yeah.  Holder 7 

and Munday, they took me to the barbershop 8 

to get a shave and a haircut. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  Why did they do 10 

that? 11 

  MR. BLACKMON:  To try to get -- make 12 

me seem to be the person they said I was 13 

and I was not. 14 

  MS. TANNER:  What barbershop? 15 

  MR. BLACKMON:  I can't remember what 16 

street it was on. 17 

  MS. TANNER:  Okay.  Was it in Raleigh? 18 

  MR. BLACKMON:  It was in Raleigh. 19 

  MS. TANNER:  Do you remember what was 20 

around it? 21 

  MR. BLACKMON:  I don't remember that 22 

neither.  Now I'm beginning to remember 23 

what was going -- that happened now, yeah, 24 

because they paid for me to get a haircut 25 
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and a shave. 1 

  MS. TANNER:  Besides the barbershop 2 

you went to with Holder and Munday, before 3 

you met them, did you ever go to a 4 

barbershop? 5 

  MR. BLACKMON:  Never, never, never, 6 

never. 7 

  MS. TANNER:  Okay.  How about in New 8 

York, did you have a barber or somebody you 9 

went to? 10 

  MR. BLACKMON:  Never, never, never. 11 

  MS. TANNER:  Who helped you with your 12 

hair? 13 

  MR. BLACKMON:  I was doing an afro 14 

then.  Huh? 15 

  MS. TANNER:  Go ahead, tell me again. 16 

  MR. BLACKMON:  I was wearing afros 17 

back then. 18 

  MS. TANNER:  So listen, obviously, I 19 

don't have an afro. 20 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 21 

  MS. TANNER:  So tell me what you mean 22 

by that. 23 

  MR. BLACKMON:  You know how they have 24 

-- remember Michael Jackson he wear his 25 
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hair like that? 1 

  MS. TANNER:  Uh-huh. 2 

  MR. BLACKMON:  That's called an afro. 3 

  MS. TANNER:  Now, you're holding your 4 

hands out this much.  Was it big? 5 

  MR. BLACKMON:  No.  I'm saying it was 6 

a regular size.  You know how they have an 7 

afro -- 8 

  MS. TANNER:  Okay. 9 

  MR. BLACKMON:  -- Michael Jackson used 10 

to have an afro, it was like that, but a 11 

little shorter, cut down a little about 12 

like that there, though. 13 

  MS. TANNER:  Okay.  How tall was it on 14 

your head, your afro? 15 

  MR. BLACKMON:  About like that. 16 

  MS. TANNER:  Okay.  So you -- 17 

  MR. BLACKMON:  That's when I had all 18 

my hair on my head. 19 

  MS. TANNER:  Okay.  I just want to 20 

make sure.  So you're holding your hands 21 

about the length of your face? 22 

  MR. BLACKMON:  Yeah, about like to 23 

there. 24 

  MS. TANNER:  Okay.  And with cutting 25 
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your afro, did you go to a barbershop for 1 

that? 2 

  MR. BLACKMON:  Never, I never went to 3 

-- no.  I always had a (indiscernible) on 4 

my head. 5 

  MS. TANNER:  Okay.  How did you keep 6 

your hair neat? 7 

  MR. BLACKMON:  I would comb it and 8 

brush it. 9 

  MS. TANNER:  Okay.  How about your 10 

beard? 11 

  MR. BLACKMON:  I comb it and brush it. 12 

  MS. TANNER:  Okay.  Do you remember -- 13 

now we talked about Mr. -- we talked about 14 

Holder and Munday picking you up after the 15 

library. 16 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 17 

  MS. TANNER:  How many times did you 18 

visit with Holder and Munday before they 19 

took you to the barbershop? 20 

  MR. BLACKMON:  Let's see, about four, 21 

five times. 22 

  MS. TANNER:  Okay.  So after four or 23 

five times, then they took you to the 24 

barbershop? 25 



101 

 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah. 1 

  MS. TANNER:  Where were you living 2 

when they took you to the barbershop on 3 

that visit? 4 

  MR. BLACKMON:  I was back in Dorothea 5 

Dix then. 6 

  MS. TANNER:  You were in Dorothea Dix. 7 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah. 8 

  MS. TANNER:  Okay.  You said it was 9 

warm when you went to Lumberton. 10 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  Warm when I 11 

left, too. 12 

  MS. TANNER:  Okay.  It was warm when 13 

you left, too? 14 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  The hot -- the 15 

cold weather, freezing on me. 16 

  MS. TANNER:  Where did you go after 17 

you left Lumberton? 18 

  MR. BLACKMON:  I came back to Raleigh. 19 

  MS. TANNER:  Okay.  Sorry.  The friend 20 

that you lived with in New York after 21 

Attica -- well, let me make sure I'm 22 

understanding.  You met a friend in Attica? 23 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 24 

  MS. TANNER:  And then you lived with 25 
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his friend? 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember the 3 

name of the friend you lived with? 4 

  MR. BLACKMON:  I can't -- I don't even 5 

remember now. 6 

  MS. TANNER:  Okay.  And he had a lady 7 

that lived with him? 8 

  MR. BLACKMON:  Oh, that was in 9 

Binghamton, right? 10 

  MS. TANNER:  Uh-huh.  Well, you tell 11 

me, but yeah. 12 

  MR. BLACKMON:  The guy's name, his 13 

name was Dot. 14 

  MS. TANNER:  Doc? 15 

  MR. BLACKMON:  Dot, like dot, like a 16 

dot. 17 

  MS. TANNER:  Uh-huh. 18 

  MR. BLACKMON:  And I can't remember 19 

his old lady's name, but she was white girl 20 

and he was a black guy. 21 

  MS. TANNER:  So Dot like a dot on a 22 

piece of paper? 23 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 24 

  MS. TANNER:  Okay, got it.  And then 25 
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do you remember any other names that he had 1 

like his last name? 2 

  MR. BLACKMON:  No.  I don't remember 3 

nothing, no, no. 4 

  MS. TANNER:  Okay.  And the friend in 5 

Attica, do you remember his name? 6 

  MR. BLACKMON:  I don't remember his 7 

name either. 8 

  MS. TANNER:  Okay.  When you were in 9 

New York and you came down to Lumberton 10 

when it was warm, was there any time before 11 

that that you had come down to Lumberton? 12 

  MR. BLACKMON:  No.  That was my first 13 

time and only time, then I stayed. 14 

  MS. TANNER:  And what -- how did you 15 

get down here to Lumberton? 16 

  MR. BLACKMON:  By bus. 17 

  MS. TANNER:  Okay.  What city does the 18 

bus or did the bus drop you off in? 19 

  MR. BLACKMON:  It dropped me off in 20 

Lumberton. 21 

  MS. TANNER:  Okay.  Erma, now I know 22 

we talked about you going to Florida some.  23 

Did you meet Erma before or after you went 24 

to Florida? 25 
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  MR. BLACKMON:  Before, before. 1 

  MS. TANNER:  Where? 2 

  MR. BLACKMON:  In Raleigh. 3 

  MS. TANNER:  Where at in Raleigh? 4 

  MR. BLACKMON:  Her apartment. 5 

  MS. TANNER:  Okay.  Where did you 6 

first meet Erma?  So I met my husband in 7 

college.  Where did you meet Erma? 8 

  MR. BLACKMON:  I met her through a 9 

friend, through a friend. 10 

  MS. TANNER:  And the first time you 11 

ever saw Erma in person was where? 12 

  MR. BLACKMON:  At her house. 13 

  MS. TANNER:  At her house.  Was it 14 

cold?  Was it warm? 15 

  MR. BLACKMON:  It was chilly, a little 16 

breeze. 17 

  MS. TANNER:  Okay.  Do you remember 18 

what time of year that was? 19 

  MR. BLACKMON:  No, not right off. 20 

  MS. TANNER:  Okay.   21 

  MS. BRIDENSTINE:  And how did you meet 22 

Erma again? 23 

  MR. BLACKMON:  Through a friend. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  And where were you? 25 
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  MR. BLACKMON:  I was at -- where the 1 

hell I was at?  I was in Dorothea Dix. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  So the friend, where 3 

was the friend who introduced you? 4 

  MR. BLACKMON:  Hm? 5 

  MS. BRIDENSTINE:  Where was the friend 6 

who introduced you? 7 

  MR. BLACKMON:  He was -- his name was 8 

-- I can't remember his name.  His name was 9 

William Jones. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Where did you meet 11 

Mr. Jones? 12 

  MR. BLACKMON:  I met him at Dorothea 13 

Dix. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  And Mr. Jones was 15 

friends with Erma Williams? 16 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah. 17 

  MS. TANNER:  Was Mr. Jones a patient? 18 

  MR. BLACKMON:  He was, yeah. 19 

  MS. TANNER:  And how about Ms. 20 

Williams? 21 

  MR. BLACKMON:  She used to be, but she 22 

was out by then. 23 

  MS. TANNER:  Okay.   24 

  MS. TANNER:  Your job at Black & 25 
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Decker, I want to make sure I'm 1 

understanding this. 2 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 3 

  MS. TANNER:  How long had you been 4 

dating Erma before you started that job? 5 

  MR. BLACKMON:  I'd say about four, 6 

five months. 7 

  MS. TANNER:  Okay.  And then you 8 

started your job at Black & Decker? 9 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 10 

  MS. TANNER:  And while you were in 11 

North Carolina either at Lumberton or in 12 

Raleigh or anywhere, you had no other job 13 

besides this one at Black & Decker? 14 

  MR. BLACKMON:  That's it. 15 

  MS. TANNER:  And I want to go back to 16 

when you were in New York with Peggy 17 

Labarr. 18 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 19 

  MS. TANNER:  Did you work when you 20 

were dating her? 21 

  MR. BLACKMON:  No, no, I wasn't. 22 

  MS. TANNER:  You weren't, okay.  And 23 

how about when you were living at the YMCA, 24 

did you work then? 25 
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  MR. BLACKMON:  No, I wasn't. 1 

  MS. TANNER:  Okay.  And what was the 2 

job you held -- what jobs did you have at 3 

any time when you were in New York? 4 

  MR. BLACKMON:  I was working at 5 

McDonald's. 6 

  MS. TANNER:  Okay. 7 

  MR. BLACKMON:  And I had a job of 8 

putting frames together, like wood, wood 9 

frames, putting -- sanding them and putting 10 

them together, and that was about it. 11 

  MS. TANNER:  Okay.  So a McDonald's 12 

job and then putting wood frames together? 13 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah. 14 

  MS. TANNER:  Any other job that you 15 

had in New York? 16 

  MR. BLACKMON:  No, no. 17 

  MS. TANNER:  When you were working at 18 

McDonald's, where were you living? 19 

  MR. BLACKMON:  I had my own apartment 20 

then. 21 

  MS. TANNER:  Okay.  And when you were 22 

putting the frames together, where were you 23 

working then -- where were you living then? 24 

  MR. BLACKMON:  I was living with my 25 
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brother. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  In what city? 2 

  MR. BLACKMON:  That was in, yeah, 3 

Syracuse. 4 

  MS. TANNER:  Okay.   5 

  MS. BRIDENSTINE:  So was this before 6 

you went to Attica? 7 

  MR. BLACKMON:  After.  I was out by 8 

then.  That been a long time ago. 9 

  MS. TANNER:  Okay. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  So after Attica you 11 

lived where in New York? 12 

  MR. BLACKMON:  I had my own apartment 13 

then.  I don't remember what street it was 14 

on and everything. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Remember what city? 16 

  MR. BLACKMON:  Huh? 17 

  MS. BRIDENSTINE:  What city or town? 18 

  MR. BLACKMON:  It was in -- what's 19 

that question again? 20 

  MS. BRIDENSTINE:  After Attica, do you 21 

remember what city or town you were living 22 

in? 23 

  MR. BLACKMON:  Oh, after I got out of 24 

Attica? 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 1 

  MR. BLACKMON:  I went to Binghamton. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you go to 3 

Syracuse after Attica? 4 

  MR. BLACKMON:  No.  I went straight to 5 

Binghamton. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever live in 7 

Syracuse? 8 

  MR. BLACKMON:  Yeah, but that's where 9 

my stepfather and stepmother were living.  10 

That's where they brought us when we was 11 

children coming up.  I was raised up in 12 

upstate New York. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  So when you had that 14 

job at McDonald's and the frames, where 15 

were you living? 16 

  MR. BLACKMON:  I was -- I lived with 17 

my brother. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  And that was in? 19 

  MR. BLACKMON:  Syracuse. 20 

  MS. TANNER:  Okay. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  All right. 22 

  MS. TANNER:  Do you remember the name 23 

of the business you were putting frames 24 

together for? 25 
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  MR. BLACKMON:  No.  It's been a long 1 

time, no. 2 

  MS. TANNER:  What kind of frames? 3 

  MR. BLACKMON:  You know how -- picture 4 

frames -- 5 

  MS. TANNER:  Like picture frames? 6 

  MR. BLACKMON:  -- you got to sand them 7 

and stuff -- 8 

  MS. TANNER:  Yeah. 9 

  MR. BLACKMON:  -- then put them 10 

together. 11 

  MS. TANNER:  Okay. 12 

  MR. BLACKMON:  Yeah, sand them, yeah. 13 

  MS. TANNER:  Okay.  And was that like 14 

a store somewhere? 15 

  MR. BLACKMON:  It was a wood factory. 16 

  MS. TANNER:  At a factory. 17 

  MR. BLACKMON:  Yeah, make wood frames 18 

and stuff like that. 19 

  MS. TANNER:  Okay.  I want to -- we 20 

talked about the library in Raleigh, and we 21 

talked about the lady at Black & Decker in 22 

Raleigh. 23 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 24 

  MS. TANNER:  Was there ever another 25 
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time where you got in trouble with any 1 

ladies? 2 

  MR. BLACKMON:  No, never no time, 3 

never. 4 

  MS. TANNER:  Okay. 5 

  MR. BLACKMON:  Not nothing.  That was 6 

the first time and the last time. 7 

  MS. TANNER:  Okay. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you ever visit 9 

any college campuses in Raleigh? 10 

  MR. BLACKMON:  None that I know of.  11 

Oh, yes, Shaw University. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  What did you do 13 

there? 14 

  MR. BLACKMON:  I lived with a lady and 15 

she was -- I can't remember, but I used to 16 

talk to her.  I can't remember who she was, 17 

though.  I used to go there and go to the 18 

library a lot. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  Where is Shaw 20 

University?  Where is Shaw? 21 

  MR. BLACKMON:  I never been to Shaw 22 

University.  I'm saying -- yeah, Shaw 23 

University, yeah. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Have you been there? 25 
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  MR. BLACKMON:  yeah, I've been to Shaw 1 

University, yeah. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Where would you go? 3 

  MR. BLACKMON:  I used to go to the 4 

library, read -- get books out and read and 5 

talk to the -- she was the half-president, 6 

manager.  I used to talk to her.  That was 7 

about it. 8 

  MS. TANNER:  Do you remember her name? 9 

  MR. BLACKMON:  It's been a long time.  10 

And then when they arrested me, I had her 11 

phone number.  I called her.  They was 12 

trying to get me some help, but I lost 13 

everything I had.  It's been a long time. 14 

  MS. TANNER:  The person -- was there 15 

just one person at Shaw University you talked 16 

to? 17 

  MR. BLACKMON:  Yeah, this one, yeah. 18 

  MS. TANNER:  Did you talk to him about 19 

this case? 20 

  MR. BLACKMON:  That was a woman. 21 

  MS. TANNER:  Oh, okay, talk to her.  22 

Did you talk to her about this case? 23 

  MR. BLACKMON:  I didn't even know 24 

nothing about the case. 25 
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  MS. TANNER:  Okay. 1 

  MR. BLACKMON:  Nothing. 2 

  MS. TANNER:  Did you talk to her about 3 

Detectives Holder and Munday, their 4 

interviews? 5 

  MR. BLACKMON:  No, I never -- no, no, 6 

no. 7 

  MS. TANNER:  Okay.  And you don't 8 

remember her name? 9 

  MR. BLACKMON:  Don't remember her 10 

name. 11 

  MS. TANNER:  Okay.  How many times did 12 

you go visit her at Shaw? 13 

  MR. BLACKMON:  Every often -- every 14 

now and then I'd go talk to her, sit there 15 

and talk to her, and she gave me good 16 

advice. 17 

  MS. TANNER:  What did she give you 18 

advice about? 19 

  MR. BLACKMON:  About trying to get my 20 

education together. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  When did you go 22 

visit Shaw?  Where were you living? 23 

  MR. BLACKMON:  I was living with my 24 

girlfriend, Erma. 25 
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  MS. TANNER:  When you were living with 1 

Erma, I know you said you were going to 2 

Shaw some, what else did you and Erma like 3 

to do? 4 

  MR. BLACKMON:  Go out for walks, go to 5 

the park, go out walking at night. It's two 6 

lovely people, that's all. 7 

  MS. TANNER:  What parks did you like 8 

to visit with her? 9 

  MR. BLACKMON:  Pullen Park, we used to 10 

go there sometime or go out walking at 11 

night.  That's about it. 12 

  MS. TANNER:  How about you, what did 13 

you like to do if Erma wasn't with you? 14 

  MR. BLACKMON:  She always was.  I was 15 

never alone. 16 

  MS. TANNER:  She was always with you? 17 

  MR. BLACKMON:  I ain't got nothing to 18 

say about that. 19 

  MS. TANNER:  What about you said you 20 

liked to go on walks.  Did you have like a 21 

particular path you took? 22 

  MR. BLACKMON:  No, no.  We just walked 23 

together.  You know how you get together 24 

and go for like a little moon walk. 25 
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  MS. TANNER:  Uh-huh. 1 

  MR. BLACKMON:  Do a little coochie-2 

woochie (sic) in the dark. 3 

  MS. TANNER:  Okay.  Before you lived 4 

with Erma, remind me again, where were you? 5 

  MR. BLACKMON:  Hm? 6 

  MS. TANNER:  Where were you before you 7 

lived with Erma? 8 

  MR. BLACKMON:  I was in Dorothea Dix. 9 

  MS. TANNER:  Okay. 10 

  MR. BLACKMON:  I mean, yeah, yeah, 11 

Dorothea Dix. 12 

  MS. TANNER:  Okay.  And before 13 

Dorothea Dix? 14 

  MR. BLACKMON:  I was in Lumberton 15 

then. 16 

  MS. TANNER:  Okay.  Did you -- when 17 

you were in Lumberton, was there ever 18 

occasion for you to leave Lumberton and go 19 

visit Raleigh? 20 

  MR. BLACKMON:  No. 21 

  MS. TANNER:  Okay. 22 

  MR. BLACKMON:  The only time I came 23 

back, when I called the police for them to 24 

come and pick me up and bring me back. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  When was that? 1 

  MR. BLACKMON:  I don't remember when 2 

that was.  That's been a long time. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  Who came and -- did 4 

someone come and get you? 5 

  MR. BLACKMON:  Holder and Munday, they 6 

come and got me to bring me back to 7 

Raleigh.  And when they brought me back, I 8 

went to -- (indiscernible) -- I believe I 9 

went to Dix, then from Dix back with my 10 

girl. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Why did you come 12 

back from Lumberton to Raleigh at that 13 

point? 14 

  MR. BLACKMON:  Because I wanted to get 15 

back with my lady.  She was waiting on me. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Which lady? 17 

  MR. BLACKMON:  Erma. 18 

  MS. BRIDENSTINE:  Erma. 19 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 20 

  MS. TANNER:  I just want to make sure 21 

I'm clear on this because we've had a lot 22 

of labels here, okay. 23 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 24 

  MS. TANNER:  We were showing you more 25 
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than one thing at the time. 1 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 2 

  MS. TANNER:  So I'm going to show you 3 

again what we've marked as Exhibit 1.  That 4 

just helps us mark it. 5 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 6 

  MS. TANNER:  Do you recognize the 7 

person pictured here? 8 

  MR. BLACKMON:  That don't like -- that 9 

ain't never looked nothing like me right 10 

there. 11 

  MS. TANNER:  Okay.  That's okay.  What 12 

I want to know is do you -- 13 

  MR. BLACKMON:  You can tell that face 14 

look like me a little bit, but that's not 15 

me. 16 

  MS. TANNER:  Okay.  My -- let me make 17 

sure I'm clear on this.  Do you recognize 18 

this person? 19 

  MR. BLACKMON:  No.  I don't recognize 20 

-- I've never looked nothing like that 21 

there. 22 

  MS. TANNER:  Okay.  Now I'm going to 23 

do the same thing, show you Exhibit 2 since 24 

we showed it together.  Do you recognize 25 
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this person? 1 

  MR. BLACKMON:  No.  Never saw him 2 

never in my life. 3 

  MS. TANNER:  Okay. 4 

  MR. BLACKMON:  See how his teeth -- 5 

look at his teeth.  Look at his teeth, 6 

look.  You see that?  . 7 

  MS. TANNER:  So tell me -- actually, I 8 

was going to ask you about your teeth.  How 9 

long have you been missing your bottom 10 

tooth? 11 

  MR. BLACKMON:  Oh, about four years. 12 

  MS. TANNER:  About four -- did you 13 

lose it in prison? 14 

  MR. BLACKMON:  Yeah, I lost it in 15 

prison. 16 

  MS. TANNER:  Okay.  And so before 17 

that, you had all your teeth? 18 

  MR. BLACKMON:  That's not me, though. 19 

  MS. TANNER:  Oh, I know.  I just was 20 

going to ask you about that separately.  I 21 

just wanted to know about that. 22 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  Yeah. 23 

  MS. TANNER:  Okay.  And the -- we've 24 

talked a little bit about the librarian and 25 



119 

 

that incident.  What was her name, the 1 

librarian? 2 

  MR. BLACKMON:  I can't remember.  I 3 

don't remember her name. 4 

  MS. TANNER:  Okay.  And you mentioned 5 

to Ms. Bridenstine that you had never 6 

carried a knife. 7 

  MR. BLACKMON:  Never, knife, gun, 8 

nothing. 9 

  MS. TANNER:  Okay.  That was -- you're 10 

kind of getting to my question. 11 

  MR. BLACKMON:  I always using them 12 

right there. 13 

  MS. TANNER:  Right.  So we talked 14 

about you being on the street. 15 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 16 

  MS. TANNER:  And you said you always 17 

used them right there, and you held up your 18 

fists.  Was there -- 19 

  MR. BLACKMON:  No, no.  I'm 20 

(indiscernible) in a fight or get in 21 

trouble, then I use my hands.  I don't use 22 

no knife or a gun. 23 

  MS. TANNER:  Right.  Was there ever a 24 

time that you used a weapon -- 25 
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  MR. BLACKMON:  Never, never. 1 

  MS. TANNER:  -- besides what was 2 

attached to your body? 3 

  MR. BLACKMON:  Never, never, never, 4 

never, never, never in my life. 5 

  MS. TANNER:  Okay. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  I had a couple 7 

questions about -- 8 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  -- when you met with 10 

Detectives Munday and Holder. 11 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 13 

going with them to the campus of St. 14 

Augustine? 15 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah.  Oh, yeah. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  What do you remember 17 

about that? 18 

  MR. BLACKMON:  At first, they said -- 19 

everything what they said out of their 20 

mouth, that's what I said because I was all 21 

messed up.  Everything they said that I did 22 

I admitted to it.  And then when they took 23 

me to the dorm where the girl got killed 24 

there, right, they said that the guy came 25 
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in the bottom door. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Which door? 2 

  MR. BLACKMON:  Downstairs, the foot of 3 

where, you know, where the (indiscernible) 4 

rooms are.  It was downstairs in the back, 5 

and that the back downstairs, that door had 6 

never been opened, never been touched in my 7 

life, nothing, never been open.  And then 8 

they said that I was supposed to have been 9 

up there in the bathroom, put a knife on 10 

the girl's throat, bringing her back to the 11 

room.  Can't find the blood, no DNA, 12 

nothing, no nothing.  And I never did 13 

nothing like that in my life, never in my 14 

life. 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Had you ever been to 16 

that dorm before? 17 

  MR. BLACKMON:  Never, never, no, 18 

never, never, no.  The only place I used to 19 

go is Shaw University. 20 

  MS. BRIDENSTINE:  So tell me about 21 

that visit, though, with the -- 22 

  MR. BLACKMON:  Holder and Munday? 23 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.  How did 24 

that start off?  How did that go?  Walk us 25 
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through that. 1 

  MR. BLACKMON:  At first, they called 2 

me down to the office and they had me 3 

saying if you agree with what they said, I 4 

did, and I admit to saying everything.  I 5 

didn't know what I was doing.  I've been 6 

too gullible for people.  I like to be nice 7 

(indiscernible). I give them an arm and a 8 

leg.  You know what I'm saying?  I don't 9 

know what's going on. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  So what happened 11 

after you went to campus with them?  Do you 12 

remember anyting from that? 13 

  MR. BLACKMON:  Where, to -- 14 

  MS. BRIDENSTINE:  When you went to St. 15 

Augustine's with Detectives Holder and 16 

Munday, what happened? 17 

  MR. BLACKMON:  Oh, oh, they said they 18 

want me to show them how I got into the 19 

room and everything and I killed the girl, 20 

right?  Now I was (indiscernible), you know 21 

like they had the rooms down the bottom -- 22 

they had downstairs on the campus, you had 23 

to go up to the -- to go up to the dorm -- 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 25 
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  MR. BLACKMON:  -- I said I came 1 

through that door.  That door had never 2 

been opened in its life, and they said the 3 

girl got killed on the sixth or seventh 4 

floor.  They said "Take us to the room that 5 

she got killed on --" 6 

  MS. BRIDENSTINE:  On the what floor? 7 

  MR. BLACKMON:  How many floors there, 8 

six or seven?  I can't remember how many 9 

floors there was there, and they said "Now 10 

take us to the room where you killed the 11 

girl.  That's crazy.  They say "Take us to 12 

the room."  I took them to the room.  All 13 

that was wrong, too.  They said I had a 14 

knife in front of her throat, right, but I 15 

bring her out of the bathroom because I 16 

supposedly cut her when she was in there, 17 

and they ain't got evidence of that 18 

neither.  That's crazy. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  Where?  Which room?  20 

What are you talking about? 21 

  MR. BLACKMON:  I don't know.  They 22 

said some room up there I supposedly killed 23 

the girl there. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 25 



124 

 

  MR. BLACKMON:  And there was supposed 1 

to be blood.  They couldn't find nothing.  2 

I never killed no woman in my life, black 3 

or white. 4 

  MS. TANNER:  Can you explain more to 5 

me about when you say that door had never 6 

been open. 7 

  MR. BLACKMON:  No, downstairs -- 8 

  MS. TANNER:  Yes, sir. 9 

  MR. BLACKMON:  -- they said they want 10 

me to show them how I got in, right. 11 

  MS. TANNER:  Okay. 12 

  MR. BLACKMON:  You know how the ground 13 

floor is as they come in the door -- 14 

  MS. TANNER:  Okay. 15 

  MR. BLACKMON:  -- (indiscernible) 16 

there and you walk up the steps, they had 17 

the ground floor in the back of the dorm.  18 

The ground floor in the back at that dorm 19 

was never open in its life. 20 

  MS. BRIDENSTINE:  And how do you know 21 

that? 22 

  MR. BLACKMON:  Because there was no 23 

fingerprints on it.  It was clapped 24 

together (sound of clapping).  Dust and 25 
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everything was on that door.  I never went 1 

in that door or back door they said they 2 

had killed that girl in in the bottom floor 3 

there, one step up the steps, and then they 4 

say about sixth or seventh floor I 5 

supposedly killed her in her room.  I 6 

supposedly taken out of the bathroom into 7 

her room and cut her and killed her and all 8 

that.  They couldn't find nothing like 9 

that. 10 

  MS. TANNER:  Okay.  Mr. Blackmon, what 11 

is your understanding of this crime? 12 

  MR. BLACKMON:  Crazy. 13 

  MS. TANNER:  Okay.  So what you're 14 

talking about is a door that you went and 15 

you had -- and it was dusty when you went? 16 

  MR. BLACKMON:  No.  I'm saying they 17 

had the cop -- the cops came and -- 18 

  MS. TANNER:  Yes, sir. 19 

  MR. BLACKMON:  -- the door had never 20 

touched or opened. 21 

  MS. TANNER:  Okay.  And how do -- what 22 

makes you believe that that was true?  Tell 23 

me again. 24 

  MR. BLACKMON:  Because they said I 25 
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came through the door.  I actually wasn't 1 

coming through -- I said the back door.  2 

That door didn't open since we was going up 3 

there to -- what campus it was. 4 

  MS. TANNER:  What now? 5 

  MR. BLACKMON:  St. Augustine. 6 

  MS. TANNER:  Okay. 7 

  MR. BLACKMON:  That door had never, 8 

never, never been open. 9 

  MS. TANNER:  Okay.  So that's helpful 10 

for me to understand that when you went 11 

there, it was your understanding that that 12 

door had never been open? 13 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  It wasn't 14 

because everything was concealed together. 15 

  MS. TANNER:  Okay.  Help me understand 16 

what you mean by that.  What do you mean 17 

everything was concealed together? 18 

  MR. BLACKMON:  What I'm saying that 19 

that door has never been entered. 20 

  MS. TANNER:  Okay. 21 

  MR. BLACKMON:  It had dust and 22 

everything over that door. 23 

  MS. TANNER:  It had dust over the 24 

door. 25 
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  MR. BLACKMON:  In order to get in that 1 

door, you got to open it and you got 2 

fingerprints.  It can't open.  It won't 3 

even open. 4 

  MS. TANNER:  Okay.  When you went to 5 

St. Augustine's, the door you're talking 6 

about downstairs in the back -- 7 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 8 

  MS. TANNER:  -- would not open? 9 

  MR. BLACKMON:  Like I said, it's never 10 

been open.  It will, but it still didn't 11 

open. 12 

  MS. TANNER:  Okay.  And it's never 13 

been open? 14 

  MR. BLACKMON:  No, no. 15 

  MS. TANNER:  And you said that there 16 

was dust across it? 17 

  MR. BLACKMON:  Everything. 18 

  MS. TANNER:  Was there any other 19 

reason for you to believe that that door 20 

had not been opened before? 21 

  MR. BLACKMON:  Because when the police 22 

took me there, they looked.  Everybody 23 

could tell and see that it's never been 24 

open. 25 
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  MS. BRIDENSTINE:  What did the police 1 

tell you? 2 

  MR. BLACKMON:  I'm saying everybody 3 

could see that the door has never ever been 4 

open. 5 

  MS. BRIDENSTINE:  Why did you think it 6 

was -- 7 

  MR. BLACKMON:  I don't know.  I was 8 

just going by what they said.  I wasn't 9 

using my own reason.  I was using their 10 

reason. 11 

  MS. TANNER:  Okay. 12 

  MR. BLACKMON:  I wasn't using my own 13 

reason.  I was using their reason. 14 

  MS. TANNER:  And when you -- so when 15 

you went to St. Augustine's, and we're 16 

talking about this back door -- 17 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 18 

  MS. TANNER:  -- do you remember the 19 

name of the building? 20 

  MR. BLACKMON:  No, I don't remember 21 

the name of the building. 22 

  MS. TANNER:  Okay. 23 

  MR. BLACKMON:  I don't remember 24 

nothing. 25 
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  MS. TANNER:  And when you went to the 1 

back door, what did you do? 2 

  MR. BLACKMON:  I didn't do nothing. 3 

  MS. TANNER:  Okay. 4 

  MR. BLACKMON:  They said I came 5 

through from the back door. 6 

  MS. TANNER:  Okay.  And where did you 7 

go?  Did you go to the back door? 8 

  MR. BLACKMON:  No, they didn't ever 9 

see no (indiscernible). 10 

  MS. TANNER:  Okay.  So let me clear on 11 

what I'm asking.  When you were with 12 

Detectives Munday and Holder -- 13 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 14 

  MS. TANNER:  -- did you go to that 15 

back door? 16 

  MR. BLACKMON:  Yeah, but what I'm 17 

saying we came in the front door. 18 

  MS. TANNER:  You came in the front 19 

door. 20 

  MR. BLACKMON:  But he said "How did 21 

you come in?"  I say "I came in the back 22 

door."  The door never did open, though. 23 

  MS. TANNER:  Okay.  When you visited 24 

with Munday and Holder, did you go look at 25 
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that back door at all? 1 

  MR. BLACKMON:  They said, "How did you 2 

get in here?"  I say "Through the back 3 

door."  The back door never was open. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  You told them that 5 

you came in through the back door? 6 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  The back door 7 

ain't never been open in its life. 8 

  MS. TANNER:  At that visit did you go 9 

through that back door? 10 

  MR. BLACKMON:  No, I didn't go through 11 

it, no. 12 

  MS. TANNER:  Okay. 13 

  MR. BLACKMON:  That thing, everything 14 

was sealed and locked. 15 

  MS. TANNER:  Everything was sealed and 16 

locked? 17 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 18 

  MS. TANNER:  Okay.  Did you try to go 19 

through the back door? 20 

  MR. BLACKMON:  No.  I didn't even 21 

touch the back door. 22 

  MS. TANNER:  Okay. 23 

  MR. BLACKMON:  Not nothing. 24 

  MS. TANNER:  And where did you go 25 
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after you came in the first floor and had 1 

this discussion about the back door?  What 2 

happened next with Munday and Holder? 3 

  MR. BLACKMON:  Oh, then they said 4 

"Take us up to the floor that you killed 5 

that girl on," right.  Because they told 6 

me, they said that girl was killed, she was 7 

-- they grabbed her out of the bathroom and 8 

brought her to her room.  She was cut open 9 

and killed. 10 

  MS. TANNER:  Okay.  So where did you 11 

go next? 12 

  MR. BLACKMON:  I didn't go nowhere. 13 

  MS. TANNER:  Okay.  Was there occasion 14 

during that visit that you were -- you went 15 

to a different floor besides the first 16 

floor? 17 

  MR. BLACKMON:  They said -- I don't 18 

know what floor they're on, but they said 19 

the girl got killed upstairs somewhere.  20 

They didn't say "Show us where you killed 21 

her," so I went to the fourth, fifth, or 22 

sixth floor, something, and that was it. 23 

  MS. TANNER:  Okay.  How many floors 24 

did you visit in that building that day? 25 
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  MR. BLACKMON:  About three. 1 

  MS. TANNER:  About three. 2 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 3 

  MS. TANNER:  Okay.  And what bathrooms 4 

on those floors did you visit? 5 

  MR. BLACKMON:  I never did visit no 6 

damn one.  7 

  MS. TANNER:  Okay.  So when you were 8 

with Munday and Holder -- 9 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 10 

  MS. TANNER:  -- you started at the 11 

bottom floor -- 12 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 13 

  MS. TANNER:  -- then you went up to 14 

maybe three other floors? 15 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, yeah, yeah. 16 

  MS. TANNER:  Okay.  At your first stop 17 

at a different floor besides the bottom 18 

floor -- 19 

  MR. BLACKMON:  Yeah, uh-huh. 20 

  MS. TANNER:  -- what did you do? 21 

  MR. BLACKMON:  He said "Show us where 22 

the girl was killed and what room that she 23 

was in," right? 24 

  MS. TANNER:  Uh-huh. 25 
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  MR. BLACKMON:  So I said the bathroom 1 

and I took -- they showed me some room and 2 

that was it. 3 

  MS. TANNER:  Okay.  Was there only one 4 

bathroom that you saw that day on the 5 

campus? 6 

  MR. BLACKMON:  That's the only one 7 

they say what happened. 8 

  MS. TANNER:  Okay.  And how many 9 

bedrooms did you look in that day on 10 

campus? 11 

  MR. BLACKMON:  Only one. 12 

  MS. TANNER:  Okay.  When you went to 13 

three different floors, so there's only one 14 

bathroom and one bedroom that you saw, what 15 

happened on the other two floors? 16 

  MR. BLACKMON:  I never did go to other 17 

two floors. 18 

  MS. TANNER:  Okay.  And where did you 19 

go first when you went to the floor where 20 

you went to the bathroom and the bedroom? 21 

  MR. BLACKMON:  The first was 22 

downstairs. 23 

  MS. TANNER:  Okay.  Did you go to a 24 

bathroom and a bedroom downstairs? 25 
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  MR. BLACKMON:  No.  They said the 1 

bathroom -- upstairs. 2 

  MS. TANNER:  Okay. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  Who said that? 4 

  MR. BLACKMON:  That's what Munday and 5 

Holder told me. 6 

  MS. TANNER:  Okay. 7 

  MR. BLACKMON:  So everything that they 8 

said I did, I just followed everything what 9 

they said, I said. 10 

  MS. TANNER:  Okay. 11 

  MR. BLACKMON:  I wasn't thinking on my 12 

own.  I was thinking what they told me to 13 

think. 14 

  MS. TANNER:  What was your 15 

understanding of where this girl was 16 

killed? 17 

  MR. BLACKMON:  I don't know. 18 

  MS. TANNER:  Okay. 19 

  MR. BLACKMON:  I don't -- I mean, I 20 

don't know, never seen it, don't know 21 

nothing. 22 

  MS. TANNER:  I understand.  What were 23 

you told on that day you visited St. 24 

Augustine about where that girl was killed? 25 
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  MR. BLACKMON:  He had the whole damn 1 

plan mapped out.  Everything Holder and 2 

Munday said I admit to it.  I said the same 3 

the plain words that they said I said, the 4 

same words. 5 

  MS. TANNER:  I understand.  So what 6 

did they say about the location of where 7 

she was killed? 8 

  MR. BLACKMON:  They didn't say 9 

nothing. 10 

  MS. TANNER:  Okay.  You don't recall 11 

any conversations about them discussing 12 

with you where the victim was killed? 13 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, yeah, yeah, 14 

yeah.  Even before we got there they said 15 

all that. 16 

  MS. TANNER:  Okay.  Tell me what they 17 

told you about that. 18 

  MR. BLACKMON:  It's hard for me to 19 

think. 20 

  MS. TANNER:  I understand. 21 

  MR. BLACKMON:  What I'm saying -- 22 

  MS. TANNER:  Take your time. 23 

  MR. BLACKMON:  What I'm saying, 24 

though, they -- this is hard for me to 25 
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think.   1 

  MS. TANNER:  Okay. 2 

  MR. BLACKMON:  It's hard for me to 3 

think. 4 

  MS. TANNER:  Were you told whether 5 

this person was killed in a bedroom or in a 6 

bathroom? 7 

  MR. BLACKMON:  In a bedroom. 8 

  MS. TANNER:  Okay. 9 

  MR. BLACKMON:  They said I supposed to 10 

have brought her out of the bathroom into 11 

her dorm room, and the dorm room, they 12 

showed me that she was in, had two beds in 13 

it, so she had to have been (indiscernible) 14 

with a friend, see what I'm saying, in a 15 

room. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 17 

seeing anyone else in the dorm that day -- 18 

  MR. BLACKMON:  No, no -- 19 

  MS. BRIDENSTINE:  -- or talking to 20 

anyone who worked there or lived there? 21 

  MR. BLACKMON:  Oh, some officer came 22 

over here and they had Holder and Munday 23 

together.  I can't remember who he was. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Another officer was 25 
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there? 1 

  MR. BLACKMON:  He was a ground 2 

officer. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  Oh, okay. 4 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 5 

  MS. TANNER:  What do you mean by that, 6 

"ground officer"? 7 

  MR. BLACKMON:  The officer that be 8 

checking the grounds and things. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  At St. Augustine's 10 

campus? 11 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, yeah.  They 12 

talked to him, but I don't know what's 13 

going on, though. 14 

  MS. TANNER:  Okay.  So was he 15 

associated with St. Augustine's campus or 16 

with Raleigh Police? 17 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, Augustine 18 

campus. 19 

  MS. TANNER:  Got it.  Anybody else 20 

that you talked to that day? 21 

  MR. BLACKMON:  No.  I can't remember 22 

nothing.  It's hard. 23 

  MS. TANNER:  I understand. 24 

  MR. BLACKMON:  There's been a thousand 25 
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questions and the same thing, you know. 1 

  MS. TANNER:  I know.  Lawyers ask a 2 

lot of questions, don't we?  That's what we 3 

do. 4 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 5 

  MS. TANNER:  It's true.  You mentioned 6 

a Floyd guy with the same identical case. 7 

  MR. BLACKMON:  Uh-huh. 8 

  MS. TANNER:  What same identical case?  9 

Do you mean to your criminal case or do you 10 

mean to a different kind of case, Floyd? 11 

  MR. BLACKMON:  For what?  Floyd? 12 

  MS. TANNER:  Floyd. 13 

  MR. BLACKMON:  No.  Floyd, he's the 14 

one that was at Dorothea Dix that had been 15 

to Florida and everything.  They paid him 16 

off for lying, saying he did something that 17 

he didn't do.  And me and his case is kind 18 

of similar together. 19 

  MS. TANNER:  Okay.  So he was accused 20 

of what? 21 

  MR. BLACKMON:  I don't know what he 22 

was -- he killed -- I don't know.  You know 23 

what I'm saying?  That's the Floyd guy they 24 

have for that charge.  You heard about that 25 
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in Raleigh, that Floyd guy? 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Is this something 2 

recent or something that happened back 3 

then? 4 

  MR. BLACKMON:  This happened about a 5 

good 15 years back. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  What do you 7 

remember about it? 8 

  MR. BLACKMON:  I just knew that he got 9 

paid for them lying on him and saying that 10 

he did something what he didn't do.  And 11 

then his case come almost together. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  And who was lying on 13 

him? 14 

  MR. BLACKMON:  Huh? 15 

  MS. BRIDENSTINE:  Who was lying on 16 

him? 17 

  MR. BLACKMON:  Huh? 18 

  MS. BRIDENSTINE:  Who was lying on 19 

him? 20 

  MR. BLACKMON:  Not lying. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  You said someone was 22 

lying about it. 23 

  MR. BLACKMON:  Wait a minute.  Oh, I'm 24 

saying that they found that what he did, he 25 
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didn't do.  And my case is like similar to 1 

his, the same way. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  And what is 3 

similar about that, like what do you see is 4 

similar? 5 

  MR. BLACKMON:  It's hard.  I can't 6 

think right now.  Sorry. 7 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 8 

  MR. BLACKMON:  My mind, you know, is 9 

going back and forth.  It's been a long 10 

time. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  And this is Floyd, 12 

is this someone that you knew or someone 13 

that you read about? 14 

  MR. BLACKMON:  No, this -- he was in 15 

the newspaper for getting all that money -- 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Oh. 17 

  MR. BLACKMON:  -- that they tried to 18 

kill him.  The same thing that happened to 19 

him at Dix happened to me.  And he been to 20 

California to Florida, and the same thing 21 

happened to him out there in Florida, too, 22 

the same thing. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  So he was 24 

also in Dorothea Dix -- 25 
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  MR. BLACKMON:  Back then, though, but 1 

I never did know him. 2 

  MS. TANNER:  Okay. 3 

  MR. BLACKMON:  See what I'm saying?  I 4 

never did know him. 5 

  MS. TANNER:  You said you got advice 6 

from somebody at Shaw University or that 7 

the person there gave you good advice. 8 

  MR. BLACKMON:  I can't remember the 9 

lady's name, but it's been a long time. 10 

  MS. TANNER:  It has. 11 

  MR. BLACKMON:  She don't work there no 12 

more over there. 13 

  MS. TANNER:  Oaky. 14 

  MR. BLACKMON:  She moved on. 15 

  MS. TANNER:  Was there anybody that 16 

you asked for advice about related to your 17 

talks with Munday and Holder? 18 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah.  When I was 19 

in jail, right, for my case, I called her 20 

on the phone and was talking to her.  I 21 

lost her phone number.  I couldn't get in 22 

contact with her no more. 23 

  MS. TANNER:  Okay.  Was there anybody 24 

else besides her that you talked to about 25 
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your interviews with Munday and Holder? 1 

  MR. BLACKMON:  No, nobody, nobody. 2 

  MS. TANNER:  Okay.  Does any of your 3 

family come to visit you? 4 

  MR. BLACKMON:  They used to, but all 5 

of them dead now except my brother and my 6 

sister and my aunt.  They're the only ones 7 

living. 8 

  MS. TANNER:  When was the last -- 9 

  MR. BLACKMON:  All my people passed 10 

away since I've been locked up. 11 

  MS. TANNER:  Okay.  When was the last 12 

time you visited or spoke with your 13 

brother? 14 

  MR. BLACKMON:  It's been about five or 15 

eight years. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Which brother are we 17 

talking about? 18 

  MR. BLACKMON:  Freddie. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  Freddie. 20 

  MR. BLACKMON:  I need you to get my 21 

brother's phone number for me. 22 

  MS. TANNER:  We can get that. 23 

  MR. BLACKMON:  You got it? 24 

  MS. MCNEILL:  If I don't have it, they 25 
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have it. 1 

  MS. MCNEILL:  Yeah.  We can find it. 2 

  MS. MCNEILL:  I'll get it to you. 3 

  MR. BLACKMON:  But what I'm saying, 4 

though, they gave me a number, I tried to 5 

call (indiscernible) always off and on. 6 

  MS. MCNEILL:  Oh, okay, okay.  Well, I 7 

can give you what we can find.  I'll try. 8 

  MR. BLACKMON:  But you said my 9 

brother, he called, got in contact with you 10 

about me? 11 

  MS. MCNEILL:  Yeah, he did, so I can 12 

give you the number that he gave me. 13 

  MR. BLACKMON:  I need that, yeah. 14 

  MS. MCNEILL:  Okay. 15 

  MR. BLACKMON:  Thank you. 16 

  MS. MCNEILL:  I'll have to -- I'll go  17 

 -- when I get back to the office, I'll look 18 

for it. 19 

  MR. BLACKMON:  You'll send it to them? 20 

  MS. MCNEILL:  Yeah. 21 

  MR. BLACKMON:  All right.  I 22 

appreciate that because I don't know what's 23 

going on. 24 

  MS. TANNER:  Mr. Thompson who is your 25 
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friend -- 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 2 

  MS. TANNER:  -- did he ever go to 3 

school? 4 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah.  He went to 5 

Shaw University. 6 

  MS. TANNER:  He went to Shaw? 7 

  MR. BLACKMON:  He went for business 8 

administration, got a job for business 9 

administration.  Then later on he got real 10 

sick because he's a Vietnam vet.  He got 11 

real sick real bad, arms.  Everything got 12 

(indiscernible) with him. 13 

  MS. TANNER:  Was there ever occasion 14 

for you to visit him when he was going to 15 

Shaw University? 16 

  MR. BLACKMON:  No, no, never. 17 

  MS. TANNER:  Okay.  And when he went 18 

to Shaw, did he live there? 19 

  MR. BLACKMON:  I don't know where he 20 

lived.  He probably had a room somewhere.  21 

I don't know. 22 

  MS. TANNER:  Okay.  Was there ever a 23 

school that Mr. Thompson was at that you 24 

visited him at school? 25 
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  MR. BLACKMON:  No, never. 1 

  MS. TANNER:  Okay.   2 

  MR. BLACKMON:  That was my best buddy 3 

right there. 4 

  MS. TANNER:  Uh-huh.  When was the 5 

last time you talked to him? 6 

  MR. BLACKMON:  Been ages. 7 

  MS. TANNER:  Ages? 8 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  His phone number 9 

was not working neither. 10 

  MS. TANNER:  Okay. 11 

  MR. BLACKMON:  Everybody is moving on. 12 

  MS. TANNER:  Okay. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  When was the last 14 

time you saw someone, visited you here? 15 

  MR. BLACKMON:  I haven't seen my 16 

brother in about four, five years now. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  What about your 18 

sister? 19 

  MR. BLACKMON:  I don't know what she 20 

doing, but my brother came to see me when I 21 

was in Raleigh for the -- I didn't even -- 22 

for the first time.  I didn't even know who 23 

the hell he was. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  When was that? 25 
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  MR. BLACKMON:  The first time -- it was 1 

my first time seeing him.  I never seen him 2 

before. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  No, I mean, when did 4 

you see him in Raleigh? 5 

  MR. BLACKMON:  About five years ago -- 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 7 

  MR. BLACKMON:  -- when I was up there 8 

in Raleigh. 9 

  MS. BRIDENSTINE:  Is that -- were you 10 

at Central or -- 11 

  MR. BLACKMON:  Yes, Central Prison, 12 

mental health.  First time I ever seen my 13 

brother. 14 

  MS. TANNER:  And, Mr. Blackmon, I may 15 

have asked you this before, but just so I'm 16 

clear, when you were working for Black & 17 

Decker, was it only one building that you 18 

worked in as a custodian? 19 

  MR. BLACKMON:  Yeah, one building, 20 

yeah. 21 

  MS. TANNER:  Okay. 22 

  MR. BLACKMON:  We had our own floors. 23 

  MS. TANNER:  Okay.  And that was the 24 

place where they made the batteries and the 25 
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flashlights? 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah, all that stuff, 2 

saw machines and all that stuff. 3 

  MS. TANNER:  Okay.  Was that in the 4 

building where you were working? 5 

  MR. BLACKMON:  No.  That was 6 

downstairs.  That was like -- I was 7 

upstairs.  I was cleaning the rooms, the 8 

offices and stuff. 9 

  MS. TANNER:  Offices? 10 

  MR. BLACKMON:  Offices and rooms and 11 

vacuumed the floor. 12 

  MS. TANNER:  Okay.  And there was no 13 

other building at Black & Decker sent you 14 

to to go clean? 15 

  MR. BLACKMON:  No, no, no. 16 

  MS. TANNER:  Okay.   17 

  MS. TANNER:  I think other than that 18 

in the last few. 19 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh.  Do you want 20 

to -- do you recognize this?  I'm going to 21 

mark it as Exhibit 5. 22 

  MR. BLACKMON:  That don't look nothing 23 

like me.  I know that.  No way. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Have you ever seen 25 
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it before? 1 

  MR. BLACKMON:  Never, never, never.  2 

Who the hell is that? 3 

  MS. BRIDENSTINE:  Just asking if you 4 

recognize it. 5 

  MR. BLACKMON:  It's not -- but kind of 6 

the face looks like me, but that's not me, 7 

though.  How old is that picture right 8 

there? 9 

  MS. BRIDENSTINE:  That's pretty old.  10 

Have you ever seen it before? 11 

  MR. BLACKMON:  Never in my life. 12 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 13 

  MR. BLACKMON:  Never have I seen 14 

pictures like that, never.  Everybody got 15 

twins.  It makes it like -- you know that, 16 

don't you? 17 

  MS. BRIDENSTINE:  Everybody has what? 18 

  MR. BLACKMON:  Twins and -- 19 

  MS. TANNER:  That's true.  20 

  MR. BLACKMON:  Everybody do. 21 

  MS. TANNER:  I think that's probably 22 

true. 23 

  MR. BLACKMON:  For real. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  Doppleganger.  I 25 
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think it's sometimes called a doppelganger, 1 

someone who looks just like you. 2 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah.  It's like 3 

that.  Now they're for real, though. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  All right.  So you 5 

think it's a real thing? 6 

  MR. BLACKMON:  What? 7 

  MS. BRIDENSTINE:  You think it's a 8 

real thing? 9 

  MS. TANNER:  Doppelgangers? 10 

  MR. BLACKMON:  What? 11 

  MS. TANNER:  The doppelgangers. 12 

  MR. BLACKMON:  What's that? 13 

  MS. BRIDENSTINE:  It's like someone 14 

who looks exactly like you. 15 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, yeah, yeah, 16 

yeah. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  But is not related 18 

to you. 19 

  MR. BLACKMON:  No, no.  Yeah, yeah, 20 

yeah, yeah. 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay. 22 

  MS. TANNER:  I do have one more, 23 

sorry.  We talked about the library and we 24 

talked about the lady at Black & Decker.  25 
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Did you ever get in trouble related to a 1 

lady in a bathroom besides what we've 2 

talked about today? 3 

  MR. BLACKMON:  Oh, never, never, never 4 

in my life, never, never, never, never in 5 

my life. 6 

  MS. TANNER:  Okay. 7 

  MR. BLACKMON:  Never. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  I just want to ask 9 

you a couple questions.  When you were in 10 

the lineup, you said you were at Central 11 

Prison? 12 

  MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember why 14 

you were at Central Prison? 15 

  MR. BLACKMON:  Let's see -- (pause) I 16 

had nowhere else to go but to Dorothea Dix. 17 

  MS. BRIDENSTINE:  So do you remember 18 

when -- was this before you went to 19 

Dorothea Dix, after? 20 

  MR. BLACKMON:  What's that? 21 

  MS. BRIDENSTINE:  The lineup, do you 22 

remember -- 23 

  MR. BLACKMON:  Oh, no.  The lineup was 24 

over there at Central Prison, the old 25 
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Central Prison. 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Okay.  Do you 2 

remember when that happened? 3 

  MR. BLACKMON:  No.  It's been years.  4 

But you know something else, too?  When 5 

they had me on the lineup -- no, I don't 6 

know nothing.  I don't know. 7 

  MS. TANNER:  Did it happen at Central 8 

Prison? 9 

  MR. BLACKMON:  What's that? 10 

  MS. TANNER:  The lineup. 11 

  MR. BLACKMON:  Oh, yeah, yeah, the 12 

lineup was at Central back in the days, 13 

yeah.  That was a long time ago. 14 

  MS. TANNER:  Out there on Western 15 

Boulevard? 16 

  MR. BLACKMON:  I'm saying at Central 17 

Prison when I was in the lineup, that's 18 

just where it took place at. 19 

  MS. TANNER:  Okay.  So you didn't 20 

leave the prison for the lineup? 21 

  MR. BLACKMON:  No, I didn't 22 

(indiscernible).  I've been locked up.  23 

I've been locked up.  But they said -- the 24 

lady said they -- I was in about two or 25 
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three different lineups back and forth.  1 

They couldn't get it right. 2 

  MS. BRIDENSTINE:  You were in more 3 

than one? 4 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, back and 5 

forth, yeah.  They couldn't get it right. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you remember 7 

where you were for those? 8 

  MR. BLACKMON:  It was in Raleigh, old 9 

Central Prison.  I can't remember, though.  10 

That's been a long time ago. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Were they all at 12 

Central Prison? 13 

  MR. BLACKMON:  All at Central Prison, 14 

all of them at Central Prison.  Never -- 15 

nowhere else. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you know why 17 

they were doing the lineups with you in 18 

them? 19 

  MR. BLACKMON:  Because they were 20 

trying to find out if I was the person was 21 

killing or not killing that girl. 22 

  MS. BRIDENSTINE:  For this case? 23 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah. 24 

  MS. BRIDENSTINE:  For the one you're 25 
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in prison for now? 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, killing the 2 

girl.  They couldn't find nothing. 3 

  MS. TANNER:  So how many were there? 4 

  MR. BLACKMON:  What? 5 

  MS. TANNER:  How many lineups? 6 

  MR. BLACKMON:  Lineups?  About two or 7 

three. 8 

  MS. TANNER:  Okay. 9 

  MR. BLACKMON:  No, no.  One -- oh, 10 

yeah, there was two there.  One, that -- 11 

and then later on because they couldn't 12 

find nothing. 13 

  MS. TANNER:  So one first and then one 14 

later on? 15 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, yeah.  16 

That's all that it was. 17 

  MS. TANNER:  Were they both where you 18 

stood with you other men 19 

  MR. BLACKMON:  Yeah, with other men, 20 

yeah.  They changed -- I believe they 21 

brought some more in, I believe.  I don't 22 

know for sure.  I can't remember. 23 

  MS. TANNER:  Where did they do that in 24 

Central Prison; do you remember, like where 25 
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would they do that? 1 

  MR. BLACKMON:  No, no.  They got 2 

lineups everywhere, though. 3 

  MS. TANNER:  Okay. 4 

  MR. BLACKMON:  I can't remember where 5 

it was at, but I just know they got them 6 

everywhere. 7 

  MS. TANNER:  Okay.   8 

  MR. BLACKMON:  They probably got them 9 

here, too. 10 

  MS. TANNER:  Okay. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Mr. Blackmon, did 12 

you ever stab a girl at Latham Hall, St. 13 

Augustine's in 1979? 14 

  MR. BLACKMON:  Never, I never stabbed, 15 

cut nobody in my natural life. 16 

  MS. BRIDENSTINE:  Did you kill Helena 17 

Payton? 18 

  MR. BLACKMON:  I don't even know who 19 

the hell that girl is.  I never seen her in 20 

my life.  I don't know what's going on.  21 

And that right there, that's not my 22 

picture.  That's somebody else that looks 23 

like me. 24 

  MS. TANNER:  Thank you for that 25 
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information.  It's helpful for us. 1 

  MR. BLACKMON:  Yeah, thank you.  2 

Everybody got look-alikes, though, 3 

everybody. 4 

  MS. BRIDENSTINE:  Do you have any 5 

questions or anything? 6 

  MR. BLACKMON:  No.  I ain't got 7 

nothing to say.  I'm just tired of doing 8 

time.  I want my freedom. 9 

  MS. TANNER:  I understand. 10 

  MS. BRIDENSTINE:  Is there anything 11 

else that you think that we should know 12 

that's important that we have not gone over 13 

yet? 14 

  MR. BLACKMON:  Let me see, I believe 15 

you about went over everything.  I don't 16 

know for sure. 17 

  MS. TANNER:  All right. 18 

  MR. BLACKMON:  I was so nice to 19 

people.  I give them my shirt, my shoes, 20 

and everything, but they had me telling 21 

lies on myself, though.  These like this 22 

sometime. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  Now at the time, did 24 

you know you were lying?  At the time, did 25 
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you know you were telling lies on yourself? 1 

  MR. BLACKMON:  No, no.  I didn't know 2 

that, no. 3 

  MS. BRIDENSTINE:  And why is that, do 4 

you think? 5 

  MR. BLACKMON:  Hm? 6 

  MS. BRIDENSTINE:  Why do you think you 7 

didn't know it at the time? 8 

  MR. BLACKMON:  I just didn't.  I was 9 

gullible.  I went along with anything and 10 

everything.  That's why.  I was gullible.  11 

Excuse me, can you get my brother's phone 12 

number?  You got his phone number. 13 

  MS. BRIDENSTINE:  I don't have it with 14 

me. 15 

  MS. TANNER:  We don't, and our -- so 16 

our files are confidential, so we can share 17 

stuff with you that you send to us or these 18 

forms that you give to us, we'll definitely 19 

get it to you, but -- 20 

  MR. BLACKMON:  Well, why do you got 21 

that guy's picture and trying to make him 22 

look like me? 23 

  MS. TANNER:  So we -- so let me be 24 

clear.  We don't have any opinion -- 25 
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  MR. BLACKMON:  Yeah. 1 

  MS. TANNER:  -- about what that 2 

picture is or about any piece of this case.  3 

We are just neutral, so we are just asking 4 

questions. 5 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 6 

  MS. TANNER:  So I don't have an 7 

opinion about who that is or have come up 8 

with one.  We're just asking questions. 9 

  MR. BLACKMON:  But why they show me 10 

that picture there, though? 11 

  MS. TANNER:  But -- because we are 12 

just trying to identify something in the 13 

file. 14 

  MR. BLACKMON:  Oh, oh, oh. 15 

  MS. TANNER:  So nonetheless, though, 16 

just so you know, we can't give you a ton 17 

of information just because -- 18 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 19 

  MS. TANNER:  -- our investigation is 20 

confidential. 21 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 22 

  MS. TANNER:  But we are at the point 23 

where your attorney -- 24 

  MR. BLACKMON:  Can, yeah. 25 
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  MS. TANNER:  -- is getting updates 1 

about the case. 2 

  MR. BLACKMON:  Okay. 3 

  MS. TANNER:  That's right, and they're 4 

confidential updates, so just so you're 5 

clear -- 6 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 7 

  MS. TANNER:  -- do you have any 8 

questions for us about the process? 9 

  MR. BLACKMON:  I hope the process be 10 

soon.  I'm getting my life together, you 11 

know, getting myself back in order again.  12 

Doing the right thing. 13 

  MS. MCNEILL:  I'm guessing, 14 

realistically, like we should prepare 15 

ourselves for like -- it's going to be 16 

months. 17 

  MS. TANNER:  For what? 18 

  MS. MCNEILL:  For -- well, when will 19 

we know what the Commission -- 20 

  MS. TANNER:  So the Commission usually 21 

deliberates at the end of the hearing and 22 

will make a decision before they are gone. 23 

  MS. MCNEILL:  Okay. 24 

  MS. TANNER:  So they usually 25 
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deliberate right away and will not dismiss 1 

until they have made a decision.  We've 2 

never not had it that way. 3 

  MS. MCNEILL:  Okay. 4 

  MS. TANNER:  It is possible and it is 5 

outlined, you know, as a possibility -- 6 

  MS. MCNEILL:  Uh-huh. 7 

  MS. TANNER:  -- and statutorily that 8 

that means what the law says is that the 9 

Commission could tell us "We have some more 10 

questions.  Go back and look into this and 11 

this and this." 12 

  MS. MCNEILL:  Okay. 13 

  MS. TANNER:  That has never happened. 14 

It's not to say it couldn't happen -- 15 

  MS. MCNEILL:  Okay. 16 

  MS. TANNER:  -- I'm just telling you 17 

it has never happened. 18 

  MR. BLACKMON:  Excuse me -- 19 

  MS. TANNER:  Yes, sir. 20 

  MR. BLACKMON:  -- now my old -- do 21 

they still have my old transcripts right 22 

there in the beginning? 23 

  MS. TANNER:  So, Mr. Blackmon, 24 

anything that you sent us and anything that 25 
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we could collect from the clerk that they 1 

still had or whatever we have collected, so 2 

we have collected every document likely 3 

that exists about your criminal case. 4 

  MR. BLACKMON:  How about my files like 5 

that, though? 6 

  MS. TANNER:  So we can go back and 7 

look at what files you sent us and we made 8 

copies of, and I'll communicate to your 9 

attorney what those are.  We routinely will 10 

make copies of your originals and send them 11 

back to you, so, Ms. McNeill, if that's 12 

something -- 13 

  MS. MCNEILL:  Yeah. 14 

  MR. BLACKMON:  I ain't got nothing, 15 

though. 16 

  MS. TANNER:  I understand you don't, 17 

but if you send it to us, our practice is 18 

we make a copy of it and send it back to 19 

you, so what I'm saying is for this 20 

instance if between the time you send it to 21 

us and now, you've lost track or somebody's 22 

taken them, I can talk to Ms. McNeill about 23 

that. 24 

  MR. BLACKMON:  What I'm saying, they 25 
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just made a document like that about 1 

everything I did. 2 

  MS. TANNER:  Uh-huh. 3 

  MR. BLACKMON:  My original document 4 

just like that. 5 

  MS. TANNER:  Your original? 6 

  MR. BLACKMON:  Can't find that 7 

nowhere. 8 

  MS. TANNER:  Okay.  And you brought 9 

those original documents with you to 10 

prison? 11 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  They was the 12 

ones they gave me. 13 

  MS. TANNER:  Okay. 14 

  MR. BLACKMON:  And over the years it 15 

got lost in this place. 16 

  MS. TANNER:  Okay, but we -- 17 

  MR. BLACKMON:  I don't know what's 18 

going on with that. 19 

  MS. TANNER:  We'll check in with Ms. 20 

McNeill about what we have and if there's 21 

anything -- 22 

  MS. MCNEILL:  Okay. 23 

  MR. BLACKMON:  Yes. 24 

  MS. MCNEILL:  And I will -- they're 25 
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going to send me copies of what you signed, 1 

and I'll send those to you, and I will give 2 

you the phone number that I have for your 3 

brother. 4 

  MR. BLACKMON:  Okay.  Thank you, 5 

ma'am.  I appreciate it.  You got it on you 6 

now or you going to send it to me? 7 

  MS. MCNEILL:  I'm going to have to 8 

send it to you.  I have to go back and look 9 

at your file. 10 

  MR. BLACKMON:  Please send it to me 11 

because I need to talk to him. 12 

  MS. MCNEILL:  Okay. 13 

  MR. BLACKMON:  When he called you, 14 

what did he say? 15 

  MS. MCNEILL:  It was a while ago, and 16 

he wanted to know kind of what was going on 17 

and how you were doing and wanted you to 18 

have his phone number, but it was a couple 19 

years ago, and -- 20 

  MR. BLACKMON:  But you got his latest 21 

phone number today? 22 

  MS. MCNEILL:  I don't know.  I'll have 23 

to go look.  Let me go look into it. 24 

  MR. BLACKMON:  But how long ago would 25 
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he called you, though? 1 

  MS. MCNEILL:  It's been years. 2 

  MR. BLACKMON:  Ah, man, damn.  I bet I 3 

got the same damn number (indiscernible) 4 

contact (indiscernible), the same number.  5 

I've been trying to call and call and 6 

everything on the down-low. 7 

  MS. MCNEILL:  Well -- 8 

  MR. BLACKMON:  Damn. 9 

  MS. MCNEILL:  -- we'll try.  I'll send 10 

you what I have and we can go from there. 11 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 12 

  MS. MCNEILL:  And we'll be in touch, 13 

and like I told Jonathan, he's going to 14 

come meet you and -- 15 

  MR. BLACKMON:  Who? 16 

  MS. MCNEILL:  Jonathan Braun. 17 

  MR. BLACKMON:  Who's that? 18 

  MS. MCNEILL:  He's an attorney with 19 

Prisoner Legal Services who is going to 20 

help me with your case. 21 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 22 

  MS. MCNEILL:  And he knows that you 23 

want to meet him -- 24 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  Is he from 25 
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Raleigh? 1 

  MS. MCNEILL:  He's originally -- he 2 

works in Raleigh.  He's originally from 3 

Chapel Hill. 4 

  MR. BLACKMON:  Oh. 5 

  MS. MCNEILL:  So he'll come and talk 6 

to you.  We'll both come together and 7 

introduce you to him. 8 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  How long is that 9 

going to be? 10 

  MS. MCNEILL:  He's kind of busy.  It 11 

may be a couple weeks, but it will be 12 

before the end of October. 13 

  MR. BLACKMON:  Okay. 14 

  MS. MCNEILL:  It'll be like mid-15 

October. 16 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  Thank you. 17 

  MS. MCNEILL:  So -- 18 

  MR. BLACKMON:  Thank you. 19 

  MS. MCNEILL: Sure. 20 

  MR. BLACKMON:  I don't know where -- 21 

see, I'm all confused. 22 

  MS. TANNER:  Okay. 23 

  MR. BLACKMON:  It's been a long time, 24 

you know.   25 
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  MS. MCNEILL:  Are you tired? 1 

  MR. BLACKMON:  No, I'm not tired, but 2 

it's been a long time. 3 

  MS. MCNEILL:  Yeah. 4 

  MR. BLACKMON:  Can't get tired no 5 

more. 6 

  MS. TANNER:  After the Commission 7 

decides, if the case doesn't move forward, 8 

the decision, that decision will be filed 9 

with the clerk. 10 

  MS. MCNEILL:  Okay. 11 

  MS. TANNER:  If it does, the decision 12 

and any supporting documents considered by 13 

the Commission at the hearings, that would 14 

be the brief.  Any handouts we give out 15 

during the hearing, the Commission's actual 16 

decision -- 17 

  MS. MCNEILL:  Uh-huh. 18 

  MS. TANNER:  -- as well as a 19 

transcript of the hearing itself will be 20 

filed with the clerk.  It becomes public 21 

record at that time.   22 

  And then the three judge panels have 23 

been all over the map.  Some of them happen 24 

in a matter of weeks, some of them take 25 
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months. 1 

  MS. MCNEILL:  Okay. 2 

  MS. TANNER:  But we don't control 3 

that. 4 

  MS. MCNEILL:  I understand. 5 

  MS. TANNER:  They're usually convened 6 

and named pretty quickly. 7 

  MS. MCNEILL:  Okay. 8 

  MS. TANNER:  It's then I think that 9 

the parties' -- 10 

  MS. MCNEILL:  Scheduling. 11 

  MS. TANNER:  -- scheduling -- 12 

  MS. MCNEILL:  Okay. 13 

  MS. TANNER:  -- becomes an issue.  I 14 

don't know that it's ever -- it's like sat 15 

on to name the three judges.  That happens 16 

quickly. 17 

  MS. MCNEILL:  Okay. 18 

  MS. TANNER:  It's just the rest -- I 19 

mean, it's a couple of weeks to get all the 20 

stuff filed and done. 21 

  MR. BLACKMON:  Excuse me, ma'am -- 22 

  MS. TANNER:  Yes. 23 

  MR. BLACKMON:  -- how old is that 24 

picture of that guy that looked like me 25 
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there?  How old is he? 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Well, we're just 2 

trying to find out if you know information 3 

about it. 4 

  MR. BLACKMON:  No, I don't know -- 5 

that look like me, but it's not me. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  What's -- is there 7 

something bothering you about it or are you 8 

concerned about it? 9 

  MR. BLACKMON:  No, no.  I'm saying I 10 

was wondering how old he is because I'm 11 

old. 12 

  MS. TANNER:  You mean this one? 13 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 14 

  MS. TANNER:  Exhibit 2? 15 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  How old is he? 16 

  MS. TANNER:  We don't know. 17 

  MR. BLACKMON:  That looks like me, but 18 

that's not me, though.  Where did you get 19 

that picture from, though?  Where is that 20 

coming from? 21 

  MS. BRIDENSTINE:  Why do you think 22 

it's not you?  What do you see that -- 23 

  MS. TANNER:  Exhibit 2. 24 

  MR. BLACKMON:  Can I get a closer 25 
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look? 1 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 2 

  MS. TANNER:  You sure can.   3 

  MR. BLACKMON:  No, that's not me, no 4 

way. 5 

  MS. TANNER:  And then the three-judge 6 

panel decisions have to (indiscernible). 7 

  MR. BLACKMON:  I never been anywhere 8 

like that in my life.  I don't know where 9 

the hell that's at.  Where was it tooken 10 

(sic) at? 11 

  MS. BRIDENSTINE:  We're just trying to 12 

find out if you recognize that or anything 13 

about it? 14 

  MR. BLACKMON:  It looks like me, but 15 

that's not me, though.  God knows that's 16 

not me.  I don't even know (indiscernible) 17 

right there. 18 

  MS. TANNER:  Okay. 19 

  MR. BLACKMON:  You got someone that 20 

looks alike it's a crying shame.  You think 21 

that look like me? 22 

  MS. TANNER:  Well, we can't -- so we 23 

can't give any -- you know, we're neutral.  24 

We don't have any opinions -- 25 
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  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah. 1 

  MS. TANNER:  -- about this.  And, 2 

frankly, Mr. Blackmon, we wouldn't have 3 

opinions like that.  We just wouldn't.  The 4 

statute says we got to be neutral.  We're 5 

just trying to find out information. 6 

  MR. BLACKMON:  Okay, yeah, yeah, yeah. 7 

  MS. TANNER:  Okay? 8 

  MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 9 

  MS. TANNER:  Do you have any questions 10 

for us about the process? 11 

  MR. BLACKMON:  No.  I appreciate you 12 

all coming. 13 

  MS. TANNER:  Sure. 14 

  MR. BLACKMON:  I want out of here now.  15 

I want home. 16 

  MS. TANNER:  I understand. 17 

  MR. BLACKMON:  I'm tired of being 18 

locked up. 19 

  MS. TANNER:  Well, you have Julie's 20 

card, so if there's anything that you think 21 

about that you feel like we didn't talk 22 

about or information you feel like we 23 

should know, you can definitely reach out 24 

to us. 25 
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  MR. BLACKMON:  When you all come back 1 

again? 2 

  MS. TANNER:  We may not come back 3 

again.  It's possible we will.  It's 4 

possible that as we get ready for your 5 

hearing we'll have a few more questions, 6 

but right now we don't have a plan to come 7 

back again, okay. 8 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yeah, yeah.  Yes, 9 

ma'am. 10 

  MS. TANNER:  We are in communication 11 

with Ms. McNeill about the case and the 12 

process, okay. 13 

  MS. MCNEILL:  And I'll be back with -- 14 

so you can meet Jonathan. 15 

  MR. BLACKMON:  Yeah, yes, ma'am. 16 

  MS. MCNEILL:  So that will probably be 17 

the next thing that happens. 18 

  MR. BLACKMON:  Okay, yeah. 19 

  MS. TANNER:  Okay? 20 

  MR. BLACKMON:  It's crazy, all these 21 

look-alikes in this damn world.  If that's 22 

me, I'm handsome. 23 

  MS. BRIDENSTINE:  You're what? 24 

  MR. BLACKMON:  I said if that's me, 25 
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I'm handsomer than that. 1 

  (LAUGHTER) 2 

  MS. TANNER:  Thank you for meeting 3 

with us. 4 

  MS. MCNEILL:  Thank you so much. 5 

  MR. BLACKMON:  Yeah.  I appreciate it. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  It was nice to meet 7 

you. 8 

  MR. BLACKMON:  Nice to meet you.  Hey, 9 

my mind is, you know kind of coming and 10 

going, you know. 11 

  MS. BRIDENSTINE:  Uh-huh. 12 

  MR. BLACKMON:  It's hard for me to 13 

think. 14 

  MS. BRIDENSTINE:  Well, if you think 15 

of anything else, you have my card, you can 16 

let me know, okay? 17 

  MR. BLACKMON:  Yes, ma'am.  I can't 18 

read or write, but I can make a phone call.  19 

That's in Raleigh, right? 20 

  MS. TANNER:  Yes.  So Ms. McNeill also 21 

has this -- so you can't read or write, you 22 

said? 23 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 24 

  MS. TANNER:  Okay.  Ms. McNeill, this 25 
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is Julie's number and it has a phone number 1 

and an email and it has our address on 2 

here, but Ms. McNeill knows that, too, so 3 

if you need to contact us, you can contact 4 

her or this will have our address.  Do you 5 

have a case manager? 6 

  MR. BLACKMON:  Yeah. 7 

  MS. TANNER:  Okay.  Your case manager 8 

can help you by reading this address or you 9 

can ask Ms. McNeill to help you, okay. 10 

  MR. BLACKMON:  Yes, ma'am. 11 

  MS. MCNEILL:  If you think of  12 

 anything -- 13 

  MR. BLACKMON:  Let you know. 14 

  MS. MCNEILL:  Yeah. 15 

  MR. BLACKMON:  When I see you, yeah. 16 

  MS. MCNEILL:  When we come back if you 17 

can let us know. 18 

  MR. BLACKMON:  My head is going 19 

(indiscernible). 20 

  MS. MCNEILL:  Yeah.  You've had a lot 21 

to think about in the last -- 22 

  MR. BLACKMON:  It's been a long time, 23 

though, you know, for me to remember 24 

certain things. 25 
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  MS. MCNEILL:  Yeah.  Do you have any 1 

questions for me before I go? 2 

  MR. BLACKMON:  No.  I be glad to see 3 

you again. 4 

  MS. MCNEILL:  Okay.  Well -- 5 

  MR. BLACKMON:  You all take it easy. 6 

  MS. BRIDENSTINE:  We will be back. 7 

  MR. BLACKMON:  And have a safe drive. 8 

  MS. BRIDENSTINE:  Thank you. 9 

  MS. TANNER:  Thank you. 10 

  MR. BLACKMON:  Look out for the creek.  11 

(Indiscernible).  Yeah, boat, call one. 12 

  MS. TANNER:  Yeah, might need a boat, 13 

that's right. 14 

  MR. BLACKMON:  Thank you all.  15 

Appreciate it. 16 

  MS. TANNER:  Thank you, sir. 17 

  MR. BLACKMON:  Yeah, thank you, yeah, 18 

yeah. 19 

 (The recorded interview concluded.) 20 
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CERTIFICATION OF TRANSCRIPT 

  This is to certify that the 173 pages of this 

transcript of the recorded interview of James Blackmon was 

taken on September 25, 2018, is a true and accurate 

transcript to the best of my ability. 

  I further certify that I am not counsel for nor 

related to any party or attorney, nor am I interested in 

the results of this action. 

  This is the 4th day of October, 2018. 

 

       

      ___________________________ 

      GLORIA VEILLEUX 

      Notary Public 
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Handout 35 



JAMES BLACKMON 
 
 

CRIMINAL RECORD 
Conviction  Jurisdiction DOO Date of Conviction 

2ND DEG MURDER WAKE 09/28/1979 01/14/1988 

ASSAULT ON FEMALE 
(M) 

WAKE 09/11/1983 09/27/1983 

INDECENT EXPOSURE 
(M) 

WAKE 09/11/1983 09/27/1983 

INJURY TO PERSONAL 
PROPERTY (M) 

WAKE 09/11/1983 09/27/1983 

LARCENY (M) ROBESON UNKNOWN 12/29/1980 

TRESPASSING AFTER 
WARNING 

JACKSONVILLE 
FL 

ARRESTED 
03/02/1980 

03/04/1980 

TRESPASSING AFTER 
WARNING 

JACKSONVILLE 
FL 

ARRESTED 
02/22/1980 

03/04/1980 

TRESPASSING AFTER 
WARNING 

JACKSONVILLE 
FL 

ARRESTED 
12/29/1979 

12/30/1979 

TRESPASSING AFTER 
WARNING 

JACKSONVILLE 
FL 

ARRESTED 
12/26/1979 

12/26/1979 

TRESSPASSING BINGHAMTON, 
NY 

11/08/1979 11/19/1979 

POSSESSION OF 
STOLEN PROPERY – 1ST 

DEGREE 

BINGHAMTON 
NY 

02/01/1978 03/17/1978 

TRESPASSING BINGHAMTON, 
NY 

11/17/1975 UNKNOWN 
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JAMES BLACKMON PHYSICAL DESCRIPTION, ARRESTS, INCARCERATIONS, AND WHEREABOUTS 1964‐1983 

DOB: 8/14/1953 

Date  Location  Notes  Physical 
Description 

File 
Location 

8/14/1964‐
10/15/1969 

Rome, NY  Rome Developmental School.   N/A  GBMHC 
Records 

8/18/1970  Syracuse, NY  Arrested by Syracuse PD for Robbery‐1st: Use/Threaten Use of 
Dangerous Instrument. 

N/A  NYDCJS p. 4 

3/3/1971  Syracuse, NY  Sentenced to “other” by Onondaga County Court for plea 
to Robbery—1st: Use/Threaten Use of Dangerous 
Instrument from 8/18/1970 arrest. 

N/A  NYDCJS p. 5 

3/3/1971 
and 
3/5/1971 

Syracuse, NY  Court entry for 8/70 arrest. “Adjud. youthful offender” and 
felony robbery are listed.  The arresting agency appears to 
be Syracuse PD.   
 
There is also a document that is labeled a “criminal history 
response…based on fingerprint identification” which 
provides an address for Blackman in Syracuse, NY on March 
3, and March 5, 1971.   

N/A  RPD – DA, 
Bk. 11, p. 
28‐29 

3/5/1971‐
8/19/1974 

NY Prison 
System 

Admitted to NYS DOCCS Elmira Reception Center on 
3/5/1971 and released from NYS DOCCS Elmira Reception 
Center on 8/19/1974 

N/A  NYDCJS p. 5 

1972‐
8/19/1974 

Attica, NY  Letter dated 8/14/1974 from the Superintendent of Attica 
Correctional Facility to the Commissioner of Police in 
Binghamton, NY provides that Blackmon will be released on 
8/19/1974 and intends to go to Binghamton upon his 
release.  Letter states “He is considered potentially 
dangerous because of his antisocial attitude, paranoid 
trends, uses drugs, and low, dull mentality.”   

N/A  (RPD—DA, 
Bk. 11, p. 
23). 
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Date  Location  Notes  Physical 
Description 

File 
Location 

9/5/1974  New York  SSA Application gives New York Address.  N/A  Social 
Security 
Records 

11/7/1974  Binghamton, 
NY 

Arrest for misdemeanor assault.   
Description:  Subject got into argument with his cousin and 
struck him in the face with a bottle. Blackmon and his 
cousin were taken to the hospital for treatment.     
 
Arraigned 11/7/94 and pleads not guilty.  Report indicates 
he is remanded to jail.    

5’11, 163 
lbs., slim 
build, 
“goatee‐
mustache.” 

RPD – DA, 
Bk. 11, p. 
20, 28, and 
30 

12/10/1974  Binghamton, 
NY 

Arrested for misdemeanor possession of controlled 
substance. 
 
Description:  Investigators were investigating a burglary 
when they smelled marijuana and made arrest after they 
found a quantity of marijuana.  Arraigned and pleads not 
guilty.  Report indicates he is remanded to jail.   
Address listed for Blackmon is in Binghamton. He again 
reports no employer.  There is no address provided for him.  
There is also a document that is labeled a “criminal history 
response…based on fingerprint identification” which 
provides an address for Blackmon in Binghamton, NY on 
December 10, 1974.   

5’11”, 160 
lbs., tall 
build. 
“Beard/Goa
tee: Yes.” 
“Mustache: 
Yes.” 

RPD – DA, 
Bk. 11, p. 29 
and 30. 

5/1/1975  Binghamton, 
NY 

NYDCJS provides that at city court a misdemeanor civil 
assault was dismissed.  It is not indicated whether Blackmon 
was present, though a DOC number is provided along with 
this entry.   

N/A  RPD – DA, 
Bk. 11, p. 28 

11/17/1975  Binghamton, 
NY 

Information from Binghamton Arrest History Sheet.  
Arrest for Trespass.   

“Beard/Goa
tee: Yes.” 

RPD—DA, 
Bk. 11, p. 18 
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Date  Location  Notes  Physical 
Description 

File 
Location 

Description: Subject was observed walking around Conti 
Court, looking into windows.  Neighbors called the police 
who picked up subject on the street and he was identified 
by neighbors as same one looking into windows.  
Address listed for Blackmon is Binghamton, NY for 2 weeks, 
but he also lists a prior address as Binghamton without a 
time frame provided.   
Sentenced to 15 days in jail after a guilty plea (date 
unknown). 
Beside beard/goatee report says “yes” and beside 
mustache, report says “yes.”  There is no description of 
Blackmon’s height and he provides that his employer is 
“disability.”   

“Mustache: 
Yes.” 

11/18/1975  Binghamton, 
NY 

Following plea of guilty to trespass on or about 
11/17/1975, Blackmon is sentenced to 15 days at the 
Broome County jail. 

N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 

12/3/1975  Binghamton, 
NY 

Certificate of Conviction. Charge not listed.  N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 

1/8/1976  Binghamton, 
NY 

Blackmon is arrested for misdemeanor trespass.  
Description:  Subject came to masonic temple and would 
not leave.  Per a note dated 1/9/76, Blackmon is placed in 
state hospital, and will be arraigned after release from 
hospital. Blackmon indicates his address is in Binghamton 
for 3 months but also provides a former address also in 
Binghamton, NY without a time frame provided.   

5’11”, 163 
lbs., 
medium 
build, 
“Beard/Goa
tee: Yes.” 
“Mustache: 
Yes.” 

RPD—DA, 
Bk. 11, p. 36 
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Date  Location  Notes  Physical 
Description 

File 
Location 

1/9/1976  Binghamton, 
NY 

There is a document that is labeled a “criminal history 
response…based on fingerprint identification” which 
provides an address for Blackman in Binghamton NY on 
January 9, 1976.1   
USDOJ indicates an arrest on January 9, 1976 for Criminal 
trespass in Binghamton NY.  There is no disposition 
provided.  

N/A  RPD – DA, 
Bk. 11, p. 
29‐30 

1/9/1976  Binghamton, 
NY 

Blackmon admitted to Binghamton Psychiatric Center on a 
“DCS (Director of Community Services Certificate), which 
was converted to Two Physician, then Court Retention.” 

N/A  GBMHC 
Records 

4/5/1976‐
5/7/1976 

Binghamton, 
NY 

Blackmon goes missing from Binghamton Psychiatric 
Center. Found in downtown Binghamton and returned to 
hospital.  

N/A  GBMHC 
Records 

6/4/1976  New York  USDOJ provides that a Criminal Possession of Controlled 
Substance with arrest date 12/10/74 was dismissed on June 
4, 1976.   

N/A  RPD – DA, 
Bk. 11, p. 29 
and 30. 

6/18/1976  Binghamton, 
NY 

Blackmon discharged from Binghamton Psychiatric Center. 
Release plan to live at Mrs. Flint’s boarding home in 
Binghamton and have weekly follow up with PROBE 
Counselor.  

N/A  GBMHC 
Records 

9/12/1976  Binghamton, 
NY 

Blackmon re‐admitted to Binghamton Psychiatric Center 
on a Director of Community Services Certificate which 
became a court retention. Found staring into the air on a 
bridge and didn’t know where he was. 

N/A  GBMHC 
Records 

12/10/1976
‐ 5/10/1977 

New 
Hampton, 
NY 

Transferred to Mid‐Hudson Psychiatric Center then 
returned to Binghamton Psychiatric Center because of 
violent behavior towards staff. 

N/A  GBMHC 
Records 

                                                            
1 There is no other arrest report for misdemeanor trespass around this time besides the 1/8/76 charge so it appears that these may be the same.   
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Date  Location  Notes  Physical 
Description 

File 
Location 

10/27/1977  New York  SSA application shows New York address.  N/A  Social 
Security 
Records 

1/3/1978  New York  SSA application shows New York address.  N/A  Social 
Security 
Records 

1/3/1978  Binghamton, 
NY 

Blackmon discharged from Binghamton Psychiatric Center 
per order of the court. Release plan to live at Gladys 
Payne’s boarding house. Appointments for assistance with 
SSI and financial support. Counseling to be provided by 
PROBE. Later report indicates he did not keep 
appointments with his counselor, but did show up to 
PROBE to pick up his checks. 

N/A  GBMHC 
Records 

2/1/1978  Binghamton, 
NY 

Blackmon is arrested for felony possession of stolen 
property.  Description:  Subject took fur coat from Drazens 
valued at $2,395.00 and was apprehended in area.    
Listed address for Blackmon is in Binghamton.  Blackmon 
also lists Binghamton State Hospital as his prior address for 
a year.   
Blackmon pled not guilty and was remanded to the Broome 
County jail.  No bail was set.   
There is also a document that is labeled a “criminal history 
response…based on fingerprint identification” which 
provides an address for Blackman in Binghamton, NY on 
February 1, 1978.   

5’11”, 165 
lbs., 
“Beard/Goa
tee: Yes.” 
“Mustache: 
Yes.” 

RPD – DA, 
Bk. 11, p. 29 
and 35 

2/21/1978  Binghamton, 
NY 

Document indicates there is a VOCD arraignment for 
Blackmon, but unclear on what charge. 

N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 
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Date  Location  Notes  Physical 
Description 

File 
Location 

3/17/1978  Binghamton, 
NY 

Information from NYDCJS. “Convicted for felony possession 
of stolen property.”  Also indicates “conditional discharge” 
without any further information. 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 11, p. 28 

3/17/1978  Binghamton, 
NY 

Certificate of Conviction by plea of Criminal Possession of 
Stolen Property in the First Degree, a class D Felony.  
Sentenced to a “Conditional Discharge for a period of 
three (3) years.” 

N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 

5/4/1978  Binghamton, 
NY 

Information from NYDCJS.  Offense date for 5/10/1978 
arrest for Blackmon. 

N/A  NYDCJS p. 2 

5/10/1978  Binghamton, 
NY 

Blackmon is arrested for misdemeanor menacing and felony 
robbery.   
Description: Subject held a knife to the throat of Kevin Kent 
and took $15.00 and later approached Dawn Buchanan, put 
a knife to her stomach, and threatened to stab her.   
Address listed for Blackmon is in Binghamton.  
Blackmon is arraigned and remanded to jail.    

5’11”, 160 
lbs., 
“Beard/Goa
tee: Yes,” 
“Mustache: 
Yes.” 

RPD—DA, 
Bk. 11, p. 31 

5/17/1978  Binghamton, 
NY 

Document indicates there is a VOCD arraignment for 
Blackmon, but unclear on what charge. 

N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 

6/12/1978  Binghamton, 
NY 

Case against Blackmon from 5/10/1978 arrest is “sealed 
upon termination of criminal action in favor of the accused 
CPL160.50.” 

N/A  NYDCJS p. 2 

7/6/1978  Binghamton, 
NY 

Document indicates Blackmon appears in court, but 
unclear on what charge.  

N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 

9/23/1978  Binghamton, 
NY 

Indication that case against Blackmon from a 5/10/1978 
arrest is “terminated.” The “penal law” listed is only the law 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 11, p. 32 
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that is related to the menacing charge.  It is not clear 
whether this was a dismissal for the entire charge.2   

9/25/1978  Binghamton, 
NY 

Case against Blackmon from 5/10/1978 arrest for charges 
of menacing and robbery is dismissed. 

N/A  NYDCJS p. 2 

6/29/1979  Binghamton, 
NY 

Document indicates Blackmon appears in court, but 
unclear on what charge.  

N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 

7/9/1979  Binghamton, 
NY 

Document indicates there is a VOCD disposition for 
Blackmon, but unclear on what charge. 

N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 

7/13/1979  Binghamton, 
NY 

SSA application shows a New York address.  N/A  Social 
Security 
Records.  

8/24/1979  Binghamton, 
NY 

Arrested for Disorderly Conduct and booked when he was 
found to be in possession of marijuana and unknown pills.  
This report provides that Blackmon was arraigned on 
8/25/79 and  
The address for Blackmon here was the YMCA Room 306, 
which it says has been his address for 4 months.  He 
indicates he is unemployed.  
There is a document that is labeled a “criminal history 
response…based on fingerprint identification” which 
provides an address for Blackman as Room 306 YMCA in 
Brooklyn, NY for 8/24/1979.    

5’11”, 165 
lbs., 
medium 
build, 
“Beard/Goa
tee: Yes,” 
“Mustache: 
Yes.” 

RPD—DA, 
Bk. 11, p. 
29‐30 and 
34 

                                                            
2 Later investigation by Commission staff revealed that all charges in this case were first sealed and then later dismissed in Blackmon’s favor.    
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USDOJ report provides that Binghamton, NY PD arrested 
Blackmon on this date for misd. criminal possession of a 
controlled substance.  The disposition is listed as “pled not 
guilty rel in own custody.”  

8/25/1979  Binghamton, 
NY 

Blackmon arraigned on Disorderly Conduct charges from 
8/24/1979. Indicates “Pled NG, adj. until 9‐1‐79, released 
into own custody.” 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 11, p. 29 
and 34 

10/29/1979  Binghamton, 
NY 

Charges of disorderly conduct, criminal possession of 
controlled substance—8th degree, and unlawful possession 
of marijuana from 8/24/1979 were dismissed and “sealed 
upon termination of criminal action in favor of the accused 
CPL160.” 

N/A  NYDCJS p. 1 

11/8/1979  Binghamton, 
NY 

Offense date for trespass charge.  N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 

11/19/1979  Binghamton, 
NY 

Blackmon pleads guilty to trespassing, on or about 
11/8/1979.  “Conditional discharge—Stay out of the 
Y.M.C.A.  Bail Exonerated.” 

N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 

12/5/1979  Binghamton, 
NY 

Certificate of Conviction. Charge not listed.  N/A  Broome 
County 
Clerk 
Records 

12/26/1979  Jacksonville, 
FL 

Blackmon arrested for trespass after warning.  His address is 
listed as “transient” and his alias is provided as “James 
Underwood Andrew III.” He was asleep inside the 
greyhound bus station and was accompanied by another 
individual who was “begging.”  Both were asked and when 

5’11”, 170 
lbs., dark 
complexion 

RPD—DA, 
Bk. 11, p. 50 
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they refused were arrested.  Blackmon had no identification 
or bus ticket.   
USDOJ provides that Blackmon was arrested on this date for 
“trespass after warning” with a disposition of “1 das NPT.”    

12/29/1979  Jacksonville, 
FL 

Blackmon arrested for trespass after warning and 
possession of narcotic paraphernalia.   
Description:  “The suspect, Underwood, has been arrested 
for trespassing after warning two days prior to this incident 
for the same charge and on this date he was advised to 
remove himself from the Greyhound bus station at 10 N. 
Pearl St.  The suspect kept him in the area until this unit 
picked him up.  The suspect Underwood was very threating 
to this writer during the investigation.”  
 
A USDOJ document provides that Blackmon was arrested on 
12/29/1979 for “trespass after warning” and “poss of narc 
par.”  The disposition is provided as “5 days 123079 No1 
Pros." In addition, the name provided is “James Underwood 
Andrew” though the identification number is the same as 
Blackmon’s throughout the remainder of the document. 
 
Another document that provides a list of charges and 
dispositions for Blackmon provides that the disposition of 
an arrest on 12/29/79 was 10 days confinement. 

5’9” (the 
inches are 
somewhat 
unclear), 
160 lbs. 

RPD—DA, 
Bk. 11, p. 
50, 66, 78‐
79 

12/30/1979  Jacksonville, 
FL 

A document that provides a list of charges and dispositions 
indicates that there is a disposition on this date of 
conviction for trespassing after warning with 5 days of 
confinement and that there is a disposition of dismissal for 
possession of narcotics paraphernalia. 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 11, p. 66 
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1/11/1980  Jacksonville, 
FL 

Blackmon is arrested for possession of controlled substance 
(cocaine) and possession of controlled substance 
(marijuana).  Description:  Subject was causing trouble at 
Trailways Bus Station and was found with drugs after 
weapons check.  Subject is described as a “flim flam artist” 
who has been working the area the last few weeks.  The 
subject is described as taking money from individuals on 
1/10/1980 after promising to deliver drugs. 
 
USDOJ report provides that Blackmon was arrested on 
1/11/80 for possession of controlled substances, marijuana 
and cocaine.  There is no disposition noted.  The name 
provided is “Jimmy Andrew Blackmon” though the 
identification number matches Blackmon’s other 
identification number provided previously in the document. 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 11, p. 50 
and 76‐77 

1/23/1980  Jacksonville, 
FL 

A Florida Disposition notice indicates that an arrest from 
1/11/80 is dismissed for insufficient evidence to warrant 
prosecution. 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 11, p. 75 

2/22/1980  Jacksonville, 
FL 

Blackmon is arrested for trespass after warning.  He was 
advised to leave the lobby of Greyhound Bus station by the 
manager.  The arresting officer approached the suspect and 
asked him if he had a ticket and when Blackmon replied no, 
he was told to leave.  Blackmon refused to leave and was 
arrested and placed in jail.   
 
USDOJ report provides that Blackmon was arrested on 
2/22/80 for trespass after warning.  There is no disposition 
noted.  The name provided is “Jimmy Andrew Blackmon” 
though the identification number matches Blackmon’s 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 11, p. 50 
and 74 
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other identification number provided previously in the 
document.  

3/2/1980  Jacksonville, 
FL 

Blackmon arrested for resisting officers with violence.  
Description:  Subject is in jail on other charges and threw a 
book at a correctional officer and struck him twice in the 
face.   
Blackmon is identified as 5’11”, 170 pounds.  There is no 
information here on whether Blackmon has facial hair.   
 
USDOJ report provides that “Jimmy Andrew Blackmon” 
(same identification number as previously used for 
Blackmon) was arrested on this date for resisting officers 
with violence.  The disposition is noted as “1. Dropped SAO 
12 das on chg of trespass after warning nol pros on chg of 
battery added.” 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 11, p. 51 
and 71‐72 

3/4/1980  Jacksonville, 
FL 

Conviction date for 2/22/1980  and 3/2/1980 Trespass 
After Warning charges.  Sentenced to 12 day of 
confinement. 

N/A  DCIN 

3/8/1980  Jacksonville, 
FL 

3/2/1980 Resisting Officer With Violence and Assault and 
Battery charges are dismissed. 

N/A  DCIN 

8/22/1980  Lumberton, 
NC 

SSA application shows Lumberton, NC address.  N/A  Social 
Security 
Records 

12/29/1980  Robeson 
County 

Disposition for 80 CR 024447 arrest for larceny/misd. Guilty 
verdict. 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 9, p. 120 

12/29/1980  Robeson 
County 

Inmate Classification Profile and Judgment indicates the 9 
month jail sentence included 17 jail credit days.  
Blackmon’s address is listed in Lumberton and is the same 
as the address listed for his mother, Christine Blackmon.  

N/A  1983 SBI 
File p. 347, 
p. 357‐358 
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The District Court Judgment and Commitment orders a 
psychiatric evaluation, and lists Blackmon as pleading 
guilty to misdemeanor larceny on the date of his trial and 
waiving his right to an attorney. 

12/30/1980  Department 
of 
Corrections 
in Raleigh, 
NC 

USDOJ report provides that Blackmon is charged with 
larceny and the disposition is 9 months.  The Department of 
Corrections in Raleigh is listed as the contributor of 
fingerprints. 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 11, p. 51 

6/4/81  Raleigh, NC  Blackmon evaluated for admission to Dorothea Dix.  
Discharge Summary from “Central Hospital” that discusses 
formulating an after care plan in anticipation of Blackmon’s 
upcoming release on 6/23/81.  Blackmon was referred from 
McCain Correctional Facility.  The discharge is noted as a 
“discharge upon his release date and begin involuntary 
commitment proceedings through a state psychiatric 
hospital.” 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 6, p. 85‐
86 

6/23/81  Raleigh, NC  Blackmon admitted to Dorothea Dix Hospital. In Blackmon’s 
rehabilitation record, there is a June 1981‐June 1982 
Dorothea Dix stay noted as his prior hospitalization (when 
discussing his “second admission”).  He was noted as having 
left in June 1982 against medical advice to live with his 
girlfriend.  

N/A  RPD—DA, 
Bk. 6, p. 12 
and 25 

9/8/1981  Raleigh, NC  Blackmon’s status at Dorothea Dix changed to “voluntary.”  N/A  RPD – DA 
BK. 6, 61‐66 

9/15/1981  Raleigh, NC  SS application shows Dorothea Dix, Raleigh, NC address.   N/A  Social 
Security 
Records.  



Page 13 of 14 
 

Date  Location  Notes  Physical 
Description 

File 
Location 

11/20/1981‐
11/22/1981 

Raleigh, NC  Blackmon out of Dorothea Dix on home visit.   N/A  RPD – DA 
Bk. 6.  

3/5/1982‐
3/8/1982 

Raleigh, NC  Blackmon out of Dorothea Dix on unauthorized absence.   N/A  RPD – DA 
Bk. 6. 

5/8/1982‐ 
5/10/1982 

Raleigh, NC  Blackmon out of Dorothea Dix on home visit.  N/A  RPD – DA 
Bk. 6 

5/15/1982‐ 
5/18/1982 

Raleigh, NC  Blackmon out of Dorothea Dix on unauthorized absence.   N/A  RPD – DA 
Bk. 6 

6/14/1982  Raleigh, NC  Blackmon formally discharged from Dorothea Dix.  
These specific dates (6/18/1981 – 6/14/1982) are 
characterized as his “first admission” to Dorothea Dix in his 
medical team conference report. 

N/A  RPD – DA 
Bk. 6, p. 25 

1/21/1983‐ 
9/12/1983 

Raleigh, NC  Per his discharge summary, Blackmon was involuntarily 
committed to Dorothea Dix on 1/21/1983. His commitment 
was for 28 days beginning 1/28/1983 and then another 90 
day commitment on 2/24/1983.  

N/A  RPD—DA, 
Bk. 6, p. 8‐9 
and 25 

2/24/1983  Raleigh, NC  Blackmon discharged from Dorothea Dix to Wake County 
Sheriff “having been charged with assault.” 

N/A  RPD—DA, 
Bk. 6, p. 8‐9 

4/16/1983  Raleigh, NC  Blackmon allegedly assaulted by staff at Dorothea Dix. SBI 
investigates.  

N/A  SBI Dix, p. 
23‐26 

7/29/1983  Raleigh, NC  SSA application shows Dorothea Dix, Raleigh, NC address.   N/A  Social 
Security 
Records.  

9/12/1983  Raleigh, NC  Blackmon charged with Indecent Exposure, Assault on a 
Female, and Injury to Personal Property. Offense date is 
9/11/1983. Dorothea Dix Police Department listed as 
complainant.  

N/A  CIPRS 
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10/2/1983‐
10/18/83 

Raleigh, NC  Nursing notes provide that Blackmon is at Dorothea Dix and 
is being evaluated for an involuntary commitment. 

N/A  RPD—PLS, 
Bk. 6, p. 105 
and 135 

10/18/1983‐
10/28/1983 

Raleigh, NC  Blackmon released on outpatient commitment.   N/A  RPD – PLS, 
Bk. 6, p. 135 

10/21/1983  Raleigh, NC  In a judicial order regarding Defendant’s Motion to 
Suppress, the Court provides that Blackmon attempted to 
gain admission to Dorothea Dix reporting that it was cold 
outside. The Dorothea Dix file indicates he was evaluated 
for admission on this date.  

N/A  Clerk, p. 
271; RPD  

10/28/1983‐
11/18/1983 

Raleigh, NC  Nursing notes indicate that Blackmon is “discharged to 
Lumberton Raleigh Police” on 11/18/1983.  It is not clear 
from the records available whether this commitment was 
voluntary or involuntary.   

N/A  RPD—PLS, 
Bk. 6, p. 136 
and 154 

11/28/1983‐
12/7/1983 

Raleigh, NC  Blackmon is evaluated for admission. Nursing notes indicate 
a discharge on 12/7/1983 and provide that Blackmon was a 
voluntary patient.  Notes indicate Blackmon was treated, 
but remains an “angry violent person” but that it is “not 
because of psychosis.”  

N/A  RPD—PLS, 
Bk. 6, p. 155 
and 168 

12/7/1983  Raleigh, NC  Blackmon arrested and charged with this crime.   N/A  RPD 
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MEMORANDUM ''A;?0U COMMISSfOA?

To: Clifton Gary, Case Analyst Date: 4/19/88

From: Robert Dean, PFO, S-11-

Subject: James Blaclsmon 20853-78 (AKA: James Andrew Blackmanj Jpmes Andrew Underwood, III)
OCR; Life ' • ' .

Source of Infoinoation: Wake County Superior Court records. Investigative Reports from
the Raleigh Police Department, and Detective J. C. Holder of the Raleigh Police Depart
ment, ■ ■

83CRS84695t 1st Degree Murder ' . "f • ' .
*  ♦ . ' *

On 9/28/79 before 6:00 a.m. the subject entered Latham Hall, female dormitoryfj on St.
Augustine College'campus, Raleigh, North Carolina. The subject used an outside .fire
exit to gain entry into the. building. The "subject used the fire exit to go up .to the
6th floor at Latham Hall. The subject entered the restroom area on the 6th floor and
hid in one of the toilet stalls. ' He stood on the .back of the toilet so that .his feet
could not be seen underneath the wooden stall -doors.

On 9/28/79 at about bslS' a.m. Helena"Payton, black female student, entered the restroom
area. M^^Payton opened the* toilet stail^l that the subject was hiding to.- When Ms.
Pay ton saw the" subject she started to scream. The subject grabbed her and stabbed her
several times to the lower base of her neck.. The subject and Ms. Payton struggled and
Ms. Payton pulled away from the subject and "exited the restroom area .bleeding from the
neck. ■, ' ' " •

The victtof£^F^^lot"^akt^4?od at^ the crime scene. She was taken to W^e Medicai„Cent^r
lafcer had emereencv sureerv..'" .On •!

I

where she was treated in the ^emergency room and later had emergency surgery,." .On -1^/30/79
the victim went into a coma. The victim- never really regained a- lot of "consciousness
and was still in her coma ^en shei passed away, on 10/30/79 from "the injuries received
in the assault. • ■

The weapon that.was used-was a Guardman 007 folding knW'e with a blade over 4" long. It
was found in a wooded area not far from Latham Hall on' the St. Augustine campus, -^so
located to the area was a black and redf^shiki shirt which 'was- located not ^ar from
\diere the knife,^as found-in the woods-on St.. Augustine campus. The shirt-had blood
stains-on it and was'described by witnesses as the shirt that the subject was wearing
when the assault took place. The subject exited the".crime scene the same way that he
entered-the building. . . - ■ *

Detective J.'c. Holder said that the Impression^l^got from talking with the subject was
that the subject had first intended a sexual assault on the first female that came tot^
the restroom because there was no known contact between the victim and the subject prior
to the assault. When the victim startedCscrfeaming the assault turned into a physical
assault of stabbing. .t- .

Distribution: Original and 1st Copy Parole Analyst -
2nd and Srd Copy - DO?'-Classification"
4th Copy - Investigating PPG J
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On 1/14/88 in Wake County Superior Court a plea bargain was reached. The subject plead
guilty to 2nd degree murder and he was sentenced to natural life in the. Worth Carolina
Department of Correction. The court recommended that the subject receive 1499 days jail
credit for time spent in confinement awaiting trial.

This case is on appeal to the North Carolina Appeals Court at the present time.
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crime: version supplement

Subject James Blackmon 20853-78

References and Comments;

• " • .! . 'i':
Detective J. C. Holder of tbe Ralelgb Police Department matd.thet on'br. al)out^;372f7'83' '
he received Information frcm a reliable informant that a blaclc male subject mdi'a' , •' v
patient at Dorothea Dix Hospital and was talking about murders that "he had committed ' '
in the Raleigh area. 'The'informant said that the-patient'had mentioned 'the murder of
a black female at St. Augustine's College in the late 1970s. The patient had been • s'
very graphic in his description of how he killed the victim. ' . . . . j

Detective Holder said that after be had done some background'; f.ollow-up on this subject
that he went to' Dorothea Dix Hospital several times to talk with the subject and'^aln
his'confidence. He said that after the subject had been on medication for s'qme.-time.'. ^
that he and another detective named '%[undy" got permission to-takh Che subject'out" of. / '
Dorothea 0 is Hospital to the St. Augustine's caaq^us. He said that the-sub j curt'',ehQwed "
them how he entered 'L'fCham Hall and the exact stall that the assault .took place, in. • The
subject also showed them how he left the crime scene and where he had left'the-knife and'
the shirt in the wooded area on the caapus. '

•M

Detective Holder said this subject is a very* very sick person who;-had a■lot .of' mental
problems. He said that the subject has a long history of admissions to mental hospitals
and correctional institutions. He said that the subject has served several sentences in ■ .
Attica correctional facility* Attica, New York. He. said that; the subject has"_a ^ery "

assaultive record and has done other sencehce's in;Nor&h ' .
Carolina and in certain counciels in Florida. ' *.

Detective Holder said that he considered the subject a very dangerous'.persop-and-i^uld'
not recommend that the subj bet ever be considered for parole on. "the sentence he is •hbw:*''-'
servli^. ■

■  ■ - •

RECOMMENDATION AND. COMMENTS;
-  » . • , ■ , . *.•

I am attaching some copies of the police report that I was able to'obtain.'jhaVwere j on.
microfilm. I did notO^py the whole case* hut I copied pages'"that. I felt irouid.^ be. -y"'-'
ia^ortant to this case in case you heed this information for review purposes'.. ' - \ .

'  ''In talking to Detective Holder, I also learned that this subject has a very. Ipng mental.
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Offender Infractions

Offender Number: 0032814 Offender Name: JAMES BLACKMON

Infractiosi Date Infraction Type

10/14/2018 FIGHTING

08/28/2018 DISOBEY ORDER

07/25/2018 DISOBEY ORDER

07/25/2018 SEXUAL ACT

05/23/2018 DISOBEY ORDER

01/23/2018 DISOBEY ORDER

01/23/2018 DAMAGE STATE/ANOTHERS PROPERTY

01/23/2018 LOCK TAMPERING

01/22/2018 SEXUAL ACT

01/01/2018 LOCK TAMPERING

11/22/2017 DISOBEY ORDER

11/22/2017 PROFANE LANGUAGE

11/22/2017 THREATEN TO HARM/INJURE STAFF

10/29/2017 DISOBEY ORDER

10/29/2017 SEXUAL ACT

10/25/2017 SEXUAL ACT

10/02/2017 DISOBEY ORDER

10/02/2017 FIGHTING

08/18/2017 DISOBEY ORDER

08/18/2017 LOCK TAMPERING

06/09/2017 SEXUAL ACT

05/12/2017 DISOBEY ORDER

05/12/2017 THREATEN TO HARM/INJURE STAFF

05/12/2017 SEXUAL ACT

12/25/2016 DISOBEY ORDER

12/25/2016 SEXUAL ACT

08/13/2016 DISOBEY ORDER

08/13/2016 PROFANE LANGUAGE

08/13/2016 SEXUAL ACT

08/12/2016 PROFANE LANGUAGE

https://webapps.doc.state.nc.us/opi/vlewoffenderinfractions.do?method=view&offenderlD=0032814&listpage=1&llsturl=pagelistoffendersearchresults&... 1/3



08/12/2016 THREATEN TO HARM/INJURE STAFF

08/05/2016 PROFANE LANGUAGE

08/05/2016 THREATEN TO HARM/INJURE STAFF

04/27/2016 DISOBEY ORDER

04/27/2016 THREATEN TO HARM/INJURE STAFF

^^12712016 SEXUAL ACT

04/27/2016 DISOBEY ORDER

04/27/2016 SEXUAL ACT

04/22/2016 SEXUAL ACT

04/17/2016 DISOBEY ORDER

04/17/2016 ATTEMPT CLASS B OFFENSE

04/17/2016 SEXUAL ACT

04/15/2016 DISOBEY ORDER

04/15/2016 SEXUAL ACT

01/12/2016 SEXUAL ACT

10/05/2015 ASSAULT STAFF/THROWING LIQUIDS

08/11/2015 DISOBEY ORDER

08/11/2015 THREATEN TO HARM/INJURE STAFF

06/03/2015 SEXUAL ACT

03/31/2015 SEXUAL ACT

03/27/2014 DISOBEY ORDER

03/27/2014 REFUSE SUBMIT/DRUG/BREATH TEST

11/04/2013 PROFANE LANGUAGE

11/04/2013 SEXUAL ACT

11/04/2013 DISOBEY ORDER

11/04/2013 SEXUAL ACT

10/17/2013 DISOBEY ORDER

10/17/2013 SEXUAL ACT

10/12/2013 DISOBEY ORDER

10/12/2013 SEXUAL ACT

10/11/2013 SEXUAL ACT

10/11/2013 DISOBEY ORDER

10/11/2013 ATTEMPT CLASS B OFFENSE

10/11/2013 VERBAL THREAT

10/11/2013 DISOBEY ORDER

10/11/2013 PROFANE LANGUAGE

10/11/2013 SEXUAL ACT

10/03/2013 SEXUAL ACT

09/10/2013 DISOBEY ORDER

09/10/2013 SEXUAL ACT

04/29/2013 MISUSE/UNAUTH-USE PHONE/MAIL

03/24/2012 HIGH RISK ACT

11/14/2010 PROFANE LANGUAGE

03/12/2007 SEXUAL ACT

07/27/1998 VERBAL THREAT'

07/27/1998 PROFANE LANGUAGE

https://webapps.doc.state.nc.us/opi/viewoffenderinfractions.do?methocl=view&offenderlD=0032814&listpage=1&listurl=pagelistoffendersearchresults&.,. 2/3



11/2/2018

07/26/1994

12/05/1993

10/14/1993

10/14/1993

08/27/1993

07/06/1993

04/17/1993

04/15/1993

04/08/1993

02/07/1993

02/06/1993

02/05/1993

02/05/1993

12/27/1992

10/29/1992

09/14/1992

07/16/1992

01/02/1992

12/17/1991

09/01/1991

03/27/1991

03/26/1991

11/04/1990

08/20/1990

05/22/1990

04/28/1990

12/02/1989

07/22/1989

05/05/1989

02/22/1989

06/28/1988

NC DPS Offender Public Information

VERBAL THREAT

FIGHTING

PROVOKE ASSAULT

PROVOKE ASSAULT

PROVOKE ASSAULT

PROPERTY TAMPERING

VERBAL THREAT

PROFANE LANGUAGE

VERBAL THREAT

DISOBEY ORDER

VERBAL THREAT

VERBAL THREAT

PROFANE LANGUAGE

VERBAL THREAT

ATTEMPT CLASS B OFFENSE

NO THREAT CONTRABAND

PROFANE LANGUAGE

VERBAL THREAT

FIGHTING

FIGHTING

PROVOKE ASSAULT

PROVOKE ASSAULT

VERBAL THREAT

PROVOKE ASSAULT

VERBAL THREAT

DISOBEY ORDER

ATTEMPT CLASS B OFFENSE

PROFANE LANGUAGE

FIGHTING

ATTEMPT CLASS B OFFENSE

PROVOKE ASSAULT

Privacy Policy Disclaimer Contact Us Help Using This Site
© 2012 North Carolina Department Of Public Safety. Ail rights
reserved.
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DATE: INFRACTION(S) NOTES REGARDING MENTAL HEALTH FROM AROUND TIME OF INFRACTION  
(FROM NCDPS MENTAL HEALTH RECORDS) 

6/28/1988: Provoke Assault  5/26/1988: Covering himself in a white sheet (previous observations note that when he is 
decompensating he will wrap himself in sheets). Says he is speaking to his mother in his 
imagination in India and that his daughter came to Raleigh and danced.  

 6/28/1988: “Lost control and assaulted a staff member by hitting him on the face and trying to pull 
him through the bars.” Upset about the amount of medication he was taking.  

 6/30/1988: Still wearing the sheet, but “psychosis is very effectively masked at the present time.”  

 7/12/1988: No psychotic thought disorder.  

2/22/1989: Attempt Class B 
Offense 

 No reports regarding mental status around this time, but had been transferred to Central Prison 
and placed on segregation after 6/28/1988 assault. He had also been refusing medication.  

5/5/1989: Fighting  5/3/1989: Generally cooperative and friendly since being transferred back to Eastern Correctional. 
Handled news of appeal denial appropriately. Maintained control during argument with another 
inmate.  

 5/11/1989: Referred back to Central Prison due to “deteriorating condition and refusing 
medication. Fixation on religion led to a fight with another inmate.” “He became increasingly 
agitated and threatened to set fires and threatened to throw feces on staff and assault officers if 
not transferred back to CP Mental Health.”  

7/22/1989: Profane 
Language 

 6/28/1989: Transferred back to Eastern Correctional. Polite and cooperative. Decreased 
medication.  

 7/18/1989: Threatens to refuse taking his medication.  

 7/26/1989: Notes that he initially made a satisfactory adjustment, but then became noncompliant 
with meds. Put in ad-seg on 7/22/1989 for threatening a sergeant that asked Blackmon to turn his 
radio down.  

12/2/1989: Attempt Class B 
Offense 

 11/14/1989: Missing medications due to complaints about side effects, but agreed to a reduced 
dosage.  

 11/15/1989: Described as grandiose and demanding. Minor behavior incidents over previous 30 
days. Generally appropriate but became irritated about custody status. 

 11/29/1989: Referred back to Central Prison for refusing medication and mental status 
deteriorating. No delusions or hallucinations reported.  

4/28/1990: Disobey Order 
5/22/1990: Verbal Threat 

 3/21/1990: Fairly stable over previous month. Spitting out medications at times, but not 
“problematic.”  
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DATE: INFRACTION(S) NOTES REGARDING MENTAL HEALTH FROM AROUND TIME OF INFRACTION  
(FROM NCDPS MENTAL HEALTH RECORDS) 

 Placed in ad-seg on 5/23/1990 for “hostile acting out behavior.” Increasingly more agitated and 
hostile, which led to an “explosive outburst” on 5/22/1989. 

8/20/1990: Provoke Assault  8/9/1990: “…rather up and down month, but all in all not too much difficulty.” Refuses medication 
when angry. Hostile and angry to staff.  

11/4/1990: Verbal Threat  11/16/1990: Placed in therapeutic seclusion “due to the uncertainty of the charges and the 
individual’s response to the committee.”  

 11/27/1990: “History of deterioration which results in severe physical aggression towards others.” 

3/26/1991: Provoke Assault 
3/27/1991: Provoke Assault 

 2/8/1991: Reported “becoming more upset and having trouble with his thoughts.”  

 3/25/1991: Angry and hostile. Not willing/able to talk about basic routine and expectations.  
9/1/1991: Fighting  No reports close in time to this infraction, but he had been in ad-seg in May and June 1991. 

Reports note minor incidents since returning from ad-seg. Refused medication a few times.  

12/17/1991: Fighting  Was noted to be making a good adjustment and being cooperative after being taken off ad-seg. 

1/2/1992: Verbal Threat  2/5/1992: “By history, he develops poor compliance with chemotherapy1, decompensates, 
necessitating transfer back to Central Prison Mental Health. When this happens, there is usually 
marked religiosity and grandiose delusions. He can become quite assaultive.” 

7/16/1992: Profane 
Language 

 7/15/1992: No significant management problems, but overall mental status is noted as less stable. 
Demanding, angry, and argumentative. Alleging conspiracies. Being inconsistent with medications 
and when asked about it, Blackmon alleged the medications were trying to control his mind.  

 7/31/1992: Inconsistent with mediation. Blackmon says woman in National Geographic magazine is 
his wife and the child in picture is his child. Persistent, strong demand to go to India. “It seems to 
be a more self-centered attention seeking activity.” Poor articulation and vocabulary. 

9/14/1992: No Threat 
Contraband 

 8/12/1992: Extremely demanding of staff leading to writeup. Grandiose delusions about special 
powers.  

 9/9/1992: Has shown improvement over previous month. No significant management problems, 
but not consistent with medication.  

10/29/1992: Attempt Class B 
Offense 

 10/9/1992: Disruptive behavior, but more compliant with medication. Appropriate grooming and 
interactions.  

 11/30/1992: Transferred back to Central Prison for not taking medication. He was beginning to 
decompensate.  

                                                           
1 Some reports use the phrase “chemotherapy” to refer to medications Blackmon is taking related to his mental health, not cancer treatments.  
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DATE: INFRACTION(S) NOTES REGARDING MENTAL HEALTH FROM AROUND TIME OF INFRACTION  
(FROM NCDPS MENTAL HEALTH RECORDS) 

12/27/1992: Verbal Threat  11/30/1992: Delusional but beginning to improve slowly.  

 12/16/1992: On segregation since returning to Eastern Correctional on 12/4/1992. Angry about 
discipline packet not being processed and refusing to take meds.  

2/5/1993: Verbal Threat  
2/5/1993: Profane Language 
2/6/1993: Verbal Threat 
2/7/1993: Disobey Order 

 1/13/1993: Relatively stable, but on segregation for previous infractions. Partial compliance with 
meds.  

 1/13/1992: Not taking medications. Delusions that a nurse is his wife and mother of his children. 
Also talks about a girlfriend in India.  

 2/15/1993: Pleasant and cooperative. Sometimes hears voices but not voicing his “usual” 
delusions.  

 2/19/1993: On ad-seg with two charges pending: threatening a nurse and disobeyed/showed 
disrespect when an officer asked him to remove something from the wall. Some auditory 
hallucinations and delusions of grandeur.  

4/8/1993: Verbal Threat 
4/15/1993: Profane 
Language 
4/17/1993: Verbal Threat 

 3/22/1993: Doing well. No hallucinations. Medication lowered.  

 4/7/1993: Clean, but wearing a headdress and scarf made from his underwear. Thought was 
illogical and difficult to follow.  

7/6/1993: Property 
Tampering 

 6/1993: Refusing medication. Some visual hallucinations. Irritable, agitated, and hostile. Some 
suspicion that Blackmon is trying to find a way to get back to Central Prison by refusing 
medications or acting out.  

 7/9/1993: Not compliant with medication and becoming increasingly psychotic. Transferred back 
to Central Prison. Indicates he was refusing medication because he thought other inmates were 
trying to harm him.  

8/27/1993: Provoke Assault  7/29/1993: Cooperative and stabilized. Sent back to Eastern Correctional.  

10/14/1993: Provoke Assault 
(x2) 

 10/13/1993: Appropriate appearance but illogical, bizarre ideation. Unrealistic thoughts about 
release from prison. Compliant with medication.  

 11/12/1993: States he recently assaulted another inmate and spit on a female staff person. Not 
tolerating segregation well and sent back to Central Prison.  

12/25/1993: Fighting  1225/1993: Put into therapeutic seclusion upon arrival back at Central Prison. Medication 
compliant. Baseline behavior with episodes of aggression. Struck the nurse’s station on 
12/25/1993. Stabilized.  

7/26/1994: Verbal Threat  5/26/1994: Caught masturbating in his cell at female guard. No disciplinary action.  
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DATE: INFRACTION(S) NOTES REGARDING MENTAL HEALTH FROM AROUND TIME OF INFRACTION  
(FROM NCDPS MENTAL HEALTH RECORDS) 

 7/21/1994: Complies with treatment plan. Some grandiose delusions and bizarre ideations.  

 7/27/1994: Threatened another inmate on 7/26/1994. Check “yes” after “Did the patient’s mental 
illness contribute significantly to the alleged disciplinary offense.”  Check “yes” after “Does the 
patient’s current mental status contraindicate a particular form of punishment.” 

 8/16/1994: Transferred to Central Prison after rapid decompensation secondary to medication 
non-compliance. Hostile, agitated, aggressive, preoccupied with religion, sheets tied around body.  

 8/31/1994: Arrived decompensated and non-verbal. Medication ineffective.  

7/27/1998: Verbal Threat; 
Profane Language 

 7/14/1998: Feeling bad and depressed. Stopped medication due to side effects.  

 7/21/1998: Seemed to be in good spirits. Conversation is “more on target.”  

 7/28/1998: Staff caught him trying to burn something on 7/26/1998. He claimed it was a religious 
ceremony. Demands to be sent back to Central Prison or will stop medication. Didn’t appear 
psychotic.  

3/12/2007: Sexual Act  3/12/2007: Written up for masturbatory behavior. Says the urge “overtook him.” Having issues 
with medication.  

 3/21/2007: Explanation of the masturbation incident is “I’m human.”  

11/4/2010: Profane 
Language 

 10/4/2010: Stopped taking one of his medications but agreed to restart.  

 10/12-10/15/2010: Stable, appropriate behavior.  

 11/15/2010: Not meeting treatment goals. Says he was pressured to leave his job in the kitchen 
and the officer cursed him, so he cursed him back.  

3/24/2012: High Risk Act  3/6/2012: No hallucinations. Doing well on medications.  

 3/28/2012: In segregation for misunderstanding related to obtained urine sample, but dealing with 
it well. Socially appropriate.  

4/29/2013: 
Misuse/Unauthorized Use 
Phone/Mail 

 4/24/2013: Doing well. Socially appropriate. No hallucinations.  

9/10/2013: Disobey Order 
9/10/2013: Sexual Act 
10/3/2013: Sexual Act 
10/11/2013: Sexual Act (x2) 
10/11/2013: Profane 
Language 

 7/30/2013: Wants to stop medication due to side effects and blames mental health treatment for 
not being able to get out of prison. Otherwise appropriate.  

 8/14/2013: Wants to stop taking his other two medications.  

 8/19/2013: Stated he no longer needed a psychologist and didn’t need medication because he was 
doing well.  

 9/5/2013: Wants to get back on medication, but would prefer different ones.  
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DATE: INFRACTION(S) NOTES REGARDING MENTAL HEALTH FROM AROUND TIME OF INFRACTION  
(FROM NCDPS MENTAL HEALTH RECORDS) 

10/11/2013: Disobey Order 
(x2) 
10/11/2013: Verbal Threat 
10/11/2013: Attempt Class B 
Offense 
10/12/2013: Sexual Act 
10/12/2013: Disobey Order 
10/17/2013: Sexual Act 
10/17/2013: Disobey Order 
11/4/2013: Sexual Act (x2) 
11/4/2013: Disobey Order 
11/4/2013: Profane 
Language 

 9/10/2013: Displays appropriate behavior.  

 9/16/2013: Urgent appointment due to decompensation. No longer wants to take Clozaril due to 
blood draws. Has been caught masturbating in public. Less violent than in the past but still 
unpredictable. Socially appropriate with clear associations.  

 9/26/2013: Agreed to take his medications for one month.  

 10/1/2013: Complaints about medication.  

 10/9/2013: In segregation. No delusions but did not make connection with change in medication 
and time in segregation.  

 10/14/2013: Disheveled, wearing a shirt as a turban and a sheet as a skirt. Cell is dirty. Religious 
and sexual preoccupations. Verbal reports of unusual behavior (dancing naked in cell). Not taking 
medication. “Inmate has been slowly decompensating since he stopped taking Clozaril in May.”  

 10/14/2013: Sent to Central Prison.  

 11/5/2013: Poor compliance with medication. Sexual preoccupation. In seclusion with checks every 
15 minutes due to unusual behavior. Some improvement.  

3/27/2014: Disobey Order; 
Refuse to Submit to 
Drug/Breath Test 

 2/13/2014: Paranoid ideation and conflicts with officers. Psychotic and argumentative. Religious 
delusions. Nurses observed him masturbating and he is making “religious artifacts” in his cell.  

 3/13/2014: Guarded and distressed. No psychotic symptoms.  

 3/17/2014: Depressed and requests medication for nerves.  

3/31/2015: Sexual Act  No reports related to mental health around the time of this infraction.  

6/3/2015: Sexual Act  No reports related to mental health around the time of this infraction.  

8/11/2015: Disobey Order; 
Threaten to Harm or Injure 
10/5/2015: Assault 
Staff/Throwing Liquids 

 9/18/2015: Unhappy about being on segregation, but thought processes intact.  

 10/12/2015: Noted to be hyper religious.  

1/12/2016: Sexual Act 
4/15/2016: Sexual Act 
4/15/2016: Disobey Order 
4/17/2016: Sexual Act 
4/17/2016: Disobey Order 
4/17/2016: Attempt Class B 
Offense 

 12/10/2015: Somewhat delusional and preoccupied.  

 1/4/2016: Agitated over issues with other inmates. Refusing medication.  

 1/12/2015: Written up this day, but medication compliant.  

 4/6/2016: Agitated and socially inappropriate. Medication compliant.  

 4/13/2016: Reports that UFOs and Big Food are real. Irritable but socially appropriate and 
medication compliant.  

 4/20/2016: Inappropriate sexual behavior. Expressing frustration.  
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DATE: INFRACTION(S) NOTES REGARDING MENTAL HEALTH FROM AROUND TIME OF INFRACTION  
(FROM NCDPS MENTAL HEALTH RECORDS) 

4/22/2016: Sexual Act 
4/27/2016: Sexual Act (x2) 
4/27/2016: Disobey Order 
(x2) 
4/27/2016: Threaten to Harm 
or Injure 

 4/22/2016: Threw a tray at a guard. Appears angry but was med compliant.  

 4/28/2016: Standing naked in his cell door. Upset over loss of property and religious items. Was 
able to be convinced to dress again.  

 5/5/2016: Refusing medication since 4/28/2018. Says he is not taking “mind meds” because they 
read his mind. Socially appropriate and “his thinking appeared normal.” Medication noncompliant 
and remains on ad-seg.  

 5/10/2016: Elevated risk of violence due to noncompliance with medication and history of violent 
behavior.  

8/5/2016: Profane Language 
8/5/2016: Threaten to Harm 
or Injure 
8/12/2016: Threaten to Harm 
or Injury 
8/12/2016: Profane 
Language 
8/13/2016: Sexual Act 
8/13/2016: Disobey Order 
8/13/2016: Profane 
Language 

 7/22/2016: In crisis intervention. Medication compliant but agitated and opposition. Threatened 
staff while being given injections for stability, but did improve after the injections.  

 7/29/2016: Doing better. 

 8/4/2016: Less opposition and defiant.  

 8/11/2016: Not causing problems in segregation.  

 8/15/2016: Argumentative and verbally threatening.  

12/25/2016: Sexual Act; 
Disobey Order 

 11/21/2016: M-FAST2 score indicates he is not malingering mental illness or exaggerating 
symptoms. Did endorse items on the Extreme Symptomology scale indicating his experience of 
symptoms with atypical severity and presentation. Depression and hearing voices “from either his 
right or left ear, but rarely both at the same time.”  

 11/22/2016: Restrained for intake. Reported bad dreams but no hallucinations.  

5/12/2017: Threaten to Harm 
or Injure 
5/12/2017: Sexual Act 
5/12/2017: Disobey Order 
6/9/2017: Sexual Act 

 2/3/2017: Dressed in religious sheets. “Clearly delusional” but putting in his best effort. Auditory 
and visual hallucinations, but didn’t provide other details. “Only I am the lord and master over 
that.” He “used to draw a lot of spaceships because what you see is what you draw.” Referred to 
himself as “the lion” and his “own creator and creator of the world.” 

 No other reports related to mental health around this time period.  

                                                           
2 Miller Forensic Assessment of Symptoms Test – used to screen for malingering psychiatric illness in adults.  
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DATE: INFRACTION(S) NOTES REGARDING MENTAL HEALTH FROM AROUND TIME OF INFRACTION  
(FROM NCDPS MENTAL HEALTH RECORDS) 

8/18/2017: Disobey Order; 
Lock Tampering 

 8/27/2018: Not brought out to treatment because he has been openly masturbating. Reports that 
someone is hurting him and “Jesus is the only way.”  

10/2/2017: Fighting 
10/2/2017: Disobey Order 
10/25/2017: Sexual Act 
10/29/2017: Sexual Act 
10/29/2017: Disobey Order  
11/22/2017: Threaten to 
Harm or Injury 
11/22/2017: Profane 
Language 
11/22/2017: Disobey Order 

 9/8/2017: Not compliant with medication and has become increasingly agitated. Religiously 
preoccupied. Blackmon noted he became less hypersexual after a medication change.  

 10/25/2017: "Mr. Blackmon was sent back from the treatment mall due to masturbating while in 
the movie room with other inmates. He has been refusing his Depakote and at times his Zyprexa. 
He is impulsive and his mood appears to be decompensating." 

 10/26/2017: Refusing some doses of medication. Openly masturbating the day before in front of 
men and women. Hostile and angry. Appears to be delusional.  

 11/1/2017: “[h]is behavior of masturbating in front of others as well as irritable/anger was 
significantly better and not an issue when he was compliant with medication" and that "when un-
medicated, he openly masturbates and makes sexual remarks." This report further indicates that 
the committee decided that Blackmon met criteria for involuntary medication. 

 11/8/2017: Appeared to be doing better after a few doses of an antipsychotic.  

1/1/2018: Lock Tampering 
1/22/2018: Sexual Act 
1/23/2018: Lock Tampering 
1/23/2018: Damaging 
State/Another’s Property 
1/23/2018: Disobey Order 

 1/3/2018: Angry and hostile. Denies hallucinations.  

 1/9/2018: Recent infraction. Agitated and breaking rules. Claims to be med compliant.  

 1/24/2018: Evaluation after an episode of violence. Admits to frequent masturbation. Was denied 
meal tray after being found masturbating in his cell, so he broke the cell window by hitting it with 
his cane. Visual and audio hallucinations (sees angel that speak to him). That morning, he was 
kicking his door and talking loudly. Increase in medication ordered.  

 2/8/2018: Altered course of treatment due to Blackmon’s refusal to take medication that required 
a blood draw. Tolerated change well and felt it helped with racing thoughts and preoccupations. 
No recent behavioral problems. Has not been openly masturbating. Currently calm and 
cooperative.  

5/23/2018: Disobey Order  2/21/2018: Sent back to Maury CI. Put in residential treatment on 6/1/2018.  

 3/1/2018: “The record indicates he decompensates very quickly off medications and exhibits 
symptoms including paranoid delusional beliefs about aliens controlling things, hallucinations, 
social withdrawal, and extremely assaultive behavior. Documentation also suggests symptoms that 
include frequent masturbation, racing thoughts, sexual preoccupation, depressed mood, and sleep 
disturbances.” 

 3/21/2018: Discusses a daughter in India. Otherwise, no hallucinations, delusions, or paranoia.  
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DATE: INFRACTION(S) NOTES REGARDING MENTAL HEALTH FROM AROUND TIME OF INFRACTION  
(FROM NCDPS MENTAL HEALTH RECORDS) 

 5/10/2018: Paranoia about the motives of others. Difficulty trusting others. Delusional thoughts 
about ancestors/relatives. Change in medication (back to Haldol). 

7/25/2018: Sexual Act; 
Disobey Order 

 6/19/2018: Logical. No delusions/hallucinations/paranoid. “The record indicates he 
decompensates very quickly off medications.”  

8/28/2018: Disobey Order  7/20/2018: “The record indicates he decompensates very quickly when he is medication, 
noncompliance and exhibits psychotic symptoms including paranoia, delusional ideation, 
hallucinations, assaultive behavior, frequent masturbation, racing thoughts, sexual preoccupation, 
depressed mood, assaultive behavior, and sleep disturbances, Mr. Blackmon was at CP from 2014 
until 2018 where he was treated in the inpatient and residential programs. He was stirred (sic) 
medications involuntarily beginning 11/02/17, with a 90 day extension granted on 11/30/17. He 
was intermittently on restrictive housing status and mental health seclusion. In December 2017, he 
was unable to attend treatment mall due to excessive incidents of indecent exposure.” 

 7/25/2018: Medication compliant. Showing verbal and physical aggression. Difficult to address 
behaviors due to reluctance of other offenders to report him for fear of retaliation and staff not 
writing him up consistently or following through. No hallucinations/delusions/paranoia noted.  

 8/15/2018: Two recent infractions for sexually related offenses. Appeared soft spoken and 
pleasant. No hallucinations. 93% compliance with medications.  

 9/12/2018: On restrictive housing since 7/28/2018. Pleasant. No hallucinations. Not med 
compliant. Some inappropriate sexual comments to female staff. Current infraction pending for 
disobeying order. 8/8/2018 incident was dismissed, despite recommendation for an assault charge, 
because of a timeframe violation. On that occasion, Mr. Blackmon reportedly bit another offender 
four times, breaking the skin and drawing blood. 

10/14/2018: Fighting  10/2/2018: Refusing medication. No paranoid or hallucination, but some loose associations.  

 10/10/2018: Recent infraction for disobeying orders. Difficult to redirect and became less friendly 
after being told there would be no discussion of past disciplinary issues. Generally cooperative, but 
can quickly become very angry and loud. Does not take responsibility for his actions or 
contributions to aggressive interchanges. Not med compliant.  
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 1    

2 

MS. MATOIAN:  Okay.  Is there anything 3 

else in particular that you remember about the 4 

case? 5 

MR. MUNDAY:  I don't -- just numerous 6 

interviews with James Blackmon.  I can't -- from 7 

the -- he was arrested on what time -- in what 8 

period of time? 9 

MS. MATOIAN:  I believe he was 10 

arrested -- I was just looking at this -- 11 

November or December 1983. 12 

MR. MUNDAY:  Okay.  Arrested.  I'm 13 

just trying to think back over what period of 14 

time transpired as to -- so just looking at these 15 

dates from '82 that Holder and I were assigned to 16 

'83, as I recall James Blackmon was the focus of 17 

the investigation, and most of our evidence, as I 18 

recall, were focused towards James.  He came in 19 

on numerous times to be interviewed.  Sometimes 20 

we picked him up.  Sometimes he came in on his 21 

own.  I remember him doing the interviews 22 

speaking kind of in the third person, you know.  23 

He was kind of a strange individual, wore a cape 24 
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5 
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7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

most of the time, was a street person, was a 

tough individual, I think. 

At times, over the years, he had had a 

number of issues, I think.  At times, he was what 

I would consider kind of a gentle type guy, but 

at times he was easily agitated, which was kind 

of the angle that we played with him trying to 

get him to -- rather than us having to pick him 

up, and we wanted him to feel comfortable that he 

wanted to talk to us.  And, of course, that was 

our objective to get him in and talk to him about 

this matter. 

MS. MATOIAN:  Did you ever feel like 

he was faking any of his mental illness? 

MR. MUNDAY:  I think that James knew 

how to convince the people at Dorothea Dix that 

he needed to be admitted.  I think that was 

almost a game for him.  If he felt like he needed 

to go in there, he knew what he needed to do to 

go there and convince them.  And I think that was 

the turn-on/turn-off thing that he could do on 

his own. 

25 



 

Handout 40 



  56 

  1 

  2 

  3 

  4 

  5    

  6 

  7  MS. TANNER:  I think I'm going to be like that if 

  8   I ever retire. 

  9  What was your perception of Mr. Blackmon's mental 

 10   capacity when you were talking to him?  And I know you're 

 11   not a doctor, but I'm asking you -- 

 12  ANDREW MUNDAY:  Yeah, I know. 

 13  MS. TANNER:  -- your perception as a -- as a 

 14   police officer and investigator. 

 15  ANDREW MUNDAY:  James, when you got out and got in 

 16   a conversation with him, he could communicate with you 

 17   pretty good, you know, question and answers.  And he was -- 

 18   he was a little far out on things, you know.  And he acted 

 19   crazy back when he was walking the streets and all this kind 

 20   of stuff.  But once you get to know him, once he felt 

 21   comfortable with you, he would talk to you and cooperate, 

 22   you know. 

 23  MS. TANNER:  When you say he was crazy out on the 

 24   streets, can you explain to me how that might relate to him 

 25   being dangerous, if that's correct, out on the streets? 

 Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com 



  57 

  1  ANDREW MUNDAY:  Well, he -- at this time he had 

  2   long dreadlocks. 

  3  MS. TANNER:  Okay. 

  4  ANDREW MUNDAY:  Matted dreadlocks, you know.  And 

  5   he wore a cape -- 

  6  MS. TANNER:  Okay. 

  7  ANDREW MUNDAY:  -- like Superman or somebody. 

  8   And -- and everybody -- a lot of people were afraid of him. 

  9  MS. TANNER:  And where was this? 

 10  ANDREW MUNDAY:  Just when -- when he was walking 

 11   the streets. 

 12  MS. TANNER:  In Raleigh or in -- 

 13  ANDREW MUNDAY:  Yes.  In Raleigh is mainly what I 

 14   -- the only place I can talk about.  And we -- Holder and I 

 15   got him accustomed to coming to the investigative division 

 16   on his own.  And anytime he'd come in, we'd take him back 

 17   and sit down and talk to them.  And the -- the detective who 

 18   worked the front desk -- he was an old guy -- he was afraid 

 19   of James.  But James was -- his persona was, you know, 

 20   something from far out. 

 21  MS. TANNER:  He was far out? 

 22  ANDREW MUNDAY:  Yes.  And on one occasion, we 

 23   carried him to Dorothea Dix.  He called us up and told me he 

 24   wanted to go.  He was feeling bad, bad spirits.  And of 

 25   course, we'd load him up and take him over there. 

 Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com 
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  1  And on one occasion, we were there -- and James 

  2   was very -- we could communicate good with him, do anything 

  3   we needed to do and he wanted to.  But while we were there, 

  4   an NC State football player, black guy, went berserk and he 

  5   was being admitted.  And they had him in one of those padded 

  6   rooms and it had the little square window that you could 

  7   look through and see him.  He was locked up and we were out 

  8   here with James.  And that kinda set James off, that guy 

  9   raising cane and cussing and all this kind of stuff.  He 

 10   said, Let me in there with him.  I can get him.  I can shut 

 11   him up.  And he would have went in if -- if anybody would 

 12   have let him.  Of course we didn't. 

 13  MS. TANNER:  Right. 

 14 

 15 

 16 

 17 

 18 

 19 

 20 

 21 

 22 

 23 

 24 

 25 

 Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com 
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  1 

  2 

  3 

  4 

  5 

  6 

  7   

  8 

  9 

 10 

 

     

MS. TANNER:  

  

-- were there any questions in your 

 11   mind about Mr. Blackmon's statements? 

 12  ANDREW MUNDAY:  In what way? 

 13  MS. TANNER:  Let's break it up.  Were there any 

 14   questions in your mind about Mr. Blackmon's ability to 

 15   correctly recall information? 

 16  ANDREW MUNDAY:  I don't think so. 

 17  MS. TANNER:  Okay.  Were there any questions in 

 18   your mind about Mr. Blackmon's mental health as it related 

 19   to providing you with those statements? 

 20  ANDREW MUNDAY:  You know, he seemed -- when you 

 21   got him in cooperative surroundings, he seemed like you 

 22   could communicate back and forth with him.  He seemed fine. 

 23  MS. TANNER:  Were there any questions in your mind 

 24   about Mr. Blackmon's abilities as a historian when you were 

 25   talking with him? 

 Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com 
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  1  ANDREW MUNDAY:  I don't think so, no. 

  2 

  3 

  4 

  5 

  6 

  7 

  8 

  9 

 10 

 11 

 12 

 13 

 14 

 15 

 16 

 17 

 18 

 19 

 20 

 21 

 22 

 23 

 24 

 25 

 Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com 
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DATES FOR DOROTHEA RECORDS FOR HOSPITALIZATIONS 1981‐1983 

*Records obtained from RPD File, SBI File (Dix abuse allegations), and State and Defense 
Appellate Briefs 

DATES OF ADMISSION  DATES OF RECORDS 
6/23/1981—6/14/1982   5/19/1981—Discharge Summary from DOC Central 

Hospital 
 6/15/1981—Petition for Involuntary Commitment 
 6/15/1981—Physician Evaluation for 

Admission/Denial/Referral 
 6/18/1981—Physician Evaluation for 

Admission/Denial/Referral 
 6/23/1981—Mental Health Clinic at Central Prison Clinical 

Notes 
 6/23/1981—Dorothea Dix Transfer Summary  
 7/21/1981—Initial Psychiatric Assessment  
 7/22/1981—7/27/1981—Nursing Progress Notes 
 7/30/1981—7/31/1981—Nursing Progress Notes 
 8/5/1981—Annual Chronic Mental Status 
 8/24/1981—Handwritten Note 
 8/28/1981—9/9/1981—Nursing Progress Notes 
 9/10/1981—Dorothea Dix Transfer Summary  
 9/30/1981—10/1/1981—Nursing Progress Notes 
 10/1/1981—Dorothea Dix Transfer Summary 
 10/2/1981—Physician Examination and Evaluation to 

Determine Necessity for Involuntary Commitment  
 10/12/1981—Dorothea Dix Transfer Summary 
 10/14/1981—Dorothea Dix Transfer Summary 
 10/20/1981—Dorothea Dix Transfer Summary 
 11/26/1981—12/7/1981—Nursing Progress Notes 
 12/4/1981—Dorothea Dix Transfer Summary 
 12/7/1981—Dorothea Dix Transfer Summary 
 6/14/1982—Discharge Summary and Aftercare Plan 
 6/17/1982—Aftercare Plan 
 Undated—Drawings and two unsigned personal letters 

1/21/1983—9/12/1983   1/21/1983—Evaluation for Admission 
 1/21/1983—Dorothea Dix Transfer Summary 
 1/22/1983—Initial Nursing Assessment 
 1/25/1983—Dorothea Dix Transfer Summary 
 1/25/1983—2/1/1983—Nursing Progress Notes 
 2/4/1983—2/7/1983—Nursing Progress Notes 
 2/8/1983—Initial Psychiatric Assessment  
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DATES OF ADMISSION  DATES OF RECORDS 
 2/10/1983—Interim Social History 
 2/19/1983—Psychological Evaluation and 

Recommendations 
 2/21/1983—2/24/1983—Nursing Progress Notes  
 2/27/1983—2/28/1983—Nursing Progress Notes 
 3/2/1983—Dorothea Dix Transfer Summary 
 3/4/1983—Nursing Progress Notes 
 3/8/1983—Psychiatric History and Evaluation 
 3/8/1983—Dorothea Dix Transfer Summary 
 3/15/1983—Psychosocial Assessment  
 3/15/1983—Activity Therapies Discipline Assessment 
 4/10/1983—4/21/1983—Nursing Progress Notes 
 4/15/1983—Dorothea Dix Transfer Summary 
 4/25/1983—Dorothea Dix Transfer Summary 
 4/25/1983—4/26/1983—Nursing Progress Notes 
 5/3/1983—Qualified Physician Examination and 

Evaluation 
 5/7/1983—Dorothea Dix Transfer Summary 
 5/17/1983—Dorothea Dix Transfer Summary 
 6/2/1983—Med‐Surg Clinic/Consult Report 
 7/25/1983—Authorization to Release Medical Information 

to SSA 
 8/24/1983—8/27/1983—Nursing Progress Notes 
 8/31/1983—9/12/1983—Nursing Progress Notes 
 9/12/1983—Discharge Summary 
 9/13/1983—Diagnosis Chart 
 9/14/1983—Psychiatric History and Evaluation 
 Undated Comprehensive Nursing Assessment 

10/2/1983—10/18/1983   10/2/1983—10/18/1983—Nursing  Progress Notes  
 10/2/1983—Nursing Assessment 
 10/3/1983—Emergency Administration of Psychotropic 

Medication to Non‐Consenting Patients Physician 
Certification 

 10/11/1983—Interim Social History  
 10/17/1983—Aftercare Plan 
 10/1983—Amended Order in Involuntary Commitment 

Proceedings 
10/18/1983—
10/28/1983 (outpatient) 

 10/21/1983—Evaluation for Admission 

10/28/1983—
11/18/1983 

 10/28/1983—Evaluation for Admission 
 10/28/1983—11/18/1983—Nursing Progress Notes 
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DATES OF ADMISSION  DATES OF RECORDS 
 11/1/1983—Initial Psychiatric Assessment and Discharge 

Summary 
 11/1/1983—Diagnosis Sheet  
 11/16/1983—Letter from Dr. Rowles 
 11/17/1983—Initial Psychiatric Assessment and Discharge 

Summary 
 11/29/1983—Aftercare Plan  

11/28/1983—12/7/1983   11/28/1983—Evaluation for Admission 
 11/28/1983—12/7/1983—Nursing Progress Notes 
 12/30/1983—Initial Psychiatric Assessment and Discharge 

Summary 
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EXHIBIT A 



Curriculum Vitae 
 (Updated January 10, 2018) 

Edward "Rhett" Landis, Ph.D., ABPP 

 Practicing Psychologist 
 2734 Spencer Street 
 Durham, NC 27705 
 (919) 698-2318    ELANDIS@nc.rr.com  
 

EDUCATIONAL HISTORY 
 
University of North Carolina School of Medicine, September 1986 to 
Department of Psychiatry October 1987   

Doctoral Internship in Clinical-Forensic Psychology 
(APA-Approved Program) 

 
University of Louisville, September 1981 to 
Graduate School of Arts and Sciences, May 1989     
Department of Psychology 

Doctor of Philosophy, 1989 

  Dissertation: Legislative Changes and the Outcome of Pretrial Sanity 
Evaluations at a Federal Forensic Hospital: The Effects of the Insanity 
Defense Reform Act of 1984. 

Master of Arts, 1985 

Thesis: An Examination of Two Temporal Reference Systems 
 

Honors: University Fellowship, 1981-1983 
           Selected Chief Clinic Assistant, 1984-1985 
 
Emory University, August 1977 to 
Atlanta, Georgia June 1981   
 

Bachelor of Arts, 1981 
Thesis: Organization, Categorization and Elaboration in Multi-Trial Free Recall 
Honors: Summa Cum Laude 

           Elected to Psi Chi 
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Edward Landis, Ph.D. 
 
 CLINICAL EXPERIENCE 
 
Private Practice 1999 to present 

Durham North Carolina 
Practice limited to Forensic Psychological Assessment 
 

Chief Psychologist  
Federal Correctional Complex - Butner, North Carolina 2013 - 2016 

  
Deputy Chief Psychologist - Evaluations and Behavioral Health,  

Federal Correctional Complex - Butner, North Carolina 2008 - 2013 
 
Director of Clinical Training/Forensic Psychologist, 1992 - 2008 

Federal Correctional Institution/Complex - Butner, North Carolina 
  
Forensic Psychologist,  1989-1991 

Federal Correctional Institution - Butner, North Carolina 
 
Psychological Associate, 1988-1989 

Federal Correctional Institution - Butner, North Carolina 
 
Psychology Intern, Department of Psychiatry, School of Medicine 1986-1987 

University of North Carolina at Chapel Hill 
 
Psychological Assistant, KMI Medical Center, La Grange, Kentucky 1985-1986 
 
Psychological Associate, Heart Transplant Team, Jewish Hospital, 1984-1986 

Louisville, Kentucky  
 
Chief Clinic Assistant (Student Director), 1984-1985 

University of Louisville, Kentucky 
 
Clinic Assistant, Department of Psychology, University of Louisville 1983-1984 
 
Student Clinician, Department of Psychology, University of Louisville 1981-1983 
 
Psychology Trainee, Department of Veterans Affairs Medical Center, 1983 

Louisville, Kentucky 
 
Psychology Trainee, Southern Indiana Mental Health and Guidance Center, 1982 

New Albany, Indiana 
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Edward Landis, Ph.D. 
 
 RESEARCH POSITIONS 
 
Research Analyst 

National Sex Offender Task Force, Federal Bureau of Prisons 1988 
 
Research Analyst 1987-1988 

Federal Correctional Institution - Butner, North Carolina 
 
Psychology Intern 1987 

Dorothea Dix Hospital, Raleigh, North Carolina 
A Retrospective Study of Psychometric and Neuroendocrine Markers in Major 
Depression and Panic Disorder. 

 
Research Assistant, Department of Psychology, University of Louisville 1985-1986 

Conducted literature reviews for a series of case studies published by senior 
faculty.  Prepared draft manuscripts.  Supervisor: Robert G. Meyer, Ph.D. 

 
Psychological Associate 1984-1986 

Heart Transplant Team, Jewish Hospital, Louisville, Kentucky   
 
Research Consultant  1986 

Lifespring Mental Health Center, Clark County, Indiana 
 

 
 LICENSURE 
 
North Carolina - Practicing Psychologist, Permanent - License #1632 

(Health Service Provider Certification) 
 
 
 PROFESSIONAL ASSOCIATIONS AND TEACHING AFFILIATIONS 
 
Diplomate in Forensic Psychology, American Board of Professional Psychology - #4877   
 
Fellow and Treasurer, American Academy of Forensic Psychology 
 
Member of the Examination Faculty, American Board of Forensic Psychology 
 
Consulting Associate Professor - University of North Carolina School of Medicine, 
Department of Psychiatry and Psychology 
 
Assistant Consulting Professor of Medical Psychology - Duke University Medical Center, 
Department of Psychiatry and Behavioral Sciences 
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Edward Landis, Ph.D. 
 
 
National Register of Health Service Psychologists - listing #43422  

 
Member, American Psychological Association 

Division 12 (Clinical) 
Division 41 (American Psychology-Law Society) 

 
American Psychological Association Commission on Program Consultation and 
Accreditation 

Site Visitor 1996 - 2002 
Site Visit Chair 2002 - present 

 
 
 

PUBLICATIONS 
 
Journals and Periodicals: 
 
Landis, E.R. (2005). Science, Practice, and the Law of Evidence in Psychology Training.  
APPIC Newsletter, 30 (1), 19-20. 
 
Landis, E.R. (2004). Law and Legal Research for Psychology Trainees.  APPIC Newsletter, 
29 (1), 15. 
 
Landis, E.R. (2004).  Forensic Psychology Training.  APPIC Newsletter, 28 (3), 24. 
 
Landis, E.R., Krauss, D.A., & O’Connor, M. (2003). Legal update: involuntary treatment to 
restore competency to stand trial is constitutionally permissible in limited circumstances.  
American Psychology-Law Society News, 23 3, 8-10. 
 
Landis, E.R. (2002).  Legal update: involuntary treatment to restore competency to stand 
trial.  American Psychology-Law Society News, 22, 1, 6-7 & 28. 
 
Bourg, S., Connor, E.J. and Landis, E.R. (1995).  The impact of expertise and sufficient 
information on psychologists' ability to detect malingering.  Behavioral Sciences and the 
Law, 13, 505-515.  
  
 
 
Books and Book Chapters: 
Krauss, D., & Landis, E. (2016). [Vignettes 2a & 10c]: Commentary on ethical vignette. In G. 
Pirelli, R. Beattey, & P. Zapf (Eds.), The ethical practice of forensic psychology: A 
casebook (pp. 55-6, 333-4). New York: Oxford. 
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Edward Landis, Ph.D. 
 
 
Duncan, S., Landis, E.R., Barber, K., and Denny, R. (1993).  How to conduct a thorough and 
professional forensic evaluation: a training manual for BOP psychologists.  Aurora, CO: 
Management and Specialty Training Center, Bureau of Prisons.  
 
Landis E.R. (1992). Liability for the Violent and Suicidal Client.  In Anderton, C.H. and 
Jackson, L. A. (Eds.) Psychologist's Legal Handbook.  Raleigh, North Carolina: North 
Carolina Psychological Association. 
 
Meyer, R.G., Landis, E.R., & Hays, J.R. (1989).  Law for the Psychotherapist.  New York: W. 
W. Norton. 
 
 
 SELECTED PRESENTATIONS 
 
Landis, E. R. (18 November 2016).  PTSD, Schizophrenia, and Bipolar Disorder: Diagnostic 
Features, Legal Implications, and Accommodations.  NCAST- Durham, NC. 
 
Cochrane, R., Landis, E.R., Sweda, M., and Fogel, M. (Aug. 8, 2014).  Law and Mental Health 
Training: Developmental Perspectives. Panel Symposium. American Psychological 
Association Convention.   
 
Landis, E.R. (Sept. 3, 2009).  Forensic psychological evidence for prosecutors.  National 
Advocacy Center, Columbia, S.C. 
 
Landis, E.R. (June 2008).  Forensic psychological evidence for prosecutors.  National 
Advocacy Center, Columbia, S.C. 
 
Landis, E.R., Wolfe, N., Barboriak, P., and Grey, A. (February 2007).  Does the client have 
capacity and for what?  University of North Carolina Psychiatry and Law Symposium, 
Chapel Hill, N.C. 
 
Landis, E.R.  (January 2005).  The role of psychological testing in forensic evaluation.  
Invited lecture, Duke University School of Law, Durham, North Carolina.  
 
Landis, E. R. (September, 2002). Evaluation of competency to stand trial: an introduction for 
defense attorneys.  Invited presentation, annual training for Criminal Justice Act attorneys 
sponsored by the office of the Federal Public Defender, Wrightsville Beach, North Carolina. 
 
Johnson, S.J., Landis, E.R., & McCormack T.S. (November 6, 2001).  The insanity defense and 
the evaluation of criminal responsibility.  Invited address, certification training for forensic 
examiners sponsored by the Georgia Department of Mental Health, Mental Retardation, and 
Substance Abuse, Helen, Georgia. 



Vita page 6 
Edward Landis, Ph.D. 
 
 
Landis, E.R.  (Februrary 2001).  The role of psychological testing in forensic evaluation.  
Invited lecture, Duke University School of Law, Durham, North Carolina.  
 
Landis, E.R. (December 1999).  The insanity defense and other mental state defenses.  
Annual Community Psychiatry Symposium.  Duke University Medical Center.  Durham, 
North Carolina. 
 
Landis, E.R. (August 1998).  Revisiting the concept of moral insanity.  Invited Address.   
Duke University School of Law.  Durham, North Carolina. 
 
Landis, E.R.  (March 1998).  Comprehensive strategies in assessing and managing risk of 
harm in mental health settings.  Invited address, University of North Carolina Task Force 
on Risk Management, Chapel Hill, N.C.  
 
Landis, E.R. (March 1994)  The inpatient evaluation process regarding competency and 
insanity, and federal civil commitment.  Invited address, Federal Judicial Center 
Conference for Public Defenders, Philadelphia, PA.  
 
Landis, E.R.  (September 1992).  The role of psychological testing in personal injury 
litigation.  Invited lecture, Duke University School of Law.  
 
Landis, E.R. (June 1990, May 1991, June 1992, July 1993, June 1994, July 1995, February 
1996).  The insanity defense and other mental state defenses.  Annual Community 
Psychiatry Seminar.  Duke University Medical Center.  Durham, North Carolina. 
 
Johnson, S. & Landis E. (March 1990).  The Sociopathic personality.  Coastal Region 
(North Carolina) Area Health Education Center meeting.  Southern Pines, North Carolina.  
 
Garbutt, J.C., Gillette, G.R., and Landis, E.R.  (April 1987).  The panic/depression 
connection.  Grand Rounds presentation, Department of Psychiatry, University of North 
Carolina School of Medicine. 
 
Landis, E.R. (February 1984).  "High Anxiety."  Three part television news report on the 
diagnosis, incidence, and treatment of phobias.  WSOC-TV, Louisville, Kentucky. 
 
Landis, E.R.  (September 1982).  Directed strategies and incidental organization in 
list-learning.  Paper presented as part of annual research symposium, University of 
Louisville.  
 
Landis, E.R.  (April 1981).  Categorization, elaboration, and organization, in multi-trial 
free recall.  Emory University annual Research in Human Cognition Symposium.   
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Edward Landis, Ph.D. 
 
 AWARDS AND HONORS 
 
Exemplary Service Award, American Board of Forensic Psychology, August 2014 
 
Supervisor of the Year (2010 & 2013), Federal Correctional Complex, Butner North 
Carolina 
 
Judy T. Konanc Award for Teaching and Supervision - July 1998 

University of North Carolina School of Medicine 
Department of Psychiatry 

 
Bureau of Prisons, Mid-Atlantic Regional Director’s Affirmative Action Award - 1998 
 
Bureau of Prisons, Award for Outstanding Career Achievement -1994  
 
Selected to attend the "Leadership Forum" sponsored by the Department of Justice 

Alexandria, Virginia and Washington, D.C. - July 15 through 19, 1991 
 
Honor Graduate - Federal Law Enforcement Training Center - June 29, 1989  
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College of Humanities and Social Sciences 

Department of Criminology, Law & Society 

4400 University Drive 4F4 Fairfax, Virginia 22030 

Phone: 703-993-8183 Fax: 703-993-8316 

 

 

November 7, 2018 

 

North Carolina Innocence Inquiry Commission 

Post Office Box 2448 

Raleigh, NC 27602 

 

In re: the State of North Carolina vs. James Blackmon, case # 83CRS84695 

 

Thank you for contacting me on this case. As agreed, my hourly rate in this case is $250.00 per hour. Thus far, 

I have spent approximately 24-25 hours reviewing materials, writing the report, and on phone calls.  

 

I. PROFESSIONAL QUALIFICATIONS  

 

I am a Professor of Criminology, Law and Society at George Mason University. I received my PhD in 

Developmental Psychology from the University of California, Davis in 1999. I then spent three years at 

Stanford University School of Medicine in the Department of Psychiatry and Behavioral Sciences where I 

studied juvenile justice. I am a nationally and internationally recognized expert in the areas of legal decision-

making, scientific methods, and specifically interrogation techniques and confessions. My research focuses on 

whether legal decision-making is knowing, intelligent, and voluntary and I have examined such decision-

making in vulnerable (juveniles and persons with mental illness) and non-vulnerable defendants, and across 

several different contexts—in the interrogation room, during the guilty plea process, and in mental health 

courts. My research also focuses on wrongful convictions, with a particular focus on false confessions and 

false guilty pleas. My curriculum vitae was sent to you under separate cover.  

 

I have published several papers on confessions and pleas, including the American Psychology-Law Society- 

(Division 41 of the American Psychological Association) sponsored scientific consensus paper (Kassin, 

Drizin, Grisso, Gudjonsson, Leo, & Redlich, 2010), several reviews on the risk of false admissions and the 

methods used in false confession research, and misconceptions surrounding false confessions (e.g., Redlich, 

2010; Redlich & Meissner, 2009; Meissner, Redlich, et al., 2014; Redlich, Bibas, Edkins, & Madon, 2017). I 

have also conducted original research on these topics (e.g., Kassin, Redlich, Alceste, & Luke, 2018; Redlich & 

Bonventre, 2015; Redlich, Kulish, & Steadman, 2011; Redlich, Summers, & Hoover, 2010; Redlich, Kelly, & 

Miller, 2014). In addition, I co-edited two volumes on international interviewing and interrogation practices, 

one focused on suspects and the other focused on victim/witnesses (Walsh, Oxburgh, Redlich, & Myklebust, 

2016a and b).  

 

I am often asked to educate audiences through invited presentations, including the New York State Bar 

Association, the International Society of Barristers, the U.S. Office of the Courts, and the Royal Mounted 

Canadian Police. I have testified as an expert witness approximately seven times, either in court or at 

depositions, in several states. I have also received funding from national agencies, including the Federal 



 

2 

 

Bureau of Investigation, the National Institute of Justice, and the National Science Foundation, to conduct 

research on interrogation and guilty pleas.  In 2018, I was awarded the American Psychological Association 

Mid-Career Award for Outstanding Contributions to Benefit Children, Youth, and Families.  

 

My curriculum vitae is attached as Appendix A. 

 

II.  MATERIALS REVIEWED  

I have to date reviewed in whole or in part the following materials specifically pertaining to this case:  

(1) Police reports – Initial investigation 

(2) Police investigation photos 

(3) Media information from police files 

(4) Police reports – After Blackmon became suspect 

(5) Blackmon’s criminal history info gathered by police 

(6) Blackmon’s interviews with police 10.25.1983-12.7.1983 

(7) Blackmon’s state hospital records 1981-1983 

(8) Court file documents 

(9) Newspaper articles found by Commission 

(10) Commission Interviews 

(11) State’s appellate brief with attachments 

(12) Defendant’s appellate brief with attachments 

(13) SBI Summary of Dorothea Dix 

(14) Blackmon statement in re Dorothea Dix incident 

(15) 2018.10.22 Requested materials from SBI File 

(16) Timeline 

(17) DPS Education records 

(18) NCIIC Interview with James Blackmon 

(19) NCIIC Interviews with Munday and Holder 

 

III.  THE PSYCHOLOGY OF POLICE INTERROGATION AND FALSE CONFESSION 

 

1. Recently, an alarmingly high incidence of wrongful convictions has been documented in the U.S., in large 

part due to “Innocence Projects,” many of which utilize analyses of DNA from crime scenes to exonerate 

innocent persons. The best-known Innocence Project, administered through the Benjamin Cardozo School of 

Law in New York, to date has helped to free more than 350 people who had been wrongfully convicted. 

Approximately 25% of these cases involve false admissions. In addition, the National Registry of Exonerations 

has catalogued nearly 3,000 known wrongful convictions, of which about 10-12% are false confessions. 

Because of these realized and proven miscarriages of justice, the amount of research conducted on false 

confessions in the past 25 years has burgeoned and findings are generally accepted among scientists. Several 

comprehensive reviews and edited volumes have been published, including (but not limited to) Gudjonsson 

(2003; 2018); Kassin (2005; 2012; 2017); Kassin & Gudjonsson (2004); Lassiter (2004); Lassiter & Meissner 

(2010); and Leo (2008). Of note, the American Psychology-Law Society, Division 41 of the American 

Psychological Association, has sponsored and approved a scientific consensus paper on police interrogations 

and confessions (Kassin, Drizin, Grisso, Gudjonsson, Leo, & Redlich, 2010).  

 

2. Three main types of false confessions have been identified: 1) Voluntary; 2) Compliant; and 3) Internalized. 

Voluntary false confessions are those that are offered without coercion and on the person’s own volition. 

Quintessential examples are persons who falsely confess to gain infamy or to protect friends or family (the true 

perpetrators). Compliant false confessions (also called coerced compliant) are the most commonly identified 
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and studied. These occur when the suspect’s will is overborne and in order to escape an unbearable and 

stressful situation, the person provides a false confession. Most false confession DNA-exoneration cases are 

considered this kind. The final false confession type, Internalized, also involves the person’s will being 

overborne and through manipulative interrogation techniques, the person comes to temporarily believe that 

s/he actually committed the crime. The person internalizes culpability for the crime.  

 

3. There are several situational (characteristics associated with the interrogation itself and interrogative 

techniques) and dispositional (characteristics associated with the suspect) factors that have been identified as 

rationales behind false confession. The two dispositional factors most often cited are juvenile status and mental 

impairment, in which intellectual disability and mental illness are collapsed. In understanding why a person 

would confess to a crime (and often time, a serious or heinous crime) he or she did not commit, it is important 

to consider both situational and dispositional risk factors.  

 

Police Interrogation Techniques: Situational Risk Factors 

 

4. The ultimate goal of interrogating suspected criminals is to gain a confession (Inbau, Reid, Buckley, & 

Jayne, 2013).  Establishing psychological control is a critical element toward that end. Beginning in the 1930s, 

U.S. police interrogative procedures changed from a use of physical intimidation to a more sophisticated use of 

psychological persuasion. Sociologist and renowned police interrogation expert, Dr. Richard Leo, in his 

analysis of 500+ hours of observed interrogation, likened police questioning to a confidence game, in which 

detectives “cultivate” and “con” suspects into admitting guilt. He wrote that “[C]ontemporary interrogation 

strategies are based on the manipulation and betrayal of trust” (p. 284, Leo, 1996; see also, Leo, 2008).  

 

5. The most widely used set of interrogation tactics are referred to as the “Reid Technique” (explicitly 

mentioned in Miranda v. Arizona). Originally developed in 1947, the Reid Technique training manual, which 

is considered to be the “bible” of police interrogation, is now in its fifth edition (Inbau, Reid, et al., 2013). The 

Reid Technique involves 9 steps, in which Step 1 is Positive Confrontation (assertion of guilt by the 

interrogator) and Step 9 is the conversion of an oral confession into a written one. Other police interrogation 

training manuals and recommended techniques are derived from, or look similar to, the Reid Technique. More 

specifically, since the 1950s or so, US police interrogation techniques have been psychologically based. 

 

6. Prior to an interrogation, however, a Behavioral Analysis Interview (BAI) is conducted. The purpose of the 

BAI is to determine if the person of interest is deceptive and therefore guilty. The BAI relies on evaluations of 

verbal responses, non-verbal behaviors (sweating, fidgeting, or dry mouth) and paralinguistic patterns (hesitant 

speech, response latency) to detect deception. However, more than three decades of research on deception 

detection (for a review, see Bond & DePaulo, 2006) has produced a clear, consistent, and unequivocal pattern 

of findings: 1) there is no one behavioral cue that is definitively indicative of deception, and 2) people 

(including and especially law enforcement) perform no better than chance at detecting deception. I also note 

that the interpretation of non-verbal clues in persons with mental illness may be especially unreliable because 

of the symptoms of the mental illness itself and/or because of the medications the person is taking (Redlich, 

2004). Indeed, Reid and Associates state, “Investigators should be highly skeptical of the behavior symptoms 

of a person with psychiatric history” (p. 145, Inbau et al., 2013). 

 

The importance of the BAI cannot be understated. If the suspect is deemed to be deceptive, a guilt-

presumptive interrogation takes place; if the suspect is deemed to be a truth-teller, he or she is let go. Because 

of this presumption of guilt, the risk of confirmation bias and tunnel vision are high. Confirmation bias, a 

widely accepted psychological phenomenon, occurs when information that is consistent with one’s hypothesis 

or expectations is given credence, whereas information that is inconsistent is discounted, ignored, or actively 
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re-interpreted to be consistent with the hypothesis. In many false confession cases, there is a sole focus on one 

suspect and evidence that implicates other suspects is not pursued. 

 

Finally, police have developed methods to get suspects to talk “outside of Miranda.” In many ways, the same 

psychologically oriented methods used in interrogation are used in the interview phase. Leo (2008) labels these 

methods as “softening up the suspect” (p. 121) and “recasting interrogation as a non-custodial interview” (p. 

124).  

 

7. In a review of police interrogations and confessions, Kassin and Gudjonsson (2004) summarize 

interrogations as involving three general phases involving: (a) custody and isolation, in which the suspect is 

detained in a small room and left to experience the anxiety, insecurity, and uncertainty associated with police 

questioning; (b) confrontation, in which the suspect is presumed guilty and told (sometimes falsely) about the 

evidence against him/her, is warned of the consequences associated with his/her guilt, and is prevented from 

denying his/her involvement in the crime (e.g., via interrogator monologues); and finally (c) minimization, in 

which a now sympathetic interrogator attempts to gain the suspect’s trust, offers the suspect face-saving 

excuses or justifications for the crime, and implies more lenient consequences should the suspect provide a 

confession or harsher consequences if s/he does not.  

 

An important part of police questioning is Theme Development, which is Step 2 in the 9-step Reid technique. 

Themes, or minimization techniques, are a “moral excuse” for the suspect’s commission of the crime (see p. 

232, Inbau et al., 2001). Interrogators develop scenarios of how or why the person committed the crime. These 

scenarios usually offer the suspect a morally acceptable way out, such as an accident scenario (the act was 

unintentional), justifiable (stealing to feed one’s family), or beyond the person’s control. This theme is used 

throughout the interrogation to achieve the ultimate goal of confession. 

 

8. These three phases of isolation, confrontation, and minimization are quite effective. That is, police 

interrogation methods “work” (i.e., generate confessions) when employed on guilty suspects. The majority of 

suspects (approximately 65%) confess when it is their best interest not to.  

 

However, these same methods can also “work” on innocent persons (false confessions). The methods used to 

distinguish between guilty and innocent suspects are inadequate and unreliable. Thus, when employed on 

innocent suspects, otherwise effective interrogation techniques become ineffective and dangerous. The 

potential for danger increases when modern-day interrogation techniques are used on innocent suspects with 

vulnerabilities such as cognitive and mental disabilities. 

 

Vulnerable Suspects and Police Interrogation: Dispositional Risk Factors 

 

There is much evidence to support that persons with vulnerabilities, including intellectual impairments and/or 

mental illness are at risk for false confession. Staff at the Innocence Project has stated “Truly startling is the 

number of false confession cases involving the mentally impaired and the mentally ill.” Persons with mental 

impairment are overrepresented in studies of official exonerations and proven false confessions (see Drizin & 

Leo, 2004; Gross et al., 2005). 

 

9. The characteristics and symptoms that operationally define mental illness and intellectual disability lend 

themselves to the production of false incriminating statements, particularly when viewed in light of 

psychologically manipulative interrogation tactics. The very reasons the U.S. Supreme Court cited in Atkins v. 

Virginia for excluding this group categorically from capital punishment are the same reasons that make them 
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at risk for false confession. Indeed, in Atkins, the Supreme Court explicitly mentioned the possibility of false 

confession as one rationale underlying their decision.  

 

10. Perske (2004), a leading authority on persons with cognitive limitations and false confessions, lists several 

propensities of this population he uses when training police, including: 1) Relying on authority figures for 

solutions to everyday problems; 2) The desire to please persons in authority; 3) The inability to abstract from 

concrete thought; 4) Watching clues from the interrogator; 5) The longing for friends; 6) Bluffing greater 

competence than one possesses; 7) An all-too-pleasant façade; 8) Real memory gaps; 9) A quickness to take 

blame; 10) Impaired judgment; 11) An inability to understand court proceedings; 12) Problems with receptive 

and expressive language; 13) Short attention span; 14) Uncontrolled impulses; 15) An unsteady gait and 

struggling speech; and 16) Exhaustion and surrender of all defenses.  

 

11. Appelbaum and Appelbaum (1994) reviewed the criminal justice related competencies of persons with 

intellectual impairments. They note three areas of particular relevance to the legal system: difficulties in 

communication, in cognition, and in conation (aspects of mental abilities relating to volition or capacity to act 

purposefully). Appelbaum and Appelbaum (1994) discuss directly the competency to confess and provide 

valid Miranda waivers, noting 

They [persons with intellectual disabilities] might confess to a crime merely to avoid the 

discomfort of police interrogation. Friendliness, as well as threats and coercion, can result in 

waivers and confessions….Moreover, distorted concepts of blameworthiness and causation 

may lead to false confession (p. 493).  

 

12. Research studies examining the legal capacities of persons with intellectual disability provide further 

evidence of their diminished capacity in interrogation settings (Fulero & Everington, 2004). Across four 

studies of Miranda comprehension of this population, findings are quite consistent in that persons with 

intellectual disabilities have significant deficits in their understanding and appreciation of these rights (Cloud, 

Shepard, Barkoff, & Shur, 2002; Everington & Fulero, 1999; Fulero & Everington, 2004; O’Connell, Garmoe, 

& Goldstein, 2005). For example, O’Connell et al. (2005) found that 50% of persons with mild disability in the 

study sample could not correctly paraphrase any of the five Miranda components (e.g., “you have the right to 

remain silent”) (see also Everington & Fulero, 1999). In comparison, Grisso (1998) reported that less than 1% 

of adults in the general population scored similarly low.  

 

13. Research has also demonstrated that persons with intellectual disability are significantly more suggestible 

than persons without this disability (see Everington & Fulero, 1999; O’Connell et al., 2005). Suggestibility is 

also a known risk factor for false confession in that persons who are suggestible are more prone to false 

confession.    

 

14. In regard to mental illness, serious mental illness usually refers to three diagnoses: 1) schizo-spectrum and 

psychotic diagnoses, such as schizophrenia and schizo-affective disorders; 2) bi-polar disorder; and 3) major 

depression. Persons with these disorders may experience delusions, hallucinations, disorganized speech, and 

feelings of grandiosity, mania, confusion, and intense depression. There are also ‘negative symptoms,’ such as 

flat affect associated with these disorders that can be less apparent to the untrained eye. Davis and O’Donohue 

(2003) state that persons with schizophrenia and other psychotic disorders are at risk for false confessions 

because “these individuals often have a variety of beliefs that are not veridical.” 

 

15. In research I and my colleagues conducted (Redlich, Summers, & Hoover, 2010), we interviewed about 

1,250 offenders with mental illness. We found that offenders who were minorities (most of whom were 

African American), who had more years of offending, and who were more symptomatic (in their mental 
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health) were more significantly likely to have falsely admitted to a crime in the past, in comparison to White 

offenders, those with fewer years of offending, and those who were less symptomatic. It should also be noted, 

that in general, minorities are overrepresented among proven wrongful convictions (over and above their over-

representation in the criminal justice more generally). 

 

16. In other research, my colleagues and I (Redlich, Kulish, & Steadman, 2011) compared interrogations 

resulting in true versus false confessions among offenders with serious mental illness. We found that ‘false 

confessors’ reported feeling significantly more afraid, frightened of the police, and pressured and bullied by 

the police, compared to ‘true confessors.’ In addition, false confessors were significantly more likely to believe 

that they would be allowed to go home after confessing, and reported feeling more confused during police 

questioning. 

 

17. Most police interrogators do not receive training surrounding mental illness and/or how to question this 

population. In the Inbau, Reid, et al. (2013) interrogation training manual, the authors recommend proceeding 

cautiously and offer the below advice: 

 

A suspect with legitimate mental disabilities generally lacks assertiveness and experiences 

diminished self-confidence. In many cases he will have a heightened respect for authority and 

experience inappropriate self-doubt. Each of these traits, if actually present, may make the 

suspect more susceptible to offering a false admission when exposed to active persuasion. On 

the other hand, such suspects are not skilled or confident liars and will often reveal the truth 

through the interviewing process. (p. 354; emphasis present in text)  

 

In other words, Inbau, Reid, et al. contend that a false confession from a person with a mental illness will be 

readily apparent as such. However, there are proven false confession cases that contradict this, such as the case 

of Eddie Joe Lloyd, a person diagnosed with bipolar disorder who spent 17 years wrongfully imprisoned. 

Moreover, if the police cannot recognize mental illness, this advice is ineffectual. In Mr. Blackmon’s case, the 

police were aware of his mental illness, as indeed used this knowledge to strategize their questioning of him. 

The limitations and traits that define mental disorders must be examined in the context of contemporary police 

interrogation techniques that are designed to “trick” suspects into admitting guilt. 

 

18. Research studies examining the legal capacities of persons with mental illness provide further evidence of 

their diminished capacity in interrogation settings. For example, Rogers and colleagues (2007) examined 

Miranda comprehension and concluded: “A basic but crucial finding was that mentally disordered defendants 

in the current study had widespread difficulties in understanding all but the simplest warnings” (p. 414).  

 

19. In a memo posted on their website, John E. Reid and Associates acknowledge that persons with mental 

impairments are vulnerable to false confession. In this written memorandum, they state: 

 

Every interrogator must exercise extreme caution and care when interviewing or interrogating 

a juvenile or a person who is mentally or psychologically impaired. Certainly these individuals 

can and do commit very serious crimes. But when a juvenile or person who is mentally or 

psychologically impaired confesses, the investigator should exercise extreme diligence in 

establishing the accuracy of such a statement through subsequent corroboration. In these 

situations it is imperative that interrogators do not reveal details of the crime so that they can 

use the disclosure of such information by the suspect as verification of the confession’s 

authenticity. 
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20. Other countries that have had problems with false confessions have instituted special procedures for 

persons with mental impairments. For example, the United Kingdom enacted the Police and Criminal 

Evidence Act (PACE), which mandated that psychologically vulnerable suspects (i.e., juveniles and mentally 

disordered/handicapped persons), may only be interviewed by the police within the presence of an 

“appropriate adult.” The reasoning behind the PACE mandate is that persons at risk “may without knowing or 

wishing to do so, be particularly prone in certain circumstances to provide information which is unreliable, 

misleading, or self-incriminating” (Home Office, 1995).  

 

Commonalities in Proven False Confession Cases 

 

In a now seminal article published in the North Carolina Law Review, Professors Steven Drizin and Richard 

Leo (2004) documented and analyzed 125 proven false confessions. These cases highlight many of the 

commonalities found in compliant false confession cases. I stress that all of these factors are not present in all 

false confessions cases, and the presence or absence of any one factor cannot definitively prove or disprove an 

allegation of false confession.  

 

21. False confession cases often involve lengthy interrogations. Typically, interrogations last one to two hours, 

and Reid personnel state that three to four hours is usually sufficient. In the Drizin and Leo sample, the 

majority was longer than six hours and the average (for which length of time had been recorded) was 16.3 

hours. Inherent in long interrogations are sleep deprivation and prolonged social isolation, factors that 

influence tolerance levels to withstand the interrogation. 

 

22. In false confession cases, often the situation becomes so unbearable or intolerable, the beleaguered suspect 

will falsely confess to extract himself from the situation. Many false confessors have stated that believed or 

were told by interrogators they could go home if they confess. Juveniles and persons with mental impairment 

are especially likely to believe this will be the case (Redlich & Drizin, 2007).  

 

23. Although legally permissible, the presentation of false evidence (“trickery and deceit”) against the suspect 

is a common thread among false confession cases. For example, Michael Crowe, a proven false confessor, was 

told that the victim had his hair in her hand. Michael was also told that there was a “good Michael” and a “bad 

Michael” and that the bad Michael, who the police believed killed his sister, was not allowing the good 

Michael to remember.  

 

Interrogators are also trained to bluff about the evidence against suspects, assuming that innocent suspects will 

not be bluffed. However, this assumption is not valid because in some false confession cases, the innocent (and 

by then beleaguered) suspect incriminates himself because he knows the evidence will eventually prove his 

innocence. There is also laboratory evidence indicating that the bluff interrogation technique can produce false 

admissions (Perillo & Kassin, 2011). Unfortunately there have been several wrongful conviction cases in 

which the confession outweighs all other evidence, even contradictory evidence and DNA exculpatory 

evidence (see Kassin, 2012).  

 

24. In false confession cases, the information about the crime is fed from the interrogator to the suspect, rather 

than to the interrogator. Thus, the supposed knowledge about the crime does not come from the suspect being 

the true perpetrator, but rather from the police officer, media accounts, or other external sources. Similarly, 

some false confessors were shown crime scene photos or even taken on an outing to the scene of the crime 

(such as the false confessors in the Central Park Jogger case). Information from these outside sources of 

evidence is then weaved into the false confession, giving it the appearance of credibility.  
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25. An examination of false confession statements themselves is quite informative. If the entire interrogation is 

recorded, it is often possible to determine the source of the information (the suspect, the police, media reports, 

photos/other forensic evidence). The confession statements (either in the verbatim transcript or in a 

summarized form) often contain statements that are inconsistent with other statements and inconsistent with 

the forensic evidence. Finally, because of a lack of true knowledge about the crime, false confession 

statements often do not include any information that is not already known to the police, and are not generative 

in that the police do not uncover new evidence from the confession statement.   

 

26. False confessions also have been found to appear credible. Appelby, Hasel, and Kassin (2013) performed a 

content analysis of 20 proven false confessions. All of them included details about time, location, visual 

aspects, and references to the victim and his/her behavior. Moreover, 85% included the suspects’ own 

reflections, 80% the suspects’ motives, 40% included suspect statements of remorse, and 25% included 

explicit apologies. Garrett (2010) found similar results with Innocence Project false confessors, in an article 

published in the Stanford Law Review.  

 

27.  In false confession cases, there may be no other evidence linking the suspect to the crime except the false 

confession statement. Similarly, in some of these cases, there is an absence of evidence that is inconsistent 

with the commission of the crime and/or the confession statements. In the remainder of the cases, in which 

there appears to credible evidence in addition to the (false) confession, there is scientific support that the 

confession tainted the production and interpretation of the other evidence (e.g., eyewitness identifications, 

forensic evidence). More specifically, Kassin, Bogart, and Kerner (2012) found that in the 46 proven wrongful 

conviction cases that had multiple errors, 65% of the cases had the error of a false confession first.  Seventeen 

cases had both eyewitness misidentifications and false confessions.  

 

28. Many identified false confessions involved high-profile cases, in which there is tremendous pressure to 

solve the case and to get a confession. The Central Park Jogger and the Eddie Joe Lloyd cases are but two 

examples. In addition, often the police will stop investigating after a confession is obtained and close the case. 

 

IV.  THE PSYCHOLOGY OF GUILTY PLEAS AND FALSE GUILTY PLEAS 

Guilty pleas are required to be made knowingly, intelligently, and voluntarily, and with a factual basis of guilt. 

As I have argued elsewhere (Redlich, 2016), the methods currently used to assess these requirements—judicial 

colloquies in plea hearings, and written tender-of-plea forms—fall short and are not valid or reliable indicators 

of whether the plea was knowing, intelligent, voluntary, and/or true. In this section, I describe some of the 

research that I and others have conducted on (false) guilty pleas. Four general arguments are reviewed: 1) All 

defendants who plead guilty are not factually guilty; 2) All defendants who plead guilty do not understand the 

information given to them (even if having the capacity to do so); 3) All defendants who plead guilty do not 

have sufficient information to make informed plea decisions; and 4) All defendants who plead guilty are not 

making voluntary decisions.  

1) All defendants who plead guilty are not factually guilty 

Since the inception of the plea bargaining process in the early-1800s, the possibility of innocents pleading 

guilty has been recognized (State v. Kaufman, 1879). It is beyond dispute that some factually innocent 

defendants plead guilty. The National Registry of Exonerations has catalogued 419 instances since 1989, 

which account for about 18% of the exonerations known to date. There are many reasons indicating that the 

known rate of false guilty pleas is a gross underestimation, however. For one, guilty pleas account for almost 
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all (95%) convictions in state and federal courts. Second, guilty plea rates are even higher for less serious 

crimes, and the majority of identified exonerations are for the serious crimes of rape and murder. Third, 

because plea bargains do generally shorten the time of incarceration or even eliminate it, the motivation to 

correct the injustice and be set free is not present. And fourth, guilty pleas are very difficult to withdraw and 

appeal (Weaver, 2001-02), especially post-sentencing, and thus the wrongful conviction may never be 

recognized and righted. In addition, estimating rates of false guilty pleas using samples of officially exonerated 

individuals can be misleading. By definition, persons who plead guilty are convicted of crimes, and attempting 

to assert actual innocence after entering a plea is notoriously difficult. Thus, those who plead falsely may 

never receive an official determination of legal innocence. Indeed, it is my understanding that the North 

Carolina Innocence Inquiry Commission requires a higher standard in non-Alford guilty plea cases.  

Another reason pointing to larger numbers of false guilty pleas than those presently known is the lack of 

safeguards in the plea process. When a defendant pleads guilty, institutionalized trial safeguards like burden of 

proof and cross-examination are missing. As Bibas (2004) points out, due to rules of discovery, innocent 

defendants are especially disadvantaged in not knowing the evidence that exists against them (as in theory 

there should be no factual evidence). To be sure, in the wrongful conviction cases that went to trial, the 

safeguards meant to identify the causal factors (e.g., eyewitness misidentification, false confessions) failed. 

However, in the wrongful conviction cases that culminated in a plea bargain, the causal factors never had the 

opportunity to undergo scrutiny or challenge. As such, the factors identified as contributing to wrongful 

convictions by trial are likely to be even more prevalent in wrongful convictions by guilty plea. For example, 

Alschuler (1986; see also, Alschuler, 2016/17) convincingly argues why the plea bargaining system promotes 

inadequate representation, or “bad lawyering,” one of the leading causes of wrongful convictions (see also 

Bibas, 2004). In brief, defense attorneys working within the plea bargaining system, most of whom are 

overburdened, are subject to many temptations and incentives that serve to seek quick solutions and reduce the 

likelihood of acting in clients’ best interests. Exacerbating the problem is that ineffective assistance of counsel 

is virtually undetectable in the guilty plea system as the system is characterized by secrecy, confidential 

conferences, and unwritten rules (Alschuler, 1986). Trials create a basis and a record for appeal, whereas pleas 

are much more secret endeavors. In essence, plea arrangements--which again, account for 95% of convictions-

-create situations in which the identified contributors of wrongful convictions (e.g., false confessions, 

governmental misconduct, bad lawyering, etc.) are more likely to be present (than at trials) and be present 

without dispute, scrutiny, or public review. 

As Gazal-Ayal (2006) argues it is often the weaker cases in which the prosecutor offers a deal because the 

state knows or suspects that they cannot prove their case beyond a reasonable doubt at trial (see also Bibas, 

2004). Thus, assuming that innocent defendants have weak evidentiary cases, plea bargains may be more 

readily offered to innocents, and offered with increased incentives.  

Regardless of guilt or innocence, there are powerful inducements to plead guilty, particularly when pitted 

against remaining in jail pretrial and/or risking a conviction with a stiffer sentence at trial. As stated by Bowers 

(2008), “It is hardly a new observation that guilty pleas may prove attractive to the innocent” (p. 1120). For the 

most part, pleas are attractive because they do reduce the charges, the time in jail or prison, and potentially 

other consequences (e.g., registering as a sex offender). It is common knowledge that many defendants plead 

guilty to get out of jail and receive reduced sentences or probation (Gross et al., 2005). In a study of 

prosecutorial decisions, detained defendants were more likely to be offered pleas than defendants who had 

been released. Indeed, the authors viewed detention as a way to encourage or “coerce” pleas (Kellough & 

Wortley, 2002).  
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Many scholars posit this choice between remaining in jail awaiting a trial (in which they are likely to be found 

guilty) and a reduced sentence or probation via a guilty plea is one of coercion (e.g., Langbein, 1992). For 

persons who are innocent, the choice to plead is arguably even more coercive. Laboratory and interview 

studies have been conducted comparing guilty and innocent subjects. In an early study, Gregory, Mowen, and 

Linder (1978) found that when the number of charges was high versus low (four versus one charge) and when 

the sanctions were high versus low (10-15 versus 1-2 years in prison), both guilty and innocent participants 

were more likely to plead: 100% for guilty and 33% for innocents (see also Bordens, 1984). In a later study, 

Russano and her colleagues (2005) varied the use of minimization (lessening the seriousness of the offense) 

and the use of a deal with subjects who were either guilty or innocent of cheating on a problem-solving task. In 

the deal condition, guilty and innocent subjects were offered: a) sign the statement to “settle things quickly” 

and receive research credit for that day, but also agree to return and not receive additional credit, or b) not sign 

the statement, in which the “supervising professor” would be called with the “strong implication being that the 

consequences would be worse if the professor became further involved” (p. 483). They found that when 

subjects were guilty, and when minimization and the deal were used in conjunction, 87% signed the statement. 

When subjects were innocent, almost half of the subjects (43%) took responsibility when both techniques were 

used. Using similar methods, Dervan and Edkins (2013) were able to raise the rate of innocents accepting 

guilty pleas to 61% under certain conditions.  

According to Alschuler (2002), prosecutors trying to avoid the cost of a trial will lower the plea discount 

below the break-even point to “coerce” defendants into pleading guilty. To wit, Bordens and Bassett (1985) 

interviewed actual defendants who had pleaded guilty about their reasons for accepting plea deals, and found 

that many reported being pressured by the prosecutor, in the form of threats of increased charges, threats of 

severe punishment, and reprisals for not accepting the plea offer (see also, Redlich et al. 2017).  

In summary, given the extremely high prevalence of guilty pleas in our nation’s criminal justice system, there 

are numerous reasons to indicate that innocent defendants may accept guilt and take the deal being offered to 

them. By their very nature, pleas occur in secret with little oversight. But by the very fact that courts must 

verify factual bases of guilt, the courts acknowledge that innocent defendants may plead guilty. Some courts 

conflate willingness to plead guilty with factual guilt itself, but most courts just rely on the defendant to 

confirm their own guilt with a one word answer (yes). As stated by Professor Albert Alschuler (2016/2017), 

who has studied pleas since the late 1960s, our system of pleas is a “nearly perfect one” for convicting 

innocent defendants. 

2) All defendants who plead guilty do not understand the information given to them (even if having the 

capacity to do so; i.e., competence) 

Adjudicative competence, which refers to individual’s capacities and not actual understanding, has been said 

to have a low threshold. Famously, one prosecutor opined that so long as defendants can tell the difference 

between a grapefruit and the judge, the threshold for competence has been met (Coleman, 2002). Thus, even if 

we were to assume that most defendants who plead guilty are technically competent to do so (and assuming 

Blackmon was competent as assessed), a next step question would be: Does the average defendant have the 

capacity to understand what their judges and lawyers tell them specifically about pleading guilty? That is, for 

example, is the language used by legal actors comprehensible to defendants?  If defendants are asked more 

than yes/no questions about their understanding, could they demonstrate adequate comprehension? 

What is not disputed is that most defendants (68%) did not finish high school, most (66%) have learning 

disabilities (Wolf Harlow, 2003), and many have mental health problems and cognitive deficits (about one 
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million offenders). In addition, legal terms are often a foreign language (i.e., ‘legalese’) to persons not trained 

in the law. The little available research on judicial plea colloquies does not delve into the exact language used 

by judges, but presumably there is some proportion of judges who use technical legal terms unrecognizable to 

most defendants. My student and I (Redlich & Bonventre, 2015) analyzed the reading comprehensibility of 

tender-of-pleas, the written form of the oral colloquy. We found that, on average, forms for both juvenile and 

adult defendants required a 11th - 12th grade reading level to fully understand the content. According to the 

National Adult Literacy Survey (Haigler et al., 1994), most (70%) juvenile and adult inmates read at or below 

the 6th grade level. Only 4.3% of the forms in their sample of forms could be understood by those who read at 

a 6th grade level. 

In another study, Redlich and Summers (2012) interviewed recent plea-takers, finding a disconnect between 

claims of knowledge and actual knowledge. When we asked directly about legal understanding, 89% said they 

understood the plea process, 96% said they understood the possible penalties associated with their plea, and 

87% said they understood the legal proceedings. These questions were similar in nature to those asked by 

judges during plea colloquies. Nevertheless, when their comprehension of plea information was assessed, two-

thirds of the sample (people who had just entered valid pleas) failed (i.e., got 60% of more of the questions 

incorrect). For example, 40% erroneously believed that the prosecutor had to prove their guilt beyond a 

reasonable doubt and 46% believed that the judge has to accept the plea offer.  

Thus, even if defendants can meet the low threshold of competence, the possibility remains that they do not 

understand nor appreciate the information given to them. As stated by Bibas (2011), “There are two distinct 

barriers to informed decision-making: first, defendants must have enough information; and second, they must 

be able to understand, digest, and use that information” (p. 85). 

3) All defendants who plead guilty do not have sufficient information to make informed plea decisions 

In Boykin v. Alabama (1969), the court stated “the ‘utmost solicitude of which courts are capable in canvassing 

the matter with the accused to make sure [the defendant] has a full understanding of what the plea connotes 

and of its consequence” (emphasis added; p. 243-44). However, the word ‘full’ in this instance is misleading 

as there are systematic and non-systematic reasons indicating that complete understanding is not required. For 

one, ‘consequence’ concerns only direct, and not collateral, consequences (see Roberts, 2009). Although the 

Supreme Court does not require knowledge of collateral consequences (with a recent exception, Padilla v. 

Kentucky, 2010) as part of a valid plea decision, there are many who believe that defendants should be aware 

of such consequences, and that this knowledge may lead to a different plea decision.  

Additionally, the courts have tended towards limiting the type of information that defendants must have to 

make valid decisions. For example, in the U.S. v. Ruiz decision (2002), a case involving the duty to provide 

impeachment information (relating to informants) prior to plea decision-making, the Court put forth that 

defendants need not have complete knowledge when deciding to plead guilty, stating “[T]he Constitution does 

not require the prosecutor to share all useful information with the defendant” (p. 629). Although the primary 

issue in Ruiz was voluntariness (as opposed to knowing and intelligence), the Court ruled that knowledge of 

potential exculpatory impeachment information was relevant to the fairness of a trial but not to the 

voluntariness of plea decisions. Further, as argued by Taslitz (2008) and others, in general, discovery rules are 

weak, and most defendants are left in the dark as to the evidence the state has when making decisions about 

pleading guilty.  

What information is given to defendants during plea hearings? Although systematic data are generally lacking 
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on the comprehensiveness and content of judicial colloquies, there are some research studies that shed light. 

The data available on plea hearings demonstrate that most take place in less than 10 minutes and that during 

these 10 minutes, the information supplied is highly variable; most defendants, but not all, are asked the 

basics, i.e., what is minimally required (do they understand the charges, their rights). The specifics of exactly 

what rights are being waived, for instance, are less likely to be reviewed. Put simply, “the myth of the fully 

informed rational actor” is one of the biggest and most problematic assumptions made in our justice system (p. 

80, Bibas, 2011), especially for plea cases, which again, account for 95% of convictions. 

4) All defendants who plead guilty are not making voluntary decisions 

Although ‘voluntary’ may seem like an easy word to comprehend, the legal system has continuously struggled 

with the concepts of voluntariness and its flip side, coercion. For example, in United States v. Speed Joyeros, 

S.A. (2002), the court stated, “There is no single clear definition of ‘voluntary’ for all legal purposes. Even in 

the criminal-law-plea context, it is unclear whether ‘voluntary’ means freedom from any coercion or whether it 

means freedom only from ‘wrongful’ or ‘undue’ coercion. A pristine rule of ‘no coercion’ would preclude 

many plea agreements” (p. 14).  

Many view plea deals as inherently coercive, a Hobson’s choice (Langbein, 1992; Redlich, 2016). The term 

“Hobson’s choice” reportedly derives from a 16th century English stable owner who would offer potential 

buyers a choice between the horse closest to the door or no horse at all. In many ways, a plea offer offers this 

choice of no choice at all. That is, the choice between accepting guilt and the concomitant conviction, or 

risking one’s fate at trial. Very few people are acquitted, though in part this is because so few people actually 

proceed to trial. Acquittal rates account for 1% of all outcomes and 25% of trial outcomes (Bureau of Justice 

Statistics, 2010). The sentences associated with trial convictions are also much harsher than plea convictions, 

leading to phrases such as ‘trial penalty’ and ‘trial tax’ (e.g., Ulmer, Eisenstein, & Johnson, 2010).  

Arguably, voluntariness is a more subjective concept than knowing and intelligence aspects of plea 

information. Whereas, in theory, knowing and intelligence can be tested via extended questioning, 

voluntariness is more akin to a personal feeling of having one’s will overborne. Redlich and Summers (2012) 

found that 96% of defendants who just pled guilty reported being asked if it was their choice to plead guilty, 

and 93% claimed that it was indeed their voluntary choice. However, nearly one-third of the sample, 

erroneously believed that someone other than themselves (e.g., the judge or their attorney) made the final plea 

decision (after the court had accepted their plea). And when asked directly if guilty pleas have to be voluntary, 

44% incorrectly said ‘no.’ Thus, although defendants may perceive the choice to be their own, they do not 

always know that the choice is theirs to make.  

V.   JAMES BLACKMON’S CASE 

Mr. Blackmon was convicted of the murder of Helena Payton, a crime which occurred in September 1979. Mr. 

Blackmon was first identified as a suspect in February 1983, was interrogated multiple times in October and 

November 1983, and was convicted of murder in the 2nd degree, via an Alford plea, in January 1988. Mr. 

Blackmon maintains that he is innocent and was essentially duped into falsely confessing, and then pleading 

guilty.  
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The Crime and the Initial Investigation 

 

Ms. Payton was a student at St. Augustine’s College. Early on the morning of September 28, 1979, she was 

seemingly surprised by a man in her dormitory bathroom who stabbed her. She died about one month after this 

event from her injuries. This appeared to be a high-profile crime as it seemed to be random and had occurred 

on a college campus. After initial leads go cold and there seem to be no viable suspects, a Major Crimes task 

force is formed in 1981.   

 

Soon after the crime, the police interviewed numerous witnesses, some who had seen glimpses of the 

perpetrator as he was leaving the 6th floor of the dorm (and at least two witnesses who claimed to have gotten a 

good look at the perpetrator). One witness described the perpetrator as a black male in his late 20’s, dark 

complexion, approximately 6’2”, 145-155 lbs., with a small afro, and clean shaven, who wore a burgundy/red 

dashiki (later found in the nearby woods). Others said that he may have had a (thin) mustache. Based on these 

witness reports, a composite sketch was made, which was shown on TV and appeared in newspaper articles.  

 

Descriptions of Mr. Blackmon in the materials I reviewed varied in regard to his height and weight. For 

example, his 12/30/1980 prison ID has his height at 5’8” and his weight at 140lbs. But a report from August 

1979 (about 1 month before the crime) had his weight at 165lbs (and that he had a full beard and mustache). In 

his recent interview with NCIIC attorneys, Mr. Blackmon claimed that he did not shave or get a haircut, 

though eventually he does recall that Detectives Munday and Holder took him to the barbershop and paid for 

him to get a haircut and shave in 1983.  

 

In the initial police investigation reports (before Blackmon became a suspect), the police had various theories 

about the crime, some based on rumors that were circulating. One theory was that Payton, the victim, was at 

the wrong place and the wrong time, and that she was not the intended victim. On page 116 of the pdf of the 

reports, the Detective states, “We’ve been told that the guy was invited up there” and that “The perpetrator was 

tricked out of his money by Collins and Hussey” (two women living in the dorm). There was an apparent focus 

on Jackie Kelly, who some purported to have been into drugs and was a prostitute (as well as Collins and 

Hussey), and who some believed knew the perpetrator. In several of these witness interviews, the Detectives 

ask the witnesses to speculate about what they think happened. On page 182 of the pdf, Detective Holder 

states, “I am convinced that the key is with the girls, those three girls, and somebody there knows the person.” 

This is in an interview dated Aug. 5, 1982. Detective Holder also tells Barbara Lee that they have a witness 

willing to testify that Jackie had told her that she had seen a man coming out of one of the girl’s room five 

minutes before the stabbing (p. 206). He also states, “I am satisfied that the guy was up there to see somebody. 

He knew somebody up there. There’s no real doubt in my mind that he was up there for that reason” (p. 209). 

This witness, Barbara Lee, also says that the perpetrator did not use the first exit door, which was closest to 

him but that “he went over that way to that exit door. Most people would have went to the first exit door they 

see. He must have known that exit door was broke” (p. 209).  In an August 17, 1982 interview, the Detective 

states, “We believe that very strongly” meaning that Ms. Payton was not the intended victim of the stabbing 

(p. 217; also p. 252—Sept. 2, 1982 interview).  

 

Thus, approximately five to six months before Mr. Blackmon first becomes a suspect, the investigating 

detectives were apparently convinced that the perpetrator was not a complete stranger, that he had been invited 

up there by one or more of the three women, and that Ms. Payton was not the intended victim.  
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Blackmon becomes a Suspect 

 

In a police report dated March 12, 1983, the Detective stated that he receive a tip more than month earlier (on 

Feb. 2, 1983) from an unidentified source that a black male patient at Dorothea Dix hospital was talking about 

committing murders, including the one at St. Augustine’s, and others in Durham and Wake counties, NC, and 

two in NY or NJ. The Detective deduced this patient to be James Blackmon based on the description provided 

by the source. In the materials I received and reviewed, there was very little information about this tip, and 

thus, about how Blackmon first became a suspect. In the recent interviews of Detectives Holder and Munday, 

neither could, understandably, remember much about this tip or the informant. In testimony, Detective Holder 

acknowledged that he never interviewed the source and that the source was another patient at the Dix hospital. 

Mr. Blackmon was hospitalized at Dorothea Dix hospital for his mental health problems from 1/21/1983 to 

9/12/1983, and is readmitted to the hospital from 10/2-10/18/1983.  

 

In the Police Reports-After Blackmon becomes Suspect document, it is clear that the Detectives have 

Blackmon’s mental health records from his inmate file (from 1981). These records state, among other things, 

that Blackmon was suicidal and homicidal, diagnosed as a paranoid schizophrenic, described as a borderline 

mental deficient who has an IQ of 74 and a 4th grade education.  

 

This report also notes that Blackmon’s prints did not match with those in the Payton case, but that the latent 

prints found at the scene may or may not have been those of the suspect (p. 9).  

 

From the time this tip is received in February 1983 to September 1983, the Detectives do not appear to interact 

with Blackmon. They are however keeping tabs on him (e.g., they are aware Blackmon “escaped” from Dix in 

March 1983) and are continuing to investigate his past crimes and past institutional experiences. The 

Detectives learn that Blackmon had threatened his former girlfriend with a knife, about the incident at the 

library, and that he was on the streets in September 1979 (when the crime had occurred). The Detectives also 

conduct interviews with witnesses, some who claim that Blackmon wore dashikis, others who said he did not 

(but wore turbans).  

 

On September 26, 1983, the Detective re-interviews Jackie Kelly and conduct a photo line-up with her. This is 

4 years after the crime had occurred. Kelly does not make a positive ID of anyone, including Blackmon. 

According to the Detective’s notes, Kelly “immediately pulled Blackmon’s photo and laid it to the side” and 

had said that “Blackmon’s appearance looked good but he appeared heavier… than what she remembered the 

suspect being” (p. 98).  

 

On October 26, 1983, the Detectives are interviewing Blackmon and trick him into handling a towel “for the 

purpose of obtaining a scent article” (p. 101) from him.  

 

I also note here the description of Blackmon’s arraignment on December 8, 1983, which appeared at the end of 

the Police Reports—After Blackmon becomes Suspect document. Blackmon is quoted as saying, “I ain’t never 

killed nobody in my life. I ain’t even ever seen that girl before. My spirit killed her. I didn’t do it.” There is 

also claims that Blackmon told a jail nurse on 12/7/83 that his spiritual self killed the girl and that he was 

going to kill the judge if the judge gives him time. 

 

Interrogations of Blackmon 

 

Mr. Blackmon was interviewed by Detectives Munday and Holder on multiple occasions; it is not clear if all 

interactions were audio-recorded. In fact, the visits to St. Augustine’s College were not recorded. By 
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Blackmon’s and the Detectives’ accounts, these were friendly encounters that were not excessively long. 

Indeed, it was clear that Mr. Blackmon believed the Detectives to be his friends.  

 

October 25, 1983 Interrogation Part 1 

 

The first utterance from Detective Holder is to tell Blackmon that he is a very interesting man, and soon 

thereafter to make it clear that “we’re friends,” to which Blackmon responds. “Yeah, we’re real good friends.”  

During this exchange, Blackmon makes it clear that he is not well-educated and that he went to a reform 

school.  

 

The Detectives use flattery with Blackmon, ask him for his opinion, and say “we need some help” (p. 24) and 

that they are having “a pretty difficult time” finding out who was killing young black women in Raleigh. This 

is reminiscent of another proven false confession case, that of Eddie Joe Lloyd, also an adult with serious 

mental illness who the police told needed his help “to smoke out” the perpetrator. On p. 16 of Blackmon’s 

Interviews with Police 10.25.83 to 12.7.83, the Detective states, “You’re a very intelligent man, even though 

you only have a second grade education.” 

 

On pg. 27, the Detectives ask Blackmon if he knows where St. Augustine’s is, to which Blackmon says, “No, I 

never have been there before.” On pg. 29, they ask him if it’s possible that his body was in one of the St. 

Augustine’s dorms but not his mind. It is not clear whether Blackmon agrees to this possibility but from that 

point forward, the Detectives take it for granted that he does. The Detectives then ask, “What do you think 

your body did? You said you felt like you had been to St. Aug before in body, but your mind was some other 

place… What do you think your body might have done in that dorm?”  And, “When your body, James, went to 

the dorms, and your mind was some other place but your body was there, how would you dress?” (p. 30). The 

Detectives then ask Blackmon to speculate on what he would have done had he gone to the dorm. Blackmon 

responds by saying that he would sit around and drink coffee and talk to the women. And again the Detective 

asks him to speculate and imagine on pg. 30 (“what would you do?”), and again on pg. 32 “Put your body on 

the time that were over at St. Aug University in the dorms.” After engaging in speculation and going off topic 

in a rambling tangent (p. 33), Blackmon abruptly says "I don’t feel like talking no more” and the interview 

ends.  

 

Blackmon is also asked about ever wearing a red dashiki to which he says no.  

 

October 25, 1983 Interrogation Part 2 

 

The interview recommences and almost immediately, the theme of “your body has been over there before but 

your mind hasn’t” begins again. Pg. 36, Blackmon is asked “how are these girls being killed, James? Does 

your mind tell how these girls are being now?” Blackmon responds by saying some are choked, some are cut, 

and some are shot. The Detectives follow up on the “getting cut” only, though Blackmon raises the gun again 

(as well as saying cut with a knife).  

 

The Detectives continue to ask him if his mind “sees” anything, and when Blackmon does not respond with 

the answer they hope for, the Detectives ask the questions again until Blackmon changes his response. In 

continuing down this path of speculation, Blackmon gets many details wrong; e.g., he says he sees a light-

skinned girl, real pretty with long hair, who is not fat (which does not fit the description or pictures I viewed of 

Payton). Blackmon says “he” (the other James) choked the woman or gave her drugs, and then says “I can’t 

see no more” (p. 37).  
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October 25, 1983 Crime Scene Visit to St. Augustine’s 

 

This crime scene tour is not audio-recorded but rather is described and embedded in the transcript as 

summarized notes by Detective Holder. According to these notes, Blackmon makes several spontaneous, 

incriminating statements, such as “That’s the girl’s dorm… I have been there before.” In the 10/26/83 

interview, the Detective’s ask him to confirm saying this (which he does) and then tell him he is smart.  

 

October 26, 1983 Interrogation Part 1 

 

The interview begins asking about Blackmon’s memory and the McDonald’s that they bought him. It quickly 

goes back to the speculation and his “spiritual body” being at St. Augustine’s. Each time Blackmon is asked to 

speculate about what he is doing, his answer has nothing to do with the crime that occurred there. His answers 

reflect that girls fall in love with him.  

 

Blackmon then asks, “Hey, do you think that my spirit body can go somewhere and do somebody some wrong 

or hurt somebody?” This opens the door for the Detectives and they tell Blackmon that “something happened. 

Something you had no control over” (p. 46) and that “somebody got hurt” (p. 47). Blackmon states it was a 

girl and that she was crying and hollering. But when Detectives ask him, “what did your body do?” Blackmon 

responds, “My body made love to her and I talked to her in a voice” (speaks about 8 seconds in foreign tongue 

or mumbo-jumbo)” and that the girl is fine, doing better (p. 48). The Detectives keep pressing Blackmon for 

more details but he cannot provide any.  

 

October 26, 1983 Crime Scene Visit #2 to St. Augustine’s 

 

On pg. 50, the transcript breaks again for Investigative Notes. According to these notes, Blackmon again 

makes incriminating statements and actions, such as stopping at the victim’s room and stating that he had been 

there before. Blackmon is described as looking like he was avoiding going into the bathroom area, but also 

stating in the bathroom, “This is where it happened” and “This is what I did” (p. 51). Blackmon was also 

alleged to have said that he went into the woods but that there were “bad spirits” in there.  

 

October 26, 1983 Interrogation Part 2 

 

After returning from the second crime scene visit, the Detectives introduce the “other James Blackmon.” The 

Detectives proceed to tell him things he allegedly said during the visit to Latham Hall, to which Blackmon 

simply responds, “Mm-hmm” each time. Blackmon claims he made love to the girl in the bathroom stall; to 

my knowledge, there was no evidence of sex with Payton. Blackmon keeps with his stories of how the girl(s) 

love him and did not want him to leave, saying she would call the police if he left. Blackmon provides answers 

that make little sense and seem to highlight his mental health issues.  

 

The Detectives ask Blackmon if he left anything behind in the woods, to which he replies, “pieces of sticks 

and things that I may mark on the ground, where I might make the square and put a G in the middle, breaking 

leaves and keep it only or put it in my teeth and walk and pray.” 

 

After a break, Blackmon is shown a picture of a dashiki (or the actual dashiki itself). Blackmon responds 

“That’s pretty. I’d like to have something like that” and when asked specifically if he has ever seen it before, 

he says never in his life. Then the Detectives ask if the other James Blackmon had a dashiki like this and he 

says “Yes.” This is another example of the Detectives suggesting something to Blackmon, him first denying it, 
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and then adopting it when asked again. They repeatedly ask Blackmon what happened to the dashiki or what 

he did with it, but he gives nonsensical answers.  

 

The knife is then brought up; Blackmon states “But I never had a knife like that.” The Detectives invoke the 

other James Blackmon and Blackmon quickly says he did have a knife like that but that he did not do nothing 

to her when they were making love. Blackmon then claims that he buried the knife.  

 

On pg. 59, Blackmon says he either cut her in the woods or in that building, and that the cut is on her throat, or 

that “he” (the other James Blackmon) choked her to death with the knife around her neck.  

 

Later, when asked if ‘this’ James Blackmon kill anyone else, he responds “Many a peoples” (p. 71).  

 

Pg. 74, the Detectives confirm with Blackmon that he is telling the truth, to which he responds, “Hey I never 

killed nobody in my life.” 

 

October 27, 1983 Interrogation  

 

As with the first interrogation, this one begins with the Detectives reaffirming their friendship with Blackmon. 

During this interrogation, Blackmon says that he cannot spell his own name and that he keeps forgetting to 

take his medication. On pg. 81, he says that he has not taken his medication (Prolixin) in the last two days.   

 

In the month of November 1983, Blackmon has various interactions with the Detectives. In several of these 

interactions, the Detectives ask Blackmon if he knows who they are and what they do for a living. 

November 2, 1983--Blackmon calls the Detectives to take him to the hospital.  

November 9, 1983--Blackmon takes the bus down to the police station. They mostly discuss buying a doll for 

Blackmon’s wife/girlfriend. There is also an indication that Blackmon bought or brought candy to the 

prosecutor.  

November 10, 1983--Blackmon comes to the station again. He wears a jogging suit because “you told me to 

wear it, you know, so I decided it would please you.”   

November 15-16, 18, 1983—Blackmon calls about getting a ride to Lumberton to visit his family.  

 

November 28, 1983—Blackmon calls the Detectives asking to pick him up from Lumberton and take him back 

to the hospital. He claimed to have been doing drugs, and hearing and seeing things. Blackmon states, “Hey I 

never killed nobody in my life, man” (p. 97). The Detectives bring up the bad/other James again, and 

Blackmon quickly capitulates.   

Later, the Detectives ask him how he got to St. Augustine’s. Blackmon says he does not remember and that “I 

can’t talk about it. I don’t know” (p. 105).  

On pg. 110, Blackmon was asked why he killed her. He responds that she was doing him wrong, by having sex 

and trying to make him jealous. He also says that God told him to take her out of this world, and that she had 

the knife which he made her give it to him.  

Blackmon also asks to stop talking, though they continue, and then he asks again to stop.  

 

December 7, 1983—The Detectives pick Blackmon up from Dix hospital. Blackmon again says that he never 

killed anyone. At the end of the interview, Blackmon is arrested.  
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Blackmon’s Alford Plea 

 

Mr. Blackmon pleads guilty to 2nd degree Murder in January 1988, more than four years after he is arrested. 

This was an Alford plea. According to his recent interview with NCIIC, Blackmon claims that he refused to 

plead guilty four or five times before finally giving in. He also claimed that he was messed up on medication 

at the time of the plea and was like a “zombie,” and that he was told to plead guilty by his attorney (with little 

discussion about the plea). The Alford plea and resistance to taking a plea are consistent with actual innocence.  

 

Blackmon’s attorney had tried to suppress his statements but was not successful. During this time from 

December 1983 to January 1988, Blackmon was also assessed for competence to stand trial and was found 

competent.  

 

The transcript of the Alford plea appears on pg. 67 of the Court File Documents. For question 10a, “Are you in 

fact guilty? “will not answer” is written, presumably because this was an Alford plea. It is also written that 

Blackmon’s education was completing the 2nd grade.  

 

I also add here that Dr. Rollins, inappropriately in my opinion, stated that “everyone (society and Mr. 

Blackmon) will best be served if you can arrange for him to accept a plea to as long a sentence as possible” 

and that “Mr. Blackmon is more comfortable in a correctional setting.”  

 

My Assessment 

 

There are many factors in this case that are consistent with proven false confession cases. The most 

incriminating statements allegedly provided by Blackmon, however, were supposedly made during the 

unrecorded crime scene visits.  

 

1. Presence of Dispositional Risk Factors. James Blackmon has a well-documented histories of psychiatric 

illness (since the age of 10), intellectual deficits, and limited education. Although there are competing 

opinions about the extent of Blackmon’s mental health problems, my experience in researching persons 

with serious mental illness for more than 15 years leads me to concur with Dr. Scarborough’s opinions. 

Specifically, in my experience, persons without serious mental illness do not spend time, and especially 

significant amounts of time, in inpatient mental health institutions, nor are they prescribed psychotropic 

medications (and certainly not for 35-40 years). To my understanding, around the time of the 

interrogations and to present day, Mr. Blackmon has received intensive mental health treatment and 

psychotropic medication (such as Haldol, Lithium). Dr. Scarborough’s diagnostic impressions were 

Schizophrenia, paranoid type, and mixed personality disorder with antisocial and borderline traits. 

Although Dr. Rollins altered his intial opinions to conclude that Blackmon did not suffer from a serious 

mental illness, Dr. Rollins maintained that Blackmon “may be vulnerable to pleasing others who offer him 

support.” 

 

Mr. Blackmon also appears to be have stopped school early in life, either at the 2nd grade or perhaps up to 

the 5th grade. Mr. Blackmon was put in a special reform school. DPS Educational Records dated, 5/7/97 

have him in a “program .. designed for inmates who tested below the sixth grade reading achievement 

level.” Earlier prison records (1/22/1981) state that Blackmon “appears to function at a borderline mental 

deficiency” and that he “may be manipulated by others.” According to Dr. Scarborough’s report, Mr. 

Blackmon’s overall IQ score was 69, which meets the criteria for mild mental retardation, though the 

prison reports has his IQ at 74 (which is still quite low).  
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As noted, Mental Illness and Intellectual Disability, each on its own, have been identified and highlighted 

as vulnerability factors to false confession. Given that Mr. Blackmon has both risk factors, the potential for 

false confession only increases. The deficits in attention, executive functioning, intellect, and disorganized 

thought processes influence the likelihood of false confession, and the abilities to tolerate psychologically 

oriented interrogation tactics and consider long-term consequences. In my expert opinion, Mr. Blackmon’s 

mental health and intellectual issues made him quite susceptible to the “befriending” tactics that are 

readily apparent in the taped interrogations (and confirmed by Munday and Holder in recent interviews). 

His issues also made him very susceptible to adopting the “good” vs. “bad” James and “body but not 

mind” themes. There were also indications that Blackmon had not been taking his medication for at least 

two days prior, which further compounded his ability to tolerate the interrogation and the techniques 

applied. His medical records from Dorothea Dix hospital confirm that in September and October of 1983, 

Blackmon had been refusing to take his medications. Dr. Scarborough opined that Blackmon’s answers 

during the police interviews were “highly indicative of overt psychotic thinking… with clear delusions, 

erratic and bizarre behaviors, and severely impaired judgment.”  Rather than exercising caution as 

recommended by John Reid and Associates, Detectives Holder and Munday capitalized on and strategized 

around Blackmon’s mental health issues. My understanding is that Detective Holder acknowledged that he 

obtained and studied Blackmon’s mental health history precisely for this purpose.  

 

2. Presence of situational risk factors. As mentioned, Kassin and Gudjonsson (2004) describe three phases of 

interrogation: isolation, confrontation, and minimization. In this case, Mr. Blackmon was isolated (in that 

he was questioned without others [non-police] present), confronted with his guilt, and then Detectives 

attempted to minimize his culpability, primarily through the good-bad (or other) James and the ‘body 

present but not mind’ themes. The former theme was prominent in at least one other proven false 

confession case (Michael Crowe, a 14-year-old). In my opinion, these themes created a great deal of 

confusion for Blackmon. Although he often attempts to assert his innocence or lack of guilty knowledge 

(such as not having been to the college or dorm before, not having owned a dashiki, never having killed 

anyone), the Detectives would raise the possibility that the other James did these actions (e.g., the 

stabbing), and Blackmon would readily accept these interrogator-devised scenarios.  

 

The Detectives also asked Blackmon to engage in a lot of speculation about how the crime may have 

occurred, how he got into or left the building, etc. In my expert opinion, these requests to speculate and 

imagine are dangerous when used with innocent suspects in that they can lead to false confessions. When 

used with innocent suspects who are susceptible to suggestion and easily confused, the risk increases.  

 

Detectives Munday and Holder also did their best to downplay the adversarial nature of the 

interrogation—this is evident in the transcribed interrogations as well as their recent interview statements 

(“We did everything we could to befriend him,” p. 84). It was made clear that they were all friends there, a 

theme which was used to often begin the interrogation sessions. There are times that it is clear that 

Blackmon wants to help them out and please them. Dr. Rollins testified that Blackmon “could be easily 

influenced, suggestible, respond to offers of help” (testimony from Appendix III of State’s Appellate Brief 

document) and that “he would be more vulnerable than the average person to suggestion” and even that he 

would go as far as to admit to a murder (Defendant’s appellate brief document).  

 
3. The confession statement does not contain any information new to the police and does not lead to any new 

evidence. The statements made by Mr. Blackmon are mere reiterations of the interviewing Detective’s 

statements. As far as I could tell, all of the verifiable facts were already known to Holder and Munday. 

Thus, rather than the information coming from Blackmon, the information was given to Blackmon from 

the Detectives and external sources.  Although 35 years has passed, Blackmon claimed that “everything 
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they [the Detectives] said out of their mouth, I repeat it” (p. 70, NCIIC Interview with Blackmon). He also 

stated, “I didn’t know nothing until they told me, and then I went along with every word that they say.”  

 

It is also important to note that the showing photos and/or visits to crime scenes taint any subsequent 

statements made by suspects. Mr. Blackmon was taken on two visits to the crime scene (though 4 years 

later) and appeared to have been shown photos (of the dashiki and perhaps the knife). Detective Munday 

acknowledged that it was rare to take a suspect to the crime scene, and that the only time he can remember 

doing that was with Mr. Blackmon. He also acknowledged that the crime scene visit was probably not tape 

recorded as it would have been transcribed if it had. Detective Holder admitted to using the tape recorder 

in the field. He specifically states that he would have recorded the visit to Latham Hall, but oddly only 

summarized notes survived. Thus, there is evidence of fact contamination in Blackmon’s statements. In his 

recent interview with NCIIC attorneys, Blackmon claims that the Detectives told him the perpetrator had 

used the bottom door in the dorm and that the crime had occurred in the bathroom.   

4. The confession statements have several inconsistencies with the actual evidence. As pointed out above, 

there are several times Mr. Blackmon’s statements do not match with the evidence. This includes the basic 

facts, such as description of the victim (long hair, not fat), how the victim was killed (mentions choking, a 

gun, as well as a knife), and that they had sex in the bathroom.   

 

5. Sole focus on one suspect leading to potential for tunnel vision. The police came to suspect Blackmon 

based on one anonymous source, who was also institutionalized as a patient at Dorothea Dix hospital. 

Detective Holder admitted to never having interviewed this source himself, but rather relied on Lt. 

Lockey’s interview. This was a high profile crime that had gone cold. It is possible the police believed 

they finally had ‘their man.’ In turn, this belief in Mr. Blackmon’s guilt could have led to tunnel vision (or 

confirmation bias, described above) and a false confession.  

 

 

VI.   OVERALL SUMMARY 

 

The science behind police interrogation and confessions has grown tremendously since the early 1980s. When 

Mr. Blackmon was interrogated in 1983, false confessions were little understood. Today, wrongful conviction 

experts, police interrogation authorities (e.g., John Reid and Associates), and scientific and legal scholars, 

agree that persons with mental illness and low intellect are at risk for false confession. Confession evidence 

like other forms of evidence should be corroborated. There is little to corroborate Mr. Blackmon’s statements, 

unless you consider the unrecorded investigative summary notes during the crime scene visits.  Mr. 

Blackmon’s case also has many classic elements known to occur in false confession cases. Specifically: 

 Mr. Blackmon has not one, but two known risk factors to false confession: mental illness and 

intellectual disability 

 Mr. Blackmon’s statements were contaminated by being taken to the scene of the crime (two 

times) and being shown pictures 

 Mr. Blackmon’s statements contain many inconsistencies with known facts surrounding the 

crime 

 Mr. Blackmon’s admission statements do not provide new information unbeknownst to the 

police  

 Mr. Blackmon’s statements do not lead to new evidence 

 

I will conclude by repeating the quote from John E. Reid and Associates,  
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Every interrogator must exercise extreme caution and care when interviewing or interrogating 

a juvenile or a person who is mentally or psychologically impaired. Certainly these individuals 

can and do commit very serious crimes. But when a juvenile or person who is mentally or 

psychologically impaired confesses, the investigator should exercise extreme diligence in 

establishing the accuracy of such a statement through subsequent corroboration. In these 

situations it is imperative that interrogators do not reveal details of the crime so that they can 

use the disclosure of such information by the suspect as verification of the confession’s 

authenticity. 

 

In James Blackmon’s case, the police did not exercise caution. I am aware of no attempts to verify the 

accuracy of his statements.   

 

Finally, I understand that a report by Dr. Landis will be provided to me when it is available. I reserve the right 

to add to my opinions expressed here, after having reviewed that report or any other materials that may be 

provided in the future. If you have any questions or need any clarification about anything written in this report, 

please do not hesitate to contact me.  

 

Sincerely, 

 

 
 

Allison D. Redlich, Ph.D. 
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contribution to the real legal system. New York, NY: Oxford University Press.  

 

Wilford, M.S., & Redlich, A.D. (May, 2018). (Guest editors). Special issue on guilty pleas. Psychology, 

Public Policy, and Law.  

 

Walsh, D., Oxburgh, G., Redlich, A., D., & Myklebust, T. (2016). (Eds.). International developments and 

practices in investigative interviewing and interrogation, Volume I: Victims and witnesses. Abingdon, 

England: Routledge Press. 

 

Walsh, D., Oxburgh, G., Redlich, A., D., & Myklebust, T. (2016). (Eds.). International developments and 

practices in investigative interviewing and interrogation, Volume II: Suspected Offenders. Abingdon, 

England: Routledge Press. 

 

Redlich, A. D., Acker, J., *Norris, R. J., & *Bonventre, C. (2014). (Eds). Examining wrongful convictions: 

Stepping back, moving forward. Durham, NC: Carolina Academic Press. 

 

Acker, J., & Redlich, A. D. (2011). Wrongful convictions: Law, social science, and policy. Durham, NC: 

Carolina Academic Press. 

 

Redlich, A. D. & Petrila, J. (2009). (Eds.). The age of innocence: Miscarriages of justice in the 21st century. 

Behavioral Sciences and the Law, 27(3), 297-488. 

 

Quas, J.A., Goodman, G. S., Ghetti, S., Alexander, K., Edelstein, R., Redlich, A. D., Cordon, I., & Jones, D.P. 

(2005). Childhood sexual assault victims: Long-term outcomes after testifying in criminal court. 

Society for Research in Child Development Monographs, 70. Serial No. 280. 

 

 

 Journal Articles  

In Press and 2018 

*Miller, J., Redlich, A.D., & Kelly, C. (in press). Accusatorial and information-gathering interview and 

interrogation methods: A multi-country comparison. Psychology, Crime, and Law.  

 

Han, W., & Redlich, A.D. (2018). Racial/ethnic disparities in behavioral health service usage in mental health 

courts. Criminal Justice and Behavior, 45, 173-194. 

 

Redlich, A.D., Yan, S., Norris, R.J., & Bushway, S.D. (2018). The influence of confessions on guilty pleas 

and plea discounts. Psychology, Public Policy, and Law, 24, 147-157. doi: 10.1037/law0000144. 
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Wilford, M., & Redlich, A.D. (2018). Deciphering the guilty plea: Where research can inform policy. 

(Introduction to edited special issue). Psychology, Public Policy, and Law, 24, 145-147. doi: 

10.1037/law0000169. 

 

Kassin, S.M., Redlich, A.D., Alceste, F., & Luke, T. (2018). On the “general acceptance” of confessions 

research: Opinions of the scientific community. American Psychologist, 73, 63-80.  

 

2017 

Redlich, A.D., Wilford, M., & Bushway, S.D. (2017). Understanding guilty pleas through the lens of social 

science. Psychology, Public Policy, and the Law, 23, 458-471. [Invited article in special Issue to mark 
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Redlich, A.D., Bibas, S., Edkins, V., & Madon, S. (2017). The psychology of defendant plea decision-making. 

American Psychologist, 72, 339-352.  

 

Norris, R., Bonventre, C., Redlich, A.D., Acker, J., & Lowe, C. (2017). Preventing wrongful convictions: An 

analysis of state investigation reforms. Criminal Justice Policy Review. DOI: 
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2016 

Redlich, A. D. & *Shteynberg, R. (2016). To plead or not to plead: A comparison of juvenile and adult true 

and false plea decisions. Law and Human Behavior. 

 

Redlich, A.D., Bushway, S., & *Norris, R. (2016). Plea decision-making by attorneys and judges: The impact 

of legal and extra-legal factors. Journal of Experimental Criminology, 12, 537-561. 

 

Turner, J. I. & Redlich, A. D. (2016). Reply to Miriam Baer and Michael Doucette’s reviews of Two models of 

pre-plea discovery in criminal cases. Washington & Lee Law Review, 73, 471-486. 

 

Acker, J. A., Redlich, A. D., Bonventre, C., & Norris, R. N. (2016). Foreword to “Elephants in the courtroom: 

Examining overlooked issues in wrongful convictions. Albany Law Review, 79, 705-715.  

 

Turner, J. I. & Redlich, A. D. (2016). Two models of pre-plea discovery in criminal cases: An empirical 

comparison. Washington and Lee Law Review, 73, 285-408.  

 **Article selected for the National Center of Criminal Defense Lawyers “Must Read” list 

 

*Han, W. & Redlich, A. D. (2016). Examining the impact of community treatment on recidivism in mental 

health courts. Psychiatric Services, 67, 384-390. http://dx.doi.org/10.1176/appi.ps.201500006 

 

Kelly, C., *Miller, J., & Redlich, A. D. (2016). The dynamic nature of interrogation. Law and Human 

Behavior, 40, 295-309. 

 

 

2015 

Redlich, A.D. & *Bonventre, C. (2015). Content and comprehensibility of adult and juvenile tender-of-plea 

forms: Implications for knowing, intelligent, and voluntary guilty pleas. Law and Human Behavior, 

39, 162-176. 
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Kelly, C.E., Redlich, A.D., & *Miller, J.C. (2015). Examining the meso-level domains of the interrogation 

taxonomy. Psychology, Public Policy, and Law, 21, 179-191. http://dx.doi.org/10.1037/law0000034 

 

Kelly, C. E., Abdel-Salam, S., *Miller, J. C., & Redlich, A. D. (2015). Social identity and the perceived 

effectiveness of interrogation methods. Investigative Interviewing: Research and Practice, II, 24-41. 

 

2014 

Bushway, S., Redlich, A.D., & *Norris, R. (2014). An explicit test of plea bargaining in the “shadow of the 

trial”. Criminology, 52, 723-754. 

 

Redlich, A. D., Kelly, C. E., & *Miller, J. C. (2014). The who, what, and why of human intelligence 

gathering: Self-reported measures of interrogation methods. Applied Cognitive Psychology, 28, 817-

828. 

 

Meissner, C. A., Redlich, A. D., Michael, S. W., Evans, J. R., Camilletti, C. R., Bhatt, S., & Brandon, S. 

(2014). Accusatorial and information-gathering interrogation methods and their effects on true and 

false confessions: A meta-analytic review. Journal of Experimental Criminology, 10, 459-486. 

 

*Norris, R., & Redlich, A. D. (2014). Seeking justice, compromising truth? Criminal admissions and the 

Prisoner’s Dilemma. Albany Law Review, 77, 101-134. 

  

2013 

Redlich, A. D. & *Han, W. (2013). Examining the links between therapeutic jurisprudence and mental health 

court completion. Law and Human Behavior, 38, 109-118. 

 

*Kelly, C., *Miller, J., Redlich, A. D., & Kleinman, S. (2013). A taxonomy of interrogation methods. 

Psychology, Public Policy, and Law, 19, 165-178. 

 

2012 

Bushway, S., & Redlich, A. D. (2012). Is plea bargaining in the “shadow of the trial” a mirage?  Journal of 

Quantitative Criminology, 28, 437-454. 

 

Redlich, A. D. & Summers, A. (2012). Voluntary, knowing, and intelligent pleas: Understanding plea 

inquiries. Psychology, Public Policy, and Law, 18, 626-643.  

 

Redlich, A. D., *Liu, S., Steadman, H. J., Callahan, L., & Robbins, P. C. (2012). Is diversion swift?: 

Comparing mental health court and traditional criminal justice processing. Criminal Justice and 

Behavior, 39, 420-433. 

Article selected for a Sage Publications podcast: http://cjb.sagepub.com/content/39/4/420/suppl/DC1 
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*Norris, R., *Bonventre, C., Redlich, A. D., & Acker, J. (2011). Than that one innocent suffer: Evaluating 

state safeguards against wrongful convictions. Albany Law Review, 44, 1301-1364.  

 

Redlich, A. D. Kulish, R., & Steadman, H. J. (2011). Comparing true and false confessions among persons 

with serious mental illness. Psychology, Public Policy, and Law, 17, 394-418.  

http://dx.doi.org/10.1037/law0000034
http://cjb.sagepub.com/content/39/4/420/suppl/DC1
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Steadman, H. J., Redlich, A. D., Callahan, L., Robbins, P. C., & Vesselinov, R. (2011). Assessing the impact 

of mental health courts on arrests and jail days: A multi-site study. Archives of General Psychiatry, 68, 

167-172. 
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Quas, J. A., Alexander, K. W., Goodman, G. S., Ghetti, S., Edelstein, R., & Redlich, A. D. (2010). Long-term 

autobiographical memory for legal involvement: Individual and sociocontextual factors. Cognitive 

Development, 25, 394-409.  

 

Redlich, A. D. (2010). The susceptibility of juveniles to false confessions and false guilty pleas. Rutgers Law 

Review, 62, 943-957. [Translated into Spanish for the Chilean Public Defender Office] 

   

Redlich, A. D., Hoover, S.*, Summers, A.*, & Steadman, H.J. (2010). Enrollment in mental health courts: 

Voluntariness, knowingness, and adjudicative competence. Law and Human Behavior, 34, 91-104. 

 

Redlich, A. D., Summers, A.*, & Hoover, S.* (2010). Self-reported false confessions and false guilty pleas 

among offenders with mental illness. Law and Human Behavior, 34, 79-90. 

 

Kassin, S. M., Drizin, S., Grisso, T., Gudjonsson, G., Leo, R. A., & Redlich, A. D. (2010).  APLS-Approved 

White Paper, Police-induced confessions: Risk factors and recommendations. Law and Human 

Behavior, 34, 3-38. 

 

Kassin, S. M., Drizin, S., Grisso, T., Gudjonsson, G., Leo, R. A., & Redlich, A. D. (2010).  White paper and 

commentaries: Looking ahead. Law and Human Behavior, 34, 49-52. 

 

Redlich, A. D., Steadman, H. J., Callahan, L., Robbins, P. C., Vesselinov, R., & Ozdogru, A. A.* (2010). The 

use of mental health court appearances in supervision. International Journal of Law and Psychiatry, 

33, 272-277. 

 

Karnik, N.S., Soller, M.V., Redlich. A. D., Silverman, M.*, Kraemer, H.C., Haapanen, R., & Steiner, H. 

(2010). Prevalence differences of psychiatric disorders among youth after nine months or more of 

incarceration by race/ethnicity and age. Journal of the Health Care for the Poor and Underserved, 21, 

237-250. 

 

2009 

Redlich, A. D. & Ozdogru, A. A.* (2009). Alford pleas in the age of innocence. Behavioral Sciences and the 

Law, 27, 467-488.  

 

Karnik, N. S., Soller, M. V., Redlich, A. D, Silverman, M.*, Kraemer, H. C., Haapanen, R., & Steiner, H. 

(2009). Prevalence of and gender differences in psychiatric disorders among juvenile delinquents 

incarcerated for nine months. Psychiatric Services, 60, 838-841. 

 

2008 

Redlich, A. D., Quas, J. A., & Ghetti, S. (2008). Perceptions of children during a police interview: Guilt, 

confessions, and interview fairness. Psychology, Crime, and Law, 14, 201-223. 
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Petrila, J. & Redlich, A. D. (2008). Options for diverting persons with mental illness from the criminal justice 

system. Court Review, 43, 164-173. 

  

Redlich, A. D., Ghetti, S., & Quas, J. A. (2008). Perceptions of children during a police interview: A 

comparison of suspects and alleged victims. Journal of Applied Social Psychology, 38, 705-735. 

 

2007 

Redlich, A. D. (2007). Military vs. police interrogations: Similarities and differences. Peace and Conflict, 13, 

423-428.  

 

Redlich, A. D. (2007). Double jeopardy in the interrogation room: Young age and mental illness. American 

Psychologist, 62, 609-611. 

 

Busch, A. B. & Redlich, A. D. (2007). Patients’ perception of possible child custody or visitation loss for non- 

adherence to psychiatric treatment. Psychiatric Services, 58, 999-1002.  

 

2006 

Ghetti, S., Edelstein, R., Goodman, G. S., Cordon, I. M., Quas, J. A., Alexander, K. W., Redlich, A. D., & 

Jones, D. P. (2006). What can subjective forgetting tell us about memory for childhood trauma? 

Memory and Cognition, 34, 1011-1025.  

 

Redlich, A. D., & Monahan, J. (2006). General pressures to adherence to psychiatric treatment in the 

community. International Journal of Forensic Mental Health, 5, 125-131. 

 

Steadman, H.J., & Redlich, A.D. (2006). Perceived coercion in everyday life: A concept to inform research on 

the legal issues of coerced treatment. International Journal of Forensic Mental Health, 5, 167-171.  

 

Van Dorn, R.A., Mustillo, S., Redlich, A. D., Elbogen, E., Swanson, J., & Swartz, M. (2006). The relationship 

between mandated treatment and perceived barriers to care in persons with mental illness: Is there a 

role for social support? International Journal of Law and Psychiatry, 29, 495-506.   

 

Redlich, A. D., Steadman, H. J., Monahan, J., Robbins, P. C., & Petrila, J. (2006). Patterns of practice in 

mental health courts: A national survey. Law and Human Behavior, 30, 347-362. 

 

Goodman, G. S, Myers, J., Qin, J., Quas, J. A., Castelli, P.*, Redlich, A. D., & Rogers, L. (2006). Children’s 

out-of-court statements: Effects of truthful and deceptive hearsay on jurors’ decisions. Law and 

Human Behavior, 30, 363-401. 

 

Redlich, A. D., Steadman, H. J., Robbins, P. C., & Swanson, J. (2006). Use of the criminal justice system to 

leverage mental health treatment: Effects on treatment adherence and satisfaction. Journal of the 

American Academy of Psychiatry and the Law, 34, 292-299.  

 

Appelbaum, P., & Redlich, A.D. (2006). Impact of decisional capacity on the use of leverage to encourage 

treatment adherence. Community Mental Health Journal, 42, 121- 130. 

 

Appelbaum, P., & Redlich, A.D. (2006). Use of leverage over patients’ money to promote adherence of 

psychiatric treatment. Journal of Nervous and Mental Disease, 194, 294-302. 
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Redlich, A. D. (2005). Voluntary, but knowing and intelligent? Comprehension in mental health courts. 

Psychology, Public Policy, and Law, 11, 605-619. 

 

Redlich, A. D., Steadman, H. J., Monahan, J., Petrila, J., & Griffin, P. (2005). The second generation of 

mental health courts. Psychology, Public Policy, and Law, 11, 527-538. 

 

Edelstein, R. S., Ghetti, S., Quas, J. A., Goodman, G. S., Alexander, K. W., Redlich, A. D., & Cordon, I. M.  

 (2005). Individual differences in emotional memory: Adult attachment and long-term memory for 

child sexual abuse. Personality and Social Psychology Bulletin, 31, 1537-1548.  

 Reprinted in D. C. Funder & D. J. Ozer (Eds., 5th ed.), Pieces of the personality puzzle: Readings in 

theory and research (pp. 298-310). New York, NY: Norton & Co. 

 

Steadman, H. J., Redlich, A. D., Griffin, P., Petrila, J., & Monahan, J. (2005). From referral to disposition: 

Case processing in seven mental health courts. Behavioral Sciences and the Law, 23, 1-12. 

 

Monahan, J., Redlich, A. D., Swanson, J., Robbins, P. C., Appelbaum, P. S., Petrila, J., Steadman, H. J., 

Swartz, M., Angell, B., & McNiel, D. (2005). Use of leverage to improve adherence to psychiatric 

treatment in the community. Psychiatric Services, 56, 37-44. 

 

Alexander, K., W., Quas, J. A., Goodman, G.S., Ghetti, S., Edelstein, R. S., Redlich, A. D., Cordon, I. M., & 

Jones, D. P. H. (2005). Traumatic impact predicts long-term memory for documented child sexual 

abuse. Psychological Science, 16, 33-40. (Translated into Japanese for the Japanese Journal of Child 

Abuse and Neglect).  
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Redlich, A. D. (2004). Mental illness, police interrogations, and the potential for false confession. Psychiatric 

Services, 55, 19-21. 

 

Plattner, B.*, Silverman, M.A.*, Redlich, A., Carrion, V.G., Feucht, M., Friedrich, M.H., & Steiner, H. 

(2003). Pathways to dissociation: Intrafamilial and extrafamilial trauma in juvenile delinquents. The 

Journal of Nervous and Mental Disease, 191, 781-788.  

 

Redlich, A. D., Silverman, M.*, & Steiner, H. (2003). Factors affecting preadjudicative and adjudicative 

competence in juveniles and young adults. Behavioral Sciences and the Law, 21, 1-17. 

 

Redlich, A. D., & Goodman, G. S. (2003). Taking responsibility for an act not committed: The influence of 

age and suggestibility. Law and Human Behavior, 27, 141-156. 

 

Goodman, G. S., Ghetti, S., Quas, J. A., Edelstein, R., Alexander, K., Redlich, A.D., Cordon, I., & Jones, D. 

P. (2003). A prospective study of memory for child sexual abuse: New findings relevant to the 

repressed-memory controversy. Psychological Science, 14, 113-118. 

 

Miller, S. P.*, Redlich, A. D., & Steiner, H. (2003). The stress response in anorexia nervosa. Child Psychiatry 

and Human Development, 33, 295-306. 

 

Redlich, A. D., Goodman, G. S., Myers, J. E. B., & Qin, J. (2002). A comparison of two forms of hearsay 

testimony in child sexual abuse cases. Child Maltreatment, 7, 312-328. 



 

36 

 

 

Ghetti, S., & Redlich, A. D. (2001). Reactions to youth crime: Perceptions of accountability and competency. 

Behavioral Sciences and the Law, 19, 33-52. 

 

Redlich, A. D. (2001). Community notification: Perceptions of its effectiveness in preventing child sexual 

abuse. Journal of Child Sexual Abuse, 10, 91-116. 

 

Quas, J. A., Goodman, G. S., Ghetti, S., & Redlich, A. D. (2000). Questioning the child witness: What can we 

conclude from the research thus far? Trauma, Abuse, and Violence, 1, 223-249. 
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of victimization in religion-related child abuse cases. Journal of Aggression, Maltreatment, and 
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based review. Authored by Brandon, S. E., Bhatt, S., Justice, B. P., & Kleinman. S. M. Washington, 

DC: National Defense Intelligence College Press. 

  

 *Norris, R., & Redlich, A. D. (2010). False and coerced confessions. Oxford Bibliographies Online. New 

York: Oxford University Press. 

 

Redlich, A. D. (2007). Sentencing diversion programs. In B. Cutler (Ed.), Encyclopedia of Psychology and 

Law. Thousand Oaks, CA: Sage Press. 

 

Redlich, A. D. (Summer 2007). False guilty pleas. American Psychology-Law Society Newsletter, 27, 6-7, 31.  

 

MANUSCRIPTS SUBMITTED AND IN PROGRESS 

 

Zottoli, T., Daftary-Kapur, T., Edkins, V., Redlich, A.D., King, C., Dervan, L. & Tahan, E. (submitted). State 

of the states: A survey of procedural and administrative law pertaining to guilty pleas across the 

United States. 

 

Kelly, C.J., Russano, M., Miller, J., & Redlich, A.D. (revise and resubmit). On the road (to confession): 

Engaging suspects with minimization.  

 

Scherr, K., Redlich, A.D., & Kassin, S.M. (in progress). Cumulative disadvantage: The compounding effect of 

innocents’ decision-making from interrogations to the courtroom. 

 

Alceste, F., Luke, T., Redlich, A.D., & Kassin, S.M. (in progress). Research on confessions and 

interrogations: A comparison of expert and lay opinions.  

 

RESEARCH CITED IN AMICUS AND LEGAL BRIEFS 

Redlich and Goodman (2003) 

*U.S. Supreme Court Cases 

 Roper v. Simmons: constitutionality of death penalty for juveniles aged 16 and 17 years 

o  American Psychological Association 

 Graham v. State of Florida and Sullivan v. State of Florida: constitutionality of life without parole for 

juveniles who did not commit murder  

o Equal Justice Initiative [Bryan Stevenson] 

o Disability Rights Legal Center 

 USA v. Khadr, U.S. Supreme Court case on Military Jurisdiction of Minors 

o Juvenile Law Center [Marsha Levick] 

 JDB v. State of North Carolina: U. S. Supreme Court case on Miranda waivers, age, and custody 

o Center for the Wrongful Conviction of Youth et al. 

 Miller v. Alabama and Jackson v. Hobbs, U.S. Supreme Court case on abolishing life without parole 

for juveniles 

o Juvenile Law Center et al. 

 Dassey v. Dittman: Petition for a Writ of Certiorari in juvenile false confession/wrongful conviction 
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o Arnold and Porter (Salamon, Blatt, & Franze) 

o American Psychological Association 

 

*State Court and U.S. Court of Appeals Cases 

 California v. A.T.: California Court of Appeals, 2nd District, on Miranda waiver and interrogation of a 

13-year-old 

o Center for the Wrongful Conviction of Youth 

 New York v. Thomas: New York State Court of Appeals case on the necessity of expert testimony in 

possible false confession cases 

o American Psychological Association 

 Michigan v. Kowalski: Michigan Supreme Court case on the necessity of expert testimony in possible 

false confession cases 

o American Psychological Association 

 Wisconsin v. Jerrell C. J.: Wisconsin Supreme Court case on Voluntariness of Juvenile Confession 

o Children and Family Justice Center 

 A Minor v. State of Arkansas, Arkansas Supreme Court case on valid Miranda waiver and confession 

o Center on Wrongful Conviction of Youth 

 Damien Wayne Echols v. State of Arkansas, Arkansas Supreme Court case, appeal of wrongful 

conviction and death sentence based on new evidence 

o Center on Wrongful Conviction of Youth, National Association of Criminal Defense Lawyers 

 Phillipos vs. United States of America: Expert testimony in false confession cases 

o American Psychological Association 

 

Redlich, Silverman, Chen, & Steiner (2004; chapter in Lassiter book) 

 Dassey v. Dittman: Petition for a Writ of Certiorari in juvenile false confession/wrongful conviction 

o Arnold and Porter (Salamon, Blatt, & Franze) 

 

Redlich (2007) 

 Illinois v. Juan A. Rivera: Illinois Court of Appeals, 2nd Judicial District case on general acceptance of 

false confession research and need for expert testimony 

o American Psychological Association 

 Douglas Warney v. New York.: New York Court of Appeals, 4th Department case on false confessions 

from vulnerable suspects and whether they contributed to their wrongful conviction 

o American Psychological Association  

 Dassey v. Dittman: Petition for a Writ of Certiorari in juvenile false confession/wrongful conviction 

o Arnold and Porter (Salamon, Blatt, & Franze) 

 

Redlich and Ozdogru (2009) 

 James Berry v. Robert E. Ercole United States Court of Appeals, Second Circuit; habeas corpus 

petition based on ineffective assistance of counsel and advice to plea 

o Legal brief authored by Brian Sheppard, Esq. 

 

Redlich (2010) [chapter in APA book] 

 Commonwealth of Pennsylvania v. Anthony Wright: Pennsylvania Supreme Court case on post-

conviction access to DNA testing with confession evidence present  

o American Psychological Association 

 Illinois v. Juan A. Rivera: Illinois Court of Appeals, 2nd Judicial District case on general acceptance of 
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false confession research and need for expert testimony 

o American Psychological Association 

 Douglas Warney v. New York.: New York Court of Appeals, 4th Department case on false confessions 

from vulnerable suspects and whether they contributed to their wrongful conviction 

o American Psychological Association  

 John David Floyd v. Burl Cain: Louisiana State Supreme Court case on the relationship between 

confession voluntariness and guilt 

o American Psychological Association 

 Newton v. Indiana: U.S. Supreme Court case on threat of death penalty in plea negotiations 

o Juvenile Law Center 

 

Redlich, Summers, and Hoover (2010) 

 New York v. Thomas: New York State Court of Appeals case on the necessity of expert testimony in 

possible false confession cases 

o American Psychological Association 

 Michigan v. Kowalski: Michigan Supreme Court case on the necessity of expert testimony in possible 

false confession cases 

o American Psychological Association 

 Illinois v. Juan A. Rivera: Illinois Court of Appeals, 2nd Judicial District case on general acceptance of 

false confession research and need for expert testimony 

o American Psychological Association 

 Douglas Warney v. New York.: New York Court of Appeals, 4th Department case on false confessions 

from vulnerable suspects and whether they contributed to their wrongful conviction 

o American Psychological Association  

 Dassey v. Dittman: Petition for a Writ of Certiorari in juvenile false confession/wrongful conviction 

o Becker, Drizin, Nirider, et al. [Petitioner’s attorneys] 

 

 

Redlich (2010) [Rutgers Law Review] 

 JDB v. State of North Carolina: U. S. Supreme Court case on Miranda waivers, age, and custody 

o Center for the Wrongful Conviction of Youth et al. 

 California v. A.T.: California Court of Appeals, 2nd District, on Miranda waiver and interrogation of a 

13-year-old 

o Center for the Wrongful Conviction of Youth 

 Dassey v. Dittman: Petition for a Writ of Certiorari in juvenile false confession/wrongful conviction 

o Arnold and Porter (Salamon, Blatt, & Franze) 

 

Redlich & Shteynberg (2016) 

 Newton v. Indiana: U.S. Supreme Court case on threat of death penalty in plea negotiations 

o Juvenile Law Center 

 

Kassin et al. (2010) [APLS-sponsored white paper on confessions and interrogations] 

 Michigan v. Kowalski: Michigan Supreme Court case on the necessity of expert testimony in possible 

false confession cases 

o American Psychological Association 

 New York v. Thomas: New York State Court of Appeals case on the necessity of expert testimony in 

possible false confession cases 
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o American Psychological Association 

 Phillipos vs. United States of America: Expert testimony in false confession cases 

o American Psychological Association 

 Douglas Warney v. New York.: New York Court of Appeals, 4th Department case on false confessions 

from vulnerable suspects and whether they contributed to their wrongful conviction 

American Psychological Association 

 Dassey v. Dittman: Petition for a Writ of Certiorari in juvenile false confession/wrongful conviction 

o Current and Former Prosecutors [Arnold & Porter] 

o Professors of Criminal Law, Criminal Procedure, and Constitutional Law [Garrett & Craig] 

o American Psychological Association 

o The Innocence Network 

o Becker, Drizin, Nirider, et al. [Petitioner’s attorneys] 

 

Kassin, Redlich, Alcester, & Luke (2018) 

 Dassey v. Dittman: Petition for a Writ of Certiorari in juvenile false confession/wrongful conviction 

o American Psychological Association 

 

INVITED ADDRESSES AND CONFERENCES 
 

Redlich, A.D. (2018, July). Plenary speaker at Indiana State Bar Association Legal Education Conclave, 

Bridging the gaps: Connecting with communities and their leaders to improve understanding and 

access to justice. Indianapolis, IN. 

 

Redlich, A.D. (2018, June). False guilty pleas 101. Invited speaker at False confessions, false guilty pleas, and 

wrongful convictions: A multi-disciplinary symposium at the Institute of Law, Psychiatry, and Public 

Policy, University of Virginia, Charlottesville, VA.  

 

Redlich, A. D. (2017, November). Invited panel participant at the Innocence Project’s Impact After 25 years: 

Law, Policy, and the Courts. Benjamin Cardozo School of Law, New York, NY. 

 

Redlich, A. D. (2017, May). Invited participant at Neighborhood Criminal Justice Roundtable (small group 

conference), University of Virginia Law School, Charlottesville, VA. 

 

Redlich, A. D. (2017, April). The validity of pleading guilty. Invited talk to the Department of Criminal 

Justice, Indiana University, Bloomington, IN. 

 

Redlich, A. D. (2017, March). The validity of pleading guilty. Invited talk to the Department of Psychology, 

Florida International University, Miami, FL. 

 

Redlich, A.D. (2017, January). Competence to confess. In L. Johnston (Chair), Competence Revisited: The 

Changing Role of Mental Capacity in Criminal and Immigration Proceedings. Paper presented at the 

Association of American Law Schools, San Francisco, CA. (Invited speaker for Section on Law and 

Mental Disability) 

 

Redlich, A.D. (2016, September). Adolescence and the validity of guilty pleas. Community Psychology series. 

University of Virginia, Charlottesville, VA. 
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Redlich, A.D. (2016, September). The validity of pleading guilty. Wendy and Mark Stavish Endowed Chair 

Psychology-Law Speaker Series. Iowa State University, Ames, IA. 

 

Redlich, A. D. (2016, May). What is our role during the plea process: Decision-making and the validity of 

guilty pleas. Invited plenary at the Public Defender Retreat, Las Vegas, NV.  

 

Redlich, A. D. (2016, May). False confessions on trial. Invited plenary at the Public Defender Retreat, Las 

Vegas, NV.  

 

Redlich, A. D. (2016, April). Guilty plea decision-making among juveniles and adults. Invited presentation to 

the Graduate Student Interdisciplinary Club, University of Nevada, Reno. 

 

Redlich, A, D. (2015, September). The interrogation of vulnerable persons. Training for the Office of the 

Chief Public Defenders Office, Connecticut.   

 

Redlich, A.D. (2015, April). Questioning juveniles in the interrogation room and courtroom. New York State 

Defenders Association meeting, Rochester, NY. 

 

Redlich, A. D. (2014, November). Stages of adolescence and the decision to plead guilty. Institute of 

Behavioral Science, University of Colorado, Boulder. 

 

Redlich, A. D. (2014, July). The good, the bad, and the ugly of mental health courts. Invited plenary 

presentation to the 3rd annual Intermountain Mental Health Court Conference, Utah State University, 

Logan, UT. 

 

Redlich, A. D. (2014, March). The validity of guilty pleas. Invited colloquium speaker, Center for Law and 

Human Behavior, University of Texas, El Paso, El Paso, TX. 

 

Redlich, A. D. (2014, March). False confessions on trial. Invited plenary presentation to the International 

Society of Barristers, Maui, HI. 

 

Redlich, A. D. (2014, January). Invited participant at Criminal Justice Colloquium (small group conference), 

Southern Methodist University Law School, Dallas, TX. 

 

Redlich, A. D. (2014, January). Invited speaker on Scenes of a Crime panel. New York State Bar Association, 

New York, NY.  

 

Kelly, C., Redlich, A. D., & Miller, J. C. (2013, October). The dynamic process of interrogation. Invited 

presentation at the 3rd annual Intelligence Interviewing, HIG Research Symposium, Washington, DC. 

 

Redlich, A. D. (2013, August). False and coerced confessions. Invited speaker at the Administrative Office of 

the U.S. Courts, Office of Defender Services Training Branch conference. Buffalo, NY. 

 

Redlich, A. D. (2013, July). Interrogating in the shadow of trial: Confessions to convictions. Invited plenary 

speaker at the New York State Defenders Association meeting, Saratoga Springs, NY. 

 

Redlich, A. D. (2012, December). Torture and false confessions: Improving China’s interrogation methods. 

Invited speaker, US-Asia Law Institute (NYU School of Law) symposium: Xi’an and Chengdu, China. 
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Redlich, A. D. (2012, November). False confessions: Intersecting science, ethics, and the law. Invited speaker 

at the Temple Law Review and the Pennsylvania Innocence Project symposium, Philadelphia, PA. 

 

Redlich, A. D. (2012, October). Juveniles and false confessions. Invited speaker at the annual Criminal Justice 

Educators Association of New York State (CJEANYS) meeting, Poughkeepsie, NY. 

 

Redlich, A. D. (2012, October). Empirical studies of problem solving courts. Invited speaker at The Bruce J. 

Winick Fall 2012 Colloquium: Standards in problem solving courts. University of Miami Law School, 

Miami, FL. 

 

Redlich, A. D. (2012, June). The who, what, and why of selecting interview and interrogation techniques. 

Invited presentation to Hebrew University, Institute of Criminology, Jerusalem, Israel. 

 

Redlich, A. D. (2012, June). Am I right or wrong? Waiving rights and pleading guilty. Invited presentation to 

Hebrew University, Institute of Criminology, Jerusalem, Israel. 

 

Redlich, A. D. (2012, June). Global perspectives on interrogation and intelligence gathering. Invited 

presentation as a plenary speaker at the John Jay College of Criminal Justice, International 

Conference: Global Perspectives on Justice, Security, and Human Rights. New York, NY. 

 

Redlich, A. D. (2012, February). HIG Committee. Small-group meeting, Washington DC. 

 

Redlich, A. D. (2012, January). The risk of wrongful convictions among youth. Invited presentation to the 

Cardozo Journal of Law and Gender Symposium, Stealing innocence: Juvenile legal issues and The 

Innocence Project. New York, NY. 

  

Redlich, A. D., Kelly, C., & Miller, J. (2011, August). A systematic survey of the interrogation and 

intelligence community. HIG Research Symposium, Intelligence Interviewing. Washington, DC. 

  

Redlich, A. D. (2011, May). Professor Barry Feld book-in-progress workshop conference. University of 

Minnesota Law School, Minneapolis, MN. (Invited member of small group). 

 

Redlich, A. D. (2011, March). Creating a common interrogator language. Invited presentation to the High-

Value Detainee Interrogation Group. Washington, DC. 

 

Redlich, A. D. (2011, February). Policy summit on the future of criminal justice reform in America. Sponsored 

by the Laura and John Arnold Foundation. Houston, TX. (Invited member of small group conference). 

 

Redlich, A. D. (2010, November). Adolescence, innocence, and pleading guilty: Beyond adjudicative 

competence. Invited presentation to the Department of Psychology, University of California, Davis. 

 

Redlich, A. D. (2010, November). True lies, false confessions. Invited presentation to the Albany Law School 

Amnesty International chapter. Albany, NY. 

 

Steadman, H. J., Redlich, A. D., Callahan, L., & Robbins, P. C. (2010, October). The MacArthur mental health 

court study. Invited presentation to the MacArthur Foundation Research Network on Community 

Mandated Treatment, Tucson, AZ. 
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Redlich, A. D. (2010, June). The risk of false confessions among individuals with mental illness. Invited 

presentation at the Public Defender Service Forensic Conference, Washington, DC. 

 

Redlich, A. D. (2010, April). False confessions, false guilty pleas: The susceptibility of juveniles and best 

interests. Invited presentation at Rutgers Law Review symposium, Righting the wronged: Causes, 

effects, prevention, and remedies of juvenile wrongful convictions. Newark, NJ.  

 

Meissner, C., Redlich, A. D., Bhatt, S., & Brandon, S. (2010, March). A systematic review of the effectiveness 

of interviewing and interrogation techniques on investigative outcomes. National Police Improvement 

Agency, London, England.  

 

Redlich, A. D. (2010, January). Mental health courts: yesterday, today, and tomorrow. Invited presentation at 

Special problem-solving courts: Social science and legal perspectives. University of Nebraska-

Lincoln Law and Psychology Visiting Scholar Program, Program of Excellence, Lincoln, NE.  

 

Redlich, A. D. (2009, October). Juveniles and false confessions. Annual Summit of the National Juvenile 

Defender Center, Denver, CO.      

 

Redlich, A. D. (2009, October). Decision-making and defenses in mental health court. Annual Summit of the 

National Juvenile Defender Center, Denver, CO. 

 

Redlich, A. D. (2009, September). HUMINT: Integration of science and practice conference. Sierra Vista, AZ. 

Sponsored by the Defense Intelligence Agency, U.S. Department of Defense. (Invited member of 

small group conference). 

Redlich, A. D. (2009, February). Working Strategy Roundtable: Center for Wrongful Convictions of Youth. 

Northwestern School of Law, Chicago, IL. 

 

Redlich, A. D. (2009, February). What is a mental health court? Invited presentation to the Albany chapter of 

the New York State Mental Health Counselors Association, Sage Colleges, NY. 

 

Redlich, A. D. (2009, January). Does MHC understanding predict MHC success? Invited presentation to the 

MacArthur Foundation Research Network on Community Mandated Treatment, Santa Monica, CA. 

 

Steadman, H. J., Redlich, A. D., Callahan, L., & Robbins, P. (2009, January). The MacArthur mental health 

court study. Invited presentation to the MacArthur Foundation Research Network on Community 

Mandated Treatment, Santa Monica, CA. 

 

Redlich, A. D. (2008, November). False confessions. Invited address to the Major Crime Conference of the 

Royal Canadian Mounted Police, Halifax, Canada. 

 

Redlich, A. D. (2008, October). Improving outcomes for people with mental illnesses in mental health courts: 

A research guide for policymakers. The Council of State Governments, Justice Center, Washington, 

DC. (Invited member of Expert Panel). 

 

Redlich, A. D. (2008, July). Mental health courts: Alternatives to incarceration. Invited address to the U.S. 

Sentencing Commission Conference, Washington, DC. 
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Redlich, A. D. (2008, April). The impact of mental illness on competence to confess. Invited address to Sage 

Colleges-sponsored conference on Death Penalty, Mental Illness, & Actual Innocence, Albany, NY. 

 

Redlich, A. D. (2007, September). False confessions in interrogations and plea arrangements. Invited address 

at Interrogations and Confessions: Conference sponsored by the APA Science Directorate (Chairs: 

G.D. Lassiter & C. Meissner). El Paso, TX.  

 

Redlich, A. D. (2007, July). Understanding and appreciation among mental health court participants. Invited 

presentation to the MacArthur Foundation Research Network on Community Mandated Treatment, 

Baltimore, MD. 

 

Redlich, A. D. (2006, November). Psychologists for Social Responsibility Seminar for Psychologists and 

Military Interrogators. Washington, DC (Invited member of small group conference.) 

 

Redlich, A. D. (2006, October). The second generation of mental health courts. Invited address to the 

Conference on Mental Illness and the Courts. St. Francis College, Brooklyn, NY. 

 

Redlich, A. D. (2005, June). Mental health courts. Invited address to the New York State Office of Mental 

Health-sponsored conference on Mandated Community Treatment. Albany, NY. 

 

Redlich, A. D. (2005, June), The National Summit on Mental Health Courts. Racine, WI: Wingspread 

Foundation Conference Center. (Invited member of small group conference.) 

 

Redlich, A. D. (2005, March). Psychology and law research. Invited address to Women and Justice Career 

Day Program. Russell Sage College, Albany, NY.  

 

Redlich, A. D. (2004, July). The totality of the circumstances in juvenile interrogations: Weighing the factors. 

Invited presentation to the New York State Defense Attorney Association, Saratoga Springs, NY. 

 

Redlich, A. D. (2002, June). The police interrogation of juveniles. Invited address to the Southwest Region of 

Juvenile Public Defenders, American Bar Association, Houston, TX. 

 

Redlich, A.D. (2001, July). The pre-adjudication of juveniles: Developmental differences in responses to 

interrogation. Invited presentation to the MacArthur Foundation Research Network on Adolescent 

Development and Juvenile Justice, Boston, MA. 

 

CONFERENCE PRESENTATIONS [2014-present; pre-2014 available upon request] 
 

Dezember, A., Woestehoff, S., Manley, M., & Redlich, A.D. (2018, March). Alford pleas and the presumption 

of strong evidence. In M. Wilford (Chair), A system of pleas. Paper presented at the American 

Psychology-Law Society, Memphis, TN. 

 

Woestehoff, S., Cathcart, E., Dezember, A., Marquina, A., Quas, J.A., & Redlich, A.D. (2018, March). 

Defendants’ engagement in juvenile and criminal plea hearings. In S. Woestehoff (Chair), Juveniles 

and guilty pleas. Paper presented at the American Psychology-Law Society, Memphis, TN. 

 

Redlich, A.D. (2017, November). Developing a strategy for expanding wrongful conviction research. In A. 

Moore (Chair), In their own words: The human aspect of wrongful conviction. Invited presentation in 
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NIJ-sponsored panel. Paper presented at the American Society of Criminology conference, 

Philadelphia, PA. 

 

Redlich, A.D., Woestehoff, S., Dezember, A., Cathcart, E., & Quas, J. (2017, November). Talking to youth 

about pleading guilty: Perceptions of judges and attorneys. In C. Kelly (Chair), Forensic interviewing 

across the criminal justice system. Paper presented at the American Society of Criminology 

conference, Philadelphia, PA. 

 

Dezember, A., Woestehoff, S., & Redlich, A.D. (2017, November). Does it pay to plea: The strength of 

evidence in the bargaining process. Paper presented at the American Society of Criminology 

conference, Philadelphia, PA. 

  

Redlich, A.D., Miller, J., & Kelly, C. J. (2017, July). Accusatorial and information-gathering interview and 

interrogation methods: A multi-country comparison. International Investigative Interviewing and 

Interrogation Research Group conference, Monterrey, CA. 

 

Redlich, A.D., & Han. W. (June, 2017). Racial/ethnic differences in community behavioral health treatment: A 

comparison of mental health and traditional courts. Center for Evidence-Based Crime Policy 

conference, Arlington, VA. 

 

Clark, A. & Redlich, A.D. (2016, November). The impact of confessions on prosecutorial misconduct. Paper 

presented at the American Society of Criminology conference, New Orleans, LA. 

 

Redlich, A.D. (2016, November). Elephants in the courtroom: Investigating under-researched aspects of 

wrongful conviction. In E. Martin (Chair), NIJ’s inquiries into wrongful convictions. Paper presented 

at the American Society of Criminology conference, New Orleans, LA. 

 

Turner, J. I, & Redlich, A. D. (2016, June). Two models of pre-plea discovery in criminal cases: An empirical 

comparison. In E. Kerrison (Chair), Unpacking the plea bargaining process: Exploring defendant and 

defense counsel perspectives. Paper presented at the Law and Society Association conference, New 

Orleans, LA. 

 

Redlich, A.D. (2016, March). Discussant. In K. Houston (Chair), Current advances in investigative 

interviewing. Paper presented at the American Psychology-Law Society, Atlanta, GA. 

 

Han, W. & Redlich, A.D. (2016, March). The impact of community treatment on recidivism in mental health 

courts. Poster presented at the American Psychology-Law Society, Atlanta, GA. 

 

Turner, J. I, & Redlich, A. D. (2016, March). To provide or not to provide (pre-plea discovery): Experiences of 

prosecutors and defenders from differing state discovery models. In V. Edkins (Chair), The psychology 

of plea decisions. Paper presented at the American Psychology-Law Society, Atlanta, GA. 

 

Turner, J. I, & Redlich, A. D. (2015, November). To provide or not to provide (discovery). In Examining 

attorneys and their work. Paper presented at the American Society of Criminology meeting, 

Washington, DC. 

 

Kelly, C. J., & Redlich, A. D. (2015, June). Interrogation domains, surveys, and observations: Reflections and 

policy implications. In G. D. Lassiter (Chair), Reforming interrogation procedures: Connecting 
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science and policy. Paper presented at the Society for Psychological Study of Social Issues meeting, 

Washington, DC.   

 

Shteynberg, R. & Redlich, A. D. (2015, March). The role of gender in plea decision rationales. Poster 

presented at the American Psychology Law Society meeting, San Diego, CA. 

 

Redlich, A. D. (2015, March). Discussant. In G. DeClue (Chair), Interrogations and confessions. Paper 

presented at the American Psychology Law Society meeting, San Diego, CA. 

 

Bushway, S., Yan, S., & Redlich, A. D. (2014, November). Estimating and explaining the value of charge 

bargains in New York. Paper presented at the American Society of Criminology meeting, San 

Francisco, CA. 

 

Redlich, A. D., Shteynberg, R., & Nirider, L. (2014, June). Did you say I could go home? The influence of 

implied statements of leniency on juveniles and adults. Paper presented at the International 

Investigative Interviewing Research Group, Lausanne, Switzerland. 

 

Kelly, C. J., Redlich, A. D., & Miller, J. (2014, March). Examining the meso-level domains of the 

interrogation taxonomy: Emphases and dynamics. In K. Houston (Chair), Current advances in the 

psychology of investigative interviewing: Field approaches. Paper presented at the American 

Psychology-Law Society, New Orleans, LA. 

 

Redlich, A. D., Bushway, S., & Norris, R. (2014, March). Plea decision-making among defense attorneys, 

prosecutors, and judges. In E. Brank (Chair), The other 97%: Psycho-legal factors and consequences 

of plea bargaining. Paper presented at the American Psychology-Law Society, New Orleans, LA. 

  

Shteynberg, R. & Redlich, A. D. (2014, March). True and false guilty pleas. In A. Redlich (Chair), Guilty 

pleas and other legal responsibility taking.  Paper presented at the American Psychology-Law Society, 

New Orleans, LA. 

 

Redlich, A. D. (2014, March). Research coordination network on pleas: Defense decision-making core. In S. 

Bushway (Chair), Research coordination network: Understanding plea bargains. Paper presented at 

the American Psychology-Law Society, New Orleans, LA. 

 

CHAIRED SYMPOSIA 

Kerrison, E. & Redlich, A. D. (2015, October). Unpacking the plea-bargaining decision-making process 

for defendants and their attorneys. Symposium presented at the Mid-Atlantic Law and Society 

Association, John Jay College of Criminal Justice, New York, NY.  

 

Redlich, A. D. (2014, March), Guilty pleas and other legal responsibility taking. Symposium presented at the 

American Psychology-Law Society, New Orleans, LA. 

  

Redlich, A. D. (2013, November), Miscarriages of justice: Race, alibis, and admissions. Symposium 

presented at the American Society of Criminology meeting, Atlanta, GA. 

 

Redlich, A. D. (2012, November), Miscarriages of justice: Broadening methodology in innocence research. 

Symposium presented at the American Society of Criminology meeting, Chicago, IL. 
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Redlich, A. D. (2012, March). Current research on intelligence interviewing and interrogation. Symposium 

presented at the American Psychology Law Society conference, San Juan, Puerto Rico. 

 

Redlich, A. D. (2011, November). The decline of trials and the rise of a new perspective on the importance of 

evidence in the plea bargaining process. Symposium presented at the American Society of 

Criminology conference, Washington, DC. 

 

Redlich, A. D. (2011, November). Current research on intelligence interviewing and interrogation. 

Symposium presented at the American Society of Criminology conference, Washington, DC. 

 

Malloy, L. & Redlich, A. D. (2008). Situational and dispositional risk factors for false confessions. 

Symposium presented at the American Psychology-Law Society Conference, Jacksonville, FL. 

 

Redlich, A. D. (2008). Understanding in mandated community treatment. Symposium presented at the 

American Psychology-Law Society Conference, Jacksonville, FL. 

 

Bishop-Josef, S., & Redlich, A. D. (2006). Psychologists advocating for children and families: Why, who, and 

how? Symposium presented to the American Psychological Association Convention, New Orleans, 

LA. 

 

Redlich, A. D., & Morris, L. (2006). How long does diversion take? Symposium presented to the National 

GAINS Conference, Boston, MA. 

 

Redlich, A. D., & Petrila, J. (2006). Mental health courts: Legal, procedural, and methodological 

controversies. Symposium presented at the American Psychology-Law Society Conference, St. 

Petersburg, FL. 

 

Heath, W., Redlich, A., & Costanzo, M. (2005).  Advice for graduate students and beginning professionals. 

Symposium at the American Psychology Law-Society Conference, La Jolla, CA. 

 

Redlich, A. D. (2003). The interrogation of vulnerable persons: Research issues, legal responses, and policy 

implications. Symposium presented at the joint European Association of Psychology and the Law and 

the American Psychology-Law Society, Edinburgh, Scotland. 

 

Redlich, A. D., & Ghetti, S. (2002). The competence of child suspects and defendants: Perceived and actual 

capabilities. Symposium presented at the American Psychology-Law Society Conference, Austin, TX. 

 

Steiner, H., & Redlich, A. D. (2000). Response and responsibility: The psychology and psychiatry of false 

confessions. Symposium presented at the American Academy of Child and Adolescent Psychiatry 

meeting, New York, NY. 

 

Redlich, A. D., & Ghetti, S.  (2000). Juveniles in the justice system: Factors relating to the commission, 

investigation, and judgment of adolescent crime. Symposium presented at the American Psychology-

Law Society Conference, New Orleans, LA. 

 

Goodman, G. S., & Redlich, A. D. (1997). Recent developments and dilemmas in ethical issues for 

developmental research. Symposium presented at the Society for Research in Child Development 

Biennial Conference, Washington, DC. 
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TEACHING EXPERIENCE 
George Mason University 

Psychology and the Criminal Justice System (Undergraduates, Fall 2015, 2016; Grad, Fall 2016) 

Criminology, Law and Society Capstone seminar (Undergraduates, Spring 2016, 2017, 2018; Fall 2017) 

Graduate Professionalization Seminar (Grad, Spring 2018) 

 

University at Albany 

Experimental Criminology (MA-PhD students, Fall 2009; Spring 2015) 

Grant Writing (PhD students, Fall 2013) 

PhD Orientation to Academia (PhD students, Fall 2012, 2013) 

Psychology and the Criminal Justice System (Undergraduates, Fall 2009-2014) 

Psychology and the Legal System (MA-PhD students, Spring, 2009) 

Wrongful Convictions (Undergraduates, Spring 2013-2015; MA-PhD students, Spring 2010, 2012, 2014) 

 

Russell Sage College 

Topics in Forensics (MA students, Spring 2005) 

 

Stanford University 

Child Development (Adult Continuing Education students, Spring 2002) 

 

SELECTED SERVICE 

 

2017--  Graduate Director and Associate Chair, George Mason University, Dept. of Criminology, Law 

and Society 

 

2016-  Expert Advisory Panel, SJ 47 Study of Mental Health Services in the 21st Century in VA 

 

2016--  Senior Fellow, Center for Evidence-Based Crime Policy, George Mason University 

 

2015-2017 Committee on Legal Issues (COLI), American Psychological Association 

 

2013-2014 2014 Conference Co-Chair, American Psychology-Law Society (Division 41, APA), New 

Orleans, LA, Appointed position 

 

2013-2014 School of Criminal Justice/Hindelang Center Seminar Series Coordinator 

 

2011-2013 Research Working Group, Strategic Plan Implementation; University at Albany 

 

undisclosed National Science Foundation, Law and Social Science Dissertation Review Panel 

 

undisclosed MacArthur ‘Genius Award’ Fellowship candidate evaluator 

 

2010  Planning Advisory Board member, Symposium on Crime and Justice: The Past and Future of 

Empirical Sentencing Research (PI: S. Bushway). Conference sponsored by the National 

Science Foundation 

 

2009-  Advisory Board member, Center on Wrongful Conviction of Youth, Northwestern University 

School of Law 
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2009-2014 Graduate Academic Council’s Committee on Education Policy & Procedures, University at 

Albany 

 

2009-2015 Co-Editor, Actual Innocence, American Psychology-Law Society (Division 41, APA) 

Newsletter (with doctoral student, Robert Norris) 

 

2008-- 2014 Graduate Admissions Committee, School of Criminal Justice, University at Albany  

  [Chair and member] 

 

2007 – 2010 Executive Committee, Member-At-Large, American Psychology-Law Society (Division 41, 

APA), Elected position 

 

2005 – 2008 Executive Committee, Member-At-Large for Advocacy, Society for Child and Family Practice 

and Policy (Division 37, APA), Elected position  

 

2005 –  2015 Internal Review Board Member, Policy Research Associates, Inc 

 

2005 – 2012 Co-Editor, Teaching Tips, American Psychology-Law Society (Division 41, APA) Newsletter 

 

2004 – 2007 Chair, Teaching, Training, and Careers Committee, American Psychology-Law Society 

(Division 41, APA) 

 

Editorial Boards:   

2016—present Journal of Experimental Criminology 

2015—present Journal of Quantitative Criminology 

2010 – present Albany Law Review [special annual issue on Miscarriages of Justice] 

2008 – present Law and Human Behavior 

2007 – present Psychology, Public Policy, and Law 

2007 – 2010 Behavioral Sciences of Terrorism and Political Aggression: Journal of the Society for 

Terrorism Research 

 

Ad hoc Journal, Publication, and Granting Agency Reviews:   

American Journal of Criminal Justice; Anderson Publishing; Archives of General Psychiatry; Behavioral 

Sciences and the Law; Child Abuse and Neglect; Child Maltreatment; Crime and Delinquency; Criminal 

Justice and Behavior; Criminal Justice Policy Review; Criminology; Current Directions in Psychological 

Science; Journal of Applied Social Psychology; Journal of Child Sexual Abuse; Journal of Clinical Child and 

Adolescent Psychology; Journal of Quantitative Criminology; Justice Quarterly; Legal and Criminological 

Psychology; National Science Foundation; Ontario Mental Health Foundation; Oxford University Press; 

Personality and Individual Differences; Psychology, Crime, and Law; Psychiatric Services; Social Problems; 

Western Criminology Review; Wiley-Blackwell Publisher; Worth Publishers 

 

Student and Postdoctoral Mentorship 
Honors:  Allie Briggs (University at Albany) 

 Kathryn Cronin (University at Albany) 

 Alex Marquina (George Mason University; received Outstanding Thesis Award; Psychology) 

 Delonie Plummer (University at Albany) 

 Krista Wallace (University at Albany) 
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 Claire Wooster (George Mason University) 

Masters/Comp:  Catherine Bonventre (University at Albany) 

 Reyna Cartagena (George Mason University) 

 Lauren Duhaime (George Mason University)   

 Rachel Jensen (George Mason University; Chair)   

 Jennifer Kamorowski (George Mason University) 

 Cynthia J. Najdowski (University of Illinois, Chicago) 

 Robert Norris (University at Albany)   

 Reveka Shteynberg (University at Albany; Chair) 

 Jennifer Weintraub (University at Albany) 

 Shi Yan (University at Albany) 

 Ronald Zimmerman (George Mason University) 

Doctoral:  Sara Berg (University at Albany) 

 Kathleen M. Bolling (Indiana University, Bloomington) 

 Catherine Bonventre (University at Albany) 

 Andrew Davies (University at Albany) 

 Sara Debus-Sherrill (George Mason University)   

 Amy Dezember (George Mason University)   

 Erika Fountain (Georgetown University)   

 Woojae Han (University at Albany, School of Social Welfare; Co-Chair)   

 Kelsey Henderson (University of Florida, Gainesville) 

 Brittany Hood (Indiana University) 

 Leona Jochnowitz (University at Albany) 

 Catherine Kimbrall (George Mason University) 

 Siyu Liu (University at Albany)  

 Kimberly Meyer (George Mason University) 

 Robert Norris (University at Albany) 

 Sean O’Callaghan (University of Portsmouth, United Kingdom)   

 Jeffrey Sandler (University at Albany) 

 Jeremy Shifton (University at Albany; Chair) 

 Reveka Shteynberg (University at Albany; Co-Chair) 

PostDoctoral: Christopher Kelly (University at Albany) 

 Skye Woestehoff (George Mason University) 

 

Selected Media Appearances: 

“Geraldo at Large” a national television show; “Annie Armen Live” a national radio show; WWJ All News 

Radio, Detroit, MI (CBS-owned affiliate); Interviewed and cited prominently in New York Times Upfront 

(Patricia Smith); Psychiatric News (Aaron Levin); The National Law Journal (Leonard Post); San Francisco 

Chronicle (John Koopman); APA Monitor (Zak Stambor; Erika Packard); Houston Chronicle, Syracuse The 

Post-Standard (John O’Brien), Newsday op-ed (with James R. Acker); Propublica (Joaquin Sapien). 

NPR academic minutes, 11/25/14: http://academicminute.org/2014/11/allison-redlich-university-at-albany-

mental-health-courts/; The Crime Report (David Krajicek); Undisclosed podcast. 

http://academicminute.org/2014/11/allison-redlich-university-at-albany-mental-health-courts/
http://academicminute.org/2014/11/allison-redlich-university-at-albany-mental-health-courts/
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CURRENT AND PAST MEMBERSHIP IN PROFESSIONAL ORGANIZATIONS 
 

American Society of Criminology 

American Psychological Association 

Association for Psychological Science  

American Psychology - Law Society (Div. 41, APA) 

Division of Experimental Criminology (ASC) 

International Investigative Interview Research Grp 

Law and Society Association 

Society for Child and Family Practice and Policy (Div. 37, APA) 

Section on Child Maltreatment (Div. 37, Section 1, APA–Graduate Student President, 1999)  
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WALTER A. SCARBOROUGH, JR.. M. D.
*OITE 101, 1004 DRESSER COURT
RALEtOa NORTH CAROLINA 27009

Tojcphonk 9 19. 870.0090

Psychiatric Evaluation of James Blackman

Review of Medical Evidenrpr

adBisslcs to torS Dta ■">"= P'".
upon referral from Central PriLn io I admission beingIf .a. noted tbat hSjo^iSioatU^iat^t;, '■assaultive.behavior^
With schizophrenia, that he was born whllf» ^ mother is said to sufferand that the patie;t has spent mosrof So "cerated at Women's Prison,
•either for mental illnes or'looai a-s-p-p^ t j year's in various institutions,almost one year, from'06/18/81 to Ofi/fi/fl? admission lastedauthorized ibse;ce Iniiifl isvLiftw^ ^ discharge then being due to un-
paranoid type" and /T? diagnoses were (1) "schizophrenia.^ noLuxu type ana (i) antisocial personality dlsordp-r" v^v.a^ t \
diagnoses were (1) "adult antisocial behavior" anr(2r"itv!<c!i
disorder with borderline features" Tt aUn u u j personality
treated with an extremely larVe. Hnl * should be noted that the patient was
up to 1,050 mg/day • (average dose 200 m© medication (chlorpromazine)dicated that he wL theHJ nriL 2 "^/day) and Lithium Carbonate. History in-indicated pasrpsych!aSirhos«T^-°^^^ ^ cookies." Histo^ also
mental illness by age 10 and to haye. nr,?" ^ j showed evidence of
second DDH admission from 01/21/83 to 09/12 education. The
allegedly exposing himself to ''f® precipitated by the patient's
was treated with Haldol 80 my rf *1 f exhibiting "violent" behavior. Heicacion) as aflUhL ® antlpsycbntlc mad-raaorting to labile ^%Pf "as noted to react to minimal strasa byto the Wake County Sheriff and c^md Abreatening behavior. He was dischargeda staff member'a Lassef ® ^ "'"ult after allegedly knocking offat a diagnostic formulation for thlS Mtiint" n^''''h'™' difficulty in arriving

L'g;:s^"o';^CicarpiXL°-h':-f¥°-^^"j:;js:::i„/Aytbotic c:m^:ntro'rn"
of recurrence of his LycSfls" And the likelihoodfrom 10/28/83 to 11/18/83 end 11/28/83 to^l2/n7/«?'"^"' A"'AAssIons wereiwpreaaiona being - similar S aiAS^l^-A^c^r™'''; ""S "SAStoaticparaonality disorder with anti-social and iorlfriinf leit^les") :

opinion was expressed ti^lt lie 09''28/79. At that time the
the time of the alleged crime" "Howlv..^ x responsible for his actions at
Statement. He has since been incarcer t denies guilt for this", was an added
Facility. rated in the Central Prison Mental Health

—  -
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' James Blackmaa (cont.) «

Psychological testing was carried out at DDH on 01/26/82, 02/02/82, and 02/12/82.
The standard WAIS—R was used for IQ assessment with findings of Verbal IQ ■» 69,
Perfoxmance IQ « 72, and Full Scale IQ >= 6^or .mild mental retardation (IQ 50-70).
^e psychologist commented that the IQ was believed to be lowered by the patient's
cultural deprivation and an extremely impoverished childhood" and that "Intel

lectual potential" was believed likely to be in the borderline retarded range
(IQ 70-80). Nevertheless, the patient's effective current level of fmnrfion
appears to be in the mild range of mental retardation from all data.

Review of transcript of conversations between Mr. Blackman and Raleigh Police
Department investigators J. C. Holder and A. C. Munday" over several months of
late ^983 regarding Helena Peyton homicide consisting of 114 pages and concluding

• OP 12/07/83; In summary, the conversation and comments of the patient were highlyindicative of overt psychotic thinking throughout this period of time with clear
delusions, erratic and bizarre behaviors, and severely impaired judgement. It is
also the opinion Of this physician .that the patient was taking very little if any
of his antipsychotic medica'tion during this period of time and that he was suf
fering from a schizophrenic illness in a state of very poor control and with very
poor contact with reality. '

III. James Blackman was evaluated for one and a half hours by this psychiatrist
xn a comprehensive psychiatric evaluation on May 29, 1986, at the Central Prison
Mental Health Unit, Raleigh, NO. Ihe patien|: was essentially cooperative overtly
but covert hostility and a paranoid flavor were present throughout the interview.
He carried various religious books, of which he was very possessive, in a shopping
bag into the-examination room with him. He had-somewhat bizarre, and very childlike

charms made from locally available items such as string, tape, and cardboard
dangling from his wrists. The patient obviously had much difficulty trusting the '
examiner, who was introduced to him at length by his attorney, Mr. Frank Jackson,
but he eventually became basically cooperative regarding the interview and was be-
Ixeved to answer historical questions to the best of his ability.
pie patient was asked questions, which had to be phrased in very simple terms and
requently repeated in an effort to clarify issues about his past treatment and

his reported confession regarding murder. His responses were consistent with all
evxdence available to the examiner, although he was a poor historian as would be
ejected from his level of mental retardation. Specifically, the patient denied
the murder to which he had confessed and said several times that he had been
tr c ed . The patient was calm and showed some dyskinetic involuntary muscular

Mvements consistent with treatment wi'th antipsychotic major tranquilizer drugs.
The patient was aware that he was taking medication and that these side effects
were due to them, but he could not identify either medications or current daily

ose. ^ Stream of talk was essentially spontaneous, relevant and coherent without
of associations although the patient would frequently ask a

moderately tangential question or make an irrelevant comment. 'No overt evidence
o  xsor er of thought content was elicited including delusions, hallucinations,
or paranoid ideation, although the patient, admitted to. having, such experiences
in^the past and, further, was able to relate these phenomena to at least some
^egree to not having been taking medications such as he was receiving in the
Mental Health Unit. Cognitive function reflected the patient's lack of educa
tion but especially his low IQ (Verbal = 69, Performance = 72, FSIQ = 69) and

e appeared to be functioning in the mild range.of mental retardation (IQ 50-70).

YL'

4
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iiJa&es Blackman (cont.)
•i* . * « -*• .

judgment was considered to be moderately impaired seconc$"|?o residual psychotic
J^atiires (suspiciousness, paranoid ideas, emotional lability) as well as to

;:ii4ld mental retardation (Full Scale IQ - 69). -The patient was not considered
competent to manage his affairs in his own best interests without outside
assistance. .•• • • -

'TV. Diagnostic Impressions;
Axis I: Schizophrenia, paranoid type, chronic in partial control with medication.

(Primary) - No. 295.32
Axis II; Mixed personality disorder with antisocial and borderline traits .

No. 301.89

Axis III; No diagnosis .

WAS/se

Walter A. Scarborough,
Psychiatrist

■i

K. D.

\r^ >
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psSroIina Department of Human Resources
^onal Health, Mental Retardation and Substance Abuse Services

Dorothea Dix Hospital
&uih Boylan Avenue • Raleigh, North Carolina 27611

James Gil
Phillip LiKfi^

A. G. Tolley, M. D., Oiiector
■  (919)733-5324

April 28,1987

• As s if General
SpeciSX|Piro8ecu'tions
Departin^rilSeif" Jus t ice
Post"pf.fl;cSSBox 629
RaleiglfJfNolth 'CaroUna 27602

Re: Mr.James Blackman

Wake File # - 83CRS 084695

Dear. HrvHart,

h^;*^e||reviewed the Dix folder,Mr.Blackman's contacts with the detectives
' s report. My opinions are unchanged from my report

3f 10sl5,-84.

}eca^.fe of the very complex nature of this case,probably more psychiatrists
9^®® with Dr.. Scarborough than with me. I can go to Central Prison

:o re-examine Mr.Blackman if you obtain a court order and clear this with
lis (attorney.

"? Mr. Blackman * s limited social skills and the stress of his
Mr.Blackman may be vulnerable to pleasing others who offer

•im !>support.

SyS'OPinion, Mr.Blackman lacks the ability to survive on his own. Actions
fn.gerous to others • are inevitable. On some level Mr.Blackman is more

Sole in a correctional situation. Considering everything about .
belief is that everyone (society and Mr.Blackman) will be

es^-.yserved if you can arrange for him to accept a plea to as long a
entence as possible. f t- a

Yours truly.

Bob Rollins,M.D.
Forensic Psychiatrist

:{/phc
I ̂

An Eiqu'il Opportumty. Alfirmativc Action Empioycr
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In addition to the transcript listed 
below, there is an audio clip of a 
different interview with Thomas 
Manning. A copy of that interview is 
listed separately on the Commission’s 
website. 



NORTH CAROLINA

WAKE COUNTY

GENERAL COURT OF JUSTICE

SUPERIOR COURT DIVISION

STATE OF NORTH CAROLINA,

Plaintiff,

vs.

JAMES BLACKMON,

Defendant.

FILE NO. 83 CRS 84695

This is the transcript of the recorded interview

taken of Thomas Manning which was conducted by

Catherine Matoian from the North Carolina

Innocence Inquiry Commission. The recorded

interview took place on March 12, 2014.

APPEARANCES:

Catherine Matoian, Grant Staff Attorney

North Carolina Innocence Inquiry Commission
Administrative Office of the Courts

P.O. Box 2448

Raleigh, North Carolina 27602



1  PROCEEDINGS

2  MR. MANNING: ... talked to the — I

3  can't remember if the Innocence project

4  (indiscernible) worked on this sometime back or

5  not. I just can't —

6  MS. MATOIAN: I think —

7  MR. MANNING: Several townspeople have

8  asked me about it.

9  MS. MATOIAN: I think you may have

10 spoken to Beth McNeil about it. Prisoner Legal

11 Services.

12 MR. MANNING: Yeah, that sounds

13 familiar.

14 MS. MATOIAN: Yeah.

15 MR. MANNING: What, four, five years

16 ago?

17 MS. MATOIAN: Yeah, sometime pretty

18 recently. Okay. I just want to give you —

19 MR. MANNING: How is he?

20 MS. MATOIAN: I actually have not

21 spoken to Mr. —

22 MR. MANNING: I used to send him money

23 at Christmas and send him Christmas cards and

24 then I stopped doing that.

25 MS. MATOIAN: Yeah. I don't know if



1  you're very familiar with the Innocence

2  Commission. I just want to give you a brief —

3  MR. MANNING: I'm familiar with it.

4  MS. MATOIAN: Okay.

5  MR. MANNING: My brother's chaired a

6  couple of the hearings —

7  MS. MATOIAN: Okay.

8  MR. MANNING: — and he's — I've read

9  the statute and followed through with him as he -

10 explained how they were doing the things he was

11 working on, so I understand how it works.

12 MS. MATOIAN: Okay. And just to be

13 clear, we don't represent Mr. Blackmon. We'll

14 never represent Mr. Blackmon —

15 MR. MANNING: Right.

16 MS. MATOIAN: — throughout the

17 process. Okay.

18 Were you hired or appointed?

19 MR. MANNING: Appointed.

20 MS. MATOIAN: Appointed, okay. And

21 something I haven't been able to figure out in

22 looking at the files that I do have, do you

23 remember him ever telling you about where he was

24 living around the time of the murder? The best I

25 can understand he was arrested in New York a



1  month before the murder and in Florida about two

2  months after the murder.

3  MR. MANNING: I don't have the file.

4  I don't have my notes. I'm at a complete

5  disadvantage.

6  MS. MAIOIAN: I understand. Do you

7  remember the preliminary hearings regarding his

8  confession and things like that?

9  MR. MANNING: I know I filed a Motion

10 to Suppress, and that was the part of my effort

11 to deal with this case. I was trying to remember

12 who the judge was for that, and I can't remember

13 who the trial court was or my opponent now.

14 MS. MATOIAN: I think it was Bill Hart

15 was the ADA.

16 Do you happen — I know it's been a

17 long time, do you happen to remember if they

18 brought the shirt or the knife in — during your

19 Motion to Suppress?

20 MR. MANNING: I don't think so because

21 the whole issue was whether the confession was

22 tricked and whether — who was it, the — it was

23 the Mutt and Jeff cops. It was Jimmy Holder and

24 A.C. Munday were the detectives on the case, and

25 Jimmy, I think he now works security for Bank of



1  America or something —

2  MS. MATOIAN: Uh-huh.

3  MR. MANNING: — he went to school on

4  whatever was wrong with the client, read a bunch

5  of stuff, and then I think tricked him into

6  giving that confession. I'll never believe

7  otherwise, and that was the whole spirit of my

8  cross-examination. My attack on the thing was

9  that he. Holder, read up on the various

10 personality disorders and then got him — I think

11 it was taped. I can't remember if it was taped

12 or pretty close notes, got him in a rhythm of

13 agreeing with him and then got him to say that

14 the bad — I think the bad James Blackmon killed

15 him, not the good James. I think that's what

16 the —

17 MS. MATOIAN: Yeah.

18 MR. MANNING: Who was the judge?

19 MS. MATOIAN: You know —

20 MR. MANNING: Was it J.B. Allen? I

21 just ̂ :an't remember.

22 MS. MATOIAN: I don't remember. I

23 know Bill Hart was the ADA because he also

24 handled it on appeal, but I don't remember who

25 the judge was off the top of my head.



1  MR. MANNING: And then did I then

2  plead him reserving the right to appeal the

3  suppression issue rather than go to trial or —

4  okay.

5  MS. MATOIAN: Yes. Yes. If you can

6  remember back to that time —

7  MR. MANNING: I just don't remember in

8  the hearing whether there was any physical

9  evidence introduced.

10 MS. MATOIAN: If there was ~

11 MR. MANNING: Is that stuff missing

12 now or the cops don't have it or —

13 MS. MATOIAN: We haven't been able to

14 locate it up to this point, so we're trying to

15 follow up all of our leads to see —

16 MR. MANNING: It should be in the

17 Raleigh Police evidence.

18 MS. MATOIAN: Yeah.

19 MR. MANNING: I'm sure they wouldn't

20 have gotten a destruction order in something in a

21 murder case, but maybe they did.

22 MS. MATOIAN: If something was brought

23 to court for a preliminary hearing and evidence

24 was introduced —

25 MR. MANNING: There wasn't a



{  ( 1 preliminary hearing.

2  MS. MATOIAN: Oh, I'm sorry ~

3  MR. MANNING: This was a Motion to

4  Suppress.

5  MS. MATOIAN: — on a Motion to

6  Suppress —

7  MR. MANNING: You know, we don't have

8  preliminary hearings anymore.

9  MS. MATOIAN: — on a Motion to

10 Suppress and evidence was introduced, would it be

11 kept at the clerk's or would it be sent back to

12 the law enforcement?

13 MR. MANNING: It would be — if it

14 were contraband or a firearm, it would be — the

15 judge would order that the police maintain it.

16 And if it's anything else, the clerk would keep

17 it in their evidence locker, evidence safe.

18 MS. MATOIAN: Okay.

19 MR. MANNING: Now, what they do after

20 the final appeals are exhausted I don't know.

21 MS. MATOIAN: Okay.

22 MR. MANNING: But I know that when the

23 — when I was helping do the research on the

24 Racial Justice Act statistics, Suzanne, I can't

25 remember — she's retired now, the clerk, had
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1  every capital murder case in a separate part of

2  the storage attic in the old courthouse, and she

3  had every scrap of paper from the beginning to

4  end in every case, every capital case. And I

5  think James' ended up at Second, didn't it, on

6  the plea?

7  MS. MATOIAN: Uh-huh.

8  MR. MANNING: Okay. And they may —

9  she had all the exhibits and everything unless

10 the Appellate Court wanted them, and they always

11 sent them back to the clerk.

12 MS. MATOIAN: What was your impression

13 of James Blackmon? Was he able to understand

14 what was going on?

15 MR. MANNING: I thought he was low-

16 functioning. I think I had him evaluated, but I

17 just can't remember, but I'm almost certain —

18 MS. MATOIAN: I think you did.

19 MR. MANNING: — I sent him to Dix and

20 had him evaluated, and he wasn't — I think he

21 was a 74, 75. I remember it wasn't, I mean, it

22 wasn't even close to 70, not close enough to do a

23 retardation issue. We were starting to talk

24 about it then, although it wasn't in everybody's

25 forefront of their minds, but yeah, he was slow.

(I



(( 1 And that' s why I thought he was tricked by

2  Holder's interrogation.

3  MS. MATOIAN: And that was your memory

4  that Holder did most of the interrogating, and

5  Munday?

6  , MR. MANNING: Holder's the one that

7  got the confession.

8  MS. MATOIAN: Okay.

9  MR. MANNING: Munday may have been in

10 the room taking notes. They usually worked —

11 they were a tag team, homicide investigators for

12 about eight years. I don't — I can't remember

13 if they were taping interviews then or not. We'd

14 tape them for a long time, but then they stopped

15 doing it, and then the court — then we — they

16 started again, but they were — I think they

17 taped it. Didn't they have a cassette tape or —

18 MS. MATOIAN: I believe they taped it,

19 and I have a transcript, but I think those tapes

20 have been destroyed.

21 MR. MANNING: Okay. But you've got

22 the transcript?

23 MS. MATOIAN: Yeah.

24 MR. MANNING: Okay. Because I seem to

25 remember that that was during the — before '88
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1  or '89 when they were actually doing it right,

2  not cheating, or they did for the next 15 years.

3  We could hear what they said and how they said

4  it.

5  MS. MATOIAN: Do you ever remember

6  anyone telling you about the fingerprints from

7  the bathroom stall?

8  MR. MANNING: Uh-huh.

9  MS. MATOIAN: What do you remember

10 about those?

11 MR. MANNING: I seem to remember

12 something about that, but — were they James'?

13 MS. MATOIAN: No.

14 MR. MANNING: They weren't. Yeah,

15 well, I did know that.

16 MS. MATOIAN: Yeah. They weren't

17 anybody's that they — they compared them to —

18 MR. MANNING: Yeah.

19 MS. MATOIAN: — multiple people.

20 MR. MANNING: I do remember — okay, I

21 got that. The confession was the — that kind of

22 trumped all the absence of everything else. To

23 me anyway it just seemed hopeless to try the

24 case. But yeah, I got that information.

25 Hart, he and I were law clerks
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1  together for Judge Larkins a million years ago,

2  and we never liked each other. Even when he

3  practiced law for Joe Cheshire and me, I didn't

4  like him then, and then he went back to the DA's

5  office after a year. He couldn't stand doing

6  defense work. And I don't like him to this day,

7  and now he's chief of Criminal Appellate

8  Operations for the Attorney General's Office.

9  MS. MATOIAN: I think he's retired.

10 MR. MANNING: Is he retired? Well,

11 good. I hope he moves back to Rochester or

12 wherever the hell he came from, but —

13 Hart knew better than not to give us

14 evidence because we knew all the tricks anyway,

15 and I didn't like him and I would have reported

16 him to the bar if I had caught him doing

17 anything. And then we, you know, joined again in

18 the Little Rascals case, and so my dislike for

19 him turned in abject hatred by. the time that

20 thing was over, so — if I could shoot him and

21 get away with it, I would. No love loss there.

22 MS. MATOIAN: Yeah. Do you remember

23 anything specific about the fingerprints, whether

24 or not they were in blood or —

25 MR. MANNING: I don't.
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1  MS. MATOIAN: Okay.

2  MR. MANNING: I mean, now that you

3  mentioned it, I do remember that it wasn't —

4  there was no physical evidence against James.

5  MS. MATOIAN: And if I'm understanding

6  the timeline correctly, he was arrested around

7  1983 or 1982, and then he wasn't convicted until

8  1988. Were you his attorney that whole time —

9  MR. MANNING: I don't think so.

10 MS. MATOIAN: — or just came probably

11 closer to 1988?

12 MR. MANNING: Yeah. I don't know who

13 his counsel was before me.

14 MS. MATOIAN: Okay. Is there anything

15 else that you remember about this case, anything

16 that stuck out to you or —

17 MR. MANNING: No, just that I really

18 believed that I would win the suppression

19 hearing, and I really did, and I thought that I

20 would win it on appeal. I can't remember if I

21 did the appeal or somebody else did it.

22 MS. MATOIAN: I believe you did.

23 MR. MANNING: I really thought that he

24 had been — I thought the police had taken

25 advantage of a weak-minded person and had gotten

m
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1  a statement, and he never ever said anything to

2  me that indicated that he knew shit about this or

3  that he had done anything. And I don't know if

4  he's made subsequent statements or not, but he

5  never admitted doing anything wrong to me. He

6  always maintained that he hadn't done anything.

7  He didn't know why he was charged. He didn't

8  know why he was in jail.

9  MS. MAfOIAN: Did you discuss the

10 confession with him? Did he think he had been

11 tricked?

12 MR. MANNING: Didn't I put him up and

13 examine him during the suppression hearing?

14 MS. MATOIAN: I don't have a full

15 transcript of the suppression hearing.

16 MR. MANNING: I think I put him up.

17 MS. MATOIAN: I have —

18 MR. MANNING: And I think there was a

19 — well, just — I don't have the transcript, but

20 I think there was a Miranda waiver issue. I'm

21 not sure about that, but there was — I think I

22 put him up.

23 MS. MATOIAN: Okay.

24 MR. MANNING: I think I would have had

25 to have put him up to proceed, but I just don't
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1  remember the details.

2  MS. MATOIAN: Yeah. I have portions

3  of the Motion to Suppress hearing from appellate

4  briefs and stuff like that, but I don't think —

5  MR. MANNING: The whole transcript

6  ought to be in the clerk's office of the Court of

7  Appeals.

8  MS. MATOIAN: I don't have a full

9  clerk's file either.

10 MR. MANNING: From the Appellate

11 Division? Did it go up — did somebody else take

12 it up to the — did they — I don't think I filed

13 a petition for cert, did I?

14 MS. MATOIAN: No. I don't think so.

15 As far as I know, it just went to the Court of

16 Appeals, but we can — I've checked with the —

17 MR. MANNING: They should have the

18 entire trial transcript or at least the entire

19 transcript of the suppression hearing.

20 MS. MATOIAN: Okay. I'll check with

21 the Court of Appeals because I've only checked

22 with the clerk.

23 MR. MANNING: Does the DA's office

24 have it because back then they would put —

it
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1  MS. MATOIAN: The OA's office doesn't

2  have a file either.

3  MR. MANNING: Really? Because I know

4  that they — because back then we all — we had

5  to put the records together. There wasn't a

6  appellate defender's office, so everybody had to

7  get a transcript, sit down and duke it out.

8  MS. MATOIAN: Yeah. The OA's — you

9  know, obviously, it's been a long time. It's

10 kind of a little bit hard to find documentation

11 anywhere.

12 MR. MANNING: You may want to make one

13 more call over there if you haven't already and

14 talk to Karen Scott. She is the senior legal

15 assistant/victim witness coordinator for the OA's

15 office, and like me, she's the oldest rat in that

17 barn, and she would know if they have anything in

18 their archives. If you just wrote a letter and

19 it went to some duty assistant, they're not going

20 to know shit, but Karen would know if it was

21 there or not.

22 MS. MATOIAN: I actually, now that you

23 say who she is, the ADA that I've been working

24 with, he actually had her working —

25 MR. MANNING: Who is it, Howard
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1  Cummings?

2  MS. MATOIAN: No, Mark Stevens.

3  MR. MANNING: Well, he's a good guy.

4  He's Hugh Stevens' son. You know who that is?

5  MS. MATOIAN: Huh-uh.

6  MR. MANNING: Well, he's general

7  counsel for the News & Observer Publishing

8  Company.

9  MS. MATOIAN: Oh, wow.

10 MR. MANNING: A big deal on individual

11 rights, and Mark's in the OA's office now, but he

12 won't be there for long. He's perfectly

13 straight.

14 MS. MATOIAN: Yeah. He's been very

15 cooperative and helpful, and he did mention

16 having someone who's worked there longer than

17 everyone.

18 MR. MANNING: Yeah, that would be

19 Karen.

20 MS. MATOIAN: That she was — that she

21 looked for the file.

22 MR. MANNING: She usually looks after

23 the post-conviction stuff —

24 MS. MATOIAN: Yeah.

25 MR. MANNING: — and looks after the
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1  first-degree murder archives that they have.

2  When did we do this, '88?

3  MS. MATOIAN: He was convicted in

4  1988. I think January. I think he was in

5  Central or maybe some kind of medical facility

6  from the time he was arrested up until he was

7  convicted.

8  MR. MANNING: I think he was in the

9  psychiatric unit at Central Prison.

10 So in January of '88, I was still with

11 Paul, Hill, O'Donnell, Taylor, Manning and

12 Sharon, right? Yeah, because we hadn't merged

13 with Young Moore then.

14 I am not being any help to you, and I

15 really wish I could be, because I'd really —

16 MS. MATOIAN: You really are

17 because —

18 MR. MANNING: — want to see some ways

19 James could have a life.

20 MS. MATOIAN: Like I said, it's been,

21 you know, 30 years, so I mean, little bits of

22 memory is very, very helpful.

23 MR. MANNING: Well, when you, you

24 know, I forget when you called, but I went out to

25 my storage barn just to see if I kept that file.
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1  I kept some murder files, but I don't have it.

2  MS. MATOIAN: Okay. What's your usual

3  file retention policy?

4  MR. MANNING: Six.

5  MS. MATOIAN: Six years?

6  MR. MANNING: Unless there was some,

7  you know, major case that I had that I thought

8  might come back or that I might need to make

9  reference to.

10 MS. MATOIAN: Okay.

11 MR. MANNING: I usually keep my first-

12 degree murder files, but I've done so many now,

13 started letting them go after about 10 or 12

14 years because it's just too — I've got two huge

15 barns full of files.

16 MS. MATOIAN: Everyone always keeps

17 their files in barns.

18 MR. MANNING: Well, I bought the barns

19 to put them in, you know, keep them in one place.

20 MS. MATOIAN: Yeah. That's a good

21 idea especially when you got a lot.

22 MR. MANNING: The cost of ethically

23 destroying files is now getting to be to the

24 point where I think I'm going to get a wire

25 basket to start burning them instead of having

(C
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1  somebody come and chop them up.

2  MS. MATOIAN: If it wasn't so time-

3  consuming, you could scan it all and leave it on

4  disks, but that would just take years.

5  MR. MANNING: Too many traffic cases

6  to do that.

7  MS. MATOIAN: Yeah. I think that's —

8  MR. MANNING: I — you know, did you

9  inherit whatever notes you got from when they

10 made the inquiry before, whenever it was, four,

11 five years ago? This prisoner did — what did

12 they do with their archive?

13 MS. MATOIAN: I'm getting the Prisoner

14 Legal Services file right now. I'm in the

15 process of getting —

16 MR. MANNING: If I had a file back

17 then, I would have given it to them, so you might

18 want to ask if they've got something from me in

19 that because I — I can't remember if I was

20 interviewed out of my farm or whether in my

21 office, but if I still had the file, I would have

22 given it to them if I still had it.

23 MS. MATOIAN: Okay. And you think the

24 Center had this case as well, the Center on

25 Actual Innocence?
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f  1 MR. MANNING: I'm trying to remember

2  because I've done six inquiries with them, but

3  they never did anything with them, but they came

4  and spent, you know, hours with me going over

5  issues in those cases, and I just can't remember

6  if this was one of them or not. Probably not

7  because it wasn't a death penalty case.

8  MS. MATOIAN: All right. Well, I will

9  check.

10 MR. MANNING: It must have been — it

11 was prisoners then, you know, because somebody —

12 I know that I've talked about this with somebody

13 before that was looking into it, so if there is a

14 file, they've got it.

15 MS. MATOIAN: I will check with the

16 Center and Prisoner Legal Services to be sure.

17 Do you remember how old James Blackmon

18 was when you started representing him?

19 MR. MANNING: I think he was older

20 than me, I think. I was 35 or 36 then. I think

21 he was a little older than me, but not by much.

22 May have been 40, I think. I don't know. Just

23 that's the memory of that.

24 MS. MATOIAN: Sure. Well, I think

25 that's all the questions I have. I appreciate
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1  you taking out the time to speak with me.

2  MR. MANNING: Well, if you find the

3  reports and stuff, I'll be glad to go over

4  them —

5  MS. MATOIAN: Sure.

6  MR. MANNING: -- and see if that, you

7  know, rings any bells again.

8  MS. MATOIAN: Yeah. I'm going to

9  leave my card with you. If you happen to — if

10 I've jogged your memory at all and you think of

11 anything else, feel free to give me a call or

12 send me an email.

13 MR. MANNING: Okay. Does he have

14 counsel now?

15 MS. MATOIAN: Well, someone at

16 Prisoner Legal Services I think was looking into

17 his case and —

18 MR. MANNING: Before they — did they

19 finally just get jerked completely, all gone now,

20 or they still got — are they still in existence?

21 MS. MATOIAN: I've emailed them in the

22 past couple weeks, so I think they're still

23 there. I don't know how the budget cuts are

24 going to affect them, but I think Beth McNeil

25 there was handling his case and referred it to
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1  us, and I think she's still representing him in

2  some capacity. Whether officially, I'm not sure,

3  but —

4  MR. MANNING: Well, call her and ask

5  her to see if I gave her anything out of the

6  file —

7  MS. MATOIAN: Okay.

8  MR. MANNING: — if there was one.

9  MS. MATOIAN: I will.

10 MR. MANNING: Because I just don't

11 remember.

12 MS. MATOIAN: Yeah.

13 MR. MANNING: Well, I hope you can

14 help him, or you all can help him.

15 MS. MATOIAN: Yeah. We just try to

16 see what the truth is and if it's —

17 MR. MANNING: And if you get the

18 transcript, then I'll be glad to read it and see

19 if that triggers anything because they'll

20 probably remind me about why I was asking the

21 questions the way I was asking.

22 MS. MATOIAN: Yeah. Sure. I'm going

23 to turn this off.

24 (The recorded interview concluded.)

(•
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1  PROCEEDINGS

2  MS. MATOIAN: Did — oh, what was I

3  going to say? Oh, well, just — I do want to

4  just make sure that I explain the Commission to

5  you before I really get into it, that we're a

6  neutral State agency that investigates claims of

7  innocence by people convicted of crimes in North

8  Carolina, so we don't represent Mr. Blackmon and

9  will never represent him. And we're just, you

10 know, we try to just see what we can find, and if

11 there's something there, there's something there,

12 and if there's not, there's not.

13 MR. HOLDER: Okay.

14 MS. MATOIAN: So let's see, so you —

15 I believe from what I can tell from the file that

16 you were not a part of the original investigation

17 in 1979. I think you and Detective Munday got

18 put on it a little bit later.

19 MR. HOLDER: I do remember Munday and

20 I being assigned the case.

21 MS. MATOIAN: Okay.

22 MR. HOLDER: Well, I don't know when,

23 but —

24 MS. MATOIAN: All right. What do —

25 do you remember anything about the latent
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1  fingerprints that they found on the bathroom

2  door?

3  MR. HOLDER: No, I do not, Catherine.

4  MS. MATOIAN: Okay. We were trying to

5  — I was looking through the crime scene photos

6  and there's no clear picture of where exactly the

7  prints were taken or if they were in blood or out

8  of blood, so anything that you remember would be

9  helpful.

10 MR. HOLDER: Yeah. I wish I could be.

11 MS. MATOIAN: All right. Do you know,

12 just to refresh your memory a little bit, Mr.

13 Blackmon became a suspect when a source at

14 Dorothea Dix Hospital contacted our PD and said

15 that somebody at the hospital was claiming to

16 have committed the murder. Do you know who that

17 source was?

18 MR. HOLDER: I do not. I don't

19 recall.

20 MS. MATOIAN: All right. And what can

21 you tell me about the evidence?

22 MR. HOLDER: Well, the evidence in the

23 case, I think it was, you know, he went with

24 Munday and myself. He confessed to it, told us

25 what he did, and took us, I think, it was back to



1  the scene and walked us through the scene and

2  told us, you know, showed us what he did.

3  MS. MATOIAN: Uh-huh. Do you remember

4  the shirt and the knife that had been found

5  during the original investigation?

6  MR. HOLDER: I do not, no.

7  MS. MATOIAN: Okay. We're having a

8  little bit of —

9  MR. HOLDER: Who collected that?

10 MS. MATOIAN: I believe the original

11 detective on the case was a Detective Brinson,

12 and they found the knife in the lobby of the dorm

13 room and they found the shirt with blood on it in

14 the woods outside of the dorm room.

15 MR. HOLDER: Okay.

16 MS. MATOIAN: Do you remember ever

17 picking up or taking it to court or taking it to

18 be tested, anything like that?

19 MR. HOLDER: No, I do not.

20 MS. MATOIAN: Okay.

21 MR. HOLDER: I don't recall if it was

22 tested or anything like that.

23 MS. MATOIAN: Okay. All right. I

24 know early on in your investigation that you were

25 suspicious of the other girls in the dorm room.



1  After you started speaking to Mr. Blackmon and he

2  confessed to you, were you still suspicious of

3  the girls? Do you still think they had anything

4  to do with it or —

5  MR. HOLDER: No. No.

6  MS. MATOIAN: No.

7  MR. HOLDER: Not that I would recall.

8  I'm sure we checked it all out, but no.

9  MS..MATOIAN: Uh-huh.

10 MR. HOLDER: Sorry I'm not much help.

11 MS. MATOIAN: No. I mean, it's, you

12 know, it was, let's see, it's been 30 years since

13 he was convicted, so I understand if you don't —

14 MR. HOLDER: Right.

15 MS. MATOIAN: — remember much.

16 MR. HOLDER: Yeah.

17 MS. MATOIAN: Or since he was

18 arrested. He wasn't convicted for a few more

19 years.

20 MR. HOLDER: Right.

21 MS. MATOIAN: Let's see. Sorry, I'm

22 just making sure that I think of everything.

23 Just let me check something real quick.

24 Do you still — I know sometimes

25 detectives when they retire take some of their



1  old case notes with them. Do you have any notes

2  regarding this case?

3  MR. HOLDER: No, I do not, huh-uh.

4  MS. MATOIAN: No notes, okay. Is

5  there anything else that you remember about it

6  that you think would be helpful to me or anything

7  you think I should look at?

8  MR. HOLDER: Catherine, I can't, you

9  know, recall of anything at all.

10 MS. MATOIAN: Okay.

11 MR. HOLDER: Like I say, I know I'm

12 sounding like a dummy —

13 MS. MATOIAN: Not at. all.

14 MR. HOLDER: — but I do know it's not

15 the first time I've been called a dummy, but

16 anyway —

17 MS. MATOIAN: No. I understand.

18 MR. HOLDER: Yeah.

19 MS. MATOIAN: All right. Well, I

20 think that's all the questions I have for now.

21 MR. HOLDER: Okay.

22 MS. MATOIAN: I think — I spoke to

23 Mr. Munday yesterday and he is — I think I'm

24 going to set up a time to speak with him next



1  week. His wife's having something done. He

2  wants to help her, so —

3  MR. HOLDER: Okay.

4  MS. MATOIAN: But I appreciate you

5  calling me and taking the time out to speak with

6  me.

7  MR. HOLDER: Sure.

8  MS. MATOIAN: And you do have my

9  number if you do —

10 MR. HOLDER: I do.

11 MS. MATOIAN: — think of anything

12 while you're thinking about it. Just feel free

13 to call —

14 MR. HOLDER: Well, what is your last

15 name, Catherine?

16 MS. MATOIAN: It's Matoian, M-A-T-O-I-

17 A-N.

18 MR. HOLDER: Matoian.

19 MS. MATOIAN: Uh-huh.

20 MR. HOLDER: Okay.

21 MS. MATOIAN: All right?

22 MR. HOLDER: All right. And again, I

23 apologize for being so — acting so dumb, but —

24 MS. MATOIAN: Not at all. I

25 appreciate it.
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1  MR. HOLDER: — I'm being honest with

2  you. Okay.

3  MS. MATOIAN: No. I understand. I

4  appreciate it.

5  MR. HOLDER: Okay.

6  MS. MATOIAN: All right. Thanks.

7  MR. HOLDER: Thanks.

8  MS. MATOIAN: Bye.

9  ■ MR. HOLDER: Bye.

10 (The recorded interview concluded.)
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1  PROCEEDINGS

2  MS. TANNER: Hello.

3  JAMES HOLDER: Hey, how are you?

4  MS. TANNER: I'm well. I'm Beth Tanner.

5  JAMES HOLDER: Hey.

6  MS. TANNER: I'm looking for Mr. Holder.

7  JAMES HOLDER: You got me.

8  MS. TANNER: All right. Do you have just a minute

9  to speak with us?

10 JAMES HOLDER: I do. We just got back.

11 MS. TANNER: Okay.

12 MS. MATOIAN: I just have to grab one thing out of

13 the car. I'll be right back.

14 MS. TANNER: Okay. This is Catee.

15 JAMES HOLDER: Okay.

16 MS. TANNER: Do you mind if I come in?

17 JAMES HOLDER: No, uh-uh.

18 MS. TANNER: Okay. Thank you so much.

19 JAMES HOLDER: Just have a seat right there. We

20 got —

21 MS. TANNER: Okay.

22 JAMES HOLDER: — some pictures and stuff.

23 MS. TANNER: Here? Is this good?

24 JAMES HOLDER: Yeah, that's good.

25 Let me finish grabbing my hotdog. We just —
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1  MS. TANNER: Oh, I'm so sorry.

2  JAMES HOLDER: We just got home. I just got your

3  card.

4  MS. TANNER: I can certainly come back at a better

5  time if you need me to do that.

6  JAMES HOLDER: Well, we need to keep from running

7  around and around and around.

8  MS. TANNER: Sure.

9  JAMES HOLDER: My wife is back here.

10 MS. TANNER: Okay. Well, take your time, please.

11 I can sit outside if you want me to or...

12 JAMES HOLDER: We just got in.

13 MS. TANNER: Now, where do you get your hotdogs

14 from?

15 JAMES HOLDER: From the Chargrill.

16 MS. TANNER: Yum.

17 JAMES HOLDER: From the —

18 MS. TANNER: It's one of my —

19 JAMES HOLDER: — Chargrill.

20 MS. TANNER: — favorite places, yeah.

21 JAMES HOLDER: And we — I'm going to let your

22 friend in, too.

23 MS. TANNER: Oh, yeah.

24 JAMES HOLDER: Hey, come on in.

25 MS. MATOIAN: Sorry.
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                                                                         4 

 

 

         1               JAMES HOLDER:  No, uh-uh.  I'm sorry the living 

 

         2     room is a mess.  My wife is in the back. 

 

         3               MS. TANNER:  No, you're fine.  We'll wait. 

 

         4               JAMES HOLDER:  I'm going to take one more bite of 

 

         5     my hotdog and I -- 

 

         6               MS. TANNER:  Oh, take your time.  Listen, take 

 

         7     your time.  I'm sorry, we're -- we're just catching people 

 

         8     when we can find them. 

 

         9               MS. MATOIAN:  Do you have the picture? 

 

        10               MS. TANNER:  Yeah. 

 

        11               MS. MATOIAN:  Okay. 

 

        12               MS. TANNER:  (Inaudible.)  Can you believe I have 

 

        13     now misplaced all two of my pens.  Because that's how I do. 

 

        14               He's finishing his hotdog. 

 

        15                   

 

        16       

 

        17                  

 

        18                    

 

        19        

 

        20                   

 

        21        

 

        22                  

 

        23                  

 

        24                  

 

        25      
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         1               MS. TANNER:  Okay. 

 

         2               MS. MATOIAN:  Would you like to -- I can sit on 

 

         3     the couch. 

 

         4               JAMES HOLDER:  No, no, no. 

 

         5               MS. MATOIAN:  Are you sure? 

 

         6               JAMES HOLDER:  I can sit over here. 

 

         7               MS. MATOIAN:  Okay. 

 

         8               MS. TANNER:  Oh, yeah.  Or we can sit at the table 

 

         9     if that -- if that works for you. 

 

        10               JAMES HOLDER:  No. 

 

        11               MS. TANNER:  Okay. 

 

        12                  

 

        13                  

 

        14                   

 

        15                  

 

        16                   

 

        17        

 

        18      

 

        19         

 

        20      

 

        21                   

 

        22      

 

        23                  

 

        24                  

 

        25                  
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         1       

 

         2      

 

         3                  

 

         4                  

 

         5                  

 

         6                   

 

         7                  

 

         8                    

 

         9                  

 

        10                   

 

        11      

 

        12               MS. TANNER:  Well, if you need -- we just have -- 

 

        13     we have some questions for you about this Blackmon case.  I 

 

        14     know you may have talked to us before. 

 

        15               JAMES HOLDER:  I talked to somebody.  I think -- 

 

        16               MS. TANNER:  You did. 

 

        17               MS. MATOIAN:  It was probably about three or four 

 

        18     years ago, yeah. 

 

        19               JAMES HOLDER:  Yeah.  It was a long time ago. 

 

        20               MS. MATOIAN:  Yeah, it was. 

 

        21                    

 

        22      

 

        23       

 

        24               JAMES HOLDER:  Why don't we go ahead and, you 

 

        25     know -- 
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1  MS. TANNER: Talk about it.

2  JAMES HOLDER: — if you have questions, yeah, and

3  see what --

4  MS. TANNER: So let me tell you a little bit. I

5  know you talked to Catee, so just to kind of refresh you a

6  little bit. What — we are a state agency. And what we are

7  charged with doing by the legislature is a neutral

8  investigation of postconvention claims of innocence. So

9  essentially what that means is we don't formulate any

10 opinions about someone's innocence.

11 JAMES HOLDER: Sure.

12 MS. TANNER: We are looking to see all of the

13 facts. So what we say a lot times is we do the good, bad

14 and the ugly. We're just -- we're just looking.

15 And what has happened in this case is that an

16 individual, James Blackmon, who was convicted of a murder

17 that happened in 1979 has applied to our agency and says

18 that he is innocent of the crime.

19 What is required is that we have some sort of new

20 evidence of innocence. And so I will tell you in this case,

21 that exists. And so, however, having said that, once we

22 find that, what the Commission actually — we're just the

23 investigators. We just work. You know, we're attorneys and

24 we just go do the work of it, but then we present the case

25 to the commissioners. And what the commissioners consider
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1  is not just the new, but all of the relevant evidence,

2  right. Because you need to consider the entirety of the

3  case to understand how that new matters, whether it matters,

4  you know what I mean and --

5  JAMES HOLDER: Sure.

6  MS. TANNER: — and whether it has a bearing on

7  innocence.

8  At the Commission hearing, the only question is

9  whether or not there is sufficient evidence of innocence to

10 merit judicial review. So the commissioners aren't even

11 really deciding if he's innocent or not.

12 JAMES HOLDER: Sure.

13 MS. TANNER: That it goes to a three-judge panel.

14 This is not an appeal's process. It's separate than that.

15 The decisions of the Commission are final; they are not

16 appealable. So it's kind of a unique thing that got started

17 about 2006 is when the legislation passed. So that's kind

18 of why we're here.

19 JAMES HOLDER: Okay.

20 MS. TANNER: So this case with Mr. Blackmon — and

21 you were an investigator on the case, so that's why we're

22 here talking to you — it is going to a hearing in a couple

23 of weeks. And in looking at the case — I know we talked to

24 you early on some years ago, but in looking at some of the

25 other things in the case, there were a few other questions
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1  that we had.

2  Now, what I'11 tell you is, I have questions here.

3  I have some documents here. But in the car, I have the

4  entire police file. This is not a trick. This has been

5  some years ago, right?

6  JAMES HOLDER: Yeah.

7  MS. TANNER: So if at some point in this interview

8  or if you even feel, like that now, you're like, hey, I'd

9  really like to have access to the file, we have the file,

10 the police file. You can look at it; you can have access to

11 it. Anything that, you know, you feel like you. You may

12 say, like, no, I don't need that. But we're — we're here

13 to kind of get these answers —

14 JAMES HOLDER: Sure.

15 MS. TANNER: — from you —

16 JAMES HOLDER: Sure.

17 SPEAKER-01: — whatever, you know, so we're going

18 to give you the time to do that —

19 JAMES HOLDER: Sure.

20 MS. TANNER: — okay?

21 If we find that, hey, listen, we need to

22 reschedule that, we can make an appointment for that and

23 I'11 have the file there, too, okay —

24 JAMES HOLDER: Okay.

25 MS. TANNER: — so we can ask those questions.
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1  What I want to start with is though — I think

2  what I'd like to start talking to you about, if you have a

3  few minutes, is just. A, do you remember the name James

4  Blackmon at all?

5  JAMES HOLDER: I do —

6  MS. TANNER: Okay.

7  JAMES HOLDER; — remember the name --

8  MS. TANNER: Okay.

9  JAMES HOLDER: And I think — who did I work —

10 work on the case with?

11 MS. TANNER: Munday.

12 MS. MATOIAN: Munday.

13 JAMES HOLDER: A.C — A.C. Munday?'

14 MS. MATOIAN: Yes. '

15 MS. TANNER: Uh-huh.

16 JAMES HOLDER: Okay. All right.

17 MS. TANNER: We'll hopefully be talking to him

18 later.

19 JAMES HOLDER; I think — let me see. Who was the

20 attorney for the defendant?

21 MS. TANNER: Mr. Blackmon, the initial

22 attorney was —

23 MS. MATOIAN: Thomas Manning.

24 MS. TANNE^R: Yeah.

25 JAMES HOLDER: Thomas Manning.
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1  MS. TANNER: And it was Thomas Manning who —

2  JAMES HOLDER: That's right. Yeah. I thought —

3  well, yeah. Because I remember — I think — didn't we

4  record the conversation or something?

5  MS. TANNER: Some of then, yeah, you did. So I do

6  have some questions about that. And I actually have some of

7  that here.

8  JAMES HOLDER: Okay.

9  MS. TANNER: Let me back you up a little bit.

10 JAMES HOLDER: And I don't remember a lot.

11 MS. TANNER: Right. Some of the questions —

12 JAMES HOLDER: But I did —

13 MS. TANNER: Oh, go ahead.

14 JAMES HOLDER: But I remember his name.

15 MS. TANNER: You remember his name?

16 JAMES HOLDER: I think so.

17 MS. TANNER: The victim in this case — I don't

18 know if this helps you at all -- was a young lady who was a

19 student at Saint Augustine's — Augustine's I think is maybe

20 how you say it -- College. And the crime — the crime

21 occurred in the dorm, the women's dorm there on the sixth

22 floor. It was Latham Hall, which is now a mixed like — a

23 men's dorm actually maybe now.

24 MS. MATOIAN: Uh-huh.

25 MS. TANNER: But at the time it was an all female
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1  dorm. And so initially what we had was in looking at the

2  police file, that happened in 1979, and the first document

3  that we have in the file where your name or Mr. Munday's

4  name appears is actually in like '82. So it's kind of like

5  there wasn't — you know what I mean, there wasn't any

6  suspect at the beginning that kind of panned out —

7  J7\MES HOLDER: Right.

8  MS. TANNER: — but then later down the road there

9  was a major crimes task force that came in.

10 JAMES HOLDER: Okay. That makes sense.

11 THE WITNESS: Okay. So can you tell me why that

12 makes sense because I'm trying to figure out a little bit

13 how that happens.

14 JAMES HOLDER: Apparently, the major crimes task

15 force was a unit that looked at all major crimes.

16 MS. TANNER: Okay.

17 JAMES HOLDER: They came to us from other

18 investigators or we — I'm surprised — who got it — who

19 got the call initially?

20 MS. MATOIAN: Brinson.

21 MS. TANNER: Yeah. Detective Brinson.

22 JAMES HOLDER: Okay. Well, normally, they — they

23 are referred to — to the major crimes task force unit.

24 If — because Brinson, he probably responded to the

25 case ana --

Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno0aol.com



13

1  MS. TANNER: Uh-huh.

2  JAMES HOLDER: Okay. Yeah. And we got the

3  referral from -- from that file.

4  MS. TANNER: Okay. Were you on the major crimes

5  task force?

6  JAMES HOLDER: Uh-huh. Yeah.

7  MS. TANNER: Okay. And also how about Mr. Munday?

8  JAMES HOLDER: Yeah.

9  MS. TANNER: Okay.

10 JAMES HOLDER: That's the reason I was asking.

11 Munday, me and Munday were both on the — on the major

12 crimes task force. : Because I think the task force consisted

13 of — I don't know — maybe six or seven investigators.

14 MS. TANNER: Okay. That makes sense. I actually

15 have here -- hang on a second -- that first —

16 JAMES HOLDER: It makes up — yeah.

17 MS. TANNER: There it is. So I have here — so

18 essentially what it looks like is -- let me pull this —

19 yeah. So here is — so here is the first time. There's

20 like an investigative report — and I'11 give this to you so

21 you can look at it — where it talks about the major crimes

22 task force just coming in and they like go back to the

23 scene. There's like a meeting about what happened, like,

24 you know, may be steps forward.

25 JAMES HOLDER: Okay.
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1  MS. TANNER: I have a note — there was a note in

2  the file, right, Catee, about —

3  MS. MATOIAN: About what?

4  MS. TANNER: There was a note in the file right

5  before the major crimes -- so essentially there was a note

6  in the file right before the major crimes task force that

7  was like — basically like, hey, there aren't —

8  MS. MATOIAN: There were no leads.
;

9  MS. TANNER: — there were no leads in the case.

10 And then the next thing that happens in the case, so far as

11 I can see, is this major crimes task force like meeting,

12 going to the crime scene, that kind of thing.

13 JAMES HOLDER: Okay.

14 MS. TANNER: Would that have been consistent with

15 your practice or your recollection of what you did there?

16 JAMES HOLDER: Yeah, pretty much. I guess if the

17 case happened and it didn't go anywhere, sort of dead end, I

18 think then it makes sense that they would assigned it

19 over -- ^

20 MS. TANNER: Okay.

21 JAMES HOLDER: — to the major crime task force.

22 MS. TANNER: Okay. And so I'm just going to just

23 say this so that we're are clear on this that this is

24 Exhibit 1 that I've shown you, which is the major crimes

25 task force investigative note.
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1  (Exhibit Number 1 was marked.)

2  MS. TANNER: Can you tell me little bit — oh, go

3  ahead.

4  JAMES HOLDER: Go ahead.

5  MS. TANNER: Can you tell me a little bit about

6  just kind of how long back -- and so this -- this was in

7  1980s, right? So how long had you been a police officer by

8  the 1980s?

9  JAMES HOLDER: I came — went on the police

10 department in 19- — shoot, I don't even remember now —

11 '62, '63.

12 MS. TANNER: Okay. Wow. How did you start? Did

13 you start with RPD?

14 JAMES HOLDER: Yeah.

15 MS. TANNER: Okay. And were — was there ever a

16 time where you worked for a department other than RPD?

17 JAMES HOLDER: Yeah. I worked for — of course I

18 started out on the street.

19 MS. TANNER: Okay.

20 J/yyiES HOLDER: You know, and get your time spent

21 there.

22 MS. TANNER: Right.

23 JAMES HOLDER: And then I spent time in the

24 identification division.

25 MS. TANNER: Okay.
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1  JAMES HOLDER: And I dealt with fingerprints and

2  things of that nature.

3  MS. TANNER: Okay.

4  JAMES HOLDER: And then I went from there to the

5  investigating division.

6  MS. TANNER: Okay. Is that where you were a part

7  of the major crimes task force?

8  JAMES HOLDER: Yes.

9  MS. TANNER: Okay. Were those two things separate

10 or where they together, you were the investigative —

11 JAMES HOLDER: Yeah.

12 MS. TANNER: — division?

13 JAMES HOLDER: Well, identification division.

14 MS. TANNER: Was ~

15 JAMES HOLDER: I dealt with fingerprints and stuff

16 like that.

17 MS. TANNER: Okay. But the investigative division

18 was the major crimes task force --

19 JAMES HOLDER: Yeah.

20 MS. TANNER: — that was at the same time?

21 JAMES HOLDER: Right.

22 MS. TANNER: Okay. And then so I'm —

23 JAMES HOLDER: And I'm --

24 MS. TANNER: Oh, go ahead. Sorry.

25 JAMES HOLDER: And I'm not really sure — I don't
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1  remember the process before going to the investigative. I

2  might have went to investigative division working just

3  regular cases and then --

4  MS. TANNER: Okay.

5  JAMES HOLDER: — was promoted to the — or went

6  over to the major crimes task force unit —

7  MS. TANNER: Okay.

8  JAMES HOLDER: — from there, you know. Because

9  that was — that was a different division all in itself. It

10 had a captain and lieutenant and then investigators.

11 MS. TANNER: Okay.

12 JAMES HOLDER: And, you know, a lot of what you

13 were seeing were, I. think, there was when you went over to

14 the major crimes unit, they were like a -- they had a

15 meeting about the unsolved case.

16 MS. TANNER: Okay. So how did a case get referred

17 to the major crimes task force?

18 JAMES HOLDER: You know, I don't know where they

19 came from. I know our cases were assigned by — by a

20 supervisor, a lieutenant or --

21 MS. TANNER: Okay.

22 JAMES HOLDER: — something like that.

23 MS. TANNER: Okay.

24 JAMES HOLDER: Because we were just — not like

25 you guys, you were out in the field and, you know, it
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1  came — you know, it would be assigned to you. And

2  basically, we didn't go looking for it. Some — the cases

3  were assigned out to different investigators in major crime

4  task force, where we had no control, you know, over that.

5  MS. TANNER: That makes since. Okay.

6  (Cell phone rings.)

7  MS. TANNER: I'm so sorry about that. I was

8  waiting for your call, so my phone is on loud.

9  Okay. When you first started at RPD, can you tell

10 me a little bit about the training you got when you

11 initially started and then whether you got training as you

12 move through to the different places?

13 JAMES HOLDER: We got training if we went through

14 the different — different steps.

15 MS. TANNER: Okay.

16 JAMES HOLDER: Like in the identification

17 division, I did a lot of fingerprint searching and stuff

18 like that inside a lot. You know, we didn't have at that

19 time, you know, the automated fingerprint network system,

20 all that. We didn't have all that. So we — we actually

21 were given — were called to review fingerprints and stuff

22 like that that were taken at the crime scene and given to

23 us. So I received training in that field.

24 And then, you know, some of the — the evidence

25 that then — we actually went and — to crime scenes that
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1  were prior to — well, it — it was the City County

2  Identification Bureau.

3  MS. MATOIAN: I was going to ask was it CCBI.

4  JAMES HOLDER: Sure.

5  MS. TANNER: Yeah.

6  MS. MATOIAN: If they were doing — yeah.

7  JAMES HOLDER: Yeah, it was. It was on a much

8  smaller scale then.

9  MS. MATOIAN: Okay.

10 JAMES HOLDER: And, you know, we'd actually work

11 break-ins and everything else, you know. And then

12 fingerprints that were collected from — from that, we did

13 searches. I spent quite a -- quite a bit of time at the

14 Institute of Government, Chapel Hill, and different places,

15 you know, being trained for fingerprint —

16 MS. TANNER: Okay.

17 JAMES HOLDER: — you know, this type thing.

18 MS. TANNER: Now, let me ask you a — a question

19 that's similar but specific to documentation. In the 19- --

20 late 1970s, early 1980s, were there any specific policies

21 or training related to documentation during an

22 investigation?

23 JAMES HOLDER: Any training for document?

24 MS. TANNER: Uh-huh.

25 JAMES HOLDER: Yeah. We — that's the reason I --
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1  you know, I think they recorded conversations that came

2  about was that. Because if I'm not mistaken, we started --

3  yeah, we started using recorders because we would submit the

4  recording conversations —

5  MS. TANNER: Uh-huh.

6  JAMES HOLDER: — that I guess y'all got copies

7  of.

8  MS. TANNER: Uh-huh.

9  JAMES HOLDER: So the recording conversations that

10 we have when we were working the case in major crimes, we

11 were not all — well, yeah, the entire investigative

12 division back at that time, I believe, could submit — we

13 submitted the tape of our investigation conversation,

14 interview conversations and stuff like that. We did all

15 that and then submitted the recordings to a — I guess like

16 a typing pool, you know, they would type up. And then it

17 would be sent back to us. We would read it and listen to

18 the recordings to see if they were, you know, correct.

19 MS. TANNER: We have a similar process.

20 JAMES HOLDER: Am I making sense?

21 MS. MATOIAN: Yeah.

22 MS. TANNER: Yeah. We have a similar process at

23 our office actually.

24 .JAMES HOLDER: And so, we — yeah, y'all do it on

25 a computer now. But back then, you know, we had — had — I
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1  forgot how many. It was several people who — it was a

2  pretty good size operation that — they did I think the

3  entire investigative division, I believe, not -- not just

4  us.

5  MS. TANNER: Right. Okay. When you were — in

6  taping -- I want to ask generally and then I do have some

7  things from Mr. Blackmon's case. But generally, when you

8  were recording interviews was your equipment that you were

9  recording interviews mobile?

10 JAMES HOLDER: Yes.

11 MS. TANNER: Okay. So you went out into the field

12 with an individual, you were out in the field, were talking

13 with witnesses or with a suspect or anything, was it a

14 practice to record those interactions as well or only the

15 interactions that might happen like in your office or at

16 your unit?

17 JAMES HOLDER: We used — we used them in the

18 field. That's what they were for.

19 MS. TANNER: Okay.

20 JAMES HOLDER: Yeah.

21 MS. TANNER: Was there ever — would there ever

22 have been a reason in general that a recording of a

23 particular interaction might not happen?

24 JAMES HOLDER: I guess it could be. I mean, it

25 could be a misfunction. It could be your batteries running
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1  low. Because I've run into that, when your battery runs low

2  with the -- rah, rah, rah.

3  MS. TANNER: Yes. Yeah.

4  JAMES HOLDER: You know, you just —

5  MS. TANNER: Okay.

6  JAMES HOLDER: That kind of thing.

7  MS. TANNER: Right.

8  JAMES HOLDER; But, yeah, the investigators, we

9  had the recorders.

10 MS. TANNER: Okay.

11 JAMES HOLDER: But they were all operated by

12 battery.

13 MS. TANNER: Okay. Now, I want to ask you a

14 little bit — a question about — I know how the — that

15 make sense about the — the transcription essentially of the

16 interviews. Did you also create — and I saw some in the

17 file -- like reports related to the interactions that you

18 might have with witnesses or suspects?,

19 JAMES HOLDER: You could.

20 MS. TANNER: Okay.

21 JAMES HOLDER: It's possible.

22 MS. TANNER: Okay. One of the things that

23 happens — that is occurring in this case is that there are

24 some times where there is an indication of a contact with

25 Mr. Blackmon either through his medical records — he was in
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1  --I'll just tell you, he was at the Dorothea Dix at the

2  time -- of some of these interactions. So there's like a

3  notation in the medical record or there might be an

4  indication from another witness, but there's not a

5  corresponding report or recording in the file. Were there

6  like times that you might interact with a suspect that

7  wouldn't be recorded?

8  JAMES HOLDER: Were there times —

9  MS. TANNER: Uh-huh.

10 JAMES HOLDER: — that you might interact with a

11 suspect that — sure there was.

12 MS. TANNER: Okay. Were there —

13 JAMES HOLDER: Just like you and I talking, if you

14 were a suspect, you know, we would talk. It would be, you

15 know -- not every contact with a suspect would be recorded.

16 I would think. I mean, I know that's just — in fact, if a

17 suspect and so forth was brought in or something —

18 MS. TANNER: Okay.

19 JAMES HOLDER: — you know, by us or as a suspect,

20 per se, instead of just no evidence or anything, you know,

21 we wouldn't record it. I don't think -- no, we wouldn't.

22 If I was just — if I had an interaction with a suspect, I

23 may or may not. But I would — I would probably — if I had

24 the suspect — if I'm making sense — just meeting up with

25 the suspect talking to him or something --
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1  MS. TANNER: Sure.

2  JAMES HOLDER: — that might not be recorded,

3  but

4  MS. TANNER: Okay.

5  JAMES HOLDER: I mean it's just — what you're

6  asking if everything -- every time we had a -- talked with

7  Mr. Blackmon it was, recorded.

8  MS. TANNER: Right.

9  JAMES HOLDER: With him it was pretty much — I

10 would say it was pretty much most of the time we met

11 with him it would be recorded, but possibly not.

12 MS. TANNER: Okay.

13 JAMES HOLDER: I mean there's certainly that

14 probability.

15 MS. TANNER: Right. Okay. And this —

16 JAMES HOLDER: And —

17 MS. TANNER: — is helpful to understand like what

18 your practices were.

19 JAMES HOLDER: And I'm trying to figure out in my

20 mind, because it's been so doggone long.

21 MS. TANNER: Sure.

22 JAMES HOLDER: But my notes and everything that I,

23 you know, told you, I — I stand by. I just don't — don't

24 remember.

25 MS. TANNER: Sure. Yeah, no. I want to back up a
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1  little bit and talk to you — so understanding that this

2  happened, you know, many, many years ago —

3  JAMES HOLDER: Yeah, yeah.

4  MS. TANNER: — it's also helpful for us a little

5  bit to sometimes understand like this was my practice or

6  this is what I typically did, especially if maybe we don't

7  remember like the exact detail of this particular case. So

8  I do want to ask you a little bit about — and I'm just kind

9  of learning this now. What in your mind when you were a

10 police officer — and we'll go back to the '80s -— was the

11 difference between a suspect and a witness? So maybe in a

12 better way to ask that would be at what point does someone

13 become a suspect in' your investigation?

14 J7\MES HOLDER: I guess it would be — like you

15 say, we had all these facts or conversations from previous

16 recordings.

17 MS. TANNER: Okay.

18 JAMES HOLDER: And then as they made their way to

19 us — and then what would really — most of the time a

20 suspect that -- if they were just -- appeared in the report.

21 Or even if they didn't, maybe — maybe somebody was picked

22 up. And because they were picked up in the area or

23 something, they could become, not a suspect, but a person of

24 interest as you look at the entire picture.

25 MS. TANNER: Okay.
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1  JAMES HOLDER: And then through that person of

2  interest and talking with them, it could, you know,

3  development into a suspect. I mean because not everybody

4  you talk to is a suspect. They're really just a person of

5  interest that happens to — to — to surface, so...

6  MS. TANNER: Is there a difference in the way you

7  question a suspect versus the way you question someone who

8  is either just a witness or not yet a suspect?

9  JAMES HOLDER: I treated everybody the same. I

10 talked with them with respect.

11 MS. TANNER: Okay.

12 JAMES HOLDER: I was always nice to them.

13 MS. TANNER: Sure. Yeah. Of course.

14 JAMES HOLDER: Polite to them. Never belligerent,

15 never, you know, accusing of anything.

16 MS. TANNER: Okay.

17 JAMES HOLDER: And then I'd take that and then I'd

18 go forward with what they told me. And I treated all pretty

19 much the same because sometimes your witness turns out to be

20 the person that you needed to talk to a long time ago.

21 MS. TANNER: Right. Of course.

22 JAMES HOLDER: But no, I didn't, no.

23 MS. TANNER: Okay. Was there any training

24 specific that you received in the 1970s or '80s related

25 to interrogation of suspects?

Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@aol.com



27

1  JAMES HOLDER: Yeah. We — we attended several

2  training classes. You know, doing investigative techniques,

3  body language and stuff like that. You know, just —

4  MS. TANNER: Was there a specific — I just don't

5  know, but was there a specific technique that — that you

6  were learning at that time as how to manage suspects?

7  JTVMES HOLDER: I think my — my approach to people

8  had a lot to do with the way I was brought up.

9  SPEAKER-01: Okay.

10 JAMES HOLDER: And my approach was to treat people

11 as human beings and to listen to what they had to say. And

12 that's what — that's the way I — you know, I always

13 operated, even though I could actually tell by, you know,

14 different things. If I were doing an interview, you know,

15 people are different. People break out in sweats, tremors,

16 they'll lie to you to start. And if you've really done your

17 homework, you can tell whether they're lying to you are not.

18 And then of course, you know, there again, you just let them

19 know that you're there for one thing and that's the truth

20 and let it go.

21 MS. TANNER: Okay.

22 JAMES HOLDER: Because, you know, it's just — I

23 never used — even though the techniques were helpful, I

24 never — I always was sort of a calming type person. I was

25 not really aggressive at all.
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1  MS. TANNER: When you say "if you did your

2  homework," what — what kind of homework would you do — was

3  it your practice to do in preparation for talking with let's

4  say a suspect in a case?

5  JAMES HOLDER: Well, I'm not talking about a

6  suspect, per se —

7  MS. TANNER: Right.

8  JAMES HOLDER: — but I'm talking about if you

9  talk with someone that tells you something that matches up

10 or doesn't match up or know they're lying and then they come

11 back and tell you something else.

12 MS. TANNER: So doing your investigative work —

13 JAMES HOLDER: Yeah.

14 MS. TANNER: — a good job with that?

15 JAMES HOLDER: Yeah.

16 MS. TANNER: Okay. I also have a general question

17 about the practices that you had in the late '70s and

18 early '80s as it related to lineups. So photo lineups,

19 in-person lineups. Were there any guidelines that you used,

20 either written policies or practices, related to the use of

21 lineups in a case?

22 JAMES HOLDER: If there were, I didn't do — I

23 don't know. I don't remember doing — most of the time they

24 were -- they were done by someone else. We didn't get

25 directly involved in the lineups.

Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno0aol.com



29

1  MS. TANNER: Okay.

2  JAMES HOLDER: If that — because, you know, they

3  would get out. And I think there was a -- I don't know.

4  No, but I didn't handle many — many lineups even though

5  they were training in that area, you know. No, I just don't

6  remember doing — really I don't remember doing any —

7  MS. TANNER: Okay.

8  JTMyiES HOLDER: — any lineup, per se.

9  MS. TANNER: Okay. How about showing photographs

10 to witnesses, was that part of your practice?

11 JAMES HOLDER: It could — it could be.

12 MS. TANNER: Okay.

13 JAMES HOLDER: It could be.

14 MS. TANNER: Do you ever recall doing any lineups,

15 either in this case or in general, at Central Prison?

16 JAMES HOLDER: There again, I don't know.

17 MS. TANNER: Okay.

18 JAMES HOLDER: I don't know.

19 MS. TANNER: And I know I've asked you about you,

20 so I'm going to ask that question just a little bit

21 differently. Do you ever remember it being -the practice at

22 RPD in the '70s or 'BOs to conduct lineups at CP,

23 Central Prison?

24 JAMES HOLDER: There could have been. I — I

25 don't — I don't reinember any right now. I mean I just — I
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1  don't do it. But, yeah, it could be. -

2  MS. TANNER; Okay.

3  JAMES HOLDER: It's possible.

4  MS. TANNER: Okay. When you were working with —

5  on a case and you had a suspect, was it part of your

6  practice to take a suspect to get food or a haircut or for

7  errands or anything like that?

8  JAMES HOLDER: My practice?

9  MS. TANNER: Uh-huh.

10 JAMES HOLDER: It was not my practice, no.

11 MS. TANNER: Okay.

12 JAMES HOLDER: But I have — I have provided, not

13 a haircut, nothing like that, but food, you know, or

14 something if — if they were hungry and they were with us

15 for a period of time.

16 MS. TANNER: Uh-huh.

17 JAMES HOLDER: But, yeah, I could — you know, I

18 would buy somebody if — if I were going out and you were a

19 suspect with me and I was hungry, I certainly wouldn't go

20 without offering you something —

21 MS. TANNER: Okay.

22 JAMES HOLDER: — as well.

23 MS. TANNER: Okay.

24 JAMES HOLDER: Because I have — I have done fed

25 them in the past.
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1  MS. TANNER: Okay.

2  JAMES HOLDER: I don't know whether I did it in

3  this case or not. I couldn't tell you.

4  MS. TANNER: Okay. Do you — in this case — and

5  I'm sorry, I know these are a lot of questions about your

6  general practice, but it's actually really helping me to

7  kind of narrow some of the issues.

8  When you are a police officer in the late '70s

9  and early '80s, did you have any special practices or

10 guidelines relating to patients at Dorothea Dix Hospital who

11 might have been witnesses or suspects in a case?

12 JAMES HOLDER: Did I do what now? Did I —

13 MS. TANNER: Did you have any special guidelines

14 or practices as it might relate to a person who was at Dix?

15 JAMES HOLDER: You know, and I — again, I don't

16 know in — in this case, but you know, Dorothy Dix Hospital

17 had a police department.

18 MS. TANNER: Okay.

19 JAMES HOLDER: And they had a police --

20 MS. TANNER: I didn't know that.

21 JAMES HOLDER: — chief.

22 MS. TANNER: I actually didn't know that.

23 JAMES HOLDER: No?

24 MS. TANNER: I didn't know that.

25 JAMES HOLDER: You learned something.
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1  MS. TANNER: I did. I've learned a lot actually.

2  JAMES HOLDER: That's — that's how old I am.

3  MS. MATOIAN: We are always learning so many

4  things.

5  MS. TANNER: Absolutely. Okay. So they had a

6  police department and a police chief. And what — was

7  there --

8  JAMES HOLDER: I mean it wasn't a heavily manned

9  police department.

10 MS. TANNER: Of course.

11 JAMES HOLDER: But this was at Dorothea Dix when

12 they were handling lots of people.

13 MS. TANNER: Yeah.

14 MS. MATOIAN: Uh-huh.

15 JAMES HOLDER: So, yeah, they had — they had a

16 chief and I think they had an assistant — you know, these

17 smaller —

18 MS. TANNER: Wow, okay.

19 JAMES HOLDER: — departments like that.

20 MS. TANNER: Okay. So I'm going to —

21 JAMES HOLDER: And I think they were more security

22 for the grounds, you know, for Dorothea Dix. Because

23 they — they were so big. That campus was tremendous.

24 MS. TANNER: Right. Yeah, it was. So —

25 JAMES HOLDER: Because they were housing people
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1  from all over.

2  MS. TANNER: Right. Right. When you would have a

3  — when someone at Dix, a patient at Dix, was somehow

4  involved in one of your investigations, would you interact

5  with that police department first to get to that patient or

6  would you just go directly to the patient or the hospital

7  staff or whoever?

8  JAMES HOLDER: If we were working a case and the

9  name would come up, normally we would go to the police

10 department up there because we couldn't — we can't go in

11 those areas —

12 MS. TANNER: Right.

13 JAMES HOLDER: — you know. So — and we would

14 probably have — would have contacted, I guess, the police

15 department.

16 MS. TANNER: Up there?

17 JAMES HOLDER: Yeah.

18 MS. TANNER: Okay.

19 JAMES HOLDER: Before we start because that's

20 their property. That's their -- we wouldn't know how to go

21 get around or do anything.

22 MS. TANNER: Uh-huh. Do we have that piece on

23 Mr. Blackmon, the SBI report?

24 MS. MATOIAN: It should be in there.

25 MS. TANNER: Where I can't find that? Let me find
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1  that.

2  MS. MATOIAN: Do you see it?

3  MS. TANNER: Yeah. Hang on a second. I'm going

4  to grab these things out.

5  Okay. I'm going to let her look for this file

6  because it — so I can tell you in this case — and I'll

7  find this report so I can show it to you for sure.

8  JAMES HOLDER: Okay.

9  MS. TANNER: But essentially Mr. Blackmon's name

10 starts coming up related to information from a confidential

11 source or a source who we just don't know who that source

12 is, but from a source. And so that's why I'm a little bit

13 interested in how -- you know, how does that interaction --

14 what was your practice and how that interaction worked. But

15 as soon as we — did you find that?

16 MS. MATOIAN: About the confidential sources?

17 MS. TANNER: Uh-huh.

18 MS. MATOIAN: I don't thing we pulled that.

19 MS. TANNER: Okay. Maybe if you want to pull

20 that.

21 MS. MATOIAN: I'11 pull that.

22 MS. TANNER: Yeah. We'll pull that really quick.

23 Let me ask you a different question though as to this. And

24 I'm going to show you this. So I'm going to show you — and

25 I — the only reason I'm marking these is only so I can keep
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1  up with it when we go back to the tape. So I'm going to put

2  this as Exhibit 2.

3  (Exhibit Number 2 was marked.)

4  MS. TANNER: What this is is a court order for

5  records from Dorothea Dix. Let me show you this and give

6  you a second to look at that. And then I'm going to show

7  you the report related to getting those.

8  (The witness reviews the documents.)

9  JAMES HOLDER: Yeah, that's my writing down there.

10 Yeah, I that's —

11 MS. TANNER: That's your handwriting at the bottom

12 of Exhibit 2?

13 JAMES HOLDER: Yeah. At the bottom, yeah.

14 MS. TANNER: Okay.

15 JAMES HOLDER: Yeah.

16 MS. TANNER: And then this is a report. I'm going

17 to label it Exhibit 3 — that is essentially the police

18 report about receiving those records.

19 (Exhibit Number 3 was marked.)

20 JAMES HOLDER: Yeah. I guess they would all be.

21 Yeah, I mean —

22 MS. TANNER: Okay.

23 JAMES HOLDER: — I stand by — by whatever is

24 there.

25 MS. TANNER: Yeah, yeah, yeah. What was — so let
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1  me back up again to your practices.

2  What was your practice as it related to going and

3  getting either medical records or mental health records

4  related to a person of interest in a case?

5  JAMES HOLDER: Well, basically, we went through

6  their --

7  MS. TANNER: Okay.

8  JAMES HOLDER: — same procedure.

9  MS. TANNER: Okay. Was that routine?

10 JAMES HOLDER: Yeah.

11 MS. TANNER: Okay. And why would you go and get

12 medical or mental health records for a person of interest in

13 a case?

14 JAMES HOLDER: Why would we?

15 THE WITNESS: Uh-huh.

16 JAMES HOLDER: Well, if the information received

17 we thought would be pertinent to that case, we would see if

18 we could go the route that we went in this case.

19 MS. TANNER: Okay. Was there a particular — so

20 is that something that in your practice you would do before

21 talking to a suspect, after, or did it vary?

22 JAMES HOLDER: It varies.

23 MS. TANNER: Okay,

24 JAMES HOLDER: Anytime, I mean —

25 MS. TANNER: I do have a question about this. On
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1  Exhibit 3 at the bottom, it says, "Special copies of pages

2  that were flagged in the two volumes of medical history will

3  be on file with this case."

4  My question — let me first give you a piece of

5  information about this. We do not have a complete record of

6  the -- that Dorothea Dix medical records because Dorothea

7  Dix doesn't have those records anywhere, right. And in the

8  police file that we have, it is clear that the records, to

9  me, are juSt not complete because they'll be like — you

10 know, they'll be checking on him like every day, and then

11 all of a sudden we know he's admitted during a period of

12 time, but those weeks just won't exist.

13 Do you recall what your practice or if you can

14 recall what Mr. Munday's practice would have been as it

15 relates to what medical records were put in the file?

16 JAMES HOLDER: I couldn't tell you.

17 MS. TANNER: Okay.

18 JAMES HOLDER: I'm sorry.

19 MS. TANNER: No, that's okay. I think that's

20 fine. I'm going to give this back to you and let you read

21 that bottom sentence. Again —

22 MS. MATOIAN: Yeah.

23 MS. TANNER: Thank you, Catee. I'm sorry.

24 MS. MATOIAN: (Inaudible.)

25 MS. TANNER: Okay.
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1  JAMES HOLDER: What, the special copies?

2  MS. TANNER: Yeah.

3  JAMES HOLDER: A page that was flagged in two

4  volumes of medical history would be on file with this case.

5  MS. TANNER: Yeah. Would it be — in reading

6  that, does it refresh your recollection related to the

7  possibility that your practice would have been to only file

8  in the file the flagged records?

9  JAMES HOLDER: I really don't know.

10 MS. TANNER: Okay. That's okay. That's

11 completely okay.

12 JAMES HOLDER: I don't know.

13 MS. TANNER: Okay. No, that's okay. Thank you.

14 Now, let me see. I was just going to look at the

15 bottom of this report and see whose name was at the bottom.

16 Interesting.

17 Okay. This is — I'm going to go ahead and — I'm

18 just going to mark this. Do you have another copy in the

19 file? I'm going to' mark this as Exhibit 4 just so we know

20 what we're talking about.

21 (Exhibit Number 4 was marked.)

22 MS. TANNER: So this is a copy of the report and

23 it's a couple of pages long. It's got several entries on it

24 related to what we were just talking about, the information

25 from Dorothea Dix Hospital --

Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@aol.com



39

1  JAMES HOLDER: Do you want me to just read what's

2  flagged here?

3  MS. TANNER: No. You can read the whole thing.

4  Those are just our own flags.

5  MS. MATOIAN: So you mainly need to read the first

6  few pages about the source. The rest of it is — I think

7  the guy who got the source is like calling around to various

8  agencies.

9  MS. TANNER: Right.

10 MS. MATOIAN: But the part with the source are in

11 the first few pages.

12 {Pause.)

13 JAMES HOLDER: Did it ever say who the source was?

14 MS. TANNER: They didn't, so that's — I'm going

15 to ask you that. Actually, I want to talk to you about

16 that. So in —

17 JAMES HOLDER: I — I don't remember.

18 MS. TANNER: And, yeah, take your — take your

19 time and certainly look at it.

20 JAMES HOLDER: I don't — you know, I don't — it

21 doesn't — who — who marked this information down? Who —
:

22 MS. TANNER: So the back, I think the — the

23 guys's name is on the very last page, that very last page at

24 the bottom. Here. Not many more. Maybe it's two more.

25 Sorry.
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1  JAMES HOLDER: Two.

2  MS. TANNER: It looks — so there's never any name

3  on the report except for that one at the bottom.

4  JAMES HOLDER: Yeah. That would be. There's the

5  back. I didn't even remember this guy.

6  MS. TANNER: Okay.

7  JAMES HOLDER: This is Lockey.

8  MS. TANNER: Lockey. Tell me about Mr. Lockey.

9  JAMES HOLDER: He was a lieutenant in the — as

10 you see here, he was — and he came through different areas

11 of the police department as well. But this has got

12 Lieutenant Lockey, Vice and Narcotics Division. So

13 apparently he was working with narcotics at the time.

14 MS. TANNER: Uh-huh.

15 JAMES HOLDER: And apparently, he had a source.

16 And that's the reason — but he just shared this information

17 with us, with the — with our division.

18 MS. TANNER: Okay.

19 JAMES HOLDER: See what I'm saying?

20 MS. MATOIAN: What is it?

21 JAMES HOLDER: Because I've got the investigative

22 division always upstairs and it's on the second floor in the

23 old Municipal Building.

24 MS. TANNER: Okay.

25 JAMES HOLDER: The first floor was all uniform —
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1  MS. TANNER: Okay.

2  JAMES HOLDER: — divisions, traffic, all that.

3  MS. TANNER: Right.

4  JAMES HOLDER: The second floor was housed

5  there — the second, or third — the second was the

6  investigative division.

7  MS. TANNER: Uh-huh.

8  J7\MES HOLDER: And also it housed, I believe, the

9  drug unit, narcotics division. So — but they are the ones

10 who shared this information with us. And he made a report,

11 much like I did or we did, you know, by having it dictated

12 and typed up.

13 MS. MATOIAN: Would it have been usual for him to

14 not give you the names of his sources?

15 JAMES HOLDER: Yeah.

16 MS. MATOIAN: Is that to do with being in vice and

17 narcotics —

18 JAMES HOLDER: Yes.

19 MS. MATOIAN: — they want to keep — okay.

20 So even though one appears to be an employee at

21 Dorothea Dix — it appears there were two sources and one —

22 so — and that wouldn't have been unusual for him to not

23 share it with the investigators on the case?

24 JAMES HOLDER: No.

25 MS. MATOIAN: Okay.
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1  JAMES HOLDER: Because — I don't know. It could

2  have been — I don't know. It could have been an informant,

3  it could be — I don't know how he got it, whether he got it

4  off the street or whether he got it from one of his

5  investigators that gave it to him.

6  MS. TANNER: Okay. And what —

7  J7VMES HOLDER: No, it wasn't uncommon with them to

8  share it with us because we never shared with them either.

9  MS. MATOIAN: Yeah.

10 JAMES HOLDER: As to — unless we had something in

11 common, you know.

12 MS. MATOIAN: If you had kind of a usual source or

13 anything like that, would you have kept anywhere like a list

14 of their names like outside of the report of what the source

15 actually told you? Would you have kept any kind of, I don't

16 know, folder or anything like that that would have had your

17 sources names in there?

18 JAMES HOLDER: No.

19 MS. MATOIAN: Or just tried not to write that

20 down, would that have been the goal?

21 JAMES HOLDER: I think so. Most of the time the

22 sources were kept in a controlled environment not

23 outsourced. You know, if I'm making sense.

24 MS. TANNER: It does makes sense.

25 JAMES HOLDER: You don't want to put -- but that
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1  makes sense that Lockey — I didn't remember him.

2  MS. TANNER: When you say "controlled

3  environment," what do you mean?

4  JAMES HOLDER: I'm just —

5  MS. TANNER: Yeah. No, that's okay.

6  JAMES HOLDER: I'm just saying if — if I were

7  working a source, I would probably have documented it

8  through the court proceedings. If — if the DA had asked,

9  you know, what's — who's your source, you know, they

10 would -- you're an attorney —

11 MS. TANNER: Uh-huh.

12 JAMES HOLDER: — so you know, you'd be smart

13 enough to say, okay, well, who was your attorney — I mean

14 who was your source. And then you would provide it, you

15 know, that way.

16 MS. TANNER: Okay. And —

17 JAMES HOLDER: But for an investigating — I don't

18 know. I don't know what Lock — I don't what the drugs guys

19 -- I never worked drugs, so...

20 MS. TANNER: Yeah. Would it have been — well,

21 let me back up and ask you this question about your practice

22 though. Would it have been your practice to have asked them

23 who the source was?

24 JAMES HOLDER: Probably. Sometimes I wouldn't

25 ask. I mean I — I would just take the information that
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1  they gave, document it and move on.

2  MS. TANNER: Okay.

3  JAMES HOLDER: And that's apparently what happened

4  here. We had to ask him to document it.

5  MS. TANNER: Document the information he gave you?

6  JAMES HOLDER: Yeah.

7  MS. TANNER: Okay.

8  JAMES HOLDER: Yeah. You know, not his source,

9  but his information that he received.

10 MS. TANNER: Okay. So in this case, in looking at

11 Exhibit 4, essentially he would have given you this

12 information as you would have said, hey, can you document

13 all of this information for us?

14 JAMES HOLDER: No, I wouldn't have said that, no.

15 MS. TANNER: Okay.

16 JAMES HOLDER: A lot of the times this information

17 could have come from one lieutenant to another lieutenant.

18 MS. TANNER: Okay.

19 JAMES HOLDER: Or from one supervisor to another

20 supervisor. And then that lieutenant or supervisor would

21 say, hey, you know, just document the information you got

22 and send it over to us.

23 MS. TANNER: Got it. Got it.

24 JAMES HOLDER: Without us going to sit down with

25 him, per se, you know.

Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@aol.com



45

1  MS. TANNER: Got it. Okay. Did you have any

2  sources at Dorothea Dix that you went back to for

3  information on a regular basis?

4  JAMES HOLDER: I don't know. But I didn't deal

5  with Dorothea Dix very — very much. But I do — when I

6  dealt with them, you know, there again, it was through their

7  police department over there.

8  MS. TANNER: Okay.

9  JAMES HOLDER: At Dix.

10 MS. TANNER: Okay.

11 JAMES HOLDER: And I don't remember —

12 MS. TANNER: This case?

13 JAMES HOLDER: Yeah. I know I'm not helpful,

14 but --

15 MS. TANNER: No. This is — no, that's not true

16 actually. This is really —

17 MS. MATOIAN: You're really —

18 MS. TANNER: This is very helpful, as a matter

19 fact.

20 MS. MATOIAN: — helpful.

21 MS. TANNER: It actually does help us.

22 You looked at the court order which we have

23 marked — and I have misplaced it somewhere — oh, as

24 Exhibit 2. There we go. I'm getting better — 'and said

25 that the writing at the bottom of Exhibit 2 was your
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1  writing. Was it your practice to go serve the court orders
i

i

2  for medical recordsl yourself in your investigations on Dix?

3  JAMES HOLPER: Is it our standard practice; not

4  necessarily. Somebody else could have served them, you

5  know. !

6  MS. TANNER: Okay. Okay. All right. Let me —

7  I'm also going to show you another part of the file. So I'm

8  going to mark this little packet as — I think I'm on — let

9  me make sure I've gjDt the numbers right. I'm on Number 5.

10 I'm doing good.

11 (Exhibit Number 5 was marked.)
1

12 MS. TANNER: You know, I never keep up with them

13 if I don't mark them. When I'm going back to look at
i

14 this --

15 JAMES HOLDER: Yeah.
:

16 MS. TANNER: — I'll be like I have no idea what
1

17 we were talking aboht.
i

18 Okay. Exhibit 5 is a series of pages from the

,  ,

19 police file that contain a Polaroid picture. I would like

20 for you — the front page is like — that's literally the

21 top of the book. Yi'all had books, as I understood it, in

22 your investigation.! And then right -- this is exactly how

23 appears in the file. There's a book 12 I think is what that

24 book is. And then behind it is taped a Polaroid all right

25 on the very next page. So that's a copy of the Polaroid.
i
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1  And then we took another picture — or not picture. We made

2  another copy so you could see the writing on the back of the

3  Polaroid. Do you recognize that person on that Polaroid

4  picture?

5  JAMES HOLDER: I really don't, uh-uh.

6  MS. TANNER: Okay. If you look at the next page

7  behind the picture •— there should be a third page — do you

8  see the date written on the back of that of Exhibit —

9  JAMES HOLDER: Uh-huh.

10 MS. TANNER: — 5, do you recognize the

11 handwriting on that date — on that?

12 JAMES HOLDER: I don't.

13 MS. TANNER: Okay. You don't — is that yours —

14 JAMES HOLDER: Yeah.

15 MS. TANNER: — your handwriting? Okay.

16 Let me ask you a question then about your practice

17 as it might relate to taking picture of suspects in a case.

18 Was it your practice to take pictures of suspects in a case?

19 JAMES HOLDER: Our practice?

20 MS. TANNER: Uh-huh.

21 JAMES HOLDER: It could be.

22 MS. TANNER: Okay.

23 JAMES HOLDER: If a suspect was to develop, yes.

24 MS. TANNER: Okay. Was that something you did

25 routinely?
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2  could — I'm not really sure, but probably. I do

3  remember -- you know, Polaroids could have been attached to

4  cases.

5  MS. TANNER: Thank you.

6  JAMES HOLDER: But I would say, you know, if what

7  you're -- what' you're asking if there's a suspect would you

8  take a Polaroid of him?

9  MS. TANNER: Yes, sir.

10 JAMES HOLDER: Not necessarily. Either that or

11 CCBI or, you know, it would be some photographs made. Not

12 necessarily would I make them or we were required to make

13 them. Am I —

14 MS. TANNER: Yeah. That make sense to me.

15 JAMES HOLDER: It's sort of — it doesn't have to

16 say, okay, you need to make a photograph of this guy.

17 . MS. TANNER: Right.

18 JAMES HOLDER: I mean it's —

19 MS. TANNER: So --

20 JAMES HOLDER: But it could have been in this

21 case, you know, he you know, it was made.

22 MS. TANNER: Okay.

23 JAMES HOLDER: And it could be — I just don't —

24 I don't know.

25 MS. TANNER: Yeah.
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1  JAMES HOLDER: In this case, it could be.

2  MS. TANNER: Let me ask a question about CCBI and

3  pictures of suspects. So the facts of this case are

4  essentially, as we've discussed, that like there was an

5  initial investigation when the crime happened in '79, then

6  at some point the task force comes in. And when we looked

7  at Exhibit 4, you can see the date on this is 1983.

8  JAMES HOLDER: '83.

9  MS. TANNER: Uh-huh. Is kind of when we start

10 getting into Mr. Blackmon.

11 JAMES HOLDER: Him. Mr. Blackmon.

12 MS. TANNER: Right. So having that background —

13 and I don't — I don't know who this photo is for sure. We

14 just don't know. But when you mentioned CCBI, I'm a little

15 bit interested in understanding that practice. Were there

16 times that you have a suspect in a case and so you took them

17 to be photographed by the CCBI?

18 JAMES HOLDER: That's possible.

19 MS. TANNER: Okay. Was there any other way

20 besides the invest --

21 JAMES HOLDER: And some — sometimes, you know, if

22 you didn't have — we didn't have access to Polaroids, you

23 would drop by and get a — it would be done at CCBI. I

24 don't know.

25 MS. TANNER: Okay. So the way you took pictures
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1  at the station if you did it was —

2  JAMES HOLDER: Pretty much was —

3  MS. TANNEk: — a Polaroid camera?

4  JAMES HOLDER: Yeah. It was pretty much left up

5  to us that if we took him behind — it's just commonsense

6  you took a picture,' you know, that you might want to show

7  later.

8  MS. TANNER: Right.

9  JAMES HOLDER: So, you know —

10 MS. TANNER: Now, I've — photography has come a

11 long way.

12 JAMES HOLDER: Man, I wished everything had —

13 MS. TANNER: We're all —

14 JAMES HOLDER: I can — I tell you what, that's a,

15 you know —

16 MS. MATOIAN: Think about all the cases you could

17 have solved with what we have now.

18 JAMES HOLDER: And wouldn't have to do so much

19 legwork.

20 MS. MATOIAN: Yeah.

21 MS. TANNER: Yeah.

22 JAMES HOLDER: Yeah.

23 MS. TANNER: Was it that in the 1970s, late 1970s,

24 early 1980s, was there any other kind of film used to take

I

25 pictures other than; Polaroids back then?

■
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1  JAMES HOLDER: Were there any other types?

2  MS. TANNER; Uh-huh.

3  JAMES HOLDER: Other than what was available with

4  GOBI, their photography department. They had a —• they had

5  a photography department, I think.

6  MS. TANNER: Okay.

7  JAMES HOLDER: A small one back then. I think

8  '79, '80 --

9  MS. TANNER: Right.

10 JAMES HOLDER: Because — yeah. That's would be

11 sort of limited to — to — to them and what they had

12 available.

13 MS. TANNER: Okay. But for you taking it or for,

14 you know, Mr. Monday —

15 JAMES HOLDER: Yeah.

16 MS. TANNER: — in this case, y'all were using

17 Polaroid cameras?

18 JAMES HOLDER: Yeah.

19 MS. TANNER: Okay.

20 JAMES HOLDER: Polaroids were available if we

21 needed them.

22 MS. TANNER: Okay. Interesting. You know, I have

23 a daughter who thinks Polaroid cameras are the best thing

24 since sliced bread.

25 JAMES HOLDER: I think that --
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1  MS. TANNER: I'm just going to tell you that, she

2  does. Every birthday party we've got to have a Polaroid

3  camera.

4  JAMES HOLDER: You know, they're obsolete now, but

5  they're still around.

6  MS. MATOIAN: They're trying to make a comeback.

7  MS, TANNER: They are trying to make a comeback.

8  And those things are not cheap. I'm just going to tell you

9  that. Like that's pretty im.pressive.

10 JAMES HOLDER: It is.

11 MS. TANNER: I want to talk to you little bit

12 about — let me just show you these notes from -- we'll go

13 into the — we'll talk about the notes from Dorothea Dix.

14 So these are just pieces of the records from

15 Dorothea Dix concerning Mr. Blackmon. I'm going to label

16 them as Exhibit 6.

17 (Exhibit Number 6 was marked.)

18 MS. TANNER: It's not the full records that were

19 in the police file. I have those in the car, like I said,

20 if for some reason you feel like you want to see those. But

21 I pulled these because I highlighted in here a few times

22 where the police are mentioned, your name might be

23 mentioned, or a discussion with Mr. Blackmon was mentioned.

24 So I'm going to give these to you and let you look at them

25 focusing kind of on those highlights. And then I have a
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1  couple of questions about that. Is that okay?

2  JAMES HOLDER: Yeah, sure.

3  MS. TANNER: All right. Here you go, Exhibit 6.

4  JAMES HOLDER: Yeah. Some of their writing isn't

I

5  too good, is it? j
i

6  MS. TANNER: There — it isn't. Also a benefit —

7  JAMES HOLDER: I'm looking at the names that were

8  signed, too.

9  MS. TANNER: Also a major benefit to

10 investigations has been the advent of electronic medical

11 records.

12 MS. MATOIAN: Yes.

13 MS. TANNER: Nobody's handwriting is worse than a

14 medical care provider I decided.

15 JAMES HOLDER: Yeah. Now, what do you want me

16 to —

17 MS. TANNER: So I just wanted you to look at

18 those. So here's my -- and then I'11 — if you don't — I

19 know I just have the one copy, but take your time. Don't

20 rush.

21 JAMES HOLDER: Yeah. I'm just curious. I just —

22 MS. TANNER: And let me ask you a question while

23 you're — real quick while you're looking at these.

24 JAMES HOLDER: Yeah.

25 MS. TANNER: We talked about the notation in
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1  Exhibit 3 about the records being flagged. Do you — can

2  you recall or do you know what it means that the records

3  were flagged?

4  JAMES HOLDER: No.

5  MS. TANNER: Okay. When you reviewed medical

6  records in a case, walk me through — I know this seems like

7  a simple question, but walk me through what you would do

8  when you got them in your office.

9  JAMES HOLDER: We would go look — look through

10 those as anything might be pertinent to what we were

11 working.

12 MS. TANNER: Okay.

13 JAMES HOLDER: What might stand out. That's about

14 it.'

15 MS. TANNER: Okay.

16 JAMES HOLDER: I see some of all of those. Pretty

17 interesting. Who was that — who was that — I didn't even

18 know who came and got the medical records there, (inaudible)

19 something.

20 MS. TANNER: In Exhibit 6?

21 JAMES HOLDER: Yeah.

22 MS. MATOIAN: What do you — tell me more what you

23 mean about that.

24 JAMES HOLDER: Yeah, I don't — the handwriting

25 is — I remember some of them a little bit clearer than
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1  that.

2  MS. MATOIAN: Some of the records from

3  Mr. Blackmon's case?

4  JAMES HOLDER; I mean — no, but —

5  MS. TANNER: In general?

6  JAMES HOLDER:- — in general.

7  MS. TANNER: So let me ask you a couple of

8  questions about Exhibit 6.

9  So the first notation on. the first page that I've

10 marked as Exhibit 6 is like 9/12/83. And these are

11 Mr. Blackmon's medical records and it's talking about that

12 they're trying to get up with you on behalf of Mr. Blackmon

13 and that you're going to contact someone named Ms. Peebles.

14 That's on page 1 of this Exhibit 6. Do you remember

15 anything about Ms. Peebles?

16 JAMES HOLDER: No.

17 MS. TANNER: Okay.

18 JAMES HOLDER: I was just looking at that. I

19 don't (inaudible).

20 MS. TANNER: Okay. When I'm looking at this —

21 and I'11 tell you, Exhibit 4, the date on Exhibit 4 starts

22 at 2/3/83, so that's in the early 1983. Do you recall

23 having any knowledge of Mr. Blackmon or who he was prior to

24 February of 1983?

25 JAMES HOLDER: No.
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1  MS. TANNER: Okay.

2  JAMES HOLDER: Do I recall, no.

3  MS. TANNER: Yeah. I know you said generally that

4  you remember Mr. Blackmon.

5  JAMES HOLDER: I wouldn't know him if he came up

6  here to me.

7  MS. TANNER: Okay.

8  JAMES HOLDER: I remember the name.

9  MS. TANNER: Okay.

10 JAMES HOLDER: And I remember Saint Aug or Saint

11 Augustine.

12 MS. TANNER: Okay. The college?

13 JAMES HOLDER: Yeah.

14 MS. TANNER: Do you have any recollection of

15 Mr. Blackmon of his, name independent of the relationship

16 with this particular crime at Saint Augustine's --

17 Augustine's? I'm going to get that right.

18 JAMES HOLDER: Now.

19 MS. TANNER: Okay. Would it have been common for

20 Dorothea Dix Hospital to reach out to you related to an

21 individual in one of your cases?

22 JAMES HOLDER: No. I don't — I don't think so.

!

23 MS. TANNER: It wouldn't have been unusual?

24 JAMES HOLDER: Unusual?

25 MS. TANNER: Uh-huh.
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1  JAMES HOLDER: I don't — I don't know. I just —

2  it could have or it couldn't have.

3  MS. TANNER: Okay.

4  JAMES HOLDER: I just don't remember. There

5  again, I — I just don't remember.

6  MS. TANNER: Okay. I'm going to ask that just a

7  little bit definitely though because I'm get at a little bit

8  of a different point. I know lawyers ask questions in

9  different ways.

10 Was it soraething you recall as being routine that

11 Dorothea Dix Hospital would reach out to you about

12 individuals in cases you were working?

13 JAMES HOLDER: Routinely?

14 MS. TANNER: Uh-huh.

15 JAMES HOLDER: No.

16 MS. TANNER: Okay.

17 JAMES HOLDER: Not that — I would say, no, not

18 routine, no.

19 MS. TANNER: I'm going to go to the second page in

20 Exhibit 6, which is Bates stamped at the bottom 91. And I'm

21 happy -- you've looked at this. But there's a note in here

22 about -- it says, "If Mr. Blackmon should be discharged, the

23 following persons should be notified." And Raleigh Police

24 Department is on here, though no particular name is on

25 there.
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1  Was it routine for RPD to be contacted if an

2  individual was released from Dorothea Dix?

3  JAMES HOLDER: No.

4  MS. TANNER: Okay. Do you recall being contacted

5  in this case because Mr. Blackmon was being released?

6  JAMES HOLDER: I don't recall what — no, I don't.

7  MS. TANNER: That's okay.

8  JAMES HOLDER: I just --

9  MS. TANNER: I know — we know this was a long

10 time ago.

11 JAMES HOLDER: Yeah.

12 MS. TANNER: If you -- assuming here that they say

13 these people should' be notified, okay?

14 JAMES HOLDER: Yeah.

15 MS. TANNER: Why would RPD have been notified

16 about Mr. Blackmon's release?

17 JAMES HOLDER: Well I think, you know, there

18 again, a person of interest, I guess. You know, and this

19 would have been — I don't know, unless it was — I don't

20 know.

21 MS. TANNER: That's okay. I'm just — just

22 curious about that piece.

23 JAMES HOLDER: I mean it wasn't routine.

24 MS. TANNER: It wasn't routine, okay.

25 So there's a notation in here. It's on what is
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1  Bates stamped page 138, but it's in this Exhibit 6. And I'm

2  happy to hand this back to you. But it says 10/31/83. And

3  here there's a notation that the patient — this is

4  Mr. Blackmon — was taken to the Raleigh Police Station for

5  questioning by two officers.

6  Do you recall in this case picking up Mr. Blackmon

7  from Dorothea Dix to take him for -- for questioning?

8  JAMES HOLDER: Do I remember picking him up?

9  MS. TANNER: Uh-huh.

10 JAMES HOLDER: No.

11 MS. TANNER: Okay.

12 JAMES HOLDER: But I'm — no, I don't.

13 MS. TANNER: Okay. So now my next question, as

14 has been routine, would it have been your practice to go

15 pick up a suspect at Dorothea Dix if that's where they were

16 to go take them for questioning?

17 JAMES HOLDER: No.

18 MS. TANNER: No.

19 JAMES HOLDER: It wouldn't be, no, our practice.

20 He could have been picked up by anybody.

21 MS. TANNER: Okay.

22 JAMES HOLDER: It could have been, you know, by

23 the uniform division, anybody.

24 MS. TANNER: Does it signify anything special

25 about Mr. Blackmon if there's an indication in the file that
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1  you or Mr. Munday picked him up?

2  JAMES HOLDER: We could — now, this would have

3  been — I was trying to think. I know we did have

4  Mr. Blackmon.

5  MS. TANNER: Okay.

6  JAMES HOLDER: And I don't recall where we got

7  him, picked him up, or if we picked him up or if he came to

8  us or what. But we very -- I do recall that he was with us

9  for a period of time.

10 MS. TANNER: Uh-huh.

11 JAMES HOLDER: And where we picked him up at or if

12 we picked him up or whether he was brought down to us and

13 then we went from there, I don't that sequence of events.

14 MS. TANNER: Okay. Okay. If — and so this is

15 kind of helpful to me in understanding because you said you

16 could send a uniform officer --

17 JAMES HOLDER: Sure.

18 MS. TANNER: — to pick somebody up for you?

19 JAMES HOLDER: Sure.

20 MS. TANNER: Okay. What if — I'm going to give

21 you a scenario. What if you were going to a lineup with a

22 particular suspect — we talked earlier about lineups and

23 you said that you might not be involved --

24 JAMES HOLDER: Right.

25 MS. TANNER: — in a lineup. If you were going to
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1  do a lineup with a particular suspect, would it have been

2  your practice to send an officer, not yourself or

3  Mr. Munday, out to pick the suspect up and have that officer

4  manage the lineup as opposed to the two of you?

5  JAMES HOLDER: Or either have someone at the

6  office to do it while we were still in the field or

7  something.

8  MS. TANNER: Okay. Okay. Are — were, in your

9  experience, lineups always followed by a report?

10 JAMES HOLDER: I think so, yeah. I think there

11 should be — |

12 MS. TANNER: Okay.

13 JAMES HOLDER: — some documentation there.

14 MS. TANNER: Okay. So the — I think did you say

15 line officer? Is that what you would call them or —

16 JAMES HOLDER: Yeah.

17 MS. TANNER: Yeah, okay. So if a line officer

18 took someone to participate —

19 JAMES HOLDER: Or a uniform division.

20 MS. TANNER: Or a uniform division officer —

21 JAMES HOLDER: Yeah.

22 MS. TANNER: — took someone to participate in a

23 lineup, you would expect there to follow a report?

24 JAMES HOLDER: Yes. Either that or the person

25 that was conducting —
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1  MS. TANNER: The lineup.

2  JAMES HOLDER: Yeah.

3  MS. TANNER: Okay. But that person wouldn't

4  always be the primary investigator on the file?

5  JAMES HOLDER: True. True.

6  MS. TANNER: Okay. Okay. And I'm asking that

7  because — so here we have this notation from 10/31/83 about

8  taking Mr. Blackmon and there's not — there's just not a

9  corresponding report on what — you know, what happened on

10 that day with Mr. Blackmon.

11 JAMES HOLDER: Yeah.

12 MS. TANNER: Okay. On page 142 of Exhibit 6, what

13 I've highlighted there was that Mr. Blackmon was very glad

14 to see the detectives. And related that he had been

15 spending time with them and that they were his friends.

16 Do you remember Mr. Blackmon considering you and

17 Mr. Munday his friends?

18 JAMES HOLDER: I would think so.

19 MS. TANNER: You would think —

20 JAMES HOLDER: That's the way I — I handle

21 people.

22 MS. TANNER: Okay. So that doesn't surprise you

23 in any way —

24 JAMES HOLDER: No.

25 MS. TANNER: — that he would consider you a
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1  friend.

2  JAMES HOLDER: No.

3  MS. TANNER: Okay. Okay. I have another question

4  in Exhibit 6. We're looking at — I'm looking at what is

5  Bates stamped at the bottom — though it doesn't much

6  matter -- page 148. And these dates are around November

7  of 1983. So if we go back to Exhibit 4, you know, we got

8  the name back in February sometime, early 1983. And then

9  here these are in later 1983.

10 This note says that Mr. Blackmon had gone off

11 grounds several days and here it was to seek employment.

12 Did you ever have any input with Dix about whether

13 or not a suspect in your case should be allowed to be out in

14 the community? I'm sorry, this is my judgment watch telling

15 me it's time to stand up, but I'm not. I going to ignore

16 it.

17 JAMES HOLDER: And I (inaudible).

18 Now ask me that again. I was trying to —

19 MS. TANNER: Sure.

20 JAMES HOLDER: — I was trying to think and my

21 mind --

22 MS. TANNER: I know. I'm sorry, it was

23 distracting.

24 In this notation sometime in November of '83,

25 Mr. Blackmon has got of grounds from Dix several days to
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1  seek employment. And given the timeline of these events —

2  and I'll show you Mr. Blackmon's statements — it's clear,

3  at least to me, it's my assessment, that he is a suspect by

4  this point in this murder. Did you have any input at Dix

5  about whether or not someone who was a suspect would go off

6  campus?

7  JAMES HOLDER: Uh-uh.

8  MS. TANNER: No. Okay. Were you ever made aware

9  in your practice as a police detective, particularly in late

10 '70s early '80s, when a suspect was going to be gone off

11 campus from Dix? Were you ever made aware of that?

12 JAMES HOLDER: No.

13 MS. TANNER: Okay. Is that something you

14 requested to be made aware of?

15 JAMES HOLDER: I — I don't think so.

16 MS. TANNER: Okay.

17 JTVMES HOLDER: I think I would leave it up to —

18 because I think the hospital would have been better knowing

19 everything that they deal with — you know, with their

20 client up there as to what they were capable of.

21 MS. TANNER: Okay.

22 MS. MATOIAN: Not the police, per se.

23 MS. TANNER: Right. Was it your practice or —

24 well, let me ask it was it your practice first. Was it your

25 practice to notify the chief of police at Dorothea Dix or
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1  the police, whoever they were there, hey, I've got a suspect

2  that's at Dix that's a murder suspect in one of my cases?

3  JAMES HOLDER: No.

4  MS. TANNER: Okay. Do you recall ever notifying

5  the police department at Dorothea Dix about having a suspect

6  who was being housed at Dix?

7  JAMES HOLDER: I don't recall.

8  MS. TANNER: That, okay.

9  JAMES HOLDER: I don't recall that. No.

10 MS. TANNER: Is it safe — well, let me ask you.

)

11 I'11 just ask you straight out. Do you recall contacting

12 Dorothea Dix about James Blackmon and any concerns you had

13 related to him being released?

14 JAMES HOLDER: I could have or might not have.

15 MS. TANNER: Okay. That's fine.

16 JAMES HOLDER: I just don't — I don't remember.

17 MS. TANNER: This is a next — a next little

18 highlighted section here. It says — it's page 155 of this

19 Exhibit 6. And it says that the patient was discharged with

20 medication to Lumberton with Raleigh police.

21 Do you remember in this case taking Mr. Blackmon

22 to Lumberton to his grandmother or family down there at any

23 point?

24 JAMES HOLDER: No.

25 MS. TANNER: Okay. Would it have been unusual for
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1  you to have driven a suspect who was being released — from

2  anything, from jail, from the hospital — back to where he

3  was going to live?

4  JAMES HOLDER: Would it be unusual?

5  MS. TANNER: Uh-huh.

6  JAMES HOLDER: I guess it's possible.

7  MS. TANNER: It is. Okay.

8  JAMES HOLDER: That --

9  MS. TANNER: Was that — oh, go ahead. I'm sorry.

10 JAMES HOLDER: No.

11 ' MS. TANNER: No, finish what you're were saying.

12 I'm sorry.

13 JAMES HOLDER: No. I'm just trying to remember

14 and I don't.

15 MS. TANNER: I know. That's okay. Was — and so,

16 sir, to be honest w;ith you, that's why some of this stuff

17 about like, hey, what was your practice is helpful to us.

18 Was it routine for you to take a suspect from the

19 hospital back to his home?

20 JAMES HOLDER: Was an unusual?

21 MS. TANNER: Was it routine?

22 JAMES HOLDER: Routine to take a suspect?

23 MS. TANNER: Uh-huh.

24 JAMES HOLDER: Not if he were a I guess it

25 could be.
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1  MS. TANNER: Okay.

2  JAMES HOLDER: I mean, I don't know — I just

3  don't remember that or if it's — certainly I don't think it

4  would — and he went back to where, Lumberton?

5  MS. TANNER: Lumberton. In Lumberton. My

6  understanding of that from file is that was Mr. Blackmon's

7  family --

8  MS. MATOIAN: Uh-huh.

9  MS. TANNER: — was in Lumberton, North Carolina.

10 JAMES HOLDER: I don't — I don't recall that.

11 MS. TANNER: Okay. That's fine.

12 JAMES HOLDER: But —

13 MS. TANNER: Oh, I'm sorry. Go ahead.

14 J/VMES HOLDER: No, I'm just trying to put things

15 in perspective there.

16 MS. TANNER: Take back — take back the memory. I

17 know that's —

18 JAMES HOLDER: Yeah.

19 MS. TANNER: I want to back to the photo that we

20 looked at — I'm sorry — in Exhibit 5, with the date on the

21 back of Exhibit 5 —

22 JAMES HOLDER: Yeah.

23 MS. TANNER: — I want to ask about your — the

24 practice. If you would take a Polaroid at the police

25 station, was it the — your practice to date the back of the
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1  Polaroid?

2  JAMES HOLDER; I would think if I — if I did, I

3  would have, I think.

4  MS. TANNER: Okay.

5  JAMES HOLDER: I don't — it's not a practice — I

6  guess it's up to --

7  MS. TANNER: Whoever took it.

8  JAMES HOLDER: — whoever took it, but —

9  MS. TANNER: Okay.

10 JAMES HOLDER: — if they wanted you document a

11 date or whatever.

12 MS. TANNER: So — and I understand that you

13 recognize this handwriting. That's fine. My question -- so

14 for you, if you were to take a Polaroid of a suspect, would

15 it have been your practice to put the date you took the

16 picture on the back of that picture?

17 JAMES HOLDER: I could have.

18 MS. TANNER: Okay.

19 JAMES HOLDER: I mean, I could have, could not

20 have. It wasn't something set in stone that we did. It was

21 just up to the individual.

22 MS. TANNER: Up to the individual. Okay.

23 Okay. How involved -- in the late 1970s and

24 early 1980s, how involved was the District Attorney's

25 Office in your investigations?
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1  JAMES HOLDER: How — I mean we had, you know,

2  different — different assistant OAs would take cases.

3  MS. TANNER: Okay.

4  JAMES HOLDER: And then we would meet with them.

5  MS. TANNER: Do you recall -- Thompson?

6  MS. MATOIAN: Edwards.

7  MS. TANNER: — Edwards, Susan Edwards, working

8  with her?

9  JAMES HOLDER: Yes.

10 MS. TANNER: Okay. And how involved was she?

11 What was her practice like as far as being involved in your

12 investigations?

13 JAMES HOLDER: Well, she would just be like one of

14 the assistant DAs. There were several. I think one of them

15 was (inaudible). I know Nick Dombalis was — works on

16 violent cases.

17 MS. MATOIAN: So when you say you would meet with

18 them, would they ever be involved in anything that you would

19 have considered your investigative work like going on

20 interviews with witnesses or being present during a lineup

21 or anything like that?

22 JAMES HOLDER: No.

23 MS. MATOIAN: Okay.

24 JAMES HOLDER: Uh-uh, no. I think — but I know

25 that Susan was an assistant DA back then.
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1  MS. TANNER: Uh-huh.

2  JAMES HOLDER: And I think — who was the DA back

3  then? It wasn't Coleman, was it?

4  MS. MATOIAN: Uh-uh.

5  MS. TANNER: No. It was —

6  JAMES HOLDER: Randolph.

7  MS. TANNER: Yes. I think that is right.

8  JAMES HOLDER: Or Hurley Mitchell, not —

9  MS. TANNER: I don't think it was Hurley Mitchell.

10 JAMES HOLDER: No.

11 MS. MATOIAN: No. I think it was —

12 JAMES HOLDER: It must have been Randolph.

13 MS. MATOIAN: — Randolph.

14 MS. TANNER: Yeah. I think —

15 MS. MATOIAN: Yeah.

16 MS. TANNER: — that's right.

17 JAMES HOLDER: I haven't lost it all.

18 MS. TANNER: No, you haven't.

19 JAMES HOLDER: I knew it was —

20 MS. MATOIAN: You have an excellent memory. You

21 really do.

22 JAMES HOLDER: I — I was remembering it was one

23 of the -- Hurley or Randolph or — or Colon Willoughby, one

24 or the other.

25 MS. TANNER: In thinking about Dorothea Dix, would
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1  it have been — would you have taken a patient or person who

2  was involved in one of your investigations to Dorothea Dix

3  for admission?

4  JAMES HOLDER: Now. That wouldn't be our routine,

5  no.

6  MS. TANNER: Okay. Would it be possible that you

7  have done that or you would just never do that in your

8  practice?

9  JAMES HOLDER: No, it's possible.

10 MS. TANNER: Okay.

11 JAMES HOLDER: I mean, yeah, it's — it's
12 possible. |

13 MS. TANNER: Okay. Before this — oh, I think we

14 talked about that. Sorry, these checks are good. It gives

15 me a minute to get back.

16 Do you recall Mr. Blackmon's appearance when you
I

17 were talking with him in this case?

18 JAMES HOLDER: No.

19 MS. TANNER: Okay. Do you remember — I know we

20 just said generally his appearance. Do you remember if

21 Mr. Blackmon had a beard?

22 JAMES HOLDER: Do not.

23 MS. TANNER: Okay. I want to go back a little bit

24 to the discussion we had about some contacts with

25 Mr. Blackmon. There's an indication in the file — and I
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1  don't know if I've pulled this report — that, you know,

2  between — like for a month period, between September 1983

3  and October of 1983, there are contacts -- I would use that

4  term loosely — with Mr. Blackmon on the street where either

5  you or Mr. Munday are saying like, hey, we want to talk to

6  you about this case. Is that the kind of thing that you

7  would document any more than just a passing mention in the

8  file?

9  JAMES HOLDER: Is that the kind of thing we would

10 document?

11 MS. TANNER: Uh-huh. More than just like a

12 passing mention in the file.

13 JAMES HOLDER: It could be something that could

14 have not been or it could have been.

15 MS. TANNER: Okay. I'm going to show you

16 another — let me make absolutely sure I've got this right.

17 1 think we might be 7. You know I put them out of order, so

18 now I'm moving this up. I'm going to mark this one' 7,

19 Exhibit 7. This is actually an interview that you did in

20 the case.

21 JAMES HOLDER: Uh-huh.

22 MS. TANNER: Our your name — a report. This is a

23 report you did in the case -- about an interview with an FBI

24 agent Dave Keller. I'm going to give your a second to

25 look at it — it's just two pages -- and then I've got a
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1  couple of questions about it.

2  MS. MATOIAN: There (inaudible).

3  MS. TANNER: Yeah.

4  JAMES HOLDER: Okay. I'm trying to — I don't

5  even remember that, to tell you the truth.

6  MS. TANNER: You don't remember the interview?

7  JAMES HOLDER: With the agent?

8  MS. TANNER: Uh-huh.

9  JAMES HOLDER: But I'm sure if I had it in here,

10 it happened.

11 MS. TANNER: Of course. So I know that you said

12 that you don't remember the interview from Exhibit 7. Do

13 you recall Mr. Blackmon being involved, prior to this case,

14 as a victim of abuse at Dorothea Dix?

15 JAMES HOLDER: No.

16 MS. TANNER: Okay. Okay. In looking at this

17 interview that we see in Exhibit 7, would this interview at

18 the time have led you to review the file related to that

19 case where Mr. Blackmon was a victim?

20 JAMES HOLDER: I don't recall anything other than

21 what I've got documented right there.

22 MS. TANNER: Of course. I — I know we talked

23 about getting a suspect food or, you know, if you were going

24 to eat or whatever. If Mr. Blackmon has a recollection that

25 you and/or Mr. Munday took him to get a haircut and a shave.
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1  would you have any reason to disagree with his recollection

2  of that?

3  JAMES HOLDER: Yeah. That would be a little

4  extreme.

5  MS. TANNER: Okay.

6  JAMES HOLDER: Food maybe. But a haircut and a

7  shave is a little extreme. I've never, you know.

8  MS. TANNER: Would you have ever provided funds

9  for an individual get a haircut and a shave?

10 JAMES HOLDER: No.

11 MS. TANNER: Okay. I have — let's see. Do you

12 recall here today, like right now, that Ms. Edwards was

13 involved in the prosecution of the employees who abused

14 Mr. Blackmon?

15 JAMES HOLDER: No.

16 MS. TANNER: Okay. If in 1979 and early 1980s,

17 if you had known Ms, Edwards was involved in the prosecution

18 of the employees who allegedly abused Mr. Blackmon, would

19 you have had an opinion with the district attorney's office

20 about Ms. Edwards' involvement as the district attorney on

21 this case, this murder investigation where Mr. Blackmon was

22 a suspect?

23 JAMES HOLDER: Would I —

24 MS. TANNER: Yes, sir.

25 JAMES HOLDER: I don't have anything to do with
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1  that.

2  MS. TANNER: Okay. So you would not have had an

3  opinion for any reason —

4  JAMES HOLDER: No.

5  MS. TANNER: — about what district attorney would

6  have handled that?

7  JAMES HOLDER: I would have, no.

8  MS. TANNER: Would the investigation of a crime at

9  Dorothea Dix against a patient — did you — well, let me

10 back up.

11 Did you ever handle the investigation of a crime

12 against a patient at Dorothea Dix that you can recall?

13 JAMES HOLDER: No.

14 MS. TANNER: Okay. Do you recall anyone at RPD

15 ever handling investigations of crimes against patients at

16 Dorothea Dix?

17 JAMES HOLDER: No.

18 MS. TANNER: Okay. If you had handled the

19 investigation of Mr. Blackmon's — of the crime allegedly

20 against Mr. Blackmon, would you have also then handled the

21 investigation of the murder where he was a suspect?

22 JAMES HOLDER: I was just doing what I'm supposed

23 to do.

24 MS. TANNER: Okay. So you would do what you were

25 told?
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1  JAMES HOLDER: Exactly.

2  MS. TANNER: Okay, got it.

3  Do you remember the investigation in the cases

4  Alston and Bridges?

5  MS. MATOIAN: Doris Alston and Patricia Bridges.

6  MS. TANNER: Will you pulled those?

7  MS. MATOIAN: Yeah, sorry.

8  JAMES HOLDER: The names sound familiar, but I

9  can't tell you.

10 MS. MATOIAN: They — they both happened in 1982.

11 They were two younger black women who -- I'11 just be very

12 honest -- were murdered horrifically. One was found at the

13 440 construction on Lake Wheeler Road and other was found

14 off of Atlantic Avenue. Do you recall those cases at all?

15 They believed one of them was a prostitute. And Ms. Alston,

16 I think there was some disagreement as to people that were

17 spoken to in the investigation as to whether she had engaged

18 in any prostitution. They were both cut very badly.

19 JAMES HOLDER: Alston and Bridges, I just

20 remember --

21 MS. MATOIAN: The names?

22 JAMES HOLDER: — and I might remember them from

23 the names I saw in here.

24 MS. MATOIAN: So ~

25 JAMES HOLDER: Wendy something. Bridge something.
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1  MS. TANNER: Yes.

2  MS. MATOIAN: So this is a report — most of it

3  does not have to do with Alston and Bridges. But on this

4  page right here —

5  JAMES HOLDER: Uh-huh.

6  MS. MATOIAN: — there's just these two paragraphs

7  and it goes onto the last page —

8  MS. TANNER: Here, I'm going to let you label

9  that. We're at 8. We're going to mark that report as

10 Exhibit 8.

i
11 (Exhibit Number 8 was marked.)

12 JAMES HOLDER: I don't — this just doesn't ring a

13 bell —

14 MS. MATOIAN: Okay.

15 JAMES HOLDER: — on Ms. Alston and —

16 MS. MATOIAN: Do you remember during the course
i

17 you were investigating Mr. Blackmon thinking he was involved

18 in other crimes?

19 JAMES HOLDER: Now, this happened before. Did

20 this happened —

21 MS. MATOIAN: So those ones happened —

22 Mr. Blackmon's crime that he was ultimately convicted of,

23 that actually happened in 1979, although he wasn't arrested

24 until 1983. The Alston and Bridges murders happened in

25 1982. So this report was written that next year when you
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1  were investigating Mr. Blackmon.

2  We were just trying to — the report doesn't say,

3  so I was just wondering if you remembered why you were

4  looking at him for those cases.

5  JAMES HOLDER: I don't — I guess it's just

6  because of the victims, I guess, but I don't know. I

7  think — I just can't pull it back. I do remember Alston

8  and Bridges, but I don't remember much detail about that.

9  MS. MATOIAN: And I actually — just based on this

10 report — we went back to RPD and we did look at the files

11 for the Alston and Bridges cases that they had. And

12 although the report indicates that you were looking into

13 Mr. Blackmon for this, he's not mentioned anywhere in those

14 files. So just if you have any recollection as to why he

15 wouldn't have been mentioned in those files or --

16 J7\MES HOLDER: It could very well have been

17 because a knife being used and the way that they were cut up

18 or whatever. I'm just trying to think back to then.

19 Because you mentioned the locations. They were out in a

20 field or something, weren't they? Didn't you say they

21 were --

22 MS. MATOIAN: I think Ms. Bridges — she was

23 found — they were constructing 440 at the time and she was

24 kind of found near the construction and, yeah, in sort of a

25 smaller area, but kind of like a field. She had a mattress
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i
1  on top of her.

2  iJAMES HOLDER: I don't know. I just can't pull

3  that together.

4  MS. MATOIAN: Okay.

5  MS. TANNER: That's okay.

6  JAMES HOLDER: But it would make sense that his

7  name was mentioned or — or looked at because of — not the

8  way she was — it wasn't a weapon other than a knife.

9  MS. MATOIAN: Okay.

10 JAMES HOLDER: And I think — I think they were

11 pretty brutal.

12 MS. MATOIAN: Extremely.

13 JAMES HOLDER: I think one of them — 1 think — 1

14 don't know, some —, something about —

15 MS. MATOIAN: 1 think 1 know what you remember.

16 JAMES HOLDER: Huh.

17 MS. MATOIAN: I think I know what you might be

18 remembering.

19 JAMES HOLDER: They were gutted.

20 MS. MATOIAN: Yeah.

21 JAMES HOLDER: One of them was — and I might have

22 saw photographs of it. 1 think one of them was actually

23 gutted. And 1 don't remember — I don't remember the other

24 one.

25 MS. MATOIAN: The other one was very similar.
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1  JAMES HOLDER: Which one was gutted?

2  MS. MATOIAN; Both of them.

3  JAMES HOLDER: Were gutted wide open?

4  MS. MATOIAN: Uh-huh.

5  JAMES HOLDER: I think the intestines were out and

i

6  they went all the wiay down to the pubic line, I think it

7  was. I do remember' that. But I think — that's about all I

8  can — but I don't — I don't even remember — I could see

9  why we did what we did when that happened to look at it.

10 But he wasn't connected in any way there.

11 MS. TANNER: Okay.

12 JAMES HOLDER: That I — that I can — but I guess

13 he could have, but we couldn't — couldn't put it together.

14 MS. TANNER: Now, what makes you think — just out

15 of curiosity, what makes you think that he could have?

16 JAMES HOLDER: I don't know that — but their

17 again, a person with a knife that can kill, they — they do

18 strange things.

19 MS. TANNER: Okay.

20 JAMES HOLDER: It's — it's up close and personal.

21 MS. TANNER: The knife?

22 JAMES HOLDER: The knife is a personal type

23 weapon.

24 MS. TANNER: Okay. Tell me little bit more — so

25 that's really interesting to me. So tell me a little bit

Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno0aol.com



'  81

I

1  more about that. Sp do you recall the details of

I

2  Ms. Payton's murder;?

3  JAMES HOLDER: No. No more than what's in the

4  report.

5  MS. TANNE'R: Okay. I may — I'm going to show you

6  Mr. -- I'm going tol show you Mr. Blackmon's statements, but
I

7  we may just pull th,at initial report regarding the details

8  of her murder. But' I can tell you now that her murder

9  was -- there was a single knife wound to her neck. Do you

10 believe that to be personal the way you just described the

11 other two murders? , I don't know, I'm just curious about

12 that.

13 JAMES HOLDER: I say it's personal. And the

14 reason I say personal is because it's a lot easier to kill

15 somebody without a !gun than it is, you know, like I said,

16 with a knife. j

17 MS. TANNER: Yeah, okay.

18 MS. MATOIAN: That's just —

19 MS. TANNER: Interesting. Yeah.

20 JAMES HOLDER: And I don't know. It's just ~ of

21 course, it's a whole lot quieter than a gun.

22 MS. TANNER: Yeah. I'm going to talk to you about

23 Mr. Blackmon's statements. And I'm going to go ahead and

24 tell you fairly thait there' s about 125 pages of these and I
i

25 don't expect you to; read them. Though they're not — I
i
I
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1  mean, if you -- if you feel like you need to at some point

2  or we need to reschedule so you can look over them, that's

3  fine. I just have a couple of pointed questions about them.

4  So I'm going to mark these, this whole packet — we're on 9.

5  I'm doing really good keeping up with my organization. I'm

6  kind of surprised by that to be honest. This is Exhibit 9.

7  (Exhibit Number 9 was marked.)

8  Q. I want to turn your attention though -- and you

9  can kind of flip through them. But I see there what you're

10 talking about with the transcribing, like there's, you know,

11 question/answer, question/answer.

12 JAMES HOLDER: Uh-huh.

13 MS. TANNER: But if you go down to what's Bates

14 stamped page 50. And I'm not sure — they should be in

15 order here pretty good.

16 JAMES HOLDER: Okay. I'll try not to mess them

17 up.

18 MS. TANNER: What you're going to find on

19 page 50 — and I can tell you in this case —

20 JAMES HOLDER: Fifty.

21 MS. TANNER: -- Mr. Blackmon was taken by you and

22 Mr. Munday to Latham Hall. So I have a couple of questions

23 about that, number one.

24 Was it a practice that you had, an investigative

25 practice that you had, to take suspects to the scene of the
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1  crime?

2  JAMES HOLDER: Yes.

3  MS. TANNER: It was?

4  JAMES HOLDER: It could be, yes.

5  MS. TANNER: Okay. And why would you take a

6  suspect to the scene of the crime?
(

7  JAMES HOLDER: Because they would know more about

8  what happened, when it happened, how it happened, why they

9  did what they did. And that they would do things and show

10 you things that onljy the person involved would know.

11 MS. TANNER: Okay.
i

12 JAMES HOLDER: Am I making sense?

13 MS. TANNER: That doesn't make sense. So the goal

14 of taking a potential, right, perpetrator to the scene of

15 the crime is so that they can talk to you about the crime,

16 give you information that only the perpetrator potentially

17 would know about the case?

18 JAMES HOLDER: Yeah. Yeah.

19 MS. TANNER: Okay. When you would go on these

20 investigative trips, was it your practice to record those

21 trips in the same way you might record the interrogation of

22 a suspect?

23 JAMES HOLDER: Would it be my practice to — to

24 record everything, every meeting we had with a suspect and

25 everything is recorded and then dictated and put in the
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1  file, no.

2  MS. TANNER: No. So not every meeting. So in

3  this instance Mr. — and I'll -- I'll tell you. In this

4  instance Mr. Blackmon is going to Latham Hall. So would it

5  have been your practice when you are taking a suspect to the

6  crime scene — |
7  JAMES HOLDER: Yes.

8  MS. TANNER: — to audio recorder that?

9  JAMES HOLDER: Yes.

10 MS. TANNER: Would that have been your practice in

11 late 1979 and early 1980s?

12 JAMES HOLDER: Yes.

13 MS. TANNER: Okay. In this case — and the

14 reason I had you turn to page —

15 JAMES HOLDER: If we could. If we were allowed to

16 do it. A lot of times the suspect would not allow us to do

17 it. ;

18 MS. TANNER: Okay. Okay. If the suspect didn't

19 allow you to record it, you wouldn't record it?

20 JAMES HOLDER: Right.

21 MS. TANNER: Okay. Would it have been your

22 practice to audio record that or video record that or both?

I

23 JAMES HOLDER: Back then, you know, the answer is

!

24 not video.

25 MS. TANNER: No video, okay. I'm just making
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1  sure. I didn't know if CCBI had some special equipment or

2  whatever.

3  JAMES HOLDER: Yeah.

4  MS. TANNER: I was just double-checking.

5  So in Mr. Blackmon's case, I will tell you because

6  that's — that's going to be helpful to guide our discussion

7  on this. On page 5|0 is basically where we' re at Saint
8  Augustine's —

9  JAMES HOLDER: Okay.

10 MS. TANNER: — with him, I believe.

11 JAMES HOLDER: Right.

12 MS. TANNER: That is not, in fact, transcribed in

13 the way that the other pieces are, where it's like the

14 question, the answer, the question, the answer. It reads

15 more like a report where someone is repeating the

16 statements.

17 JAMES HOLDER: Yeah. Well, that's possible.

18 MS. TANNER: Do you recall why in this specific

19 case it would not have been audio recorded, this visit to

20 Saint Augustine's would not have been audio recorded?

21 JAMES HOLDER: I don't know. I just — these were
I

22 in the investigator's notes. So this was the observation of

23 the investigators. , And to be as detailed as it is, that

24 would have been recorded probably by the investigator, the

25 investigative movement instead — if I'm making sense, it's
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1  sort of our — because these reports all have investigative

2  notes, you know.

3  MS. TANNER: Right.

4  JAMES HOLDER: And then that was — wasn't that

5  played in court or not? Do you remember?

6  MS. MATOIAN: It may have been played at a

7  preliminary hearing. I'm not -- we don't have transcripts

8  of those either, so we're not sure.

9  MS. TANNER: We're not sure, yeah. But —

10 JAMES HOLDER: But I do remember —

11 MS. TANNER: Tell me more about that, yeah.

12 JAMES HOLDER: I don't know. I just remember that
i

13 it's — in court. And I don't know what phase. It could

14 have been preliminary or something. But I remember it being

15 recorded.

16 MS. TANNER: The visit to Latham Hall specifically

17 or just Mr. Blackmon's interviews in general?

IB JAMES HOLDER: During the — because all those

19 were turned over to the defense attorney.

20 MS. TANNER: The tapes?

21 JAMES HOLDER: Yeah.

22 MS. TANNER: Okay. So do you recall — just — I

23 mean just for us to understand.

24 JAMES HOLDER: But investigative notes, that could

25 very well have been noted.
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1  MS. TANNER: Do you have a specific recollection

2  as to whether or not that visit to Latham Hall was, in fact,

3  recorded?

4  JAMES HOLDER: I don't know.

5  MS. TANNER: Okay.

6  JAMES HOLDER: The only thing I can say, I just

7  stand by my notes.

8  MS. TANNER: Yeah, no. That's fine.

9  J7VMES HOLDER: And that was the reason I have

10 them.

11 MS. TANNER: Yeah. So if it had been sent to be

12 transcribed, would we have a transcript like this where it's

13 like question, answer —

14 JAMES HOLDER: No.

15 MS. TANNER: — question, answer? Not

16 necessarily?

17 JAMES HOLDER: No.

18 MS. TANNER: Okay.

19 JAMES HOLDER: The investigative notes would be

20 separate.

21 MS. TANNER: Okay. So was there ever — in your

22 investigations -- because I want to make sure I'm

23 understanding this. So those investigative notes look

24 different to me than the transcripts, right?

25 JAMES HOLDER: Yeah. They would be —
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1  MS. TANNER: So how --

2  JAMES HOLDER: — because they would be separate

3  from --

4  MS. TANNER: From —

5  JAMES HOLDER: If I sit down with you —

6  MS. TANNER: Uh-huh.

7  JAMES HOLDER: — and I interview you —

8  MS. TANNER: Yeah.

9  JAMES HOLDER: — it would be —

10 MS. TANNER: The question/answer, question/answer?

i

11 JAMES HOLDER: Yeah.

I
12 MS. TANNER: Got it.

13 JAMES HOLDER: But in the summary, 1 would have

14 separate — 1 could have done another — had a, you know,

15 noted myself of what was going on, if I'm making sense.

16 It's —

17 MS. TANNER: It does make sense.

18 JAMES HOLDER: — it's sort like you're doing a

19 massive report —

20 MS. TANNER: Right.

21 JAMES HOLDER: -- word for word and then you're

22 asked to do a summary.

23 MS. TANNER: Right. That makes sense.

24 If we do not have a transcript related to that

25 visit to Saint Augustine's College in the file, does that
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1  mean there was not a recording of that visit?

2  JAMES HOLDER: Okay. Of the visit to Saint

3  Augustine where we ■—

4  MS. TANNER: Uh-huh. With Mr. Blackmon.

5  JAMES HOLDER: — where we walk through and

6  everything?

7  MS. TANNER: Yes, sir.

8  JAMES HOLDER: Is that not what this is?

9  MS. TANNER: So that — there's not a transcript

10 of that in there. And you can certainly look through it.

11 There's those investigative notes, that really detailed

12 investigative note reports.

13 JAMES HOLDER: Yeah.

14 MS. TANNER: But there's not like a transcript

15 where it's like the question was this, the answer was this.

16 JAMES HOLDER: Oh, yeah, okay.

17 MS. MATOIAN: Because that — sorry. That whole

18 packet seems to — I mean it's not just a transcript from

19 one day, it's transcripts from several days where you

20 interviewed him and then the trips to Latham Hall, so

21 there —

22 JAMES HOLDER: Yeah.

23 MS. MATOIAN: — there's parts where it appears to

24 be transcripts of interviews, and then there's the

25 investigative notes regarding the trips to Latham Hall, but
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1  there are no transcript question/answer, question/answer

2  parts related to those visits to Latham Hall.

3  JAMES HOLDER: It was just from the investigative

4  notes that —

5  MS. TANNER: Just that —

6  MS. MATOIAN: Yes, correct.

7  . MS. TANNER: — note section, uh-huh.

8  JAMES HOLDER: Okay. And what was the question?

9  Was that —

10 MS. TANNER: Sure. So I'm going to go back to the

11 question.

12 If we do not have -- I'm going to label the

13 question/answer, question/answer a transcript, okay. And

14 then we'll say the summaries are investigative notes. If we

15 do not have a transcript of that visit to Latham Hall, does

16 that mean it was not recorded?

17 JAMES HOLDER: No. Now, because the investigative

18 notes could very well have been recorded and submitted and

19 logged in because I — you know, they're not typed in by us.

20 So our --

21 MS. TANNER: Okay.

22 JAMES HOLDER: — and when you back then

23 investigated, it's just like if you're going on an

24 investigation yourself and you start documenting notes today

25 and you go on, tomorrow you can't get up with so-and-so, the
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1  next day you go, hey, I can — you want to talk, you could

2  do that. And then you make your notes on a recorder or

3  something and you send it all in. And you might — when you

4  got to be type, you might -- the one who's typing it out,

5  the transcript, might have three tapes of yours that you

6  submitted. One tape, blah, blah, blah; one tape

7  investigative notes; the next tape.

8  MS. TANNER: Okay.

9  JAMES HOLDER: Am I making sense?

10 MS. TANNER: It does. So I'm going to back up to

11 when I really just :first started being a lawyer, I used to

12 have a dictaphone. And I want to make sure I'm

13 understanding because this was my practice. My practice was

14 if I went on an interview as a lawyer with somebody, I would

15 put the recorder down somewhere and then I would send that

16 out to be transcribed as an interview.

17 JAMES HOLDER: Yeah, right.

18 MS. MATOIAN: And what I would get back from that

19 is question/answer,- question/answer. But sometimes I would

20 go meet with a client and I would say — get back in the car

21 and I'd pop that recorder on and I'd say this is a summary

22 of my meeting with so-and-so and I would just talk into it.

23 And then I'd send that to my secretary and she'd type that

24 up as a report, okay.

25 When you were doing your practice as a police
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1  investigator, did you denote when you were making these

2  recordings which was a report and which was a transcript of

3  a -- or an the interview?

4  JAMES HOLDER: Yes.

5  MS. TANNER: Okay. What you denoted something as

6  an interview, what type of writing do you get back, the
1

7  question answer or the summary?

8  JAMES HOLDER: We get it all back.

9  MS. TANNER: You get it all back. Okay. So when

10 you went to the -- let's go to the college then and make

11 sure we're really specific. If all we have from the visit

12 with the college in; the file is the investigative summary

13 and not a transcript that we've defined as question/answer,

14 question/answer, why would that happen?

15 JAMES HOLDER: So the transcript that we got here

16 is of —

17 MS. TANNER: Other interviews with Mr. Blackmon.

18 JAMES HOLDER: Other interviews with them, okay.

19 MS. TANNER: Uh-huh. And the only thing we have

20 from the visit at Saint Augustine's — which is fine. It's

21 just what we have — is the -- what I understand to be an

22 investigative summary as opposed to a transcript where

23 you're at Saint — let's say I took Catee to Saint

24 Augustine's and I said, Catee, tell me how X — tell me how

25 you went in the bathroom, and Catee said I didn't X, Y and
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1  Z; does that make sense?

2  JAMES HOLDER: Okay. I see what you're saying.

3  Yeah. That — that again — yeah. This would have been

4  recorded and would have been entered as investigative notes.

5  And the reason that these were other notes, right?

6  MS. TANNER: The reason the other ones are in

7  transcript form you mean?

8  JAMES HOLDER: Yeah.

9  MS. TANNER: Okay. Yeah. Explain that to me. So

10 why is -- why is that piece in this paragraph form as

11 investigative notes whereas the other interviews —

12 JAMES HOLDER: It might — might have been that

13 Blackmon didn't want it recorded or because he was leading

14 us.

15 MS. TANNER: Okay.

16 JAMES HOLDER: We were following him.

17 MS. TANNER: Okay.

18 JAMES HOLDER: That's the only thing I can think

19 is — and that notes were being made, details of what he was

20 doing. Not to be interfering with what he was showing us —

21 MS. TANNER: Okay.
j

22 JAMES HOLDER: — he did. So that's the only

23 thing I can think about is that he would have said, no, it

24 would have spooked him, or it would have stopped his train

25 of thoughts or -- because we were following him. He was
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1  showing and telling us and we were describing, you know,

2  what he was doing.

3  MS. TANNER: Do you remember that visit

4  independently? I know you — I know you right now are

5  sitting here and you've looked at your investigative —

6  JAMES HOLDER: Yeah.

7  MS. TANNER: -- or an investigative summary on it,

8  but do you independently recall that visit?

9  JAMES HOLDER: I remember going to the campus with

10 him.

11 MS. TANNER: Okay.

12 JAMES HOLDER: Me and Munday. And I didn't even

13 remember until I just read it that the chief at that time,

14 he was mentioned in my notes of Saint Aug, was there as

15 well. Right? I didn't even remember that.

16 MS. TANNER: Yeah. It was page 50 I think was the

17 visit itself.

18 JAMES HOLDER: Yeah. I didn't remember —

19 MS. TANNER: Sure.

20 JAMES HOLDER: — Chief Adams. I didn't even

21 remember —

22 MS. TANNER: Chief Adams.

23 JAMES HOLDER: -- I didn't even remember he was —

24 MS. TANNER: There.

25 JAMES HOLDER: — he was there.
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1  MS. TANNER: And he was the chief at Saint —

2  JAMES HOLDER: Saint Aug.

3  MS. TANNER: -- Aug's? Okay.

4  JAMES HOLDER: And he's the one who's — our

5  source to get onto the campus with Blackmon.

6  MS. TANNER: Got it. So he was who used to get on

7  to campus with Blackmon. Okay.

8  Let me ask a question then a little bit — if you

9  had a suspect who did not want it recorded, would it have

10 been your practice to have noted that in the file, that the

11 suspect did not want this piece recorded?

12 JAMES HOLDER: It could have been. It could not

13 or could not have.

14 MS. TANNER: Okay.

15 JAMES HOLDER: I mean back then you — you go

16 with — with what you've got at that time.

17 MS. TANNER: Sure. And then on this recording

18 with the investigator's note — I know this seems like a

19 silly question, but, walk me through that a little bit. I

20 guess my question is, is that similar to what I'm talking

21 about when I go in and I'm recording my thoughts about

22 what's happening in my client meeting, you know, as opposed

23 to I'm sitting on the table and just letting the

24 conversation be recorded? Is that how — does that make

25 sense? Is that how the investigator notes are created, is
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1  that you're talking into a recording device about what's

2  happening?

3  JAMES HOLDER: I would say, yeah, we were

4  documenting what was going on.

5  MS. TANNER: Okay.

6  JT^iMES HOLDER: And by — by the way as to I was

7  like -- you know, I — I was here and she was there was what

8  he was saying and showing and we were documenting as an

9  investigating notes —

10 MS. TANNER: Got it.

11 JAMES HOLDER: — as to what he is saying.

12 MS. TANNER: So would it be a fair — based on --

13 JAMES HOLDER: That's just something we wouldn't

14 be making up. It would be --

15 MS. TANNER: Oh, yeah.

16 JAMES HOLDER: — something --

17 MS. TANNER: Okay.

18 JAMES HOLDER: — he was saying.

19 MS. TANNER: So based on your review of pages —

20 it's like 50 and 51 —

21 JAMES HOLDER: Yeah.

22 MS. TANNER: — in this Exhibit 9, would it be a

23 fair assessment to say that when you were at Latham Hall,

24 you had an audio recorder and you were talking into the

25 recorder —
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1  JAMES HOLDER: Describing --

2  MS. TANNER: — while the visit was happening?

3  JAMES HOLDER: -- describing what — what me or

4  Munday or whoever, you know —

5  MS. TANNER: Would you have — do you recall doing

6  that specifically in this case?

7  JAMES HOLDER: I do now because of — my notes are

8  so on target as to every movement. And if — if you see, my

9  investigative notes are more like a transcript. It's just

10 not a transcript.

11 MS. TANNER: Okay. Was there ever a time when you

12 were a police officer in the late '70s — or an

13 investigator, I'm sorry — in the late '70s, early 'BOs,

14 that after a visit like this to the — with a suspect to the

15 crime scene you did not record it as it was happening at the

16 crime scene, but you went back to your office after the

17 visit and then made an investigative summary recording?

18 Would you have done that in your practice?

19 JAMES HOLDER: In a case like this, no. I think

20 that everything I — in this — you're talking like just a

21 regular — no. The things that were — no. I pretty much

22 would do my recordings at the crime scene.

23 MS. TANNER: Okay. Yeah. Let keep it specific to

24 crime scene. So it —

25 JAMES HOLDER: Yeah. I — I would — especially
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1  if it's going to be. — you don't know how long it's going to

2  be, what's going to be said. Because you know as good as I

3  do, you can't sit there and go —

4  MS. TANNER: Yeah.

5  JAMES HOLDER: There's no way. Humanly

6  impossible. So I —

7  MS. TANNER: Was —

8  JAMES HOLDER: — made a recording routine my —

9  my homicide cases like that.

10 MS. TANNER: Visits to the crime scene?

11 JAMES HOLDER: Yes.

12 MS. TANNER: Okay.

13 JAMES HOLDER: If we had a suspect.

14 MS. TANNER: Okay. Was there ever a time that you

15 can recall that you took a suspect to a crime scene and you

16 did not — I'm going to call that realtime record — into an

17 audio record what was happening?

18 JAMES HOLDER: With a suspect, no.

19 MS. TANNER: Yes, sir. Okay. How about in —

20 JAMES HOLDER: Now, without a suspect, yeah.

21 MS. TANNER: Without a suspect, yes.

22 ' JAMES HOLDER: I would. You know, most of the

23 time you can make our notes because we got our drawings and

24 stuff like that. But if you had a suspect. And you're

25 looking for the truth as you do it.
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1  MS. TANNER; Okay. So if you went to a crime

2  scene without a suspect — let me make it even more general

3  than that. If there were —

4  JAMES HOLDER: Why do you keep going around?

5  MS. TANNER: I know. No, I'm not. I just want to
!

6  make sure I'm clear.

7  JAMES HOLDER: I think you're —

8  MS. TANNER: It's helpful.

9  JAMES HOLDER: — (inaudible) attorney —

10 MS. TANNER: It's not.

11 JAMES HOLDER: You're —

12 MS. TANNER: This is —

13 JAMES HOLDER: — trying to get into my mind.

14 MS. TANNER: I'm not. So --

15 JAMES HOLDER: And I'm trying to show you what's

16 in my mind.

17 MS. TANNER: This is super — so actually, I think

18 that's really helpful —

19 JAMES HOLDER: And —

20 MS. TANNER: — for us.

21 JAMES HOLDER: — and I think it's — one thing I

22 can say about this —

23 MS. TANNER: Yes, sir.

24 JAMES HOLDER: — everything in here —

25 MS. TANNER: Yes, sir.
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1  JAMES HOLDER: — happened.

2  MS. TANNER: Okay. Everything, and you're

3  pointing to all these statements you're saying?

4  JAMES HOLDER: Yeah.

5  MS. TANNER: Yes.

6  JAMES HOLDER: And investigative notes and all

7  that stuff that revealed — have y'all — did you read the

8  court transcripts and stuff?

9  MS. TANNER: We read —

10 MS. MATOIAN: There was no trial in this case.

11 JAMES HOLDER: I know, but —

12 MS. MATOIAN: Yeah.

13 JAMES HOLDER: — I mean who was the judge? Was

14 there a court reporter? It was —

15 MS. TANNER: We — we don't have — so what we

16 don't have are complete transcripts from all the court

17 proceedings. We just don't have those. Because if they

18 didn't put them in the file, in the clerk's file, you know

19 what I mean, like if somebody didn't order the transcript or
i

20 say we don't have it. We have some partial transcripts

21 related to — there' was a pretty big legal dispute about a

22 motion to suppress these statements.

23 Do you recall —

24 JAMES HOLDER: Yeah.

25 MS. TANNER: — do recall that legal dispute?
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1  JAMES HOLDER: It wouldn't surprise me because of

2  knowing Manning.

3  MS. TANNER: Okay.

4  JAMES HOLDER: You know Manning.

5  MS. TANNER: Yeah.

6  JAMES HOLDER: He's from the old school —

7  MS. MATOIAN: Yeah.

8  JAMES HOLDER: — and he is — but it wouldn't

9  surprise me.

10 MS. TANNER: Okay.

11 JAMES HOLDER: But I don't remember.

12 MS. TANNER: so we have some transcripts for

13 that, but yeah, Catee's right, there wasn't really a trial

14 in this case. But that was the big -- that was the big

15 legal dispute. We don't have complete transcripts though.

16 And the best evidence of what we have is actually — there

17 was an appellate issue that resulted from this motion to

18 suppress and the briefs kind of outline some of the

19 testimony that was there.

20 JAMES HOLDER: So that's going to be —

21 MS. TANNER: Uh-huh. Well, it is — everything in

22 the case is relevant to the new evidence. That's — that —

23 we look for new evidence. So everything in the case is

24 relevant to what the Commission considers.

25 I do have a question about that. That brings up a
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1  good point. And, yes, you're right, I am asking around, but

2  they are -- they're a little — each question is just — is

3  just a hair different.

4  JAMES HOLDER: I was just —

5  MS. TANNER: Because it helps us to understand.

I

6  JAMES HOLDER: I was just picking at you.

7  MS. TANNER: Oh, I know. 15 helps us to

8  understand.

9  JAMES HOLDER: What kind of new evidence do you

10 have?

11 MS. TANNER: Our investigations are unfortunately

12 confidential.

13 JAMES HOLDER: I shared with you —

14 MS. TANNER: I know you did. So if it makes you

15 feel any better, our statute gives us the authority to go

16 get police records. Nonetheless, what I will tell you is

17 that Mr. Blackmon's: hearing is November 14th, 15th, and

18 16th.

19 MS. MATOIAN: Uh-huh.

20 MS. TANNER: We are right down here at AOC, you

21 know on —

22 MS. MATOIAN: Corporate Center Drive.

23 MS. TANNER: — Corporate Center Drive right over

24 there by that Sheetz, that nice Sheetz on Chapel Hill Road.

25 It's almost like between Cary and Raleigh, kind of where the
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1  Fairgrounds — right before you get out to the

2  fairgrounds —

3  JAMES HOLDER: Okay.

4  MS. TANNER: -- on 54. And I will leave you my

5  card so you have it.

6  JAMES HOLDER: I got your card. You left it —

7  MS. TANNER: Oh, that's right.

8  JAMES HOLDER: (Inaudible.)

9  MS. TANNER: See, look. It's 14th, 15th and 16th.

10 The hearings are actually open to the public.

11 JAMES HOLDER: Oh, that's fine. Whatever you

12 want — whatever y'all decided to do (inaudible).

13 MS. TANNER: Yeah, that's right. Now, I did

14 want — so actually, that was really helpful to me to kind

15 of understand that piece of it. I did want to ask if you

16 recalled in this case any investigation as to prostitution

17 or drugs on the sixth floor of Latham Hall. Do you remember

18 any piece of that?

19 JAMES HOLDER: No.

20 MS. TANNER: Okay.

21 JAMES HOLDER: That wouldn't surprise me, I mean.

22 A campus —

23 MS. TANNER: And tell me more about that.

24 JAMES HOLDER: I mean most campuses got it going

25 on. I mean —
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1  MS. TANNER: Yeah. I have -- this is kind of —

2  I'm sorry, this is just something I have a question about in

3  general.

4  When — in 19 -- late 1970s and the early 1980s,

5  have much weight in your investigations did you place on

6  eyewitness identification of suspects?

7  JAMES HOLDER: Without any other evidence?

8  MS. TANNER: Yeah. Let's take — let's take it in

9  a vacuum.

10 JAMES HOLDER: Okay.

11 MS. TANNER: So identification of a suspect,

12 either I didn't identify this person as a suspect or I did

13 identify this person as a suspect. How much weight did you

14 put on that in your investigations?

15 JAMES HOLDER: Not a 100 percent.

16 MS. TANNER: And why? Just curiosity, why?

17 JAMES HOLDER: People can make mistakes.

18 MS. TANNER: Okay. Does — so I know we were

19 looking at -- you're looking at this case, right, several

20 years after the actual crime when you get involved.

21 JAMES HOLDER: Yeah, uh-huh.

22 MS. TANNER: Back when you were doing this in the

23 late '70s early '80s, did that passage of time affect

24 the way you would give eyewitness identification related to

25 a suspect?
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1  JAMES HOLDER: The passage of time?

2  MS. TANNER: Yeah. So if the crime was — in this

3  case it was several years. If you were talking to somebody

4  in 1982 or 3 when you're were investigating a crime that

5  happened in 1979, did the fact that there was time that had

6  passed affect the weight you gave an eyewitness, the

7  credibility of an eyewitness?

8  JAMES HOLDER: Because of the time span, I

9  don't — possibly.

10 MS. TANNER: Okay. And then let me just look here

11 because I think I've got — I know you said you weren't

12 surprised about the dispute about the suppression of the

13 statements because of Mr. -- Mr. Manning.

14 JAMES HOLDER: The only reason I say that —

15 MS. TANNER: Uh-huh.

16 JAMES HOLDER: — is because I've got great

17 respect for Mr. Manning.

18 MS. TANNER: Absolutely.

19 JAMES HOLDER: And I tell you what, I've seen him

20 operate in court before and he has had some hard, hard

21 cases.

22 MS. TANNER: Yeah.

23 JAMES HOLDER: (Inaudible.)

24 MS. TANNER: Do recall in this particular case

25 that the issue at that time was whether or not Mr. Blackmon
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1  gave the statements to you and Mr. Munday voluntarily?

2  JAMES HOLDER: Yeah.

3  MS. TANNER: Do you remember that?

4  JMES HOLDER: Yeah. Yes, I do.

5  MS. TANNER: Okay. Was there ever a question in

6  your mind in speaking with Mr. Blackmon about his mental

7  health as it related to him being able to report to you any

8  alleged involvement in crime?

9  JAMES HOLDER: I know that the times that I've

10 dealt with him --

11 MS. TANNER: Yes, sir.

12 JAMES HOLDER: — he — he only showed me the side

13 of him that seemed completely normal.

14 MS. TANNER: Okay.

15 JAMES HOLDER: When I dealt with him, if I'm

16 making sense.

17 MS. TANNER: Sure, yeah.

18 JAMES HOLDER: Because sometimes you -- you deal

19 with people you know they're off the cuff.

20 MS. TANNER: When you say "off the cuff," you mean

21 they're -- what do you mean? I don't want to put words in

22 your mouth. What do you mean?

23 JAMES HOLDER: They just -- they don't -- they

24 aren't making what you would consider normal conversations,

25 I guess.
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1  MS. TANNER: Okay.

2  JAMES HOLDER: Just like you and I, if I would sit

3  here and go off and jerk and say I don't know nothing —

4  MS. TANNER: Right.

5  JAMES HOLDER: -- you know, you're going to think,

6  hey, this guy is, you know, but — I just — yeah, he was

7  very cooperative.

8  MS. TANNER: Okay.

9  JAMES HOLDER: And he -- but I can't remember even

10 what he looks like.

11 MS. TANNER: No, that's okay. I do have one kind

12 a final series of questions.

13 So we know from this — the report that we

14 originally looked at — let me make sure I got my number

15 right — Exhibit 4 that the confidential source information

16 came in around February of 1983. And I think if you look at

17 page 50 of Exhibit 9, that visit to Latham Hall happened it

18 late October of 1983?

19 JAMES HOLDER: If that's what it says, that's what

20 it is.

21 MS. TANNER: Okay. And I will tell you that

22 Mr. Blackmon was arrested on December 7, 1983. I'm sure we

23 have a document somewhere in here that shows that. But do

24 you recall why Mr. Blackmon was not arrested for — until

25 December of 1983?
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1  JAMES HOLDER: Yeah.

2  MS. TANNER: Okay. I'm going to ask that same

3  question I asked then again about kind of your practice.

4  Would there have been in your practice as a police

5  officer in the late '70s and early — or as an

6  investigator in the late '70s and early '80s a reason to

7  wait, or reasons, to wait to arrest a suspect in a murder

8  for that length of time?

9  JAMES HOLDER: Would I find that —

10 MS. TANNER: Would there be reasons for that to

11 happen?

12 JAMES HOLDER: I don't know.

13 MS. TANNER: Okay. Was that unusual in your

14 experience in your cases?

15 JAMES HOLDER: Was it unusual?

16 MS. TANNER: Yes, sir.

17 JAMES HOLDER: Not necessarily. We — no, not --

18 it depends on the circumstances, I think.

19 MS. TANNER: Okay. In the late '70s and early

20 '80s in your practice, what was it you believed that you

21 wanted to have before you finally arrested a suspect?

22 Let me ask that a different way. Was there any

23 set of specific things that you were like I've got to have

24 these boxes checked off before I — I arrest someone?

25 JAMES HOLDER: No.
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1  MS. TANNER: Okay.

2  JAMES HOLDER: And the thing emphasized was

3  just -- just being truthful.

4  MS. TANNER: Okay.

5  JAMES HOLDER: That's what I usually relied on.

6  MS. TANNER: Okay. If you can remember this, were

7  you at any point between February 1983 and when Mr. Blackmon

8  was arrested on December 7, 1983, concerned about Blackmon

9  being out in the community?

10 JAMES HOLDER: Was I concerned about it?

11 MS. TANNER: Yes, sir.

12 JAMES HOLDER: I don't know how I felt because I

13 was relying on other professionals to make those kind of

14 decisions, not — you know, not us.

15 MS. TANNER: Okay.

16 JAMES HOLDER: I mean we could certainly if we

17 had — I don't know. It all depends on the circumstances —

18 MS. TANNER: Sure, yeah.

19 JAMES HOLDER: — and who it is. Because he — he

20 was out of Dix how long?

21 MS. TANNER: He was — so while he was in Dix,

22 what the records say is that he was allowed to leave campus

23 here and there.

24 JAMES HOLDER: Yeah.

25 MS. TANNER: He was out of Dix — I can't give you
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         1     the exact time frame, but there's like a couple of weeks 

 

         2     here and there where he's out for, you know, a month at a 

 

         3     time here, two months here and then -- 

 

         4               JAMES HOLDER:  Back. 

 

         5               MS. TANNER:  -- back.  Uh-huh. 

 

         6               JAMES HOLDER:  Okay. 

 

         7               MS. TANNER:  And then back. 

 

         8               JAMES HOLDER:  Okay. 

 

         9               MS. TANNER:  So there -- I mean there's a 

 

        10     couple -- there's definitely some weeks long periods where 

 

        11     he's -- he's out of Dix. 

 

        12               Okay.  I don't think -- I can't believe this, but 

 

        13     actually don't have any more questions, though -- 

 

        14               JAMES HOLDER:  Well, you did a good job. 

 

        15               MS. TANNER:  Do you have any more questions right 

 

        16     now? 

 

        17               MS. MATOIAN:  I don't. 

 

        18               JAMES HOLDER:  At she did, too -- 

 

        19               MS. TANNER:  Yeah. 

 

        20               JAMES HOLDER:  -- when I talked to her on the 

 

        21     phone. 

 

        22               MS. MATOIAN:  Yeah. 

 

        23               MS. TANNER:  Yes. 

 

        24                     

 

        25      
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         1      

 

         2                  

 

         3                  

 

         4                  

 

         5                  

 

         6         

 

         7      

 

         8     . 

 

         9               JAMES HOLDER:     

 

        10      

 

        11         

 

        12       

 

        13       And thanks for 

 

        14     going back like you did.  I want to tell you -- 

 

        15               MS. TANNER:  You're sharp. 

 

        16               JAMES HOLDER:  -- (inaudible) between 19-  -- 

 

        17               MS. MATOIAN:  1979 and the late -- and the early 

 

        18     '80s. 

 

        19               JAMES HOLDER:  She had to throw that damn attorney 

 

        20     crap in there.  You know, between 1970 -- 

 

        21               MS. TANNER:  Well -- 

 

        22               JAMES HOLDER:  -- and talk about -- 

 

        23               MS. MATOIAN:  She is nothing -- 

 

        24               JAMES HOLDER:  -- the Raleigh Police Department -- 

 

        25               MS. MATOIAN:  -- if not an attorney. 
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         1               MS. TANNER:  It's true.  It's absolutely true. 

 

         2               JAMES HOLDER:  Well, did you have any horses back 

 

         3     then.  But she would start back -- it was pretty cute.  I 

 

         4     tell you, that's -- but life is good.  You sort of, you 

 

         5     know, when you get up in age, you sort of look at now 

 

         6     quality versus quantity. 

 

         7               MS. TANNER:  I understand. 

 

         8               JAMES HOLDER:  So -- but right now -- 

 

         9                   

 

        10       

 

        11                  

 

        12                  

 

        13                  

 

        14                  

 

        15                       

 

        16      

 

        17               JAMES HOLDER:  And then having somebody like your 

 

        18     partner -- you're pretty good, but your partner here 

 

        19     she's -- I'm joking. 

 

        20               MS. TANNER:  Now, I do -- I do -- now this is a 

 

        21     real lawyer question here. 

 

        22               JAMES HOLDER:  Uh-huh. 

 

        23               MS. TANNER:  One of the things that's kind of 

 

        24     important to me when we wrap up is we -- I've asked a lot of 

 

        25     questions that I have, but I do want to give you the 
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opportunity if there's anything about this case that you

remember or that you think is important that we should know,

I want to give you the opportunity to talk to us about that

or tell us about that just so we don't miss it. Is there

anything like that?

JAMES HOLDER: Yeah. It's just that that's such a

while ago and then we — I just have to stick by what —

MS. MATOIAN: Yeah.

MS. TANNER: Sure.

JAMES HOLDER: Thank goodness I did that.

MS. MATOIAN: We must — we've seen from — more

recently than this aome cases that are not documented any

near as well as yours.

MS. TANNER: That's right. It happens.

JAMES HOLDER: Thank you.

MS. TANNER: We appreciate —

MS. MATOIAN: It's a blessing --

MS. TANNER: — we appreciate it.

MS. MATOIAN: — to have what you have.

MS. TANNER: This is —

JAMES HOLDER: Yeah.

MS. TANNER: Yeah. This is where we start —

JAMES HOLDER: Yeah.

MS. TANNER: — is the documents, yeah.

JAMES HOLDER: Well, you try to -- you know.
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1  you — you do with what you've got and what you're given

2  and —

3  MS. TANNER: That's right.

4  JAMES HOLDER: — you go with.

5  MS. TANNER: Unfortunately the last thing is

6  the — we do have a hearing. I — I do not know for sure.

7  I can tell you that I don't anticipate necessarily that you

8  would be called to the hearing, but we do have a subpoena

9  that's essentially standby for your presence. The

10 Coiranission --

11 MS. MATGIAN: I don't think it's written like

12 standby, but we're telling you it's —

13 JAMES HOLDER: Okay.

14 MS. TANNER: Yeah, it' s, standby.

15 MS. MATGIAN: -- standby.

16 MS. TANNER: So the way that will work is, if you

17 don't mind, which I can understand, if you don't mind

18 sharing with me a number, I can call you, or the other

19 option is that you can call me every — every morning and

20 check, or you can come and see if you're needed that day.

21 The subpoena is written for the three days. You would never

22 be needed all three days, you know what I mean. So either

23 one -- either — either -- however you want to do it is

24 fine.

25 What the Commission is made up of, the commission
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1  members — we're staff, but the commission members are

2  actually made up of eight different people from the

3  judicial — or the criminal justice system really, not

4  judicial system. We have a superior court judge, a sheriff,

5  a district attorney, a defense attorney, a community member

6  and two other members who —

7  MS. MATOIAN: And we have an advocate.

8  MS. TANNER: — happen to be lawyers and a victim

9  advocate, that's right. The community member is not a

10 lawyer and several of the other members are not lawyers.

11 But the goal of the Commission then is, of course, this

12 neutral review, right, of the case, so everybody is there.

13 What happens at the Commission hearings is, if a

14 witness comes, the director is presenting the evidence. The

15 director is Lindsey Guice Smith and she would ask a few

16 questions, but the commissioners have the opportunity to ask

17 questions.

18 With law enforcement, in this particular case, a

19 lot of times we do say here's a subpoena, we'11 put you on

20 standby. Can we get a number and tell you whether you're

21 needed just because what we'11 say is, hey, commissioners do

22 you have questions of the law enforcement in this case. And

23 if they say, no, we're good, you're not needed.

24 JAMES HOLDER: Right.

25 MS. TANNER: You know what I mean?
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         1               JAMES HOLDER:  Yeah. 

 

         2               MS. TANNER:  That's kind of how it works.  So how 

 

         3     would you like to work that? 

 

         4               JAMES HOLDER:  Yeah.  I mean if -- whatever -- you 

 

         5     know, whatever you need. 

 

         6               MS. TANNER:  Okay.  If I can -- 

 

         7               MS. MATOIAN:  Do you have a phone number? 

 

         8               MS. TANNER:  Yeah.  If I can get a phone number, 

 

         9     I'll just write it down, put it on a sticky note and then -- 

 

        10                    

 

        11               MS. TANNER:  Okay. 

 

        12               JAMES HOLDER:  And that should be a good number 

 

        13     that you can leave a lengthy message if you want to. 

 

        14               MS. TANNER:  Sure. okay.  We will do it. 

 

        15               JAMES HOLDER:  So around the -- is it the 14th 

 

        16     or something? 

 

        17               MS. TANNER:  We'll probably be calling you the 

 

        18     13th, either one of us. 

 

        19               MS. MATOIAN:  Yeah.  Because they're still -- 

 

        20     we're still in prepping process about what order everything 

 

        21     goes in, so getting closer to it, we'd be able to give you a 

 

        22     more specific time that you may be needed. 

 

        23               JAMES HOLDER:  Okay. 

 

        24                   

 

        25                   
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         1                  

 

         2                  

 

         3               MS. TANNER:   

 

                

 

                  And if I 

 

         6     go back and we talked to Lindsey on this case and we just 

 

         7     decide, hey, you don't need to worry about it, I'll let you 

 

         8     know that too. 

 

         9               JAMES HOLDER:  Yeah. 

 

        10               MS. TANNER:  Okay. 

 

        11               JAMES HOLDER:  I'd be interested to know though 

 

        12     if -- what the other piece of evidence is just -- just 

 

        13     for -- 

 

        14               MS. TANNER:  Sure. 

 

        15               JAMES HOLDER:  -- my curiosity.  So even if I'm 

 

        16     not needed, I might call you and ask. 

 

        17               MS. TANNER:  Find out. 

 

        18               MS. MATOIAN:  Sure. 

 

        19               JAMES HOLDER:  I'm trying to -- 

 

        20               MS. TANNER:  So actually -- 

 

        21               JAMES HOLDER:  I'm trying to think if somebody 

 

        22     else may be taking the blame for it or something. 

 

        23               MS. TANNER:  So -- 

 

        24               JAMES HOLDER:  I figured that, you know, in a case 

 

        25     like this, you never know. 
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1  MS. TANNER: Yeah. That's actually true. So what

2  happens in the coiTimission hearing is if the commissioners

3  vote that the case moves forward to the three-judge panel —

4  remember we talked about they're just voting if there's

5  sufficient evidence — the record of what happened at the

6  commission hearing actually becomes public. So we file that

7  as public with the clerk.

8  JAMES HOLDER: Okay.

9  MS. TANNER: So if that happens, you can either —

10 you can come and hear it at the commission hearing, whether

11 it's voted for or not, you will hear it there.

12 MS. MATOIAN: Or it will eventually go up on our

13 website.

14 MS. TANNER: If not, it will eventually go up on

15 our website. But yeah, if you call, I'11 be able to say,

16 hey, you know, at the point at which it becomes public, we

17 can definitely share that information.

18 JAMES HOLDER: Yeah. Yeah. Even though I'm not

19 in the business anymore —

20 MS. TANNER: That's right. It's still

21 interesting, right?

22 JAMES HOLDER: — it would be — it would

23 interesting to see what --

24 MS. MATOIAN: Does it ever leave you?

25 MS. TANNER: Yeah. This is super interesting.
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1  It's also — it's a nice little gig to be neutral as a

2  lawyer. That's a pretty good —

3  JAMES HOLDER: Yeah.

4  MS. TANNER: -- pretty good job.

5  JAMES HOLDER: (Inaudible.)

6  MS. TANNER: All right. Thank you so much for

7  your time. Thank you.

8  JAMES HOLDER: Where's that — has that got the

9  address on there?

10 MS. MATOIAN: It does. The address is — you're

11 going to see right here, this 901 Corporate Center Drive.

12 That's us.

13 JAMES HOLDER: Okay. And that's right off of 54?

14 MS. TANNER: Right off of 54, yes, sir.

15 MS. MATOIAN: Yeah.

16 JAMES HOLDER: Okay.

17 MS. TANNER: Yeah.

18 MS. MATOIAN: Right by PNC Arena.

19 MS. TANNER: It was nice to meet you.

20 JAMES HOLDER: Nice to meet you.

21 MS. MATOIAN: It was very nice to meet you.

22 JAMES HOLDER: Take care. Y'all take care.

23 MS. MATOIAN: Thank you.

24 JAMES HOLDER: Uh-huh.

25 MS. MATOIAN: Have a good day.
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1  JAMES HOLDER; All right. You guys, too.

2  MS. MATOIAN: Thank you.

3  (End of recording.)
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1  PROCEEDINGS

2  MA. MATOIAN: ... do our introductions.

3  Like I said, I'm Catherine Matoian. I'm a grant

4  staff attorney with the Innocence Inquiry

5  Commission.

6  MR. MONDAY: You're who?

7  MS. MATOIAN: Catherine with a C.

8  MR. MONDAY: Okay. Last name?

9  MS. MATOIAN: M-A-T-O-I-A-N.

10 MR. MONDAY: Okay.

11 MS. MATOIAN: And this is Adam Wrenn.

12 He is our case coordinator.

13 And I don't know how familiar you are

14 with the Innocence Inquiry Commission, but just

15 so you know, we're a neutral State agency that

16 investigates claims of innocence by people who

17 have been convicted of crimes. We don't

18 represent our claimants. We'll never represent

19 them. We're just a neutral fact-finding agency.

20 So we're here today about James

21 Blackmon, which is the case that you were a lead

22 detective on. Do you remember when you were

23 first assigned to Mr. Blackmon's case?

24 MR. MUNDAY: I don't. What was the

25 date of the offense occurred?



1  MS. MATOIAN: The date of the offense

2  was 9/28/1979.

3  MR. MONDAY: 9/28/79. It started off

4  as an assault-with-a-deadly-weapon case and,

5  ultimately, ended up as a homicide case.

6  MS. MATOIAN: Yes.

7  MR. MONDAY: How far down the road did

8  that happen?

9  MS. MATOIAN: I believe it was almost

10 exactly a month or — I think she died on October

11 30th.

12 MR. MONDAY: Okay.

13 MS. MATOIAN: So almost a month later.

14 MR. MONDAY: Okay.

15 MS. MATOIAN: And then I believe with

16 the information that I have that you and

17 Detective Holder were not —

18 (PHONE RINGING IN THE BACKGROOND)

19 MR. MONDAY: Yeah.

20 MS. MATOIAN: — assigned to —

21 MR. MONDAY: (indiscernible) with

22 that.

23 MS. MATOIAN: Okay.

24 MR. MONDAY: Maybe that'will work.

25 MS. MATOIAN: Okay. Ontil around



1  1982.

2  MR. MUNDAY: So Holder and I were

3  assigned in '82?

4  MS. MATOIAN: Uh-huh.

5  MR. MUNDAY: Okay.

6  MS. MATOIAN: Because I believe the

7  original investigation — they had a ton of

8  suspects, but it went cold.

9  MR. MUNDAY: Yeah.

10 MS. MATOIAN: But do you remember if

11 you worked at all during the original

12 investigation or —

13 MR. MUNDAY: I did not.

14 MS. MATOIAN: You did not, okay. And

15 when you were assigned, was that a cold case or

16 just —

17 MR. MUNDAY: As I recall, we were

18 assigned as a cold case, yes. Have you had a

19 chance to speak with Holder yet?

20 MS. MATOIAN: I did. I spoke to him I

21 think last week or the week before, and he didn't

22 seem to remember much it, which is understandable

23 because it's been a very long time.

24 Some few things I had some questions

25 about. Do you remember anything about the



1  fingerprints that were taken from the bathroom

2  stall?

3  MR. MUNDAY: I do not.

4  MS. MATOIAN: Okay. And if you

5  recall, the reason that Mr. Blackmon became a

6  suspect was through a source from Dorothea Dix

7  Hospital.

8  MR. MUNDAY: Seems like that might

9  have been the case. That information didn't come

10 directly to me, so —

11 MS. MATOIAN: I think I — I have the

12 report here. I think the officer that it came

13 to, his last name was Lockey. I don't know if

14 that signature looks familiar to you at all.

15 MR. MUNDAY: Yes. Nelson Lockey.

16 MS. MATOIAN: Nelson Lockey. Do you

17 know if he's still around at all?

18 MR. MUNDAY: Passed away about two

19 weeks ago.

20 MS. MATOIAN: Oh, no. I'm sorry to

21 hear that.

22 MR. MUNDAY: Yeah, in Wilson. He

23 lived in Wilson.

24 MS. MATOIAN: I'm sorry to hear that.

25 MR. MUNDAY: Yeah.



1  , MS. MATOIAN: Did you know who the

2  source was? Did Mr. Lockey ever tell you?

3  MR. MONDAY: I didn't.

4  MS. MATOIAN: No?

5  MR. MONDAY: I didn't get that

6  original information (indiscernible).

7  MS. MATOIAN: We're trying to

8  determine if there was another patient at the

9  hospital or someone worked at the hospital. I

10 wasn't sure if you had any information about

11 that. All right.

12 And we've been looking for the

13 evidence. Do you remember taking it to court

14 with you for any of the preliminary hearings?

15 MR. MONDAY: What type of evidence did

16 we have at that time?

17 MS. MATOIAN: There was the shirt that

18 was found in the woods with blood on it, and then

19 a knife that was found in the dorm room.

20 MR. WRENN: There was a burgundy

21 Dashiki shirt.

22 MS. MATOIAN: Yeah.

23 MR. MONDAY: That's right, yes. I

24 remember seeing now photographs or either

25 diagrams because we had those posted every which



1  way. I remember those items now, but as to where

2  they may be I have no idea.

3  MS. MATOIAN: Okay. Do you remember

4  from around that time, the early '80s, say you

5  did bring evidence in for a preliminary hearing

6  and that defendant ended up taking a plea? Do

7  you remember, would you take the evidence back to

8  the police department or would it usually stay

9  with the clerk?

10 MR. MONDAY: If there was a plea on

11 the case — is that what happened on this case,

12 it was pled out?

13 MS. MATOIAN: He didn't take a plea

14 for — after you arrested him in 1993, he didn't

15 end up taking a ~ or 1983, sorry, he didn't take

16 a plea until 1988, so it was a few years.

17 MR. MONDAY: Oh. I would think that

18 the usual procedure would be if a plea was taken

19 that it would be turned in at that time to the

20 clerk's office. I can't swear to that. Does —

21 is there any record of the evidence chain still

22 available?

23 MS. MATOIAN: There's a record of it

24 being there, but there's no record — it could

25 have been destroyed and there's just no record of
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1  it. We're just kind of trying to cover all the

2  bases and see.

3  MR. MONDAY: There should be a record

4  when it was checked out. Any time it was checked

5  out and went back in, there should be a record of

6  that. And if it was checked out on such and such

7  date maybe say to go to court —

8  MS. MATOIAN: Uh-huh.

9  MR. MONDAY: — if the record is still

10 there, it should reflect that. And if it was

11 turned over to the court system, the record

12 should reflect that.

13 MS. MATOIAN: When you first started

14 your investigation, the reports indicate that at

15 that time you were still pretty suspicious of the

16 other girls in the dorm room. Do you remember

17 anything about them?

18 MR. MONDAY: You know, at the time,

19 this is just as best as I can remember. At the

20 time that Holder and I became involved in this

21 case, either very soon after we got involved or

22 maybe as a result, James Blackmon had been

23 developed as a potential suspect. And at that

24 point, I personally don't remember looking at any

25 of those other leads. I don't know whether we



1  did or we didn't. I just don't recall any of

2  that.

3  MS. MATOIAN: Okay. Is there anything

4  else in particular that you remember about the

5  case?

6  MR. MONDAY: I don't — just numerous

7  interviews with James Blackmon. I can't from

8  the — he was arrested on what time — in what

9  period of time?

10 MS. MATOIAN: I believe he was

11 arrested — I was just looking at this —

12 November or December 1983.

13 MR. MONDAY: Okay. Arrested. I'm

14 just trying to think back over what period of

15 time transpired as to — so just looking at these

16 dates from '82 that Holder and I were assigned to

17 '83, as I recall James Blackmon was the focus of

18 the investigation, and most of our evidence, as I

19 recall, were focused towards James. He came in

20 on numerous times to be interviewed. Sometimes

21 we picked him up. Sometimes he came in on his

22 own. I remember him doing the interviews

23 speaking kind of in the third person, you know.

24 He was kind of a strange individual, wore a cape
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1  most of the time, was a street person, was a

2  tough individual, I think.

3  At times, over the years, he had had a

4  number of issues, I think. At times, he was what

5  I would consider kind of a gentle type guy, but

6  at times he was easily agitated, which was kind

7  of the angle that we played with him trying to

8  get him to — rather than us having to pick him

9  up, and we wanted him to feel comfortable that he

10 wanted to talk to us. And, of course, that was

11 our objective to get him in and talk to him about

12 this matter.

13 MS. MATOIAN: Did you ever feel like

14 he was faking any of his mental illness?

15 MR. MONDAY: I think that James knew

16 how to convince the people at Dorothea Dix that

17 he needed to be admitted. I think that was

18 almost a game for him. If he felt like he needed

19 to go in there, he knew what he needed to do to

20 go there and convince them. And I think that was

21 the turn-on/turn-off thing that he could do on

22 his own.

23 MS. MATOIAN: Well — oh, I know

24 sometimes we've had detectives in other cases who

25 took files with them when they left the police
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1  department. You haven't taken anything with you?

2  MR. MONDAY: No.

3  MS. MATOIAN: Okay.

4  MR. MONDAY: I had too many files with

5  me.

6  MS. MATOIAN: I bet you did. Okay.

7  Well, I think that's all the questions that I

8  have. I know it's been a long time. I

9  appreciate you taking the time to speak with me.

10 MR. WRENN: Absolutely. We definitely

11 appreciate it.

12 MR. MONDAY: You know, I'm sorry I

13 couldn't help you any more, you know. If you

14 knew specifics, I could try to address them, but

15 you know, again, I have not read this case or

16 seen anything on this case since —

17 MS. MATOIAN: In almost 30 years.

18 MR. MONDAY: — then, you know, so

19 since this potential came back, I've had on

20 occasion to think about it some, but you know —

21 MS. MATOIAN: Yeah.

22 MR. MONDAY: — that's about all I

23 know. That's the reason I was interested in the

24 dates. I couldn't — I knew there was a time

25 lapse from the time it occurred to the time that
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1  we got it, the homicide unit got involved in it,

2  and then a time that transpired, a relatively

3  long period of time before we actually ended up

4  making an arrest.

5  MS. MATOIAN: Yeah. Yeah. Well, I do

6  appreciate it. I'm going to leave my card with

7  you. If you, you know, happen to think about it

8  anymore and remember anything, I would appreciate

9  it.

10 MR. MONDAY: What was the — if you

11 know, who was the prosecutor at the time?

12 MS. MATOIAN: Bill Hart was the ADA.

13 MR. MONDAY: Okay.

14 MS. MATOIAN: And then he also handled

15 it when it went on appeal because he was at the

16 AG's office at that time.

17 MR. MONDAY: Okay. Good enough.

18 MS. MATOIAN: You know, I don't

19 remember the name. I know at one point one

20 interview occurred in the DA's office with a

21 woman and Mr. Blackmon had come into the DA's

22 office, but I don't remember what her name is.

23 And that was — I believe you arrested him either

24 at that meeting or shortly after it.

25 MR. MONDAY: And that was a woman?
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1  MS. MATOIAN: I think so.

2  MR. MONDAY: I'm just trying to think

3  who that could have been.

4  MS. MATOIAN: Yeah. I can — I have

5  the report back at the office and I could —

6  MR. MONDAY: No. Those are just

7  curiosity.

8  MS. MATOIAN: Yeah.

9  MR. MONDAY: Evelyn Hill maybe.

10 MS. MATOIAN: That does sound kind of

11 familiar.

12 MR. WRENN: It could be her. That

13 definitely could be her because she was obviously

14 a witness that was interviewed as far as the

15 case, so —

16 MR. MONDAY: Yeah.

17 MS. MATOIAN: I appreciate it so much.

18 MR. WRENN: Absolutely. Thanks again.

19 MR. MONDAY: Well, that was quick.

20 (The recorded interview concluded.)
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1  PROCEEDINGS

2  ANDREW MONDAY: Hello.

3  MS. BRIDENSTINE: Hi. Is Andrew Munday there?

4  ANDREW MUNDAY: This is he.

5  MS. BRIDENSTINE: Hi, Mr. Munday. This is Julie

6  Bridenstine with the North Carolina Innocence Inquiry .

7  Commission. How are you doing?

8  ANDREW MUNDAY: Good.

9  MS. BRIDENSTINE: Good. I'm just following up on

10 that email I sent to you. I got your reply that the photo

11 wasn't James Blackmon. I just wanted to follow up and say

12 — ask if you recognize the man in the photo?

13 ANDREW MONDAY: I do not.

14 MS. BRIDENSTINE: Do you have any idea why it

15 might have been taped to the file?

16 ANDREW MUNDAY: I have no idea.

17 MS. BRIDENSTINE: Okay.

18 ANDREW MUNDAY: You know, I could say that I've

19 seen the picture before, but I'm not sure of that. I mean

20 he does look familiar, but I have no idea whether it was

21 something that came up during the time that we were

22 investigating the case or what.

23 MS. BRIDENSTINE: Okay.

24 ANDREW MUNDAY: I just can't say.

25 MS. BRIDENSTINE: Okay. All right.
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1  ANDREW MUNDAY: I don't have a clue, really.

2  MS. BRIDENSTINE: Did you — did you recognize the

3  handwriting on the date maybe?

4  ANDREW MONDAY: I did recognize the handwriting as

5  not being mine.

6  MS. BRIDENSTINE: Okay.

7  ANDREW MUNDAY: And I don't know who else it could

8  have been, you know.

9  MS. BRIDENSTINE: Okay.

10 ANDREW MUNDAY: But I do know it was not my

11 handwriting.

12 MS. BRIDENSTINE: All right. Well, those are all

13 my questions and thanks a lot.

14 ANDREW MUNDAY: Okay. No problem.

15 MS. BRIDENSTINE: All right. Thanks.

16 ANDREW MUNDAY: Bye.

17 MS. BRIDENSTINE: Bye.

18 (End of the recording.)

19

20

21

22

23

24

25
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1  PROCEEDINGS

2  MS. TANNER; Hello.

3  MS. MATOIAN: Hello again.

4  MS. TANNER: How are you?

5  ANDREW MONDAY: Good.

6  MS. TANNER: Thank you for having us.

7  ANDREW MONDAY: It's bad luck coming in that door.

8  MS. MATOIAN: Is it?

9  MS. TANNER: Is it? What happened?

10 ANDREW MONDAY: You can come on.

11 MS. MATOIAN: Okay.

12 ANDREW MONDAY: Nobody ever uses that door.

13 MS. TANNER: Hello, I'm Beth.

14 ANDREW MONDAY: Onless they're trying to sell

15 something.

16 MS. TANNER: I'm not.

17 ANDREW MONDAY: How you doing?

18 MS. TANNER: I'm well. Thank you.

19 MS. MATOIAN: Nice to see you again.

20 ANDREW MONDAY: Good to see you.

21 MS. TANNER: Is this you on the wall?

22 ANDREW MONDAY: It favors me a little bit.

23 MS. TANNER: It favors you a little bit. All

24 right. Where is the best place that I sit.

25 ANDREW MONDAY: Right in here.
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1  MS. TANNER: Yes, sir.

2  MS. MATOIAN; You have a lovely home.

3  MS. TANNER: You do. It's gorgeous out here.

4  ANDREW MONDAY; Thank you. It looks like y'all

5  brought the kitchen sink with you.

6  MS. TANNER: We did. We've got a little bit more

7  out in the car, but were not going to bring it in just check

8  unless you tell me you want to —

9  MS. MATOIAN: (Inaudible.)

10 MS. TANNER: Okay. Pull out my materials. Now, I

11 know that you have talked with some folks in our office

12 before, but while I'm pulling this together, I wanted to

13 tell you a little bit about the Commission.

14 As I told you on the phone yesterday, we're a

15 neutral state agency. We're charged with the

16 post-conviction investigation of claims of innocence.

17 What the Commission is looking at typical —

18 always is evidence of innocence that has not previously been

19 provided at trial or hearing or was not reasonably available

20 at the time of a plea. And then when a case — as a case

21 moves forward through the different processes of the

22 Commission, there's a couple of different stages of review.

23 The final stage, if it that makes it that far, if a claim

24 makes it that far, will be the Commission hearing,

25 The Commission hearing is not adversarial. It is
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1  just like the process itself, neutral. We are Commission

2  staff, so our job is to do the investigation portion and

3  then we present what we have found to the Commission. We

4  present everything, so good, bad, ugly, whatever it is, we

5  just present it.

6  The Commission itself is made up of eight

7  different members. There's a district attorney, a defense

8  attorney, a judge, community members, a victim advocate, a

9  sheriff, so — a non-lawyer public member. So they then

10 listen to all that we present. They consider the new and

11 all the relevant evidence. They listen to everything that's

12 presented. And they make a determination at the end as to

13 whether or not there's sufficient evidence of innocence to

14 merit judicial review.

15 The Commission, just like the staff, is not making

16 an opinion about innocence. They simply are — if — if

17 it's necessary moving the case forward.

18 The three-judge panel is an adversarial process.

19 We are not involved in that process unless we're called as

20 witnesses. Just sort of like how you might be called as a

21 witness, right, you're not really involved in the court —

22 ANDREW MONDAY: Right.

23 MS. TANNER: — piece. That's kind of what we get

24 to do.

25 So we're here today because — I know you've given
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1  us some information before, but in looking at some of the

2  materials, we had some other questions for you.

3  I wanted to start by talking with you little bit

4  just to remind and you kind of orient us. This crime

5  occurred in the fall of 1979. However, your involvement in

6  the case, or at least the first time we see you in the file

7  was sometime in 1982. Mr. Blackmon was arrested for this

8  crime in late 1983, December of 1983. So that kind of will

9  orient you to kind of what happened in the case.

10 I will tell you that ray understanding of reviewing

11 the records is that there is a notation sometime in the

12 early '80s, maybe 1980, that essentially says there's

13 really just no further leads in the case. And then it looks

14 like there's a meeting with the major crimes task force, and

15 then that your name and Mr. Holder's name begin appearing in

15 the file as performing interviews. Just to kind of orient

17 you a little bit to the case.

18 Can you tell me a little bit about what you were

19 doing with the police department and late '70s, early

20 '80s, what your job was?

21 ANDREW MONDAY: I was either working with the

22 major crime unit or an investigator for the DA's office.

23 MS. TANNER: Okay. What did you do for the major

24 crimes unit?

25 ANDREW MONDAY: Investigated homicide cases and
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1  old cases.

2  MS. TANNER: How did you get assigned cases on the

3  major crimes unit?

4  ANDREW MONDAY: I guess our supervisor assigned

5  them me, you know.

6  MS. TANNER: Did Mr. Holder work with you on the

7  major crimes unit?

8  ANDREW MONDAY: He did.

9  MS. TANNER: Did he work with you at the DA's

10 office?

11 ANDREW MONDAY: The two of us, yes.

12 MS. TANNER: Okay. When you were working for the

13 DA's office as an investigator, would you be doing that

14 pursuant to employment with the RPD or were you employed

15 with the DA's office?

16 ANDREW MONDAY: I was employed with the RPD.

17 MS. TANNER; Okay.

18 ANDREW MONDAY; But somehow another they had some

19 loan — loaned two officers — investigators out over there

20 working with the DA's office. It was — I'm sure it was a

21 federal grant because we had two new cars.

22 MS. TANNER; Okay. Do you remember what year that

23 was that you started working at the DA's office?

24 ANDREW MONDAY; I really don't. I can't say for

25 sure.
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1  MS. TANNER: Okay. I think I have the first

2  time — and I pulled this document just because it was the

3  first time I saw your name in the file. Let me think.

4  Okay. I'm going to show you this. It is a

5  supplementary report. I'm going to put a little tabby on it

6  if I can find my tabbies and just call it number 14.

7  ANDREW MUNDAY: Okay.

8  (Exhibit Number 14 was marked.)

9  UNIDENTIFIED FEMALE: They called the cell phone,

10 ANDREW MUNDAY: Oh, yeah.

11  

12 ANDREW MUNDAY: No wonder you didn't get it. The

13 dog's been groomed.

14 MS. TANNER: Oh, I remember there being a little

15 puppy.

16 This is — I've marked this as Number 14 just so

17 we can keep up with it when we go back to read it. This is

18 the first time that I saw your name in the file. And then

19 your name is at the — the back in the bottom. And it says

20 "Major Crimes Unit," so I just want to make sure to have you

21 look at it —

22 ANDREW MUNDAY: Yeah.

23 MS. TANNER: — and see if that would have been

24 you working for the major crimes unit —

25 ANDREW MUNDAY: Yeah.
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1  MS. TANNER: — or were you working at the DA.

2  ANDREW MONDAY: Yes. I was with the major crime

3  unit if it says that, yes.

4  MS. TANNER: Okay.

5  ANDREW MONDAY: Yes.

t

6  MS. TANNER: Okay. What did you do before you

7  went to the major crimes unit?

8  ANDREW MONDAY: Working for the OA's office.

9  MS. MATOIAN: Okay. So you did that before?

10 ANDREW MONDAY: That was my job prior to going

11 there.

12 MS. TANNER: And how long had you been a police

13 officer?

14 ANDREW MONDAY: In '79, nine years.

15 MS. TANNER: How long did you work the DA's

16 office; do you remember?

17 ANDREW MONDAY: I'm going to guess two to three

18 years.

19 MS. TANNER: Okay.

20 ANDREW MONDAY; Ever how long that program last —

21 MS. TANNER: Oh, cool.

22 ANDREW MONDAY: ~ I was in there.

23 MS. TANNER: So it was like — I think like — it

24 was like a federal grant were they used —

25 ANDREW MONDAY: I think so.
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1  MS. TANNER: Yeah. That's what that was.

2  What did you do before the OA's office?

3  ANDREW MONDAY: I guess I was working — it might

4  have been drugs. I worked drugs from '73 to maybe '79.

5  That's about right. Early part of '79.

6  MS. TANNER: Were you working drugs with the

7  narcotics unit at RPD?

8  ANDREW MONDAY: Yes.

9  MS. TANNER: What kind of training did you get on

10 interrogation of —- let me back up.

11 Did you receive any training on interrogation of

12 suspects from RPD?

13 ANDREW MONDAY: You know, I can't remember whether

14 I went to any schools pertaining to interviewing and

15 interrogation or just something I picked up from working the

16 job.

17 MS. TANNER: On the job?

18 ANDREW MONDAY; Yeah.

19 MS. TANNER: Yeah. Was there any type of specific

20 technique that you used when you were interviewing a

21 witness? Let's start there.

22 ANDREW MONDAY: I guess I usually would just kind

23 of identify myself to the person — I feel like I'm in court

24 now — identify myself to the person and —

25 MS. MATOIAN: She's good like that. It's okay.
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1  ANDREW MONDAY: — try to develop some kind of

2  rapport with them while I'm talking with them and then start

3  talking about why we're in there.

4  MS. TANNER: Okay. Don't feel like you're in

5  court. So I — I'm not a police officer —

6  ANDREW MONDAY: Yeah, yeah.

7  MS. TANNER; — so I don't know anything about how

8  this works.

9  ANDREW MONDAY: It's been a long time since I

10 thought along these lines, you know, too.

11 MS. TANNER; Yeah.

12 ANDREW MONDAY: So I am rusty, very.

13 MS. TANNER: So I appreciate that. This is

14 actually very helpful for us.

15 How about interrogating a suspect, was there any

16 training, any methodology that you used when it came to

17 interrogating a suspect in a crime?

18 ANDREW MONDAY: No, I don't think so.

19 MS. TANNER: Okay. Was there a difference between

20 how you interacted with a witness and how you'd interact

21 with somebody you believed to be a suspect in a case?

22 ANDREW MONDAY: If I was interviewing a person

23 that was a suspect, again, I would try to develop some kind

24 of rapport with him in order to get him to talk, you know.

25 I — I was never a person that was — confronted a witness
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1  . or a suspect as hostile, you know, if I was trying to get

2  something from him.

3  MS. TANNER; Right. When you were — and I'm

4  going to use the word interrogating, but we can use the word
I

5  talking.

6  ANDREW MONDAY: No problem.

7  MS. TANNER; — talking to a suspect, did you ever

8  purchase them food or take them for a haircut and a shave or

9  run errands with them in order to build that rapport?

10 ANDREW MONDAY; Yes.

11 MS. TANNER; You did.

12 ANDREW MONDAY; Yeah.

13 MS. TANNER; All three of those things?

14 ANDREW MONDAY: I've never — I don't remember

15 taking somebody to get a haircut, but I purchased some food

16 and did — did small things like that, carried them places.

17 MS. TANNER; Let me ask you little bit about your

18 documentation.

19 Was there any training that you received, while

20 you were working at RPD or the DA's office, about how to

21 document your investigations?

22 ANDREW MONDAY; I guess I'll learn all that — got

23 all that training from the police department.

24 MS. TANNER; Okay. When you — let me back up.

25 Did you document every time you interacted with a suspect as
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1  a practice?

2  ANDREW MUNDAY; Yes.

3  MS. TANNER; Okay.

4  ANDREW MUNDAY; Pretty much.

5  MS. TANNER; Were there times that you might

6  interact with a suspect that you did not document?

7  ANDREW MUNDAY; Not that I can recall anything

8  like that. But normally, if I had some kind of interaction

9  with him, I would make some kind of a record of it.

10 MS. TANNER; Okay. And why would you — why would

11 you make that record?

12 ANDREW MUNDAY; Just — just an investigative

13 practice.

14 MS. TANNER; Okay. Let's see. When you were

15 interviewing a suspect, how did you document that?

16 ANDREW MUNDAY; Usually by recordings.

17 MS. TANNER; Uh-huh. Recording?

18 ANDREW MUNDAY; Tape interview, yes.

19 MS. TANNER; Tape interview. And so I have a

20 question about that. And I do have — when we say tape —

21 when we say a taped interview — so when I first started out

22 as a lawyer, you know, there is the taped interview, like

23 you put the recorder on the desk, we're having an interview,

24 and then you end up with a transcript that's like

25 question/answer —
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1  ANDREW MUNDAY; Right.

2  MS. TANNER: — question/answer.

3  ANDREW MONDAY: Right.

4  MS. TANNER: Is that how you taped interviews?

5  MS. MATOIAN: That's it. Yeah.

6  MS. TANNER; Were there ever times that you

7  interacted with a suspect and the recording you made wasn't

8  the question/answer, question/answer, but was just you

9  talking into the recording about what was happening?

10 ANDREW MiUNDAY: Nothing other than the beginning

11 of the interview.

12 MS. TANNER; Okay.

13 ANDREW MUNDAY; Just putting a heading on it.

14 MS. TANNER; What if you took a suspect to a crime

15 scene, was that something you recall doing in your practice?

16 ANDREW lyiuNDAY; I think I've done that before.

17 MS. TANNER; Okay.

18 ANDREW MONDAY; I think I did that in this case.

19 MS. TANNER; You did?

20 ANDREW MUNDAY; Yeah.

i

21 MS. TANNER; So what was your practice as it

22 related — let's back up. In general, because that's kind

23 of where we are. What was your practice as it related to

24 recording you taking a suspect to a crime scene?

25 ANDREW MUNDAY; I think the — the person that you
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1  were working with would dictate whether you were — would do

2  that or not.

3  MS. TANNER: Okay.

4  ANDREW MONDAY: As a rule, that was not something

5  that happened. But — and — and in this case, in working

6  with James, he was cooperative and we were cooperative with

7  him.

8  MS. TANNER: Mr.— so James Blackmon?

9  ANDREW MONDAY: Yeah.

10 MS. TANNER: Okay. And when you say that

H  wasn't — it depended on the person you were working with

12 and that wasn't a practice, what do you mean by that, that

13 taking them to crime scene depended on the person you were

14 working with or recording it depended on the person you were

15 working on it?

16 ANDREW MONDAY: I mean recording, I used a

17 recorder all the time if I was —

18 MS. TANNER: Okay.

19 ANDREW MONDAY: — doing an interview. But taking

20 them to a crime scene is — is something that right offhand,

21 that's the only one I can remember that I — we carried to a

22 crime scene.

23 , MS. TANNER: So Mr. Blackmon is the only one you

24 remember —

25 ANDREW MONDAY: That I remember —
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1  MS. TANMER; — in your career?

2  ANDREW MONDAY; ~ right off, yes.

3  MS. TANNER: Okay. So was it a routine practice

4  for you to take a suspect to a crime scene?

5  ANDREW MONDAY: No. I would think not.

6  MS. TANNER: And this one stands out —

7  ANDREW MONDAY; Right.

8  MS. TANNER: — this case stands out?

9  ANDREW MONDAY; Most ~ most of the time the

10 suspect didn't want to go to a crime scene anyway, so I

11 wouldn't take him there against his will.

12 MS. TANNER; Okay. I'm going to show you what

13 I've marked as Exhibit 15. And this is just to help me keep

14 up with it. And you know how lawyers do, we like to keep up

15 with it.

16 (Exhibit 15 was marked.)

17 MS. TANNER: This is a policy from RPD. I want to

18 give you an opportunity to look at — it's about

19 documentation — and just see if you recognize that policy

20 or remember it.

21 ANDREW MONDAY: Have you spoken to Holder?

22 MS. TANNER: I have. But my investigation is

23 confidential, so — but I can talk to you little bit about

24 when you can hear more about it.

25 ANDREW MONDAY: When I can hear more about what?
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1  MS. TANNER: The investigation overall.

2  ANDREW MUNDAY: Oh.

3  MS. TANNER: At some point our investigations,

4  actually portions of it, may become public record.

5  ANDREW MUNDAY: Yeah.

6  MS. TANNER; Have you talked to Mr. Holder about

7  this case?

8  ANDREW MUNDAY: No.

9  MS. MATOIAN: How long were you guys partners for?

10 Or were you partners or just working —

11 ANDREW MUNDAY: Yeah. We were partners. We were

12 partners a pretty good while. I'd say five, six years.

13 MS. TANNER: Wow. Because you are the DAs office,

14 too, right, with him?

15 ANDREW MUNDAY: Yeah. Yeah. I mean this looks

16 like — looks like "Standard Procedures" is what it says

17 here.

18 MS. TANNER: Okay. Do you ~ is that what ~ do

19 you remember having policies like that —

20 ANDREW MUNDAY: Sure.

21 MS. TANNER: — at the police department?

22 ANDREW MUNDAY: Sure.

23 MS. TANNER: Okay. Do you recognize that

24 particular one at all?

25 ANDREW MUNDAY: I can say this looks like that's
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1  one of the policies.

2  MS. TANNER: It looks like that's one of the

3  policies you had?

4  ANDREW MONDAY: Yeah.

5  MS. TANNER; Okay. Okay. I want to talk to you

6  little bit now — and I do want to talk to you about what

7  you remember in this case. The background kind of helps me

8  understand how the process worked and what questions to ask.

9  When you — lineups were an issue in this case,

10 right, not — I mean just they appeared frequently in the

11 case, both in the early Investigation —

12 ANDREW MONDAY; Yeah.

13 MS. TANNER: — and then potentially later. What

14 was your practice in the late '70s and early 'BOs as it

15 related to lineups?

16 ANDRESy MONDAY: I remember us using photo lineups

17 and lineups with live people.

18 MS. TANNER: Okay. When you did lineups with live

19 people, were you — did you participate in those?

20 ANDREW MONDAY: I have, yes.

21 MS. TANNER: Okay. And were they ever done at

22 Central Prison?

23 ANDREW MONDAY: Yes.

24 MS. TANNER: Okay.

25 ANDREW MONDAY: Some were.
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1  MS. TANNER; Some were. Okay. Why would they be

2  done at Central Prison?

3  ANDREW MUNDAY: It was just easy availability to

4  people.

5  MS. TANNER: Okay. When you were involved in a

6  lineup, was that always — in the late '70s and early

7  '80s, was that always when you were the investigator in

8  that case?

9  ANDREW MUNDAY: I think I may have been involved

10 in some lineups that I was not the investigator.

11 MS. TANNER: Okay.

12 ANDREW MUNDAY: You know, I just tagged along or

13 whatever.

14 MS. TANNER: When you were the investigator on a

15 case and you were involved in the lineup, was it your

16 practice to write a report about what happened with that

17 lineup?

18 ANDREW MUNDAY: I think so, yes.

19 MS. TANNER: Okay. Would there ever have been a

20 time or a reason that you would not have written a report

21 about a lineup in one of your cases that you were

22 investigating?

23 ANDREW MUNDAY: I can't think of a time like that.

24 MS. TANNER: Okay.

25 ANDREW MUNDAY: So the major crime unit worked as
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1  a group, more or less, you know. Even though — I can't

2  remember whether this case was assigned to me or Holder —

3  MS. TANNER; Okay.

4  ANDREW MONDAY: — but Holder and I were partners.

5  And the major crime unit consisted then of about six guys.

6  And we would meet :just about every day in the conference

7  room —

8  MS. TANNER: Okay.

9  ANDREW MONDAY: — and go over whatever we might
i

i

10 be working on just to keep everybody abreast of what was

11 going on in each case. And John Doe might be assigned to

12 one case, somebody else assigned to another case, and

13 that — and that'q kind of the way it worked.

14 MS. TANNER; Okay. But y'all all sat down

15 together to kind of talk about what to do.

16 ANDREW MONDAY; Yes. We shared that information

17 with the group.

18 MS. TANNER: When you were doing — I want to talk

19 about that related to lineups. When you were on the major

20 crimes task force investigating cases, did — did you ever
I

21 ask for like line;officers, like the — you know, just kind

22 of, I guess for lack of a better term, like the beat

23 officers to help you with the lineups or did you all always

24 do those for your cases in major crimes task force amongst

25 your team there? :

i
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1  ANDREW MONDAY: I think on somewhere occasions

2  we've used some other cops.

3  MS. TANNER: To help with that?

4  ANDREW MONDAY; Yeah.

5  MS. TANNER: Okay. Okay. That's actually really

6  helpful and a good lead into to this case. I'm going to

7  show you what I've already marked as Exhibit 1. And I will

8  tell you, what this looks like to me is when the major

9  crimes task force got involved. I'm going to give you a

10 second to look at this and then I have just like a few

11 questions about, though you may have answered a lot of them

12 with the process.

13 ANDREW MONDAY: Using officers in a lineup was a

14 rare thing. I'm mean it won't something that I remember we

15 did often.

16 MS. TANNER: Okay. Let me ask my question a

17 little bit differently than before I leave you off to read

18 that. Did you ever use other officers to conduct the

19 lineups as opposed to being in them but actually conduct

20 them for you?

,21 ANDREW MONDAY: No.

22 MS. TANNER: Okay. So in your cases, you always

23 conducted both the physical or photo lineups if you were

24 investigating the case, you or your partner?

25 ANDREW MONDAY: Yes, pretty much so.
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1  MS. TANNER: Okay. Okay. Thank you for that

2  clarification. That helps me.

3  I'm going to start doing lineups and just like

4  picking random stuff folk to throw in there.

5  MS. MATOIAN: I'll ~ I'll be your —

6  MS. TANNER: Volunteer.

7  MS. MATOIAN: — designated short person.

8  ANDREW MONDAY; Yeah.

9  MS. MATOIAN: Any time you —

10 ANDREW MONDAY: Yeah.

11 MS. MATOIAN: Any time the suspect is short, you

12 can throw me in there.

13 ANDREW MONDAY: I'm not reading much of it. I'm

14 just kind —

15 MS. TANNER; No, that's okay.

16 ANDREW MONDAY: — scanning over.

17 MS. TANNER: It's just to kind of help orient

18. you —

19 ANDREW MONDAY: Yeah.

20 MS. MATOIAN: — as to what this — this case in

21 particular.

22 ANDREW MONDAY: This investigator looks like was

23 K.N. Privette (phonetic).

24 MS. TANNER; Was Mr. Privette on the major crimes

25 task force?
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1  ANDREW MUNDAY: He was — he was one of the

2  original members of the major crime task force.

3  MS. TANNER: Oh, cool. Okay.

4  ANDREW MUNDAY: But I can't remember him actually

5  being assigned to the major crime unit when I was on major

6  crime.

7  MS. TANNER: Okay.

8  ANDREW MUNDAY: I must — he must have — I must

9  have been at the DA's office primarily at the time that he

10 was there. Because when I was assigned directly to major

11 crime unit, he was not there.

12 MS. TANNER; Okay. So this will help me form the

13 questions I have about this. In reading Exhibit 1, do you

14 remember if you were part of the group from the major crimes

15 task unit that went back to Saint Augustine's — I think I

16 have been told is how you say it now — to see like the

17 crime scene where the attack took place and talk with some

18 of the witnesses there?

19 ANDREW MUNDAY: I certainly went back to the crime

20 scene. You know, I don't know whether this time I was there

21 for it or not.

22 MS. TANNER: Okay. When you went back to the

23 crime scene was there a time that you went back without

24 Mr. Blackmon?

25 ANDREW MUNDAY: Yes. I think I've been there
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1  without Mr. Blackmon before we carried him back there.

2  MS. TANNER: Okay.

3  ANDREW kuNDAY: And now I remember — I remember

4  Privette now.

5  MS. TANNER; Okay. Tell me about that,

6  ANDREW MONDAY: And that — I just remember him —

7  I think the first time we went over there, Holder and

8  myself, that we wont over there Norris Privette carried us

9  along to tell us ebout where the — where the crime scene

10 occurred; walked us through what supposedly took place that

11 they knew about. I believe that's right.

12 MS. TANNER: Okay. Was that how the major crimes
i

13 task force sort Of worked?

14 ANDREW MONDAY: I want to say that the reason that

15 was taking place iis he must have been going — transferring

16 out somewhere else and this case was being assigned to

17 either me or Holder.

18 MS. TANNER: Okay. That makes sense. Okay. So

19 that's why he would have gone back with you to the crime

20 scene —

21 ANDREW'MONDAY: Yes.
I

22 MS. TANNER: — to look at it ~

23 ANDREW IMONDAY: Yes.

24 MS. TANNER: — and get you up to speed on the

I
25 files?
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1  ANDREW MONDAY: I think that's right.

2  MS. TANNER: Okay. Okay. That's helpful.

3  I do have another question about your practice

4  that is relevant to this case. When — in the late '70s

5  and early '80s, did you have any particular policies or

6  general practices as it related to witnesses or suspects who

7  were patients at Dorothea Dix?

8  ANDREW MONDAY: Can have the question again?

9  MS. TANNER: Sure. Did you have any policies or

10 general practices in the late '70s, early '80s as it

11 related to patients at Dorothea Dix who might be witnesses

12 or suspects in the cdse?

13 ANDREW MONDAY: No.

14 MS. TANNER: No?

15 ANDREW MONDAY: Not that I recall.

16 MS. TANNER: Okay. So they were not treated any

17 differently —

18 ANDREW MONDAY: No, no.

19 MS. TANNER: — than a normal witness or suspect?

20 Okay.

21 Did you have any person at Dix that you worked

22 with when you were trying to access a patient as either a

23 witness or a suspect?

24 ANDREW MONDAY: 1 think the chief would be our

25 contact over there.
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1  MS. TANNER: There was — there was a chief of

2  police at Dix?

3  ANDREW MUNDAY; Yes.

4  MS. TANNER; That's who you're talking about?

5  ANDREW MUNDAY: Yes.

6  MS. TANNER: Okay.

7  ANDREW MONDAY: And right now, I cannot think of

8  his name. I knew him well.

9  MS. TANNER: Oh, okay.

10 ANDREW MUNDAY: Most of the time anything that we

11 had to do with Dorothea Dix, the first thing we'd do is

12 contact him and —

13 MS. TANNER: Okay.

14 ANDREW MONDAY: ~ and he'd set things up for

15 us on —

16 MS. TANNER: To help you out.

17 ANDREW MUNDAY: — people we needed to talk to and

18 everything.

19 MS. TANNER: Okay. Do you remember the

20 involvement of District Attorney Susan — I've lost her

21 name.

22 MS. MATOIAN; Edwards.

23 MS. TANNER: Edwards. I want to call her — I

24 don't know why — Susan Edwards in this case?

25 ANDREW MUNDAY: I mean it sounds familiar that
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1  Susan might have been involved in it, but there's so many

2  cases that we had over there, you know, that — I can't

3  specifically say that Susan was the one that we dealt with.

4  MS. TANNER: Okay.

5  ANDREW MUNDAY; She probably might have been, but

6  I just right off hand can't remember for sure whether she

7  was.

8  MS. TANNER: Okay. I'm going to show you what

9  I've marked as Exhibit 2, which is a typed up order. And I

10 will tell you — take your time to look at it — but this is

11 an order requesting records for Mr. Blackmon from Dorothea

12 Dix Hospital.

13 ANDREW MUNDAY: I don't ~ I don't think this

14 would be something that would be unusual.

15 MS. TANNER: Okay.

16 ANDREW MUNDAY: Yeah.

17 MS. TANNER: That's — that's — you've answered

18 my question.

19 ANDREW MUNDAY: Yeah.

20 MS. TANNER: Now I'm going to show you what I've

21 marked as Exhibit 3, which is the report that appears to

22 associate with that about when the records were actually

23 received by you and Mr. Holder. And I'd like you to take a

24 minute just look at that because I have a question about

25 this last piece about the flagged records.
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1  ANDREW ikuNDAY: Okay.

2  MS. TANNER: We — I will tell you in this file we

3  have portions of Dorothea Dix records that came to us when

4  we received the RPD file. Dorothea Dix does not have

5- records anymore —

6  ANDREW MONDAY: Yeah.

I

7  MS. TANNER: — which is not surprising. This is

8  an older case. But because we only have portions, I want to

9  ask you questionsiabout what your practice was as it related

10 to what records fiom — if you went and got records from

11 Dorothea Dix. What was your practice as to what records

12 would then end up;in the file?

13 ANDREW MONDAY: I would say any record that we —

14 any written recorii that we received from Dorothea Dix would

15 end up in the file.

16 MS. TANNER: Okay. So here it says on Exhibit 3,

17 "Special copies o!f pages that were flagged in the two

18 volumes of medicafL history will be on file with this case."

19 And my question about that sentence is, would you

20 put the entirety of the record in your file or would you

21 only preserve certain records for purposes of the file?
I

22 ANDREW MONDAY; Only thing I can say about that,
i

23 and I can — in r'eading this now, I'm — I'm pretty sure

24 J.C. Holder wrotej this. But if — if — if the file had

25 something that was relevant to what we were working on or we
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1  thought that it had something to do with the case or it was

2  something to do with James' personality or whatever, I don't

3  think I would put in here certain things were flagged, you

4  know.

5  MS. TANNER: So that sounds like something Mr. —

6  ANDREW MUNDAY: That sounds like Holder.

7  MS. MATOIAN: Okay. That's sounds like him?

8  ANDREW MUNDAY: Yeah.

9  MS. TANNER: If you had reviewed the Dix records

10 and seen a note in the Dix records where Mr. Blackmon

11 indicated that he had harmed an African-American female or

12 stabbed anyone, would that be a record in this case that you

13 would have thought important to put in the file?

14 ANDREW MUNDAY: Yes, I would think so.

15 MS. TANNER: Okay. And would you have put records

16 like that in the file?

17 ANDREW MUNDAY; I would think so.

18 MS. TANNER: Okay. How about Mr. Holder, would he

19 have put records like that in the file?

20 ANDREW MUNDAY: I would think so.

21 MS. TANNER: Okay. I have another —

22 ANDREW MUNDAY: I don't — you know, I don't

23 really know exactly what he means by "certain things were

24 flagged." But again, that's been a long time ago.

25 MS. TANNER: Sure. Yeah. And that's not — you
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1  wouldn't have written — it wasn't —

2  ANDREW MUNDAY: No.

3  MS. TANNER; — your recollection —

4  ANDREW MUNDAY: No.

5  MS. TANNER: — that you ever read that?

6  ANDREW MUNDAY: No.

7  MS. TANNER: Okay. I want to ask you a question

8  about — and I'm going to show what is marked as Exhibit 4

9  now, but this is about a — not a confidential, it's just

10 about a source. Did you have sources that you used in late

11 '70s and early 'BOs?

12 ANDREW MUNDAY: Oh, yeah.

13 MS. TANNER: Did you have any from Dorothea Dix?

14 ANDREW MUNDAY: I'm trying to think. Well, I

15 could say that —yes, probably.

16 MS. TANNER: Okay. Did you keep those sources in

17 any kind of record separate from the file in which you might

18 be using those sources?

19 ANDREW MUNDAY: If it was a confidential source,

20 it would be in the file. Probably be in a — all — and

21 supposedly all informants were — were in a certain they

22 were filed with the department, registered more or less.

23 MS. TANNER: Oh, yeah, okay. I got it.

24 ANDREW MUNDAY: So that's the only thing I can

25 think of there.
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1  MS. TANNER: Was there a difference in a source

2  and a confidential informant?

3  ANDREW MONDAY: I think they could be both be the

4  same thing.

5  MS. TANNER: They could be the same thing?

6  ANDREW MONDAY: Yeah.

7  MS. TANNER: But at least the confidential

8  informants you remember to be like registered with the

9  department and kept somewhere separate —

10 ANDREW MONDAY: Yes.

11 MS. TANNER: — from the file? Okay.

12 Like I said, I'm going to show you what's been

13 marked as Exhibit 4. I'll give you a second to look at this

14 and then I have a couple of questions about it, okay?

15 (Pause.)

16 ANDREW MONDAY: What else can I ask you ~ answer

17 for you about this?

18 MS. TANNER: Sure. So in looking at this Exhibit

19 No. 4, do you recall the identity of any of the sources that

20 are indicated there?

21 ANDREW MONDAY: Again, I don't believe —I'm

22 pretty sure this is not my — my report here.

23 MS. TANNER: So at the end of this report — I'll

24 tell you at the very end, it actually comes from a narcotics

25 detective.
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1  ANDREW MONDAY; Okay.

2  MS. TANNER: Do you remember receiving this

3  information from a narcotics detective in this case?

4  ANDREW MONDAY: Right offhand I don't.

5  MS. TANNER: Okay. Was it routine for you to

6  receive information from a source from a narcotics —

7  ANDREW MONDAY: Sure.

8  MS. TANNER: — from a narcotics source? Okay.

9  ANDREW MONDAY: It's routine to receive it from

10 any — anybody.

11 MS. TANNER: Anybody. Would the narcotics officer

12 have come and told you about this source in person? Well,

13 let me back up.

14 How would they have communicated this information

15 to you?

16 ANDREW MONDAY: My guess, he probably would have

17 come and told somebody in person about —

18 MS. TANNER: Okay.

19 ANDREW MUNDAY: — about his information.

20 MS. TANNER: And then how does this report get

21 generated?

22 ANDREW MONDAY: I'm assuming whoever received that

23 information generated this report.

24 MS. TANNER: Okay. Would it have ever — well,

25 let me ask it specific to this case. Did you ever in this
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1  case identify who the source was?

2  ANDREW MONDAY: I didn't.

3  MS. TANNER: Okay. If someone in this case had

4  requested that you identify the source or if you had

5  identified the source, would that have been recorded in the

6  file?

7  ANDREW MONDAY: I don't know. I would think — I

8  would think so, but I'm not — I don't know.

9  MS. TANNER: Okay.

10 ANDREW MONDAY: I'm not sure■about that. It

11 might — might have been one — one of those things they

12 ■ were trying to keep confidential. I — I just don't know.

13 MS. TANNER: When you have a confidential source

14 that comes in — or when you were — in late 1970s, early

15 1980s, when you had a confidential source or any'source

16 like this that was giving information, how did you vet the

17 information from the source? Does that makes sense?

18 ANDREW MONDAY: You were just trying to check it

19 out, you know, as best you could, verify his information,

20 you know, how credible it was.

21 MS. TANNER: Okay. If you felt like the identity

22 of the source was necessary to verify how credible they

23 were, is that something you would have requested as part of

24 your investigation?

25 ANDREW MONDAY: Something I would have requested?
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1  MS. TANNER; Yes, sir.

2  ANDREW MUNDAY: I don't know exactly how you mean

3  that,

4  MS. TANNER: So if — let's say for the source —

5  there's maybe more than one source or —

6  ANDREW MUNDAY: Okay.

7  MS. TANNER: — I'm actually not sure. Let's say

8  that in trying to — for lack of a better term — vetr make

9  sure their information was credible, you needed to know in
i

10 your mind who that person was —

11 ANDREW MUNDAY; I got you. ■

12 MS. TANNER: — is that something — would that

13 ever be an issue for you? Like hey, in order to vet this, I

14 need to know the identity of this source?
I

15 ANDREW MUNDAY: Yes, I think so.

16 MS. TANNER: Okay.

17 ANDREW MUNDAY: It seems reasonable anyway.

18 MS. TANNER: Yeah. And if that had been the

19 case — because I| understand that confidential sources might

20 be kept somewhere^ — somewhere else. I tell you, I used to
i

21 work for the prison system —

22 ANDREW MUNDAY: Sure.

23 MS. TANNER: ~ I get it —

24 ANDREW MUNDAY: Yeah.

25 MS. TANNER: — you keep them somewhere else. But
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1  if you're like, no, listen, I need to vet this source, is

2  that something you would have documented in the file if

3  vetting the source required you knowing their identity?

4  ANDREW MONDAY: I think so.

5  MS. TANNER: Okay.

6  ANDREW MONDAY: I think so.

7  MS. TANNER: I'm going to kind of switch gears a

8  little bit and show you what I've marked as Exhibit 5. This

9  one is quicker. It ain't so long. Well, I see you're

10 looking at the bottom of that exhibit. Do you recognize

11 that detective's name?

12 ANDREW MONDAY: Yeah.

13 MS. TANNER: Who is that?

14 ANDREW MONDAY: Nelson Lockey.

15 MS. TANNER: Okay. And ~

16 ANDREW MONDAY: He is ~

17 MS. MATOIAN: Oh, you look so handsome.

18 ANDREW MONDAY: He's —

19 THE WITNESS: Oh, my goodness.

20 ANDREW MONDAY: — he's deceased, I think.

21 MS. TANNER: Hi. I'm so sorry.

22 ANDREW MONDAY: That's all right. I'm sorry for

23 this dog jumping around you.

24 MS. TANNER: This is a clean ~

25 MS. MATOIAN: It's a fringe benefit of our —
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1 THE WITNESS: — fancy dog.

2 MS. MATOIAN: — job that we get to see —

3 THE WITNESS: Yeah.

4 MS. MATOIAN: — people's dogs all the time.

5 THE WITNESS: Hi there.

6 MS. MATOIAN: We always and forever talk to these

7 dogs.

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

.

name?

  

 

   

 

  

MS. TANNER: 

So, I'm sorry. You said you did recognize his

ANDREW MONDAY: Yes.

MS. TANNER: Okay. Was he — was this detective

at the back of Exhibit 4 — I want to get his name right --

Lockey --

ANDREW MONDAY: Yes.

MS. TANNER: — is that how you say it?
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1  ANDREW MONDAY: Yes.

2  MS. TANNER: Was he a normal source of

3  confidential or of any —

4  ANDREW MONDAY: He was a lieutenant in some other

5  part of the police department. You know, I don't — I don't

6  recall what it was. Somehow or another he came across this

7  information.

8  MS. TANNER: Okay. And did you — do you have any

9  information as we sit here today about how Mr. — or

10 Lieutenant Lockey kept his sources,'like where he might have

11 recorded those?

12 ANDREW MONDAY: I don't.

13 MS. TANNER: Okay.

14 ANDREW MONDAY: I have no idea.

15 MS. TANNER: I'm going to show you what's been

16 marked as Exhibit 5. This one is pretty easy. It's not so

17 much reading. This is, I will tell you, a photocopy of the

18 front of the book. You know have the files are held in

19 books, like —

20 ANDREW MONDAY: Yeah.

21 MS. TANNER: — like 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9 10,

22 11, 12. This is the front of the book, and then the very

23 next page is this photo. And that this is a photocopy of

24 the front of the photo but also the back of the photo.

25 ANDREW MONDAY: Oh-huh.
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1  MS. TANNER; Do you recognize that photo?

2  ANDREW MONDAY: I would say that I've seen this

3  photo before, but I don't know anything specific about the

4  photo that makes me recognize it. The — the handwriting on

5  the date is not mine.

6  MS. TANNER: Okay.

7  ANDREW MONDAY: Nor is it Holder's, I don't think.

8  MS. TANNER: Okay. And so do you recognize the

9  person in the photo?

10 ANDREW MONDAY: Sure.

11 MS. TANNER: Who is it?

12 ANDREW MONDAY; James Blackmon.

13 MS. TANNER: Okay. Do you recall taking a picture

14 of James Blackmon?

15 ANDREW MONDAY: I don't think I took this picture.

16 I probably have taken some pictures of him though.

17 MS. TANNER: Okay, How — so let me back up and

18 ask you about — a little bit about your practice —

19 ' ANDREW MONDAY: Okay.

20 MS. TANNER: — right, because that helps us

21 understand. What would lead you to have taken a picture of

22 a suspect back in the '79, '80s?

23 ANDREW MONDAY: Well, anytime we brought anybody

24 in, if he was a suspect, one of the first things we'd do

25 when we'd bring him is — is photo him. If it was nothing
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1  but a — what the hell — this kind of photo.

2  MS. TANNKR; Polaroid.

3  MS. MATOIAN: Polaroid.

4  ANDREW MONDAY: Yeah.

5  MS. TANNER: You know, Polaroids are coming back.

6  I'm just going to say that.

7  ANDREW MONDAY: I'm having a memory problem now.

8  Which I've got a lot of problem with the brain remembering

9  stuff. But, yeah, we kept those cameras running all the

10 time and — and we used them a lot. So yeah, we would have

11 took it when they first became a suspect and when he came in

12 our presence.

13 MS. TANNER: I know you said you don't recognize

14 the handwriting on the back. Would you use anyone else to

15 come and take a Polaroid of a suspect for you?

16 ANDREW MONDAY: As a rule, I wouldn't. We had

17 access to the camera.

18 MS. TANNER: You'd do it?

19 ANDREW MONDAY: I'd do it myself.

20 MS. TANNER: Was it your practice to date the back

21 of the photo if you took a photo of a suspect?

22 ANDREW MONDAY: Oh, yeah.

23 MS. TANNER: Okay. Was that the practice of the

24 other officers —

25 ANDREW MONDAY: Pretty much.
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1  MS. TANNER: — in the major crimes unit?

2  ANDREW MUNDAY: Pretty much.

3  MS. TANNER; Okay.

4  ANDREW MUNDAY: My guess is this is Norris

5  Privette's handwriting.

5  MS. TANNER: Oh, okay.

7  ANDREW MUNDAY: He and I worked drugs together as

8  partners for a long time, a lot of years. And that looks

9  like — and I couldn't say that — swear on that, but that
i

10 kind of looks like his handwriting.

11 MS. TANNER: Okay. And Mr. Privette was the one

12 who was on the first —

13 ANDREW MUNDAY: I think —

14 MS. TANNER: ~ that form?

15 ANDREW MUNDAY: I think so.

16 MS. TANNER: Okay. All right. Thank you. It's

17 good for me to check. It takes me a minute.

18 When you are involved in this case, were you aware

19 of Mr. Blackmon — just prior to the investigation of him as

20 a suspect in this case — were you aware that he was an

21 alleged victim of abuse at Dorothea Dix?

22 ANDREW MUNDAY: No.

23 MS. TANNER: Okay. So you did not know anything

24 about the SBI investigation into the abuse of Mr., Blackmon

25 by two employees at Dorothea Dix —
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1  ANDREW MONDAY: No.

2  MS. TANNER: — just prior to this?

3  ANDREW MONDAY: This is the first I remember ever

4  hearing anything about that.

5  MS. TANNER: Okay. Were you — were you aware —

6  I know you just said that, but —

7  ANDREW MONDAY: Okay.

8  MS. TANNER: — I'm going to ask my next

9  question — were you aware that the DA, the ADA,

10 Ms. Edwards, was involved in prosecuting the employees who

11 allegedly abused Mr. Blackmon?

12 ANDREW MONDAY: No.

13 MS. TANNER: Okay. If you —

14 ANDREW MONDAY: I don't recall any of that, you

15 know.

16 MS. TANNER: Sure.

17 ANDREW MONDAY: Yeah.

18 MS. TANNER: If you had known about that, would

19 that have been a file that you would have received or asked

20 about? I know you don't recall as you're sitting here

21 today.

22 ANDREW MONDAY: Not that I remember, yeah.

23 MS. TANNER: Okay. In this case — and I — we

24 have the whole file out in the car, but I didn't want to

25 bring that whole thing in —
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1  ANDREW MUNDAY: Yeah.

2  MS. TANNER: — it's like a big box, but I mean

3  there is no secret to it,

4  ANDREW MUNDAY: Yeah.

5  MS. TANNER: So if you're like ~

6  ANDREW MONDAY: Yeah.

7  MS. TANNER: — hey, I know that's in book 10. I

8  need you to go get that, we'll go get it for you.

9  In this case there were some questions during the

10 interviews with some of the women who lived on the dorm

11 about like prostitution and drugs as like a potential

12 connection to the crime. This was before Mr. Blaokmon had

13 become a suspect. Do you remember as we're sitting here

14 today why that was a theory of the case?

15 ANDREW MUNDAY: I don't.

16 MS. TANNER: Okay.

17 ANDREW MUNDAY: And I would say that that took

18 place — that took place before I was ever involved in this

19 case. I'm guessing. Because I don't remember any — any of

20 that being involved.

21 MS. TANNER: Okay.

22 ANDREW MUNDAY: I would think that Privette may

23 have been involved in the case when it first happened.

24 MS. TANNER: Okay.

25 ANDREW MUNDAY: And — and, you know, it got
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1  passed down to me sometime later.,

2  MS. TANNER: Right. Okay. That makes —

3  ANDREW MUNDAY: Me or Holder.

4  MS. TANNER: And that's actually kind of make some

5  sense with the way the dates —

6  ANDREW MUNDAY: Yeah.

7  MS. TANNER: Okay. I'm actually going to go back

8  to this SBI. I want to show you what's been marked as

9  Exhibit 7. And I'll tell you, it's really a quick little

10 review. But this is actually an interview with the SBI

11 agent who was involved in the investigation of those

12 allegations of abuse, that Mr. Blackmon was abused.

13 ANDREW MUNDAY: Okay.

14 MS. TANNER: But what I want to point out ~ I

15 want to give you time to look at if you want time to look at

16 it, but what I want to point out at the bottom is that

17 Mr. Holder's name is on that and your name doesn't appear.

18 ANDREW MUNDAY: Uh-huh.

19 MS. TANNER: So after looking at this, my question

20 will be, if only Mr. Holder's name is here — and I don't

21 know that I looked at the first paragraph to see if you were

22 there — would you — is that — like would you have been

23 involved in this if your name doesn't appear or do you — we

24 can't tell from this?

25 ANDREW MUNDAY: I would think ~ I would think
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1  not.

2  MS. TANNER: Okay.

3  ANDREW MONDAY: And — and this indicates to me

4  that Holder and I worked with the career criminal unit at

5  the DA'S office. That's what it was called.

6  MS. TANNER: Oh, okay.

7  ANDREW MONDAY: So that — this — this timing

8  period, we were at that DA's office.

9  MS. TANNER: Okay,

10 ANDREW MONDAY: What is the date of this, '83.

11 Yeah. We were career criminal unit.

12 MS. TANNER: That is really helpful to understand.

13 So this is why it's so helpful because I don't know. Okay.

14 ANDREW MONDAY; And — and what would happen in —

15 in those cases there, he and I had an office together and

16 somebody would come in and want some of this information and

17 it may be — they may hand it to him and let him go run it

18 down. And we'd run it down and hand it — hand the

19 information back to them. I might not even ever know about

20 it.

21 MS. TANNER: Okay. So when you —

22 ANDREW MONDAY; So I think this ~ this right here

23 happened when he was the career criminal unit at the DA's

24 office and he needed to go check this information out. He

25 made a report about it. Handed it back to the DA or
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1  whatever.

2  MS. TANNER: Okay. So this is actually an

3  interview about Mr. Blackmon. Okay. I see. So he would

4  have been involved in that piece. Okay.

5  As a — and so when you were — 1 know, when you

6  were there at the RPD career criminal unit with the OA's

7  office, did you guys go out together? Like did you go

8  out — did two people go or sometimes would you go out just

9  one — just one of you?

10 ANDREW MUNDAY: A lot of times we went out by

11 ourself.

12 MS. TANNER: By yourself?

13 ANDREW MUNDAY: Yeah.

14 MS. TANNER: Okay.

15 ANDREW MUNDAY: Now, sometimes we did get

16 together, but a lot of times we went out — went out by

17 ourself.

18 MS. TANNER: Okay. Okay.

19 MS. MATOIAN: Can I ask a question going back to

20 the Susan Edwards thing. So I know you don't remember that

21 part of it. If — if someone was — you were investigating

22 someone for a crime and you found out that somebody else,

23 either at RPD or the DA's office that that person was

24 also — your suspect was a victim in a crime, would you try

25 to keep those two investigations separate or would you share
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1  information with each other?

2  ANDREW MUNDAY: I would think you would share,

3  MS. MATOIAN: Okay. You would share.

4  ANDREW MONDAY: Yeah.

5  MS. TANNER: Okay. That was helpful. Okay. Now

6  I want to talk to you a little bit — and I have

7  Mr. Blackmon's statements here. Oh, let me ask you this as

8  a quick question. Do you remember the Bridges and Alston —

9  ANDREW MONDAY; Yes.

10 MS. TANNER: — murders? There is — and I'm

11 going to actually let Catee talk about this because she's

12 the one —

13 MS. MATOIAN: Yeah, sure.

14 MS. TANNER: — who kind of looked through the

15 file on those.

16 MS. MATOIAN: Did you work on those cases?

17 ANDREW MONDAY: I was on the — I started to say I

18 was on the major crime unit. You know, I think I was with

19 the career criminal unit then.

20 MS. MATOIAN: Okay.

21 ANDREW MONDAY: But I was probably the first

22 investigator that went to the Bridges homicide. Because a

23 uniform officer found it or somebody reported it to him and

24 he was there and the chief was there. He and I both pulled

25 up at the same time. So I didn't get involved in the case

Transcribed by Donna Rowe - ddrstenoSgmail.com

Wj



46

1  other than just being there right then.

2  MS. MATOIAN: Okay.

3  ANDREW MONDAY: Because I was still on career

4  criminal unit.

5  MS. MATOIAN: Okay. There's is a report here —

6  Beth has marked as Number 8 — and it's written by you. And

7  it says that Mr. Blackmon was looked at as a possible

8  suspect in those cases. It's on the bottom of page 2. I

9  think it just spills a little bit over onto page 3.

10 ANDREW MONDAY: Yeah.

11 MS. MATOIAN: Do you remember why you were looking

12 into him for those two murders?

13 ANDREW MONDAY: Just as a general, nothing — I

14 don't think it was anything major that indicated that he was

15 involved in that. But you know, just as I look at this now,

16 it just would have been one of those things that we were

17 looking at and trying to cover the bases —

18 MS. MATOIAN: Okay.

19 ANDREW MONDAY: — to make sure if we could

20 determine whether he was around at the time or whatever.

21 MS. MATOIAN: Okay. And we actually got the —

22 the Bridges and Alston files from RPD and the SBI to look at

23 them and Mr. Blackmon is not mentioned in their —

24 ANDREW MONDAY: Right.

25 MS. MATOIAN: — reports for those files.
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1  ANDREW MONDAY; Okay.

2  MS, MATOIAN: Is that not unusual to you?

3  ANDREW MONDAY; I don't think so.

4  MS. MATOIAN; Okay.

5  ANDREW MONDAY; No, it's not unusual. And — and

6  other than this — my guess, other than this brief comment

7  here I made about it, that's the only association that I

8  think was ever — was ever made about, you know, him being

9  involved in any of these, Alston —

10 MS. MATOIAN; Okay.

11 ANDREW MONDAY: — and the other cases.

12 MS. MATOIAN; Thank you.

13 MS. TANNER; Okay. Let me back up and ask you

14 about before you were talking with Mr. Blackmon as a suspect

15 in the Helena Payton homicide, do you remember having any

16 interactions with Mr. Blackmon prior to that?

17 ANDREW MONDAY; No.

18 MS. TANNER; Okay.

19 ANDREW MONDAY; I don't remember any.

20 MS. TANNER; Would it have been usual for you to

21 have taken someone to be admitted to Dorothea Dix?

22 ANDREW MONDAY;" Would it have been unusual?

23 MS. TANNER; Yes, sir.

24 ANDREW MONDAY; It wouldn't be common thing, but

25 we did. I think I may have done that more than once, but
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1  not — not as a rule.

2  MS. TANNER: Okay. If Mr. Bl'ackmon has a

3  recollection that — prior to the investigation to the

4  Helena Payton homicide — that you and/or Mr. Holder took

5  him because of, you know, an issue with someone he was

6  living with to Dorothea Dix to be admitted, would that

7  strike you as something unusual?

8  ANDREW MONDAY: Kind of, yeah.

9  MS. TANNER: Okay. Would it be something that —

10 would you have a reason to disagree with his recollection as

11 to that?

12 ANDREW MONDAY: With his recollection?

13 MS. TANNER: With Mr. Blackmon's recollection that

14 at some time prior to the investigation to the Helena Payton

15 homicide you or Mr. Holder or both took him to Dorothea Dix

16 to be admitted.

17 ANDREW MONDAY: I remember us taking him to

18 Dorothea Dix. But I think at the time we carried him to

19 Dorothea Dix, he was already somebody that we was looking at

20 real strong as being — could be involved in that case.

21 MS. TANNER: Okay. Okay. That makes sense.

22 Okay.

23 All right. I have here — and I don't expect you

24 to read all of this, though you are welcome to if you would

25 like.
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1  ANDREW MUNDAY: No.

2  MS. TANtlER: This is going to be my —

3  MS. MATOIAN: Some questions are easy.

4  MS. TANNER; Yeah. Some questions are easy. I

5  marked this as Exhibit 9. But what this is is a collection

6  of the statements that we have from Mr. Blackmon. So what

7  we don't have in this case are the actual recordings. As we

8  understand it, they were maintained as items of evidence.

9  And so they were not maintained, whereas the actual — the

10 transcripts —

11 ANDREW ikuNDAY: Right.

12 MS. TANNER: — or any of the notes were

13 maintained as part of the file. So those we have.

14 So here's my question about these. I'm going to

15 show you — I'm just going to turn in Exhibit 9 to like

16 page — this is labeled Bates stamped 11 in the bottom right

17 corner. What I have here is a format of like

18 question/answer, question/answer, question/answer. And we

19 talked a little bit about this earlier. Is that familiar to

20 you as how you would have interviews transcribed?

21 ANDREW MONDAY: Exactly.

22 MS. TANNER: Okay. Now I want to show you what's

23 marked here at the bottom as page 50. Let me get to it.

24 There it is. So here at — at the bottom right that's

25 marked as page 5Q. You can see how this is more like
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1  narrative. It's not the question/answer, question/answer.

2  ANDREW MONDAY: Uh-huh.

3  MS. TANNER: And this actually isn't — this part

4  isn't very long, but I will represent to you that this is

5  the visit to Latham Hall.

6  ANDREW MONDAY: Okay.

7  MS. TANNER: In looking at this, can you explain

8  to me why this isn't in like the question/answer,

9  question/answer, but is instead in this more narrative form?

10 ANDREW MONDAY: And this is right in the middle of

11 the —

12 MS. TANNER: Oh-huh.

13 ANDREW MONDAY; ~ the interview.

14 MS. TANNER: These are — yeah. So if you go —

15 these are — all the interviews are kind of strung — I

16 guess for lack of a better term — strung together.

17 MS. MATOIAN: Across multiple dates.

18 ANDREW MONDAY: Yeah.

19 MS. TANNER: Across multiple dates. But, yes,

20 you're exactly right. So right before here we're in an

21 interview. And then we go to the college. And this — the

22 date on this is October 26, if I'm remembering that

23 correctly.

24 ANDREW MONDAY: I can't figure how this would get

25 in the middle of that.
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1  MS. TANNER; Oh, okay. What do you mean by that?

2  ANDREW MONDAY; Well, I just ~ it's — it's

3  unusual I would think that —

4  MS. TANNER; I was trying to find the date.

5  ANDREW MONDAY: — that this report would get in

6  the middle of this question and answer thing. I don't

7  exactly understand that. But let me look this over here a

8  minute.

9  MS. TANNER; Yeah. It's October 26th. It's right

10 there. Which is the visit — the day the visit to the

11 campus happened.

12 ANDREW MONDAY; This is Detective Holder's

13 comments here.

14 MS. TANNER; Okay.

15 ANDREW MONDAY; I remember vaguely — I remember

16 this, going over there with him. I didn't remember Chief

17 Adams going with us until I read this, but I — I remember

18 that now.

19 MS. TANNER; Okay. Sure. That's why we brought

20 the documents.

21 ANDREW MONDAY; Right.

22 MS. TANNER: So I see that this is in the middle.

23 And I'll tell you •— and I'm happy to look at these with

24 you. I don't have what is like a question/answer,

25 question/answer from the visit to the college. Would that
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1  have been something you would have transcribed in that way?

2  ANDREW MONDAY: You don't have one about the visit

3  to the college?

4  MS. TANNER: I have these investigative notes. So

5  let me be clear. What I have are these like —

6  ANDREW MONDAY: Okay.

7  MS. TANNER: — what this narrative — what is

8  like a narrative paragraph. Those are my words describing

9  it.

10 ANDREW MONDAY; Right.

11 MS. TANNER: But what I don't have is like ~ so

12 here it says we — "We went to the college and we just

13 returned from the campus." And then there's a question

14 answer with him after returning. I think what I want to

15 make sure of is we — would there be a question/answer,

16 question/answer from while you were at the college — and

17 it's now University — but while you were at the college

18 walking around with him?

19 ANDREW MONDAY: Evidently not.

20 MS. TANNER: Okay.

21 ANDREW MONDAY: I would think not.

22 MS. TANNER: Okay. And if there was, that would

23 have been transcribed and put in the file?

24 ANDREW MONDAY: Yes, yes.

25 MS. TANNER: Okay.
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1  ANDREW MONDAY: Bad spirits.

2  MS. TANNER: Do you remember in this case the

3  legal fight, for lack of a better term, about Mr. Blackmon's

4  statements to you guys being suppressed?

5  ANDREW MONDAY: Now that you mention it, I think I

6  might have — that could have happened.

7  MS. TANNER: Mr. Blackmon was represented by

8  Mr. Manning —

9  ANDREW MONDAY: Yes.

10 MS. TANNER: — at the time.

11 ANDREW MONDAY: Yeah.

12 MS. TANNER: What ~

13 ANDREW MONDAY: Howard ~

14 MS. TANNER: Go ahead.

15 ANDREW MONDAY: Howard Manning?

16 MS. MATOIAN: Tommy.

17 MS. TANNER: Tommy Manning.

18 ANDREW MONDAY: Tommy Manning. That's right,

19 yeah.

20 MS. TANNER: What do you remember —

21 ANDREW MONDAY: Good lawyer.

22 MS. TANNER: So — so we hear.

23 ANDREW MONDAY: Good lawyer.

24 MS. TANNER: What do you remember about the legal

25 argument about suppressing Mr. Blackmon's statements?
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1  ANDREW MONDAY: I just remember the show.

2  MS. TANNER: The show?

3  ANDREW MONDAY: Yeah.

4  MS. TANNER: Tell me about that.

5  ANDREW MONDAY: Well, he was a great lawyer and

6  he — he put a show on in the courtroom, you know, defending

7  this guy.

8  MS. TANNER: What was — when you were — is it

9  correct — let me ask you this: Is it correct to call these

10 conversations with Mr. Blackmon interrogations?

11 ANDREW MONDAY: I would call these interviews.

12 MS. TANNER: Interviews, okay.

13 ANDREW MONDAY: Interrogation is something that I

14 think about getting a person in a confined area.

15 MS. TANNER: Okay.

16 ANDREW MONDAY: And kind of .putting the pressure

17 on them if needed to be. In this place — case, James was

18 cooperating. And we were being just as good to him, nice to

19 him as we could in order to get him to talk to us.

20 MS. TANNER: Okay. Let me back up a question. Do

21 you recall Ms. Edwards — if her name appears as being —

22 let me ask it this way: If her name appears as being

23 involved in the interviews in these transcripts, would you

24 have any reason to disagree with what's here, that she was

25 involved?
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1  ANDREW MONDAY: I don't remember her being

2  involved in it.

3  MS. TANNER: Okay.

4  ANDREW MONDAY: And in going over to the college

5  and all that, is that what you're saying?

6  MS. TANNER; No, sir. Just in general in one of

7  the interviews with Mr. Blackmon.

8  ANDREW MONDAY; Maybe so.

9  MS. TANNER: Okay.

10 ANDREW MONDAY: Could have been.

11 MS. TANNER: Was that something that was

12 relatively routine, that she might sit in or any of the

13 district attorneysi might sit in on interviews?

14 ANDREW MONDAY: It was something that occasionally

15 happened, but it was not a routine thing.

16 MS. TANNER: Okay, Why would participate?

17 ANDREW MONDAY: I don't know. Some — some

18 special interest, something they wanted to hear. I don't

19 know.

20 MS. TANNER: Okay. Do you know if Ms. Edwards

21 participated in these interviews because she had previous

22 knowledge of Mr. Blackmon?

23 ANDREW MONDAY: I don't remember that.

24 (Inaudible.)

25 MS. TANNER: Okay. Okay. Let's go back to the
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1  legal dispute. And I'm — I'm sorry, I took the statements

2  away from you, but I'm happy —

3  ANDREW MONDAY: That's okay.

4  MS. TANNER: — to give them back if you want

5  them.

6  ANDREW MONDAY: I don't need them.

7  MS. TANNER: I think I'm going to be like that if

8  I ever retire.

9  What was your perception of Mr. Blackmon's mental

10 capacity when you were talking to him? And I know you're

11 not a doctor, but I'm asking you —

12 ANDREW MONDAY: Yeah, I know.

13 MS. TANNER: — your perception as a — as a

14 police officer and investigator.

15 ANDREW MONDAY: James, when you got out and got in

16 a conversation with him, he could communicate with you

17 pretty good, you know, question and answers. And he was —

18 he was a little far out on things, you know. And he acted

19 crazy back when he was walking the streets and all this kind

20 of stuff. But once you get to know him, once he felt

21 comfortable with you, he would talk to you and cooperate,

22 you know.

23 MS. TANNER: When you say he was crazy out on the

24 streets, can you explain to me how that-might relate to him

25 being dangerous, if that's correct, out on the streets?
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1  ANDREW NUNDAY: Well, he ~ at this time.he had

2  long dreadlocks.

3  MS. TANNER: Okay.

4  ANDREW MONDAY: Matted dreadlocks, you know. And

5  he wore a cape —;

6  MS. TANNER: Okay.

7  ANDREW kuNDAY; — like Superman or somebody.

8  And — and everybody — a lot of people were afraid of him.

9  MS. TANteR; And where was this?

10 ANDREW MONDAY; Just when — when he was walking

11 the streets.

12 MS. TANNER; In Raleigh or in —

13 ANDREW MONDAY; Yes. In Raleigh is mainly what I

14 — the only place I can talk about. And we — Holder and I

15 got him accustomed to coming to the investigative division

16 on his own. And anytime he'd come in, we'd take him back

17 and sit down and 'talk to them. And the — the detective who

18 worked the front desk — he was an old guy — he was afraid

19 of James. But James was — his persona was, you know,

20 something from far out.

21 MS. TANNER: He was far out?

22 ANDREW MONDAY: Yes. And on one occasion, we

23 carried him to Dorothea Dix. He called us up and told me he

24 wanted to go. He was feeling bad, bad spirits. And of

25 course, we'd load him up and take him over there.
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1  And on one occasion, we were there — and James

2  was very — we could communicate good with him, do anything

3  we needed to do and he wanted to. But while we were there,

4  an NC State football player, black guy, went berserk and he

5  was being admitted. And they had him in one of those padded

6  rooms and it had the little square window that you could

7  look through and see him. He was locked up and we were out

8  here with James. And that kinda set James off, that guy

9  raising cane and cussing and all this kind of stuff. He

10 said. Let me in there with him. I can get him. I can shut

11 him up. And he would have went in if — if anybody would

12 have let him. Of course we didn't.

13 MS. TANNER: Right.

14 ANDREW MONDAY: But...

15 MS. TANNER: So tell me a little bit'— because

16 you said he came with dreadlocks. Do you — did he have

17 facial hair at the time when you were talking to him in the

18 '80s?

19 ANDREW MONDAY: I think so.

20 MS. TANNER: Okay. Did you ever remember a time

21 where Mr. Blackmon did not have facial hair?

22 ANDREW MONDAY: I don't recall a time.

23 MS. TANNER: Okay. And the dreads, did he have

24 the dreads the whole time you were working with them or did

25 he eventually get rid of them?
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1  ANDREW MONDAY: I think he had them the whole

2  time.

3  MS. TANNER: Okay.

4  ANDREW MONDAY: I can't remember when we were in

5  court whether he had them or not, but I believe he did.

6  MS. TANNER; Okay. Was there ever a time when you

7  talked with him about going and getting the dreads cut off

8  or looking less scary?

9  ANDREW MONDAY: James was — even though he was a

10 street person, he was — he kept hisself clean. He would go

11 in public places and bathrooms and — and — and wash up at

12 the sink and all this kind of stuff. He properly did take

13 baths, but he — he tried to keep himself clean. And it

14 seems like to me, we might have carried him one time to

15 get — to get a haircut, but I can't swear to that out.

16 MS. TANNER: Okay. And why would you have carried

17 him to get a haircut? I know he had those dreads, but —

18 ANDREW MONDAY: Just — just cooperating with

19 them.

20 MS. TANNER: Cooperating with him.

21 ANDREW MONDAY: To win him over that much more.

22 We carried him to Lumberton for Thanksgiving —

23 MS. TANNER: Yeah, I saw that. I actually have

24 that ~

25 ANDREW MONDAY: — to be with his family.
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1  MS. TANNER; I have that — I have that in the

2  medical records where —

3  ANDREW MONDAY: Yeah.

4  MS. TANNER: — he was carried there.

5  ANDREW MONDAY: Which was an unusual thing.

6  MS. TANNER: That was unusual (inaudible).

7  ANDREW MONDAY: Yeah.

8  MS. TANNER: So I want to talk to you about him

9  coming in. So Mr. Blackmon would just voluntarily come in

10 and visit you guys. Were you ever concerned about

11 Mr. Blackmon being out on the street given your suspicion

12 that he was involved in this case?

13 ANDREW MONDAY: You know, as I recall now, I — I

14 would take James as a person that could be involved in

15 something like that, but I never felt threatened, especially

16 after we got to know him —

17 MS. TANNER: Okay.

18 ANDREW MONDAY: ~ you know. I never felt

19 threatened. And, you know, I don't know — I don't know how

20 he would be out on the street.

21 MS. TANNER: Right. So — so that's actually one

22 of my questions in this case because 1 — like I told you

23 when we first started, I don't —

24 ANDREW MONDAY: Yeah.

25 MS. TANNER: — I'm not a police officer. I'm not
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1  an investigator with — with the police. So on the back

2  end, it's different for us.

3  ANDREW MONDAY: You're doing pretty good.

4  MS. TANNER: You started talking — well, thank

5  you. I appreciate that. I will tell you flattery might

6  make me move faster, but I'm not sure about that.

7  You started talking to Mr. Blackmon sometime in

8  October, like in ehrly October. And I've got those

9  statements here. At least that's like when the first

10 statements started. He wasn't arrested until sometime in

11 December. Why did that happen? Why was there such a space

12 between when you first started getting statements from him

13 and when he was arrested?

14 TUSDREW MONDAY: I think we were building a case

15 during that time or trying to get enough evidence that we

16 felt like we could make a charge.

17 MS. TANNER: Okay. If you had been concerned

18 about Mr. Blackmon out in the community, would that have

19 affected when you arrested him or not at all?

20 ANDREW MONDAY: I would think whenever we felt

21 like we had enough to make a charge, that's what determined

22 whether we arrested him or not.

23 MS. TANNER: Okay. The issue of safety was

24 separate?

25 ANDREW MONDAY: Yeah. I think so.
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1  MS. TANNER: Okay. So I do have now what we've

2  marked as Exhibit 6, which is some select medical records.

3  It's not all the records we received in the file, it's just

4  some select medical records. And I want to show you these.

5  And you're welcome to look at them. I've highlighted some

6  places because that's what — I'm here talking to

7  detectives, so right, like so that's what I've highlighted.

8  But if you look at Exhibit 6 on page what is marked at the

9  bottom 91 in the right, there's a discussion here about the

10 possible release of Mr. Blackmon and that they're going to

11 call the Raleigh Police Department.

12 Can he explain to me, because I just don't know

13 how this process works, why Dix would be contacting RPD

14 about the release of any patient?

15 ANDREW MONDAY: Because we had gone over there

16 and — and talked to somebody and — and told them to let us

17 know when he was going to be released.

18 MS. TANNER: Okay. So that wasn't like some

19 practice that just anybody —

20 ANDREW MONDAY: No, no.

21 MS. TANNER: — that was like I've let them know?

22 ANDREW MONDAY: Right.

23 MS. TANNER: Okay, Then I have a note here from

24 10/31/18. And it's hard to read these. I think medical

25 providers have the worst handwriting in the world, but where
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1  there's an indication that Mr. Blackmon is going off campus

2  to meet with the Raleigh detectives. We don't actually have

3  . a record from 10/31/83 from him meeting with you.

4  Understanding that, would you have any reason to dispute

5  that the nurse at least believed that he was going to meet

6  with you on that date?

7  ANDREW MONDAY: No. I would think that she

8  thought he was going to meet with us and — and whether he

9  met with us or not — evidently he didn't if there's not a

10 record of it.

11 MS. TANNER: Okay.

12 ANDREW MONDAY: But, you know, I don't — I

13 don't — I don't know.

14 MS. TANNER: Separate question, right?

15 ANDREW MONDAY: Yeah. Whenever James got out on

16 the street, you know —

17 MS. TANNER: Oh-huh.

18 ANDREW MONDAY: — he was on his own, you know.

19 Ain't no telling where he would go off or what he would do.

20 MS. TANNER: What he would do.

21 ANDREW koNDAY: And — and during that time, I

22 don't think he was particular harmful to anybody, but he

23 would stand up for hisself if he needed to.

24 MS. TANNER: Okay. That's the kind of person he

25 was?
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1  ANDREW MONDAY: Yes.

2  MS. TANNER: Okay. I do have one more question —

3  oh, here where they're talking to — it's the bottom of 142,

4  Mr. Blackmon refers to you as — you and — both of you, the

5  detectives, as his "friends." Does that surprise you that

6  he felt like you guys were his friends?

7  ANDREW MONDAY: Not at all.

8  MS. TANNER: Okay.

9  ANDREW MONDAY: We did everything we could do to

10 befriend him.

11 MS. TANNER: Befriend him?

12 ANDREW MONDAY: Yeah.

13 MS. TANNER: And then my last question — let me

14 make sure I've got it right. Yeah. I see right here where

15 he's discharged — this is the bottom of page 155 — with

16 Raleigh police to Lumberton. And that was on November 18,

17 '83. And you remember that as taking him home —

18 ANDREW MONDAY: Yeah.

19 MS. TANNER: — for Thanksgiving?

20 Let me see if I can find — okay. That's all I

21 have out of that. I can't remember if I asked you this, but

22 did you take Mr. Blackmon for an in-person lineup?

23 ANDREW MONDAY: I don't recall, but I — I

24 don't — I don't know.

25 MS. TANNER: Jackie Kelly was one of the witnesses

Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno0gmail.com



%

•>

65

1  in this case. Do you remember Ms. Kelly?

2  ANDREW MONDAY: I do. I vaguely remember that

3  name now.

4  MS. TANNER: Okay. I believe — I'm not sure if

5  it was in the early '80s when you were interviewing

6  everyone, but I do know at least in '79 she — her hair

7  looked like red orilike at different — it was like a — you

8  know, she dyed her; hair like either a blond or a red.

9  ANDREW MONDAY: Yeah.

10 MS. TANNER; Does that help you remember her?

11 ANDREW MONDAY: I think I remember her.

12 MS. TANNER: Do you ~

13 ANDREW mOndaY: I believe she lived in Winterville

14 or somewhere like that.

15 MS. TANNER: Okay.

16 ANDREW MONDAY: It seems like we went to her

17 house.

18 MS. TANNER: Okay. Yeah. She was actually at

19 Fort Benning —

20 ANDREW MONDAY: Okay.

21 MS. TANNER: — in Georgia.

22 ANDREW MONDAY: Yeah.

23 MS. TANNER: Do you remember that?

24 ANDREW DfJNDAY: Yes.

25 MS. TANNER: Okay.
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1  ANDREW MONDAY: Yeah.

2  MS. TANNER: Okay. Tell me what you remember

3  about talking with her, if anything.

4  ANDREW MONDAY: Other than just going down there

5  to talk with her.

6  MS. TANNER: Okay.

7  ANDREW MONDAY: And nothing stands out.

8  MS. TANNER: Would you — do you recall bringing

9  her back to do — to view an in-person lineup in this case?

10 ANDREW MONDAY: You know, I'm not sure that I —

11 the more I think about it that 1 actually went with them —

12 MS. TANNER: Okay. Somebody else went?

13 ANDREW MONDAY: — to Fort Banning.

14 MS. TANNER: Okay.

15 ANDREW MONDAY: I just remember that — that was

16 the case. Does it say anything about me?

17 MS. TANNER: She just recalls that piece.

18 ANDREW MONDAY: Okay.

19 MS. TANNER: So I'm just asking if you remember

20 that. I don't know that I — I saw —

21 ANDREW MONDAY: I mean I don't think it would have

22 been unusual —

23 MS. TANNER: I think I have ~

24 ANDREW MONDAY: — that if ~

25 MS. TANNER: — I think I have the interview —
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1  ANDREW MUNDAY: — if she were here that we might

2  have a live lineup with him.

3  MS. TANNER: Right.

4  ANDREW MUNDAY: But I don't recall whether we did

5  or not.

6  MS. TANNER: Would it be unusual if she was

7  willing for her to come back from Fort Benning and

8  participate in a live lineup?

9  ANDREW MUNDAY; I would think she would have to

10 have a lot of stuff cleared in order to do that or be on her

11 own personal time.

12 MS. TANGIER; Okay.

13 ANDREW MUNDAY: Have some kind of leave.

14 MS. TANNER: Okay. So here is — this is

15 another — another note. And I think I might be on — I

16 don't know what Exhibit. I'm just going to call it 18 even

17 if I'm skipping around so I don't miss it. But this is an

18 11/5 note from Dorothea Dix. It's pages 142 and 143. You

19 can read the whole note. It kind of starts right here. But

20 Mr. Blackmon — this is 11/5 and he's talking about that he

21 did to get a cut and he was well groomed. And that he said

22 "This is the new James Blackmon." Does that —

23 ANDREW MUNDAY: Yes.

24 MS. TANNER: — does that refresh your

25 recollection?
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.1 ANDREW MONDAY: Very — very much.

2  MS. TANNER: Okay. Tell me what you remember now

3  about that.

4  ANDREW MONDAY: I just I remember him getting

5  cleaned up and — and he probably did get a haircut. And —

6  and he was calling himself "The new James Blackmon."

7  MS. TANNER: Okay.

8  ANDREW MONDAY: "The good one."

9  MS. TANNER: And you had said that it's possible

10 that you guys took him to run that errand. Does this

11 refresh your recollection —

12 ANDREW MONDAY: Yes.

13 MS. TANNER: — now that you guys —

14 ANDREW MONDAY: Pretty much.

15 MS. TANNER: ~ took him?

16 ANDREW MONDAY: Yeah.

17 Ms. TANNER: Okay. You remember taking him; is

18 that right?

19 ANDREW MONDAY: Yeah, I think so.

20 MS. TANNER: Okay. Now, let's see. I think —

21 let's get — I just want to go back really quickly to this

22 piece about Mr. Blackmon and the statements. And I know you

23 recall the fight because Mr. Manning — I mean I think, you

24 know, he thought this was the issue in the case. That's

25 what was litigated in the case.
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•k 1  Were there ever any questions in your mind from

2  your perspective as a police investigator about

3  Mr. Blackmon's statements?

4  ANDREW MUNDAY; Ask that one more time.

5  MS. TANNER; Sure. As a police investigator —

6  because I understand —

7  ANDREW MUNDAY: Okay.

8  MS. TANNER: — you know —

9  ANDREW MUNDAY: Okay.

10 MS. TANNER: — were there any questions in your

11 mind about Mr. Blackmon's statements?

12 ANDREW MUNDAY: In what way?

13 MS. TANNER: Let's break it up. Were there any

14 questions in your mind about Mr. Blackmon's ability to

15 correctly recall information?

16 ANDREW MUNDAY: I don't think so.

17 MS. TANNER: Okay. Were there any questions in

18 your mind about Mr. Blackmon's mental health as it related

19 to providing you with those statements?

20 ANDREW MUNDAY: You know, he seemed — when you

21 got him in cooperative surroundings, he seemed like you

22 could communicateiback and forth with him. He seemed fine.

23 MS. TANNER: Were there any questions in your mind

24 about Mr. Blackmon's abilities as a historian when you were

25 talking with him?

9)
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1  ANDREW MUNDAY: I don't think so, no.

2  MS. TANNER: Okay. You know the checks are good,

3  right? That means I'm — that means I'm getting through it.

4  I'm done.

5  ANDREW MUNDAY: It's good for you.

6  MS. TANNER: Yeah. Well, it's helpful.

7  I'm going to now show you what — I think I just

8  did 18, right, Catee?

9  MS. MATOIAN: Uh-huh.

10 MS. TANNER: I'm going to now show you what I've

11 marked — I'm going to mark as 20. And I'll tell you that

12 this is a portion of Mr. Manning's Motion to Suppress.

13 MS. MATOIAN: Uh-huh.

14 MS. TANNER: So that is the — as you probably

15 remember this, the motion to say the statements are no good.

16 And I'm going to let you read this top paragraph. Now this

17 is his motion, okay —

18 ANDREW MUNDAY: Okay.

19 MS. TANNER: — so this is what he wrote. And

20 this top paragraph is talking about the file and how it was

21 gotten. I know you had indicated that that looked like

22 something that Mr. Holder had written, but I want to read

23 this and see if that refreshes your recollection any about

24 how the records were gotten and what happened with those.

25 I hear Law and Order.
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1  MS. MATOIAN: Before you know it, you've watched

2  20 episodes and haven't gotten off the couch for —

3  MS. TANNER: That's true. I'm sorry.

4  MS. MATOIAN: — (inaudible).

5  ANDREW MONDAY: Okay.

6  MS. TANNER: Does that paragraph at all that talks

7  about y'all — at least I think Holder. I don't know if it

8  says your name as well — but went down to Dix and picked

9  out the relevant records, does that help you remember at

10 all?

11 ANDREW MONDAY: Holder goes over to Dorothea Dix

12 on 9/20 or 9/21 with Detective Munday and reviews Blackmon's

13 entire file.

14 MS. TANNER: Okay. Does that help you remember as

15 to whether you brought back the whole file or if you just

16 picked out the pieces that were relevant?

17 ANDREW MONDAY: Based on what's in here so far, we

IB must have picked out certain parts.

19 MS. TANNER: Certain parts. Okay.

20 ANDREW MONDAY: Yeah.

21 MS. TANNER: Okay. Okay. Thank you. We're doing

22 pretty good here. Let's see.

23 This is kind of a random question, but it is a

24 question that I have. How — how did you deal with

25 fingerprints at the.crime scene? I know GOBI would come in
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1  when the crime happened, right, and would process the crime

2  scene. As an investigator, what would have been your

3  practice in the late '70s, early '80s as it related to

4  getting or requesting that they get elimination prints?

5  ANDREW MONDAY: I would think that we would do

6  that, you know.

7  MS. TANNER: Was it that CCBI would come up and —

8  ANDREW MONDAY: Yes.

9  MS. TANNER: — tell you what the elimination

10 prints —

11 ANDREW MONDAY: Oh, yeah.

12 MS. TANNER: — should be or would you say to

13 them, hey, listen, so that — we'll just take this case as

14 an example, right — hey, listen — in this case. I know

15 you came on later, but in this case there's, you know,

16 15 women using this bathroom —

17 ANDREW MONDAY: Oh-huh.

18 MS. TANNER: — will you go print them. Would

19 that be a request that would come from you or would that be

20 something that CCBI would come up with?

21 ANDREW MONDAY: That — that would probably come

22 from us.

23 MS. TANNER: From the investigators?

24 ANDREW MONDAY: Yeah.

25 MS. TANNER: Okay. Do you remember at any —
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1  would be — well, let me ask it this way. Would you have

2  documented, like, hey, I asked CCBI to go take elimination

3  prints in this case?

4  ANDREW MUNDAY: I would — I would think so.

5  MS. TANNER; Okay.

6  ANDREW MUNDAY: And I would think that CCBI would

7  dpcument —

8  MS. TANNER: That they had taken them.

9  ANDREW MUNDAY: ~ that they had done it, you

10 know, and make it a part of our file.

11 MS. TANNER: Okay. How about as it might relate

12 to a victim, what was your practice, if you can remember,

13 about getting elimination prints from a victim in a case,

14 was that routine or did it depend on the case?

15 7\NDREW MUNDAY: I think it would depend on the

16 case.

17 MS. TANNER: Depend on the case.

18 ANDREW MUNDAY: Yeah.

19 MS. TANNER: Okay. And if you requested

20 elimination prints from a victim, would you have documented

21 that —

22 ANDREW MUNDAY: Sure.

23 MS. TANNER: — as well? Okay.

24 Sorry, that's a little — that was a little bit of

25 an aside. I've just got a few more questions, but I want to
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1  make sure. Catee, do you have any other questions?

2  MS. MATOIAN; Uh-uh.

3  MS. TANNER: Okay. I do have a —

4  MS. MATOIAN: Is — is this a recording device?

5  MS. TANNER; It is. It is. I'm sorry, we

6  did this —

7  ANDREW MONDAY: That's all right.

8  MS. TANNER: Yes, sir, it is.

9  ANDREW MONDAY: Technology has come a long way

10 from when we used to do it.

11 MS. TANNER: Yeah, it is. And so I even have kind

12 of the old one. This is the newer fancy one.

13 MS. MATOIAN: This one —

14 ANDREW MONDAY: Yeah.

15 MS. MATOIAN: — is apparently very adept at

16 getting rid of — filtering out the background noise.

17 ANDREW MONDAY: Oh, yeah.

18 MS. MATOIAN; Because we are frequently in a

19 trailer on a highway —

20 ANDREW MONDAY: Sure.

21 MS. MATOIAN: — with a lot of noise in the

22 background and this is very — very helpful.

23 MS. TANNER: Or I'm aggravating my lady —

24 ANDREW MONDAY: Yeah.

25 MS. TANNER: — because I'm shuffling paper.
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1  ANDREW MUNDAY; That's nice equipment there.

2  MS. TANNER; What was your — that is an

3  interesting question because we were talking about going on

4  campus. What was your equipment like back then, was it

5  transportable?

6  ANDREW MUNDAY: Oh, yeah.

7  MS. TANNER: Okay.

8  ANDREW MUNDAY: Little small.

9  MS. MATOIAN: The raicrocassettes?

10 ANDREW SUNDAY: Yeah. Microcassettes, yeah.

11 MS. TANNER: Microcassettes. Okay. Interesting.

12 Do you recall ever providing information to the

13 Parole Conmiission about Mr. Blackmon?

14 ANDREW MUNDAY: To the Parole Commission?

15 MS. TANNER: Yes, sir.

16 ANDREW MUNDAY: I don't remember anything like

17 that.

18 MS. TANNER: Okay.

19 ANDREW MUNDAY: He hasn't been paroled, has he?

20 MS. TANNER: He has not. If he is — he is still

21 in prison. If the Parole Commission reported — and I — I

22 don't have the author of this — that Detective Holder said

23 that this subject, Mr. Blackmon, is a very, very sick person

24 who has a lot of mental problems, would that surprise you?

25 ANDREW MONDAY: No. Because in one way you — you

Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com



76

1  can look at James as being that way. But then in another

2  way you can look at him not.

3  MS. TANNER; Okay. What do you mean by —

4  ANDREW MONDAY: In certain circumstances in

5  dealing with us, he — he was fine. As long as everything

6  was going his way and — and he was relatively easy to deal

7  with as long as things were going his way, you know.

8  MS. TANNER: He was fine?

9  ANDREW MONDAY: Y^ah.

10 MS. TANNER: So I do have a question about — and

11 these are just — what I have here is the parole records.

12 And you know they do those official crime versions which

13 are — it's not even really clear where those always come

14 from, to be frank with you. But sometimes in reading those,

15 I want to make sure that I'm understanding.

16 This official crime version right here says that

17 Mr. Blackmon entered a female dormitory at Saint Augustine's

18 College campus in Raleigh by use of a fire exit. Do you

19 ever recall any evidence that suggested that Mr. Blackmon

20 came in the fire exits of Latham Hall?

21 ANDREW MONDAY: The only thing that I recall is

22 James telling us that's where he went in.

23 MS. TANNER: Okay.

24 ANDREW MONDAY: Now, maybe there was some other

25 evidence, but I can't remember it right now.
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^1^ 1 MS. TANNER: Right. No, that's okay. When you
2  went to Latham Hall, did the fire exits open from the

3  outside?

4  ANDREW MONDAY: No.

5  MS. TANNER; Okay. So to enter from the fire

6  exits, the — the door would have had to have been open —

7  ANDREW MONDAY; Yes.

8  MS. TANNER: — already? Okay.

9  ANDREW MONDAY; And I think routinely the girls

10 left it that way So somebody could come in and out.

11 MS. TAN^R: Oh, the fire exits —

12 ANDREW MONDAY; Yeah.

13 MS. TANNER; — they propped it open?

14 ANDREW MONDAY; Put a little — a little thing in

15 there to keep it from closing.

16 MS. TANNER; Was it alarmed at the time?

17 ANDREW MONDAY; I don't think it was.

18 MS. TANNER; You don't think it was. Okay.

19 ANDREW MONDAY; I don't think it was.

20 MS. TANNER; This also says, "Mr. Blackmon grabbed

21 a female when she was in the bathroom and stabbed her

22 several times in the base of her neck."

23 Do you recall this having several stab wounds or

24 just one?

25 ANDREW MONDAY; I can't recall.

•»
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1  MS. TANNER: Okay. And you wouldn't have any

2  reason to disagree with —

3  ANDREW MONDAY: No.

4  MS. TANNER: — the autopsy report, right?

5  ANDREW MONDAY: No.

6  MS. TANNER: Okay. The next question I have is

7  this other — another crime version that says that

8  "Mr. Blackmon hid in the bathroom in one of the toilet

9  stalls. He stood on the back of the toilet so that his feet

10 could not be seen underneath the stall door."

11 Do you remember that being a fact of this case?

12 ANDREW MONDAY: I remember — it seems like I

13 remember James telling us that.

14 MS. TANNER: Telling us that. Okay.

15 ANDREW MONDAY: Yeah.

16 MS. TANNER: And — Okay. Okay. That makes

17 sense. Okay.

18 I don't think — well, I do have kind of one

19 follow — like one end-all question, but do you have

20 anything else?

21 One of the things that I like to ask folks that we

22 talk to is, you know, we come and we've got certain things

23 in a file that we have questions of you about. But what I

24 want to know from you is, is there anything about this case

25 that you think is important for us to know that I may not
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1  have asked you about?

2  ANDREW MONDAY; I remember asking those questions

3  myself when I was winding up. No, I can't think of

4  anything.

5  MS. TANNER: Okay. The Commission hearing in this

6  case is set for November 14th through 16th, so that is

7  coming right up around the corner.

8  ANDREW MONDAY: Yeah.

9  MS. TANNER: The ~ I know —

10 ANDREW MONDAY: What kind of hearing is that?

11 MS, TANNER: This is the Commission hearing, the

12 one that's —

13 ANDREW MONDAY: Oh, okay. That's right.

14 MS. TANNER: — neutral.

15 We do have — we do — it's routine for us to

15 subpoena law enforcement, however you won't be expected to

17 be there all three days. And, in fact, you may not be

18 needed at all.

19 MS. MATOIAN: Be needed at all. It's really, up to

20 the commissioners.

21 MS. TANNER: It's really kind of up to the

22 commissioners. What I want to do — I think I probably have

23 a good phone number for you, but I want to make sure I get

24 that phone number written down here on my notes today.

25 ANDREW MONDAY: So this means I'm served?
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1  MS. TANNER: It does. Because what I'll do is I

2  will contact you probably that Tuesday before the hearing

3  and be like, hey, this is when we anticipate you'll be

4  needed. And then I'll probably even tell you, but I'll call

5  you back and tell you if you should even come down here.

6  Because luckily, y'all are just right here in Raleigh —

7  ANDREW MONDAY: Yeah.

8  MS. TANNER: — and so it's like I can be like,

9  hey, commissioners, he can be here in a few minutes. But I

10 do want to know from you about any conflicts you might have

11 because we do our best to try and work around people's

12 schedules.

13 ANDREW MONDAY: Not that I know of.

14 MS. TANNER: Okay.

15 ANDREW MONDAY: Like I think the only conflict I

16 have is when to go to which doctor's appointment.

17 MS. TANNER: I completely understand that.

18 MS. MATOIAN: Those are important.

19 MS. TANNER: Those are important, yeah. So the

20 number --

21       

22  

23  

24  

25  
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1

2   

3   

4  

5  MS. TANNER: Okay. All right. I really

6  appreciate this. This was actually really helpful in

7  understanding.

8  ANDREW MONDAY: Well, I tell you, I'm — I'm

9  really rusty.

10 MS. MATOIAN: No, you're really not.

11 ANDREW MONDAY: I really rusty. And I do have

12 some memory issues.

13 MS. TANNER: Tell me about those.

14 ANDREW MONDAY: Well, I'm just ~ things that —

15 short-term stuff, I can't remember well. Several times

16 during this conversation here I — I was trying to think of

17 the word I was trying to use and couldn't — couldn't pull

18 it up or whatever, you know. But I just want you to know

19 that.

20 MS. TANNER: No, that's okay. I think you did a

21 pretty good job. But if there's anything we should know

22 specific to you — though this is probably now in your

23 long-term memory.

24 MS. MATOIAN: That's right.

25 MS. TANNER: Twenty years — but if there's
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1  anything specific to your memory that we should be aware of,

2  just let us know.

3  ANDREW MONDAY: Okay. No problem.

4  MS. TANNER: Alrighty.

5  MS. MATOIAN: We appreciate that so much.

6  MS. TANNER: Thank you so much. That's for you.

7  ANDREW MONDAY: All right.

8  MS. MATOIAN: For letting us take over your room

9  for a few.

10 MS. TANNER: Yeah. I'm sorry.

11 MS. MATOIAN: I'm sure —

12 ANDREW MUNDAY: No problem.

13 MS. TANNER: This is certainly —

14  

15 

16   

17 

18  

19 

20  

21  

22 .    

23 

24  

25 

Transcribed by Donna Rowe - ddrsteno@gmail.com



83

1  

2  

3  

4   

5   

6

7      

8 .

9  

10      

11   

12 MS. MATOIAN: Yeah.

13 MS. TANNER: Can we go out this door?

14 MS. MATOIAN: Yeah, that good luck — we'11 leave

15 through the good luck door and that will counteract —

16 MS. TANNER: Yeah.

17 MS. MATOIAN: — entering through the bad luck

18 door.

19 MS. TANNER: The bad luck door. Thank you so

20 much.

21 MS. MATOIAN: Thank you again.

22 ANDREW MONDAY: You ladies have a good day.

23 MS. TANNER: You too.

24 MS. MATOIAN: You too.

25 ANDREW MONDAY: (Inaudible.)
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1  MS. MATOIAN: Okay.

2  (End of recording.)

3

4

5

6

7
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11
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CERTIFICATION OF TRANSCRIPT

This is to certify that the 85 pages of this transcript

of the recorded interview of Andrew Munday was taken on

November 1, 2018, is a true and accurate transcript to the

best of my ability,

I further certify that I am not counsel for nor related

to any party or attorney, nor am I interested in the results

of this action.

This the 2nd day of November 2018.

Donna Rowe

1040 Lake Shore Drive

Wendell, NC 27951

919.649.1655

ddrsteno@gmail.com
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STA.TE OF NORTH CSFOLINA

COIMK OF mKE

IN IHE GENERAL COURT OF JUSTICE
SUPERIOR COURT DIVISION

IN RE: CRIMIN2U:. )
INVESTIGATION )

ORDER

This nan.qpa coming on to be heard and being heard before the under

signed Judge Presiding at the September 19, 1983 Criminal Session of Wake
County Superior Coinrt \:pon oral motion of E. Susan Edwards, Assistant District
Attomey for the 10th Prosecutorial District, pursuant to G.S. 8-53.3, for
disclosure of the coiiplete medical records in the possession, custody or

control of Dorothea Dix Hospital concerning the examination and treatment of

JaiiES Andrew Bladtatan, and the Court makes the following findings of fact:

1. Helena Peyton was killed on September 28, 1979.

2. Janes Andrew Blackraan fits the physical description of the

person seen near the crime scene at the time of the alleged murder.

3. Ohe Raleigh Police Department has received information that

Mr. Blackman made incriminating statements concerning his participation in

this crime to staff personnel at Dorothea Dix Hospital.

4. The Raleigh Police Department has reason to believe that said

statements are contained in Mr. Blackman's medical records at Dorothea Dix

Hospital.

5. In order for the State to investigate this case properly, it

is necessary to secure the conplete nedical records in the possession,
custody or control of Dorothea Dix Hospital concerning the examination and
treattrent of James Andrew Blackman.

6. Disclosure of said nedical records is necessary to a proper

administration of justice.

It is now, therefore, ORDERED, ADJUDGED and DECREED that the

custodian of records at Dorothea Dix Hospital provide J. C. Holder, Raleigh

Police Depairtment, with the conplete medical records in the possession,
custody, or control of Dorothea Dix Hospital concerning the examination and
treatment of James Andrew Blackman.

This the ^^day of Septenber, 1983.
EXHIBIT

re,: m'>. V. " Judge Presiding



fAUL bv'ivc.r sertvicf:; HALCitiH. hc a7et« a;dB707-2

RALEIGH POLICE DEPARTMENT
SUPPLEMENTARY REPORT

1. COMPLAINT NO.

USE

r Homicide

3. CLASSIFICATION

Murder

4. DATEmMEOFTHIS REPORT

9/21/83 1000 Page iof

NC

(LAST, FIRST, MIDDLE)

Peyton, Helena

6. ADDRESS

Latham Hall, St. Aug. Coll., Raleiqh,
ILITY A-TRACEABLE PROPERTY C-WITNESS E-NAMED SUSPECT G-DESCRIBED SUSPECT l-VEHICLE I.D.

?, CODES B-PHYSICAL EVIDENCE D-M.O. F-LOCATED SUSPECT H-IDENTIFIED SUSPECT

, ABILITY FACTORS FOR INVESTIGATION

.v: GRIME INVESTIGATION REPORT

tSflATED BY 9. DEVELOPED BY

nSTIGATION INVESTIGATION

SYNOPSIS:

The following information as" revealed will be with reference to the
examination and treatment of James Andrew Blackman. (This information
was obtained as documented by court order/ signed on the 20th day of
September, IW3~^ by Judge Ed Preston, being in the general Court of
Justicey the Superior Court Division.) Note; See copy of Superior
Court Order.

Ms. Vicky Cousar is the Acting Director of Medical Records at Dorothea
Dix Hospital. The court order copy was given to the Assistant
"Director, and the medical records as described in the court order were
provided for Detectives J. C. Holder and A. C. Munday for review.

m
INVESTIGATIVE NOTES:

Special copies of pages that were flagged in the two volumes of
medical history will be on file with this case.

C. Holder

Investigative Division
RPD - Career Criminal Unit

A^C. Munday
Investigative Division
RPD - Career Criminal Unit

dd/d21

EXHIBIT

000002
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Crvapl&incy PS - Physician Extendsrs Sil - Socitu Kbrit "

»-;;B Mspasgsa: PSYCH - Psyctology W - Tsassi K&t®
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SUPPLEMENTARY REPORT

Peyton,. Helena

s. wwinri-Mipi'i

■^IMSE 3. CLASSIFICATION 4; DATEH-JME OF THIS REPORT
H-02t_cide 8/24./S3

lity; a-tbaceable property c-witness
CODES B-PHYSICAL EVIDENCE D-M.O.

Latiiam Hall, Sr. Aiigurfcine Collecre,
E-NAMED SUSPECT
F-LOCATED SUSPECT

Page. -of.

G-DESCRIBED SUSPECT- ■
H-IDENTIFIED SUSPECT "

l-VEHICLE I.D.

/ABILITY FACTORS FOR INVESTIGATION
1 CRIME INVESTIGATION REPORT

MATED BY
STIGATION

9. DEVELOPED BY
INVESTIGATION

SYNOPSIS:

EXHIBIT

'

Tins rsporr v73.ll reveal derails of an interviev? co.nduct.ed by
and ^erecrrve . r. uorcer wirn aaroara Ann jnac-iiaurg, a IxDr-arran "at
the ivewcomce .Road Library in Biltraore Hills. Iiivestiaation rev®,-
rnar j.antes gi.acjc.ns5n exposeci n3.iase.Lr rnaecenrly to Haroara Ann i<xcnnurg
so.vierme durrng cbe vfesk of danuary 17 through January 21, 1933. Thi-^.
xeporr arao will reveal siac.kinan' 3 wnereabours vmen—tne Pacricra Ann
Birrdges honiicide occurred.

INVESTIGATIVE NOTES;

#

On e:/^^/-S3 -Jetectrva J. C. Holder and myself -vent to the li,b3r?.r-.'' o-i
kJ. and inrerviev/ed xsaroara a.nn" ̂ icnourg, a rrorarxan txrera.

Ii. v/as rearneci rrom tiaroara Hichburg that sometiine during the of
January x/ carough canuary ix, lysj rhar usmea :^iacjci5an came ro rnc
library thoire on Mevcomb-e Rd. and exposed his r-snis to h-er s-averrl

;xrciiburg scared she had seen rixacxman on rnres or :: our
occasions prior bo that incident. She stated orior to that ocoasi

jusc coine inro rSe TTbrary—aha—reaa—t?is—oaoer,—aha—
occa5.io.13 had talked about being from M-eX'/ YorJ-:. Mrs, Richfaura stH'^e-i

"uhe knew, slac-ciaan was graying xv'irn arnia i^fixxianis xvno iivea nearoy rne
Ola earner .Roaci. Hrs. Richburg stated she didn't reat'^V'b-^"

rne dare eioaurry when rnis inciaenr nappenea, Otir rr was tne waex inoi
3x=-,cjc-nan vvs-s p3.ciced up by tiie r*olica on Friday and invci'-vita'''^" i •
cottiiuirrevi ro ;jororhea -jlx nospirax". "

V reooxu ZiTPSUK .vrrn ucrorhea xiix aogpiral revealed rhar aiacjcatan vaac-
x.-ivo_ut- >_a. ^.=.y conuuirre-a on January 21, 19S3, oy Yverts P-sebles.

..'=. ia:_y x.! , x2./3 x%*5s on -a FrxUay, and Barbara Richburg stated -.he
x-zaecen.- ^ayosuxe incidenr occarrea somerime rhar \;?eeK prior ro nan
oej.i.g p.Li..;cea up by tne p0l3.ce o.n i^'-riday. On rhe d.av of the i.noidont ,

^i.cnourg sr&red rhar clackman had been in rne library mosr ox
c.ne ;iiorning readi.ng -and occasi-onall;.- talking to her. Ms. ~ Richbu^-o

..uar aae Vaa sirriixg ar her deak and "axackman came up ro ner
a.id xviien sne looked up, ns ivas exposing his penis to he.r. c-.he

aLcireu uanra vvexe uiixipped, pnd iiis pakis' expoaad, and he dia
i.ave an erect-xon. .Ms, .Richburg .stated that Black.m.?.n looked and tal.ked

".lo.LXirfx STB XX rrnriixTig vv^rg ouuuxxlng unusurii, sirs—scared—inns—.male—wt-
veopax coirjTient to her a.ssistant who v/a.s sitting close by, but she di.i

izcjce CO hex assxeraar and oaSs ir ro her abouc whar croi --
on^ iHs. Richburg stated that she had been a librarian at the Qlivij
eHTTBy iJX.CX-ax y—' " = = ^ ==—' -.  ̂ . ■; ^vHfoTti-yrniti :wlie lied had sdoTTTxTii—i^.-idenrS OdCut—rhe re.nv= a 3.:ie .■cept ner composure and a\a.de no outward a.pr;earancs of

•G OFFICER NO. DIV.

OR APPROVING.

STATUS ■

—UNFOUNDED

PENDING

1— INACTIVE

.ARREST-ADULT

-ARREST-JUV.

-EXCEPT. CLEAR
CCDlllr««r r«i ir* r>

REMAINING FOR IN'TOW



RALEIGH POLICE DEPARTMENT
SUPPLEMENTARY REPORT

1. COMPLAINT NO.

553471
fISE 3. CLASSIFICATION 4. DATETTIME OFTHIS REPORT.

Ho.nticide 8/24./83
(LAST, FIRST, MIDDLE)

Peyton Hsiena. Latham Hall.. St. /Vagnstine College.. C
•  ity: a-traceable property c-witness
^ODES B-PHYSICAL EVIDENCE D-M.O.

Page.

itv

lof.

E-NAMED SUSPECT

F-LOCATED SUSPECT

G-DESCRIBED SUSPECT

H-IDENTIFIED SUSPECT

•l-VEHICLE I.D.

IILITY FACTORS FOR INVESTIGATION

CRIME INVESTIGATION REPORT

:ated BY 9. DEVELOPED BY

TiGATION INVESTIGATION

su.rpr"iss or discomfort. She stated she walked to the maqaiine rack on
rae ccher Side of one room and isxac/cinan roiiowed ner ihare and oacvc to
her desk with his penis exposed. She stated that he actually laid his

r-ss. Kicnourg stated she dxdn' tp-eais o.-i her desk as he stood tnare.
believe her assista.nt ever saw hi.m exoose himself to .her. She stated
When her assistant spoke to axackman wne.n tiixs was gorng o.n., he would
turn sideways so .he would not .be exposed to her. Ivhen the assist an
-begaii to talk to Blackitan, he .pulled his penrs Back xnto nis panes.
yet did .not sip up his pantos at first. Someti.me later BlacJcman went
Lu the back rooiu in tiiS library where rne restrooms were.—He stayed a
short vriiile and C3.11ed for Mrss. Richburg to come there. Ms. Hichburcf

"£2-cc:teu .she wcilked to the door where he was witnout g.o.xng into tne rcoM"
he \va.s in, and Slackman stated there was no tissue paper in the
fesrrucia.. lain itrcixburq—stated—sns—tola aracicman v.-aere "c.ns—tissue
paper was stored and told him to help himself. " Ms. .Richburg stated
she felt like hlackiaan was trying to get ner into tne restroom. 37J^
stated sne l5.ter checiced and found plenty of tissue paper .in the
restrcom, as She expected. nfter this occurrence, more people ocqan
to come into the library--,, and .Blao.kman left.

Tne next day .she came to V7ork at 3:30 as usual, £nd the library ooens
dairy at 10:00 aTrtn MsT .><ichDurg stated niac.t-Tian vvas tnere icnociiing
on the door soon after she got to v?ork, asking her to let hi.m i.n, but

re £ used. ̂ phe stated rhat HiaG-rcman rxnalxy xert berore opening
ti.tie. Ms. Richburg stated she decided not to call the police but did
'call the residence blackiaaa was staying, to make everyone tnere awara
or what na-d happened., oecause she knev,* the girl Blackman was staying

d"WiLli lictd aughters,—sna—siie—felt—tne—mother—should—0%"teehcige
ooncer.nad aoout their -.velrare.. Mrs, Fxicliburg said she has .'jevea:. see-;
-i^lrckmah since that time. She stated thai: "tne roiiowinq rriaav sne
heard that Blackman had been arrested bv the police and" later hearl

"•th;:;c he wts lii DotOthea bix hoSoital. ^

alackiuan was looked at dS a possible suSpect in the bridges nomiciae
case number 823338 and the .klstoR homicide, case rroiriber 355137. .3
-uheck vritix Central Rrisob revealed alackman was in central ir-nson from
cane IS, j.s'81., txirougn -June 14, 1932. The Bridges homicide occurred
"bii raaicii rvr iScTZT vviiire bldck-aan v-'-rs s3.t Central ir-rison.

iiUS

.klston homicide occu
TTTiHrrre cu uercEiTErno r.a.s.ckiua-'i" s ioc

u rre d, which was November 29, 1932-
CitfOii v/l-rj;!

:s3 OFFICER NO.

AODDrtifiMr:

DIV. STATUS

jZuNFOUNDED
-ARREST-ADULT

.ARREST-JUV.

000141
REMAINING FOR INVESTIGATION
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■•1 HALtliiM PULlUt DtPAKTME^'T
SUPPLEMENTARY REPORT

1. COMPLAINT NO.-

558471
ij'ISE • . 3. CLASSIFICATION 4. DATE/TIME OF THIS REPORT

8/24/83
Page—lof

ity
«M (LAST, FIRST, MIDDLE)
^ Peyton, Helena
Is ITV A "rn Ar«cfA>>i f- ^

6. ADDRESS

L-atham Hall, St. .SLiag-asti.ne College, C

iODES - B-PHYSICAL EVIDENCE D-M.O. F-LOCATED SUSPECT H-IDENTIFIED SUSPECT
r  . maiLITV FACTORS FOR INVESTIGATION

SM CRIME INVESTIGATION REPORT

...ii^lATED BY 9. DEVELOPED BY
: VaSTIGATION INVESTIGATION

fae next record or period of time we have on BlacJcman is when he was
.i..'ivvjj.aiit:ariiy conuuiuusd ro uororhea uix nospitai Jenuarv 2T7 j.yy ,

TTT -iUnaay
In V e t. i ga t i ve D1 v' i s i on

lillivaxeez crinnxnHXuiTr

dd/il ——

i-he conversation with Barbara Richbure, she did stats that on
occsisxotis xn the past she reiseinbeieci BlacltHian 'wsaring a Dashiici
and a head hand.

iaOFFICER . NO. . ■  • DIV. STATUS

—UNFOUNDED
SOH APPROVING — PENDING

-ARREST-ADULT

-ARREST-JUV.

-EXCEPT. CLEAR

. - REMAINING-FOR IN^QI/^lr^DN'

I  I I I I j I M I



SUPPLEMENTARY REPORT

.1 PLAINT NO. 2. OFt _NSE 3. CLASSIFICATION 4. D;-5,-E/TIME OF 1 rilS REPORT

558471 Homicide 7/26/82 1315 1
Page of

rm (LAST, FIRST, MIDDLE) 6. ADDRESS

Peyton, Helena Rna. 603 Latham Hall, Raleigh, NC.
eSLITY
CODES

A-TRACEABLE PROPERTY

B-PHYSICAL EVIDENCE

C-WITNESS

D-M.O.

E-NAMED SUSPECT ■

F-LOCATED SUSPECT

G-DESCRIBED SUSPECT

H-IDENTIFIED SUSPECT

■-VEHICLE 1,D.

^ABILITY FACTORS FOR INVESTIGATION
CM CRIME INVESTIGATION REPORT

f.iJNATED BY 9. DEVELOPED BY
LSTIGATION INVESTIGATION

SYNOPSIS:-

The following will be. an interview conducfced by Detectives A. C.
■ Munday and J. CT Holder. The interview was conducted at
St. Augustine's College. The persons interviewed were Dr. Wiley
M. Davis'i Administrative Assistant of St. Augustine' s College and
Chief Adams, head of security of St. Augustine's College. The date of
the interview is July 22, 1982, time 1500 hours.

INVESTIGATIVE NOTES;

Detective J. C. Holder and myself went to St. Augustine's College and
talked with Dr. Davis, Administrative Assistant of St. Augustine's and
Chief Adams, head of security in ari attempt to update them on the
Peyton investigation and to ascertain any additional facts that either
may possess. In talking with Dr. Davis, hi related an incident that
happened on the campus of St. Augustine's College sometimes prior to
the Peyton assault. The incident involved two St. Augustine's College
Tnaip. students and one female student. The incident involved a sexual
assault on the female student by the two male students. Because the
complainant refused to "prosecute, no. case report or official
in-^r^stigatinn was conducted. Dr. Davis felt that because there was
some use of marihuana on all three's part,' the complainant after
talking with her parents decided not to pursue the investxgatxon.

Dr. Davis and Chief Adams felt that the psychic's composite looJced
like one of the male students involved in this casgf
Clemmon Woodard. Woodard also had a car Stiat closely fitted the
description that the psychic described. The other niale student's name
is John Salvag^ Salvage and Woodard were roommates living oft campus
at the time of the assault. Woodard had grey Buick Riviera with
fiamagpT nn it, which also coincides with what the psychic said the
suspect's vehicle looked like. •

Dr. Davis further related that a rumor came to him that the college's
nurse7 Vertabell S. Lee knew who stabbed Helena Peyton. Vertabeli Lee
no longer works at St. Augustine's College. Dr. Davis has an address
listed as 1309 Armstrong Circle, Raleigh, NC. He advised that he had
heard that she maybe employed with Dorothea Dix Hospital. Her
personal file listed her telephone number as 828-0850.

Another source related to Detective Holder and myself by Dr. Davis was
Hughifenqumr who is a former security guard at St. Augustine's College
in the earlier 60's, told Dr. Davis that a woman security offxcer at
Shaw University knew who stabbed Helena Peyton. He stated that the

riNG OFFICER NO. DiV.

i'lSOR APPROVING

STATUS

—UNFOUNDED

— PENDING

— INACTIVE

-ARREST-ADULT

-ARREST-JUV.

-EXCEPT. CLEAR
SFBVir.e ni F&R

REMAINING FO

NCIIC-RED File
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'«?LAINT NO. 2. OF SE 3. CLASSIFICATION 4. C ./TIME OF a REPORT

558471 Homicide 11261^2 1315 Page ^ol.
fci (LAST, FIRST, MIDDLE) 6. ADDRESS

Pevton, Helena Rm. 603 Latham Hall, Raleigh, NC.
LITY

m.
I

rA

CODES

A-TRACEABLE PROPERTY
B-PHYSICAL EVIDENCE

C-WITNESS

D-M.O.

E-NAMED SUSPECT

F-LOCATED SUSPECT

G-DESCRIBED SUSPECT

H-IDENTIFIED SUSPECT

l-VEHICLE I.D.

BILITY FACTORS FOR INVESTIGATION
.1 CRIME INVESTIGATION REPORT

JMATED BY 9. DEVELOPED BY

STIGATION INVESTIGATION

security guard had the perpetrator' s name over her because
attacked a girl at Shaw University last year. Hugh^ngum further
indicated to Dr. Davis that this student had transferred from
St. • Augustine's College to Shaw University. Dr. Davis advised that he
thought that Huqh%ancrum was employed with the state government as a
janitor, possibly with the Department of Health.

Dr. Davis suggested that. Detective Holder and myself talk with
Mrs. Latter, the dorm mother at Latham Hall and Mrs. White, the
director of student life at St. Augustine's College. Dr. Davis
suggested that Mrs. Latter and Mrs. White should know Sarah Collins
and Alfredo Hussey reputation while attending Shaw University.

A. C. Munday
Major Crimes Task Force
Investigative Division

gg/m2

!NG OFFICER NO. DIV. STATUS

—UNFOUNDED

— PENDING

_ INACTIVE

—ARREST-ADULT

— ARREST-JUV.

— EXCEPT. CLEAR

— SERVICE CLEAR

REMAINING FOR INVESTIGATION
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STANDARD PROCEDURE

CITY OF RALEIGH, N.C. w

MANUAL
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SUSilCCT
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1104-5

REV

3
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1104-5

Rev. 1
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F. K. Hein^ah
Chief of Police
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-L-
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5
BYAFFNOVED

L.P, Zachary
City Mam

1.0 POLICE REPORTS

1.1 It will be the responsibility of every Raleigh Police Offi
cer to submit the appropriate- police Report on any police
call or action-.he.takes, regardless of whether the officer-
is on or off duty. The following procedures must be followed
on all police reports:

1.1.1 All reports will be as complete as possible and turned
in at the.end .of each officer's tour of duty. Any
reports.that.are- incomplete and need further information
will be held .in the officer's platoon file in Records
until the officer can complete the report.

1.1.2 All reports must be written with a black ball point
pen (no felt tips) or* typewritten (sharp black ribbon).

1.1.3 All reports containing errors will be returned to -the
officer!s immediate -supervisor and are to be corrected
and returned.to.the .Records Section within 48 hours or
they will ..be sent .to the Division Commander. If the
officer is on the midnight shift, he is still required
to correct- the.errors and return .the report to Records
within-.this time period. . (If the officer is off on
the day that the .report is sent to him, it will be due
the first-day he is back on duty.)

1.1.4 The first line supervisor will read and initial all
reports. He should initial the reports in the bottom
left hand .corner of the-page. The supervisors initials
verify that the report is correct.

1.1.5 The Supervisor of the Records Section will have the
responsibility of updating reports as needed. An
example of this .would be .a report that was classified
as an aggravated assault in which the victim died at
a later date...The Records Supervisor, upon receiving
information'.that a .report- should be updated or changed,
will verify this information and notify the officer
who took ..the report that it is being changed. The
neport .will .then be amended by drawing a line through
the part..to be changed and making the correction. A
notation of -the reason .for the change will be
the report and signed.

5

EXHIBIT



CITY OF RALEIGH . N.C.

SUBJECT NUMBER REV EFFECTIVE DATE PAGE

POLICE REPORTS 1104-5 3. 1—25^80 2

1.1.6 Wreck reports that are not dark enough for the
Department -of Motor Vehicles to microfilm will
be sent .back, to:.the officer's immediate supervisor

.  . . to have .the officer ■.redo". The 4 8-hour time limita-
tionH-r as stated above ̂  .still apply. These reports
must .be", sent " to'.the ".Department .of Motor- Vehicles
from the -Records Section" within ten days of the
accident.

1.1.7 It shall be .the"-responsibility'of the immediate
supervisory.officer to see that all reports are
correct, complete .and .expeditiously transmitted to
the next.authority.

1.1.8 Do not"code an ."A" (report filed) on 10-80's (chases),
603's" (house..checks).V and .juvenile or referrals.
If you do not do'a case report or a wreck report,
it should not be coded "A" on the complaint card.

2.0 REPORTS AND AUTO THEFTS

2.1 There has been some difficulty caused by stolen vehicle re
ports being made when the vehicle had actually been towed
to a garage as a"result;of a traffic violation and some own
ers might not;have .had to pay extra storage if the officer
had checked the storage reports before taking the stolen
vehicle reportT It is necessary to follow the procedures
set for-th below:

2.1.1

2.1.2

2.1.3

2.1.4

When investigating•an abandoned vehicle, the officer
will make a diligent effort to identify and notify
the owner that-the vehicle will be towed according
to the.City Ordinance.

The officer must then .take the- serial number from
the car and'put-.it on the-report.- Use only the
serial number" on the .car (do not use the registration
card or run a.check through PIN).

The officer will check on all vehicles he tows to
see if the vehicle is stolen or if there is an in
surance .stop or any- other violation. It will be the
officer !.s responsibility-to follow-up on a violation
and take the appropriate action.

Whenever a vehicle is towed-, the officer is requirec""
to immediately file a storage report at the Police
Desk.

iimt IQ4-9



CITY OF RALEIGH . N.C.

SUBJECT NUMBER REV EFFECTIVE DATE mcE OP

POLICE REPORTS 1104-5 3 1t-25—80 3  5

2.1.5 ^en investiqatinq-^a:complaint.-from-.a'citizen that
his vehicle" has'..been~ s-fcplen the officer will con-
tact the Police "Desk before filing a report to TP^ke
certain that Department-has not" had the-vehicle towed.

The supervisor will ascertain that the officer has
made a storage report check when checking over the
stolen vehicle report.

.  « ■■

After receiving-the .stolen" vehicle ".report, the inves-'
tigator assigned the report will also check the storage
reports as soon as possible.

When the stolen .vehicle .report comes into the Records
Section, the personnel there will also check the
storage reports.

All officers .will make .every attempt to notify the
owner when a vehicle has been stored as a result of
towing.

3.0 CLASSIFICATION OF CASE REPORTS FOR TOIFORM CRIME REPORT

TJie UCR classification guide which is contained in the Reports
Manual (pages~23&23a, 24-29, 30a-c) is to be used in classifying

. all offenses which require a report. Part I offenses must be
classified according to this guide.

4.0 MISCELLANEOUS

2.1.6

2.1.7

2.1.8

2.1.9

4.r

4.2

4.3

Recovered property and the value.of the property should be
listed .in the" first line of the body of the case report or
the supplement, making it possible for the keypunch opera
tors to keypunch the .recovered "-property and the value of
the recovered property without having to .search for and
read thfe report. This should also be done on auto theft
reports.

The initial action for Hit- and .Run wrecks is to turn in a
wreck report a^ a supplement if needed. Other supplements
should be submitted as required. No case report is necessary,
as the accident report serves this function.

When writing wreck and other" reports and the location of
occurrence is not known, put .the location"where the report
is taken. If the time and .date are not known, put the last
time the complainant knew that the offense had not happened
and put an" A for "after" in".front of the time. The report '■
should be amended if the .correct location, time, and/or date
are later" ascertained.

ra4-«



CITY OF RALEIGH , H. C

SUBJECT

POLICE REPORTS

NUMBER REV 1 EFFECTIVE DATE PAGE

1104-5 3 1-25-80

!
4 .

4.4

4.5

4.6

On accident reports, list an acizual dollar value for the
amount of damage, not just the word "totaled". List the
name and address of persons injured on accident reports.

should be filled out as completely as possible.
If the person arrested is not committed to jail, put the date
arrested in the date committed box. On drug charges, enter
the type of drug and state whether the charge was possession
or sale (in the block for charges.) The officer's platoon
and squad number must be on the report and the sex, race, and
date of birth of the person arrested on booking slips and
citations. Citations used for criminal violations, such as
shoplifting, should have the location of the arrest on the
citation.

Jfeen citizens call in from out of town or send letters to
the Department needing reports taken, they will be referred
to the Detective Platoon, between 7:00 A;M. and 11:00 P.M.

nn be t^en over the telephone. From 11:00 P.M.to 7:00 A.M., they will be referred to the Information Def?V
for the report to be taken over the telephone. Any lettf
sent to the Department needing reports taken will be refe
to the Investigative Division.

Estimate of Damage -Arson: Uniform Crime Reporting guide-
an estimate of damage in each arson case in-

by this department. Thus, it is necessary that
of monetary value be given to all damage in

estimate should be recorded on the case

5.0 RELEASE OF POLICE REPORTS

4.7

5.1

5.1.2

5.2

® constant problem arising from reports being
Sai unauthorized persons. Information on reportsmay only be released to the public as listed below:

5.1.1 Only information from the top-half of the case re
port (no supplemental or investigative reports) or.
Wreck reports (with the exception of supplemental
and investigative reports) may be released.

approved by the Chief of
ffl™' Division Commanders, District Attorney, PoliceAttorney, or by a Captain in the absence of the aforegoi»'-7^^

inc?ud?;« ̂  disciplina?riciidismissal, for the unauthorized release of any
police reports or documents.

1
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SUBJECT NUMBER REV EFFECTIVE DATE PAGE OF

POLICE REPORTS 1104-5 3 l-25<n8Q 5  5

5.3 This, of course, is not to prohibit the release of a full
report to the District Attorney's office or any other police
agency for official use. The report will be stamped accord
ingly.

6.0 DESCRIPTION SHEET ON SUSPECTS

Officers will fill out a description sheet on suspects or persons
arrested on the following crimes: murder, rape, armed robbery7—
kidnapping, and serious assaults. The description sheet used by
this Department is attached to the procedure. This sheet should
be filled out completely by the officer who took the original
case report on the offense.
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a MURDER

DESCRIPTION SHEET

ARMED ROBBERY
—^ *

□ RAPE
O kidnapping Q serious assault

COMPLETE THE FOLLOWING--—

'^COATt raincoat* JACKBT—- TYPK AND COLOR

ARTICLES OP CLOTHING NOTICED

description of suspect: If mofB than 008 persoii iiwolved. pleasB
complete a separate description sheet for each.

RACE OR NATIONALITY APPROXIMATE AOC

HEIGHT
Ft In. Lbs.

auiLO POSTURE

COLOR HAIR

MUSTACHK

□ YES □ no
■nfWt MUSTACHC

TYPB HAIR (WAVY. STRAISHT. RALOINCl

SCARS OR OTHBR IDENTIFYING MARKS

DKSCRiae MASK OR OTHBR OlSGUISB

D RIGHT HANDED Q LEFT HANDED
Did hb seem to be the leader

CALLED BY NAME |IF SO. WHAT|

CLOTH ING: Describe epch article as accurately and as detailed as possible.

TYPE GLOVES

HAT OR CAP TYPE AND COLOR

SUIT— COLOR, TYPE, AND CONDITION

SPORT COAT- COLOR AND TYPE

PANTS — COLOR AND CONDITION

SHIRT— COLOR AND TYPE

TIE — COLOR AND TYPE

WORK CLOTHES — COLOR. TYPE. SOILED OR CLEAN

SHOES — COLOR, TYPE, CONDITION

ft



SPEECH: Was his ̂ eech coarse or refined? Was his speech high or low? Was there an accent or drawl? Was there a speech impediment
jych as a lisp or a stutter?

I^IANNER: Did he seem unrter the influence of alcohol or drugs? Was he nervous? Was he polite or gruff?

iiSCELLANEOUS:

SAS HE ARME07 IF SO. WITH WHAT?

D RIFLE □ SHOTGUN □ PISTOL PI OTHER (Explain)
HK CARRYINS ANTTHINC WITH HIM WHKN HC KNTKRCB THK BUILOINa? WHAT?

^I'HAT DID HK TOUCH?

'1?MAT EXACTLY DID HE DO?

HE MOTOR VEHICLE

COLOR 1 MODEL (aSDAN, WAOON. ETC.)

THERE ANYTHIH6 THAT YOU NOTICED THAT WOULD HELP IDENTIFY THE VIIHICLE HOW MANY FBOFLB WERI

IN THE VEHICLE

>MAr UIKECTION DID THEY TRAVEL ———

.«3Y OETAILS NOT MKNTIONEO ABOVE

Your Name

Address

Telephone No.
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